
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 2996 
2.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Γ. Μουλικιώτη και

Α. Δεληκάρη, σελ. 2890 
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν Δανοί

µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί, από
το Λύκειο Βίµποργκ Κατεντράλσκολε (Viborg Katedralskole). ,
σελ. 2921 

4. Αναφορά στη βιβλική καταστροφή που υπέστη η Θεσσα-
λία µετά το πέρασµα της καταιγίδας Daniel  και έκφραση
συλλυπητηρίων στις οικογένειες των θυµάτων, σελ. 2901,
2902, 2904, 2905, 2907, 2909, 2910, 2912, 2913, 2916, 2919,
2920, 2921, 2923, 2925, 2926, 2927, 2934, 2939, 2941, 2942,
2944, 2945, 2946, 2948, 2949, 2950, 2958, 2959, 2960, 2961,
2962, 2964, 2965, 2966, 2967, 2968, 2969, 2970, 2971, 2975,
2979 

5. Κατάθεση Εκθέσεως Ειδικής Μόνιµης Επιτροπής: 
Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολο-

γίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της εισαγγελι-
κής αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτών, σελ. 2901 

6. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2873, 2888, 2890, 2891,
2892, 2893, 2894, 2895, 2896, 2897, 2898, 2899, 2900, 2901,
2902, 2904, 2907, 2909, 2910, 2912, 2913, 2916,2918, 2919,
2920, 2921, 2923, 2924, 2925, 2926, 2932, 2933, 2934, 2935,
2941, 2942, 2943, 2945, 2946, 2948, 2949, 2950, 2952, 2958,
2959, 2960, 2961, 2962, 2963, 2964, 2965, 2966, 2967, 2968,
2969, 2971, 2973, 2975, 2976, 2977, 2978, 2979, 2982, 2996 

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό από 181 έως 224,

σελ. 2874 - 2885 
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

2886 - 2887 
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων: 
α) Προς την Υπουργό Πολιτισµού, µε θέµα: «Για τη µετα-

στέγαση του Κρατικού Ωδείου Θεσσαλονίκης σε έναν ενιαίο
χώρο», σελ. 2888 

β) Προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλητι-
σµού:

i. µε θέµα: «Ετοιµότητα Υπουργείου ως προς την κατα-
γραφή και την κάλυψη των κενών σε εκπαιδευτικό και βοηθη-
τικό προσωπικό γενικής και ειδικής εκπαίδευσης και
λειτουργίας των Ολοήµερων Δηµοτικών Σχολείων», σελ.
2890 

ii. µε θέµα «Προπαγάνδα υπέρ της ΛΟΑΤΚΙ+ κοινότητας
σε Δηµοτικό Σχολείο», σελ. 2891 

iii. µε θέµα: «Τα ακατάλληλα βιβλία Γλώσσας δηµοτικού
σχολείου και γυµνασίου», σελ. 2893 

iv. µε θέµα: «Σοβαρά προβλήµατα διαβίωσης αντιµετωπί-
ζουν οι συµβασιούχοι αναπληρωτές εκπαιδευτικοί», σελ.
2894 

v.  µε θέµα: «Για την Α’ φάση προσλήψεων αναπληρωτών-
να καλυφτούν άµεσα τα πάνω από 20.000 κενά σε πρωτο-
βάθµια και δευτεροβάθµια εκπαίδευση», σελ. 2896 

γ) Προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών, µε θέµα: «Νοµοσχέδιο "Κατευθύνσεις Αναθεώρησης του
Εθνικού Σχεδίου Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας Ελλάδα
2.0"», σελ. 2898 

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων

και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δικαιο-
σύνης: «Επιτάχυνση διαδικασιών στελέχωσης και λειτουρ-
γίας Δικαστικής Αστυνοµίας - Τροποποιήσεις ν. 4963/2022
και άλλες ρυθµίσεις του Υπουργείου Δικαιοσύνης», σελ.
2900 - 2982 

2. Κατάθεση Εκθέσεων Διαρκών Επιτροπών:
i. Η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας

Τάξης και Δικαιοσύνης κατέθεσε την έκθεσή της στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης «Επιτάχυνση διαδικα-
σιών στελέχωσης και λειτουργίας Δικαστικής Αστυνοµίας,
τροποποίηση ν.4963/2022 και άλλες ρυθµίσεις του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης», σελ. 2901 

ii. Η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει
την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παιδείας
Θρησκευµάτων και Αθλητισµού «Κύρωση της Συµφωνίας
Έδρας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και του Ευρωπαϊκού Κέντρου για την Ανάπτυξη της Επαγγελ-
µατικής Κατάρτισης (CEDEFOP)», σελ. 2901 

iii. H Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέ-
τει την  Έκθεσή της επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Ανάπτυξης «Κύρωση της Πράξης της Γενεύης του Διακανονι-
σµού της Χάγης για τη διεθνή καταχώριση των βιοµηχανικών
σχεδίων και υποδειγµάτων, η οποία εγκρίθηκε στη Γενεύη
στις 2 Ιουλίου 1999», σελ. 2935 

3. Κατάθεση σχεδίου νόµου: 
Οι Υπουργοί Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Εθνικής

Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Εθνικής  Άµυνας,
Εσωτερικών, Υγείας, Υποδοµών και Μεταφορών, Ανάπτυξης,
Προστασίας του Πολίτη, Δικαιοσύνης, Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Τουρι-
σµού, Ψηφιακής Διακυβέρνησης, Κλιµατικής Κρίσης και Πο-
λιτικής Προστασίας κατέθεσαν στις 12/9/2023 σχέδιο νόµου
«Για την ενίσχυση της εργασίας ενσωµάτωση της Οδηγίας
της Ευρωπαϊκής  Ένωσης (ΕΕ) 2019/1152 του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 20ης  Ιουνίου του 2019
- Απλοποίηση ψηφιακών διαδικασιών και ενίσχυση της κάρ-
τας εργασίας, αναβάθµιση της επιχειρησιακής λειτουργίας
του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και της
Επιθεώρησης Εργασίας», σελ. 2901 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 2961 - 2977
ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ Ο. , σελ. 2922 - 2939
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 2873 - 2907
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. ,

σελ. 2977 - 2996
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 2939 - 2961
ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2907 - 2922

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Αναφορά στη βιβλική καταστροφή που υπέστη η Θεσ-
σαλία µετά το πέρασµα της καταιγίδας Daniel  και έκ-
φραση συλλυπητηρίων στις οικογένειες των θυµάτων:

ΑΚΤΥΠΗΣ Δ. , σελ. 2949
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ  Ε. , σελ. 2962
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ Γ. , σελ. 2910
ΒΑΤΣΙΝΑ  Ε. , σελ. 2958

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
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ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 2913, 2916
ΒΟΛΟΥΔΑΚΗ Σ. , σελ. 2958
ΓΑΒΡΗΛΟΣ Γ. , σελ. 2920
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Κ. , σελ. 2904
ΓΙΩΡΓΟΣ Ι. , σελ. 2944
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ Π. , σελ. 2909
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ Α. , σελ. 2961
ΚΑΒΒΑΔΑΣ Α. , σελ. 2959
ΚΑΖΑΜΙΑΣ Α. , σελ. 2967
ΚΑΠΠΑΤΟΣ Π. , σελ. 2919
ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , 

σελ. 2912, 2975
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 2939
ΚΕΦΑΛΑ Γ. , σελ. 2942
ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ Μ. , σελ. 2905
ΚΟΥΒΕΛΑΣ Δ. , σελ. 2901, 2979
ΚΡΗΤΙΚΟΣ Ν. , σελ. 2960
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 

σελ. 2925, 2934
ΚΩΤΣΟΣ Γ. , σελ. 2948
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Ι. , σελ. 2970
ΜΑΝΤΖΟΣ Δ. , σελ. 2926, 2946
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Α. , σελ. 2945
ΜΠΑΡΤΖΩΚΑΣ Α. , σελ. 2965
ΜΠΟΥΓΑΣ  Ι.  , σελ. 2966
ΜΠΟΥΜΠΑΣ Κ. , σελ. 2941
ΝΑΤΣΙΟΣ Δ. , σελ. 2921
ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ Α. , σελ. 2964
ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ Θ. , σελ. 2902
ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ Π. , σελ. 2971
ΡΑΠΤΗ Ζ. , σελ. 2950
ΣΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 2907
ΣΠΥΡΙΔΑΚΗ Α. , σελ. 2968
ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ Χ. , σελ. 2924
ΤΖΑΚΡΗ  Θ. , σελ. 2923
ΤΣΑΒΔΑΡΙΔΗΣ Λ. , σελ. 2962
ΦΑΜΕΛΛΟΣ Σ. , σελ. 2927
ΧΗΤΑΣ Κ. , σελ. 2926
ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ Π. , σελ. 2969

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ Γ. , σελ. 2976
ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 2961, 2962, 2963, 2964, 

2965, 2966, 2967, 2968, 
2969, 2971, 2973, 2975, 
2976

ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ  Ό. , σελ. 2923, 2924, 2925, 2926, 
2932, 2933, 2934, 2935

ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 2873, 2888, 2890, 2891, 
2892, 2893, 2894, 2895, 
2896, 2897, 2898, 2899, 
2900, 2901, 2902, 2904

ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , 
σελ. 2941

ΚΟΥΒΕΛΑΣ Δ. , σελ. 2973
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 2977, 2978, 2979, 2982, 
2996

ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 
σελ. 2941

ΜΑΝΤΖΟΣ Δ. , σελ. 2925, 2964
ΜΠΟΥΓΑΣ  Ι., σελ. 2973
ΜΠΟΥΡΑΣ  Α. , σελ. 2941, 2942, 2943, 2945, 

2946, 2948, 2949, 2950, 
2952, 2958, 2959, 2960

ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ Θ. , σελ. 2925, 2973
ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ Π. , σελ. 2973

ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2907, 2909, 2910, 2912, 
2913, 2916, 2918, 2919, 
2920, 2921

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ Π. , σελ. 2898, 2899
ΔΕΛΗΣ Ι. , σελ. 2888, 2894, 2895, 2896, 

2897, 2898
ΔΗΜΑΣ Χ., σελ. 2888, 2889
ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ Δ., σελ. 2890, 2891, 2892, 2893, 

2894, 2895, 2896, 2897, 
2898

ΝΑΤΣΙΟΣ Δ. , σελ. 2893, 2894
ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ Ν., σελ. 2899
ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ Σ. , σελ. 2890, 2891
ΣΤΙΓΚΑΣ Β. , σελ. 2891, 2892

Δ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης:
ΑΚΤΥΠΗΣ Δ. , σελ. 2949
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ  Ε. , σελ. 2962, 2963
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ Γ. , σελ. 2910
ΒΑΤΣΙΝΑ  Ε. , σελ. 2958
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 2913, 2916
ΒΟΛΟΥΔΑΚΗ Σ. , σελ. 2958
ΓΑΒΡΗΛΟΣ Γ. , σελ. 2919, 2920
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Κ. , σελ. 2904, 2978
ΓΙΩΡΓΟΣ Ι. , σελ. 2944
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ Π. , σελ. 2909, 2976
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ Α. , σελ. 2961
ΔΟΥΔΩΝΗΣ Π. , σελ. 2932, 2937
ΚΑΒΒΑΔΑΣ Α. , σελ. 2959
ΚΑΖΑΜΙΑΣ Α. , σελ. 2967
ΚΑΠΠΑΤΟΣ Π. , σελ. 2919
ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , 

σελ. 2912, 2975
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 2939, 2941
ΚΕΦΑΛΑ Γ. , σελ. 2942
ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ Μ. , σελ. 2905, 2977
ΚΟΥΒΕΛΑΣ Δ. , σελ. 2901, 2979
ΚΡΗΤΙΚΟΣ Ν. , σελ. 2960
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 

σελ. 2925, 2934, 2973
ΚΩΤΣΟΣ Γ. , σελ. 2936, 2948
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Ι. , σελ. 2970
ΜΑΝΤΖΟΣ Δ. , σελ. 2926, 2946, 2964
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Α. , σελ. 2945
ΜΠΑΡΤΖΩΚΑΣ Α. , σελ. 2965
ΜΠΟΥΓΑΣ  Ι. , σελ. 2966
ΜΠΟΥΜΠΑΣ Κ. , σελ. 2941
ΝΑΤΣΙΟΣ Δ. , σελ. 2921
ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ Α. , σελ. 2964
ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ Θ. , σελ. 2902, 2926, 2952, 2978
ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ Π. , σελ. 2971, 2972, 2973
ΡΑΠΤΗ Ζ. , σελ. 2950
ΣΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 2907, 2976
ΣΠΥΡΙΔΑΚΗ Α. , σελ. 2968
ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ Χ., σελ. 2924, 2926, 2934
ΣΤΙΓΚΑΣ Β. , σελ. 2917
ΤΑΓΑΡΑΣ Ν., σελ. 2935
ΤΑΧΙΑΟΣ Ν., σελ. 2933
ΤΖΑΚΡΗ  Θ. , σελ. 2923
ΤΣΑΒΔΑΡΙΔΗΣ Λ. , σελ. 2962
ΦΑΜΕΛΛΟΣ Σ. , σελ. 2937, 2932, 2933
ΦΛΩΡΙΔΗΣ Γ., σελ. 2900, 2935, 2936, 2952, 

2963, 2964, 2975, 2978
ΧΗΤΑΣ Κ. , σελ. 2926, 2943
ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ Π. , σελ. 2969



Αθήνα, σήµερα στις 13 Σεπτεµβρίου 2023, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 8.46’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΓΕΩΡ-
ΓΑΝΤΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση. 
Παρακαλείται o κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-

φορές προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-

λής κ. Σπυρίδωνα Κουλκουδίνα, Βουλευτή Πιερίας, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

K’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ A’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΑ’
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2874 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
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2880 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2882 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2884 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Με έγγραφό του ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβου-
λευτικών Θεµάτων ενηµερώνει το Σώµα για τα εξής:

«Προς τη Βουλή των Ελλήνων.
Με την παρούσα σάς ενηµερώνουµε σχετικά µε τη συζήτηση

των επίκαιρων ερωτήσεων στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού
ελέγχου την Τετάρτη 13 Σεπτεµβρίου 2023, ότι οι επίκαιρες ερω-
τήσεις που θα συζητηθούν είναι οι εξής: H υπ’ αριθµ. 97/10-9-
2023 επίκαιρη ερώτηση θα απαντηθεί από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών κ. Νικόλαο Παπα-
ναθάση. Οι υπ’ αριθµ. 86/5-9-2023, 96/10-9-2023, 103/11-9-2023,
104/11-9-2023 και 116/11-9-2023 επίκαιρες ερωτήσεις θα απαν-
τηθούν από την Υφυπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλη-
τισµού κ. Δόµνα Μιχαηλίδου. Η υπ’ αριθµ. 102/11-9-2023
επίκαιρη ερώτηση θα απαντηθεί από τον Υφυπουργό Πολιτισµού
κ. Χρίστο Δήµα.

Ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβουλευτικών Θεµά-
των Στυλιανός Κουτνατζής.».

Θα ξεκινήσουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 102/11-9-2023 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης
της Κ.Ο. «Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας» κ. Ιωάννη Δελή προς
την Υπουργό Πολιτισµού, µε θέµα: «Για τη µεταστέγαση του Κρα-
τικού Ωδείου Θεσσαλονίκης σε έναν ενιαίο χώρο».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός κ. Δήµας.

Ορίστε, κύριε Δελή, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, ασφαλώς και γνωρίζετε ότι το Κρατικό Ωδείο

της Θεσσαλονίκης, που είναι και το µοναδικό κρατικό ωδείο της
χώρας, δεν έχει τη δική του ιδιόκτητη στέγη. Αυτό, λοιπόν, το
διαχρονικό στεγαστικό πρόβληµα του ωδείου της Θεσσαλονίκης
είναι που έρχεται ξανά στο προσκήνιο λόγω της αναγκαστικής
του έξωσης από την επί τριάντα έξι χρόνια έδρα του σε εκείνο
το διατηρητέο -για όσους γνωρίζουν- της οδού Φράγκων, ένα πα-
νέµορφο κτήριο µπαρόκ, το οποίο, όµως, είναι ιδιοκτησίας ΕΦΚΑ
και στο οποίο βέβαια επίκειται ριζική ανακαίνιση µέσω του Τα-
µείου Ανάκαµψης µε χρονικό ορίζοντα ολοκλήρωσης του έργου
τουλάχιστον τα τέλη του 2025. 

Η µεταστέγαση, λοιπόν, ενός ωδείου, εν προκειµένω τέτοιου
µεγέθους όπως το Ωδείο Θεσσαλονίκης για ένα διάστηµα δύο,
τριών, ίσως και περισσότερων ετών είναι φυσικά ένα πολύ σο-
βαρό ζήτηµα που απασχολεί πρωτίστως τη µουσική κοινότητα,
δηλαδή τους διδασκόµενους, αλλά και τους διδάσκοντες. 

Οι προθέσεις του Υπουργείου Πολιτισµού όσο και της διοίκη-
σης για τον χώρο της µεταστέγασης του Κρατικού Ωδείου της
Θεσσαλονίκης ουσιαστικά κατακερµατίζουν τη λειτουργία του
κρατικού ωδείου και τις δραστηριότητές του και θέτουν σε κίν-
δυνο το εκπαιδευτικό καλλιτεχνικό του έργο, την περιουσία του
και το µέλλον του, γιατί αυτό που διαφαίνεται µε αυτή τη µετα-
στέγαση, κύριε Υπουργέ, είναι ότι θα διασπαστεί η ενιαία λει-
τουργία του ωδείου σε δύο χώρους αποµακρυσµένους
χιλιόµετρα µεταξύ τους. Ένα µέρος των δραστηριοτήτων του
ωδείου θα πάει σε χώρους του Μουσικού Σχολείου της Θεσσα-
λονίκης που βρίσκεται στην Πυλαία και ένα άλλο µέρος θα πάει
σε χώρους -υπόγειους µάλιστα- του Μεγάρου Μουσικής Θεσσα-
λονίκης που βρίσκεται, όπως είναι γνωστό, στο τέρµα της Νέας
Παραλίας. Επιπλέον, το Μέγαρο Μουσικής της Θεσσαλονίκης
ζητά και αποζηµίωση για τη χρήση των παραχωρούµενων χώρων,
το ύψος της οποίας δεν έχει ακόµα ανακοινωθεί, ούτε έχει προ-
ϋπολογιστεί. 

Πρόκειται για λύσεις οι οποίες φυσικά και δεν στηρίζονται σε
καµµία προηγούµενη οικονοµοτεχνική µελέτη και οι οποίες όχι
µονάχα επιβαρύνουν τον προϋπολογισµό του κρατικού ωδείου,
αλλά τελικά δεν διασφαλίζουν ούτε και την εύρυθµη λειτουργία
του, αφού παρακωλύουν το έργο του, µε ορατό τον κίνδυνο της
συρρίκνωσης της λειτουργίας του. 

Με βάση αυτά, λοιπόν, σας ρωτάµε, κύριε Υπουργέ, σε ποιες

επείγουσες ενέργειες θα προβεί η Κυβέρνησή σας εν όψει και
της νέας ακαδηµαϊκής χρονιάς, που έχει ήδη ξεκινήσει, για την
άµεση εύρεση και οργάνωση ενός ενιαίου –επαναλαµβάνω, ενι-
αίου- χώρου µεταστέγασης –έχει σηµασία αυτό- στον οποίον θα
µεταφερθεί το σύνολο των εκπαιδευτικών και καλλιτεχνικών δρα-
στηριοτήτων του Κρατικού Ωδείου της Θεσσαλονίκης για την
ασφαλή, την απρόσκοπτη, την πλήρη και αξιοπρεπή σε κάθε πε-
ρίπτωση συνέχιση της λειτουργίας του.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς: Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, έχετε καταθέσει επίκαιρη ερώτηση για ένα

πράγµατι πολύ σηµαντικό ζήτηµα. Πριν απαντήσω στα ερωτή-
µατα που έχετε θέσει πρέπει να κάνω µία σύντοµη αναφορά για
το κτήριο του Κρατικού Ωδείου Θεσσαλονίκης επί της οδού
Φράγκων. Γνωρίζετε πολύ καλά πως αποτελούσε πάγιο αίτηµα
τόσο του Κρατικού Ωδείου Θεσσαλονίκης όσο και των αρχών της
πόλης η συντήρηση και αποκατάσταση του κτηρίου. Και πράγ-
µατι, όπως είπατε και εσείς, το Κρατικό Ωδείο Θεσσαλονίκης στε-
γάζεται σε ένα πραγµατικά υπέροχο κτήριο που αποτελεί ένα
εκλεκτιστικό δείγµα µε νεοµπαρόκ νεοκλασικά και πολλά στοι-
χεία από τη γαλλική αρχιτεκτονική. Για την ακρίβεια είχε κατα-
σκευαστεί το 1840 ως κατοικία του Τζέικ Άµποτ ενός Άγγλου
εµπόρου. Λίγα χρόνια αργότερα πουλήθηκε στην Οθωµανική Αυ-
τοκρατορική Τράπεζα η οποία στέγασε εκεί το υποκατάστηµα
της στη Θεσσαλονίκη. Δεν είναι καθόλου τυχαίο, συνεπώς, το γε-
γονός ότι έχει χαρακτηριστεί ως διατηρητέο. 

Ξέρετε µέχρι πριν από λίγα χρόνια η πολιτεία δεν είχε οργα-
νωµένο σχέδιο ούτε εξασφαλισµένη χρηµατοδότηση ώστε να
µπορέσει να πραγµατοποιήσει την αποκατάσταση και συντήρηση
του κτηρίου που τόσο χρειάζεται και είµαι βέβαιος πως και εσείς
ο ίδιος έχετε επισκεφθεί αρκετές φορές το συγκεκριµένο κτήριο
και έχετε δει τις συνθήκες υπό τις οποίες εργάζονται οι εργαζό-
µενοι οι εκπαιδευτικοί αλλά και εκπαιδεύονται οι εκπαιδευόµενοι.
Το 2022 το Υπουργείο Πολιτισµού και η Κυβέρνηση του Κυριά-
κου Μητσοτάκη σε συνεργασία πάντοτε µε τη διοίκηση του Κρα-
τικού Ωδείου Θεσσαλονίκης και µε συντονισµένες ενέργειες
ενέταξε το έργο αυτό στο Ταµείο Ανάκαµψης. Το έργο µάλιστα
είναι για την αποκατάσταση και συντήρηση του κτηρίου του Κρα-
τικού Ωδείου Θεσσαλονίκης µε σκοπό προφανώς την αναβάθ-
µισή του. Το συγκεκριµένο έργο έχει συνολική δηµόσια δαπάνη
της τάξεως σχεδόν των πεντέµισι εκατοµµυρίων ευρώ. Η σύν-
ταξη όλων των απαραίτητων µελετών προβλέπεται από το συγ-
κεκριµένο έργο που χρηµατοδοτείται από το Ταµείο Ανάκαµψης.
Φυσικά προβλέπεται και η εκτέλεση όλων των εργασιών: οικοδο-
µικών, συντήρησης, µορφολογικών, ηλεκτρολογικών εγκαταστά-
σεων µηχανολογικών. Τα πάντα. 

Ο ορίζοντας περάτωσης των έργων πράγµατι είναι όπως για
όλα τα έργα του Ταµείου Ανάκαµψης στο τέλος το 2025. Και
επειδή όπως τόνισα το συγκεκριµένο κτήριο είναι χαρακτηρι-
σµένο ως διατηρητέο µνηµείο ανατέθηκαν οι εργασίες στην υπη-
ρεσία νεοτέρων µνηµείων και τεχνικών έργων της κεντρικής
Μακεδονίας η οποία έχει τη γνώση και την εµπειρία να µπορέσει
να υλοποιήσει το έργο. 

Παράλληλα, µιας και αναφερθήκατε στο ιδιοκτησιακό, θέλω
να αναφέρω πως το Υπουργείο Πολιτισµού σε συνεργασία µε το
Υπουργείο Εργασίας έχουν υπογράψει τη µακροχρόνια µίσθωση
µε τον e-ΕΦΚΑ για τριάντα πέντε χρόνια. Άρα το ωδείο έχει για
τριάντα πέντε χρόνια τη χρήση του κτηρίου. Συνεπώς το σχέδιο
που υλοποιούµε είναι σε πλήρη συνεργασία µε το διοικητικό συµ-
βούλιο του Κρατικού Ωδείου Θεσσαλονίκης µε σκοπό να µπορέ-
σουµε πρωτίστως να αναβαθµίσουµε το καλλιτεχνικό έργο, τις
δραστηριότητες του κρατικού ωδείου προς όφελος των µαθητών
αλλά και των εκπαιδευτών και συνολικότερα να απαντήσουµε σε
ένα πάγιο αίτηµα που έχει τόσο το Κρατικό Ωδείο Θεσσαλονίκης
όσο και οι αρχές της πόλης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Δελή, έχετε
τον λόγο για τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
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Όπως είναι φανερό, κύριε Υπουργέ, το Κρατικό Ωδείο της
Θεσσαλονίκης πληρώνει και µάλιστα πάρα πολύ ακριβά την έλ-
λειψη της µόνιµης στέγασής του από το 1914 ακόµη, γιατί τότε
ιδρύθηκε αυτό το µοναδικό κρατικό ωδείο της χώρας. 

Στην απάντησή σας σταθήκατε κυρίως στην ανάδειξη, την
αξιοποίηση, τη συντήρηση µάλλον του κτηρίου στην οδό Φράγ-
κων, ενός επιβλητικού πραγµατικά κτηρίου. Ασφαλώς και συµ-
φωνούµε µε την ανακαίνιση του κτηρίου, είναι επιβεβληµένη. Δεν
συζητάµε, όµως γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ. Συζητάµε για την ανα-
πόφευκτη µεταστέγαση του κρατικού ωδείου που στεγάζεται
εκεί. Ζητάµε, όπως και οι εργαζόµενοι, αυτή η µεταστέγαση να
γίνει µε όρους κατάλληλους για τη λειτουργία ενός τέτοιου
ωδείου. Πολύ θα θέλαµε εδώ να διαβεβαιώσετε για κάτι που εί-
πατε. Ότι θα επιστρέψει το Κρατικό Ωδείο της Θεσσαλονίκης στο
ανακαινισµένο κτήριο της οδού Φράγκων, όποτε τελειώσει αυτό.
Μας είπατε για µία σύµβαση που έχει υπογραφεί για τριάντα
πέντε χρόνια, αλλά δεν µας είπατε πότε λήγει αυτή η σύµβαση.
Δεν το γνωρίζουµε. 

Επανέρχοµαι στον πυρήνα του έργου του ερωτήµατός µας.
Εδώ, κύριε Υπουργέ, προωθείτε τριχοτόµηση του Κρατικού
Ωδείου της Θεσσαλονίκης. Μίλησα για διχοτόµηση αλλά είναι
τριχοτόµηση. Προσέξτε. Στο απαντητικό του έγγραφο σε µία κοι-
νοβουλευτική παρέµβαση που κάναµε τον προηγούµενο µήνα ο
πρόεδρος του Κρατικού Ωδείου Θεσσαλονίκης µας ενηµερώνει
ότι βρισκόµαστε ήδη, όπως γράφει, στη διαδικασία εξασφάλισης
εναλλακτικών αντίστοιχων χώρων στην πόλη και αναφέρεται στο
αµφιθέατρο που αυτονόητα είναι τόσο απαραίτητο για ένα
ωδείο. Όµως έρχεται το Υπουργείο Εσωτερικών διά του Αναπλη-
ρωτή Υπουργού του κ. Λιβάνιου και µας πληροφορεί ότι στο
πλαίσιο του ειδικού αναπτυξιακού προγράµµατος µε την ονοµα-
σία «Αντώνης Τρίτης» και µε τίτλο «Αξιοποίηση κτηριακού απο-
θέµατος των δήµων» ο Δήµος της Θεσσαλονίκης δεν υπέβαλε
κάποια σχετική µε το ωδείο πρόταση. Δηλαδή, είναι στον αέρα.
Όλα αυτά είναι στις απαντήσεις που λάβαµε σε αυτή την κοινο-
βουλευτική µας παρέµβαση από την ίδια την Κυβέρνηση. 

Δεν είναι µόνο ότι το Μουσικό Σχολείο της Θεσσαλονίκης δεν
καλύπτει, κύριε Υπουργέ, για όσους το γνωρίζουν -και τυχαίνει
να το γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά αυτό- τις διδακτικές και καλ-
λιτεχνικές ανάγκες του ωδείου χωρίς την αίθουσα εκδηλώσεων,
το αµφιθέατρο του Μουσικού Σχολείου της Θεσσαλονίκης, γιατί
αυτό δεν το ζητάει πια ούτε το κρατικό ωδείο. Αλήθεια που θα
γίνονται οι συναυλίες, οι απολυτήριες εξετάσεις, οι πρόβες, γε-
νικότερα οι εκδηλώσεις του κρατικού ωδείου; Είναι και το ότι
υπάρχει από τις 6 Σεπτεµβρίου -και θα το καταθέσω στα Πρα-
κτικά- η αρνητική θέση του συλλόγου διδασκόντων του ίδιου του
Μουσικού Σχολείου της Θεσσαλονίκης για τη µεταστέγαση στο
δικό του χώρο. Εκτός κι αν δεν µας ενδιαφέρει η γνώµη όσων θέ-
λουµε να µας φιλοξενήσουν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης της οµιλίας του
κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ µισό λεπτό ακόµα, κύριε Πρόεδρε. 
Παραπέρα µε την προτεινόµενη µεταστέγαση ορισµένα µαθή-

µατα αλλά και τα µουσικά σύνολα του Κρατικού Ωδείου της Θεσ-
σαλονίκης θα φιλοξενούνται, όπως είπα και στην αρχή, σε
ακατάλληλους υπόγειους χώρους του Μεγάρου Μουσικής Θεσ-
σαλονίκης τους οποίους βεβαίως το κρατικό ωδείο αναλαµβάνει
µε δικές του µάλιστα δαπάνες να µετατρέψει και σε κατάλλη-
λους. Αλήθεια τι θα γίνει και µε εκείνη την πλούσια και µοναδική
βιβλιοθήκη του κρατικού ωδείου; Είναι ένα στολίδι πραγµατικά.
Θα την πάτε κι αυτή στα υπόγεια του Μεγάρου Μουσικής Θεσ-
σαλονίκης. Πόσο ασφαλής αλήθεια θα είναι εκεί; Πόσο χρηστική;
Μιλάµε, για όσους γνωρίζουν, για µία βιβλιοθήκη που έχει δέκα
τρεις χιλιάδες πεντακόσιους τουλάχιστον τόµους βιβλίων, έχει
πρωτότυπες παρτιτούρες, έχει περιοδικά, οπτικοακουστικό και
αρχειακό υλικό, πίνακες ζωγραφικής, κοστούµια όπερας. 

Τελειώνω και ολοκληρώνω, κύριε Υπουργέ. Το κρατικό ωδείο
ιδρύθηκε το 1914 στη Θεσσαλονίκη και παραµένει το κρατικό
ωδείο της χώρας. Στην υπεραιωνόβια λειτουργία του αυτό το
ωδείο πέτυχε µε τον µόχθο και τον ζήλο των λειτουργών του όχι
µόνο να είναι συνώνυµο ενός υψηλού επιπέδου σπουδών µε τους
αποφοίτους του να διαπρέπουν εντός και εκτός Ελλάδας, αλλά

ταυτόχρονα κατάφερε να µεγιστοποιεί και την κοινωνική του
προσφορά µε καλλιτεχνικές δράσεις και πολιτιστικές συνεργα-
σίες. Χρειάζεται, λοιπόν, κατά την άποψή µας µία καλύτερη αν-
τιµετώπιση από την Κυβέρνηση σας, κύριε Υπουργέ, αντάξια και
ανάλογη της ιστορίας του και της προσφοράς του. Και η Κυβέρ-
νησή σας έχει τώρα την ευθύνη. 

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Δελής καταθέτει για

τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Πάµε τώρα στα
επιµέρους ερωτήµατα που µου έχετε θέσει, κύριε συνάδελφε. 

Η διοίκηση και η διεύθυνση του Κρατικού Ωδείου Θεσσαλονί-
κης έχει ζητήσει εκτεταµένα το τελευταίο χρονικό διάστηµα την
εύρεση ενός ενιαίου και κατάλληλου χώρου, όπως υπογραµµί-
σατε, για να στεγάσει το σύνολο των δραστηριοτήτων του
ωδείου όσο γίνονται οι εργασίες στο κτήριο επί της οδού Φράγ-
κων. Αυτό, κύριε συνάδελφε, δεν κατέστη δυνατόν. Άρα έλαβε
την απόφαση να προχωρήσει στην εξεύρεση άλλων κατάλληλων
χώρων διαιρώντας τις εκπαιδευτικές δραστηριότητες του ωδείου
οπότε άρχισε να διαφαίνεται και µία λύση, Αναζήτησε να στεγά-
σει σε έναν χώρο τα µεγάλα σύνολα, όπως είναι παραδείγµατος
χάριν οι χορωδίες, η µικρή και η µεγάλη ορχήστρα, η σχολή µε-
λοδραµατικής και τα χορευτικά σύνολα που αποτελούν ένα µε-
γάλο κοµµάτι των δραστηριοτήτων και σε έναν άλλο χώρο τα
ατοµικά και οµαδικά µαθήµατα που αποτελούν τις υπόλοιπες
δραστηριότητες του ωδείου. 

Εδώ θέλω, όµως, να υπογραµµίσω πως παρά το γεγονός ότι
έγινε µεγάλη προσπάθεια από τη διεύθυνση του ωδείου και συ-
ζητήσεις µε πολλούς άλλους φορείς, δεν έδειξαν οι φορείς της
πόλης της Θεσσαλονίκης, έµπρακτα τουλάχιστον, τη διάθεση
τους να συµβάλουν θετικά στην επίλυση αυτού του προβλήµα-
τος. Αυτό είναι κάτι το οποίο πρέπει να το γνωρίζουµε όλοι µας. 

Πρέπει, όµως, να αναγνωρίσω πως το Μέγαρο Μουσικής Θεσ-
σαλονίκης που, όπως και το Κρατικό Ωδείο Θεσσαλονίκης, επο-
πτεύεται από το Υπουργείο Πολιτισµού, ανταποκρίθηκε θετικά
και συµφωνήθηκε ένα µνηµόνιο συνεργασίας. Πιο συγκεκριµένα,
προβλέπεται πως το Μέγαρο Θεσσαλονίκης παραχωρεί στο Κρα-
τικό Ωδείο Θεσσαλονίκης δύο χώρους στον τρίτο όροφο -στον
τρίτο όροφο, το ξανατονίζω- του πρώτου κτηρίου ως χώρους
µουσικής διδασκαλίας, έναν αποθηκευτικό χώρο για την αποθή-
κευση της βιβλιοθήκης του, έναν πρόσθετο χώρο που θα αξιο-
ποιούν και οι δύο φορείς, δύο χώρους προβών και µουσικής
διδασκαλίας, έναν χώρο κύριας χρήσης -εφόσον απαιτηθεί- και
έναν επιπλέον µικρό αποθηκευτικό χώρο. 

Και στο σηµείο αυτό θέλω να επισηµάνω πως ήδη η τεχνική
εταιρεία έχει κρίνει θετικά τη δυνατότητα στέγασης και πρόσβα-
σης στον χώρο. Ναι, χρειάζονται κάποιες µικροπαρεµβάσεις, κυ-
ρίως στο κοµµάτι της πρόσβασης για είσοδο και έξοδο, δεν είναι
δαπάνες µεγάλης κλίµακας και έχουν διασφαλιστεί οι πόροι από
το Υπουργείο Πολιτισµού. 

Για τις υπόλοιπες δραστηριότητες του ωδείου, ενώ υπήρχε αρ-
χικά µία διαφαινόµενη θετική διάθεση από άλλο φορέα -που δεν
εποπτεύεται από το Υπουργείο Πολιτισµού- και είχαν γίνει συζη-
τήσεις και µας είχαν διαβεβαιώσει από τον φορέα αυτό, τελικά ο
φορέας δεν ήταν πρόθυµος να βοηθήσει έµπρακτα, παρά τις αρ-
χικές του διαβεβαιώσεις, όπως είπα. 

Συνεπώς, η διοίκηση του ωδείου έχει ήδη εντοπίσει εναλλακτι-
κές λύσεις, πραγµατοποιεί επισκέψεις και συναντήσεις ώστε να
βρεθούν άµεσα οι κατάλληλοι χώροι για να στεγάσουν τις υπό-
λοιπες δραστηριότητες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Ένα λεπτό θέλω µόνο, κύριε Πρόεδρε.
Η διοίκηση του ωδείου έχει πραγµατοποιήσει λεπτοµερέστατη

απογραφή της κινητής περιουσίας εν όψει της µετεγκατάστασης,
απόφαση του Ωδείου Θεσσαλονίκης είναι η βιβλιοθήκη -όπως
πολύ σωστά είπατε- η οποία είναι πραγµατικά εξαιρετική, να φυ-
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λάσσεται σε κατάλληλο χώρο και να λειτουργεί ως αναγνωστή-
ριο µόνο όσο διάστηµα γίνονται οι εργασίες στο κεντρικό κτήριο.
Η κινητή περιουσία του ωδείου -µουσικά όργανα, πίνακες ζωγρα-
φικής κ.λπ.- θα φυλάγονται σε ειδικούς χώρους αποθήκευσης ή
ακόµα θα έχουµε και εκθέσεις, όπως συµβαίνει αυτή τη στιγµή
µε την Έκθεση Ιστορικών Μουσικών Οργάνων στο Υφυπουργείο
Μακεδονίας - Θράκης. 

Όσον αφορά την αίθουσα συναυλιών, για την οποία µιλήσατε,
εξετάσεων, προβών και άλλων εκδηλώσεων που παραδοσιακά
λάµβαναν χώρα στην ιστορική αίθουσα «Μελίνα Μερκούρη» στο
κτήριο του ωδείου, που θα είναι κλειστή προφανώς λόγω των ερ-
γασιών, η διοίκηση του ωδείου αναφέρει πως στο παρελθόν µε
πολύ µεγάλη επιτυχία έχουν λάβει χώρα παρόµοιες εκδηλώσεις
και σε δηµοτικά θέατρα.

Άρα κλείνοντας, ναι, η µεταστέγαση του ωδείου δεν είναι εύ-
κολη υπόθεση, είναι δύσκολη και πολύπλοκη διαδικασία. Δεν
υπάρχουν ιδανικές λύσεις. Δεν σας κρύβω, όµως, πως πραγµα-
τικά θα περίµενα µεγαλύτερη ανταπόκριση από τους φορείς της
πόλης της Θεσσαλονίκης, διότι πολύ απλά πίστευα ότι δηµιουρ-
γούνται φυσικές συνέργειες σε πολλές περιπτώσεις, οι οποίες
όµως δεν θέλουν να αξιοποιήσουν. 

Σε κάθε περίπτωση, όµως, αυτό το οποίο θέλω να υπογραµ-
µίσω είναι πως είναι η πρώτη φορά που έχουµε ένα πολύ συγκε-
κριµένο πλάνο, έχουµε την ένταξη στο Ταµείο Ανάκαµψης,
εξασφαλισµένη χρηµατοδότηση και ο στόχος είναι να µπορέ-
σουµε να αναβαθµίσουµε τη λειτουργία του Κρατικού Ωδείου
Θεσσαλονίκης προς όφελος των εκπαιδευόµενων, των µαθητών,
της κοινωνίας της Θεσσαλονίκης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Στο σηµείο αυτό, κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας αναφέρω
µία επιστολή για άδεια απουσίας στο εξωτερικό.

Ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Μουλκιώτης ζητεί άδεια ολιγοήµε-
ρης απουσίας στο εξωτερικό -από 20 έως 24 Σεπτεµβρίου- για
προσωπικούς λόγους. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια. 
Τώρα θα συζητηθεί η πρώτη, µε αριθµό 96/10-9-2023 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Κιλκίς της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας (Κ.Ο.) «ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής» κ. Στέφανου Πα-
ραστατίδη προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και
Αθλητισµού, µε θέµα: «Ετοιµότητα Υπουργείου ως προς την κα-
ταγραφή και την κάλυψη των κενών σε εκπαιδευτικό και βοηθη-
τικό προσωπικό γενικής και ειδικής εκπαίδευσης και λειτουργίας
των ολοήµερων δηµοτικών σχολείων». 

Θα απαντήσει η Υφυπουργός Παιδείας Θρησκευµάτων και
Αθλητισµού, κ. Δόµνα - Μαρία Μιχαηλίδου. 

Κύριε Παραστατίδη, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας
για δύο λεπτά.

ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ: Κυρία Υφυπουργέ, την ερώτηση
για τα κενά στα σχολεία δεν την καταθέτω εθιµοτυπικά ούτε ως
ένα είδος αντιπολιτευτικής τελετουργίας. Οι ελλείψεις σε εκπαι-
δευτικό προσωπικό είναι ένα πραγµατικό πρόβληµα, το οποίο
αφορά σε πραγµατικούς ανθρώπους. 

Είναι ένα πρόβληµα το οποίο επηρεάζει, αγχώνει, δηµιουργεί
ανασφάλεια σε χιλιάδες εκπαιδευτικούς, γονείς και παιδιά. Είναι
ένα πρόβληµα το οποίο απαιτεί διαφάνεια, µε γνώση των πραγ-
µατικών δεδοµένων από όλους, ώστε να υπάρξει λογοδοσία της
εξουσίας και η οποία είναι θεµέλια λίθος της δηµοκρατίας στη
χώρα µας. Η διαφάνεια, λοιπόν, και η λογοδοσία είναι οι παρά-
µετροι που χτίζουν την απαραίτητη εµπιστοσύνη µεταξύ της πο-
λιτείας και της κοινωνίας, µεταξύ του Υπουργείου και των
εκπαιδευτικών, µεταξύ µας. 

Σας ρωτώ, λοιπόν, ευθέως πόσα είναι τα κενά κατά την έναρξη
της σχολικής χρονιάς σε εκπαιδευτικό και βοηθητικό προσωπικό
στην πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια γενική και ειδική εκπαί-
δευση και εάν και πότε θα καλυφθούν. 

Και δεύτερον: Ειδικότερα, σε ό,τι αφορά τα ολοήµερα σχο-
λεία, για τα οποία αρχικά ο Πρωθυπουργός στις προγραµµατικές

του δηλώσεις δεσµεύτηκε για τις ώρες λειτουργίας ως τις 18.00’
και κατόπιν ο Υπουργός Παιδείας, ο κ. Πιερρακάκης αναφέρθηκε
για 17.30’, αν δεσµεύεστε ότι είναι σε θέση να λειτουργήσουν
στο σύνολό τους και βεβαίως όχι ως παιδοφυλακτήρια. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Κυρία Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Βουλευτά, κάθε χρόνο το Υπουργείο Παιδείας κάνει
πραγµατικά έναν αγώνα δρόµου για να προλάβει το άνοιγµα των
σχολείων. Εδώ και πολλά χρόνια η όλη διαδικασία των υπηρεσια-
κών µεταβολών ξεκινά από τον Νοέµβριο µε τις αιτήσεις µετάθε-
σης των εκπαιδευτικών, ώστε οι αναγκαίες προσλήψεις
αναπληρωτών να γίνουν στην καλύτερη των περιπτώσεων προς
τα τέλη του Αυγούστου. 

Αυτά δεν τα αναφέρω ως δικαιολογίες. Είναι διαπιστώσεις. Και
σε µεγάλο βαθµό οι καθυστερήσεις αυτές οφείλονται, στη διογ-
κωµένη γραφειοκρατία, αλλά και στα πάρα πολλά και αναγκαία
στάδια µεταξύ των δύο. 

Ο Υπουργός –το είπατε κι εσείς- έχει ήδη αναφερθεί σχετικά.
Πολλές διαδικασίες πρέπει -και θα το κάνουµε- να απλοποιηθούν
και να συµπτυχθούν. Άλλωστε, η εξάλειψη της γραφειοκρατίας
είναι θέµα αµοιβαίας εµπιστοσύνης µεταξύ πολιτών και πολι-
τείας. Πρέπει να εµπιστευθούµε τους πολίτες, για να µας εµπι-
στευθούν. Αυτό µόλις είπατε κι εσείς και συµφωνούµε. 

Ας έρθουµε τώρα στα κενά και πού είµαστε αυτή τη στιγµή.
Μετά τις φετινές τρεις χιλιάδες επτακόσιες νέες προσλήψεις µο-
νίµων εκπαιδευτικών, οι οποίοι έχουν ήδη ορκιστεί εδώ και τρεις
εβδοµάδες και έχουν αναλάβει υπηρεσία, το Υπουργείο ανακοί-
νωσε 1η Σεπτεµβρίου την πρώτη φάση προσλήψεων αναπληρω-
τών. Συνολικά έγιναν στην πρώτη αυτή φάση είκοσι οκτώ χιλιάδες
τριακόσιες ογδόντα τέσσερις προσλήψεις: δέκα τρεις χιλιάδες
οκτακόσιες ογδόντα τρεις στη γενική εκπαίδευση –οκτώ χιλιάδες
επτακόσιες πενήντα πενήντα στην πρωτοβάθµία και πέντε χιλιάδες
εκατόν τριάντα τρεις στη δευτεροβάθµια- δέκα τέσσερις χιλιάδες
πεντακόσιες, δηλαδή λίγο παραπάνω απ’ ό,τι στη γενική εκπαί-
δευση στην ειδική αγωγή, είτε σε σχολεία ειδικής αγωγής είτε σε
τάξεις ένταξης είτε ως παράλληλη στήριξη. Πιο συγκεκριµένα, εκεί
έγιναν επτά χιλιάδες τριακόσιες εξήντα δύο προσλήψεις την πρω-
τοβάθµια και χίλιες εννιακόσιες ενενήντα δύο στη δευτεροβάθµια.
Στους διορισµούς αυτούς συµπεριλαµβάνονται και πέντε χιλιάδες
εκατόν σαράντα δύο µέλη ειδικού εκπαιδευτικού προσωπικού και
στις δύο εκπαιδευτικές βαθµίδες. 

Μέσα σε αυτή τη βδοµάδα, την τρέχουσα εβδοµάδα, αναµέ-
νεται να οριστικοποιηθούν τα τµήµατα γενικής παιδείας και θα
οριστούν τα τµήµατα κατεύθυνσης, αφού οι µαθητές δηλώσουν
τα µαθήµατα επιλογής τους. Είναι ένα απολύτως θεµιτό και ανα-
γκαίο στάδιο η δήλωση των µαθηµάτων επιλογής. 

Θεωρώ ότι στο τέλος αυτής της εβδοµάδας -σήµερα είναι Τε-
τάρτη, την Παρασκευή, δηλαδή- θα έχουµε µία πολύ καθαρή ει-
κόνα των υπόλοιπων κενών ώστε στοχευµένα να προχωρήσουµε
άµεσα στη δεύτερη φάση. 

Σχετικά µε τα ολοήµερα σχολεία τώρα, που ήταν και αυτά κοµ-
µάτι της ερώτησής σας, έχει µπει σε εφαρµογή το νέο αναβαθ-
µισµένο πρόγραµµα δηµοτικών σχολείων, διευρυµένο, συνολικής
διάρκειας πέντε διδακτικών ωρών. Το πρόγραµµα αναπτύσσεται
από φέτος σε τρεις ζώνες και ολοκληρώνεται στις 17.30, µπορείς
δηλαδή να παίρνεις το παιδί σου στις 17.30’, στις 15.50’ ή στις
14.55’.

Αξίζει να αναφέρω ότι το ολοήµερο σχολείο δεν είναι απλώς
µία λύση για τους εργαζόµενους γονείς. Επιτελεί και παιδαγω-
γικό ρόλο. Η ώρα του γεύµατος είναι και ώρα διατροφικής αγω-
γής. Δάσκαλοι αναλαµβάνουν τη µελέτη και την προετοιµασία
των µαθηµατικών στα µαθηµατικά και τη γλώσσα. Άλλες ειδικό-
τητες βοηθούν στα αγγλικά, στα εικαστικά, στην τεχνολογία, στη
θεατρική αγωγή και στον αθλητισµό. Οργανώνονται συνολικές
δράσεις που καλλιεργούν την ελεύθερη έκφραση, το οµαδικό
πνεύµα και τη συνεργατικότητα.
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Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Παραστατίδη,

έχετε τον λόγο για τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ και εγώ για την ενη-

µέρωση.
Θέλω να επιµείνω στο θέµα των κλειστών δεδοµένων, δηλαδή

στη µη πρόσβαση σε όλους στα δεδοµένα. Έχει πολύ µεγάλη
σηµασία. Το ζήσαµε και το βιώσαµε στην πανδηµία. Θυµάµαι ότι
είχαµε φτάσει σε ένα σηµείο να δηµιουργούµε ανθρώπινα δίκτυα
για να παίρνουµε πληροφορίες από τα νοσοκοµεία για να έχουµε
την πραγµατική εικόνα και να µπορούµε να κάνουµε την αντιπο-
λίτευση, όπως είναι και η δική µας ευθύνη.

Διακινείται, λοιπόν, ένα νούµερο σαράντα επτά χιλιάδων κενών
από εκπαιδευτικούς, το οποίο λέτε ότι δεν είναι ένα πραγµατικό
νούµερο. Ποιο είναι, όµως, το πραγµατικό νούµερο; Αυτό είναι
κάτι το οποίο θα πρέπει να το γνωρίζουµε. Θεωρώ ότι οφείλει η
πολιτεία -και έχει ευθύνη η πολιτεία- να ανοίξει τα δεδοµένα, να
είναι προσβάσιµα σε όλους, να είναι προσβάσιµα σε εµάς, να
είναι προσβάσιµα στους εκπαιδευτικούς, στους γονείς, στους
πολίτες, για να µπορούµε να έχουµε τη συνολική εικόνα, αλλιώς
αναγκαζόµαστε να κάνουµε τους ντετέκτιβ, να δηµιουργούµε και
εµείς ανθρωποδίκτυα για να ενηµερωνόµαστε. Για παράδειγµα,
έχω λάβει κάποια στοιχεία, κατά την άποψή µου από αξιόπιστες
πηγές -άλλωστε δεν έχουν ένα σηµείο αναφοράς τα ανοικτά δε-
δοµένα για να µπορούµε να συµφωνήσουµε και να χτίσουµε µία
συζήτηση πάνω σε αυτά και να αντιµετωπίσουµε καλύτερα τα
προβλήµατα- όπου στην Ξάνθη ζητήθηκαν ενενήντα τρεις εκπαι-
δευτικοί και προσλήφθηκαν πενήντα δύο, στη Βοιωτία εκατόν
εξήντα πέντε και προσλήφθηκαν, στην Ευρυτανία πενήντα δύο –
σαράντα πέντε και επτά- και προσλήφθηκαν τριάντα και στη Ρο-
δόπη τα κενά είναι εβδοµήντα οκτώ. Αυτά τα αναφέρω γενικό-
τερα. Οι αναπληρωτές είναι προφανώς λιγότεροι από πέρσι, είναι
κατά τρεισήµισι περίπου χιλιάδες λιγότεροι από πέρσι. Το µόνιµο
προσωπικό που προσλήφθηκε είναι κατά πέντε χιλιάδες λιγότε-
ροι, καθώς ήταν οκτώµισι χιλιάδες και φέτος είναι τρεισήµισι.

Γιατί συµβαίνει αυτό; Έχουµε περισσότερους µόνιµους εκπαι-
δευτικούς; Έχουµε λιγότερους µαθητές και έχουµε πάει σε µεί-
ωση των αναπληρωτών; Έχουµε µειωµένα τµήµατα; Είναι η
πέµπτη χρονιά -προφανώς εσείς είστε νέα Υφυπουργός- που
αυτή η Κυβέρνηση βρίσκεται στο τιµόνι της χώρας και στο τιµόνι
της παιδείας. Γιατί φτάνουµε εδώ; Τι έχει συµβεί τα προηγού-
µενα χρόνια; Η Κυβέρνηση έκανε σπατάλη ανθρώπινων πόρων;
Οι διευθυντές εκπαίδευσης έδιναν φουσκωµένα στοιχεία; Οι δι-
ευθυντές εκπαίδευσης δεν αιτήθηκαν ή µάλλον αιτήθηκαν λιγό-
τερο εκπαιδευτικό προσωπικό από πέρσι;

Σε ό,τι αφορά τα ολοήµερα προφανώς έχει πολύ µεγάλη ση-
µασία -γιατί ο θεσµός είναι πάρα πολύ σηµαντικός- η αµεσότητα
στις προσλήψεις. Πολλοί γονείς έχουν τεράστια προβλήµατα
µέχρι και τον Οκτώβριο για το πού θα αφήσουν τα παιδιά τους,
σε γιαγιάδες, παππούδες, ΚΔΑΠ, συγγενείς, αλλά βεβαίως και
σε ανθρώπους που τους πληρώνουν για να τα φυλάνε. Έχουν
πολύ µεγάλη σηµασία οι ειδικότητες, καλλιτεχνικά, πληροφορική,
θεατρολόγοι κ.λπ. που πρέπει να υποστηρίξουν τα σχολεία για
να µην λειτουργούν ως παιδοφυλακτήρια και βεβαίως έχουν
πολύ µεγάλη σηµασία και οι υποδοµές, η δυνατότητα όταν ένα
παιδί µένει µέχρι τις 18.00’, να υπάρχουν οι κατάλληλοι χώροι,
να υπάρχουν τραπεζαρίες, να υπάρχουν βασικές υποδοµές οι
οποίες δεν υπάρχουν σε πάρα πολλά ολοήµερα σχολεία. Ο
φόβος είναι να µην απαξιωθεί ένας θεσµός ο οποίος είναι πάρα
πολύ σηµαντικός για την εκπαίδευση, αλλά και για τη χώρα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρία Υπουργέ,

έχετε τον λόγο για τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, είναι πολλά τα ερωτήµατά σας. Είναι όλα εύ-

λογα. Θα προσπαθήσω, όσο πιο σύντοµα και πυκνά µπορώ, να
απαντήσω σε αυτά.

Τα κενά στα σχολεία δεν είναι συνώνυµα της απόκλισης της
κατανοµής των εκπαιδευτικών κατά την πρώτη φάση και των εκ-
παιδευτικών που ζήτησαν οι διευθυντές εκπαίδευσης. Δεν είναι

συνώνυµα τα δυο τους. Υπάρχει µία απόκλιση µεταξύ των δύο, η
απόκλιση στην οποία αναφερθήκατε. Λέτε ότι στην Ξάνθη, για πα-
ράδειγµα, ζήτησαν έναν αριθµό εκπαιδευτικών και το Υπουργείο
τους κατένειµε λιγότερους κατά εκατό ή κατά διακόσιους, δεν θυ-
µάµαι ακριβώς τα στοιχεία τα οποία είπατε. Η απόκλιση αυτή δεν
είναι ταυτόσηµη του κενού. Τα κενά δεν µπορούµε να τα δώσουµε
αυτή τη στιγµή και γι’ αυτό και στην πρωτολογία µου σας είπα ότι
την Παρασκευή, δηλαδή µεθαύριο, θα έχουµε µία πολύ καλή ει-
κόνα του τι κενά και ποια κενά υπάρχουν στα σχολεία µας.

Γιατί συµβαίνει αυτό; Γιατί πρέπει ένα σχολείο να ανοίξει, να
αποτυπωθούν οι ανάγκες και των εκπαιδευτικών και των µαθη-
τών. Για παράδειγµα, πολλοί εκπαιδευτικοί –εµάς, κεντρικά ως
Υπουργείο, δεν είναι κάτι το οποίο µας ικανοποιεί, είναι κάτι όµως
που καταλαβαίνουµε- µπορεί να έχουν δηλώσει σχολεία και να
µην αναλάβουν, αρκετοί εκπαιδευτικοί µπορεί να έχουν δηλώσει
σχολεία και να πρέπει να συνυπηρετήσουν, αρκετοί εκπαιδευτι-
κοί µπορεί να έχουν δηλώσει σχολεία και να έχουν µία εγκυµο-
σύνη, οπότε να πρέπει να φύγουν. Αντίστοιχα είναι τα κενά που
δηµιουργούνται από τις ανάγκες των παιδιών, γιατί τα παιδιά
άλλη χρονιά µπορεί να διαλέξουν συγκεκριµένα µαθήµατα, άλλη
να διαλέξουν άλλα µαθήµατα, οπότε γι’ αυτό πάντα και λογικά
υπάρχει δεύτερη φάση.

Για εµάς σηµαντικό είναι η απόκλιση των ηµεροµηνιών µεταξύ
των δύο φάσεων να µην είναι µεγάλη. Στόχος µας είναι αρχές
Οκτώβρη να µπορέσουµε να περάσουµε στη δεύτερη φάση. Η
ενηµέρωση που έχουµε και εµείς από τις υπηρεσίες είναι ότι
τόσο στην πρωτοβάθµια όσο και στη δευτεροβάθµια γενική εκ-
παίδευση τα κενά σε ειδικότητες και δη σε καίριες ειδικότητες
είναι πάρα πολύ λίγα.

Κενά όντως υπάρχουν και θα αντιµετωπίσουµε αυτό το πρό-
βληµα, όπως και τις προηγούµενες χρονιές -όπως σωστά ανα-
φέρατε-, σε πιο εξειδικευµένα µαθήµατα τα οποία βεβαίως
θεωρούµε απαραίτητα για τα παιδιά µας -αυτά της µουσικής, των
καλλιτεχνικών-, όπου εκεί πέρα υπάρχει και δυσκολία από τη δική
µας πλευρά εύρεσης ανθρώπων να έρθουν στα σχολεία µας να
διδάξουν τα παιδιά µας και να τα διδάξουν µε έναν όσο πιο ανοι-
κτό τρόπο γίνεται.

Ως προς το κοµµάτι της ανοιχτής πληροφορίας δεν νοµίζω ότι
ούτε εµένα ούτε ειδικά τον Υπουργό µου θα µας βρείτε αντίθε-
τους. Είναι κάτι που και εµάς µας απασχολεί, γιατί µέχρι σήµερα
η πληροφορία δεν είναι ούτε σε εµάς τους ίδιους, στην ηγεσία
δηλαδή της πολιτικής εκπροσώπησης του Υπουργείου, όσο δια-
θέσιµα, γρήγορα και ανοιχτά θα θέλαµε. Οπότε φαντάζοµαι ότι
εδώ πέρα θα υπάρξει κοινοβουλευτική αντίθεση από άλλα κόµ-
µατα -όχι από εµάς- ως προς αυτό, αλλά είναι κάτι στο οποίο σί-
γουρα µας βρίσκετε σύµφωνους και θέλουµε να αλλάξουµε τόσο
και για τη διοικητική διευκόλυνση ηµών, αλλά και όλων των συµ-
µετεχόντων στην εκπαιδευτική διαδικασία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό και για την απόλυτη συνέπεια στον λόγο.
Τώρα θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 86/5-9-2023 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Προέδρου της Κ.Ο. «ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ»
και Βουλευτή του Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών κ. Βασιλείου Στίγκα
προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλητισµού, µε
θέµα «Προπαγάνδα υπέρ της ΛΟΑΤΚΙ+ κοινότητας σε δηµοτικό
σχολείο». 

Θα απαντήσει η Υφυπουργός Παιδείας Θρησκευµάτων και
Αθλητισµού, κ. Δόµνα - Μαρία Μιχαηλίδου.

Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΤΙΓΚΑΣ (Πρόεδρος των Σπαρτιατών): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υφυπουργέ, τεράστιες διαστάσεις έχει λάβει τον τελευ-

ταίο καιρό η κάλυψη µιας µεγάλης επιφάνειας, εκτεινόµενο από
τη µία άκρη ως την άλλη σχέδιο µε χρωµατικές λωρίδες µπογιάς
που απεικονίζει ένα τεράστιο ουράνιο τόξο στα χρώµατα της ση-
µαίας της κοινότητας ΛΟΑΤΚΙ στην οροφή εξωτερικού µπαλκο-
νιού του προαυλίου στο 2ο Δηµοτικό Σχολείο Κορίνθου. Αυτό είχε
ως αποτέλεσµα πολλοί γονείς να αντιδράσουν και παράλληλα να
φτάσουν στο σηµείο να καταγγείλουν ότι υπάρχει συντονισµένη
προσπάθεια µύησης των παιδιών στη ΛΟΑΤΚΙ προπαγάνδα, µε
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αποτέλεσµα να δηµιουργεί θέµα στα µικρά παιδιά ηλικίας των
έξι έως δεκατριών χρόνων. Το γεγονός αυτό καθιστά το θέµα
άκρως ευαίσθητο για τέτοιες ηλικίες, όπου αυτά διαµορφώνουν
και πλάθουν βασικά στοιχεία της προσωπικότητας και του χαρα-
κτήρα τους.

Το εικονιζόµενο ουράνιο τόξο δυστυχώς περνάει µηνύµατα
υπέρ της κοινότητας ΛΟΑΤΚΙ στο υποσυνείδητο των παιδιών τέ-
τοιων ηλικιών, όπως χαρακτηριστικά αναφέρουν οι γονείς και οι
οποίοι καταγγέλλουν ότι δεν υπήρχε καµµία ενηµέρωση για αυτή
την επιλογή των υπεύθυνων, ενώ τη χαρακτηρίζουν ως «βίαιη
εξοικείωση µικρών παιδιών στη σεξουαλικότητα και τις σεξουα-
λικές επιλογές». Οι ίδιοι άλλωστε απέστειλαν και επιστολές δια-
µαρτυρίας µε αποδέκτες τους αρµόδιους φορείς του δήµου, τη
Διεύθυνση Πρωτοβάθµιας Εκπαίδευσης του Νοµού Κορίνθου,
την Ιερά Μητρόπολη και τον Σύλλογο Γονέων και Κηδεµόνων του
σχολείου SOS.

Ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός τι µέτρα θα ληφθούν από τις
αρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου σας, ώστε µελλοντικά να
µην υπάρχουν τέτοιου είδους περιστατικά, τα οποία θα δηµιουρ-
γούν προβλήµατα στα παιδιά µικρής ηλικίας και θα µπορούν να
θεωρηθούν και ως προπαγάνδα υπέρ της ΛΟΑΤΚΙ κοινότητας.
Θα αφαιρεθούν τα χρώµατα του ουράνιου τόξου από το σχολείο,
ώστε να µην περνάει υποσυνείδητα µηνύµατα στα παιδιά που
φοιτούν εκεί; 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,

κύριε Πρόεδρε.
Τον λόγο έχει η κυρία Υπουργός για τρία λεπτά. 
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν δύο τρόποι να απαντηθεί το ερώ-

τηµα σας. Ο τυπικός και ο ουσιαστικός. 
Ξεκινάω, λοιπόν, από τον τυπικό τρόπο. 
Θα έπρεπε να γνωρίζετε ότι τα σχολικά κτήρια, η συντήρησή

τους, ο καλλωπισµός τους, η φροντίδα τους είναι κοµµάτι το
οποίο αφορά στην τοπική αυτοδιοίκηση, συγκεκριµένα σε δηµο-
τικές αρχές. Αυτό είναι κάτι το οποίο εσείς ως Κοινοβουλευτικός
και δη ως Πρόεδρος µιας Κοινοβουλευτικής Οµάδας όσο και οι
συνεργάτες σας έπρεπε να σας έχουν ενηµερώσει, έτσι ώστε να
ξέρετε ποιο ακριβώς είναι το υποκείµενο στη συγκεκριµένη πε-
ρίπτωση.

Τώρα, κανονικά η κοινοβουλευτική διαδικασία θα έπρεπε να
έχει τελειώσει εδώ, ακριβώς δηλαδή στον λόγο για τον οποίο ένα
σχολείο, µία δηµοτική αρχή επέλεξε να ζωγραφίσει το ουράνιο
τόξο στο ταβάνι ενός δηµοτικού σχολείου. 

Επειδή όµως, επιλέξατε να αποµονώσετε όχι οποιοδήποτε
άλλο γκράφιτι, αλλά αυτό το γκράφιτι, το γκράφιτι ενός ουράνιου
τόξου στο ταβάνι του Β’ Δηµοτικού Σχολείου του Νοµού Κορίν-
θου, επιτρέψτε µου να κάνω τρία σύντοµα, πάρα πολύ γρήγορα
σχόλια. 

Πρώτο σχόλιο: Για την ουσία του ερωτήµατος σας έχει απαν-
τήσει ήδη ο αρµόδιος αντιδήµαρχος Κορίνθου. Σας διαβάζω ένα
απόσπασµα µόνο όσων είπε και εξηγεί την επιλογή του χρωµα-
τισµού: «Ο χρωµατισµός µε τα χρώµατα της Ίριδος, επτά χρώ-
µατα στα οποία περιλαµβάνεται το γαλάζιο, στον εξώστη του
σχολείου επιλέχτηκε διότι τα χρώµατα της Ίριδος είναι συνειρ-
µικά δεµένα µε την παιδική ηλικία, την εκπαίδευση και συνακό-
λουθα την αναγέννηση της προσωπικότητας µέσω της γνώσης». 

Αρκεί νοµίζω, κύριε Πρόεδρε, µία βόλτα έξω από τα σχολεία
όλης της χώρας, µία βόλτα σε µαγαζιά µε σχολικά είδη, µία
βόλτα σε µέρη που έχουν γενικότερα σχολικά αξεσουάρ, έτσι
ώστε να αντιληφθείτε και ο ίδιος την άρρηκτη σχέση µεταξύ του
ουράνιου τόξου και της παιδικότητας. 

Σχόλιο δεύτερο, σχόλιο ουσίας: Για εµάς εθνικό είναι το συµ-
περιληπτικό και εθνική είναι η παιδεία που συµπεριλαµβάνει κα-
θεµία και καθέναν. Εθνική είναι η παιδεία που συµπεριλαµβάνει
κάθε παιδί µας.

Σχόλιο τρίτο, στο πνεύµα και στο βάθος, αν µου επιτρέπετε
της συζήτησης: Αν πράγµατι ενδιαφερόσασταν για την ουσία του
θέµατος, θα είχατε διαπιστώσει ότι το συγκεκριµένο γκράφιτι στο
οποίο αναφέρεστε αναπαριστά το ουράνιο τόξο και όχι τη σηµαία

της ΛΟΑΤΚΙ κοινότητας. Θα είχατε δηλαδή, προσέξει, µετρήσει
να πω, ότι το γκράφιτι έχει επτά χρώµατα, όπως άλλωστε έχει
και το ουράνιο τόξο. Όπως θα έπρεπε να γνωρίζετε ή µε τις αγω-
νίες που φαίνεται ότι έχετε να έχετε ψάξει, ότι η σηµαία των ΛΟ-
ΑΤΚΙ έχει µόνο έξι χρώµατα. Και για να σας διευκολύνω γι’ αυτό,
θα ήθελα να καταθέσω τη σηµαία των ΛΟΑΤΚΙ µε τα έξι χρώµατα
και αντίστοιχα το ουράνιο τόξο στην κορυφή του σχολείου, το
οποίο έχει τα επτά χρώµατα. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Στο σηµείο αυτό η Υφυπουργός Παιδείας, Θρησκευµάτων και

Αθλητισµού κ. Δόµνα - Μαρία Μιχαηλίδου καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Πρόεδρε,
έχετε τον λόγο για τρία λεπτά, για τη δευτερολογία σας.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΤΙΓΚΑΣ (Πρόεδρος των Σπαρτιατών): Κυρία
Υπουργέ, οµολογώ σήµερα έµαθα πράγµατα. Όντως, δεν ήξερα
ότι έχει ένα χρώµα ή δύο χρώµατα παραπάνω ή παρακάτω.
Όµως αυτά που µου λέτε τώρα είναι απλές δικαιολογίες.

Δεν ξέρω εσείς σε τι σχολείο πήγατε. Εγώ πήγα σε ένα απλό
σχολείο, το οποίο δεν είχε ούτε κάγκελα ούτε µάντρες ούτε τί-
ποτα. Είχε, όµως, φιλοπατρία, είχε µάθηση. Μέσα στην αίθουσα
του σχολείου που πήγα, γιατί απ’ έξω πατάγαµε σε λάσπες για να
µπούµε στις αίθουσες, είχε ελληνικές σηµαίες παντού, είχε στους
τοίχους τους ήρωες της Ελληνικής Επαναστάσεως, τον Ιωάννη
Μεταξά και άλλους ήρωες. Το καταλάβατε; Αυτά είναι τα χρώ-
µατα, αυτές είναι οι εικόνες που πρέπει να έχει ένα παιδί. Πίσω
σας είναι η ελληνική σηµαία. Γιατί δεν έβαψαν το µπαλκόνι στα
χρώµατα της ελληνικής σηµαίας; Τι σύµπτωση; Τι σύµπτωση; Και
αν πάρουµε αυτά που είπε ο κύριος Πρωθυπουργός, ότι θέλει και
ονειρεύεται µία πολυπολιτισµική Ελλάδα, βεβαίως έτσι είναι, όπως
σας τα λέω και όχι όπως τα λέτε εσείς. Λυπάµαι πάρα πολύ. 

Επίσης, ρίχνετε την ευθύνη στους δηµάρχους που έχουν την
επιστασία τέλος πάντων των σχολείων. Εσείς ως Υπουργείο δεν
κάνετε τίποτα; Και να τονίσω ότι το ουράνιο τόξο έχει να κάνει
µε τα παιδάκια του νηπιαγωγείου. Εκεί µαθαίνουν περισσότερα
πράγµατα, κυρία Υπουργέ. Αυτό έπρεπε πολύ καλά να το γνωρί-
ζετε. Ή µήπως µαθαίνουν τα παιδιά µας σωστά πράγµατα, να
αγαπούν την πατρίδα, να αγαπούν το έθνος, να γίνουν καλύτεροι
πολίτες; Ας κοιτάξετε λίγο τα βιβλία αν δεν τα γνωρίζατε του δη-
µοτικού και του γυµνασίου, τις αρλούµπες και τις αηδίες που
λένε.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει η κυρία Υπουργός για τη δευτερολογία της. 
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Πρόεδρε, ελληνική σηµαία υπάρχει, υπήρχε και θα
υπάρχει σε κάθε ελληνικό σχολείο. Είναι για εµένα, για το Υπουρ-
γείο και για την παράταξή µας κανόνας απαράβατος. 

Τώρα αν σε ένα δηµοτικό σχολείο, στην τελευταία τάξη του
οποίου υπάρχει και ο ορισµός του τι ακριβώς είναι το ουράνιο
τόξο και το φαινόµενο του ουράνιου τόξου στο µάθηµα της Φυ-
σικής, όπως δεν γνωρίζατε πόσα χρώµατα είναι το ουράνιο τόξο
και πόσα χρώµατα έχει η σηµαία της ΛΟΑΤΚΙ κοινότητας πριν έρ-
θετε µαζί µε όλο σας το κόµµα να κάνετε αυτή την επίκαιρη ερώ-
τηση…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΤΙΓΚΑΣ (Πρόεδρος των Σπαρτιατών): Αδιάβα-
στος, το οµολογώ.

ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Εγώ πραγµατικά θα έλεγα συ-
γνώµη και θα ζητούσα και τον λόγο και από τους συνεργάτες µου
που δεν µε ενηµέρωσαν για µία ερώτηση, η οποία εν τέλει δεν
έχει καµµία ουσία. Και γιατί δεν έχει καµµία ουσία; Δεν είναι τυ-
χαίο. Κύριε Πρόεδρε, δεν είναι τυχαίο. Ήλθατε εδώ για να δηµι-
ουργήσετε εντυπώσεις, δεν ήλθατε εδώ για να θέσετε ένα
ζήτηµα. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΤΙΓΚΑΣ (Πρόεδρος των Σπαρτιατών): Κάνετε
λάθος.
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ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Θα µπορούσατε να είχατε µε-
τρήσει. Μέχρι το επτά πάει το µέτρηµα, δεν πάει ούτε µέχρι το
εκατόν επτά ούτε µέχρι το χίλια επτά. 

Επιλέξατε αυτό το συγκεκριµένο γκράφιτι, το οποίο εξ ορι-
σµού, εκ του µετρήµατος, αποτελεί το ουράνιο τόξο -και σας ξα-
ναλέω-, ο ορισµός του οποίου δεν αποτυπώνεται στο
νηπιαγωγείο -γιατί ούτε γι’ αυτό οι συνεργάτες σας, σας ενηµέ-
ρωσαν σωστά-, αλλά αποτυπώνεται στην τελευταία τάξη του δη-
µοτικού σχολείου. 

Σηµαίες έχουµε σε κάθε ελληνικό σχολείο και µε τιµή θα συ-
νεχίσουµε να τις έχουµε. 

Τώρα, αν κάποιο δηµοτικό σχολείο, κάποιο νηπιαγωγείο απο-
φασίζει να αποτυπώσει το ουράνιο τόξο ή οποιοδήποτε άλλο ση-
µείο της παιδικότητας σε αυτό, εµείς δεν θα έχουµε να πούµε
τίποτα. 

Σας ευχαριστούµε πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστώ, κυρία

Υπουργέ. 
Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 116/11-9-2023 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Προέδρου της Κ.Ο. «ΝΙΚΗ» και
Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης κ. Δηµητρίου Νατσιού προς τον
Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλητισµού, µε θέµα: «Τα
ακατάλληλα βιβλία Γλώσσας δηµοτικού σχολείου και γυµνα-
σίου».

Την ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός Παιδείας, Θρη-
σκευµάτων και Αθλητισµού, κ. Δόµνα Μιχαηλίδου.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-

τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρία Υπουργέ, το 2006 εισήλθαν σε όλες τις βαθµίδες της

εκπαίδευσης νέα βιβλία. Αν θυµάστε µεταξύ αυτών είχε παρει-
σφρήσει και το βιβλίο Ιστορίας της ΣΤ’ δηµοτικού από την κ. Ρε-
πούση, το οποίο βέβαια µε τη σθεναρή αντίδραση του ελληνικού
λαού βρήκε τη θέση που του αρµόζει, στον σκουπιδοτενεκέ της
ιστορίας. Βεβαίως, έµειναν στο απυρόβλητο τα σηµαντικότερα
βιβλία, κυρίως του δηµοτικού σχολείου, που είναι τα βιβλία Γλώσ-
σας. Τα όρια του κόσµου µας είναι τα όρια της γλώσσας µας. Και
ας το ξέρουµε και αυτό, το µέλλον της πατρίδας µας δεν κρίνεται
ούτε στο Κοινοβούλιο ούτε στου Μαξίµου. Το µέλλον της πατρί-
δας µας κρίνεται µέσα στις σχολικές αίθουσες. 

Όταν στεκόµαστε, εµείς οι δάσκαλοι, απέναντι από τους µα-
θητές δεν βλέπουµε µόνο µικρά παιδιά, βλέπουµε τους αυρια-
νούς Έλληνες και Ελληνίδες, οι οποίοι θα επανδρώσουν
ποικιλοτρόπως την ελληνική κοινωνία. Και να γνωρίζουµε ακόµη
ότι όλοι οι ειδικοί επιστήµονες, µιλάω για τα βιβλία Γλώσσας, που
ασχολούνται µε τη γλώσσα και τη διδακτική της γνωρίζουν ότι
δεν υπάρχουν αθώα παραµυθάκια, αλλά και ότι κάθε γλωσσικό
κείµενο, ακόµα και ένα πρόβληµα µαθηµατικών, προάγει συγκε-
κριµένες αξίες και στάσεις ζωής.

Το 1984 το ησύχιο και ταπεινό περιβόλι της Παναγίας µας, µε
ένα εξαιρετικό βιβλίο, «Το Άγιον Όρος και η Παιδεία του Γένους»,
µας είχε προειδοποιήσει για το τι θα συµβεί. 

Διαβάζω ένα κείµενο και θα πάω στα βιβλία: «Από πολλά χρό-
νια τώρα γίνεται συστηµατική προσπάθεια, διαρκώς αυξανόµενη
να πολεµηθεί η πίστης, να βγει από τα ελληνικά σχολεία ο Χρι-
στός, να διαστρεβλωθεί η ιστορία µας» -αυτό ειπώθηκε πριν το
Ρεπούσιον άγος- «να ευτελιστεί η σηµασία των µεγάλων εορτών
των Χριστουγέννων και του Πάσχα που τόσο ζει ο λαός µας, να
πάψει η Ορθόδοξος Εκκλησία να είναι η ψυχή του γένους µας,
να καταντήσουν τα παιδιά µας εύκολη λεία κάθε νοητού και φα-
νερού θηρίου».

Εµείς εν ονόµατι κάποιου νεφελώδους προοδευτισµού και
αβασάνιστου εξευρωπαϊσµού κόψαµε αδίστακτα τις εθνικές µας
ρίζες. Έχω κάποια βιβλία και µιλάτε, κυρία Υπουργέ, µε έναν άν-
θρωπο που τριάντα πέντε χρόνια -επαναλαµβάνω- δίδασκε αυτά
τα βιβλία, τα γνωρίζω εκ των έσω.

Γ’ δηµοτικού Γλώσσα. Το αφιέρωµα στην 28η Οκτωβρίου.
Τρεις αράδες από το ηµερολόγιο της Ροζίνας, µιας δεκάχρονης
εβραιοπούλας από τη Θεσσαλονίκη. «Τη Δευτέρα 28 Οκτωβρίου
1940 δεν πήγαµε σχολείο. Είχε κηρυχθεί ο πόλεµος. Αναστατω-

µένα ήµασταν εµείς τα παιδιά. Οι Ιταλοί βοµβάρδισαν τη Θεσσα-
λονίκη. Στο µαγαζί του πατέρα µου γίνηκαν πολλές καταστρο-
φές». Τίποτα άλλο. Αυτό είναι το αφιέρωµα στην 28η Οκτωβρίου
στη Γ’ δηµοτικού.

Και αν αυτό φαίνεται τίποτε, θα πάω κατευθείαν στην Ε’ δηµο-
τικού, κείµενο – αφιέρωµα, το επίκαιρο κείµενο όπως το λέµε
εµείς οι δάσκαλοι, µε τίτλο: «Η Ιταλία µας κήρυξε τον πόλεµο και
εµείς πήγαµε και κρυφτήκαµε στα υπόγεια». Αυτό είναι ψέµα. Την
ηµέρα της 28ης Οκτωβρίου δεν έχουµε δικαίωµα να λέµε ψέµατα
στα παιδιά µας. Ο λαός µας δεν κρύφτηκε στα υπόγεια, ξεχύθηκε
στους δρόµους των πόλεων και µε το χαµόγελο στα χείλη πήγαι-
ναν όχι για να σκοτώσουν, αλλά για να πεθάνουν και να υπερα-
σπιστούν την πατρίδα. Και ακούστε διαλόγους στο υπόγειο
µεταξύ του ανδρόγυνου. Γυρνάει η µαµά στον πατέρα και του
λέει: «Τρέξε στην τράπεζα να σηκώσεις τα χρήµατα, γιατί έρχεται
ο πόλεµος». Ούτε φιλοπατρία ούτε ηρωισµός, αλλά ηττοπάθεια
και αφιλοπατρία. Και τελειώνει το κείµενο µε ένα διάλογο του
γιού και του πατέρα: «Άκη, σήµερα θα γίνεις άνδρας» λέει ο πα-
τέρας και απαντάει το παιδί: «Εγώ τότε φοβήθηκα πάρα πολύ,
γιατί δεν ήθελα να γίνω άντρας». Έχει το υπονοούµενο σαφές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ πάρα πολύ να χρησιµοποιήσω
τώρα τον χρόνο της δευτερολογίας µου, γιατί αυτά πρέπει να
ακουστούν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ωραία, κύριε συνά-
δελφε, έχετε τον χρόνο της δευτερολογίας σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Σας ευχαριστώ πολύ.

Δικαιώµατα των παιδιών. Πρώτα διδάσκουµε τις υποχρεώσεις
και µετά τα δικαιώµατα. Κείµενο µε τίτλο: «Τότε που πήγαµε
βόλτα τον Επιτάφιο». Ο Επιτάφιος δεν πάει βόλτα, έχουµε πάρει
περιφορά. Και στον επίλογο του κειµένου λέει: «Όταν φτάσαµε
στην εκκλησία σηκώσαµε ψηλά τον Επιτάφιο και εµείς περάσαµε
από κάτω, να όπως παίζουµε το περνά - περνά η µέλισσα». Την
κατανυκτικότερη ακολουθία της Εκκλησίας µας την έχουµε για
περνά - περνά η µέλισσα.

Έχει εδώ πέρα στην Ε’ δηµοτικού ένα πρόπλασµα που γράφει
ένα ελληνικό µοναστήρι. Ξέρετε τι λείπει; Ο σταυρός. Υπάρχει
µοναστήρι χωρίς σταυρό; Δείξτε το µας.

Στην Ε’ δηµοτικού το κείµενο για τα Χριστούγεννα µε τίτλο: «Η
Φρικαντέλα, η µάγισσα που µισούσε τα κάλαντα», κατάλληλο για
παιδιά της προσχολικής ηλικίας. Και εκεί ακούµε διαλόγους: Η
µάγισσα όταν πήγαν τα παιδιά να της πουν τα κάλαντα, απαντά:
«Σκασµός, σκουπιδόπαιδα! Αν δεν σταµατήσετε να λέτε τα κά-
λαντα, θα το µετανιώσετε πολύ πικρά!».

Βιβλίο µε τίτλο «Θεατρική αγωγή». Εδώ καλούνται τα παιδιά
να υποδυθούν ένα ρόλο. Ποιο; Είµαι δαιµόνιο. Μάλιστα. 

Στην Ε’ δηµοτικού βιβλίο Γλώσσας, το έδειξα χθες: «Με λένε
Σόνια», µία γάτα, η οποία είναι γατοπυροσβέστης. Έτσι αντιµε-
τωπίζουµε τους πραγµατικούς ήρωες. 

Στη Στ’ δηµοτικού, συνταγές µαγειρικής είκοσι επτά σελίδες,
πετάχτηκαν έξω τα δηµοτικά τραγούδια και µπήκαν συνταγές µα-
γειρικής.

Πάλι στη Στ’ δηµοτικού το τελευταίο κείµενο, µία αφίσα που
καλούνται τα παιδιά να πάρουν µέρος σε ένα συλλαλητήριο.
Ποιος γονέας θα άφηνε το εντεκάχρονο παιδί του να πάρει
µέρος σε ένα συλλαλητήριο; Έτσι αποχαιρετούµε τα παιδιά της
Στ’ δηµοτικού. 

Εδώ αυτό το εξοργιστικό, γιατί είµαι Μακεδών το γένος. Τρεις
εικόνες ισοϋψείς, ισόκυρες: Μέγας Αλέξανδρος, Κοκκινοσκου-
φίτσα και Καραγκιόζης και από κάτω καλούνται οι µαθητές να
γράψουν µία ιστορία στην οποία πρωταγωνιστούν ο Μέγας Αλέ-
ξανδρος, η Κοκκινοσκουφίτσα και ο Καραγκιόζης, πράγµατα
κρανιοκενή. 

Μέχρι πέρυσι υπήρχε στην Α’ γυµνασίου κείµενο στο βιβλίο
Γλώσσας µε τίτλο: «Οσάκις», το επίρρηµα που σηµαίνει όσες
φορές, όπου περιγράφει ανώδυνα, σχεδόν παροτρυντικά, τον
δεσµό ενός εικοσιπεντάχρονου άνδρα, του Σάκη µε µία δεκατε-
τράχρονη µαθήτρια. Δεν το καταδικάζει. Διαβάστε το κείµενο
δείτε τι λέει. Τα είχε φτιάξει ο Σάκης µε µία δεκατετράχρονη µα-
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θήτρια και αυτό απευθύνεται σε παιδιά δωδεκάχρονα, δεκατριά-
χρονα.

Το αφιέρωµα στην Α’ γυµνασίου στο βιβλίο Γλώσσας στο ’21,
ονοµάζεται «Παράσταση». Διαβάζω. «Έκαναν τα παιδιά µία πα-
ράσταση. Ο τάδε µαθητής έσκυψε να πάρει τα τσαρούχια να µου
τα δώσει και φάνηκε το σώβρακό του και τα κορίτσια έβαλαν τα
γέλια». Και τέτοια κειµενάκια, ενώ έχουµε εξαιρετικά κείµενα για
την ευλογηµένη και αγιασµένη επανάσταση, που έλεγε ο Κόντο-
γλου. Και κάτω από το κείµενο που θα περιµέναµε να πει, για πα-
ράδειγµα, η ωραία ζωγραφιά για την Έξοδο του Μεσολογγίου
έχει διαφήµιση αυτού του ερεβώδους έργου, που λέγεται «ο Άρ-
χοντας των Δαχτυλιδιών». 

Στην Α’ γυµνασίου στα κείµενα νεοελληνικής λογοτεχνίας «Η
γάτα του παπά», µία γάτα µπήκε µέσα σε εκκλησία στην Αγία
Πρόθεση -ξέρουν οι ιερείς- και έκανε τις ακαθαρσίες της. Αυτό
βρήκαµε να βάλουµε; 

Δεν γίνεται τίποτα δεκαεπτά χρόνια έχει ένα κείµενο στη
Γλώσσα της Γ’ γυµνασίου, το οποίο το υπογράφει ο Πήτερ Δαγ-
κλής, ο οποίος έχει καταδικαστεί για παιδεραστία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Νοµίζω ότι έγινε κα-
τανοητό, κύριε Πρόεδρε αυτό που θέλατε να περάσετε. Σας πα-
ρακαλώ, να ολοκληρώσετε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Έχει στην Γ’ γυµνασίου ένα βιβλίο µε τίτλο «Παραπλανητικά»,
το οποίο το υπογράφει ο Κώστας Λεφάκης, όπου λέει µεταξύ
άλλων: «Ο Άρης, ο πλανήτης θα εµπνεύσει πολύ κόσµο πάνω σε
νέους σκοπούς. Αυτό τον µήνα οι συµπτώσεις θα ενισχύσουν τις
ερωτικές σας σχέσεις». 

Και ένα άλλο κείµενο πάλι για την 25η Μαρτίου Νεοελληνική
Γλώσσα Β’ γυµνασίου, όπου αρχίζουµε τις πρόβες για την εθνική
γιορτή και διηγείται ένας µαθητής και η καλλιτεχνικού, η Βα-
φιώτη, µας λέει ότι θέλει µία οµάδα να σχεδιάσει κάτι σκηνικά
για κάτι Κολοκοτρώνηδες. Ο Κολοκοτρώνης στα σχολικά βιβλία
συνοδεύεται από το «κάτι».

Θέλω να ρωτήσω: Ως πότε θα δηλητηριάζονται και θα µαγα-
ρίζονται τα παιδιά από τα περιοδικά ποικίλης ύλης, όπως απρο-
κάλυπτα ονοµάζω τα δήθεν βιβλία Γλώσσας;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρία Υπουργέ, θα

ενώσω τον χρόνο της πρωτολογίας και της δευτερολογίας σας
για να τον αξιοποίησετε, όπως εσείς κρίνετε.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Κύριε Βουλευτά, νοµίζω κα-
λύτερα που σας έχουµε στο Κοινοβούλιο από τα τριάντα πέντε
χρόνια στη τάξη. Πραγµατικά! Και αυτό το λέω ως αρµόδια Υφυ-
πουργός. 

Γιατί ένας εκπαιδευτικός, τουλάχιστον έτσι όπως θέλουµε έναν
εκπαιδευτικό για να προσέχει τα παιδιά µας, δεν θέλουµε ούτε
κατάχρηση χρόνου να κάνει ούτε να παραθέτει στο Κοινοβούλιο
και ακόµη περισσότερο στην τάξη ενός σχολείου σκέψη χωρίς
δοµή, θεµατολογία χωρίς ειρµό και να µην δίνει καµµία κινητο-
ποίηση στον ακροατή του να απαντήσει.

Στα βιβλία µας, κύριε Βουλευτά, έχουµε µία αρκετά διευρυ-
µένη θεµατολογία, ενότητες που είναι αφιερωµένες σε εθνικές
και θρησκευτικές γιορτές, άλλες που µιλάνε για το θεσµό της οι-
κογένειας και τις συγγενικές σχέσεις, άλλες αφιερωµένες σε θέ-
µατα προστασίας του εαυτού και του περιβάλλοντος, σε θέµατα
καθηµερινότητας, θέµατα γύρω από την τέχνη, το περιβάλλον,
το θέατρο, τον κινηµατογράφο. 

Τι από όλα αυτά, κύριε Βουλευτά, σας ενοχλεί; Γιατί εγώ δεν
άκουσα καµµία, µα καµµία επιχειρηµατολογία. Το µόνο που
άκουσα δεν ήταν ούτε καν η παράθεση κάποιων αποτυπωµένων
πραγµάτων από τα βιβλία µας, ήταν η παράθεση συµπερασµά-
των προσωπικών. Σε αυτό οφείλω να απαντήσω, γιατί νοµίζω ότι
ο τρόπος που σας ενοχλεί είναι ο τρόπος που προσεγγίζουµε τα
θέµατα, τα οποία προανέφερα. 

Κατ’ αρχάς, κύριε Βουλευτά, η συγγραφή και η επιστηµονική
επιµέλεια των διδακτικών πακέτων ακολουθούν συγκεκριµένες
προδιαγραφές που καθορίζονται, ώστε αυτά να ανταποκρίνονται

στο σκοπό τους. Ειδικά τώρα για το µάθηµα της Γλώσσας σκο-
πός είναι οι µαθητές να αποκτήσουν την ικανότητα να χειρίζονται
µε επάρκεια, µε αυτοπεποίθηση, συνειδητά, υπεύθυνα και δηµι-
ουργικά τον γραπτό και τον προφορικό λόγο. 

Ως εκπαιδευτικός εσείς, αλλά άλλο τόσο και εγώ, γνωρίζουµε
ότι η γλωσσική επάρκεια προάγει τη διανόηση, τη δηµιουργική,
την κριτική σκέψη, γίνεται φορέας πολιτισµού, δίαυλος επικοινω-
νίας και αλληλεπίδρασης µε τους άλλους, µέσω κατανόησης,
µέσω έκφρασης, περιγραφής, µετατροπής της πραγµατικότη-
τας. Αυτό νοµίζω κάπως σας αρέσει. Για τον λόγο αυτό, η µαθη-
σιακή προσέγγιση κάθε θεµατικής στα βιβλία της Γλώσσας,
πρέπει, θέλουµε και είναι ανοιχτή. Τα κείµενα που την πλαισιώ-
νουν πρέπει να παρέχουν διάφορες οπτικές και ερµηνείες του
κόσµου, να εµπλουτίζουν την αντίληψη των µαθητών και να δι-
ευρύνουν τον ορίζοντα των εµπειριών τους, να συµβάλουν στην
κατανόηση της διαφορετικότητας και στην ανάπτυξη της ανεκτι-
κότητας. Πάνω σ’ αυτή τη φιλοσοφία έγινε η συγγραφή των βι-
βλίων στα οποία αναφέρεστε. Το πνεύµα τους βρίσκεται σε
πλήρη αρµονία κι αυτό είναι το σηµαντικό µε εµάς. Το πλέγµα
τους είναι σε πλήρη αρµονία µε το Σύνταγµα και συγκεκριµένα
µε το άρθρο 16. Εκεί αναφέρεται και σ’ αυτό δεν δεχόµαστε, ως
συντηρητικό κόµµα, καµµία παρέκκλιση. 

Η παιδεία αποτελεί βασική αποστολή του Κράτους και έχει
σκοπό την ηθική, πνευµατική, επαγγελµατική και φυσική αγωγή
των Ελλήνων, την ανάπτυξη της εθνικής και θρησκευτικής συνεί-
δησης και διάπλαση τους σε ελεύθερους και υπεύθυνους πολί-
τες. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ολοκληρώθηκε η

συζήτηση της συγκεκριµένης επίκαιρης ερώτησης. 
Τώρα θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 103/11-9-2023 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης
της Κ.Ο. «Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας» κ. Ιωάννη Δελή προς
τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλητισµού, µε θέµα:
«Σοβαρά προβλήµατα διαβίωσης αντιµετωπίζουν οι συµβασιού-
χοι αναπληρωτές εκπαιδευτικοί».

Στην ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός Παιδείας, Θρη-
σκευµάτων και Αθλητισµού κ. Δόµνα Μιχαηλίδου. 

Κύριε Δελή, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Παρά το ότι είναι δύο ερωτήσεις που έχουν µία συνάφεια µε-

ταξύ τους, νοµίζω ότι διαπραγµατεύονται διαφορετικά ζητήµατα. 
Η πρώτη ερώτηση αφορά τα προβλήµατα της διαβίωσης που

αντιµετωπίζουν οι συµβασιούχοι αναπληρωτές εκπαιδευτικοί. 
Πριν από λίγες µέρες, λοιπόν, κυρία Υπουργέ, συγκεκριµένα

την 1η Σεπτέµβρη, ανακοινώθηκαν οι προσλήψεις είκοσι οκτώ χι-
λιάδων τριακοσίων πενήντα τριών συµβασιούχων αναπληρωτών
για να καλύψουν τα κενά –προσέξτε- σαράντα επτά χιλιάδων εκ-
παιδευτικών που υπήρχαν στα σχολεία, µαζί µε το ειδικό εκπαι-
δευτικό προσωπικό και το ειδικό βοηθητικό προσωπικό. Και αυτά
τα στοιχεία τα δώσατε εσείς, τα έδωσε το ίδιο το Υπουργείο. Από
τα σαράντα επτά χιλιάδες κενά, λοιπόν, καλύψατε τις είκοσι οκτώ
χιλιάδες.

Όλοι αυτοί, λοιπόν, αλλά γυρίζω στην ουσία της ερώτησης, οι
συµβασιούχοι αναπληρωτές προσπαθούν, κυρία Υπουργέ, να τα
βγάλουν πέρα, οι περισσότεροι µακριά από τα σπίτια τους, όπως
καταλαβαίνετε, µε µισθούς πενιχρότατους, ενώ επιπλέον έχουν
να διαχειριστούν και τη δύσκολη κατάσταση της ανεργίας, δη-
λαδή της απληρωσιάς, για τους τρεις µήνες του καλοκαιριού. 

Μάλιστα, οι αναπληρωτές της πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης
πήραν τον µισθό του Ιουνίου κουτσουρεµένο. Δεν πήραν ολό-
κληρο τον µισθό γιατί τα σχολεία κλείνουν 21 Ιουνίου. Ούτε αυτό
δηλαδή, ούτε έναν µισθό ολόκληρο δεν τους δίνετε. Αντίστοιχα,
ακόµα κι αυτό το χαµηλό επίδοµα ανεργίας, τα 479 ευρώ –και
άντε ζήσε µε αυτά- για όποιον το παίρνει -και αυτό δεν το παίρ-
νουν όλοι γιατί κι εδώ υπάρχουν οι σχετικοί κόφτες- αυτό το επί-
δοµα, λοιπόν, συνήθως µπαίνει κατά τα τέλη Αυγούστου και
αφού έχει περάσει όλο σχεδόν το καλοκαίρι. Δηλαδή µπαίνει δύο
µήνες τουλάχιστον µετά την ηµέρα της απόλυσης, ενώ και η επό-
µενη πληρωµή, για όσους τύχει να γίνουν ξανά αναπληρωτές αν
και εφόσον προσληφθούν στην πρώτη φάση των προσλήψεων,
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ο µισθός του Σεπτέµβρη µπαίνει κάπου στις αρχές του Οκτώβρη.
Και αυτός πάλι δεν είναι ολόκληρος –προσέξτε- αφού ναι µεν
ανακοινώσατε τις προσλήψεις 1η Σεπτέµβρη, τους βάλατε, όµως,
να αναλάβουν υπηρεσία 7 Σεπτέµβρη προκειµένου να τους κό-
ψετε άλλο ένα βδοµαδιάτικο από τον µισθό. Και όσοι έχουν την
ατυχία να προσληφθούν σε επόµενες φάσεις –τον Οκτώβρη, τον
Νοέµβρη κ.λπ. γιατί γίνονται σε αλλεπάλληλες φάσεις- εννοείται
ότι θα πάρουν τον µισθό τους πολύ πολύ αργότερα. Κι όλα αυτά
σε µία εποχή που η ακρίβεια «σπάει κόκκαλα», κυρία Υπουργέ,
και ο µισθός πραγµατικά εξαφανίζεται πάρα πολύ γρήγορα.

Σας ρωτάµε, λοιπόν, τι θα κάνετε ως Κυβέρνηση –και έχουµε
πολλά να σας ρωτήσουµε γι’ αυτό, αλλά συγκεντρωνόµαστε σε
ένα ερώτηµα- προκειµένου να αντιµετωπίσουν αυτοί οι άνθρωποι
το υψηλό κόστος διαβίωσης. Τουλάχιστον να θεσπίσετε ένα επί-
δοµα ενοικίου 300 ευρώ για τους αναπληρωτές εκπαιδευτικούς
που νοικιάζουν σπίτι και να αξιοποιηθούν βεβαίως διαµερίσµατα,
δωµάτια, εστίες και ξενοδοχεία για τη δωρεάν, όπου χρειάζεται,
στέγαση αυτών των ανθρώπων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρία Υπουργέ,

έχετε τον λόγο για τρία λεπτά για την πρωτολογία σας.
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Κύριε Βουλευτά, κατανοούµε
πραγµατικά τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι συµβασιούχοι
εκπαιδευτικοί κάθε χρόνο. Κατανοούµε την αγωνία, τους, κατα-
νοούµε την ανασφάλειά τους και βέβαια την αβεβαιότητά τους.

Ένας από τους ουσιαστικούς λόγους πίσω από τις οµαδικές
και υψηλές προσλήψεις που έγιναν τα τελευταία χρόνια –και ανα-
φέροµαι στις είκοσι οκτώµισι χιλιάδες προσλήψεις εκπαιδευτικών
που έγιναν- ήταν πρωτίστως για την εκπαιδευτική διαδικασία και
τα ίδια τα παιδιά, αλλά βέβαια και για να αντιµετωπίσουµε την
αβεβαιότητα και την ανασφάλεια των αναπληρωτών εκπαιδευτι-
κών, δεδοµένης της απουσίας προσλήψεων µόνιµων εκπαιδευ-
τικών όλα τα προηγούµενα χρόνια.

Ωστόσο, η πρόσληψη όλων των αναπληρωτών σε µία και µόνο
φάση -το ξέρετε νοµίζω κι εσείς ως εκπαιδευτικός ο ίδιος- δεν
είναι εφικτή, όχι τόσο για πρακτικούς λόγους αλλά και για λό-
γους ουσίας. Είστε δάσκαλος. Γνωρίζετε καλά ότι τα κενά στα
σχολεία δηµιουργούνται καθ’ όλη τη διάρκεια της σχολικής χρο-
νιάς και προσλήψεις εκπαιδευτικών γίνονται, και λογικά γίνονται,
σε πολλές διαφορετικές φάσεις.

Βέβαια, έχετε δίκιο ότι ο µεγάλος όγκος των προσλήψεων γί-
νεται στην αρχή του σχολικού έτους. Όµως, και πάλι αυτές δεν
µπορούν να γίνουν µε µία και µόνο πράξη. Καλώς ή κακώς τα
σχολεία πρέπει να ανοίξουν –νοµίζω καλώς για όλους εµάς, και
τους τριακόσιους-, οι µαθητές πρέπει να µπουν στις τάξεις και
να χωριστούν τα τµήµατα σύµφωνα µε τις επιλογές των παιδιών
σε σχέση µε τις τάξεις οι οποίες είναι ιδιαίτερα στη δευτεροβάθ-
µια εκπαίδευση.

Είναι µία διαδικασία η οποία γίνεται την πρώτη εβδοµάδα λει-
τουργίας των σχολείων, αυτή την εβδοµάδα που διανύουµε. Οι
διευθυντές εκπαίδευσης καλούνται να αναρτήσουν στο πληρο-
φοριακό σύστηµα τα εναποµείναντα κενά για να µπούµε στη δεύ-
τερη φάση των προσλήψεων. Για εµάς καίριας σηµασίας είναι η
απόκλιση µεταξύ της πρώτης και της δεύτερης φάσης -χρονικά
εννοώ- να είναι όσο πιο µικρή γίνεται. Ο προγραµµατισµός, λοι-
πόν, είναι η δεύτερη φάση να ολοκληρωθεί την πρώτη εβδοµάδα
του Οκτώβρη.

Σε ό,τι αφορά τώρα στην πρόσθετη στήριξη των αναπληρωτών
εκπαιδευτικών κατανοούµε -κι εγώ ως Βουλευτής Πειραιώς και
Νήσων- τις δυσκολίες που καλούνται να αντιµετωπίσουν οι εκ-
παιδευτικοί µας, ιδίως αυτοί που τοποθετούνται σε νησιά ή σε
περιοχές µε πολύ υψηλό τουριστικό ενδιαφέρον. Γι’ αυτό φρον-
τίζουµε προς το παρόν, όσοι εκπαιδευτικοί διορίζονται σε δυ-
σπρόσιτες ορεινές αλλά και νησιωτικές περιοχές, να
επιδοτούνται µε επιπλέον µόρια, ανάλογα µε τις συνθήκες δια-
βίωσης στον τρόπο διορισµού που µετράνε για τη µετάθεσή
τους.

Επιπλέον, διευκολύνουµε τους αναπληρωτές εκπαιδευτικούς
µε αρκετά µεγάλες εκπτώσεις εισιτηρίων για τη µετακίνησή τους.
Πριν λίγες µέρες υπογράφτηκε διυπουργικά υπουργική από-

φαση από το δικό µας Υπουργείο, το Υπουργείο Ναυτιλίας και
το Υπουργείο Μεταφορών που ανακοίνωσε µία σηµαντική έκ-
πτωση έως και 50% για τα αεροπορικά, τα ακτοπλοϊκά και τα ει-
σιτήρια των ΚΤΕΛ για τη µετάβαση των καθηγητών.

Σχετικά τώρα µε το στεγαστικό θέµα που σας απασχολεί, και
πολύ σωστά σας απασχολεί γιατί απασχολεί κι εµάς, οι λύσεις
είναι δύο, γιατί όντως είναι ένα ζήτηµα και θα κλείναµε τα µάτια
µας αν δεν το βλέπαµε:

Η πρώτη λύση η οποία δόθηκε στην προηγούµενη διακυβέρ-
νησή µας ήταν η ελαστικότητα ως προς τους δήµους να χρηµα-
τοδοτούν οι ίδιοι ως αρµόδια όργανα που γνωρίζουν τις τοπικές
ανάγκες πολύ καλύτερα από την κεντρική Πολιτεία -είναι µία
αποκεντρωµένη αποτύπωση αυτή που γίνεται πιο αποτελεσµα-
τικά- να χρηµατοδοτούν µε κάποιο κοµµάτι τις δηµόσιες υπηρε-
σίες. Εδώ είµαστε οι εκπαιδευτικοί, αλλά και πάλι θα κλείναµε τα
µάτια αν βλέπαµε µόνο εµάς τους εκπαιδευτικούς ως αποδέκτες
του προβλήµατος αυτού. Είναι οι εκπαιδευτικοί και όλοι οι δηµό-
σιοι λειτουργοί οι οποίοι είναι στις υπηρεσίες υγείας, οι δηµόσιοι
λειτουργοί οι οποίοι είναι στην προστασία του πολίτη, αλλά και
στο Λιµενικό που αντιµετωπίζουν το ίδιο πρόβληµα. Οπότε, η
πρώτη λύση για άµεση ανακούφιση είναι η ενίσχυση που επιτρέ-
πει η κεντρική πολιτεία στην τοπική αυτοδιοίκηση, κρίνοντας η
ίδια τις εξειδικευµένες ανάγκες ώστε να βοηθήσει. Και ήδη αυτό
γίνεται. Στη δική µου περιφέρεια, ο Δήµος Ύδρας το κάνει αυτό.
Στις Κυκλάδες γίνεται εξίσου.

Επίσης, η πιο θεσµική, η πιο δοµική λύση η οποία χρειάζεται
και την οποία έχουµε ξεκινήσει να επεξεργαζόµαστε διυπουρ-
γικά, γιατί σας ξαναλέω ότι είναι σηµαντικό να µην γίνεται απο-
σπασµατικά, είναι η δηµιουργία κατάλληλων χώρων έτσι ώστε ο
δηµόσιος λειτουργός µε την οικογένειά του, αν έχει, να µπορεί
να πάει σε ένα σπίτι το οποίο θα παρέχεται από πλευράς πολι-
τείας.

Δεν θέλουµε να πάει σε ένα ξενοδοχειακό δωµάτιο. Δεν θέ-
λουµε να πάει κάπου που δεν θα είναι ανθρώπινο και κατάλληλο
για την οικογενειακή του κατάσταση και την ηλικία του. Βάζουµε
µπροστά ένα πρόγραµµα δηµιουργίας εστιών για τους δηµόσι-
ους λειτουργούς µας σε δυσπρόσιτες και τουριστικές περιοχές.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Δελή, έχετε

τον λόγο για τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ξέρετε, κυρία Υπουργέ, ποια είναι η πιο δο-

µική λύση; Να δώσετε το επίδοµα των 300 ευρώ σε όλους τους
αναπληρωτές που νοικιάζουν. Αυτό θα ήταν µία δοµική πραγµα-
τικά λύση. Όλα τα άλλα είναι λόγια. Λυπάµαι που το λέω. Γιατί
καλή η κατανόηση, κυρία Υπουργέ, αλλά δεν ζεις µονάχα µε
αυτή. Σε κάθε περίπτωση, ξέρετε, ο καλύτερος τρόπος για να πει
κάποιος κάτι, είναι να το κάνει. Και αυτό δεν το κάνετε!

Στην αρχική µας ερώτηση, κυρία Υπουργέ, σας ρωτούσαµε και
σας καλούσαµε να προσλάβετε όλους τους συµβασιούχους ανα-
πληρωτές εκπαιδευτικούς σε µία φάση. Είπατε και εσείς αυτά
που είπατε και η ανάληψη της υπηρεσίας τους να ξεκινά την 1η

του Σεπτέµβρη, αλλά εσείς επιµένετε -όπως και οι προηγούµενες
κυβερνήσεις- στον δρόµο της «σαλαµοποίησης» της κάλυψης
των αναγκών των σχολείων και των περικοπών, βεβαίως. 

Μιλήσατε για την απόκλιση, που πάντα θα υπάρχει, ανάµεσα
στην πρώτη φάση και στα κενά. Πράγµατι, αλλά εδώ δεν µιλάµε
για αποκλίσεις, κυρία Υπουργέ, εδώ µιλάµε για το χάος. Γιατί,
όταν το Υπουργείο σας προϋπολογίζει σαράντα επτά χιλιάδες
κενά και διορίζει-προσλαµβάνει είκοσι οκτώ χιλιάδες, µε συγχω-
ρείτε, αλλά δεν χρειάζεται πολλή συζήτηση. Είναι τουλάχιστον
δεκαεννέα χιλιάδες τα κενά, που δεν έχουν καλυφθεί. Αυτό λένε
τα µαθηµατικά! 

Σε αυτές τις συνθήκες, τώρα, έρχεται να προστεθεί και αυτή
η οξυµένη κατάσταση, µε την ακρίβεια που «σπάει κόκαλα», µε
τα έξοδα της µετακίνησης, η οποία κατά τη γνώµη µας θα πρέπει
να είναι δωρεάν γι’ αυτούς τους ανθρώπους και βεβαίως, µε το
ζήτηµα αυτό που είναι πραγµατικά ένα αγκάθι για όλους, το να
βρουν ένα αξιοπρεπές σπίτι για να µείνουν. Ξέρετε, οι τιµές των
ενοικίων ανεβαίνουν κάθε µέρα. Μία γκαρσονιέρα στο κέντρο της
Αθήνας µπορεί να ξεκινάει από 300 ή 400 ευρώ και αν τύχει οι
αναπληρωτές να έχουν οικογένεια –και έχουν αρκετοί από αυ-
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τούς- τότε χρειάζεται ένα µεγαλύτερο διαµέρισµα και χρειάζον-
ται µέχρι και 600 ευρώ.

Πείτε µου τώρα εσείς: Ένας άνθρωπος που παίρνει 900 ευρώ
και δίνει τα 600 στο ενοίκιο, πώς θα ζήσει; Να µην µιλήσουµε, βέ-
βαια, για εκείνη την τραγική κατάσταση στις τουριστικές περιο-
χές, όπου η κατοικία γίνεται ένα πανάκριβο και άπιαστο όνειρο
για πάρα πολλούς εκπαιδευτικούς, που φτάνουν να µένουν σε
κάµπινγκ, σε παραλίες -τα έχουµε δει επανειληµµένα όλα αυτά-
ακόµα και σε σκηνές. Θύµατα –βλέπετε- και αυτοί αυτού του του-
ριστικού «θαύµατος» της χώρας! 

Όµως, κυρία Υπουργέ, αυτό που σας λένε οι αναπληρωτές -
και τη φωνή τη δική τους µεταφέρουµε εδώ- είναι: Φτάνει πια µε
αυτό το χάλι που θέλει να είναι κανονικότητα, δεκάδες χιλιάδες
εκπαιδευτικοί κάθε χρόνο να µην ξέρουν αν πού και πότε θα δου-
λέψουν, ανάλογα µε τα γούστα της κάθε κυβέρνησης, που όλες
τους συντηρείτε και επεκτείνετε αυτή την ελαστική εργασία.
Όλες οι κυβερνήσεις βάζετε περιορισµούς στις προσλήψεις µε
κόφτες, µε µαγειρέµατα, αντί να κάνετε το στοιχειώδες: Να µο-
νιµοποιήσετε όλους τους αναπληρωτές, οι οποίοι στο κάτω-κάτω
αναπληρώνουν τον ίδιο τους τον εαυτό κάθε χρόνο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ίδια στιγµή βέβαια βρίσκετε χρήµατα και χρηµατοδότηση
για να δίνετε δεκάδες δισεκατοµµύρια ευρώ στους επιχειρηµα-
τικούς οµίλους και στους νατοϊκούς εξοπλισµούς και στον Ζε-
λένσκι! Είναι απαράδεκτο! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε συνάδελφε,
παρακαλώ ολοκληρώστε, γιατί έχουµε και το νοµοσχέδιο να συ-
ζητήσουµε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Είναι απαράδεκτο -το λέω γιατί είναι και
επίκαιρο, το ζήσαµε αυτές τις µέρες- δεκάδες χιλιάδες εκπαιδευ-
τικοί να περιµένουν πάνω στο τηλέφωνό τους µε αγωνία ένα
SMS, για να δουν τι θα κάνουν µε τη ζωή τους, τι θα κάνουν µε
τον ατοµικό τους και τον οικογενειακό προγραµµατισµό! Aν θα
πρέπει να βρουν κάποια άλλη δουλειά, γιατί, µπορεί αυτό να µην
τους συµφέρει, γιατί δεν βγαίνουν µε το επίδοµα ανεργίας. 

Και σε κάθε περίπτωση -και κλείνω εδώ, κύριε Πρόεδρε, κι ευ-
χαριστώ για την ανοχή-, αλήθεια, πόσο παράταιρα ακούγονται
όλα αυτά τα παχιά λόγια της Κυβέρνησης για την ψηφιακή ανα-
βάθµιση του σχολείου όταν χιλιάδες αναπληρωτές εκπαιδευτικοί
της χώρας µετά βίας µπορούν να πληρώσουν το λογαριασµό του
ίντερνετ του σπιτιού τους; Η πολιτική σας είναι βέβαιο ότι θα
προκαλέσει και προκαλεί ήδη αντιδράσεις και βεβαίως τον
αγώνα των ίδιων των εκπαιδευτικών µαζί µε τον λαό. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρία Υπουργέ,

έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας. 
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Ευχαριστώ πολύ. 
Πολλά από όλα όσα θέσατε, κύριε Δελή, φαντάζοµαι θα συζη-

τήσουµε και στην δεύτερη ερώτηση, γιατί είναι πολύ σχετικά.
Θέλω να µείνω στο «καλή η κατανόηση, αλλά αυτό που περιµέ-
νουµε να δούµε είναι πράξεις». Λοιπόν, εκεί πράξεις είναι η µο-
ριοδότηση. Όταν ένας εκπαιδευτικός µοριοδοτείται αυξηµένα
έτσι ώστε να πάει στη νησιωτική µας χώρα, αυτό είναι πράξη.
Πράξη είναι η επιδότηση µεταφοράς. Όταν ένας εκπαιδευτικός
επιδοτείται 50% για όλες τις µεταφορές του στη νησιωτική ή
στην ηπειρωτική Ελλάδα, πράξη είναι κι αυτό. 

Μου λέτε ότι πράξη είναι να δώσουµε ένα εξειδικευµένο επί-
δοµα ενοικίου στην εκπαιδευτική κοινότητα. Δεν κατάλαβα αν
είναι οριζοντίως ή ειδικά των αναπληρωτών. Σε κάθε περίπτωση,
όµως, στο κοµµάτι αυτό της παροχολογίας, δηλαδή, το ότι πάµε
συγκεκριµένα στην κατηγορία των εκπαιδευτικών και δίνουµε ένα
επίδοµα παραδείγµατος χάριν 300 ευρώ το µήνα, θα ήθελα πάρα
πολύ να συµφωνήσω και ως αρµόδια Υφυπουργός Παιδείας,
αλλά και ως εκπαιδευτικός εγώ η ίδια. 

Όσο, όµως, και να θέλουµε να στηρίζουµε την εκπαιδευτική
κοινότητα, οι λύσεις πρέπει να είναι οριζόντιες, αλλά και στοχευ-
µένες. Οι λύσεις που δίνουµε ως κράτος πρέπει να είναι όχι ανά
Υπουργείο. Στη συγκεκριµένη περίπτωση πρέπει να είναι βάση
ευαλωτότητας, όχι βάση επαγγέλµατος. Βάσει ευαλωτότητας,

πολιτικές έχουµε και έχουµε αρκετές. Και αρκετές εξ αυτών βρί-
σκουν αποδέκτες τους εκπαιδευτικούς µας. Έχουµε βάσει του
κεντρικού βραχίονα απονοµής κοινωνικών επιδοµάτων. Έχουµε
µέσω ενεργειακής στήριξης. Έχουµε µέσω στήριξης της αγορα-
στικής δύναµης του νοικοκυριού πολλών εξ αυτών των αναπλη-
ρωτών εκπαιδευτικών. Εισοδηµατικά κριτήρια βάζουµε, κύριε
Δελή, βάσει των οποίων κάποιοι εκ των εκπαιδευτικών αναπλη-
ρωτών µπορεί να είναι και αποδέκτες. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,

κυρία Υπουργέ. 
Και τώρα η κυρία Υπουργός θα κληθεί να απαντήσει στην ερώ-

τηση, η οποία απευθύνεται προς το Υπουργείο Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, την τρίτη µε αριθµό 104/11-9-2023 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Δελή προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και
Αθλητισµού, µε θέµα: «Για την Α’ φάση προσλήψεων αναπληρω-
τών-να καλυφτούν άµεσα τα πάνω από είκοσι χιλιάδες κενά σε
πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια εκπαίδευση».

Παρακαλώ για την ακριβή τήρηση του χρόνου, γιατί πρέπει να
ξεκινήσει το νοµοσχέδιο, ευχαριστώ.

Κύριε Δελή, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ. 
Για να κάνω και τη γέφυρα µε την επόµενη ερώτηση, κυρία

Υπουργέ, να σας πω ότι αυτά τα προβλήµατα των αναπληρωτών
που πριν λίγο περιέγραψα, τα περιγράφει και µία εφηµερίδα που
δεν λες ότι διάκειται φιλικά απέναντι στο ΚΚΕ. Στη χθεσινή της
έκδοση η ίδια η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» µιλάει για µαραθώνιο στα τυφλά
για τους αναπληρωτές και λέει για έναν αναπληρωτή που συµ-
πλήρωσε την ηλεκτρονική κάρτα προτίµησης σε ένα Σταθµό Εξυ-
πηρέτησης Αυτοκινήτων την ώρα που πήγαινε για να αναλάβει
υπηρεσία. 

Εν πάση περιπτώσει, το Υπουργείο όλο το προηγούµενο διά-
στηµα µέσα στο καλοκαίρι επαναλάµβανε συνεχώς ότι τα σχο-
λεία θα ξεκινήσουν χωρίς κενά και όλα θα πάνε καλά. Ήρθε,
όµως, ο αριθµός των προσλήψεων της πρώτης φάσης των ανα-
πληρωτών –είκοσι οκτώ χιλιάδες και κάτι, όπως είπαµε- και όχι
µόνο επιβεβαίωσε τις ανησυχίες που είχαµε, αλλά τις ξεπέρασε
κατά πολύ. 

Δείτε, σας είπα και πριν ότι µε βάση τα στοιχεία των ίδιων των
διευθύνσεων εκπαίδευσης από όλη τη χώρα, τα καταγεγραµµένα
κενά στα σχολεία το δικό σας Υπουργείο τα έδωσε στις σαράντα
επτά χιλιάδες. Την 1η Σεπτεµβρίου, λοιπόν, ανακοινώνονται οι
προσλήψεις και ανακοινώνονται όχι οι προσλήψεις σαράντα επτά
χιλιάδων εκπαιδευτικών -άντε και να σας πω εγώ σαράντα χιλιά-
δων-, αλλά ανακοινώνονται προσλήψεις είκοσι οκτώ χιλιάδων εκ-
παιδευτικών. Άρα σχεδόν είκοσι χιλιάδες κενά εκπαιδευτικών στα
σχολεία µένουν ακάλυπτα. Έτσι δεν είναι; Με ό,τι βεβαίως αυτό
σηµαίνει για το σχολικό πρόγραµµα. Και θέλω να µου πείτε αν
υπάρχει σήµερα, τρεις µέρες µετά το άνοιγµα των σχολείων,
έστω κι ένα σχολείο που να λειτουργεί µε βάση το κανονικό του
πρόγραµµα. Δεν υπάρχει ούτε ένα, γιατί όλα έχουν κενά και το
γνωρίζετε πάρα πολύ καλά. 

Φέτος, µάλιστα το κυβερνητικό µαχαίρι στις προσλήψεις απο-
δείχτηκε τόσο πολύ κοφτερό που σε αυτή την πρώτη φάση των
προσλήψεων οι προσλαµβανόµενοι συµβασιούχοι ήταν κατά
τρεισήµισι χιλιάδες λιγότεροι από πέρσι. 

Και να πει κανείς, κύριε Πρόεδρε, ότι αυτά τα σαράντα επτά
χιλιάδες κενά έλεγαν όλη την αλήθεια για την κάλυψη των σύγ-
χρονων µορφωτικών αναγκών των µαθητών στο σήµερα. Όχι βέ-
βαια! Γιατί; Γιατί όλοι γνωρίζουµε ότι αυτά τα σαράντα επτά
χιλιάδες κενά είναι αποτέλεσµα όλων των αντιεκπαιδευτικών επι-
λογών των κυβερνήσεων µε συγχωνεύσεις, µε υπεράριθµα τµή-
µατα, µε την κατάργηση του ολοήµερου, µε τις διπλές και
τριπλές αναθέσεις για τους καθηγητές και ένα σωρό άλλα. 

Όµως, ακόµα και αυτά τα εκπαιδευτικά κενά που εσείς κατα-
γράφετε ως Υπουργείο, ούτε και αυτά δεν καλύπτετε από την
πρώτη µέρα του σχολείου, όπως και θα έπρεπε. Σας ρωτάµε, λοι-
πόν, κυρία Υπουργέ: Τι θα κάνετε ως Κυβέρνηση, ώστε άµεσα -
εγώ θα έλεγα, χθες- να προσληφθεί όλο το αναγκαίο εκπαιδευτικό
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και επιστηµονικό προσωπικό, χωρίς καµµία καθυστέρηση, για να
καλυφθούν όλα τα κενά που υπάρχουν σήµερα και είναι χιλιάδες
στα σχολεία της χώρας; 

Επίσης, δεν θα σταµατήσουµε να θέτουµε αυτό το αίτηµα,
γιατί ξέρετε το έχουν ανάγκη όχι µόνο οι µαθητές, αλλά και η ίδια
η εκπαίδευση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Τι θα κάνετε, για να µονιµοποιηθούν επιτέ-
λους όλοι αυτοί οι αναπληρωτές και να καλυφθούν όλα τα κενά
µε µόνιµους διορισµούς;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρία Υπουργέ,

έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, µιλώντας για κενά, τι ορίζουµε ως κενό; Γιατί

νοµίζω ότι σε όλη την κοινοβουλευτική διαδικασία εδώ αλλά και
στη συζήτηση που υπάρχει µέσα και γύρω από την εκπαιδευτική
κοινότητα υπάρχει πλέον µία σύγχυση για το τι είναι κενό. Στη
δική µου την κατανόηση και εκφράζοντάς το –επιτρέψτε µου-
πολύ απλοϊκά, κενό είναι η περίπτωση στην οποία ένας µαθητής
δεν µπορεί να εξυπηρετηθεί µέσα στο σχολείο. Σωστά; Νοµίζω
ότι σε αυτό µπορούµε να συµφωνήσουµε. Αν εσείς ονοµάζετε
σαράντα επτά χιλιάδες κενά την απόκλιση µεταξύ όλων των θέ-
σεων που έχουν ζητηθεί από τις περιφερειακές διευθύνσεις ή τις
διευθύνσεις εκπαίδευσης και των θέσεων που κατανεµήθηκαν
στην πρώτη φάση της κατανοµής εκπαιδευτικών στα σχολεία,
εκεί πέρα θα διαφωνήσουµε. Και θα διαφωνήσουµε, διότι και από
πλευράς εκπαιδευτικών, όσο και από πλευράς µαθητών, είναι µία
δυναµική διαδικασία που δεν µπορούµε να γνωρίζουµε στην
αρχή της πρώτης φάσης. Ως εκπαιδευτικός το γνωρίζετε σί-
γουρα καλύτερα από όσο έχω προλάβει να το µάθω εγώ. 

Τι σηµαίνει αυτό, λοιπόν; Σηµαίνει ότι ξεκινάµε την πρώτη
φάση µε εκπαιδευτικούς, οι οποίοι είναι λιγότεροι από αυτούς
τους οποίους έχουµε επιλέξει. Γιατί; Διότι δεν ανέλαβαν το πόστο
τους, δεν ανέλαβαν το καθήκον τους. Γιατί; Διότι εξαιτίας κά-
ποιας ασθένειας ή εγκυµοσύνης δεν µπόρεσαν να αναλάβουν.
Γιατί; Διότι, ενώ ορίστηκαν από εµάς εκεί που είχαν δηλώσει ως
γεωγραφικό χώρο προτίµησής τους, δεν ανέλαβαν γιατί συνυ-
πηρετούν µαζί µε τον ή την σύζυγό τους. 

Για ποιον άλλο λόγο, επίσης; Διότι και οι µαθητές έχουν δυνα-
µικές προτιµήσεις, τις οποίες δεν µπορούµε εµείς να γνωρίζουµε
εκ των προτέρων. Με την έναρξη των σχολείων, αυτή την εβδο-
µάδα θα ξεκινήσουν οι µαθητές να δηλώνουν τα µαθήµατα επι-
λογής τους, έτσι ώστε και εµείς να ξέρουµε ποιοι εκπαιδευτικοί
πρέπει να πάνε σε ποιο σχολείο και κάθε σχολική µονάδα τι ανάγ-
κες έχει.

Άρα, γνωρίζετε καλά ότι από την πρώτη φάση δεν µπορούν να
καλυφθούν όλες οι ανάγκες των παιδιών. Γιατί γι’ αυτό µιλάµε,
για την κάλυψη των αναγκών των παιδιών. 

Αυτό που θέλουµε είναι σε όλη την χώρα να έχουµε όλες τις
ειδικότητες πρωτοβάθµιας, δευτεροβάθµιας, Ειδικής Αγωγής.
Εκεί, που όντως βρίσκουµε δυσκολία, είναι σε εξειδικευµένα
αλλά πάρα πολύ αναγκαία, για εµάς, µαθήµατα, κυρίως της µου-
σικής και των καλλιτεχνικών. Εκεί όντως υπάρχει πρόβληµα και
εξεύρεσης καθηγητών αλλά και κατανοµής αυτών των ανθρώ-
πων. Κάνουµε αυτή την άσκηση αυτή τη στιγµή και αυτό που θέ-
λουµε είναι η απόκλιση µεταξύ πρώτης και δεύτερης φάσης
χρονικά να είναι όσο πιο σύντοµη γίνεται. Και αυτό πιστεύω ότι
θα το καταφέρουµε. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,

κυρία Υπουργέ.
Τον λόγο έχει ο κ. Δελής για τη δευτερολογία του. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Αναρωτηθήκατε, κυρία Υπουργέ, τι είναι τα

κενά. Εκπαιδευτικό κενό είναι σήµερα που σας µιλάµε, αυτή την
ώρα που σας µιλάµε, Τετάρτη 13 Σεπτεµβρίου 2023, στο 12ο Δη-
µοτικό Σχολείο Περιστερίου, η Δ’ τάξη αυτού του σχολείου να
µην έχει δάσκαλο. Δεν έχουν δάσκαλο. Αυτό τους ανακοινώθηκε
προχθές. Αυτό είναι κενό. 

Κενό είναι χιλιάδες παιδιά που χρειάζονται την παράλληλη
στήριξη, να την µοιράζονται µε άλλα δύο-τρία παιδιά στο ίδιο
σχολείο και αυτός ο δάσκαλος να πηγαίνει και σε άλλα σχολεία,
διότι τον βάζετε να πηγαίνει και σε άλλα σχολεία. Κενό είναι,
όπως εσείς οµολογήσατε, να µην υπάρχουν δάσκαλοι Μουσικής,
Εικαστικών, Φυσικής Αγωγής. Δεν είναι, στα αλήθεια, κανονικά
µαθήµατα που έχουν την ίδια αξία, για να µην πω µεγαλύτερη,
από τα υπόλοιπα;

Αυτά είναι τα κενά, κυρία Υπουργέ, και τα ξέρετε πάρα πολύ
καλά. 

Τώρα, αυτά τα κενά αφορούσαν στην προηγούµενη φάση της
καταγραφής και όντως εµείς να δεχτούµε -δεν έχουµε κανένα
πρόβληµα- ότι πάντα θα υπάρχει µία απόκλιση ανάµεσα σε αυτό
που καταγράφεται στα τέλη του Ιούνη µε αυτό που τελικά η ίδια
η ζωή φανερώνει στις αρχές του Σεπτέµβρη, γιατί το σχολείο
είναι ένας ζωντανός οργανισµός, µε τη δική του δυναµική. Αρκεί,
όµως, αυτή η απόκλιση να είναι µικρή, να µην είναι χαώδης, όπως
είπαµε, χιλιάδων κενών. Αν συνυπολογίσουµε, όµως, τους διορι-
σµούς του καλοκαιριού -δεν το είπατε και σας προλαβαίνω, γιατί
µάλλον θα το πείτε στη δευτερολογία σας-, αυτοί οι διορισµοί
πρέπει να ξέρετε ότι δεν φτάνουν να αναπληρώσουν ούτε τις
συνταξιοδοτήσεις των εκπαιδευτικών που έγιναν φέτος. 

Κατανοούµε, λοιπόν, και υποστηρίζουµε -νοµίζω ότι το λέει και
η λογική- ότι στα σχολεία αυτή τη στιγµή υπάρχουν τουλάχιστον
είκοσι χιλιάδες εκπαιδευτικά κενά. Αυτό λένε τα µαθηµατικά.
Τώρα, αν πάµε να υπολογίσουµε αυτά τα κενά µε βάση τις σύγ-
χρονες εκπαιδευτικές ανάγκες και όχι µε βάση αυτές τις αντιεκ-
παιδευτικές αλχηµείες που κάνουν όλες οι κυβερνήσεις και η
δική σας βέβαια, µε τις συγχωνεύσεις, µε τις καταργήσεις, µε τις
διπλές αναθέσεις και ούτω καθεξής, τότε δεν θα έφτανε η µονι-
µοποίηση και όλων των αναπληρωτών που υπάρχουν στα σχο-
λεία. Δηλαδή, κάθε χρονιά θα χρειάζονταν και άλλοι, αν
µετρούσαµε τις εκπαιδευτικές ανάγκες µε βάση τις σύγχρονες
ανάγκες και όχι µε βάση αυτά τα τµήµατα των είκοσι πέντε και
των τριάντα µαθητών. 

Όµως, κυρία Υπουργέ, να σας το πούµε για άλλη µία φορά.
Είναι απαράδεκτο -και έχετε ευθύνη όλες οι κυβερνήσεις- το ένα
τρίτο των εκπαιδευτικών, σε όλη την εκπαίδευση, να εργάζονται
µε ελαστικές εργασιακές σχέσεις ως συµβασιούχοι αναπληρω-
τές. Και αυτό είναι κακό όχι µονάχα για αυτούς και για το τι ση-
µαίνει για τους ίδιους, αλλά και για την ίδια την εκπαιδευτική
διαδικασία, γιατί, ξέρετε, δεν είναι και πολύ καλό κάθε χρόνο τα
παιδιά να αλλάζουν δασκάλους. Αυτό µάλιστα γίνεται εγκληµα-
τικό, όταν πρόκειται για παιδιά µε αναπηρίες. 

Είναι τουλάχιστον απαράδεκτο χιλιάδες µαθητές σε όλη την
Ελλάδα, κυρία Υπουργέ, να ξεκινούν τη φετινή σχολική χρονιά,
όπως και τις υπόλοιπες βέβαια, µε τρίωρα και τετράωρα. Έτσι
λειτουργούν τα σχολεία αυτές τις ηµέρες. Όσοι έχουν παιδιά το
ξέρουν. Χιλιάδες µαθητές που χρειάζονται την παράλληλη στή-
ριξη µένουν «ξεκρέµαστοι», γυρνώντας σε εποχές εκπαιδευτικού
µεσαίωνα, θα τολµούσα να πω, και την ίδια ώρα το δικό σας
Υπουργείο «εξαφανίζει» και µειώνει τα κενά, επειδή πολύ απλά
δεν φτάνει το πρόγραµµα ΕΣΠΑ για να καλύψει τη µισθοδοσία
εννέα µηνών και επειδή δεν θέλετε να δώσετε χρήµατα, όπως δί-
νετε αλλού, όπως είπα, για τις ανάγκες της εκπαίδευσης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Αυτό που θέλουµε να πούµε, είναι ότι όταν βάζετε έναν εκπαι-

δευτικό της παράλληλης στήριξης να ασχολείται, όχι µε ένα παιδί
και µε τη συγκεκριµένη γνωµάτευση η οποία στάλθηκε για αυτό
το παιδί, αλλά µε άλλα δύο ή τρία παιδιά και όταν τον βάζετε να
πηγαίνει και σε άλλα γειτονικά, όµορα σχολεία, αλήθεια, αυτές
είναι οι περιβόητες τοµές για τις οποίες µας µιλάτε συνεχώς;
Αυτή είναι η περίφηµη αναβάθµιση του σχολείου; Τέλος πάντων,
µε αυτό το «καλάθι του µαθητή», µε αυτή τη γελοιότητα -ας µου
επιτραπεί να πω- τι θέλετε να πείτε; Μήπως ότι αυτή είναι η βοή-
θεια που θα δώσετε στην ελληνική οικογένεια µπροστά στα
έξοδα µιας ακόµα σχολικής χρονιάς που ξεκινάει;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρία Υπουργέ,
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έχετε τον λόγο για τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Σας ευχαριστώ. 
Κύριε Δελή, αναφέρατε το συγκεκριµένο παράδειγµα και θέλω

µετά να µου δώσετε τα στοιχεία. Αναφέρατε το Δηµοτικό Σχολείο
Περιστερίου και αν δεν κάνω λάθος, την Δ’ τάξη. Λέτε ότι στην
Δ’ τάξη δεν υπάρχει σήµερα εκπαιδευτικός, δάσκαλος ή δα-
σκάλα. Αυτό γνωρίζετε καλύτερα από µένα ότι στον µεγαλύτερο
βαθµό του είναι κάτι το οποίο το κράτος, η πολιτεία, το Υπουρ-
γείο δεν µπορεί να προβλέψει µε απόλυτη σταθερότητα. Τι θέλω
να πω αυτό; Για ποιον λόγο δεν έχουµε δασκάλα στην Δ’ τάξη
του Δηµοτικού Σχολείου Περιστερίου;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Σας είπα ένα παράδειγµα. 
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Και εγώ απαντώ υποθετικά,
καθότι δεν γνωρίζω το συγκεκριµένο παράδειγµα. Δεν έχουµε,
µήπως διότι τελευταία στιγµή κάποια δασκάλα η οποία είχε δη-
λώσει, δεν ανέλαβε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Μπορείτε να στείλετε άλλον δάσκαλο.
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Θα αναλάβει άλλος, αλλά
προσέξτε, µου δίνετε το παράδειγµα του Περιστερίου. Στο πα-
ράδειγµα του Περιστερίου, τελευταία στιγµή, τελευταία ηµέρα
ή µπορεί και κατά την πρώτη ηµέρα της έναρξης της σχολικής
χρονιάς, η δασκάλα να µην ανέλαβε στο Περιστέρι. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Θα στείλετε άλλον.
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Δεν κάνουµε διάλογο. Υπάρ-
χουν κάποιοι κανόνες που ξέρετε καλύτερα από εµένα, διότι
είστε πολύ εµπειρότερος από εµένα κοινοβουλευτικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ να µην
διακόπτετε.

ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Θρησκευµάτων και Αθλητισµού): Έχετε µεγάλη εµπειρία σί-
γουρα και στα εκπαιδευτικά. Έχουµε ένα κενό. Γιατί; Διότι συνή-
θως και ιδίως στα αστικά κέντρα ο εκπαιδευτικός, για τον οποίο
η θέση αυτή έχει κατανεµηθεί, δεν πηγαίνει να αναλάβει.

Όταν αυτό το πράγµα είναι στο νησί, είναι ακόµα πιο δύσκολο.
Και οι περιφερειακοί διευθυντές και οι διευθυντές εκπαίδευσης
κάνουν πάρα πολύ µεγάλη προσπάθεια για να βρεθεί κάποιος.
Και όταν βρίσκεται κάποιος, µπορεί να κληθεί να πάει στο Περι-
στέρι στην περίπτωση αυτή. Αλλά µπορεί να κληθεί να πάει στην
Ηρακλειά σε µία άλλη περίπτωση. Δεν µπορεί να αφήσει την οι-
κογένειά του σε µία µέρα και να οργανώσει την µεταφορά του
από την Αθήνα ή τη Θεσσαλονίκη στην Ηρακλειά. Οπότε εκεί
πέρα δεν είναι ο κανόνας, αλλά υπάρχουν περιπτώσεις τις οποίες
δεν µπορεί το κράτος να προβλέψει.

Ποια είναι µία άλλη περίπτωση για ποιο λόγο µπορεί να µην
έχουµε δασκάλα σε σχολείο του Περιστερίου; Μπορεί το τµήµα
να είχε είκοσι πέντε παιδιά, τελευταία στιγµή να έγινε κάποια συ-
νεννόηση µε τον διευθυντή και τα είκοσι πέντε παιδιά να έγιναν
είκοσι έξι, να πρέπει το τµήµα ως είκοσι έξι παιδιά να σπάσει στα
δύο, να γίνουν δηλαδή, δύο τµήµατα από δεκατρία παιδιά και να
µην έχει προβλεφθεί ακόµα δάσκαλος για το δεύτερο τµήµα,
καθώς η τελευταία εξέλιξη ήταν η µετατροπή του τµήµατος από
είκοσι πέντε σε είκοσι έξι.

Τώρα λέτε για «περιβόητες» τοµές. Τοµή είναι, κύριε Δελή, το
ότι έγιναν τόσες προσλήψεις για πρώτη φορά µετά από τόσα
χρόνια σε εκπαιδευτικούς Ειδικής Αγωγής. Και εγώ ως άνθρω-
πος ο οποίος έχω περάσει την τελευταία τετραετία προσπαθών-
τας να ανακουφίσω κατά δύναµη -δεν τα κατάφερα όλα- τα
κοµµάτια της αναπηρίας, καταλαβαίνω ότι η συνέπεια και η συ-
νέχεια σε έναν εκπαιδευτικό Ειδικής Αγωγής να είναι στο ίδιο
σχολείο είναι πραγµατική τοµή. Όπως τοµή είναι και οι συγχω-
νεύσεις. 

Την προηγούµενη εβδοµάδα είχα να δουλέψω στο γραφείο
µου για τη συγχώνευση, που δεν ήταν καν συγχώνευση, της εξής
περίπτωσης. Μία σχολική µονάδα στη βόρεια Ελλάδα είχε τρία
σχολεία σε τρία διαφορετικά χωριά. Η Πρώτη, η Δευτέρα και η
Τρίτη ήταν στο ένα χωριό, η Τέταρτη µόνη της -αυτό εκπαιδευ-
τικά πώς το είχε σκεφτεί κάποιος;- ήταν σε ένα άλλο χωριό. Η

Πέµπτη και η Έκτη ήταν σε ένα τρίτο χωριό. Αυτό, η µεταφορά
δηλαδή της Τετάρτης δηµοτικού µαζί µε την Πέµπτη και την
Έκτη έτσι ώστε τα παιδιά να µην είναι µόνα τους και εκπαιδευτικά
αποµονωµένα σε ένα χωριό, είναι κάτι το οποίο είναι τοµή. Γιατί;
Γιατί δεν εξυπηρετεί τα συµφέροντα της τοπικής αυτοδιοίκησης
εκεί πέρα που θεωρεί ότι κρατά ένα χωριό ανοιχτό επειδή έχει
ένα σχολείο. Εξυπηρετεί το συµφέρον και την ανάπτυξη των
ίδιων των παιδιών, που µπορούν εκπαιδευτικά να µην είναι ζηµιω-
µένα όπως πριν και να είναι µαζί µε συµµαθητές τους, τα αδέλφια
τους ή και τους φίλους τους σε άλλες ηλικίες. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστώ, κυρία

Υπουργέ. Ολοκληρώνουµε τον κύκλο των επίκαιρων ερωτήσεων
µε την τελευταία ερώτηση για σήµερα.

Είναι η πρώτη µε αριθµό 97/10-9-2023 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθηνών της Κ.Ο. «ΠΑΣΟΚ - Κί-
νηµα Αλλαγής» κ. Παύλου Γερουλάνου προς τον Υπουργό
Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, µε θέµα: «Νοµοσχέδιο “Κα-
τευθύνσεις Αναθεώρησης του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαµψης και
Ανθεκτικότητας Ελλάδα 2.0”». 

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας
και Οικονοµικών κ. Νικόλαος Παπαθανάσης. 

Ορίστε, κύριε Γερουλάνε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ: Καληµέρα κύριε Πρόεδρε, καληµέρα

κύριε Υπουργέ. 
Σύµφωνα µε τα δηµοσιεύµατα του Τύπου την Πέµπτη 31 Αυ-

γούστου 2023 κατατέθηκε από την Κυβέρνηση στην Ευρωπαϊκή
Επιτροπή η πρόταση για την αναθεώρηση του Εθνικού Σχεδίου
Ανάκαµψης Ανθεκτικότητας Ελλάδα 2.0. Στο επίκεντρο της ανα-
θεώρησης βρίσκεται η νέα δέσµη επενδύσεων και µεταρρυθµί-
σεων στο πλαίσιο του Repower EU µε ευρωπαϊκή
χρηµατοδότηση 795 εκατοµµύρια ευρώ, που στοχεύει στην ενερ-
γειακή αυτονοµία της Ευρώπης και το αίτηµα για επιπλέον δά-
νειο 5 δισεκατοµµύρια ευρώ που θα προστεθούν στο υφιστάµενο
δανειακό πρόγραµµα του Ταµείου Ανάκαµψης. 

Δεδοµένου ότι δεν είχε υπάρξει εκ µέρους της Κυβέρνησης
καµµία ενηµέρωση των κοµµάτων της Εθνικής Αντιπροσωπείας
για το ακριβές περιεχόµενο της αναθεώρησης, θέλω να ρωτήσω:
Σε τι επακριβώς συνίσταται η πρόταση αναθεώρησης, ποιοι άξο-
νες χρηµατοδότησης εγκαταλείπονται, ποιοι είναι οι νέοι και µε
τι ποσά προτείνεται να χρηµατοδοτηθούν και σε αυτό το πλαίσιο
πόσα είναι τα επιπλέον ποσά που προβλέπονται για τη δηµόσια
υγεία –ήταν δέσµευση του Πρωθυπουργού- ποια είναι η πρό-
σθετη χρηµατοδότηση στα µέσα σταθερής τροχιάς -επίσης δέ-
σµευση του Πρωθυπουργού στις 9 Μαρτίου 2023 µία µέρα µετά
τα Τέµπη- πού ακριβώς θα κατευθυνθούν τα επιπλέον 5 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ σε δάνεια που αιτήθηκε η χώρα µας;

Κύριε Υπουργέ, κάπου εδώ τελειώνει η ερώτηση που σας κα-
τέθεσα αλλά µε την ανοχή σας και µε την ανοχή του Προεδρείου
για να έχει νόηµα η συζήτησή µας επιτρέψτε µου να κάνω µία
παρένθεση, η οποία προκαλείται και από την τεράστια κατα-
στροφή που ζήσαµε τις τελευταίες µέρες και που άλλαξαν τα
πάντα σε ό,τι αφορά την ανάπτυξη της πατρίδας µας.

Καλή τη πίστη κύριε Υπουργέ, το θέµα αυτό προσφέρεται για
άγονη αντιπολίτευση, να καθόµαστε να συζητάµε για τα 800 εκα-
τοµµύρια που χάσατε ή ότι απορροφήσατε µόνο ένα από τα
200.000.000 που είχατε για την αντιµετώπιση της κλιµατικής αλ-
λαγής, για τις µηδενικές πιστώσεις τα Καναντέρ, στα Εναέρια
Κέντρα Επιτήρησης στα Σούπερ Πούµα. Όλα αυτά είναι έργα τα
οποία δεν έχουν εκταµιευθεί ακόµα. 

Και θα µπορούσα να υπογραµµίσω επίσης ότι µέσα στην τε-
ράστια αλαζονεία του ο κ. Μητσοτάκης, αυτή τη συζήτηση που
ευλόγως κάνουµε σήµερα κύριε Υπουργέ, την περιέγραψε ως
Νόµπελ οικονοµικής ασυναρτησίας. Αυτά έλεγε όταν του είπαµε
για την αναθεώρηση του Ελλάδα 2.0. Ελπίζω να το καταλαβαί-
νετε και να αντιλαµβάνεστε όλοι στην Κυβέρνηση πόσο βλακώ-
δες ηχεί αυτό το όνοµα σήµερα, όταν έχει πνιγεί η Θεσσαλία. 

Και το ερώτηµα που ουσιαστικά έχουν όλες οι Ελληνίδες και
όλοι οι Έλληνες, όσο καλόπιστοι ή κακόπιστοι και εάν είναι απέ-
ναντι στην Κυβέρνηση, είναι ένα. Θα καταλάβετε επιτέλους πόσο
λάθος πορευόµαστε στην ανάπτυξη της χώρας σήµερα; Πόσο
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λάθος είναι η ανάπτυξη για τους λίγους, που αγνοεί την κλιµατική
αλλαγή, που αγνοεί τη σηµασία του εκδηµοκρατισµού της ενέρ-
γειας, που αγνοεί κοµβικά θέµατα όπως είναι η υγεία και η ανα-
συγκρότηση της υπαίθρου; Η ανασυγκρότηση της υπαίθρου δεν
ήταν πουθενά, ενώ έχουµε τεράστιες ευκαιρίες µε τα ελληνικά
αγροτικά προϊόντα µπροστά µας. 

Έχετε µία µεγάλη ευκαιρία να αναθεωρήσετε τώρα το παρα-
γωγικό µοντέλο της χώρας ή να αναλωθείτε σε pass ανακούφι-
σης µόνο. Με άλλα λόγια έχετε ένα δίληµµα: Θα αγοράσετε πάλι
ψάρια ή θα µάθετε επιτέλους να ψαρεύετε; 

Σας ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο έχει ο κύ-

ριος Υπουργός για τρία λεπτά για την πρωτολογία του.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Οικονοµίας και Οικονοµικών): Ευχαριστώ πολύ, αν και η
επίκαιρη ερώτηση µε αυτά τα οποία συµπληρώσατε, κύριε Γε-
ρουλάνε, µάλλον θα απαιτούσε µεγαλύτερο χρόνο για να µπο-
ρέσουµε να συζητήσουµε και να µπούµε στην ουσία του
θέµατος. 

Εποµένως, επιτρέψτε µου να ξεκινήσω, θα έλεγα, από τη συµ-
πληρωµατική σας ερώτηση, καθότι είναι και επίκαιρη, διότι πολ-
λοί συµπολίτες µας υποφέρουν αυτή τη στιγµή. Η Κυβέρνηση µε
πολύ άµεσες ενέργειες κίνησε τις διαδικασίες. Ο Πρωθυπουρ-
γός, ο Κυριάκος Μητσοτάκης, µετά από αίτηµά του, µετά από
διαπραγµάτευση κατάφερε και δεχτήκαµε και κατ’ ουσίαν λά-
βαµε µία ελαστικότητα ως προς τη χρήση των ευρωπαϊκών
πόρων, έτσι ώστε να µπορούν να χρησιµοποιηθούν άµεσα για
την ανακούφιση των συµπολιτών µας. 

Εποµένως έχουµε 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ ανακατεύθυνση
πόρων κυρίως από τα προγράµµατα του ΕΣΠΑ 2014-2020. Είναι
πόροι οι οποίοι τελικά δεν θα είχαν απορροφηθεί και από το πρό-
γραµµα ΕΣΠΑ 2021-2027. Ταυτόχρονα είναι πόροι οι οποίοι θα
µπουν άµεσα στην εθνική οικονοµία και κυρίως θα στηρίξουν και
την προσπάθεια της πατρίδας µας για την επενδυτική βαθµίδα,
αλλά κυρίως, να µπορεί να έχει δύναµη να στηρίζει τα νοικοκυριά
και τις επιχειρήσεις. 

Εποµένως αυτό είναι που κατάφερε η ελληνική Κυβέρνηση και
µάλιστα πάρα πολύ γρήγορα, πιο γρήγορα από οποιαδήποτε
άλλη περίπτωση άλλης κυβέρνησης. Επίσης θέλω να σας πω ότι
καταφέραµε να ξανανοίξουµε πλέον το κεφάλαιο αναθεώρηση,
διότι µέσα στην ερώτησή σας θέτετε και αυτό το ζήτηµα. Η ανα-
θεώρηση η οποία έκλεισε για τις χώρες στις 31/8, άνοιξε πλέον
και µπορούµε να βάλουµε άλλα 500 εκατοµµύρια σε έργα ακρι-
βώς για τις πληγείσες περιοχές. 

Τώρα το Εθνικό Σχέδιο Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας, όπως
γνωρίζετε, κατ’ ουσίαν υλοποιεί περίπου 30 δισεκατοµµύρια πό-
ρους και µε το αίτηµα αναθεώρησης αυτό το ποσό ανεβαίνει στα
36 δισεκατοµµύρια, προσθέτοντας κι άλλα 5 δισεκατοµµύρια σε
πόρους. Επειδή µέσα στην ερώτησή σας θέτετε και το τι ακριβώς
έχει χρηµατοδοτηθεί για τα πολύ ευαίσθητα ζητήµατα της
υγείας, θέλω να σας πω ότι συνολικά 2 δισεκατοµµύρια ευρώ, τα
οποία περνούν µέσα από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων,
χρηµατοδοτούν έντεκα δράσεις του Υπουργείου Υγείας, τα σα-
ράντα τέσσερα έργα και τριακόσια δέκα υποέργα. Δύο δισεκα-
τοµµύρια λοιπόν, πηγαίνουν στην υγεία.

Είναι πολύ σηµαντικό να δούµε τώρα τι ακριβώς κάναµε στην
αναθεώρηση. Στην αναθεώρηση δεν καταργήθηκε κανένας άξο-
νας, επειδή ρωτάτε στην επίκαιρη ερώτησή σας αν έχουµε κα-
τάργηση κάποιου άξονα. Κανένας άξονας δεν έχει καταργηθεί,
κανένας. Εκείνο το οποίο έχει γίνει είναι, χωρίς να έχουν καταρ-
γηθεί τα έργα, έργα τα οποία δεν µπορούσαν να χωρέσουν µέχρι
τον Αύγουστο του 2026 µεταφέρονται στο ΕΣΠΑ ή στους εθνι-
κούς πόρους. Διότι αντιλαµβάνεστε ότι θα ήταν τρελό να κρατή-
σουµε έργα τα οποία τελικά δεν θα είχαµε πετύχει να τα
ολοκληρώσουµε τον Αύγουστο του 2026 και ταυτόχρονα να µην
πάρουµε και τα χρήµατα από την Ευρώπη. Εποµένως αυτό είναι
που κάνουµε.

Και τι προσθέσαµε; Προσθέτουµε λοιπόν 250 εκατοµµύρια για
αντιπυρικές ζώνες στο πλαίσιο του προγράµµατος «ANTINERO»
και πλέον αυτό το ποσό φτάνει τα 400 εκατοµµύρια ευρώ, που
αφορούν και τον Έβρο. Έχει µεγάλη σηµασία. Προσθέτουµε

προσεισµικούς ελέγχους για τα δηµόσια κτήρια, κάτι το οποίο
είναι πολύ απαραίτητο και πρέπει να ανοίξουµε αυτή την κου-
βέντα για τα δηµόσια κτήρια. Προσθέτουµε ένα πρόγραµµα για
γέφυρες, ένα πρόγραµµα το οποίο µιλάει για έξυπνες γέφυρες.
Θα το δούµε αυτό στα πλαίσια και της νέας αναθεώρησης και
του δικαιώµατος που πήραµε και ταυτόχρονα ένα πρόγραµµα
στέγασης για νέες και νέους 200 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Επιφυλάσσοµαι να συνεχίσω τη δευτερολογία µου, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο έχει ο κ.
Γερουλάνος για τρία λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ: Κύριε Υπουργέ, πρέπει πρώτα απ’
όλα να σας ευχαριστήσω για την ακρίβεια των λόγων σας. Και το
λέω αυτό διότι τις τελευταίες ηµέρες ακούµε για τα καινούργια
2,25 δισεκατοµµύρια. Ο φιλικός προς εσάς Τύπος ζητωκραυγά-
ζει για τα 2,25 δισεκατοµµύρια που υποτίθεται ότι πήραµε. Είναι
ζήτηµα να έχουµε πάρει άλλα 150 µέχρι σήµερα. Τα υπόλοιπα
είναι αναδιάταξη των κονδυλίων που ουσιαστικά έχει χάσει η Κυ-
βέρνηση επειδή δεν τα είχε απορροφήσει αρκετά γρήγορα. Το
λέω αυτό διότι παρατήρησα ότι ήσασταν πολύ προσεκτικός σε
αυτά τα οποία είπατε και ελπίζω τουλάχιστον, εδώ να κρατηθεί
αυτό το επίπεδο της συζήτησης από δω και πέρα, εννοώ και όταν
θα συζητηθεί αυτό σε επίπεδο Αρχηγών. Γιατί, όπως είπατε και
εσείς, δεν έχουµε πολύ χρόνο για να κάνουµε τη συζήτηση όσο
βαθιά θα έπρεπε να την κάνουµε.

Αλλά αυτό που µε ανησυχεί πάρα πολύ από αυτά που είπατε,
είναι η λέξη «ελαστικότητα». Θα έλεγα ότι χρησιµοποιείται τώρα
η φράση ότι θα έχουµε µεγαλύτερη ευελιξία. 

Κοιτάξτε να δείτε, αυτό το οποίο χρειάζεται η χώρα είναι σχέ-
διο και θα σας πω γιατί χρειάζεται σχέδιο. Δείτε πόσο διαφορε-
τικά θα ήταν τα πράγµατα αν είχαµε µία ολοκληρωµένη αγροτική
πολιτική και πόσοι άνθρωποι θα µπορούσαν να κερδίσουν από
τα χρήµατα τα οποία θα µπορούσαν να πάνε στην ανασυγκρό-
τηση της υπαίθρου. 

Πολύ καλό το πρόγραµµα «ANTINERO», δεν το συζητάµε και
το υποστηρίζουµε απολύτως. Αλλά εδώ το ερώτηµα το οποίο τί-
θεται, είναι: Θα καταναλώσουµε πάλι ή θα επενδύσουµε; Με
άλλα λόγια, θα πάµε πάλι σε pass, τα οποία κατά κύριο λόγο γί-
νονται για ανακούφιση ή θα πάµε σε ουσιαστικές επενδύσεις που
θα µπορούν να κάνουν ολόκληρους τοµείς της οικονοµίας να
προχωρήσουν µπροστά και να αποδίδουν για πολλά χρόνια
ακόµα. 

Για παράδειγµα, σήµερα η αγροτική παραγωγή της χώρας έχει
έξι προϊόντα τα οποία έχουν κατακτήσει τα καλύτερα ράφια και
τα καλύτερα εστιατόρια του κόσµου. Είναι λάδι, ελιές, γιαούρτι,
φέτα, κρασί και ψάρι. Δεν θέλει πολύ. Χρειάζονται ελάχιστα χρή-
µατα από αυτά που έχετε, που σήµερα στέλνετε αλλού, για να
ανασυγκροτήσουµε την ύπαιθρο και να προσθέσουµε άλλα δέκα
προϊόντα της αγροτικής γης σε αυτή τη λίστα. Δεν θέλει πολλή
δουλειά. Θέλει άλλη νοοτροπία. Θέλει να καταλάβουµε ότι µπο-
ρεί το αγροτικό ΑΕΠ της χώρας να είναι 4%, αλλά είναι 11% το
εργατικό δυναµικό που απασχολείται εκεί. Και στην περιφέρειά
µου µπορώ να σας πω, στο κέντρο της Αθήνας, έχουµε πολλές
οικογένειες που κατάφεραν να επιβιώσουν στην κρίση επειδή
είχαν ένα χωράφι στο χωριό. 

Τώρα λοιπόν, είναι η ώρα, τώρα είναι η µεγάλη στιγµή µετά
από αυτή την καταστροφή να αλλάξει νοοτροπία η Κυβέρνηση,
να κάνει ανάπτυξη για τους πολλούς και όχι το είδος της ανά-
πτυξης το οποίο βοηθάει ελάχιστους µεγάλους επιχειρηµατίες,
µε την ελπίδα ότι αυτά τα οποία θα πάρουν αυτοί κάποια στιγµή
θα στάξουν και στην υπόλοιπη κοινωνία. 

Κύριε Υπουργέ, το λέω επιτακτικά. Έχετε µία -λυπάµαι για τη
λέξη- µεγάλη ευκαιρία να αναθεωρήσετε πώς πηγαίνετε µέχρι
σήµερα. Μην τη χάσετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο έχει ο κύ-
ριος Υπουργός για τη δευτερολογία του.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
κής Οικονοµίας και Οικονοµικών): Προσθέσατε και άλλα ζητή-
µατα. Δεν θα µπορέσουµε να ολοκληρώσουµε τη συζήτηση.
Μπήκατε σε πιο συγκεκριµένα θέµατα σχετικά µε το τι πήραµε
από την Ευρώπη. Δεν µπήκα σε λεπτοµέρειες. Θα µπω όµως

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΑ’ - 13 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023 2899



2900 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

τώρα. Προφανώς θα πρέπει να κατανοήσουµε πώς έρχονται τα
2.250.000.000. Είναι 250 εκατοµµύρια από πόρους που δεν θα
απορροφούσε η Ελλάδα. Να θυµίσω ότι η Ελλάδα είναι πρωτα-
θλήτρια στην Ευρώπη στην απορρόφηση του ΕΣΠΑ το 2014 -
2020. Υπάρχουν όµως κάποιοι πόροι που δεν θα µπορούσαν να
απορροφηθούν. Εποµένως αυτά είναι χρήµατα που έρχονται
τώρα. Και νοµίζω, κύριε Γερουλάνε, ότι αυτό το οποίο µας ενδια-
φέρει πρωτίστως είναι τι πόροι θα πάνε στις περιοχές που έχουν
πληγεί, δηλαδή, το πόσο θα ανακουφίσουµε τις περιοχές αυτές. 

Εποµένως 1,5 δισεκατοµµύριο είναι κατ’ ουσίαν επανακαθορι-
σµός των πόρων αυτών για τις περιοχές της Θεσσαλίας -γιατί
έργα πρέπει να γίνουν πάρα πολύ γρήγορα- και ταυτόχρονα νέα
έργα 500 εκατοµµυρίων από το Ταµείο Ανάκαµψης. Αυτά λοιπόν
αν δεν λέγονται νέα χρήµατα, νέοι πόροι, πώς λέγονται; Εποµέ-
νως θα έλεγα, επειδή θέσατε το θέµα αν υπάρχουν νέα χρήµατα,
ότι ναι υπάρχουν νέα χρήµατα.

Και για το θέµα της αναθεώρησης να θυµίσω ότι η Ελλάδα κα-
τάφερε µε το αίτηµά της να πάρει άλλα 795 εκατοµµύρια στο
πλαίσιο του Repower EU για ενεργειακή χρήση, για στήριξη
ενεργειακών δραστηριοτήτων. Στο αίτηµά της επίσης, κατάφερε
να ζητήσει άλλα 5 δισεκατοµµύρια που κατ’ ουσίαν πηγαίνουν
στις επιχειρήσεις. Και εδώ θα δούµε ότι σε αριθµό επιχειρήσεων,
οι µικρές, οι πολύ µικρές επιχειρήσεις και οι µεσαίες έχουν το
45% των δανείων αυτών. Και ταυτόχρονα αυτό το οποίο ζητή-
σαµε και έρχεται είναι από το Ταµείο Αλληλεγγύης. 

Αυτά δεν τα έχουµε βάλει στο λογαριασµό µέσα, να τα βά-
λουµε όµως κι αυτά. Και αν θέλετε, µπορούµε να ανοίξουµε µία
κουβέντα αν η Ευρώπη και το Ταµείο Αλληλεγγύης είναι ισχυρό
για µία Ευρώπη που δέχεται την κλιµατική κρίση. Σε αυτό δέχο-
µαι να κάνουµε µία συζήτηση. Ναι, δεν είναι πολλοί οι πόροι. Πρέ-
πει να διεκδικήσουµε πολύ περισσότερους πόρους για την
Ευρώπη και για την κλιµατική κρίση και για αυτές τις µεγάλες κα-
ταστροφές που κατ’ ουσίαν θα συµβαίνουν όχι µόνο στην Ελ-
λάδα αλλά και σε όλη την Ευρώπη. Είναι πολύ µικρό το ποσό. 

Όµως όταν καταγραφούν οι ζηµιές θα πάρουµε και ένα ποσό
µέχρι 400 εκατοµµύρια για το κοµµάτι της αλληλεγγύης στο
πλαίσιο του Ταµείου Αλληλεγγύης. Και υπάρχει επίσης και ένα
ακόµα ποσό το οποίο θα πάρουµε, το οποίο θα προσδιοριστεί
από το Ευρωπαϊκό Πρόγραµµα της Αγροτικής Στήριξης. Είναι
µικρό. Εποµένως έχουµε και πόρους που δεν τους έχουµε υπο-
λογίσει. 

Αυτό, λοιπόν, που πρέπει να συζητήσουµε είναι η Ευρώπη της
αλληλεγγύης και αν -το έχει θέσει ο Πρωθυπουργός- το Ταµείο
Αλληλεγγύης πρέπει να αυξηθεί, γιατί οι κρίσεις θα είναι πολλές. 

Τώρα πολύ γρήγορα να σας πω -και κλείνω- ότι ναι έχουν συµ-
βασιοποιηθεί δάνεια 7,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, που πηγαίνουν
στην εθνική οικονοµία. Να τονίσω ότι όλη αυτή η προσπάθεια της
Κυβέρνησης τα τελευταία χρόνια έφερε την επενδυτική βαθµίδα.
Πρέπει όµως να είµαστε προσεκτικοί. Θα υπάρξει και πάλι αξιο-
λόγηση και τον Οκτώβριο και τον Νοέµβριο. Πρέπει να είµαστε
σταθεροί, διότι επενδυτική βαθµίδα σηµαίνει κατ’ ουσίαν ότι
πέραν των επιτοκίων -που είναι κάτι το οποίο βεβαίως στηρίζει
τις επιχειρήσεις- θα φέρει και άλλη επενδυτική δραστηριότητα,
θα φέρει νέες δουλειές για νέες και νέους, για να µπορούν οι
νέοι µας να παραµείνουν στις περιοχές αυτές. 

Βλέπουµε ότι πολλές µεταποιητικές δραστηριότητες που ξε-
κινούν, όπως το Σχέδιο Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης της
Δυτικής Μακεδονίας έχει επιχειρήσεις που ενδιαφέρονται να εγ-
κατασταθούν εκεί. Θέλουµε λοιπόν να στηρίξουµε την περιφέ-
ρεια. Και µόνο µέσω της επενδυτικής δραστηριότητας µπορεί να
στηριχθεί αυτό, γιατί αυτό είναι η αύξηση του διαθέσιµου εισο-
δήµατος αλλά κυρίως, είναι το µέλλον και η ελπίδα για τους συµ-
πολίτες µας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. Στο σηµείο αυτό, κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώ-
θηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Εισερχόµαστε τώρα
στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης: «Επι-
τάχυνση διαδικασιών στελέχωσης και λειτουργίας Δικαστικής
Αστυνοµίας - Τροποποιήσεις ν. 4963/2022 και άλλες ρυθµίσεις
του Υπουργείου Δικαιοσύνης».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίαση της
6ης Σεπτεµβρίου 2023 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συ-
νεδρίαση εν συνόλω επί της αρχής επί των άρθρων και των τρο-
πολογιών. Η εγγραφή των οµιλητών θα γίνει ηλεκτρονικά και
µέχρι το τέλος της οµιλίας του δεύτερου εισηγητή.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Το Σώµα συνεφώ-

νησε.
Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής εγγραφής.
Έχει ζητήσει τον λόγο έχει ο Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Γεώρ-

γιος Φλωρίδης.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είχαµε πει ότι, ξεκινώντας τη συ-

ζήτηση στην Ολοµέλεια, θα κάνουµε τις νοµοτεχνικές αλλαγές
και τις αλλαγές ουσίας και γι’ αυτό πριν ξεκινήσει η συζήτηση
θέλω το Σώµα να έχει υπ’ όψιν του αυτές τις αλλαγές.

Με βάση τη συζήτηση που είχαµε εδώ και η οποία, όπως εί-
χαµε επισηµάνει, ήταν ιδιαίτερα παραγωγική, οι αλλαγές που
επέρχονται είναι οι εξής: Στο άρθρο 3 για τον προϊστάµενο της
Υπηρεσίας Δικαστικής Αστυνοµίας έχουµε τη διατύπωση στην
παράγραφο 3 ως εξής: «Της Διεύθυνσης Δικαστικής Αστυνοµίας
προΐσταται συνταξιούχος ανώτατος ή ανώτερος δικαστικός λει-
τουργός, ο οποίος έχει αφυπηρετήσει τουλάχιστον, δύο χρόνια
πριν από την έκδοση της δηµόσιας πρόσκλησης του επόµενου
εδαφίου. Το ίδιο πρόσωπο προΐσταται του συνόλου της υπηρε-
σίας». Άρα γίνεται δεκτή η πρόταση που ήταν νοµίζω από όλες
τις πτέρυγες της Βουλής και αυτή που προέκυψε από την ακρό-
αση των φορέων. 

Στο άρθρο 4 στην παράγραφο 1 έχουµε τη διατύπωση: «Η Δι-
εύθυνση Δικαστικής Αστυνοµίας είναι αρµόδια για τη χάραξη των
γενικών κατευθύνσεων της Δικαστικής Αστυνοµίας και µεριµνά
για τη διοικητική και οικονοµική υποστήριξη των περιφερειακών
υπηρεσιών».

Στο άρθρο 6, που είχαµε τα όρια ηλικίας και εκεί υπήρχε ένα
εύρος αιτηµάτων, αποφασίσαµε να δούµε το σύνολο του εύρους
των αιτηµάτων. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 7 του ν.4963 τρο-
ποποιούµε το πρώτο εδάφιο, το οποίο ορίζεται ως εξής: «Ορίζε-
ται ως κατώτατο όριο ηλικίας διορισµού το δέκατο ένατο έτος.
Για το προσωπικό του αστυνοµικού τοµέα ορίζεται ανώτατο όριο
ηλικίας διορισµού το τριακοστό πέµπτο έτος. Ως ηµέρα γέννη-
σης θεωρείται η 1η Ιανουαρίου του έτους γέννησης για το κατώ-
τατο όριο και η 31η Δεκεµβρίου του αντίστοιχου έτους για το
ανώτατο όριο». 

Έχουµε µία µικρή ανακατανοµή στις περιφερειακές υπηρε-
σίες. Στην παράγραφο 4 εδάφιο β «Συστήνονται περιφερειακές
υπηρεσίες αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας ως
επίπεδου τµήµατος στις οποίες κατανέµονται οι οργανικές θέ-
σεις της παραγράφου 2 ως ακολούθως: Στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας µε έδρα την Αθήνα κατανέµονται πέντε οργανικές
θέσεις ως εξής: µία του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και
τέσσερις του κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στο Ελεγκτικό
Συνέδριο µε έδρα την Αθήνα κατανέµονται πέντε οργανικές θέ-
σεις ως εξής: Μία του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τέσ-
σερις του κλάδου ΔΕ της Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην
Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών µε έδρα την Αθήνα κατανέµον-



ται εκατόν πενήντα έξι οργανικές θέσεις ως εξής: Μία του κλά-
δου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία του κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και εκατόν πενήντα τέσσερις του κλάδου ΔΕ της Δι-
καστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Εφετών Ανατολικής Κρή-
της µε έδρα το Ηράκλειο κατανέµονται τρεις οργανικές θέσεις
ως εξής: Μία του κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο του
κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στο β εδ., στην Εισαγγελία
Εφετών Ιωαννίνων µε έδρα τα Ιωάννινα κατανέµονται τρεις ορ-
γανικές θέσεις ως εξής: Μία του κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνο-
µίας και δύο του κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας». 

Γίνεται µία προσθήκη στην παράγραφο 5, δηλαδή διατυπώνε-
ται η παράγραφος 5 ως εξής: «Στους δικαστικούς σχηµατισµούς
στους οποίους δεν υφίσταται εισαγγελική αρχή τη διεύθυνση της
Δικαστικής Αστυνοµίας ασκούν οι διοικήσεις των δικαστηρίων
αυτών».

Στο άρθρο 10, που είχαµε µία επισήµανση νοµίζω από τον εκ-
πρόσωπο του κόµµατος Νίκη, η παράγραφος 3 διατυπώνεται ως
εξής: «Για την πρόσληψη του προσωπικού γίνονται δεκτές οι ειδι-
κές κατηγορίες των πολυτέκνων και τέκνων πολυτέκνων, τριτέ-
κνων και τέκνων τριτέκνων, υποψηφίων που έχουν τέκνο αδερφό
ή σύζυγο ή είναι τέκνα ατόµων µε αναπηρία µε ποσοστό αναπη-
ρίας 67% και άνω εξαιτίας βαριών ψυχικών και σωµατικών παθή-
σεων, όπως διαπιστώνεται από τις υγειονοµικές επιτροπές των
Κέντρων Πιστοποίησης Αναπηρίας και κατ’ εξαίρεση όταν τα
άτοµα έχουν νοητική αναπηρία ή αυτισµό για την παροχή της προ-
στασίας απαιτείται ποσοστό αναπηρίας τουλάχιστον 50%. Για την
πλήρωση των θέσεων από τους υποψηφίους που υπάγονται στις
ανωτέρω ειδικές κατηγορίες εφαρµόζονται τα αντίστοιχα ποσοστά
της παραγράφου 1 του άρθρου 13 του ν.4765/2021». 

Στο άρθρο 13 στο εδάφιο δ για την Κεντρική Επιτροπή Διαγω-
νισµού προστίθεται ένας δικηγόρος ο οποίος ορίζεται από τον
πρόεδρο της ολοµέλειας των δικηγορικών συλλόγων Ελλάδας
µε τον αναπληρωτή του και ένας ταξίαρχος από την Ελληνική
Αστυνοµία χωρίς δικαίωµα ψήφου. Στην παρατήρηση για τον
χρόνο των ενστάσεων, όπου ήταν πέντε µέρες, οι πέντε µέρες
γίνονται εργάσιµες, έτσι ώστε να µην χαθούν οι µη εργάσιµες
µέρες. 

Κύριε Πρόεδρε, επί του παρόντος είναι αυτές. Επιφυλασσό-
µαστε από τη συζήτηση για τυχόν άλλες ρυθµίσεις µε βάση αυτά
τα οποία θα ακολουθήσουν σε λίγο.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Υπουργέ, ευ-

χαριστούµε διότι µε την ενηµέρωση αυτή διευκολύνετε τη συζή-
τηση. Βεβαίως, πρέπει να κατατεθούν και στα Πρακτικά οι
τροποποιήσεις αυτές και οι παρεµβάσεις που ανακοινώσατε
µόλις.

Πριν προχωρήσουµε στον πρώτο εισηγητή έχουµε µερικές
ανακοινώσεις προς το Σώµα. Η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Δι-
οίκησης, Δηµόσιας Τάξης και Δικαιοσύνης κατέθεσε την έκθεσή
της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης: «Επιτάχυνση
διαδικασιών στελέχωσης και λειτουργίας Δικαστικής Αστυνοµίας,
τροποποίηση ν.4963/2022 και άλλες ρυθµίσεις του Υπουργείου
Δικαιοσύνης». 

Οι Υπουργοί Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Εθνικής Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Εθνικής Άµυνας, Εσωτε-
ρικών, Υγείας, Υποδοµών και Μεταφορών, Ανάπτυξης, Προστα-
σίας του Πολίτη, Δικαιοσύνης, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Τουρισµού, Ψηφιακής
Διακυβέρνησης, Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας
κατέθεσαν στις 12-9-2023 σχέδιο νόµου: «Για την ενίσχυση της
εργασίας ενσωµάτωση της Οδηγίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης
(ΕΕ) 2019/1152 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβου-
λίου της 20ης Ιουνίου του 2019 - Απλοποίηση ψηφιακών διαδικα-
σιών και ενίσχυση της κάρτας εργασίας, αναβάθµιση της
επιχειρησιακής λειτουργίας του Υπουργείου Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και της Επιθεώρησης Εργασίας».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει την

έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παιδείας Θρη-
σκευµάτων και Αθλητισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας Έδρας µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του

Ευρωπαϊκού Κέντρου για την Ανάπτυξη της Επαγγελµατικής Κα-
τάρτισης (CEDEFOP)». 

Τέλος, η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντο-
λογίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της εισαγγελικής
αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης κατά
Βουλευτών. 

Ο κ. Κούβελας, ως εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, έχει τον
λόγο για δεκαπέντε λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕΛΑΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η συζήτηση του
προτεινόµενου σχεδίου νόµου γίνεται σήµερα υπό το βάρος της
εθνικής τραγωδίας στη Θεσσαλία, όπου χάθηκαν δυστυχώς αν-
θρώπινες ζωές, πολλά παραγωγικά ζώα, περιουσίες και κατα-
στράφηκαν κρίσιµες υποδοµές από την πρωτοφανή κακοκαιρία
και το πληµµυρικό φαινόµενο που έπληξε την περιοχή µε οκτώ
δισεκατοµµύρια τόνους νερό, σύµφωνα µε τις εκτιµήσεις των ει-
δικών, δηλαδή, τρεις φορές περισσότερο από τον γνωστό κατα-
στρεπτικό Ιανό.

Η προσπάθεια της πολιτείας σε συνεργασία µε την αυτοδιοί-
κηση, τις Ένοπλες Δυνάµεις µας, τους εθελοντές και τους πλη-
γέντες συµπολίτες µας είναι πλέον να καταγραφούν οι ζηµιές,
να περιοριστεί η εξάπλωση των µολυσµατικών ασθενειών, να
ενεργοποιηθούν τάχιστα τα µέτρα ανακούφισης που εξήγγειλε
ο Πρωθυπουργός και να σχεδιάσουµε άµεσα την επόµενη µέρα
στα µέτρα της κλιµατικής κρίσης που γίνεται ολοένα και πιο απει-
λητική. Η σκέψη όλων µας είναι κοντά στους πληγέντες.

Μέσα στο µεγάλο κακό υπάρχουν και καλά νέα. Χθες ο Πρωθυ-
πουργός και όλοι οι Υπουργοί του οικονοµικού επιτελείου συναν-
τήθηκαν µε την Πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και
περισσότερους αρµόδιους Επιτρόπους και αφού εκτέθηκε το µέ-
γεθος της καταστροφής, που είναι πρωτοφανής και για τα ευρω-
παϊκά δεδοµένα, συµφωνήθηκε να κατευθυνθούν ευρωπαϊκά
κονδύλια ύψους 2 δισεκατοµµυρίων 250 εκατοµµυρίων ευρώ για
την άµεση στήριξη της Ελλάδας στη δοκιµασία µας από τις φυσι-
κές καταστροφές. Η προσπάθεια είναι εθνική και νοµίζω συµφω-
νούµε όλοι, είναι κοινός τόπος, πως πρέπει να είµαστε ενωµένοι. 

Το παρόν σχέδιο νόµου για την επιτάχυνση των διαδικασιών
στελέχωσης της Δικαστικής Αστυνοµίας έρχεται σε συνέχεια του
ν.4963/2022 µε τον οποίο συστάθηκε η Δικαστική Αστυνοµία και
ρυθµίστηκαν ζητήµατα στελέχωσής της, αλλά και λειτουργίας
της. Η σύσταση, θυµίζω, της υπηρεσίας αυτής αποσκοπεί κυρίως
στην υποβοήθηση του έργου των δικαστικών και εισαγγελικών
αρχών και στη διασφάλιση της εύρυθµης λειτουργίας των δικα-
στικών υπηρεσιών και των δικαστικών µεγάρων µε την ανάθεση
σε εξειδικευµένο προσωπικό του Υπουργείου Δικαιοσύνης αστυ-
νοµικών καθηκόντων καθώς και προανακριτικών καθηκόντων,
που απαιτούν ειδικές επιστηµονικές γνώσεις, τα οποία κατά το
υφιστάµενο κανονιστικό πλαίσιο ασκούνται είτε από άνδρες της
Ελληνικής Αστυνοµίας είτε από ιδιώτες πραγµατογνώµονες και
άλλους ειδικούς επιστήµονες, µε αποτέλεσµα να εµφανίζονται
πρακτικές δυσχέρειες ή δυσλειτουργίες και τελικά να είναι απο-
τέλεσµα οι καθυστερήσεις στην απονοµή της δικαιοσύνης αφ’
ενός, αλλά και η απασχόληση ανδρών και γυναικών της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας από τα κυρίως καθήκοντά τους όταν βρίσκονται
στα δικαστικά µέγαρα και ικανοποιούν ανάγκες, όπως αυτές που
προαναφέραµε.

Για την αντιµετώπιση των ζητηµάτων αυτών η Δικαστική Αστυ-
νοµία διαιρέθηκε σε πολιτικό και αστυνοµικό τοµέα. Ο ν.4963 ει-
σήγαγε µια ενιαία διαδικασία πρόσληψης για το προσωπικό τόσο
του αστυνοµικού όσο και του πολιτικού τοµέα της Δικαστικής
Αστυνοµίας την οποία υλοποίηση της διαδικασίας αυτής όφειλε
να διεκπεραιώσει το Υπουργείο Δικαιοσύνης. Ωστόσο, η ενιαία αν-
τιµετώπιση των δύο αυτών κατηγοριών ως προς τη διαδικασία επι-
λογής έθεσε σε κίνδυνο την ολοκλήρωση αυτών των διαδικασιών
µε ταχύτατους ρυθµούς. Υπήρχαν και άλλες πρακτικές δυσκολίες
οι οποίες θα έκαναν το έργο των περισσότερων επιτροπών που
προβλέπονταν δυσχερέστερο, αν λάβει κανείς υπ’ όψιν του και τον
µεγάλο αριθµό των υποψηφίων που πιθανολογείται ότι θα δείξει
ενδιαφέρον, δηλαδή, περίπου δέκα χιλιάδες υποψήφιοι για τις
εξακόσιες πενήντα θέσεις που προβλέπονται άµεσα. 
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Έτσι λοιπόν µε το παρόν σχέδιο νόµου, για να ξεπεραστούν
αυτές οι δυσκολίες που θα οδηγούσαν σε καθυστερήσεις, οδη-
γηθήκαµε σήµερα να συζητάµε την τροποποίηση του ν.4963 για
απλοποίηση και επίσπευση της διαδικασίας πλήρωσης των θέ-
σεων του προσωπικού της υπηρεσίας Δικαστικής Αστυνοµίας δε-
δοµένου ότι η άµεση πλέον στελέχωση µέχρι τα τέλη αυτής της
χρονιάς, του 2023, είναι και ένα προαπαιτούµενο τόσο για την
ουσιαστική λειτουργία της Δικαστικής Αστυνοµίας όσο και για τη
χρηµατοδότησή της από το Ταµείο Ανάκαµψης. Για τον σκοπό
αυτό εισάγονται οι προτεινόµενες ρυθµίσεις από το Υπουργείο
Δικαιοσύνης αναφορικά µε την επιτάχυνση και απλούστευση της
διαδικασίας στελέχωσης της Δικαστικής Αστυνοµίας χωρίς όµως
οι προτεινόµενες ρυθµίσεις να αποστερούν τη διαδικασία επιλο-
γής του προσωπικού αυτού από το απαραίτητο κύρος, την απαι-
τούµενη διαφάνεια, αντικειµενικότητα και αξιοκρατία. 

Οι ρυθµίσεις στοχεύουν επίσης στην εξειδίκευση των προσόν-
των διορισµού του προσωπικού του αστυνοµικού και πολιτικού
τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας και τελικά στην ορθολογική
κατανοµή των περιφερειακών υπηρεσιών της Δικαστικής Αστυ-
νοµίας σε επίπεδο τµήµατος πια τόσο του πολιτικού όσο και του
αστυνοµικού τοµέα στις εισαγγελίες της χώρας. 

Στα άρθρα του νοµοσχεδίου εν τάχει θα παρατηρήσει κανείς
ότι µετά και τις τελευταίες ανακοινώσεις του Υπουργού στο ξε-
κίνηµα της σηµερινής συζήτησης ότι οι προτάσεις, οι ιδέες που
ακούστηκαν κατά τη διάρκεια της συζήτησης του σχεδίου νόµου
στις επιτροπές που προηγήθηκε ήταν ουσιαστικές, ήταν εποικο-
δοµητικές, ήρθαν να επιβεβαιώσουν την ανάγκη να δοθούν απαν-
τήσεις σε προβληµατισµούς που προέκυψαν και από τη
διαβούλευση. Τελικά έχουµε, νοµίζω, µετά από διάθεση συναί-
νεσης και καλής συνεννόησης στα πλαίσια της καλής νοµοθέτη-
σης βελτιώσεις στο σχέδιο του νόµου, όπως αυτό σήµερα
προτείνεται προς ψήφιση. 

Ειδικότερα στο άρθρο 3, ο προϊστάµενος θα είναι συνταξιού-
χος δικαστικός, αλλά θα δικαιούται να αναλάβει καθήκοντα
µόνον εφόσον έχουν παρέλθει δύο χρόνια από την αφυπηρέτησή
του από το Σώµα, σύµφωνα µε την ανακοίνωση του Υπουργού
πριν από λίγο. Είναι ένα θέµα το οποίο συζητήθηκε.

Στο άρθρο 5 το προσωπικό του πολιτικού τοµέα –εδώ είναι µία
µεταρρυθµιστική πρόταση σε σχέση µε τον ν.4963- θα επιλέγεται
µέσω του γραπτού διαγωνισµού ο οποίος διενεργείται από το
ΑΣΕΠ για όλο το δηµόσιο, έχοντας διευκρινίσει ότι αυτό δεν θα
δηµιουργήσει κωλύµατα, δεν θα δηµιουργήσει λόγους ενστά-
σεων και κυρίως κίνδυνο ακυρότητας της διαδικασίας και τελικά
καθυστέρησης αυτής της διαδικασίας, δηλαδή ο επιδιωκόµενος
σκοπός να µην επιτευχθεί. Ήταν από τις παρατηρήσεις που τέ-
θηκαν από τον συνάδελφο κ. Ξανθόπουλο και νοµίζω απαντήθηκε
αυτό το ζήτηµα απολύτως καθησυχαστικά. Άλλωστε είναι ζητού-
µενο για την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Δικαιοσύνης αυτός
ο διαγωνισµός, επαναλαµβάνω, να ολοκληρωθεί και η διαδικασία
να ολοκληρωθεί ταχύτατα. 

Δίνεται η δυνατότητα στον αστυνοµικό τοµέα λόγω των ιδιαι-
τεροτήτων του, δηλαδή, η κατοχή και χρήση όπλου, να επιλέγε-
ται όχι κατά τη συνήθη διαδικασία πλήρωσης θέσεων από το
ΑΣΕΠ, αλλά κατ’ εξαίρεση µε διαγωνισµό που διενεργείται από
το Υπουργείο Δικαιοσύνης στη βάση όµως του συστήµατος
προσλήψεων µέσω µοριοδότησης του ΑΣΕΠ υπό την εποπτεία
και την τελική κρίση του ΑΣΕΠ. Άρα λοιπόν έχουµε εδώ και το
στοιχείο της αντικειµενικότητας, αλλά και της διαφάνειας υπό το
κύρος των διαδικασιών και της ανεξάρτητης αρχής του ΑΣΕΠ,
που θα φέρουν σε πέρας τη διαδικασία, απαντώντας σε προβλη-
µατισµούς που τυχόν θα µπορούσε κανείς να έχει.

Επίσης παρέχονται εγγυήσεις στο προσωπικό της Δικαστικής
Αστυνοµίας για τις περιπτώσεις αντίστασης, απείθειας, εξύβρι-
σης ή απειλής βίας σε βάρος των προσώπων, ανδρών και γυναι-
κών, στην άσκηση των αρµοδιοτήτων τους.

Είναι και αυτή µία διάταξη η οποία διασφαλίζει την οµαλή πα-
ρουσία και άσκηση των καθηκόντων και αρµοδιοτήτων τους. 

Συζητήθηκε στα πλαίσια του άρθρου 6 το ανώτατο και κατώ-
τατο όριο για τους συµµετέχοντες στη διαδικασία επιλογής. Πριν
από λίγο οριστικοποιήθηκε πως το ανώτατο όριο ηλικίας για το
προσωπικό του αστυνοµικού τοµέα και µόνο είναι το τριακοστό

πέµπτο, ενώ το κατώτατο όριο, για να συµµετάσχει κανείς και να
στελεχώσει τη Δικαστική Αστυνοµία, είναι το δέκατο ένατο έτος.
Άρα, λοιπόν, είναι από δεκαεννιά ο νεότερος µέχρι τριάντα πέντε
ο µεγαλύτερος που µπορούν να συµµετάσχουν στις σχετικές δια-
δικασίες.

Οι οργανικές θέσεις που συστήνονται είναι σε αριθµό εκατόν
πενήντα για τον πολιτικό τοµέα και εξακόσιες για τον αστυνοµικό
τοµέα αντίστοιχα. Αυτές θα κατανεµηθούν µε βάση τον πίνακα ο
οποίος συνοδεύει το σχέδιο νόµου και είναι γνωστός σε όλους
µας. Θα κατανεµηθούν τα τµήµατα του πολιτικού τοµέα στις Ει-
σαγγελίες Εφετών, ενώ τα τµήµατα αστυνοµικού τοµέα στις Ει-
σαγγελίες Εφετών αλλά και στις Εισαγγελίες Πρωτοδικών των
δικαστηρίων της χώρας. Και βέβαια, είναι οργανικές θέσεις του
Υπουργείου Δικαιοσύνης.

Όσον αφορά τα τυπικά προσόντα, η συζήτηση που έγινε στην
επιτροπή –νοµίζω- ξεκαθάρισε και δεν αφήνει απορίες πλέον σε
κανέναν για την ανάγκη να δοθεί ειδικό βάρος σε όσους διαθέ-
τουν πτυχίο στελέχους υπηρεσιών ασφαλείας ή στελέχους
ασφαλείας προσώπων και υποδοµών ή αντίστοιχης ειδικότητας
µαζί µε την απαραίτητη πιστοποίηση. Αυτό αποτελεί ένα κατ’
αρχήν τυπικό προσόν για τον αστυνοµικό τοµέα, έτσι ώστε οι κά-
τοχοί τους να είναι οι πρώτοι που σε συνδυασµό µε τα άλλα κρι-
τήρια θα πληρώσουν τον πίνακα επιτυχόντων. Σε περίπτωση που
δεν υπάρχουν αρκετοί, θα πάµε στο επικουρικό πίνακα υποψη-
φίων µε τη διαδικασία που προβλέπει ο νόµος. 

Το σύστηµα των κριτηρίων και των µορίων εµπλουτίστηκε µετά
από τη σηµερινή παρέµβαση του Υπουργού, η οποία θα µοιρα-
στεί σε όλους σε γραπτό κείµενο. Εµπλουτίστηκε ακόµη περισ-
σότερο δίνοντας τη δυνατότητα και σε συµπολίτες µας που
ανήκουν σε ευάλωτες, πιο αδύναµες κοινωνικές οµάδες να έχουν
κάποια επιπλέον µόρια. 

Η σηµαντική παρέµβαση είναι ότι η υποβολή των δικαιολογη-
τικών γίνεται πλέον ηλεκτρονικά, ενώ ο προηγούµενος νόµος
απαιτούσε φυσική υποβολή αυτών. Η κεντρική επιτροπή του δια-
γωνισµού θα συσταθεί πλέον µε τη συµµετοχή δικηγόρου µετά
από την πρόταση της ολοµέλειας των δικηγορικών συλλόγων ως
συλλειτουργών της δικαιοσύνης, για ένα ζήτηµα το οποίο αφορά
τη δικαιοσύνη, τη Δικαστική Αστυνοµία. Συνεπώς, είναι και αυτή
µία τροποποίηση της τελευταίας στιγµής που είναι προς τη
σωστή κατεύθυνση. 

Δεν υπάρχει αµφιβολία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η
διαδικασία µε τις προτεινόµενες ρυθµίσεις επιταχύνεται, απλο-
ποιείται, µε τελικό στόχο να ολοκληρωθεί η διαγωνιστική διαδι-
κασία µέχρι τα τέλη της χρονιάς, να ακολουθήσει η εκπαίδευση
και στις αρχές του 2024 να έχουµε στελέχη της Δικαστικής Αστυ-
νοµίας και των δύο τοµέων -πολιτικού και αστυνοµικού τοµέα-
στα δικαστήρια της χώρας, έτσι ώστε σταδιακά µέχρι το τέλος
Ιουνίου του 2024 να έχουν αποσυρθεί γυναίκες και άνδρες της
Ελληνικής Αστυνοµίας, που υπολογίζεται ότι θα είναι περίπου
δυόµισι χιλιάδες, και να επιστρέψουν στα κατ’ αρχήν επίσηµα κα-
θήκοντά τους. Αυτός ο στόχος φαίνεται ότι είναι εφικτό να επι-
τευχθεί µε την υπερψήφιση του σχεδίου νόµου που συζητούµε
σήµερα. Γι’ αυτό σας καλώ να το κάνουµε κερδίζοντας έτσι αυτό
το στοίχηµα. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστώ τον
κύριο συνάδελφο και για την τήρηση του χρόνου. 

Τον λόγο τώρα έχει ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ, ο συνάδελφος κ.
Θεόφιλος Ξανθόπουλος για δεκαπέντε λεπτά. 

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συνεδριάζει η
Εθνική Αντιπροσωπεία µέσα σε ένα βαρύ κλίµα εξαιτίας των
πληµµυρικών φαινοµένων στη Θεσσαλία, φαινόµενα που κόστι-
σαν τη ζωή σε ανθρώπους, σε απώλεια ζωικού κεφαλαίου, σε κα-
ταστροφή καλλιεργήσιµης γαίας, σε καταστροφή υποδοµών.
Όταν αποσυρθούν τα νερά των πληµµυρών, θα δούµε την πραγ-
µατική έκταση της ζηµιάς. Το πώς προκλήθηκαν οι ζηµιές αυτές,
το τι ευθύνη φέρει η πολιτεία για την µεγέθυνση του αρνητικού
αποτελέσµατος, το τι θα µπορούσε να γίνει, για να περιοριστεί ή
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να αποφευχθεί, ει δυνατόν, αυτή η ζηµιά, είναι ένα ζήτηµα ανοι-
κτό το οποίο θα συζητήσει και η Εθνική Αντιπροσωπεία και συ-
ζητά και η ελληνική κοινωνία.

Αυτήν τη στιγµή όµως που η χώρα µετρά τις πληγές της –νο-
µίζω- πρέπει να είµαστε πάρα πολύ προσεκτικοί όλοι. Και καταλα-
βαίνω την αγωνία της Κυβέρνησης να διαχειριστεί επικοινωνιακά,
όπως πολύ καλά γνωρίζει, το συντριπτικό γι’ αυτήν αλλά και για
την κοινωνία αποτέλεσµα και να επικαλείται ως µεγάλη επιτυχία
το γεγονός της εκταµίευσης κονδυλίων ικανών να ανασχέσουν τη
φθίνουσα πορεία της περιοχής, αλλά όσοι ήµασταν στη συζήτηση
των επίκαιρων ερωτήσεων ακούσαµε από τα πλέον επίσηµα χείλη,
του κυρίου Υφυπουργού Οικονοµικών, του κ. Παπαθανάση, ότι τε-
λικώς το µεγάλο µέρος αυτών των χρηµάτων είναι από µη απορ-
ροφηθέντα κονδύλια του ΕΣΠΑ. Είναι, δηλαδή, αυτά που εµείς
είχαµε και είναι ελάχιστα τα χρήµατα τα οποία πραγµατικά συνει-
σφέρει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτό θα αποτελέσει, βέβαια, ένα ση-
µείο κριτικής και συζήτησης, όταν θα έρθει η ώρα.

Αυτήν τη στιγµή και εγώ, όπως και η Κοινοβουλευτική Οµάδα
του ΣΥΡΙΖΑ, στεκόµαστε αρωγοί στο µέτρο των δυνάµεών µας
στην αγωνία των πολιτών να αντιµετωπίσουν τα πολύ σοβαρά
προβλήµατα, που ξεκινούν από τη λειψυδρία και την διαχείριση
των νεκρών ζώων -που σηµαίνει ότι έχουµε προβλήµατα µε µε-
ταδοτικές ασθένειες-, και φτάνουν στη λειτουργία των σχολείων,
την αποκατάσταση των βασικών υποδοµών, των δοµών περίθαλ-
ψης. Και καταλαβαίνουµε ότι αυτή η στήριξη που παρέχουµε συ-
νεπάγεται βεβαίως και την υποστήριξη των ανθρώπων από εδώ
και µετά. Διότι έχουµε πει ότι για µας το πολύ βασικό είναι πρώ-
τον, το θέµα της υγειονοµικής διαχείρισης, ένα εξαιρετικά κρί-
σιµο θέµα το οποίο κατεπείγει, και δεύτερον, η προστασία των
όντως ευάλωτων συνανθρώπων µας, αυτών που δεν έχουν «πού
την κεφαλήν κλίναι». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χθες η ελληνική κοινωνία έγινε
µάρτυρας ενός γεγονότος το οποίο επαναλαµβάνεται µετ’ επι-
τάσεως το τελευταίο διάστηµα και µιλάω για τη δολοφονία µιας
γυναίκας από τον εν διαστάσει σύζυγό της, ο οποίος στη συνέ-
χεια και αυτοκτόνησε. Είναι ένα επιπλέον θύµα µιας κακής νοο-
τροπίας, µιας κακής αντίληψης που θεωρεί τη γυναίκα
προέκταση επέκταση του εαυτού του άνδρα και θεωρώ ότι,
επειδή συζητάµε ένα νοµοσχέδιο του Υπουργείου Δικαιοσύνης,
πρέπει να συζητήσουµε και µε την πολιτική ηγεσία τι θα γίνει µε
το θέµα της καθιέρωσης του όρου «γυναικοκτονία». 

Το έχουµε συζητήσει και άλλες φορές. Είναι ένα ζήτηµα, το
οποίο σαφώς απασχολεί τµήµα της κοινωνίας, τον επιστηµονικό
κόσµο. Δεν µπορεί να κλείνουµε τα µάτια σε αυτό το κοινωνικό
φαινόµενο και να θεωρούµε ότι αυτού του τύπου οι έκνοµες
ενέργειες που έχουν ως αποτέλεσµα τη δολοφονία σωρείας γυ-
ναικών, δεν θα έχουν κανένα κοινωνικό αντίκτυπο. Με αυτή την
έννοια, λοιπόν, θεωρώ και περιµένω από το Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης να εκκινήσει µία συζήτηση για το πώς µπορεί να προσδιορι-
στεί αυτό το νέου τύπου ποινικό φαινόµενο και να µη µένουµε
στις γενικές διατάξεις του Ποινικού Κώδικα. 

Επί του νοµοσχεδίου. Κύριοι Υπουργοί, ψήφισε η ολοµέλεια
το ν.4963/2022, δηλαδή, τον ιδρυτικό νόµο της Δικαστικής Αστυ-
νοµίας, λίγο περισσότερο από έναν χρόνο πριν -νοµίζω τον Ιούλιο
του ’22- και επί δεκαπέντε µήνες, περίπου, δεν έχει κάνει η Κυ-
βέρνηση απολύτως τίποτα για την υλοποίηση, έστω για την εκκί-
νηση λειτουργίας αυτού του εξαιρετικά πολύτιµου για τη
λειτουργία της δικαιοσύνης Σώµατος. Έχοντας, λοιπόν, αυτή την
αρνητική παρακαταθήκη, αυτή την αρνητική εµπειρία της πλή-
ρους απραξίας της Κυβέρνησης για ένα νόµο, ο οποίος ψηφί-
στηκε στη Βουλή µε ευρύτατη πλειοψηφία, είµαστε
επιφυλακτικοί για το αν και η καινούργια απόπειρα της Κυβέρνη-
σης θα τελεσφορήσει ή θα έχει και αυτή την τύχη του ιδρυτικού
νόµου. Και η κριτική που κάνουµε, εδράζεται στο γεγονός ότι
εµείς υπερψηφίσαµε το ν.4963, άρα νοµιµοποιούµαστε, γιατί
έχουµε δηλώσει έµπρακτα και το ενδιαφέρον µας και τη στήριξή
µας για τη λειτουργία και την ενίσχυση αυτού του νεοπαγούς θε-
σµού. Αυτό, που η Κυβέρνηση, όµως, δεν έκανε, την απονοµιµο-
ποιεί στη συνείδηση όλων µας και πραγµατικά είµαι πολύ
περίεργος, αν θα κατορθώσει να το κάνει το επόµενο διάστηµα,
γιατί ακριβώς η πρακτική της και η πολιτική της στο διαρρεύσαν

διάστηµα δεν µας εµπνέει, δεν µας πείθει ότι πραγµατικά θα µπο-
ρέσει να το κάνει. 

Βεβαίως, η συζήτηση που έγινε στις επιτροπές ήταν ενδελεχής
και µπορώ να πω και από Βήµατος της Βουλής ότι οι σηµερινές
παρεµβάσεις του κυρίου Υπουργού και σε ό,τι αφορά τα δύο
χρόνια αφυπηρέτησης του ανώτατου δικαστικού λειτουργού και
σε ό,τι αφορά την ηλικία των προσλαµβανόµενων, είναι απολύ-
τως θετικές και σε ό,τι αφορά την παρουσία δικηγόρου στην επι-
τροπή προσλήψεων, είναι απολύτως θετικές και δείχνουν από
πλευράς Υπουργείου µία διάθεση σύνθεσης συναίνεσης, την
οποία και αξιολογούµε και κρατούµε στα θετικά της κοινοβου-
λευτικής διαδικασίας.

Περαιτέρω, όµως, υπάρχουν ζητήµατα, τα οποία έχουν σχέση
µε τη φύση του Σώµατος, για τα οποία ζητούµε από την πολιτική
ηγεσία να υπάρξει µία πιο ξεκάθαρη θέση. Τί θέλω να πω; Με
βάση τον ν.4963, αυτό το Σώµα της Δικαστικής Αστυνοµίας,
στόχο και σκοπό έχει να συνεπικουρήσει την απονοµή της δικαιο-
σύνης, όχι να είναι µία αστυνοµία στα πλαίσια των δικαστηρίων.
Άρα, η φύση, ο χαρακτήρας, το περιεχόµενο αυτού του Σώµατος
είναι ριζικά διαφορετικό από αυτό που µπορεί να εννοήσει κά-
ποιος διαβάζοντας τον όρο Αστυνοµία.

Με αυτή την έννοια, λοιπόν, λογικές, όπως αυτές περιγράφον-
ται στο νοµοσχέδιο µοριοδότησης ανθρώπων που έχουν υπηρε-
τήσει στις ειδικές δυνάµεις ή σε εξειδικευµένους τοµείς των
Ενόπλων Δυνάµεων, δεν προσιδιάζουν στη φύση του Σώµατος
ως Σώµατος συνεπικούρησης απονοµής δικαιοσύνης. Αντιλαµ-
βάνοµαι, βεβαίως, ότι η Κυβέρνηση έχει άλλου είδους επιλογές
και έχω πει και θα ξαναπώ κάτι σε σχέση µε την αναλογία των
προσλήψεων. Έχουµε επτακόσιους πενήντα ανθρώπους, εκ των
οποίων οι εκατόν πενήντα είναι στον τοµέα τον αµιγώς επιστη-
µονικό -δηλαδή, λογιστές, πραγµατογνώµονες, οικονοµολόγοι-
και εξακόσιοι είναι στον αστυνοµικό τοµέα. Το 1 προς 4, λοιπόν
-βεβαίως, ο κύριος Υπουργός είπε χθες στην επιτροπή ότι θα
αποµείνουν προς πρόσληψη άλλες εκατό θέσεις και θα κοιτάξει
εκεί µήπως υπάρξει µία µεταφορά βάρους, αλλαγή του συσχετι-
σµού υπέρ των επιστηµονικών θέσεων- σε ό,τι αφορά το αστυ-
νοµικό κοµµάτι της Δικαστικής Αστυνοµίας είναι ενδεικτικό της
κατεύθυνσης που θέλει να δώσει το Υπουργείο και βεβαίως, της
υπηρεσίας και του σκοπού και της αποστολής, την οποία θα επι-
τελέσει το παρόν Σώµα, το υπό ίδρυση Σώµα στο πλαίσιο της
απονοµής της δικαιοσύνης.

Η δικαιοσύνη έχει ανάγκη από εξειδικευµένους επιστήµονες.
Όσοι έχουµε διακονήσει τη δικαιοσύνη από οποιαδήποτε θέση
είτε του συνηγόρου είτε του δικαστή, ξέρουµε πάρα πολύ καλά
την έλλειψη και την αδυναµία των δικαστών να υπεισέλθουν και
να αντιµετωπίσουν δυσεπίλυτα, δύστροπα και απολύτως εξειδι-
κευµένα θέµατα και µε αυτή την έννοια, η ίδρυση της Δικαστικής
Αστυνοµίας έχει να συνεισφέρει, βεβαίως, όχι µε την αναλογία
που εµφανίζεται στο παρόν νοµοσχέδιο. Και ειλικρινά, κατανοώ
το επιχείρηµα της κυβερνητικής πλευράς ότι έτσι θα απελευθε-
ρωθούν περί τις δυόµισι χιλιάδες αστυνοµικοί, οι οποίοι είναι επι-
φορτισµένοι µε αλλότρια καθήκοντα και θα προσανατολιστούν
στο καθαυτό έργο τους. Αυτό το επιχείρηµα, όµως, δεν µπορεί
να ισχύσει για τη µετάλλαξη του χαρακτήρα της Δικαστικής
Αστυνοµίας. 

Η Δικαστική Αστυνοµία -θα το ξαναπώ- έχει µεγάλη ανάγκη
από απολύτως εξειδικευµένο προσωπικό που να συνεπικουρεί
τους δικαστές στην απονοµή της δικαιοσύνης και να χρησιµοποι-
είται ως µοχλός, ως µέσο, για να απελευθερωθούν θέσεις στις
καθαυτό αστυνοµικές υπηρεσίες. Δεν προσιδιάζει, δεν κουµπώ-
νει, δεν ταιριάζει µε τον σκοπό της. 

Έχω εκφράσει την επιφύλαξή µου και την αγωνία µου την ει-
λικρινή, για το άρθρο 22 που µιλάει για τη νοµική βοήθεια και για
το ακανθώδες θέµα της εξόφλησης των υπηρεσιών των συνα-
δέλφων δικηγόρων, αλλά και των δικαστικών επιµελητών, οι
οποίοι έχουν παράσχει τις υπηρεσίες τους στα πλαίσια της νοµι-
κής βοήθειας.

Θα κάνω δύο επισηµάνσεις και νοµίζω ότι θα ολοκληρωθεί η
παρέµβασή µου µε αυτές. Πρώτον, ο θεσµός της νοµικής βοή-
θειας είναι ένας εξαιρετικά σηµαντικός θεσµός. Είναι στα πλαίσια
ενός κράτους-δικαίου, ταυτοχρόνως ενός κράτους το οποίο έχει
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κοινωνικό χαρακτήρα, υποστηρίζει πολίτες χαµηλής εισοδηµατι-
κής τάξης, οι οποίοι δεν µπορούν να αντιµετωπίσουν το κόστος
δικαστικών ενεργειών και ως εκ τούτου, µας βρίσκει όλους -
θεωρώ- απολύτως σύµφωνους η ενίσχυση αυτού του θεσµού.
Εάν λάβουµε δε υπ’ όψιν ότι διευρύνεται ο αριθµός των δικαιου-
µένων, καταλαβαίνουµε ότι θα αυξηθούν και οι υποθέσεις νοµι-
κής βοήθειας στα δικαστήρια. Ποιο είναι το πρόβληµα; Λόγω
ανυπαρξίας εξειδικευµένου προσωπικού στο Ταµείο Χρηµατοδό-
τησης Δικαστικών Κτηρίων, το ΤΑΧΔΙΚ, το οποίο έχει και την ευ-
θύνη εξόφλησης των εξόδων και των αµοιβών της νοµικής
βοήθειας, οι δικηγόροι δεν αµείβονται. Και οι δικαστικοί επιµε-
λητές, βεβαίως, όπως και οι λοιποί εµπλεκόµενοι.

Τι έχουµε τώρα ως συνέπεια; Πολλαπλές νοµοθετικές παρεµ-
βάσεις της Κυβέρνησης, η οποία, όµως, δεν αρπάζει τον ταύρο
από τα κέρατα, µε αποτέλεσµα να είµαστε περίπου στο σηµείο
που βρισκόµασταν. Φοβούµαι δε, ότι στο αµέσως προσεχές µέλ-
λον, επειδή ακριβώς θα διευρυνθεί ο αριθµός των δικαιουµένων
της νοµικής βοήθειας, το πρόβληµα θα επανέλθει πολύ οξύτερο.

Νοµίζω -έχω κάνει και µία πρόταση στην επιτροπή και το επα-
ναφέρω στην ολοµέλεια- ότι η δηµιουργία µιας πλατφόρµας, πε-
ρίπου σαν αυτής που είναι η ηλεκτρονική συνταγογράφηση, θα
λύσει µία και καλή το πρόβληµα. Υπάρχουν οι δυνατότητες, έχω
κάνει και µία προεργασία µε το τεχνικό κοµµάτι της ολοµέλειας
των προέδρων, θα συνεισφέρω στο µέτρο που µου αναλογεί, για
να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα. 

Τέλος, έχουµε καταθέσει ως ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία
µία τροπολογία που επιγράφεται «Κατάργηση της ποινικής ασυ-
λίας τραπεζιτών για τα εγκλήµατα απιστίας». Είναι ένα θέµα που
έχει πολύ µεγάλη σχέση µε την αξιοπιστία και την αξιοπρέπεια
του πολιτικού συστήµατος. Βεβαίως δεν ανακινήθηκε εν κενώ,
υπήρξε δήλωση του Υπουργού Δικαιοσύνης ότι θεωρεί ότι το αδί-
κηµα αυτό δεν πρέπει να είναι κατ’ έγκληση, αλλά να διώκεται
αυτεπαγγέλτως. 

Υποβάλλουµε, λοιπόν, καταθέτουµε την τροπολογία αυτή και
ζητούµε από τον κύριο Υπουργό να µην είναι ανακόλουθος µε
αυτά που είχε δηλώσει κατά την ανάγνωση των προγραµµατικών
δηλώσεων, να την αποδεχθεί, έτσι ώστε οι πολίτες να αισθαν-
θούν ότι πράγµατι και αυτοί που διαχειρίζονται τα χρήµατα των
τραπεζικών για αλλότριους σκοπούς θα λογοδοτήσουν στην ελ-
ληνική δικαιοσύνη.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστώ πολύ και

εγώ για την τήρηση του χρόνου.
Παρακαλώ να κλείσει το σύστηµα της ηλεκτρονικής εγγραφής.
Τον λόγο τώρα έχει η ειδική αγορήτρια του ΠΑΣΟΚ κ. Κων-

σταντίνα Γιαννακοπούλου για δεκαπέντε λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριοι

Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζήσαµε ένα δύσκολο,
εφιαλτικό καλοκαίρι µε ακραία, πρωτοφανή φαινόµενα και αυτές
τις µέρες βιώνουµε µία τεράστια καταστροφή στη Θεσσαλία,
όπου χιλιάδες άνθρωποι της περιοχής ζουν µία προσωπική αλλά
και συλλογική περιπέτεια. Οι πολίτες της Θεσσαλίας βιώνουν µία
ανείπωτη τραγωδία. Θρηνούµε νεκρούς. Οι ζηµιές σε κατοικίες,
σε υποδοµές, σε καλλιέργειες, σε κτηνοτροφικές µονάδες είναι
τεράστιες. Μετά τις καταστροφές περιοχών όλο το καλοκαίρι
λόγω των πυρκαγιών, ήρθε η καταστροφή και από τις πληµµύ-
ρες. Πρώτα καιγόµαστε και µετά πνιγόµαστε, δυστυχώς. 

Η Κυβέρνηση συνηθίζει να µας κάνει µαθήµατα περί κλιµατι-
κής κρίσης, περί ακραίων φαινοµένων, ωστόσο όλοι γνωρίζουµε
ποιες είναι οι επιπτώσεις της κλιµατικής κρίσης και ποια είναι τα
ακραία καιρικά φαινόµενα. 

Το µεγάλο θέµα, λοιπόν, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης,
είναι τι κάνουµε. Επενδύουµε στην πρόληψη, αλλάζουµε αντί-
ληψη περί πολιτικής προστασίας για κατασκευή των αναγκαίων
υποδοµών ή τελικά θα πρέπει να δεχθούµε, όπως µας λέτε εσείς,
όπως µας λέει ο κ. Μητσοτάκης, πως ό,τι συµβαίνει σε αυτήν τη
χώρα είναι µοιραίο, είναι αναπόφευκτο, ότι πρέπει να µοιρολα-
τρούµε;

Ε, λοιπόν, δεν είναι όλα αναπόφευκτα. Δεν µπορούµε να συµ-
βιβαστούµε µε την καταστροφή ολόκληρων περιοχών όπως είναι
ο Έβρος, όπως είναι η Ρόδος, όπως είναι η Θεσσαλία, όπως ήταν

πριν από κάποια χρόνια η Εύβοια. Είδαµε πολύ χαρακτηριστικά
την αδυναµία, την απουσία των απαραίτητων αντανακλαστικών
της Κυβέρνησης στις κρίσιµες στιγµές, την έλλειψη συντονισµού,
την καθυστέρηση παρέµβασης του Στρατού. Μάθαµε ότι η ίδια
η Κοµισιόν εδώ και χρόνια επισηµαίνει τον κίνδυνο των έντονων
πληµµυρικών φαινοµένων και ταυτόχρονα την απουσία ανα-
γκαίων µεγάλων αντιπληµµυρικών έργων. 

Ας µην κρύβεστε, λοιπόν, ας µην κρύβεται άλλο η Κυβέρνηση,
ας αναλάβετε επιτέλους µε στοιχειώδη γενναιότητα τις ευθύνες
σας. Ας µιλήσουµε επιτέλους τη γλώσσα της αλήθειας αυτές τις
στιγµές.

Ο ίδιος ο κ. Συνολάκης, στον οποίον η Κυβέρνηση είχε απευ-
θυνθεί, αν δεν απατώµαι, βγήκε στη δηµόσια τηλεόραση και είπε
ότι είναι προφανές ότι το αντιπληµµυρικό σύστηµα το οποίο
υπήρχε στη Θεσσαλία δεν µπόρεσε να ανταποκριθεί και είπε ότι
επίσης είναι απολύτως προφανές ότι υπήρξαν κακοτεχνίες. Δυ-
στυχώς για την Κυβέρνηση, ο κ. Συνολάκης λέει αυτό το οποίο
όλοι οι άλλοι Έλληνες πολίτες αντιλαµβανόµαστε, εκτός από
εσάς. 

Οι συνεχείς βιβλικές καταστροφές αποδεικνύουν ότι η Κυβέρ-
νηση έχει αποτύχει να προσαρµόσει το κράτος σε όλες αυτές τις
νέες συνθήκες, κύριε Υπουργέ, και αυτό είναι πάρα πολύ κρίσιµο.
Στη Θεσσαλία κατέρρευσε το δίκτυο και τα έργα υδραυλικής θω-
ράκισης πολλών περιοχών. Διακόσια σαράντα εκατοµµύρια είχαν
δοθεί µετά τον «Ιανό». Τι έκανε ο «γαλάζιος» περιφερειάρχης; Τι
κάνατε όλοι σας; 

Αυτό δείχνει, λοιπόν, ότι πρέπει πολύ περισσότερα να γίνουν
από όσα έχουν ή δεν έχουν γίνει ή έχουν πληµµελώς γίνει µέχρι
σήµερα. Έχουµε, λοιπόν, χρέος να κάνουµε πολλά περισσότερα,
γιατί αυτό το καλοκαίρι κάηκαν πάνω από 1,7 εκατοµµύριο
στρέµµατα στη Δαδιά σε µία πυρκαγιά που διήρκησε δεκαέξι
µέρες, στη Ρόδο δέκα, ενώ οι καµένες εκτάσεις στην Πάρνηθα
ξεπέρασαν ακόµα και την καταστροφή του 2007. 

Και βεβαίως, ενώ όλα αυτά συµβαίνουν, ο Πρωθυπουργός κ.
Μητσοτάκης δεν είδαµε να αναγνωρίζει τα λάθη τα οποία έχουν
γίνει, ούτε και τις ευθύνες της Κυβέρνησής του, που πλέον δια-
νύει τον πέµπτο χρόνο διακυβέρνησης. Μάλιστα, κατά τη συζή-
τηση πρόσφατα στη Βουλή για τις πυρκαγιές, ο κ. Μητσοτάκης
είναι αυτός ο οποίος δήλωσε µε περισσή αλαζονεία ότι η χώρα
ήταν καλύτερα προετοιµασµένη από κάθε άλλη φορά, αρνούµε-
νος την ανάγκη να υπάρξει ένα εθνικό σχέδιο για την αντιµετώ-
πιση αυτών των µεγάλων προκλήσεων. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι φέτος µε µικρότερο αριθµό πυρκα-
γιών από τον ετήσιο µέσο όρο έχουν καεί τέσσερις φορές µεγα-
λύτερες εκτάσεις. Ε, λοιπόν, κάτι πάει λάθος. Το σύστηµα
πολιτικής προστασίας, το επιτελικό κράτος απέτυχε να µετριάσει
-θα σας πω εγώ- τις συνέπειες των φυσικών καταστροφών. Απο-
δείχθηκε ότι δεν διδαχθήκαµε τίποτα από τον «Ιανό» και τις άλλες
καταστροφές, ότι τίποτα δεν λειτούργησε καλύτερα από το 2020
στην Καρδίτσα ή στον Βόλο, όπως τίποτα βεβαίως δεν λειτούρ-
γησε καλύτερα και µετά από τις πυρκαγιές στην Εύβοια το 2021.

Το χειρότερο, όπως σας είπα και πιο πριν, είναι ότι τα έργα τα
οποία αποκατέστησαν τις ζηµιές σε υποδοµές κατέρρευσαν ξανά
κι αυτό είναι η πιο χαρακτηριστική απόδειξη ότι η προειδοποίηση
τού 2020 πέρασε και χάθηκε. Η επίγνωση ότι ζούµε σε συνθήκες
κλιµατικής κατάρρευσης δεν άλλαξε παλιές συνήθειες, δεν άλ-
λαξε παλιούς τρόπους. 

Εµείς στο ΠΑΣΟΚ λέµε ότι η ενίσχυση της ανθεκτικότητας της
χώρας για να µπορέσει να αντιµετωπίσει αποτελεσµατικά τις συ-
νέπειες της κλιµατικής κρίσης είναι εθνικό ζήτηµα. Χρειάζεται
εθνική συνεννόηση και στον δρόµο αυτό θα συνεχίσουµε, έστω
κι αν η Κυβέρνησή σας επιµένει σε µία αποκλειστικά επικοινω-
νιακή διαχείριση που ως µόνο στόχο έχει την αποσιώπηση των
ευθυνών. 

Δεν πρέπει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να συµφιλιωθούµε
µε µία κανονικότητα όπου όταν θα βρέχει θα πνιγόµαστε και κάθε
καλοκαίρι χιλιάδες στρέµµατα θα γίνονται στάχτη. 

Μπαίνω τώρα στο σηµερινό νοµοσχέδιο, το οποίο αποσκοπεί
στην επιτάχυνση των διαδικασιών για τη στελέχωση και –επιτέ-
λους- τη λειτουργία της Δικαστικής Αστυνοµίας. Το είπα και στη
συζήτηση επί της αρχής. Πέρυσι τον Ιούλιο ψηφίστηκε ο ν.4963/
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2022, ο νόµος για τη σύσταση της Δικαστικής Αστυνοµίας που ο
στόχος της ήταν η δηµιουργία µιας εξειδικευµένης υπηρεσίας του
Υπουργείου Δικαιοσύνης για την αποτελεσµατική υποβοήθηση
του έργου των δικαστικών και εισαγγελικών αρχών και για τη δια-
σφάλιση της εύρυθµης λειτουργίας των δικαστικών υπηρεσιών.
Ναι, το είχαµε πει και τον Ιούλιο του ’22, το λέµε και τώρα. Η δη-
µιουργία Δικαστικής Αστυνοµίας είναι ένα πάγιο, ένα διαχρονικό
αίτηµα σύσσωµου του νοµικού κόσµου. Εποµένως, αυτό το νοµο-
σχέδιο µάς βρήκε επί της αρχής σύµφωνους, επισηµαίνοντας διά-
φορες τροποποιήσεις, αλλαγές και βελτιώσεις που έπρεπε να
γίνουν. 

Παρ’ όλα αυτά, ενώ έπρεπε να είχε εφαρµοστεί αυτό το νοµο-
σχέδιο ήδη από τον Ιούλιο του 2022 -υπήρχε αυτή η ευκαιρία-,
έρχεστε τώρα, έναν χρόνο µετά, χωρίς να έχει εφαρµοστεί κάτι
απ’ όλο αυτό το νοµοσχέδιο και φέρνετε αλλαγές και τροποποι-
ήσεις σε κάτι που δεν εφαρµόσατε ποτέ, σε κάτι που έναν χρόνο
πριν ο προηγούµενος Υπουργός, κατά την προσφιλή βέβαια τα-
κτική όλων των Υπουργών της Κυβέρνησής σας, ήρθε σε αυτή
εδώ την Αίθουσα και παρουσίασε σαν µία πάρα πολύ µεγάλη
τοµή και µεταρρύθµιση το ζήτηµα της Δικαστικής Αστυνοµίας και
πόσο σωστές ήταν όλες οι ρυθµίσεις. 

Τελικά ήταν σωστές ή δεν ήταν αφού έναν χρόνο µετά δεν τις
έχετε εφαρµόσει και έρχεστε να τις αλλάξετε; Αυτός είναι ο τρό-
πος που νοµοθετείτε, κύριε Υπουργέ. Αυτός είναι. Μόνο και µόνο
για επικοινωνιακούς λόγους κάνετε δήθεν µεταρρυθµιστικές
τοµές που επί της ουσίας δεν εφαρµόζετε. Σας είπα και στην επι-
τροπή στη συζήτηση επί της αρχής ότι αυτό νοµίζω σε όλους µας
θυµίζει την ίδια αντιµετώπιση την οποία κάνατε στη δήθεν µεγάλη
µεταρρύθµιση για την Πανεπιστηµιακή Αστυνοµία. Έτσι ακριβώς
είχατε κάνει. Ανακοινώσατε µία µεγάλη τοµή, µία µεγάλη µεταρ-
ρύθµιση που θα έλυνε το ζήτηµα της ασφάλειας της ακώλυτης
λειτουργίας στα πανεπιστηµιακά ιδρύµατα. Αυτό µας είχατε πει.
Προχωρήσατε σε αυτή την τεράστια µεταρρύθµιση η οποία απέ-
τυχε παταγωδώς. Και µετά από την απόλυτη αποτυχία αυτής της
δήθεν µεγάλης µεταρρύθµισης ήρθατε τον Ιούλιο 2023 και εν
τέλει το σύνολο των στελεχών της Δικαστικής Αστυνοµίας, που
γνωρίζουµε όλοι πως προσελήφθησαν, τους ενσωµατώσατε
στους Ειδικούς Φρουρούς. Αυτές είναι οι µεταρρυθµίσεις που
κάνει η Κυβέρνηση. 

Σας ακούσαµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, στην πρώτη συνε-
δρίαση να λέτε ότι εσείς θα κινηθείτε µε ένα διαφορετικό τρόπο,
σε ένα διαφορετικό µήκος κύµατος. Θα το δούµε. Μακάρι. Εγώ
θέλω να σας επαναλάβω ότι η δική µας κριτική ως ΠΑΣΟΚ απέ-
ναντι στα νοµοθετήµατα της Κυβέρνησης πάντα θα είναι προς
όφελος της ελληνικής κοινωνίας και το πώς ακριβώς µπορούν να
βελτιωθούν και να εφαρµοστούν µε επιτυχία. 

Υπάρχουν σοβαρά ζητήµατα νοµικοτεχνικής φύσης τα οποία
χρήζουν προσοχής και τροποποίησης. Σας τα αναφέραµε ανα-
λυτικά και στη συζήτηση επί της αρχής και στη συζήτηση επί των
άρθρων και στη δεύτερη ανάγνωση. Συγκεκριµένα αναφερθή-
καµε και σας είπαµε ότι υπάρχουν διάσπαρτες σε όλο το σχέδιο
νόµου ασάφειες, αοριστίες, χρησιµοποίηση διαφορετικής ορο-
λογίας που θα δηµιουργήσουν προβλήµατα όσον αφορά στην
εφαρµογή του νόµου. Πολύ περιληπτικά θα σας υπενθυµίσω για
το άρθρο 3 στο οποίο κάναµε κριτική και για το οποίο σας είπαµε
ότι η πρόβλεψη κάλυψης της θέσης του επικεφαλής µε την υπο-
ψηφιότητα ανώτερων ή ανώτατων δικαστικών λειτουργών, που
είναι συνταξιούχοι αποκλειστικά, είναι κάτι που επιτέλους πρέπει
να αλλάξει. 

Ακούσαµε και είναι καλοδεχούµενη η µικρή βελτίωση που φέ-
ρατε σήµερα σχετικά µε το ότι πρέπει να έχουν παρέλθει δύο
χρόνια από την αφυπηρέτηση του δικαστικού λειτουργού. Εµείς
όµως σας λέµε ότι πρέπει να υπάρξει µία διεύρυνση της δυνα-
τότητας επιλογής όχι αποκλειστικά και µόνο από αφυπηρετήσαν-
τες δικαστικούς λειτουργούς αλλά από κάτι ευρύτερο, από
ανθρώπους οι οποίοι µπορούν να πληρώσουν τη συγκεκριµένη
θέση. Βεβαίως, αυτό το οποίο σας είπαµε είναι ότι πέραν από
την πρόσκληση ενδιαφέροντος για την υποβολή υποψηφιοτήτων
από περισσότερες κατηγορίες νοµικών χρειάζεται να υπάρξει και
µία επιτροπή η οποία θα παρέχει υψηλές εγγυήσεις αντικειµενι-
κής και αξιοκρατικής κρίσης και να µην αποτελεί αποκλειστική

αρµοδιότητα του Υπουργού να επιλέξει κατά τη διακριτική του
ευχέρεια τον προϊστάµενο διεύθυνσης της Δικαστικής Αστυνο-
µίας. 

Η πρότασή µας, λοιπόν, πολύ συγκεκριµένα, µε αντιπρόταση,
κύριε Υπουργέ -σας το είπαµε και στις επιτροπές- αφορά στην
πρόσκληση δηµοσίου ενδιαφέροντος προκειµένου να υποβά-
λουν υποψηφιότητα όλοι όσοι έχουν τυπικά προσόντα για την
ανάληψη της εν λόγω θέσης και τη συγκρότηση ειδικής επιτρο-
πής αξιολόγησης που θα καταλήγει στην πρόταση µιας sort list
µε τους τρεις καλύτερους υποψηφίους από τους οποίους θα επι-
λέξει τον έναν ο Υπουργός Δικαιοσύνης. Επιµένουµε και συνεχί-
ζουµε να σας το ζητούµε. Η επιτροπή αξιολόγησης θα µπορούσε
να συγκροτηθεί και από εκπρόσωπο της ολοµέλειας των δικηγο-
ρικών συλλόγων κάτι το οποίο αναγνωρίσατε ότι είναι δίκαιο. 

Για την απαγόρευση του δερµατοστιξίας κάναµε συγκεκριµέ-
νες προτάσεις. Στο ζήτηµα του ηλικιακού ορίου επανήλθατε και
κάνατε µία διόρθωση. Την ακούµε. Για τα άρθρα 9 και 10, για τα
τυπικά, δηλαδή, προσόντα δηµιουργήθηκε και στη διαβούλευση
µία τεράστια συζήτηση µε πολλά παράπονα ότι οι διατάξεις όπως
είναι διατυπωµένες ουσιαστικά δηµιουργούν προνοµιακές θέσεις
για συγκεκριµένες κατηγορίες ενώ αντιθέτως αποκλείουν ένα µε-
γάλο µέρος υποψηφίων. Παρά τις διευκρινίσεις που δώσατε ότι
απαιτούνται ελαχίστως εµείς επιµένουµε στα ερωτήµατά µας και
επιµένουµε και σας λέµε ότι µε τις προϋποθέσεις που βάζετε ου-
σιαστικά αποκλείετε τις γυναίκες από τη Δικαστική Αστυνοµία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης της οµιλίας της
κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Σας ευχαριστώ. 
Πριν κλείσω επιτρέψτε µου να κάνω µία πολύ σύντοµη ανα-

φορά σε µία σηµαντική τροπολογία την οποία καταθέσαµε στο
παρόν νοµοσχέδιο. Είναι µία τροπολογία αυξηµένης πολιτικής
και νοµικής σηµασίας που κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ και η οποία εκ-
φράζει µε τον πλέον εµφατικό τρόπο την άµυνα της δηµοκρατίας
µας απέναντι σε εκείνους οι οποίοι θέλουν να εκµεταλλευτούν
τους θεσµούς για να προβούν σε εγκληµατικές δραστηριότητες
και µάλιστα υπό τη µορφή της οργανωµένης εγκληµατικότητας.
Καταθέσαµε, λοιπόν, αυτή την τροπολογία για να ανασταλεί η
κρατική χρηµατοδότηση κοµµάτων η οποία εν τέλει θα καταλήγει
στην στήριξη εγκληµατικών δραστηριοτήτων. Δεν υπάρχει καµ-
µία δικαιολογία για τη µη στήριξη µιας τέτοιας τροπολογίας θα
µου επιτρέψετε να σας πω, κύριε Υπουργέ. Ιδίως απευθύνοµαι
στις κυρίες και κυρίους συναδέλφους της κοινοβουλευτικής
Πλειοψηφίας. Η µη στήριξη της πρότασης νόµου για την τοπική
αυτοδιοίκηση συνδυασµών των οποίων ο πραγµατικός επικεφα-
λής έχει καταδικαστεί για εγκληµατική οργάνωση είναι µία πραγ-
µατικά ανεξήγητη ενέργεια, όπως συνέβη και όπως πράξατε. Ας
µην επαναλάβουµε, λοιπόν, το ίδιο λάθος κι ας βρούµε σήµερα
µέσω της αποδοχής και υπερψήφισης αυτής της τροπολογίας
έναν κοινό τόπο για την προστασία του συνταγµατικού τόξου
µέσω αυτής της τροπολογίας. 

Κλείνω λέγοντας και ευχαριστώντας σας για την ανοχή σας,
κύριε Πρόεδρε, ευελπιστώντας ότι η ψήφιση του σηµερινού νο-
µοσχεδίου µε τις απαραίτητες τροποποιήσεις και διορθώσεις -
και ακόµα περιµένουµε να κάνετε αποδεκτές τις προτάσεις µας
µέχρι τελευταία στιγµή, όπως σας έχουµε επισηµάνει- θα απο-
τελέσει ένα στάδιο βελτίωσης στη λειτουργία και στην απονοµή
της δικαιοσύνης, κάτι το οποίο επιζητούµε διαρκώς και διακαώς
και αγωνιζόµαστε γι’ αυτό. 

Σας ευχαριστώ θερµά. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-

λαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο τώρα έχει

η ειδική αγορήτρια του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ.
Μαρία Κοµνηνάκα. 

Έχετε τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά, κυρία συνάδελφε. 
ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η σηµερινή ηµερήσια διάταξη της Ολοµέλειας είναι στην κα-

λύτερη περίπτωση αναντίστοιχη των συνθηκών και των προτε-
ραιοτήτων που η ίδια η επικαιρότητα θέτει. Την ώρα που ο
Θεσσαλικός Κάµπος, κύριοι Υπουργοί, παραµένει πνιγµένος στη
λάσπη, που στον µακρύ κατάλογο των θυµάτων από τις διάφο-
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ρες φονικές καταστροφές προστέθηκαν τουλάχιστον άλλοι δε-
καπέντε άνθρωποι, την ώρα που ολόκληρα χωριά παραµένουν
θαµµένα στα λασπόνερα µε τους κατοίκους να βυθίζονται στην
απελπισία και να ξεχειλίζουν δικαιολογηµένα από οργή, η Κυβέρ-
νηση θέτει στις προτεραιότητές της τη στελέχωση της Δικαστι-
κής Αστυνοµίας. Αποτελεί τουλάχιστον πρόκληση. Ορόσηµο για
τη χώρα χαρακτηρίζετε στην αιτιολογική έκθεση τη στελέχωσή
της ως το τέλος του έτους στο πλαίσιο του Ταµείου Ανάκαµψης
και Ανθεκτικότητας. Αυτά έχετε ως ορόσηµα για τη χώρα και όχι
τα αναγκαία αντιπληµµυρικά έργα τα έργα αντιπυρικής προστα-
σίας, αντισεισµικής θωράκισης, τις αναγκαίες υποδοµές για την
προστασία της ανθρώπινης ζωής. 

Ορόσηµο έχετε τη στελέχωση ενός ακόµα κατασταλτικού µη-
χανισµού, γιατί τέτοιος µηχανισµός είναι και η Δικαστική Αστυ-
νοµία -εξάλλου, αυτά τα χαρακτηριστικά της σπεύδετε να
ενισχύσετε µε το παρόν νοµοσχέδιο- και δεν αποτελεί, βέβαια,
για εσάς ορόσηµο η στελέχωση της Πυροσβεστικής, των Δασι-
κών Υπηρεσιών, η στελέχωση και ο εξοπλισµός των νοσοκο-
µείων, του ΕΚΑΒ, των κέντρων υγείας, που τώρα, ειδικά στην
περιοχή της Θεσσαλίας, έχουν να διαχειριστούν µία πραγµατική
υγειονοµική βόµβα. Ήδη εµφανίστηκαν τα πρώτα κρούσµατα γα-
στρεντερίτιδας, δερµατικών µολύνσεων, ενώ υπάρχουν µεγαλύ-
τεροι κίνδυνοι για διάδοση µολυσµατικών ασθενειών σε έναν ήδη
εξαντληµένο πληθυσµό, που ζει µέσα στα λιµνάζοντα νερά, µε
νεκρά ζώα σε αποσύνθεση, µε κουνούπια, µε έλλειψη καθαρού
πόσιµου νερού. 

Για το τελευταίο, µάλιστα, ποια ήταν η παρέµβαση της Κυβέρ-
νησης; Να βάλει πλαφόν στο µαυραγοριτισµό. Μαυραγοριτισµός
µε κρατική σφραγίδα. Τη στιγµή που η πρόσβαση στο καθαρό
νερό είναι η πρωταρχική επισήµανση που κάνουν όλοι οι επιστή-
µονες για την αποφυγή διάδοσης ασθενειών, ελάχιστη υποχρέ-
ωση του κράτους είναι αυτό να το παρέχει δωρεάν. Έλεος! Αυτό
είναι το ελάχιστο κοινωνικό αγαθό που οφείλετε να προσφέρετε. 

Όλα αυτά δεν είναι τα ορόσηµα της Κυβέρνησης, όπως δεν
είναι βέβαια ούτε και της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τους διάφο-
ρους που προσπαθούν να δηµιουργήσουν αυταπάτες για τον χα-
ρακτήρα της, ακόµη και για τη δυνατότητα φιλολαϊκής
διαχείρισης του Ταµείου Ανάκαµψης. Γιατί µέρος του προβλήµα-
τος, µαζί βέβαια µε την Κυβέρνηση και τις τοπικές Αρχές, απο-
τελεί και η Ευρωπαϊκή Ένωση που συστηµατικά απορρίπτει ως
µη επιλέξιµες τις δαπάνες για την αντιπληµµυρική προστασία, µε
ευρωπαϊκές οδηγίες άλλωστε όριζε τα κράτη µέλη να εφαρµό-
ζουν σχέδια που δεν συνεπάγονται υπερβολικό κόστος στον
τοµέα της διαχείρισης των κινδύνων πληµµύρας, διακρίνοντας
περιοχές που στερούνται σηµασίας, παραδείγµατος χάριν αραι-
οκατοικηµένες περιοχές ή ακατοίκητες περιοχές ή σε περιοχές
µε περιορισµένους οικονοµικούς πόρους. Τέτοια είναι, άραγε, τα
χωριά στον θεσσαλικό κάµπο; 

Ιδού, λοιπόν, τα αποτελέσµατα της πολιτικής σας. Γι’ αυτό και
η τροπολογία για την αποκατάσταση των υποδοµών που φέρνει
το Υπουργείο είναι όχι µόνο ανεπαρκής, αλλά στην πραγµατικό-
τητα ανοίγει το δρόµο για να στηθεί για άλλη µία φορά ένα φα-
γοπότι των µεγάλων κατασκευαστικών οµίλων σε βάρος, βέβαια,
των επειγουσών λαϊκών αναγκών. 

Αυτά είναι, λοιπόν, τα ορόσηµα που καθορίζουν το αστικό κρά-
τος, ένα κράτος εχθρικό για το λαό και τις ανάγκες του, ανίκανο
να τον προστατέψει, αλλά βέβαια από την άλλη πολύ φιλικό και
ικανό να προστατεύσει τις ανάγκες και τα κέρδη των επιχειρη-
µατικών οµίλων. 

Όµως ξέρετε, κύριοι της Κυβέρνησης, εκεί που το αίσθηµα του
αβοήθητου και του εγκαταλελειµµένου από το αστικό κράτος
λαού κυριαρχεί, εκεί που ο επιλεκτικά ανίκανος κρατικός µηχα-
νισµός -κυβερνήσεων και τοπικής διοίκησης- µετατρέπει ακόµα
και ένα ποτήρι νερό σε πολυτέλεια, εκεί το σύνθηµα: «Μόνο ο
λαός σώζει το λαό» και το ελπιδοφόρο µήνυµα που αυτό εκπέµ-
πει, ακτινοβολεί για άλλη µία φορά µέσα από τις λάσπες και τα
συντρίµµια, µε τη συγκινητική συµβολή των εργατικών σωµα-
τείων, των οµάδων του ΚΚΕ, άλλων εθελοντών, που έσπευσαν
από την πρώτη στιγµή για βοήθεια. 

Εκεί, λοιπόν, σε µία ακόµα µεγάλη καταστροφή, αποδεικνύεται
ότι ο λαός δεν έχει άλλο δρόµο για να ορθοποδήσει παρά µόνο

µέσα από την οργάνωση, την αλληλεγγύη και τον αγώνα του, για
να διεκδικήσει ουσιαστικά µέτρα ανακούφισης και στήριξης απο-
ζηµιώσεων στο 100% της ζηµιάς και όχι το γνωστό εµπαιγµό που
ανακοινώνει κάθε φορά η Κυβέρνηση και βέβαια της πραγµατικά
αντιπληµµυρικής προστασίας του. 

Αυτά είναι, λοιπόν, τα ορόσηµα για τον λαό και για τη διεκδί-
κηση αυτών των οροσήµων, το ΚΚΕ είναι και θα παραµείνει στην
πρώτη γραµµή, διεκδικώντας τα µέσα και έξω από τη Βουλή. 

Ας δούµε, λοιπόν, ποιο είναι το δικό σας περιβόητο ορόσηµο.
Τι επιδιώκει η Κυβέρνηση µε το προς ψήφιση νοµοσχέδιο, ένα
σχεδόν χρόνο µετά την ψήφιση του αρχικού νόµου της ίδρυσης
της Δικαστικής Αστυνοµίας; Μάλιστα, ξέρετε, κύριοι Υπουργοί,
κατά τραγική σύµπτωση και η συζήτηση εκείνου του αρχικού
νόµου είχε έρθει αµέσως µετά τις τραγικές πυρκαγιές στην ανα-
τολική Αττική, στη Λέσβο, τη Δαδιά, την Ηλεία, όµως και τότε
άλλες ήταν οι προτεραιότητες της Κυβέρνησης. Γιατί ακόµη και
στον τοµέα της δικαιοσύνης, δεν ιεραρχείτε τα µεγάλα προβλή-
µατα που παραµένουν για την πλήρωση των τεράστιων κενών
στην κάλυψη των οργανικών θέσεων των δικαστηρίων, ιδίως των
δικαστικών υπαλλήλων, αφού οι προσλήψεις µέσω της Σχολής
Δικαστών είναι ζήτηµα αν αναπληρώνουν ακόµη και τον αριθµό
αυτών που αποχωρούν λόγω συνταξιοδότησης και όχι βέβαια
των ήδη τεράστιων κενών. 

Σας ανέφερα χαρακτηριστικά και στην επιτροπή, κύριε
Υπουργέ -και δεν κάνατε κανένα σχόλιο επ’ αυτού- σχετική από-
φαση του Συλλόγου Δικαστικών Υπαλλήλων του νοµού Λέσβου
για την πραγµατικά τραγική κατάσταση υποστελέχωσης που επι-
κρατεί σε όλες τις υπηρεσίες της και παρ’ όλα αυτά µέσω της
Σχολής Δικαστών προκηρύχθηκε µόλις µία θέση για να καλύψει
αυτές τις οριακά λειτουργούσες υπηρεσίες. 

Ούτε βέβαια κόπτεστε για τη βελτίωση της κτηριακής -και
συχνά άθλιας- αλλά και της υλικοτεχνικής υποδοµής, µε αποτέ-
λεσµα οι λαϊκές υποθέσεις να χρονίζουν. Φυσικά, άλλη ήταν η
σπουδή σας στην επιτάχυνση των υποθέσεων επενδυτικού εν-
διαφέροντος. Εκεί έχετε ήδη φροντίσει να συγκροτήσετε ανά-
λογα πολυτελή τµήµατα στα µεγάλα δικαστήρια της χώρας. 

Αντί λοιπόν γι’ αυτά, σήµερα έρχεστε να επιταχύνετε τη στε-
λέχωση ενός θεσµού για τον οποίο έχουµε ήδη αναλυτικά τοπο-
θετηθεί κι έχουµε επισηµάνει τον αντιδραστικό του χαρακτήρα.
Και µάλιστα, σήµερα, ρίχνετε ακόµα µεγαλύτερη βαρύτητα στον
αστυνοµικό τοµέα αυτού και τελικά στην περαιτέρω ενίσχυση
των κατασταλτικών χαρακτηριστικών του. Βεβαίως, αυτές οι προ-
τεραιότητες που θέτετε είναι, τελικά, απολύτως συµβατές µε τη
στόχευση για µία αποτελεσµατική λειτουργία και απονοµή της
δικαιοσύνης, όχι όµως για τα συµφέροντα των εργαζοµένων και
των λαϊκών στρωµάτων, για τους οποίους η δικαιοσύνη γίνεται
συνεχώς όλο και πιο εχθρική και απρόσιτη, αλλά για την επιβολή
της αντιλαϊκής νοµοθεσίας σε όφελος πάντα των επιχειρηµατι-
κών οµίλων και διαφόρων µεγαλοσχηµόνων, για την ποινικοποί-
ηση των εργατικών και λαϊκών αγώνων. 

Ειδικότερα, είχαµε επισηµάνει στη συζήτηση του αρχικού νο-
µοσχεδίου ότι το Σώµα αυτό θα λειτουργεί, όχι ανεξάρτητα, αλλά
σε συντονισµό και συµπληρωµατικά µε την Ελληνική Αστυνοµία,
η οποία διατηρεί βασικό ρόλο στην επιλογή και εκπαίδευση του
προσωπικού. Σε σχέση µε τις αρµοδιότητες που ανατίθενται στις
περιφερειακές υπηρεσίες, εµείς κατ’ αρχάς έχουµε εκφράσει τις
ενστάσεις µας γιατί θεωρούµε ότι πρόκειται για λειτουργίες και
καθήκοντα -ιδίως αυτές που αφορούν τον πολιτικό τοµέα- που
θα έπρεπε να ανατίθενται σε έναν πιο ανεξάρτητο φορέα, καθώς
οι υπάλληλοι της Δικαστικής Αστυνοµίας δεν έχουν έστω και
αυτά τα εχέγγυα του δικαστικού λειτουργού. Πρόκειται για υπαλ-
λήλους που υπόκεινται στον Υπαλληλικό Κώδικα -και µάλιστα σε
ένα πιο αυστηρό υπηρεσιακό καθεστώς υπαγωγής- γεγονός που
δεν διασφαλίζει την αναγκαία για τα σηµαντικά αυτά καθήκοντα
ανεξαρτησία. 

Πράγµατι, βέβαια -και δεν αµφισβητούµε το γεγονός ότι-
υπάρχει ανάγκη για συγκροτηµένη και θεσµοθετηµένη παροχή
επιστηµονικής και τεχνικής συνδροµής σε δικαστικούς και εισαγ-
γελικούς λειτουργούς, αφού η υπάρχουσα κατάσταση µε τους
κάθε φορά διορισθέντες πραγµατογνώµονες είναι εξίσου προ-
βληµατική. Ωστόσο, τέτοιου είδους υπηρεσίες πρέπει να ανατε-
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θούν σε ένα εξειδικευµένο επιστηµονικό προσωπικό το οποίο δεν
θα υφίσταται, όµως, τις εξαρτήσεις, τις υποχρεώσεις και τις πιέ-
σεις -πολλές φορές- που απορρέουν από την αστυνοµική του
ιδιότητα και την ιεραρχική δοµή ενός αστυνοµικού θεσµού. 

Αντίστοιχα, δεν µας βρίσκει σύµφωνους η αποκλειστική ανά-
θεση των προκαταρκτικών εξετάσεων, προανακριτικών και ανα-
κριτικών καθηκόντων, στην υπό συγκρότηση Δικαστική
Αστυνοµία, διότι οι ανακριτικές πράξεις µε αυξηµένη ενδεχοµέ-
νως τυπική νοµιµοποίηση σε ένα «αποστειρωµένο» περιβάλλον,
δεν συνεπάγονται απαραίτητα την επιτάχυνση των διαδικασιών
ούτε βέβαια και την καλύτερη απονοµή της δικαιοσύνης. Αντί-
θετα δεν µπορούν να αποκλειστούν κίνδυνοι για τη διασφάλιση
των δικαιωµάτων των κατηγορουµένων από περιπτώσεις αυθαι-
ρεσίας.

Βεβαίως η κύρια δικαιολογητική βάση που τίθεται για την
ίδρυση της Δικαστικής Αστυνοµίας είναι η υποβοήθηση του
έργου των εισαγγελικών και δικαστικών λειτουργών µε προσω-
πικό που θα συνδυάζει επιστηµονικά και λειτουργικά εχέγγυα µε
την αποκλειστική απασχόληση και εξειδίκευση. Φυσικά τα επι-
στηµονικά και λειτουργικά εχέγγυα που απαιτούνται για τη συν-
δροµή σε αυτό το έργο των δικαστικών και εισαγγελικών
λειτουργών δεν τα εξασφάλιζε ούτε η προανακριτική λειτουργία
της Ελληνικής Αστυνοµίας, λόγω του διττού της ρόλου, αλλά και
των εξαρτήσεων και της γενικά -κατά κάποιο τρόπο- ατελέσφο-
ρης εποπτείας από τις εισαγγελικές αρχές.

Όλες οι παραπάνω αρµοδιότητες -κατά τη γνώµη µας- θα
έπρεπε να ανατίθενται σε θεσµούς µε τα µεγαλύτερα δυνατά
πάντα εχέγγυα ανεξαρτησίας και επιστηµονικότητας, όπως είναι
οι δικαστικοί λειτουργοί και σίγουρα όχι σε έναν θεσµό ο οποίος
λειτουργεί µε στρατιωτική ιεραρχία και δοµή. Σήµερα, λοιπόν, η
Κυβέρνηση επιταχύνει τη συγκρότηση και τη λειτουργία της Δι-
καστικής Αστυνοµίας ιδιαιτέρως το αµιγώς κατασταλτικό τµήµα-
τος αυτής. Η πρεµούρα της -και επιτρέψτε µου αυτή την
έκφραση- προφανώς συνδέεται -πέρα από τη γενική αντιδρα-
στική στόχευση που αναφέραµε παραπάνω- και µε τη διακηρυγ-
µένη πρόθεση και του νέου Υπουργού Δικαιοσύνης και της
Κυβέρνησης βέβαια να εκτίονται υποχρεωτικά τουλάχιστον
µέρος της ποινής από πολίτες που καταδικάζονται ακόµη και για
µικρότερης απαξίας αδικήµατα µε σχετική τροποποίηση του Κώ-
δικα Ποινικής Δικονοµίας η οποία έχει ήδη εξαγγελθεί. Αυτό είναι
ένα µέτρο αντιδραστικό µε δεδοµένη µάλιστα και την άθλια κα-
τάσταση που επικρατεί σήµερα στις υπερκορεσµένες φυλακές
της χώρας που µπορεί βέβαια να χρησιµοποιείται και εκφοβι-
στικά απέναντι στους εργατικούς και λαϊκούς αγώνες και την ποι-
νικοποίηση τους. Κατά κάποιο τρόπο θα λέγαµε ότι
προετοιµάζετε, κύριοι της Κυβέρνησης, το έδαφος για κάποιου
είδους κυνηγούς κεφαλών κατά τα αµερικάνικα πρότυπα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ)

Είναι πράγµατι εξόφθαλµη, λοιπόν, η βαρύτητα που δίνεται
στο κατασταλτικό τµήµα του θεσµού, µε τη διαφοροποίηση στην
πρόσληψη προσωπικού σε αναλογία τέσσερις προς έναν του
αστυνοµικού έναντι του πολιτικού τοµέα. Εξακόσιες θέσεις προ-
βλέπονται για τον αστυνοµικό έναντι εκατόν πενήντα µόλις για
το πολιτικό τµήµα και το οποίο µάλιστα θα προσλαµβάνεται όχι
µε γραπτό διαγωνισµό µέσω του ΑΣΕΠ, που θα εξασφάλιζε προ-
φανώς και µεγαλύτερη αµεροληψία και διαφάνεια, αλλά µε µία
ιδιότυπη, όπως χαρακτηρίζεται στην αιτιολογική έκθεση -προ-
βληµατική θα πούµε εµείς- διαδικασία µοριοδότησης, η οποία
απλώς θα εποπτεύεται από τον ΑΣΕΠ για τα µάτια του κόσµου.

Κατά την ακρόαση των φορέων από τον εκπρόσωπο της Οµο-
σπονδίας Δικαστικών Υπαλλήλων επισηµάνθηκε ότι αποτελεί
πρόκληση η επιλογή αυτή της διαδικασίας, όταν σε ανάλογο αί-
τηµα των δικαστικών υπαλλήλων να προτιµηθεί µία παρόµοια
διαδικασία για την επείγουσα πρόσληψη χιλίων υπαλλήλων προ-
κειµένου να καλυφθούν άµεσα ένα µόλις µέρος των τεράστιων
κενών που υπάρχουν, ο προκάτοχός σας, κύριε Υπουργέ, στο
Υπουργείο τότε µας εγκαλούσε ότι κλείνουµε το µάτι στην αδια-
φάνεια. Τώρα τελικά νοµοθετείτε µία αδιαφανή διαδικασία ή
µήπως είναι σήµερα µεγαλύτερη βαρύτητα στη στελέχωση ενός
ακόµη αστυνοµικού θεσµού από την κάλυψη των τεράστιων

κενών σε δικαστικούς υπαλλήλους σε όλες τις δικαστικές υπη-
ρεσίες της χώρας;

Είναι ενδεικτικά όλα αυτά, ακόµα -αν θέλετε- και για τον χαρα-
κτήρα του θεσµού, η θέσπιση ως τυπικών προσόντων των υπο-
ψηφίων του αστυνοµικού τµήµατος πιστοποίησης µε πτυχία
στελέχους υπηρεσιών ασφαλείας, στελέχους ασφαλείας προσώ-
πων και υποδοµών, ακόµα και ανάλογων ΙΕΚ. Δηλαδή ουσιαστικά
θέλετε να προσλάβετε και να στελεχώσετε τη Δικαστική Αστυνο-
µία µε πρώην σεκιουριτάδες. Όπως βέβαια και η τουλάχιστον
προβληµατική ακόµα και για τη διάκριση σε βάρος των γυναικών
µοριοδότηση µε επιπλέον µονάδες σε υποψηφίους οι οποίοι υπη-
ρέτησαν σε διάφορα στον Στρατό, σε διάφορα Σώµατα Ασφα-
λείας κ.λπ..

Εισάγεται ακόµα και µία πρόσθετη προβληµατική διάταξη για
την προστασία των υπηρετούντων στη δικαστική αστυνοµία από
κάθε αντίσταση, απείθεια κ.λπ. που µπορεί βέβαια να οδηγήσει
σε κατάχρηση, δίνοντας εγγυήσεις ασφαλείας ως ένα επιπλέον
κίνητρο για την προσέλκυση ενδιαφεροµένων.

Γι’ αυτούς, λοιπόν, τους λόγους είναι αυτονόητο ότι καταψη-
φίζουµε επί της αρχής και των άρθρων το νοµοσχέδιο για τη στε-
λέχωση της Δικαστικής Αστυνοµίας. 

Τέλος, µόνο σε σχέση µε τη διάταξη που αφορά τη νοµική βοή-
θεια, κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνησή σας στον τοµέα αυτό κρατάει
πραγµατικά το ρεκόρ των εµβαλωµατικών λύσεων. Έχει καταντή-
σει η νοµική βοήθεια σαν το γεφύρι της Άρτας. Αντί από την πρώτη
στιγµή να προτάσσεται τη στελέχωση µε επαρκές προσωπικό του
ΤΑΧΔΙΚ, όπως σας είχαµε κατ’ επανάληψη επισηµάνει προκειµέ-
νου να µπορεί σε µόνιµη βάση να εκκαθαρίζει άµεσα τις αµοιβές
όλων των εµπλεκοµένων δικηγόρων, δικαστικών επιµελητών, των
πολύπαθων δικαστικών διερµηνέων, επιλέγετε διάφορα ηµίµετρα
και τελικά µέχρι να εξοφλήσετε τις συσσωρευµένες παλιές υπο-
θέσεις, µαζεύονται βουνό οι επόµενες. Ξέρετε και οι αντοχές στον
εµπαιγµό έχουν ένα όριο και αυτό έχει ξεπεραστεί προ πολλού.

Σας καλούµε επιτέλους να δώσετε µία οριστική λύση, αν δεν
θέλετε να υπονοµεύσετε άλλον έναν θεσµό που αν µη τι άλλο
επιχειρεί να προστατέψει έστω στοιχειωδώς τους πιο αδύναµους
οικονοµικά συµπολίτες µας, δίνοντάς τους κάποια δυνατότητα
πρόσβασης στην εντελώς -κατά τα άλλα απρόσιτη για αυτούς-
δικαιοσύνη. Για τις τροπολογίες και για τις βουλευτικές που κα-
τατέθηκαν και από το ΠΑΣΟΚ και από το ΣΥΡΙΖΑ και για τις
υπουργικές, θα µιλήσω στη δευτερολογία µου, γιατί δεν έχω
άλλο χρόνο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Εµείς ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής από την Ελληνική Λύση, ο κ.

Παύλος Σαράκης.
ΠΑΥΛΟΣ ΣΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, αγαπη-

τοί συνάδελφοι και αγαπητές συναδέλφισσες, τις τελευταίες
ηµέρες ζούµε µία εθνική τραγωδία στον κάµπο της Θεσσαλίας,
όπου µετά από αυτό το ακραίο καιρικό φαινόµενο είχαµε την κα-
ταστροφή των υποδοµών στη Θεσσαλία, την καταστροφή του
ζωικού πλούτου της πατρίδας µας στη Θεσσαλία, αλλά και την
απώλεια ανθρώπινων ζωών.

Με την ευκαιρία της τοποθέτησής µου για το νοµοσχέδιο υπέρ
της Δικαστικής Αστυνοµίας, θα ήθελα να µε συγχωρέσετε αλλά
να αναφερθώ ότι για άλλη µία φορά γινόµαστε µάρτυρες της κα-
τάρρευσης των υποδοµών εξαιτίας του ότι τα έργα τα οποία γί-
νονται -τα αντιπληµµυρικά έργα τα οποία έγιναν- δεν ήταν εκείνα
τα οποία έπρεπε να γίνουν σύµφωνα µε τις προδιαγραφές, διότι
το αποτέλεσµα αναδεικνύει ότι ήταν σίγουρα µε κακοτεχνίες.
Πού οφείλονται; Οφείλονται στο γεγονός ότι αυτοί οι οποίοι ανα-
λαµβάνουν την εκτέλεση των αντιπληµµυρικών έργων ίσως να
έχουν στο µυαλό τους το υπέρµετρο κέρδος, ένα κέρδος το
οποίο διαµοιράζεται σε διάφορες τσέπες. Επιτέλους θα πρέπει
να αναλάβουµε εκείνες τις πρωτοβουλίες όπου να πολεµήσουµε
τη διαφθορά, όπου κι αν βρίσκεται στον δηµόσιο βίο. Διότι θα
πρέπει να έχουµε ευθύνη απέναντι στους πολίτες, γιατί ακριβώς
η τιµωρία όλων είναι όταν έρχονται τέτοια φαινόµενα, όπου την
πληρώνουν οι πολίτες. Οι µίζες θα πρέπει πραγµατικά να εκλεί-
ψουν από το δηµόσιο βίο. Θα πρέπει επιτέλους να αναλάβουν
τις ευθύνες τους οι πολιτικοί προϊστάµενοι, εκείνοι οι οποίοι προ-
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κήρυξαν τα έργα, αλλά και εκείνοι οι εργολάβοι οι οποίοι τα ανέ-
λαβαν, θα πρέπει να λογοδοτήσουν για την κατάρρευση των υπο-
δοµών.

Ερχόµενος στο υπό ψήφιση νοµοσχέδιο της Δικαστικής Αστυ-
νοµίας, κύριοι συνάδελφοι, ως νοµικός οφείλω να πω ότι πράγ-
µατι είναι ένα πάγιο αίτηµα η ίδρυση της Δικαστικής Αστυνοµίας,
ένα αίτηµα το οποίο έχει ξεκινήσει από τον 19ο αιώνα, αλλά όµως
καµµία κυβέρνηση δεν τόλµησε να το θεσµοθετήσει.

Και σήµερα θεσµοθετείται µετά από την πίεση που ασκείται
στην Κυβέρνηση για την εκταµίευση των κονδυλίων του Ταµείου
Ανάκαµψης. Ένας νόµος, ο ν.4963/2022, ο οποίος ψηφίστηκε
πριν από ένα έτος, που ακόµα όµως δεν έχει εφαρµοστεί και σή-
µερα έρχονται οι τροποποιήσεις του νόµου. Γιατί καµία κυβέρ-
νηση δεν τόλµησε να θεσπίσει τη Δικαστική Αστυνοµία; Διότι
ακριβώς η Δικαστική Αστυνοµία συνδέεται µε τη δικαστική εξου-
σία, δηλαδή θα υπάγεται απευθείας σε µία ανεξάρτητη εξουσία,
στην εξουσία της δικαιοσύνης. Και η δικαιοσύνη είναι αν θέλετε
ένας θεσµός ο οποίος θα πρέπει να είναι ακέραιος, διαφανής και
να τάσσεται στην υπηρεσία του έθνους και του καθήκοντος. 

Δυστυχώς, έχουµε αφήσει την εξάρθρωση των εγκληµατικών
οργανώσεων, την πάταξη της εγκληµατικότητας µόνο στην Ελ-
ληνική Αστυνοµία, που γνωρίζουµε όλοι τις παθογένειες στη λει-
τουργία της. 

Ευελπιστούµε ότι αυτή τη φορά, αυτό το νοµοσχέδιο θα υλο-
ποιηθεί και θα έχουµε την ίδρυση της Δικαστικής Αστυνοµίας. Σί-
γουρα, όµως δεν θα είναι έτσι όπως την οραµατιζόµαστε εµείς
στην Ελληνική Λύση και όπως την θέλει πραγµατικά ο νοµικός
κόσµος. Η Δικαστική Αστυνοµία, θα θυµίσω για άλλη µία φορά,
θα πρέπει να είναι στα πρότυπα ξένων αρχών και ιδιαίτερα θα
πρέπει να αντιγράψουµε το πρότυπο της Δικαστικής Αστυνοµίας
των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής, το γνωστό σε όλους FBI.
Μία υπηρεσία, η οποία έχει τον απόλυτο σεβασµό όλων των πο-
λιτών των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής για τις επιτυχίες
και για το έργο το οποίο επιτελεί, για τις υπηρεσίες που προσφέ-
ρει στο αµερικανικό κράτος. Θα έπρεπε και εµείς να αντιγρά-
ψουµε αυτό το πρότυπο ή αν θέλετε και από άλλες ευρωπαϊκές
χώρες και όχι όπως λέει ακριβώς το άρθρο που αναφέρεται στην
ανάλυση συνεπειών της ρύθµισης, ότι δεν ελήφθησαν υπ’ όψιν
συναφείς πρακτικές άλλων χωρών. Άρα λοιπόν, εµείς πρωτοτυ-
πούµε και δηµιουργούµε τη Δικαστική Αστυνοµία, η οποία θα
είναι περιορισµένων δυνατοτήτων. 

Κατ’ αρχάς οφείλω να οµολογήσω ότι οι τροποποιήσεις οι
οποίες επήλθαν στο νοµοσχέδιο που έφερε ο αξιότιµος κύριος
Υπουργός, κ. Φλωρίδης σήµερα είναι προς την θετική κατεύ-
θυνση και αναφέροµαι ιδιαίτερα στον προϊστάµενο της δικαστι-
κής αστυνοµίας. Είπαµε επίσης στην επιτροπή ότι θα πρέπει να
µην περιοριστεί στο να είναι ένας συνταξιούχος δικαστικός, αλλά
να συµπεριληφθούν και άλλα πρόσωπα που να είναι υποψήφια
για τη θέση του προϊσταµένου της Δικαστικής Αστυνοµίας, να
προέρχονται και από τη στρατιωτική δικαιοσύνη, αλλά σε κάθε
περίπτωση θα πρέπει να τυγχάνουν της εγκρίσεως των 3/5 της
Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας, δηλαδή να υπάρχει ευρεία
συναίνεση γι’ αυτόν τον κορυφαίο θεσµό όπως ακριβώς τον ορα-
µατιζόµαστε, για το ποιος θα είναι επικεφαλής της Δικαστικής
Αστυνοµίας. 

Είπαµε ότι θα δέχεται κριτική η Κυβέρνηση για την πρακτική
της να ορίζει σε διάφορες αρχές πρόσωπα τα οποία προέρχονται
από το Δικαστικό Σώµα, διότι αυτό δηµιουργεί βάσιµες υπόνοιες
ότι υπάρχει αν θέλετε µία σχέση εξάρτησης της δικαιοσύνης από
την Κυβέρνηση. Είναι θετικό που έστω και την τελευταία στιγµή
η Κυβέρνηση αποφάσισε ότι θα πρέπει µετά από δύο έτη αφυ-
πηρέτησης του συνταξιούχου δικαστικού, να µπορεί να θέσει
υποψηφιότητα για τη θέση του προϊσταµένου της δικαστικής
εξουσίας, διότι ακριβώς κυκλοφορούσαν οι φήµες τις οποίες
ανέφερα την προηγούµενη φορά στην επιτροπή, ότι αυτή η θέση
είχε ταχθεί για συγκεκριµένο δικαστικό λειτουργό, πράγµα που
για εµάς θα ήταν ράπισµα για το κράτος δικαίου.

Όπως σας είπαµε η Ελληνική Λύση οραµατίζεται τη Δικαστική
Αστυνοµία να µην επιτελεί µόνο ένα επικουρικό έργο για τις δι-
καστικές και εισαγγελικές αρχές. Δηλαδή να µην περιοριστούν
τα καθήκοντα της στη φύλαξη των αιθουσών κατά τη διάρκεια

των δικών ή των κτηρίων, αλλά ούτε για την επίδοση των κλητη-
ρίων θεσπισµάτων, για να διευκολύνουν το έργο της Ελληνικής
Αστυνοµίας αλλά να έχουν και ένα ουσιαστικό έργο. Να υπάρξει
δηλαδή και ο επιχειρησιακός βραχίονας, να στελεχωθεί από πρό-
σωπα τα οποία θα έχουν την εµπειρία και τις δεξιότητες να στα-
θούν απέναντι και να πολεµήσουν το οργανωµένο έγκληµα και
να πατάξουν την εγκληµατικότητα στην πατρίδα µας. 

Είναι τραγικό το ξεκαθάρισµα λογαριασµών, ακόµα και ξένων
εγκληµατικών οργανώσεων, ακόµα και από την Τουρκία να γίνον-
ται σε ελληνικό έδαφος. Δηλαδή η πατρίδα µας να έχει γίνει ένας
χώρος ξεκαθαρίσµατος λογαριασµών, διαµετακόµισης ναρκωτι-
κών, διαµετακόµισης ανθρώπων και θα πρέπει επιτέλους ένας
φραγµός σε αυτούς που λυµαίνονται την πατρίδα µας. Και αυτό
δεν µπορούν να το κάνει, αν θέλετε, η Ελληνική Αστυνοµία.

Έχουµε ζήσει το τι έχει συµβεί στον Έβρο. Να σας θυµίσω ότι
συνελήφθησαν συνοριοφύλακες οι οποίοι εξυπηρετούσαν τα κυ-
κλώµατα των διακινητών. Άρα λοιπόν, χρειαζόµαστε έναν οργα-
νισµό, ένα σώµα το οποίο να είναι αφοσιωµένο στο καθήκον του,
να είναι καθαρό, να υπακούει στη δικαιοσύνη, να εξαρτάται από
την εποπτεία των εισαγγελικών αρχών και να πολεµήσει το ορ-
γανωµένο έγκληµα. Δεν θέλουµε ένα επικουρικό σώµα. Δεν θέ-
λουµε ένα σώµα το οποίο θα βολευτούν οι ηµέτεροι, αλλά
θέλουµε µία δικαστική αστυνοµία η οποία να είναι αποτελεσµα-
τική και να είναι συµπαραστάτης της ελληνικής δικαιοσύνης. Να
οχυρώσουµε επιτέλους στην πατρίδα µας το κράτος δικαίου. 

Οι Έλληνες πολίτες, η ελληνική κοινωνία θέλουν να υπάρχει
ηρεµία. Και για να υπάρχει ηρεµία, θα υπάρχει ευηµερία. Αυτό
θέλουν. Και µόνο η δικαστική αστυνοµία υπό την εποπτεία των
εισαγγελικών και δικαστικών αρχών θα µπορέσει να φτάσει στο
τέλος, στο τέρµα της αποστολής τους.

Σε ό,τι αφορά τη στελέχωση της Δικαστικής Αστυνοµίας, είπαµε
στη διάρκεια των συζητήσεων στις επιτροπές ότι πέρα από εκείνα
τα πρόσωπα, εκείνα τα στελέχη τα οποία θα αποτελέσουν αν θέ-
λετε τους πραγµατογνώµονες στο έργο των εισαγγελικών και δι-
καστικών αρχών, θα πρέπει να προστεθούν απαραίτητα και οι
διερµηνείς και µεταφραστές. Είναι ντροπή για την ελληνική δικαιο-
σύνη πάρα πολλοί διάδικοι που δεν είναι γηγενείς, αλλά είναι αλ-
λοδαποί και οι οποίοι απασχολούν την ελληνική δικαιοσύνη να µην
γνωρίζουν τη δικογραφική πραγµατικότητα την οποία διαχειρίζον-
ται γιατί δεν υπάρχουν διερµηνείς και µεταφραστές να τους χο-
ρηγήσουν αντίγραφα της δικογραφίας στη µητρική τους γλώσσα
και να τους µεταφράζουν ό,τι έχει ειπωθεί από τα ελληνικά στη
δική τους γλώσσα. Αυτό είναι αν θέλετε ένα οχυρό της δικαιοσύ-
νης και του κράτους δικαίου και θα πρέπει να το εξασφαλίσουµε.

Μέχρι σήµερα οι διερµηνείς είναι πρόσωπα τα οποία προέρ-
χονται από τον ιδιωτικό τοµέα αµφιβόλου εγγύησης για την πι-
στότητα της µετάφρασης από τα ελληνικά στη γλώσσα των
διαδίκων. Θα πρέπει λοιπόν, επιτέλους το Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης να στελεχώσει τη Δικαστική Αστυνοµία µε ένα τµήµα διερ-
µηνέων και µεταφραστών, οι οποίοι και θα βοηθήσουν το έργο
των εισαγγελικών και δικαστικών αρχών να έχουν οι διάδικοι την
µετάφραση που πρέπει και αξίζει να έχουν. Και αυτό θα βοηθήσει
στην περαιτέρω λειτουργία του κράτους δικαίου. 

Τι άλλο χρειάζεται να αποκτήσει επιτέλους η ελληνική δικαιο-
σύνη µέσω της Δικαστικής Αστυνοµίας; Να στελεχωθεί από ψυ-
χιάτρους. Όσοι ασχολούµαστε µε το Ποινικό Δίκαιο γνωρίζουµε
ότι υπάρχει µία τεράστια παθογένεια στο όταν διορίζονται πραγ-
µατογνώµονες ψυχίατροι για να διακριβώσουν εάν ο κατηγορού-
µενος τυγχάνει να είναι εξαρτηµένος από τις ναρκωτικές ουσίες
και να τύχει ευεργετικών διατάξεων ή όχι. 

Κατά καιρούς έχουν σχηµατιστεί δικογραφίες στις οποίες
υπήρχαν αν θέλετε σχέσεις συναλλαγής των κατηγορουµένων
µε τους πραγµατογνώµονες. Αυτό πλήττει το κράτος δικαίου και
θα το προστατέψουµε εάν προσλάβουµε ψυχιάτρους οι οποίοι
να αναλαµβάνουν την πραγµατογνωµοσύνη για τέτοιες περιπτώ-
σεις υποθέσεων ναρκωτικών. Δεν θα πρέπει να αφήσουµε τους
εγκληµατίες, τους πραγµατικούς, εµπόρους ναρκωτικών να δια-
φεύγουν από τις τρύπες του συστήµατος. Μία πολιτεία θα πρέπει
να προστατεύει το κράτος δικαίου. Θα πρέπει να απονέµει τη δι-
καιοσύνη χωρίς παράθυρα και χωρίς διαφυγές. Γι’ αυτό λοιπόν
θεωρούµε ότι θα έπρεπε να συµπεριληφθεί και ο τοµέας των ψυ-
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χιάτρων στις προσλήψεις στη Δικαστική Αστυνοµία. 
Έπειτα γνωρίζετε οι παλαιότεροι συνάδελφοι, γιατί εγώ είµαι

καινούργιος συνάδελφος, ότι το προηγούµενο έτος η ελληνική Κυ-
βέρνηση µετέταξε πρόσωπα τα οποία υπηρετούσαν στην Εθνική
Υπηρεσία Πληροφοριών οι οποίοι είχαν ιδιαίτερες ικανότητες και
δεξιότητες και τους µετέφεραν στην Ελληνική Αστυνοµία. Είναι
λοιπόν, µία ευκαιρία να εκµεταλλευτούµε για όσους το επιθυµούν
αυτά τα στελέχη, τα οποία υπηρέτησαν στις µυστικές υπηρεσίες
και έχουν ιδιαίτερες δυνατότητες τόσο στην ανάλυση, τόσο στη
συλλογή των πληροφοριών και στην ανάλυση τους όσο και επιχει-
ρησιακά. 

Kαι φρονώ ότι τώρα που υπηρετούν ως διοικητικό προσωπικό
στην Ελληνική Αστυνοµία, έχουµε απώλεια ανθρωπίνου δυναµικού
που θα πρέπει να το αξιοποιήσουµε στη Δικαστική Αστυνοµία. Γι’
αυτό θα πρέπει να δοθεί η δυνατότητα από όλους αυτούς που µε-
τατάχθηκαν από την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών στην Ελλη-
νική Αστυνοµία, να προσληφθούν στη Δικαστική Αστυνοµία, αν
θέλουµε πράγµατι να αποκτήσει επιχειρησιακό βραχίονα και να
είναι αποτελεσµατικός.

Η Ελληνική Λύση θεωρεί σωστή κατεύθυνση την αύξηση του
ορίου ηλικίας των προσληφθέντων, δηλαδή µέχρι τα τριάντα πέντε
έτη. Έχουµε επιφυλάξεις για το ελάχιστο όριο των δεκαεννέα
ετών, διότι η σπουδαιότητα του Σώµατος απαιτεί τα στελέχη της
δικαστικής αστυνοµίας να έχουν και κοινωνική εµπειρία. Πέρα από
τις γνώσεις, θα πρέπει να συνδυάζεται και η κοινωνική εµπειρία,
γι’ αυτό εµείς προτείναµε ναι µεν να αυξηθεί το ανώτατο όριο
προσλήψεων, αλλά σε κάθε περίπτωση να αυξηθεί και το κατώ-
τερο όριο πρόσληψης και να είναι στα είκοσι πέντε έτη, για να
έχουν και κοινωνική εµπειρία.

Επίσης, ζητήσαµε να υπάρξει, όπως προβλέπεται στο άρθρο
32, διετής δοκιµαστική περίοδος για τους υπαλλήλους της Δικα-
στικής Αστυνοµίας πριν από τη µονιµοποίησή τους. Θεωρούµε ότι
είναι σπουδαίο το συγκεκριµένο Σώµα και θα πρέπει αυτός ο χρό-
νος να αυξηθεί, να είναι τουλάχιστον µία τριετία, να δοκιµαστούν
και να αξιολογηθούν όλοι αυτοί οι οποίοι θα µονιµοποιηθούν στη
δικαστική αστυνοµία.

Το άρθρο 33 προβλέπει ειδική εισαγωγική εκπαίδευση, τουλά-
χιστον τετράµηνης διάρκειας µε την υποστήριξη της ΕΛ.ΑΣ. και
του Εθνικού Κέντρου Δηµόσιας Διοίκησης και Αυτοδιοίκησης. Αν-
τιλαµβάνεστε ότι θα προσληφθούν άτοµα στη Δικαστική Αστυνο-
µία είτε στον πολιτικό, είτε στον αστυνοµικό τοµέα τα οποία θα
έχουν µία ελάχιστη εκπαίδευση η οποία δεν προσδιορίζεται. Είναι
ποτέ δυνατόν να δηµιουργήσουµε, να συγκροτήσουµε ένα τέτοιο
Σώµα αυτής της σπουδαιότητας µε µία τετράµηνη και µόνο εκπαί-
δευση; Αυτό δεν είναι εκπαίδευση, είναι σεµινάριο. Με σεµινάρια
δεν συγκροτούνται, δεν χτίζονται, τέτοια Σώµατα και µάλιστα η Δι-
καστική Αστυνοµία. Οφείλουµε να αυξήσουµε το όριο της εκπαί-
δευσης και να καθορίσουµε τουλάχιστον έξι µήνες θεωρητικής
εκπαίδευσης που θα παρέχεται από τους καθηγητές των Σχολών
της Ελληνικής Αστυνοµίας αλλά και φυσικά από τους καθηγητές
της Εθνικής Σχολής Δικαστών. Και σε κάθε περίπτωση θα πρέπει
να προβλεφθεί εξάµηνη πρακτική άσκηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω κύριε Πρόεδρε. 
Εύχοµαι στο επόµενο νοµοσχέδιο που θα φέρει το Υπουργείο

Δικαιοσύνης, να επαναφέρει τις διατάξεις περί αυτεπάγγελτης
δίωξης των αδικηµάτων της απιστίας και της απάτης. Διότι, όπως
είναι τώρα το νοµικό πλαίσιο, οι απατεώνες και οι άπιστοι που βλά-
πτουν τον δηµόσιο τοµέα διαφεύγουν της λογοδοσίας ενώπιον
της ελληνικής δικαιοσύνης.

Άρα, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να µεριµνήσετε ώστε να επανα-
φέρετε το αυτεπάγγελτο στα αδικήµατα της απιστίας και της απά-
της για να προστατέψετε την οικονοµία και το εθνικό συµφέρον. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Σαράκη. 

Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής από το κόµµα Σπαρτιάτες κ.
Πέτρος Δηµητριάδης. 

ΠΕΤΡΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ση-
µερινή συζήτηση γίνεται στη σκιά της τεράστιας καταστροφής
στη Θεσσαλία. Πρόκειται για µια πρωτοφανή καταστροφή και όχι
αναποδιά, όπως απαράδεκτα την αποκάλεσε ο Πρωθυπουργός.
Αναποδιά είναι όταν χάνεις το αεροπλάνο ή όταν σου σκάει το
λάστιχο, όχι όταν καταστρέφεται ο Θεσσαλικός Κάµπος. Για
εµάς τέτοιες εκφράσεις προσβάλλουν βάναυσα το λαϊκό αί-
σθηµα.

Επί τη ευκαιρία να πούµε συλλυπητήρια στις οικογένειες των
θανόντων και καλό κουράγιο στους Θεσσαλούς οι οποίοι επλή-
γησαν πάρα πολύ σοβαρά. Όταν δεν λαµβάνει µια Κυβέρνηση
τα απαραίτητα µέτρα πρόληψης για να αποσοβήσει µια φυσική
καταστροφή, δεν νοµιµοποιείται να µιλάει για ακραία καιρικά φαι-
νόµενα, διότι πρώτα προλαµβάνεις, πρώτα παίρνεις τα απαραί-
τητα µέτρα και στη συνέχεια κάνεις κριτική και λες µου ότι σου
φταίει ο καιρός ή σου φταίει η κακή η τύχη. 

Εδώ θα πρέπει να πω πως οι Ρωµαίοι έλεγαν µία παροιµία:
«Victoria amat curam». Δηλαδή, για να πετύχεις κάτι πρέπει να
προετοιµαστείς. Δυστυχώς, η Κυβέρνηση πιάστηκε απροετοίµα-
στη σε αυτόν τον τοµέα γι’ αυτόν τον λόγο εµείς ζητούµε επιτα-
κτικά να αποδοθούν οι δέουσες πολιτικές και ποινικές ευθύνες
µέσω εξεταστικών επιτροπών. Νοµιµοποιείται ο ελληνικός λαός
και δικαιούται να µάθει τι ακριβώς έλαβε χώρα στον Έβρο και τη
Θεσσαλία και για ποιον λόγο έλαβαν χώρα αυτές οι τεράστιες
πρωτοφανείς καταστροφές και τι παραλείψεις υπήρξαν στον
κρατικό µηχανισµό.

Τώρα επί του νοµοσχεδίου προς ψήφιση. Είχα πει και στην επι-
τροπή και το λέω και σήµερα, η παρούσα Κυβέρνηση έχει µία εµ-
µονή να δηµιουργεί Σώµατα µε την επωνυµία «Αστυνοµία», όπως
Πανεπιστηµιακή Αστυνοµία, Δικαστική Αστυνοµία. Όταν κάποιος
ακούσει τον όρο «Δικαστική Αστυνοµία» θα νοµίζει πως πρόκειται
για κάποιο σώµα ασφαλείας. Στην πραγµατικότητα όµως είναι
ένα επικουρικό σώµα που αποτελείται από πολιτικούς διοικητι-
κούς υπαλλήλους οι οποίοι υπάγονται στο Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης.

Εδώ να τονίσω πως σε όλο το νοµοσχέδιο υπάρχει µία σύγ-
χυση. Φαίνεται ξεκάθαρα πως η Κυβέρνηση θέλει να κάνει κά-
ποιο υποτυπώδες σώµα ασφαλείας, γι’ αυτόν τον λόγο βλέπουµε
επιλογή µε κριτήρια στρατιωτικής θητείας, µε µοριοδότηση σε
όσους υπηρέτησαν στις Ειδικές Δυνάµεις και ως έφεδροι αξιω-
µατικοί, αλλά και µε κριτήρια ύψους και δερµατοστιξίας. Δηλαδή
ουσιαστικά θέλει η Κυβέρνηση να κάνει ένα σώµα ασφάλειας,
αλλά στην πραγµατικότητα το βαφτίζει «διοικητικοί υπάλληλοι»
και είναι κάτι ενδιάµεσο. Πραγµατικά υπάρχει µία σύγχυση.

Επίσης, θα θέλαµε να πούµε πως είναι λίγο ειρωνικό να λέµε
για επιτάχυνση της διαδικασίας πρόσληψης όταν ο ιδρυτικός
ν.4963 ψηφίστηκε πριν από ένα έτος και ενώ παρέµεινε ανεφάρ-
µοστος, σήµερα έρχεται να τροποποιηθεί. Ουσιαστικά δηλαδή
δεν µιλάµε για επιτάχυνση, αλλά για επιβράδυνση της διαδικα-
σίας.

Επίσης, θα θέλαµε να κάνουµε και τις εξής παρατηρήσεις.
Έχουµε ένσταση, όπως είπα, στο άρθρο 3. Μιλάµε πράγµατι για
το συνταξιούχο δικαστικό. Πράγµατι υπήρξε µία βελτίωση µε την
πρόβλεψη που ουσιαστικά προβλέπεται να αφυπηρετεί ο συντα-
ξιούχος δικαστικός µετά από δύο έτη, όµως θα θέλαµε η επιλογή
του προϊσταµένου της Δικαστικής Αστυνοµίας να γίνεται και από
έναν ευρύτερο κύκλο της νοµικής επιστήµης και ουσιαστικά να
υπάρχει µία επιτροπή αξιολόγησης που να εγγυάται τα εχέγγυα
διαφάνειας.

Επίσης, στο άρθρο 4 έχουµε ένσταση µε το πολιτικό προσω-
πικό. Θεωρούµε πως ένας άνθρωπος ο οποίος είναι είκοσι δύο -
είκοσι τριών ετών και δεν έχει την απαραίτητη κοινωνική µόρ-
φωση και την απαραίτητη κοινωνική εµπειρία δεν µπορεί να διε-
ξάγει προανακριτικές πράξεις και προανακριτική εξέταση,
πράγµατα τα οποία απαιτούν εξειδίκευση και κυρίως κοινωνική
µόρφωση. Επίσης, βλέπουµε πως υπάρχει µία τεράστια δυσανα-
λογία µεταξύ πολιτικού προσωπικού και αστυνοµικού προσωπι-
κού του αστυνοµικού τµήµατος. Κατά την άποψή µας θα έπρεπε
οι πολιτικοί επιστήµονες, το πολιτικό τµήµα, να είναι πολύ ευρύ-
τερο, να είναι πολλοί περισσότεροι. Δεν επαρκούν για να επαν-
δρώσουν όλα τα δικαστήρια. Ταυτόχρονα, δε µας κάνει
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εντύπωση πως ενώ αυξήθηκε, ορθώς για µας, το ηλικιακό όριο
πρόσληψης για το αστυνοµικό τµήµα στα τριάντα πέντε έτη, µει-
ώθηκε το όριο στα δεκαεννέα έτη. Θεωρούµε πως ένας δεκαεν-
νιάχρονος ή εικοσάχρονος δεν µπορεί να ασκεί αστυνοµικά
καθήκοντα, δεν διαθέτει την απαραίτητη κοινωνική µόρφωση και
την απαραίτητη κοινωνική προϋπηρεσία, δεν γνωρίζει καλά την
κοινωνία. Φανταστείτε τον εαυτό σας στα είκοσι χρόνια. Ήσα-
σταν σε θέση να ασκήσετε αστυνοµικά καθήκοντα;

Εδώ θέλω να πω επίσης ότι υπάρχει και άλλο ένα πρόβληµα.
Δεν µπορώ να καταλάβω πώς δίνεις αστυνοµικές εξουσίες σε δι-
οικητικούς υπαλλήλους. Είναι µία σύγχυση η οποία υπάρχει σε
όλο το νοµοσχέδιο και η οποία δεν ξεκαθαρίζεται. 

Επίσης, θα θέλαµε να πούµε πως παρά την ορθή προσθήκη
των κοινωνικών κριτηρίων στο άρθρο 10 για τη µοριοδότηση,
ακόµα και αυτή τη στιγµή υφίσταται αδικία εις βάρος των γυναι-
κών, καθώς η µοριοδότηση προβλέπει στρατιωτική θητεία και
αδικεί τις γυναίκες οι οποίες δεν έχουν υπηρετήσει στον στρατό.
Εξακολουθεί να υφίσταται αυτή η διάκριση η οποία παραβιάζει
την αρχή της ισότητας.

Τέλος, θα θέλαµε να πούµε για το άρθρο 12 που µιλάει για την
προθεσµία των υποβληθεισών ερωτήσεων, ότι η προθεσµία των
δέκα ηµερών είναι ασφυκτική. Θα θέλαµε µεγαλύτερη προθε-
σµία. Τέλος, θα θέλαµε να επισηµάνουµε -κι εδώ µε προβληµα-
τίζει και ως πολίτη και ως Έλληνα Βουλευτή- η έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, όπου ουσιαστικά λέει πως οι
δαπάνες για την αγορά του αναγκαίου εξοπλισµού δεν προβλέ-
πονται, δεν υπάρχει εκτίµηση διότι δεν εστάλησαν στοιχεία. Θα
θέλαµε λοιπόν µία εκτίµηση για το ποια θα είναι αυτή η δαπάνη.

Επίσης, δεν προσδιορίζεται ποια θα είναι η ετήσια δαπάνη για
τις ετήσιες απολαβές του προϊσταµένου της Δικαστικής Αστυνο-
µίας. Λέει ότι θα προσδιοριστεί αργότερα µε ΚΥΑ. Εγώ θέλω να
ρωτήσω: Θα µου έρθει ο Έλληνας φορολογούµενος και θα µε
ρωτήσει: «Η Δικαστική Αστυνοµία πόσο κοστίζει, πόσο θα επιβα-
ρύνει τον κρατικό προϋπολογισµό;» Και τι θα του πω; Θα του πω:
«Δεν γνωρίζω γιατί στην έκθεση δεν αναφέρεται τίποτα»; Αυτό
θέλω να προσδιοριστεί.

Και τέλος θα αναφερθώ επί της νοµικής βοήθειας, η οποία
αποτελεί ένα ακανθώδες ζήτηµα για τους δικηγόρους. Και εγώ
είµαι δικηγόρος. Θεωρώ πως οποιαδήποτε νοµοθετική παρέµ-
βαση και να γίνει εάν δεν επανδρωθεί επαρκώς το ΤΑΧΔΙΚ, το
οποίο κάνει τις εκκαθαρίσεις και αν επίσης δεν γίνει µία ηλεκτρο-
νική ψηφιακή πύλη για να πληρωνόµαστε πιο γρήγορα, το πρό-
βληµα αυτό θα χρονίζει και ουσιαστικά όσες νοµοθετικές
παρεµβάσεις και να κάνουµε, θα είµαστε πάντα στο ίδιο σηµείο,
θα έχουµε µονίµως πρόβληµα.

Για τα υπόλοιπα θέµατα και περιµένοντας να πω και τις υπό-
λοιπες προτάσεις θα τοποθετηθώ στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Σας ευχαριστούµε
πολύ και για την τήρηση του χρόνου.

Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής από τη Νίκη, ο κ. Γεώργιος
Αποστολάκης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνά-
δελφοι, όλοι µιλήσατε για τη Θεσσαλία. Εγώ είµαι γέννηµα και
θρέµµα Θεσσαλός. Στον Κάµπο γεννήθηκα, ζω, υπηρέτησα εκεί,
δικαιούµαι να πω και εγώ έναν λόγο.

Τα καλύψετε για τις ευθύνες οι περισσότεροι. Εγώ θέλω να πω
κάτι επίκαιρο για την έπαρση της Κυβέρνησης και τη βοήθεια που
έλαβε από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Επαίρεται ο κ. Μητσοτάκης
για τη βοήθεια που εξασφάλισε από την Ευρωπαϊκή Ένωση.
Χωρίς αντίκρισµα, όµως, είναι η έπαρσή του. Πρόκειται για µία
επικοινωνιακή καταιγίδα, για µία ισχνή βοήθεια. Οι καταστροφές
είναι 8 έως 10 δισεκατοµµύρια, οι υποσχέσεις είναι 2,2 δισεκα-
τοµµύρια, η πραγµατική βοήθεια της Ευρωπαϊκής Ένωσης στη
Θεσσαλία είναι 400 εκατοµµύρια και αυτά από του χρόνου. Κατά
τα λοιπά πρόκειται για ανακατανοµή κονδυλίων.

Όσον αφορά την Ευρωπαϊκή Ένωση και την αλληλεγγύη της
θα αναφερθώ στο πρωτοσέλιδο της σηµερινής «ΕΣΤΙΑΣ», τα λέει
όλα: «Ευρωπαϊκή Ένωση: Για τα εµβόλια είναι πρώτοι, για τις
αποζηµιώσεις τελευταίοι».

Να αναφερθώ και στο νοµοσχέδιο τώρα. Ένα νοµοσχέδιο
ακόµα κατατίθεται για την πολύπαθη ελληνική δικαιοσύνη τίθεται
ενώπιον ηµών. Ένα νοµοσχέδιο που µεταρρυθµίσει και ουσια-
στικά ανατρέπει όσα τον Ιούλιο του 2022 ψηφίστηκαν µε πρό-
ταση πάλι και τότε της κυβέρνησης Νέας Δηµοκρατίας µε το
ν.4963/22 που αφορούσε στη σύσταση της Δικαστικής Αστυνο-
µίας στο ελληνικό δικαστικό σύστηµα. Η Δικαστική Αστυνοµία
συστήθηκε µε σκοπό να βελτιώσει την απονοµή της δικαιοσύνης
και να ενισχύσει τη συνδροµή προς τους δικαστές. Αυτό προβλέ-
πεται να γίνει τόσο µε επιστηµονικό προσωπικό που θα διενεργεί
προκαταρκτική εξέταση, ανακριτικές πράξεις και θα παρέχει επι-
στηµονική και τεχνική συνδροµή σε δικαστές και εισαγγελείς όσο
και µε το αστυνοµικό προσωπικό που θα είναι υπεύθυνο για την
ασφάλεια των δικαστικών αιθουσών, την εκτέλεση δικαστικών
αποφάσεων και την επίδοση διαδικαστικών εγγράφων. 

Το σύνολο του νοµικού κόσµου χαιρέτισε το θεσµό ως θετική
εξέλιξη που θα µπορούσε να ενισχύσει την ποιότητα και την απο-
τελεσµατικότητα του δικαστικού συστήµατος. Και εµείς ως Νίκη
είµαστε σύµφωνοι και τασσόµεθα υπέρ του θεσµού της Δικαστι-
κής Αστυνοµίας. Είναι θεσµός θετικός, αν όχι και τόσο αποτελε-
σµατικός για την ανύπαρκτη ταχύτητα της δικαιοσύνης,
οπωσδήποτε όµως για την καλυτέρευση της ποιότητας των υπη-
ρεσιών της. 

Κατ’ αρχάς, όµως, είµαστε -και το δηλώσαµε και στην επι-
τροπή- κάθετα αντίθετοι στην πρόβλεψη του άρθρου 3 κατά το
οποίο της Διεύθυνσης Δικαστικής Αστυνοµίας προΐσταται συν-
ταξιούχος ανώτατος ή ανώτερος δικαστικός λειτουργός, ο
οποίος προΐσταται του συνόλου της υπηρεσίας. Γιατί και πάλι η
Κυβέρνηση καταφεύγει στη δεξαµενή των συνταξιούχων δικα-
στικών λειτουργών; Έχουµε κάποιον προεπιλεγµένο, στον οποίο
η Κυβέρνηση χρωστάει ανταπόδοση για τις υπηρεσίες του όσο
ήταν εν ενεργεία;

Η θέση της Νίκης είναι η αξιοκρατία και όχι η κοµµατοκρατία
άµεση και έµµεση. Είµαστε αντίθετοι στη δυνατότητα διορισµού
δικαστών που αφυπηρέτησαν σε θέσεις Προέδρων και µελών δι-
οικητικών συµβουλίων, γενικά ανεξάρτητων αρχών, οργανισµών
ή άλλων δηµοσίων εταιρειών που και πολλές είναι και παχυλούς
µισθούς παρέχουν. Η εκτελεστική εξουσία χειρίζεται τους διορι-
σµούς αυτούς ως ένα ακόµα µέσο διείσδυσης στο δικαστικό
σώµα. Επιλέγει κάποιος εκ των ανώτατων δικαστών µε κριτήρια
που εκείνη ορίζει και αµέσως µετά τη συνταξιοδότησή τους, τους
προσφέρει αυτή την ποθητή απασχόληση.

Αναρωτηθήκαµε, όµως, γιατί η κάθε κυβέρνηση επιλέγει τον
έναν ή τον άλλον ανώτατο δικαστή για τις περιζήτητες αυτές θέ-
σεις και όχι έναν άλλον; Μεσολάβησαν κάποιες διαβεβαιώσεις ή
άλλου είδους αθέµιτες συναλλαγές;

Έχω τη γνώµη ότι πρέπει να κλείσει οριστικά αυτή η πόρτα µε
µία απόλυτη απαγόρευση. Αν αυτό φανεί αυστηρό, θα µπορούσε
λόγου χάρη να επιτραπεί µετά την παρέλευση ικανού χρόνου
από την αφυπηρέτηση, που για µένα είναι η τετραετία, οπότε οι
τυχόν διασυνδέσεις θα έχουν αποδυναµωθεί. Ένας απλός νόµος
χρειάζεται.

Η Νίκη προτείνει να ανατεθεί η Διεύθυνση Δικαστικής Αστυνο-
µίας σε Πανεπιστηµιακό µε ανάλογα προσόντα και γνώσεις
ακόµη και σε αφυπηρετήσαντα αξιωµατούχο της ΕΛ.ΑΣ. που έχει
επιδείξει ικανότητα οργάνωσης και διοίκησης, γιατί στην ουσία
η διεύθυνση της Δικαστικής Αστυνοµίας είναι ουσιαστικά διοικη-
τικό έργο. Ένας καλός µάνατζερ χρειάζεται. Την ουσιαστική νο-
µική εποπτεία των υπηρεσιών, του προσωπικού έχει ήδη το
αρµόδιο δικαστικό όργανο διοίκησης. Δεν είναι εποµένως απα-
ραίτητος συνταξιούχος δικαστής. 

Εάν εν πάση περιπτώσει κριθεί, όπως κρίθηκε, καταλληλότερη
η λύση ο συνταξιούχος δικαστής ας οριστεί στο παρόν νοµοσχέ-
διο δεσµευτικά ότι θα έχει παρέλθει τουλάχιστον µία τετραετία
από την αφυπηρέτηση, οπότε κατά τεκµήριο η τυχόν διασυνδέ-
σεις θα έχουν αποδυναµωθεί. 

Για τα υπόλοιπα ζητήµατα που αναφέρονται στην πρόσληψη
του προσωπικού έχουµε ήδη ένα πλήρες νοµοθετικό πλαίσιο που
ρυθµίζει τα πάντα. Ο ν.4963/22 εισήγαγε µία ενιαία διαδικασία
πρόσληψης για το προσωπικό τόσο του αστυνοµικού όσο και του
πολιτικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας, την οποία αναλά-
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βανε εξ ολοκλήρου προς υλοποίηση το Υπουργείο Δικαιοσύνης.
Πολύ ορθά κατά την άποψή µας είχε προκριθεί τότε ως τρόπος
επιλογής του προσωπικού και των δύο τοµέων η επιλογή βάσει
πανελλήνιου γραπτού και προφορικού διαγωνισµού επί τη βάσει
συγκεκριµένων προσόντων. Δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι ο
γραπτός διαγωνισµός συνδυαζόµενος και µε τον προφορικό επί
των ίδιων θεµάτων για κάθε κλάδο είναι το πλέον αξιοκρατικό και
δίκαιο σύστηµα επιλογής των αξιότερων και καταλληλότερων. Ο
κάθε εξεταζόµενος βαθµολογείται δίκαια και αξιοκρατικά µε
βάση την απόδοσή του. 

Ορθά, λοιπόν, ο ν.4963/22 εισήγαγε µία ενιαία διαδικασία
πρόσληψης για το προσωπικό τόσο του αστυνοµικού όσο και του
πολιτικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας µε διαγωνισµό. Ο
λόγος που αναγκάζει τώρα το Υπουργείο Δικαιοσύνης να µετα-
βάλει θέσεις και βιαστικά, αλλάζοντας την αρχική επιλογή να εγ-
καταλείψει την διά διαγωνισµού δίκαιου και αντικειµενικού
στελέχωση της Δικαστικής Αστυνοµίας είναι η ολιγωρία που
έδειξε να προχωρήσει άµεσα στους διαγωνισµούς αυτούς. Κα-
θυστέρησε αδικαιολόγητα και τώρα τρέχει και δεν φτάνει. Δη-
λαδή, πρέπει να έχουν ολοκληρωθεί οι προσλήψεις µέχρι την
31-12-2023 για να µην χαθεί το σηµαντικό χρηµατικό κονδύλιο
των 20.028.300 ευρώ από το Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθεκτικό-
τητας, διότι οφείλει να υλοποιήσει το έργο του προϋπολογισµού,
που ήδη είπα, το αργότερο µέχρι 31-12-23. 

Και επειδή ο καιρός φτάνει και διαγωνισµός δίκαιος και αξιο-
κρατικός δεν µπορεί να γίνει έγκαιρα έρχεται το Υπουργείο να
καλύψει την αβελτηρία του µε την κατάργηση του διαγωνισµού
ως τρόπου επιλογής ιδίως του αστυνοµικού προσωπικού και την
αντικατάστασή του µε τη µέθοδο της µοριοδότησης. Εντελώς
άδικη κατά κοινή οµολογία. 

Γι’ αυτό εµείς ως Νίκη αντιτιθέµεθα στην επιχειρούµενη µε το
κρινόµενο νοµοσχέδιο µεταβολή του τρόπου επιλογής. Εµµέ-
νουµε στις αρχικές δικαιότερες ρυθµίσεις. Πρόσληψη µέσω δια-
γωνισµού, ενώ εκτός της βαθµολογίας οι υποψήφιοι µπορούν να
λάβουν έξτρα µόρια αν πληρούν ορισµένα κριτήρια. Η θέση µας
είναι όπως γίνεται διαγωνισµός για τους δικαστικούς γραµµατείς
πλέον, έτσι να γίνει όχι µόνο για τον πολιτικό τοµέα της Δικαστι-
κής Αστυνοµίας, αλλά και τον αστυνοµικό τοµέα. Το ξαναλέµε.
Γραπτός διαγωνισµός επί των ίδιων θεµάτων για κάθε κλάδο
είναι το πλέον αξιοκρατικό και δίκαιο σύστηµα επιλογής. 

Ωστόσο ειδικά για τον πολιτικό τοµέα κρίνουµε ότι ο επιλεγείς
από το νοµοσχέδιο τρόπος πρόσληψης στο άρθρο 5, παράγρα-
φος 2 ικανοποιεί την παραπάνω θέση µας. Σύµφωνα µε αυτό το
προσωπικό του πολιτικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας θα
επιλέγεται µέσω του Ανωτάτου Συµβουλίου Επιλογής του ΑΣΕΠ
µε τα άρθρα 8 έως 25 του ν.4765. Και εφόσον κατά την κρίση του
ΑΣΕΠ δεν είναι δυνατή η επιλογή µέσω του πανελλήνιου γραπτού
διορισµού κατά τα άρθρα 28 έως 30 του ίδιου νόµου. Εφόσον το
πολιτικό προσωπικό θα επιλεγεί κατά τους ορισµούς του νόµου
για τις προσλήψεις στο δηµόσιο τοµέα µε διαγωνισµό υπό την
αιγίδα του ΑΣΕΠ η επιλογή θα είναι κατά τεκµήριο δίκαιη για
τους υποψηφίους.

Ο κύριος Υπουργός ανακοίνωσε στην επιτροπή ότι οι προσλή-
ψεις θα γίνουν από τη δεξαµενή των συµµετεχόντων και επιτυ-
χόντων στον πανελλήνιο διαγωνισµό του ΑΣΕΠ του Μαρτίου
2023. Γι’ αυτόν τον λόγο συµφωνούµε µόνο µε το άρθρο 5 παρ.
2 του νοµοσχεδίου. Επισηµαίνουµε, όµως, ότι ο αριθµός των
προβλεπόµενων θέσεων του εξειδικευµένου προσωπικού του πο-
λιτικού τοµέα, είναι πολύ µικρός για τις ανάγκες. Χρειάζεται
άµεσα µία γενναία αύξηση αυτών. 

Όσον αφορά το σκέλος της επιλογής και πρόσληψης του
αστυνοµικού προσωπικού, δεν συµφωνούµε. Είµαστε αντίθετοι
στην επιλογή του µε το σύστηµα µοριοδότησης. Η επιλογή προ-
σωπικού µε το σύστηµα αυτό είναι κατά βάση άδικη. Δεν επιλέ-
γεται ο αξιότερος, αλλά εκείνος που συγκεντρώνει τον
µεγαλύτερο αριθµό µορίων µε κριτήρια που πολλές φορές είναι
ευκαιριακά, φωτογραφίζουν συγκεκριµένο κύκλο προσώπων που
η προσλαµβάνουσα αρχή θέλει και αποκλείει άλλους ικανούς
υποψηφίους, που δεν ανταποκρίνονται στα ορισθέντα τα κριτή-
ρια. 

Το βασικότερο µειονέκτηµα του επιλεγέντος από το νοµοσχέ-

διο συστήµατος µοριοδότησης, είναι ότι ουσιαστικά αποκλείει
την πρόσληψη γυναικών αστυνοµικών, αφού τα οριζόµενα µόρια
προέρχονται κατά βάση από στρατιωτικές δεξιοτεχνίες, προϋπη-
ρεσίες και ικανότητες που οι γυναίκες δεν µπορούν εκ του πράγ-
µατος να εξασφαλίσουν.

Σύµφωνα µε το άρθρο 10 του νοµοσχεδίου, τα κριτήρια που
λαµβάνονται υπ’ όψιν για τη µοριοδότηση και οι µονάδες ανά κρι-
τήριο είναι τα οριζόµενα στο άρθρο 29 του ν.4765. Τα βασικά κρι-
τήρια. Μέχρι εδώ δεν αδικούνται οι γυναίκες. Ωστόσο, πριµο-
δοτείται µε επιπλέον µόρια ο υποψήφιος που έχει υπηρετήσει σε
διάφορες στρατιωτικές υπηρεσίες. Ακόµα, µε πενήντα µόρια πρι-
µοδοτείται κι εκείνος που υπηρέτησε τσολιάς στα Ανάκτορα.
Αυτό δεν το καταλαβαίνω! Καµµία, όµως, γυναίκα δεν µπορεί να
εξασφαλίσει τέτοια επιπλέον µόρια, αφού δεν µπορεί να υπηρε-
τήσει όπως οι άνδρες στον στρατό, έστω και αν έχει τα ίδια προ-
σόντα κατά τον ν.4765/21 µε έναν άνδρα συνυποψήφιο, θα είναι
σε µειονεκτική θέση έναντι αυτού. 

Εποµένως, οι άνδρες υποψήφιοι ευνοούνται -θα έλεγα µερο-
ληπτικά- σε βάρος των γυναικών υποψηφίων. Αυτή η διάκριση
δεν δικαιολογείται από τη φύση της αστυνοµικής υπηρεσίας στα
δικαστήρια, τη στιγµή που οι γυναίκες αστυνοµικοί υπηρετούν
µε εξαιρετική επιτυχία στις διάφορες υπηρεσίες της ΕΛ.ΑΣ.. Πρό-
κειται για µία αντισυνταγµατική διάκριση που παραβιάζει την
Αρχή της Ισότητας του άρθρου 4 παρ. 1 και 2 του Συντάγµατος,
κατά το οποίο οι Έλληνες και οι Ελληνίδες έχουν ίσα δικαιώµατα
και υποχρεώσεις. 

Γι’ αυτό, καταψηφίζουµε τη συγκεκριµένη ρύθµιση.
Επικουρικά, όµως, επιβάλλεται να τοποθετηθούµε και επί των

προτεινόµενων από το Υπουργείο ειδικότερων προβλέψεων,
αποσκοπώντας στην -κατά τις απόψεις µας- βελτίωσή τους. 

Επικροτούµε ως θετική την απαγόρευση εµφανούς δερµατο-
στιξίας, αλλά και λόγω του θέµατος των απεικονίσεων, που ανα-
φέρεται στο άρθρο 4. Αναφορικά µε τα χρονικά όρια πρόσληψης,
όπως τροποποιήθηκαν, είµαστε επιφυλακτικοί για το όριο των
δεκαεννέα ετών της πρόσληψης. Πρόκειται για ηλικία που τα
άτοµα που ακόµα είναι ανώριµα.

Ειδικά για τα κριτήρια µοριοδότησης, έχουµε και τις εξής πα-
ρατηρήσεις και αντιρρήσεις: Η µοριοδότηση από στρατιωτική
θητεία είναι σωστή ως µέτρο γενικότερα. Η υπηρεσία ένστολου
και συνάµα ένοπλου προσωπικού απαιτεί πειθαρχία και άσκηση
του λειτουργήµατος υπό πιεστικές συνθήκες, ακόµη και ακραίως
επικίνδυνες, παραδείγµατος χάριν, συνοδεία και φύλαξη κρατου-
µένων, διαχείριση του κοινού και των µαρτύρων που µπορεί να
είναι πάρα πολλοί για τον περιορισµένο χώρο µιας δικαστικής αί-
θουσας, φύλαξη κρατητηρίων που υπάρχουν τουλάχιστον στα
µεγάλα δικαστήρια της χώρας. Θεωρούµε, όµως, ότι στερείται
νοήµατος η µοριοδότηση µε πενήντα µονάδες για τον υποψήφιο
που εκπλήρωσε τις στρατιωτικές του υποχρεώσεις π.χ. στην
Προεδρική Φρουρά. Αυτό ορίστηκε για να αποτελέσει κίνητρο
µάλλον να δηλώνουν οι στρατιώτες την Προεδρική Φρουρά λόγω
απροθυµίας ή ίσως επιδιώκεται κάποιοι να πριµοδοτηθούν. 

Υποστηρίξαµε στην επιτροπή ότι στο πλαίσιο αντιµετώπισης
του οξέος δηµογραφικού προβλήµατος της χώρας πρέπει να
προβληθεί για τις προσλήψεις αυτές σεβαστού ύψους µοριοδό-
τηση για τους υποψηφίους που είναι τέκνα πολυτέκνων και τρι-
τέκνων οικογενειών. Με χαρά ακούσαµε από τον κύριο Υπουργό
ότι η πρόταση έγινε δεκτή, αλλά κρίνουµε ότι τα δοθέντα µόρια
είναι ελάχιστα µπροστά στην αξία της πολυτεκνίας. Θα έπρεπε
να είναι πιο γενναιόδωρο το Υπουργείο. 

Επίσης, πρέπει να θεωρείται πρόσθετο προσόν και να µοριο-
δοτείται ανάλογα η γνώση οποιασδήποτε ξένης γλώσσας. Τα έν-
στολα µέλη της Δικαστικής Αστυνοµίας θα µπορούν πολλές
φορές να προσφέρουν και υπηρεσίες διερµηνέα. Απαραίτητη η
πρόσληψη στη Δικαστική Αστυνοµία υπαλλήλων µε επάρκεια στη
νοηµατική γλώσσα προς διεκπεραίωση των αντίστοιχων υποθέ-
σεων σε περιπτώσεις ατόµων µε τέτοιες αναπηρίες. Έτσι πρέπει
για το ένστολο προσωπικό να προβλεφθεί και να µοριοδοτείται
ανάλογα η επάρκεια στη νοηµατική γλώσσα. 

Εκτός από την επίδοση δικογραφιών, το αστυνοµικό προσω-
πικό θα συµµετέχει και στην εκτέλεση ποινικών αποφάσεων. Θα
µεταφέρουν, εποµένως, κατηγορούµενους, άρα θα απαιτηθεί κά-
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ποιοι να έχουν δίπλωµα οπωσδήποτε τύπου Δ. Αυτό δεν αντιµε-
τωπίζεται στο νοµοσχέδιο. 

Επίσης, για τις ψυχοτεχνικές και αθλητικές δοκιµασίες, επειδή
κατά κοινή οµολογία γίνονται µε προχειρότητα, προτείνουµε να
µπουν και δύο µέλη του ΑΣΕΠ στον διαγωνισµό αυτό. Όσον
αφορά τους δικηγόρους στην Επιτροπή Διαγωνισµού µε χαρά
ακούσαµε και είναι δίκαιο να συµµετέχει και εκπρόσωπος της
Ολοµέλειας των Δικηγορικών Συλλόγων. 

Επίσης, για την προθεσµία ορθά είπατε για πέντε εργάσιµες
ηµέρες, αλλά είναι πολύ λίγες. Πρέπει να γίνουν δέκα. 

Κατά τα λοιπά, δεν είµαστε αντίθετοι στις ρυθµίσεις των άρ-
θρων 8, για τη σύσταση περιφερειακών υπηρεσιών Δικαστικής
Αστυνοµίας και κατανοµή οργανικών θέσεων και 22, για τον κα-
θορισµό διαδικασιών εκκαθάρισης και είσπραξης της αποζηµίω-
σης των δικαιούχων της νοµικής βοήθειας. 

Εφόσον, όµως, το σύνολο του νοµοσχεδίου έχει τις προανα-
φερόµενες βασικές αστοχίες, η Νίκη δεν µπορεί να το δεχθεί και
το καταψηφίζει. Οφείλει, όµως, να επισηµάνει θετικά ότι η ηγεσία
του Υπουργείου Δικαιοσύνης γνωρίζει όντως να συνδιαλέγεται
και να ακούει και αυτό είναι πρωτόγνωρο και το συγχαίρουµε. 

Όσον αφορά την τροπολογία του ΣΥΡΙΖΑ για το αυτεπάγγελτο
αδίκηµα της απιστίας συµφωνούµε και είµαστε υπέρ αυτού. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε πολύ.
Τον λόγο έχει η ειδική αγορήτρια από την Πλεύση Ελευθερίας

κ. Ελένη Καραγεωργοπούλου. 
ΕΛΕΝΗ ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Συζητάµε σήµερα το νοµοσχέδιο που αφορά σε θέµατα του

Υπουργείου Δικαιοσύνης και στη Δικαστική Αστυνοµία. Δεν γνω-
ρίζω αν στη Θεσσαλία τα δικαστήρια λειτουργούν. Φαντάζοµαι
ότι στην περιοχή του Βόλου, της Μαγνησίας, το πιθανότερο είναι
να είναι κλειστά. Θα πρέπει, όµως, να τονίσουµε ότι σε αυτές τις
µέρες που βιώνουµε µία βιβλική καταστροφή στην Κεντρική Ελ-
λάδα, το Υπουργείο Οικονοµικών, αφού φρόντισε να επιχαίρει
για την αύξηση της επενδυτικής βαθµίδας που ο καναδικός οίκος
αξιολόγησης µε αυτή αναβάθµισε τη χώρα µας οικονοµικά, αµέ-
σως µετά µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, µόλις στις 10 του
µήνα, αποφάνθηκαν οι αρµόδιοι Υπουργοί ότι θα έπρεπε να ανα-
σταλούν όλες οι διαδικασίες αναγκαστικής εκτέλεσης σε βάρος
των πληµµυροπαθών της περιοχής της Θεσσαλίας µέχρι 10 Νο-
εµβρίου. 

Στο πλαίσιο αυτής της διαδικασίας, επειδή αφορά τη δικαιο-
σύνη και συζητώντας για τη Δικαστική Αστυνοµία, νοµίζω ότι έχει
άµεση συνάφεια το γεγονός ότι δεν είναι καθόλου δίκαιο να θε-
ωρείται ότι ένα πρόβληµα που αφορά όχι µόνο τους πληµµυρο-
παθείς, αλλά και όλους τους Έλληνες πολίτες που επηρεάζονται
από την ανθρωπιστική κρίση που βιώνει η χώρα και όχι µόνο την
κρίση από την έλλειψη στοιχειωδών υποδοµών, στις οποίες θα
εντάξουν και την έλλειψη σύνδεσης µε το διαδίκτυο και το ρεύµα,
γιατί αυτά είναι προαπαιτούµενα για να µπορεί κανείς να αµυνθεί
σε διαδικασίες αναγκαστικής εκτέλεσης, µέσα σε ένα τέτοιο
κλίµα αποφαίνεστε ότι τα προβλήµατα επιλύονται µε πράξεις νο-
µοθετικού περιεχοµένου µέχρι τις 10 Νοεµβρίου, γιατί µέχρι τότε
διαρκούν τα µέτρα αναστολής. 

Πιθανότατα τότε, θα πρέπει να ξανασκεφτείτε µία επέκταση
του χρονικού ορίου µε το οποίο θα προσπαθήσετε να αµβλύνετε
τα προβλήµατα στα θέµατα αναγκαστικής εκτέλεσης, κυρίως
κατά των δηλωµένων οφειλετών-δανειοληπτών της περιοχής της
Θεσσαλίας και όχι µόνο -επαναλαµβάνω- γιατί η οικονοµική κα-
τάσταση της χώρας και όλων των Ελλήνων είναι άµεσα συνδε-
δεµένη µε ό,τι έχει προκύψει τόσο από τις πυρκαγιές, όσο και
από τις φονικές πληµµύρες που βιώνει ακόµα η χώρα και τις πα-
ρενέργειες αυτών.

Θα ήθελα, λοιπόν, προτού ξεκινήσω την κατ’ ιδίαν εισήγησή
µου για το θέµα του νοµοσχεδίου, να επιστήσω την προσοχή ότι
το Υπουργείο Δικαιοσύνης έχει στην αρµοδιότητά του και αυτά
τα θέµατα. Δεν θα πρέπει να νίπτουµε τας χείρας µας όλοι µας
για τις τοποθετήσεις µας και τις υπενθυµίσεις µας, γιατί σαφώς
η Δικαστική Αστυνοµία συνδέεται και µε τη λειτουργία της δικαιο-
σύνης γενικότερα σε όλη τη χώρα και πολύ περισσότερο για αν-

θρώπους που αυτή τη στιγµή αγωνιούν ακόµα για τη ζωή τους,
για τη ζωή των ζώων που τους ανήκαν και αφορούσαν στην επαγ-
γελµατική τους δραστηριότητα ή των ζώων που είχαν µαζί τους
ως κατοικίδια, που αγωνιούν για την περιουσία τους, περιουσία
εκατοντάδων ετών που βρήκαν από τους γονείς και τους παπ-
πούδες τους και που έχει εξαφανιστεί. 

Έχουµε την καταστροφή σχεδόν όλου του παραγωγικού
τοµέα της Θεσσαλίας, και του πρωτογενούς τοµέα, δεδοµένου
ότι τα άγονα εδάφη τους δεν θα µπορούν να καλλιεργηθούν για
πάρα πολύ καιρό και οι υποδοµές τους καταστράφηκαν. Και αν
για κάποιον λόγο ο κ. Χατζηδάκης µπορεί να επιχαίρει για το νέο
ενδιαφέρον των επενδυτών στη χώρα, νοµίζω ότι όλοι οι υπόλοι-
ποι θρηνούµε στο πολύ πιθανό ενδεχόµενο αυτοί οι άνθρωποι να
αναγκαστούν, όχι µόνο να µεταναστεύσουν, αλλά και να πουλή-
σουν επί πινακίου φακής, για ένα κοµµάτι ψωµί, ό,τι πια δεν καλ-
λιεργείται και ό,τι πια έχει καταστραφεί. 

Ας ελπίσουµε ότι όλα τα µέτρα της Κυβέρνησης, συνδεόµενα
και µε τις πρόσφατες εξελίξεις αυτού του οικονοµικού πακέτου
στήριξης της χώρας από τη φίλη µας Ευρώπη, θα απευθυνθούν
µε τέτοιον τρόπο και τέτοια ταχύτητα σε όλες αυτές τις περιπτώ-
σεις των αναγκών, ώστε να βοηθηθούν εποικοδοµητικά ο πλητ-
τόµενος κόσµος της Θεσσαλίας, αλλά περισσότεροι άνθρωποι
και όσοι έχουν πληγεί από τις φονικές πυρκαγιές όλης της
χώρας.

Περιµένουµε, λοιπόν, να δούµε µε αγωνία τις εξελίξεις, γιατί
το φαινόµενο είναι σε εξέλιξη, δεν έχει τελειώσει. Οι άνθρωποι
αγωνιούν για ένα µπουκαλάκι νερό. Θέλω να επισηµάνω και τις
πάρα πολλές καταγγελίες για κατάχρηση, για αισχροκέρδεια που
γίνεται στις περιοχές αυτές και θα πρέπει η πολιτεία να µεριµνή-
σει. Η πολιτεία έχει την ευθύνη να µεριµνά για την προστασία,
όχι µόνο την πολιτική προστασία, αλλά την εν γένει προστασία
των ανθρώπων που πλήττονται. 

Θέλω να αναφερθώ, επίσης, στις ηλεκτρονικές πλατφόρµες,
µέσα από τις οποίες µπορούν να ζητήσουν αποζηµιώσεις και οι
οποίες προαπαιτούν την καταβολή κάποιων χρηµάτων, για να
µπορέσουν να αποφέρουν αποτελέσµατα. Είναι τραγικό να ζητάς
από ανθρώπους που έχουν µείνει µε τα ρούχα τους, και αυτά λα-
σπωµένα, να προκαταβάλλουν χρήµατα, για να µπουν σε µία δια-
δικασία σειράς σε αποζηµιώσεις. 

Κύριε Υπουργέ, στη διάρκεια αυτής της βιβλικής καταστροφής
συζητήσαµε στις επιτροπές της Βουλή αρκετά αναλυτικά το νο-
µοσχέδιο που καλούµαστε σήµερα να ψηφίσουµε. Σας ακού-
σαµε, ωστόσο, στο κλείσιµο της χθεσινής συζήτησης στην
Αίθουσα αυτή, να αναφέρεστε στις επερχόµενες τροπολογίες.
Ακόµα δεν έχω δει να καταθέτετε εγγράφως αυτά που είπατε και
οµολογώ ότι θα προτιµούσα µέχρι και την πρώτη εισήγηση να
είχα στη διάθεσή µου εγγράφως αυτό το υλικό. Δεν µπόρεσα να
συγκρατήσω όλες τις πληροφορίες που προφορικά εξαγγείλατε
ως προς αυτές τις τροπολογίες. 

Αναφερθήκατε, λοιπόν, στις επερχόµενες τροπολογίες και µας
εξηγήσατε σε κάποιο σηµείο της τοποθέτησής σας γιατί θεω-
ρείτε ότι στο πλαίσιο της ανασυγκρότησης και ενίσχυσης του
αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας υπάρχει ανάγκη
για κανονικούς, όχι περίεργους αστυνοµικούς. Πραγµατικά, δεν
έχω καταλάβει τι εννοείτε ότι µπορεί να είναι ένας κανονικός,
ένας όχι περίεργος αστυνοµικός. 

Αιτιολογήσατε δε, τη θέση σας, ότι αυτό υπαγορεύεται από
την ανάγκη να καλυφθούν οι θέσεις που χρειάζονται µε ενίσχυση
επιπλέον προσόντων, τα οποία δεν διαθέτουν προφανώς οι γυ-
ναίκες. Γιατί, για εσάς, ένας ένστολος και ένοπλος αστυνοµικός
δεν µπορεί να είναι γυναίκα. Έτσι το αντιλήφθηκα, ότι θα πρέπει
να είναι υποχρεωτικά άντρας, οπότε σε µία τέτοια περίπτωση θα
πρέπει -και αιτιολογήσατε- να λαµβάνει περισσότερα µόρια. 

Άρα οι γυναίκες σε µία τέτοια περίπτωση υπολείπονται των
προσόντων εκείνων που τις καθιστούν άξιες για µία τέτοια θέση.
Το ίδιο συµβαίνει, όχι µόνο εξαιτίας του φύλου, αλλά και εξαιτίας
του ύψους του υποψηφίου. 

Η Πλεύση Ελευθερίας έχει δηλώσει την αντίθεσή της ως προς
αυτή την προσέγγιση. Το εξηγήσαµε και στις επιτροπές, αλλά
για τους υπόλοιπους συναδέλφους θα αναφερθώ σύντοµα στα
σηµεία εκείνα που εστιάσαµε από όλες τις διατάξεις του νοµο-
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σχεδίου. Οι διατάξεις του νοµοσχεδίου θεωρούµε ότι στο σύνολό
τους έχουν αναδείξει ένα παλαιοκοµµατικό πνεύµα, µία προσπά-
θεια να πριµοδοτηθούν µε µόρια και διακρίσεις οι «καθαροί», οι
«επίλεκτοι» και να προσθέσω τώρα, οι «κανονικοί», οι «όχι περίερ-
γοι». 

Εν κατακλείδι, αν το ζητούµενο είναι η επιτάχυνση της απονο-
µής δικαιοσύνης -γιατί εκεί στοχεύει αυτό το νοµοσχέδιο-, τότε
ποια η σχέση των ορίων ηλικίας -άλλο ένα σηµείο στο οποίο
εστιάσαµε- που απαγορεύουν τέτοιου είδους προσλήψεις; Ισχύει
το όριο του τριακοστού δευτέρου έτους ηλικίας; Νοµίζω ότι
άκουσα πως αυτό αλλάζει. Μακάρι, να το δούµε και γραπτώς. 

Ποιο το νόηµα στην απαγόρευση πρόσληψης στη Δικαστική
Αστυνοµία -στην αστυνοµική Δικαστική Αστυνοµία- το γεγονός
ότι κάποιος υποψήφιος φέρει µία δερµατοστιξία, που κατ’ είδος
κρίνεται και δεν του επιτρέπεται να συµµετέχει γι’ αυτόν τον
λόγο; Ποιος ξέρει ποια είναι τα κριτήρια της επιτροπής που θα
τον κρίνει ότι δεν είναι κατάλληλος; Αυτό, όµως, δηλαδή το είδος
του περιεχοµένου της δερµατοστιξίας, κρίνεται πριν την πρόσ-
ληψη. Το ίδιο πράγµα, δηλαδή ένας φασιστικός σταυρός επιτρέ-
πεται µετά την πρόσληψη, αφού δεν υπάρχει κανένας κανόνας
που να απαγορεύει µε κάποιον τρόπο τέτοιου είδους σύµβολα. 

Επίσης, αυτό που σας έχει απασχολήσει είναι ένα είδος δερ-
µατοστιξίας, το οποίο αντίκειται στη δηµοκρατία, στις αξίες που
διαλαµβάνουν ό,τι σηµαίνει δηµοκρατία σε µία χώρα, αξία του
ανθρώπου, συνταγµατικούς κανόνες και ανθρώπινα δικαιώµατα.
Όταν, λοιπόν, αυτό συµβαίνει σε ένα εµφανές µέρος του σώµα-
τος του υποψηφίου, ενοχλεί. Όµως, όταν είναι σε ένα µη εµφα-
νές σηµείο του σώµατός του, δεν ενοχλεί. Τι αξία έχει κάτι τέτοιο;
Ένας άνθρωπος που θα είναι ικανός και κατάλληλος για να ενι-
σχύσει αυτό το Σώµα, δεν πρέπει να κριθεί στο σύνολό του ως
προσωπικότητα µέσα από κάποιες διαδικασίες και από κάποιες
ειδικότητες, που θα κρίνουν τελικά αν πρόκειται για έναν άν-
θρωπο, ο οποίος δεν ανήκει πράγµατι στην κατηγορία εκείνων
των ανθρώπων, των ναζιστών, των φασιστών ή δεν ξέρω ποιων
άλλων, καθώς αυτό δεν σηµατοδοτείται από το τι έχει ακριβώς
πάνω στο σώµα του, για να είναι κατάλληλος;

Θεωρούµε, λοιπόν, ότι οι πολλοί περιορισµοί και οι απαγορεύ-
σεις αποτελούν προσβολή της περιουσιακής πτυχής του εννό-
µου άυλου αγαθού της προσωπικότητας, όπως αυτή
προστατεύεται και από το άρθρο 57 του Αστικού Κώδικα. Είναι
πολύ υποκριτικό από µέρους σας να νοµοθετηθεί κατά έναν
τρόπο ή ως απαγόρευση ένα είδος δερµατοστιξίας, που για κά-
ποιους λόγους ορισµένους τους ενοχλεί, όταν πρόκειται για εµ-
φανείς απεικονίσεις -άρα δίνουµε έµφαση στο «φαίνεσθαι» και
όχι στο «είναι»-, ενώ δεν ενοχλεί όταν πρόκειται για αφανή σηµεία
ή όταν πρόκειται για κάτι το οποίο γίνεται µετά την πρόσληψη
και το οποίο δεν ελέγχεται από κάποιον. 

Παράλληλα αυτό αναδεικνύει και την άλλη ανάγκη. Μετά την
πρόσληψη παύει να υπάρχει η ανάγκη να κρίνονται αυτοί οι άν-
θρωποι τακτικά; Αν κάποιος άνθρωπος ψυχιατρικά δεν είναι
καλά, µπορεί να υπηρετήσει αυτό το Σώµα; Δεν είδα κάπου στο
νοµοσχέδιο να γίνεται κάποια τέτοια πρόβλεψη.

Μας προβληµάτισε επίσης η εξόφθαλµη αντίληψη ότι ως προ-
σόντα κρίθηκαν µεταξύ άλλων η γνώση ξένων γλωσσών εύρω-
στων, ισχυρών οικονοµικά κρατών της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
όπως τα Αγγλικά, τα Γαλλικά, τα Γερµανικά, Ιταλικά, τα Ισπανικά.
Καµµία σκέψη όµως δεν έγινε για τη θέσπιση ως κριτηρίου µο-
ριοδότησης της γνώσης της νοηµατικής γλώσσας, ακόµα και της
γλώσσας των Ροµά, που αφορά σε έναν µεγάλο κύκλο πολιτών
στους οποίους δεν παρέχονται συστηµατικά ίσες ευκαιρίες και
επιµελώς παραµελούνται από την πολιτεία τα εν γένει δικαιώ-
µατά τους. 

Θα θέλαµε επίσης να υπογραµµίσουµε σε σχέση µε την άνιση
µεταχείριση των γυναικών που αποπνέεται από το νοµοσχέδιο
αυτό, την αξία του ανθρώπου συνολικά ανεξαρτήτως φύλου και
επιλογών που συνθέτουν την προσωπικότητά του. Να δώσουµε
έµφαση στην ισονοµία, δίνοντας µε όλα τα µέσα ένα ηχηρό µή-
νυµα προστασίας και υπεράσπισης των γυναικών στον εργα-
σιακό τοµέα, ειδικά σε µία περίοδο που στη χώρα µας έχουµε
γίνει µάρτυρες στυγερών εγκληµάτων και κακοµεταχείρισης των
γυναικών στο πλαίσιο ενδοοικογενειακής βίας και όχι µόνο. 

Η διάταξη του άρθρου 3 του εν λόγω νοµοσχεδίου µας θυµίζει
µία διάθεση διαπλοκής ενδεχοµένως εκτελεστικής εξουσίας και
λειτουργίας της δικαιοσύνης, καθώς βλέπουµε τον Υπουργό Δι-
καιοσύνης να πρέπει να αποφασίζει για τον προϊστάµενο της Δι-
καστικής Αστυνοµίας. Διαφωνούµε επίσης µε την ανάδειξη ως
προϊσταµένου συνταξιούχου ανώτατου ή ανώτερου δικαστικού
λειτουργού, που έχει αφυπηρετήσει από το δικαστικό σώµα.

Έπρεπε να έχουν τύχει µιας µεγαλύτερης προσοχής όλες
αυτές οι διατάξεις, οι οποίες κινδυνεύουν να µας οδηγήσουν σε
µονοπάτια που πραγµατικά δεν απονέµουν δίκαιο σε αυτή τη
χώρα και κάθε άλλο παρά στις µέρες µας πρέπει να είµαστε πολύ
προσεκτικοί για το πώς απονέµουµε δίκαιο µέσα από την νοµο-
θετική εξουσία και µέσα από τις επιλογές µας και τις κρίσεις µας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της

Ελληνικής Λύσης και στη συνέχεια έχει ζητήσει τον λόγο ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Σπαρτιατών κ. Στίγκας. 

Ορίστε, κύριε Βελόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):

Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Είµαι ιδιαίτερα συγκινηµένος σήµερα πραγµατικά, διότι επιτέ-

λους η Ελλάδα κάνει το δικό της FBI. Καµµία σχέση βέβαια, έτσι;
Θα διορίσουν τα δικά τους παιδιά, θα βάλουν τον δικό τους εκεί
διοικητή. Τώρα αν αυτό λέγεται νοµοθετικό έργο, πραγµατικά
ακόµα βρισκόµαστε στην εποχή του Κωλέττη και του Μαυροκορ-
δάτου. Ακόµη και τέτοιους θεσµούς επιχειρείτε µε κάθε τρόπο
να τους κάνετε κοµµατικούς για να έχετε παντού το δίχτυ της
κοµµατικής σας ασφάλειας. 

Και αυτό είναι το µέγα λάθος, κύριε Υπουργέ. Και απόδειξη,
αν θέλετε, είναι η Πανεπιστηµιακή Αστυνοµία. Τι έγιναν αυτά τα
παιδιά; Κάπου πήγαν, κάπου τα βόλεψαν σε κάτι δωµάτια -λέει-
κάτι από εδώ, κάτι από εκεί. 

Τι να συζητάµε; Όπου και αν έχετε δοκιµαστεί εσείς στη Νέα
Δηµοκρατία, το µόνο που κάνατε ήταν να αυξήσετε τους διορι-
σµούς για να έχετε τους πελάτες σας. Γιατί είναι πελάτες σας
αυτοί. Αυτό είναι το δυστύχηµα. Δεν είναι θεµατοφύλακες ούτε
των πανεπιστηµίων ούτε της δικαιοσύνης. Είναι «πελατάκια» µε
την κακώς εννοούµενη έννοια του όρου. Ψηφίστε, σας διορί-
ζουµε! Ποιος πληρώνει; Ο λαός! Από πού; Από τα δανεικά. Δυ-
στυχώς, επαναλαµβάνω, είµαστε σε ένα φαύλο πολιτικό σύστηµα
από το οποίο δεν µπορούµε να ξεφύγουµε εύκολα.

Από την άλλη η είδηση ότι έχουµε παρέµβαση της κ. Αδειλίνη,
της εισαγγελέως του Αρείου Πάγου, εµένα στην αρχή µε έκανε
να χαρώ, να αισθανθώ ότι εδώ και µία βδοµάδα που φωνάζω από
την πρώτη στιγµή για τη Θεσσαλία, επιτέλους η δικαιοσύνη κινή-
θηκε και επιτέλους θα δω βραχιολάκια, θα δω φυλακή, σε αυτούς
που έχουν ουσιαστικά ως ηθικοί και φυσικοί αυτουργοί εγκληµα-
τήσει στη Θεσσαλία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Όµως είναι πάλι τα µικρά ψαράκια. Ψάχνουν τους κοινοτάρ-

χες, αλλά όχι τους Υπουργούς. Χθες ο κ. Κικίλιας στον «ΑΝΤ1»
στον κ. Χατζηνικολάου κατήγγειλε ότι από το πρόγραµµα «ΑΙΓΙΣ»
απορροφήθηκε µόνο το 1%. 

Το «EURACTIV» σήµερα αποκαλύπτει ότι η Κυβέρνηση Μητσο-
τάκη απένταξε αντιπληµµυρικά από το Ταµείο Ανάκαµψης. Είναι
αυτό που είπα εγώ από την πρώτη στιγµή στον Βόλο, να κινηθεί
ο εισαγγελέας και να µπουν φυλακή κοινοτάρχες, δήµαρχοι, πε-
ριφερειάρχες, Υπουργοί όλοι όσοι εγκληµάτησαν στη Θεσσαλία.
Γιατί λοιπόν µόνο κοινοτάρχες; Γιατί µόνο κάποιους, κυρία Αδει-
λίνη; 

Εµείς λέµε στην κ. Αδειλίνη ό,τι είχε πει ο Μάρτιν Λούθερ
Κινγκ: «Δεν γίνεται να είσαι υπέρ της δικαιοσύνης για κάποιους
µόνο ανθρώπους και να µην είσαι υπέρ δικαιοσύνης για όλους
τους ανθρώπους». Δικαιοσύνη λοιπόν σε όλους και η δαµόκλειος
σπάθη να πέσει σε όλους, όχι µόνο στους κοινοτάρχες!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε και στη δικαιοσύνη λίγο, κύριε Υπουργέ. Έλεγε ο Αυγου-
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στίνος, ο ιερός Αυγουστίνος: «Αν απουσιάζει η δικαιοσύνη, τι
άλλο είναι η πολιτική παρά οργανωµένη ληστεία;». Και ρωτώ εγώ:
Υπάρχει δικαιοσύνη; Θα σας απαντήσω. Ζούµε στη χώρα της
αναστολής της δικαιοσύνης, αναστολής στον εµπρηστή, αναστο-
λής στον κλέφτη, αναστολής στον καταχραστή, αναστολής στον
χουλιγκάνο, αναστολής στον παιδεραστή, αναστολής στον βια-
στή, αναστολής στον δολοφόνο, αναστολής στον έµπορο ναρ-
κωτικών, άρα αναστολή της δικαιοσύνης. Έτσι κινείται η
δικαιοσύνη και έτσι κινείται η δικαιοσύνη γιατί πάντοτε τη διορί-
ζετε. 

Στη χώρα λοιπόν που όσοι συµµετείχαν στην «NOVARTIS»,
όσοι συµµετείχαν στη «SIEMENS» παραγράφηκαν τα αδικήµατά
τους ή δεν πλήρωσε κανένας τίποτα, είναι η χώρα όπου η δικαιο-
σύνη δεν υφίσταται. Και δεν υφίσταται γιατί την διορίζετε για να
µπορείτε πολλοί από εσάς στην εξουσία να κλέβουν οι γνωστοί
και οι κολλητοί σας. Δυστυχώς είναι αυτή η αλήθεια. 

Και βέβαια στη χώρα που γίνεται της παραγραφής -για να µην
πω καµµιά άλλη κουβέντα- µην περιµένετε δικαιοσύνη, κύριε
Υπουργέ. Ζούµε στη χώρα του Λάκι Λουτσιάνο. Τον ξέρετε, κύριε
Υπουργέ; Ήταν ο άνθρωπος που έβαλε ευταξία και τάξη στη Νέα
Υόρκη. Φώναξε όλους τους µαφιόζους και χώρισε κατά περιοχές
τη Νέα Υόρκη. Έτσι έκαναν και οι Έλληνες επιχειρηµατίες σή-
µερα. Τα χώρισαν. Η «ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ» µπορεί να παίρνει τα κατα-
σκευαστικά, οι άλλοι θα παίρνουν τους παρόχους ενέργειας, οι
άλλοι θα παίρνουν το πετρέλαιο. Και ο Λάκι Λουτσιάνο κάνει τη
δουλειά του.

Και εδώ είναι το ερώτηµα: Ποιος είναι ο Λάκι Λουτσιάνο στην
Ελλάδα; Ποιος χώρισε τις δουλειές; Ποιος χώρισε τις µπίζνες;
Να το πω αλλιώς; Ποιος είναι υπεύθυνος να µην υπάρχει Λάκι
Λουτσιάνο στην Ελλάδα; Η Νέα Δηµοκρατία και η Κυβέρνηση!
Και αφού υπάρχει, είστε συναυτουργοί και στο έγκληµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και θα δώσω στοιχεία τώρα. Με στοιχεία θα µιλήσουµε. Ζούµε

στη χώρα που οι έξι Τούρκοι πράκτορες γαζώνονται σε ένα
βράδυ και ο Πρωθυπουργός πάνω από τον Έβρο λέει ότι θα
ασφαλίσει τα σύνορα της Ελλάδας. Ζούµε στη χώρα όπου έξι
µήνες µετά τα Τέµπη, το έγκληµα των Τεµπών, βρίσκουµε πόδια
και χέρια σε βαγόνια. Σε βαγόνι τρένου αποκαλύφθηκαν ανθρώ-
πινα µέλη νεκρού. Ζούµε στη χώρα που οι ΜΚΟ, οι φιλάνθρωποι
των ΜΚΟ, που παίρνουν εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ, είναι
φιλάνθρωποι µόνο για τους ξένους, αλλά στις πληµµύρες δεν
πήγε κανένας τους να βοηθήσει.

Ζούµε στη χώρα -ακούστε, κύριε Υπουργέ, επειδή είστε βορει-
οελλαδίτης- όπου στη βόρεια Ελλάδα σε επιχειρηµατία –να τον
κάνει ο Θεός, ξαφνικά προέκυψε, του δώσατε ένα εργοστάσιο
εκεί µε αλεύρια και κάτι κάνει και έγινε επιχειρηµατίας στη βό-
ρεια Ελλάδα!- η Αστυνοµία κάνει δικογραφία, τον τυλίγουν σε
µία κόλλα χαρτί οι αστυνοµικοί κρυφά και οι άλλοι συνάδελφοί
τους καρφώνουν τους αστυνοµικούς αυτούς και πάει αυτός ο
τύπος που κάνει τον «νονό» της Θεσσαλονίκης, τον Κορλεόνε,
και καίει τις µηχανές των αστυνοµικών, απειλεί τα σπίτια τους,
απειλεί τις γυναίκες και τα παιδιά τους και τροµοκρατούνται οι
αστυνοµικοί. Κάνουν καταγγελία οι αστυνοµικοί και κανένας δεν
µιλάει.

Να σας πω το όνοµά του; Θέλετε; Φίλος του κ. Γεωργιάδη και
της Κυβέρνησής σας. Δικός σας φίλος είναι, όχι προσωπικός,
αλλά του κόµµατός σας. Γιατί εσείς τον εξυπηρετήσατε. Και
αυτόν τον κύριο τον κάνατε καρανταή στη βόρεια Ελλάδα. Κα-
ρανταής είναι και απειλεί αστυνοµικούς και έρχονται οι αστυνο-
µικοί σε µένα και ζητάνε βοήθεια και µου λένε να το πω στη
Βουλή. Υπάρχει ολόκληρη δικογραφία και κανείς δεν µιλάει. Αν
είχατε πραγµατικά κυβέρνηση ελληνική και κυβέρνηση των πο-
λιτών και όχι των ολιγαρχών και των κολλητών, αυτή τη στιγµή ο
κύριος έπρεπε να πάει µε βραχιολάκια στη φυλακή για αυτά που
έχει κάνει εναντίον των αστυνοµικών, των τίµιων αστυνοµικών. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αυτά τα λέω για να ξεκινήσουµε λίγο. Ζούµε στη χώρα όπου

Βουλευτής κόµµατος κουβαλάει τσάντα εφοπλιστή. Το έχω πει και
την προηγούµενη βδοµάδα. Ντρέποµαι, ντρέποµαι να κουβαλάει
ο Βουλευτάκος την τσάντα του εφοπλιστή στο δικαστήριο, ο
οποίος εφοπλιστής δικαζόταν για καταπάτηση δηµόσιας γης τρια-

κοσίων στρεµµάτων. Αυτά µόνο σε µία χώρα υπό κατάρρευση
υπάρχουν, σε µία χώρα που δεν υπάρχει ηθική, δεν υπάρχει τιµιό-
τητα, δεν υπάρχει αυτό που λέω εγώ κοινωνική, λαϊκή δικαιοσύνη,
δεν υπάρχει τίποτα. Αυτή είναι η Ελλάδα που φτιάξατε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ζούµε στη χώρα που στο δικαστήριο που αναβλήθηκε του κυ-

ρίου εφοπλιστή πέντε-έξι φορές βγαίνει –ακούστε- στιχοµυθία:
«Κατηγορούµενος: Δεν σας έδωσα δύο εκατοµµύρια ευρώ σε
µετρητά;» Σε ποιον το λέει; Στον πρώην δασάρχη για να αποχα-
ρακτηρίσει την περιοχή. «Δασάρχης: Σας βλέπω για πρώτη
φορά, δεν σας γνωρίζω. Κοιτάξτε µε στα µάτια. Σας έδωσα δε-
σµίδες µε λεφτά, 2 εκατοµµύρια ευρώ». Και αντί η πολιτεία να
ψάξει τον πρώην δασάρχη πού βρήκε τα λεφτά, πώς πήρε σπίτι
–ξέρω �γω- στα νότια προάστια, δεν κάνατε τίποτα. Αυτοί είστε,
αυτοί είστε! Είστε στη γραµµή του Πλάτωνα, ο οποίος την αντέ-
κρουσε. Το δίκιο, κύριε Υπουργέ, δεν είναι τίποτε άλλο παρά το
συµφέρον του ισχυρού. Έτσι λειτουργεί και η Νέα Δηµοκρατία,
και ο ΣΥΡΙΖΑ, και το ΠΑΣΟΚ. 

Είµαστε στη χώρα που γέννησε τη δικαιοσύνη. Αυτή τη δικαιο-
σύνη η Ελληνική Λύση όχι υπόσχεται, όχι δεσµεύεται, αλλά θα
κάνει πράξη να υπάρχει για όλους τους Έλληνες και να υπάρχει
ισονοµία. Ντρέποµαι που το λέω, αλλά έτσι είναι. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε τώρα στις πληµµύρες. Είχα την ατυχία από την πρώτη

στιγµή, γιατί ατυχία ήταν αυτό που έγινε, να επισκεφτώ την πε-
ριοχή. Άκουσα πολλούς να µιλάνε, δηµοσιογράφους να µιλάνε.
Αν πας να δεις αυτό που συνέβη στη Θεσσαλία Υπουργέ µου,
πραγµατικά εκεί νιώθεις ότι είσαι ένα απειροελάχιστο κοµµάτι
του σύµπαντος και του απείρου. Καταστροφή, κατεστραµµένα
όλα είναι. Εκεί αναρωτήθηκα, ακούστε, το 2000 π.Χ. οι Έλληνες
Μινύες, εδώ στον Ορχοµενό απ’ έξω, είχαν κάνει αντιπληµµυρικά
έργα και αποστραγγιστικά και τέσσερις χιλιάδες χρόνια µετά δεν
µπορούµε να κάνουµε ούτε αντιπληµµυρικά ούτε αποστραγγι-
στικά έργα. Είναι να ντρέπεται κανείς µε την κατάντια του νεοελ-
ληνικού κράτους. Είχαν κάνει σαράντα τρία χιλιόµετρα πλάτος
αντιπληµµυρικά έργα και έπαιρναν νερό οι πρόγονοί µας και οι
απόγονοι αυτών, δυστυχώς, σήµερα η Κυβέρνηση δεν µας
απαντά σε ερωτήσεις, όπως πόσοι νεκροί υπάρχουν, πόσοι αγνο-
ούµενοι, πού πήγαν τα λεφτά για τα αντιπληµµυρικά, γιατί δεν
σηκώθηκαν τα ελικόπτερα από την πρώτη µέρα, έσπασαν το
φράγµα και ξεχύθηκαν τα νερά µε δόλο, ναι ή όχι; Γιατί αν
έσπασε το φράγµα, θυσιάστηκε ο Παλαµάς. Θυσιάστηκε ο Πα-
λαµάς, ναι ή όχι; Εδώ ακριβώς πρέπει η κ. Αδειλίνη να κάνει
έλεγχο, εδώ, σε αυτές εδώ τις ερωτήσεις, για να δοθούν απαν-
τήσεις.

Κατά την άποψή µας, αποτύχατε. Και το χειρότερο απ’ όλα δεν
κηρύξατε εθνικό πένθος. Από την πρώτη µέρα που έγινε λόγω
των νεκρών σάς το είπε η Ελληνική Λύση. Το αντέγραψαν πάλι
οι άλλοι, το έχουν µάθει το παραµύθι όλοι. Βγάζει δελτίο Τύπου
η Ελληνική Λύση, τρέχουν οι άλλοι και το οικειοποιούνται αυτοί.
Το ίδιο έγινε και µε την εξεταστική. Την πρώτη µέρα το πρωί
ήµουν στον Βόλο και έλεγα από την πρώτη στιγµή εξεταστική και
παρέµβαση δικαιοσύνης. Το πρώτο έγινε, η παρέµβαση της δι-
καιοσύνης. Δεν τη βλέπω σωστή ως ένα βαθµό. Θα δούµε στην
πορεία. Είπαµε όµως και εθνικό πένθος. Χάθηκαν Έλληνες και
ακόµη δεν ξέρουµε πόσοι είναι γιατί υπάρχουν και αγνοούµενοι,
πολλοί αγνοούµενοι. Εύχοµαι να µην υπάρχουν άλλοι, ούτε ένας,
αλλά εθνικό πένθος γιατί δεν κάνατε, ενώ στην Πύλο από την
πρώτη στιγµή το κάνατε; Τέτοια εχθροπάθεια για τους Έλληνες;
Γιατί, αναρωτιέµαι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Υπάρχει απάντηση. Αν έκανε η Νέα Δηµοκρατία εθνικό πένθος,

δεν θα µπορούσε να πάει στη ΔΕΘ ο Πρωθυπουργός. Πρέπει να
πάει να κάνει φιέστα. Πάνω σε ψυχές αδικοχαµένων φιέστες δεν
γίνονται, απαγορεύονται. Καµµιά οµιλία στη ΔΕΘ προς τιµήν των
αδικοχαµένων, αυτή είναι άποψή µας. Αυτό το πανηγύρι να στα-
µατήσει, το έχω πει χίλιες φορές. Ανεβαίνουν όλοι οι πρόεδροι
των κοµµάτων και λένε ο ένας το κοντό του, ο άλλος το µακρύ
του. Είναι εµπορική και οικονοµική έκθεση, θα πάει ο Πρωθυ-
πουργός, θα µιλήσει, θα φύγει και τελειώνει η ιστορία. Ανεβαίνει
ο κάθε πικραµένος, θυµάται τη Θεσσαλονίκη, πάει στα µπαράκια,
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πάει στα εστιατόρια και λέει ότι ανέβηκε στην πόλη, τι όµορφη
πόλη η Θεσσαλονίκη. Η Θεσσαλονίκη βέβαια που δεν έχει ούτε
µετρό, και δεν θα έχει όπως πάει η δουλειά, δεν έχει και δρό-
µους, δεν έχει αποχετευτικό, κινδυνεύει µε πληµµύρες. Κάποιοι
αγαπάνε όµως τη Θεσσαλονίκη. Αγαπάτε την πόλη; Απόδειξη!

Δεν θα σας πω τι λέει η «HANDELSBLATT» ή µάλλον θα σας
το πω γιατί ελέγχετε όλο τον ελληνικό Τύπο. «Ξεκάθαρες οι ευ-
θύνες της Ελληνικής Κυβέρνησης. Η ένταση της καταιγίδας υπο-
βαθµίστηκε για µεγάλο χρονικό διάστηµα και πολλοί διερωτώνται
γιατί ο στρατός, που διαθέτει ελικόπτερα, φουσκωτά και εξοπλι-
σµό για να κατασκευάσει προσωρινές γέφυρες, επιχείρησε τόσο
αργά». 

Κύριε Υπουργέ, για πείτε µου κάτι. Ποιος είπε στον Κυβερνη-
τικό Εκπρόσωπο να λέει ψέµατα συνειδητά; Με ποιο δικαίωµα ο
Κυβερνητικός Εκπρόσωπος, ο κ. Μαρινάκης, λέει συνειδητά ψέ-
µατα; Ξέρετε τι είπε; Ότι τα ελικόπτερα δεν πετούν το βράδυ ή
όταν έχει κεραυνούς. Τα παντός καιρού, τα Σούπερ Πούµα, και
όλα τα στρατιωτικά ελικόπτερα έχουν αλεξικέραυνο από επάνω.
Τα ακούνε οι Τούρκοι και γελάνε µε τα χάλια σας. Εκθέτετε τη
χώρα και µε δηλώσεις. Απλά δεν µπορούσε να πει ότι από τα δώ-
δεκα πετάνε µόνο τα δύο, γιατί είστε ανίκανοι και γίνεστε επικίν-
δυνοι να διορθώσετε το εγκληµατικό λάθος του ΣΥΡΙΖΑ που δεν
έκανε τίποτα για τα ελικόπτερα. Αυτή είναι η πραγµατικότητα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Η οργή αυξάνεται. Φτιάξατε ένα κράτος παρωδία. Στις φωτιές;

Εκκενώνουµε. Στις πληµµύρες; Ανεβαίνουµε στα κεραµίδια, σαν
τους µπακαλόγατους. Αυτό δεν είναι κράτος, κύριοι. Τι θέλετε
δηλαδή; Να φύγουµε από την πατρίδα µας, να φύγουµε από την
Ελλάδα µας; Όπως βάλατε τον Πορτοσάλτε πάλι στον «SKAΪ» να
κελαηδάει. Τι είπε ο άνθρωπος; Να φύγουν από τα σπίτια τους,
από τον τόπο τους, οι αγρότες, λέει. Δεν πρέπει να µείνουν εκεί
γιατί πληµµυρίζουν τα χωριά συχνά. Δεν πληµµυρίζουν τα χωριά
Πορτοσάλτε. Το κόµµα που στηρίζεις δεν έκανε αντιπληµµυρικά
σωστά και έκανε αναχώµατα. Πορτοσάλτε, το ακούς; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δηλαδή, να φύγουµε όταν καιγόµαστε, να φύγουµε, κύριε

Υπουργέ, όταν πληµµυρίζουµε, µήπως να φύγουµε όλοι µαζί από
τη χώρα; Ε, όχι, δεν θα φύγουµε! Εσείς θα φύγετε, ως Κυβέρ-
νηση. Εµείς οι Έλληνες θα µείνουµε εδώ, τελεία και παύλα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ο Έλληνας είναι απογοητευµένος. Εγώ πήγα στη Θεσσαλία

και µίλησα µε τους ανθρώπους. Είναι πολύ απογοητευµένος ο
Έλληνας. Το βλέπω καθηµερινά έξω, κύριε Υπουργέ. Ξέρετε
γιατί είναι απογοητευµένος; Από την υποκρισία των πολιτικών.
Θα προσπεράσω τα γελάκια του πρωθυπουργού. Πήγε µε τον
Μπέο και γελούσε την ώρα που θρηνούσαµε θύµατα. Θα τα προ-
σπεράσω όλα αυτά. Θα προσπεράσω και την ατυχή επιλογή του
να πάρει το ελικόπτερο και να πάει στη Δαδιά, ενώ χρειαζόµα-
σταν ελικόπτερα. Θα µείνω σε άλλους υποψήφιους προέδρους. 

Υποψήφιος πρόεδρος κόµµατος -έχουν στον ΣΥΡΙΖΑ ανταγω-
νισµό τώρα- κουβαλούσε δύο εξάδες νερά, για να δείξει ότι βοη-
θάει. Ο Χριστός, η Παναγία και όλοι οι άγιοι µαζί! Να κουβαλάµε
δύο εξάδες νερά µε φωτογραφία και µε κάµερα και µε βίντεο για
να δείξουµε ότι βοηθάµε; Αυτό δεν είναι βοήθεια. Αυτό είναι επι-
κοινωνιακή βοήθεια για το τοµάρι σου. Και όταν θες να εισαγά-
γεις και νέο ήθος και ύφος στην πολιτική δεν µπορεί να
λειτουργήσεις µε αυτό τον τρόπο. Απαράδεκτη η εικόνα υποψή-
φιου προέδρου να µεταφέρει δήθεν νερά δύο εξάδες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Όπως και απαράδεκτη εικόνα όλων των πρόεδρων που δεν

πήγαν, που δεν πάτησαν στη Θεσσαλία. Δεν χρειάζεται να κάνεις
έρανο για να µαζεύεις λεφτά από τους Έλληνες, για να δώσεις
µία βοήθεια στην περιοχή της Θεσσαλίας. Το κάνεις αθόρυβα,
δεν το διαφηµίζεις, δεν το προωθείς, όπως έκανε η Ελληνική
Λύση την πρώτη µέρα ακριβώς, και σταµατώ εδώ. Είναι απαρά-
δεκτες οι ενέργειες αυτές για πολιτικούς που θέλουν να µην υπο-
κρίνονται.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Εδώ έρχεται ο Σοπενχάουερ. Τι έλεγε; Από τα µικροπράγµατα

καταλαβαίνουµε καλύτερα τον χαρακτήρα του καθενός. Γιατί
στα µεγάλα είναι πιο προσεκτικός και κρύβεται. Το υποκριτικό

λοιπόν κουβάληµα του νερού, η δήθεν βοήθεια που θα στείλουν
στη Θεσσαλία είναι, αυτό που λέµε πολλές φορές, το ξεγύµνωµα
των πολιτικάντηδων. Δεν πρέπει να λειτουργούµε ως πολιτικάν-
τηδες, αλλά ως πολιτικοί. 

Πάµε στα υπόλοιπα. Δεν θα πω για τον Πρωθυπουργό που
πήγε στο γραφείο του Μπέου και του λέει «τι ωραία θέα έχετε
από δω, ούτε µπουρίνια ούτε τίποτα». Μιλάµε για εκτός τόπου
πολιτική. Ο Πρωθυπουργός, ο υπ’ αριθµόν ένα ηγέτης της χώρας
σε µία θεοµηνία που χάθηκαν ζωές και έχουµε αγνοούµενους
πήγε στο γραφείο του Μπέου και λέει «α, ωραία θέα έχετε από
εδώ. Ούτε µπουρίνια ούτε τίποτα, ησυχία». Είµαστε µε τα καλά
µας; Κάτι δεν πάει καλά, παιδιά.

Ψάξτε το λίγο στη Νέα Δηµοκρατία. Κάτι δεν πάει καλά µε την
ψυχοσύνθεση του Πρωθυπουργού, ο οποίος µπορεί να είναι πιε-
ζόµενος, να πιέζεται από τις εξελίξεις, αλλά αυτό σηµαίνει ότι,
όταν πιέζεται και συµπεριφέρεται έτσι, γίνεται από πιεζόµενος
επικίνδυνος για την Ελλάδα. Πρέπει να το καταλάβετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε και στα υπόλοιπα, γιατί πιέζει ο χρόνος. Πώς να εµπι-

στευτώ εγώ τον Έλληνα Πρωθυπουργό, όταν πηγαίνει στη Δαδιά
και πέντε µέρες πριν, κύριε Υπουργέ, µου είχε πει εδώ ότι στα
καµένα θα βάλει ανεµογεννήτριες; Εδώ ήταν. Και πάει στη Δαδιά
και τους υποσχέθηκε οφέλη από ανεµογεννήτριες και φωτοβολ-
ταϊκά. Πώς να εµπιστευτώ εγώ, όταν ο ίδιος ο Πρωθυπουργός
µού έλεγε ότι είναι σαχλαµάρες ότι θα βάζουµε ανεµογεννήτριες
στα καµένα δάση και την επόµενη εβδοµάδα πήγε και είπε «θα
βάλω εγώ ανεµογεννήτριες»; Ή «Κοιτάξτε, κάντε πίσω. Κάηκε το
δάσος. Βάλτε ανεµογεννήτριες να πάρετε και ένα pass.»

Κοιτάξτε, γι’ αυτό λέω τι γίνεται µέρα µε την ηµέρα όλο και πιο
επικίνδυνη η Νέα Δηµοκρατία. Γιατί είπε στους ιθαγενείς της Αλε-
ξανδρουπόλεως: «Το καράβι του LNG θα έρχεται να κουµπώνει
στο λιµάνι σας και θα κονοµάτε χρήµα». 

Κοιτάξτε, πραγµατικά, θλίβοµαι µε την κατάντια του Έλληνα
Πρωθυπουργού. Γιατί λέω «κατάντια»; Σε ίδιο ακριβώς φαινό-
µενο επί ΣΥΡΙΖΑ, το 2017 στη Μάνδρα, τι είπε Πρωθυπουργός
στη Λάρισα; «Κάποιοι κρύβουν την ευθύνη τους στη λάσπη. Γιατί
δεν ολοκληρώθηκαν τα σχέδια διαχείρισης πληµµυρών; Γιατί η
Περιφέρεια Αττικής δεν προχώρησε σε αντιπληµµυρικά έργα;
Γιατί δεν έγιναν τα απαραίτητα έργα στο βουνό πάνω από τη
Μάνδρα; Τι έκανε η Πολιτική Προστασία; Τι πήγε λάθος και δεν
ειδοποιήθηκαν οι κάτοικοι;» 

Τα ίδια, λοιπόν, ρωτάω και στον Πρωθυπουργό: Κύριε Πρωθυ-
πουργέ, τι κάνατε λάθος ως Κυβέρνηση και αυτό που ρωτήσατε
τότε, σήµερα επιβεβαιώνεται και δεν παραιτείστε, όταν τότε ζη-
τούσατε παραιτήσεις από το ΣΥΡΙΖΑ; Ρωτώ εσάς γιατί δεν πα-
ραιτείται κανείς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και θα σας πω και το εξής. Φέρνει από τον πάγκο άλλους, που

τους είχε ξανά Υπουργούς. Το είπα και το πρωί στην ΕΡΤ. Ο πάγ-
κος της Νέας Δηµοκρατίας έχει πρόβληµα. Εδώ υπάρχει Υπουρ-
γός που δεν φεύγει από τη θέση του. Τον πιέζουν να παραιτηθεί
και δεν παραιτείται! Δεν κουνιέται! Δεν ξεκουνιέται από την κα-
ρέκλα! Και ρωτώ: Όταν ο Πρωθυπουργός και το περιβάλλον του
διαρρέουν ότι θα παραιτηθεί ο Υπουργός του και ο Υπουργός
του λέει «δεν παραιτούµαι», ποιος κρατάει ποιον και από πού;
Αυτό είναι το ερώτηµα. Ποιος κρατάει ποιον και από πού; Αυτά
είναι πολιτικά ερωτήµατα που πρέπει να απαντήσει η Κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και το σύνθηµά σας. Λέγατε «σταθερά, τολµηρά, µπροστά» ως

εκλογικό σύνθηµα. Σταθερά ανίκανοι, τολµηρά µόνο για µπίζνες,
µπροστά µόνο το χάος! Αυτό µόνο η Ελληνική Λύση θα το απο-
τρέψει και θα το κατεδαφίσει, πριν κατεδαφίσετε την Ελλάδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Η Κυβέρνηση ψάχνει άλλοθι παντού. Εγώ θα σας πω το εξής.

Ήταν ένα προµελετηµένο έγκληµα, ό,τι και να µου πείτε. Ήταν
προµελετηµένο και θα σας εξηγήσω γιατί. Πόσα λεφτά δόθηκαν
σε αντιπληµµυρικά; Θέλω τα νούµερα. Πόσα έργα απεντάχτηκαν
από τις πληµµύρες και γίνανε παρκάκια, παρτεράκια, πεζοδρο-
µιάκια; Και έλεγα: «Ένας εισαγγελέας υπάρχει;» Μας άκουσε η
κ. Αδειλίνη, αλλά κατά το ήµισυ, γιατί θέλει να πιάσει τα µικρά
ψαράκια, τους καρχαρίες όχι. Όχι, κυρία Αδειλίνη µου, θα πιά-
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σετε τους καρχαρίες! Να βρείτε τις κατασκευαστικές, αυτούς
τους εργολάβους, τους «νταβατζήδες» της χώρας που έλεγε ο
Καραµανλής και επίσης τους Υπουργούς και όσους, αν λαδώθη-
καν, πόσο λαδώθηκαν και πότε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Προτείναµε εξεταστική επιτροπή από την πρώτη µέρα. Άκουσα

το ΠΑΣΟΚ µετά από δύο µέρες να µας αντιγράφει. Θέλουν εξε-
ταστική επιτροπή. Δεν είναι κακό. Σας καλωσορίζουµε στη φωνή
της λογικής, στην πατριωτική, λαϊκή, κοινωνική φωνή που εκπρο-
σωπεί όλους τους Έλληνες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε, λοιπόν, να δούµε ποια είναι η αλήθεια. Θα σας πω την

αλήθεια τώρα εγώ. Παραβιάζει η Ελλάδα, κύριοι της Νέας Δη-
µοκρατίας, την ευρωπαϊκή νοµοθεσία, ναι ή όχι; Είµαστε υπόδι-
κοι, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, ναι ή όχι; Είµαστε. Και
παραβιάζουµε και υπόδικοι είµαστε. 

Από πότε η Ευρωπαϊκή Ένωση µάς κουνάει το µαντήλι και το
καµπανάκι; Από το 2017 επί ΣΥΡΙΖΑ. Τι έγινε µέχρι το 2023; Τί-
ποτα! Ποιος φταίει γι’ αυτό; Θα το πω εγώ. Η Νέα Δηµοκρατία
του Κυριάκου Μητσοτάκη φταίει που πληµµύρισε η Θεσσαλία!
Ουδείς άλλος!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και κλείνω εδώ. Καταθέτουµε τα στοιχεία. Το κάνουµε εµείς.

Αν θέλει η κ. Αδειλίνη, ας πάει στα Πρακτικά της Βουλής, γιατί
θέλω πραγµατικά να ψάξει. Εδώ είναι τα στοιχεία σειρά-σειρά,
νοµοθεσία, παραβιάσεις από την πλευρά της Ελλάδας σε σχέση
µε τα αντιπληµµυρικά που δεν έγιναν ποτέ. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-
κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Πάµε στην οικονοµική ζηµιά της Θεσσαλίας. Ακούω ανοησίες.
Ακούω ανοησίες µέσα στη Βουλή. Δεν µπορεί να βγαίνει Βουλευ-
τής του ελληνικού Κοινοβουλίου και να λέει ότι η ζηµιά είναι 10
δισεκατοµµύρια. Δεν είναι 10 δισεκατοµµύρια η ζηµιά. Κάνετε τε-
ράστιο λάθος. Γι’ αυτό και λέω ότι δεν εκπροσωπείτε τον ελλη-
νικό λαό όσοι τα λέτε αυτά εδώ µέσα. Οι ζηµιές σε υποδοµές
είναι 3 - 3,5 δισεκατοµµύρια. 

Οι ζηµιές οι υπόλοιπες δεν είναι για έναν χρόνο, διότι το έδα-
φος πλέον έχει µολυνθεί, κύριοι! Λύµατα, πετρέλαιο από καυστή-
ρες, πτώµατα, φυτοφάρµακα, ζωοτροφές. Πού πήγαν όλα αυτά;
Στο έδαφος. Η συγκεκριµένη γη χρειάζεται αγρανάπαυση δύο
µε τρία χρόνια. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Θα σας το πω εγώ. Η
Λάρισα συνεισφέρει 10 δισεκατοµµύρια στο ακαθάριστο εθνικό
προϊόν. Σε δύο χρόνια; 20 δισεκατοµµύρια είναι η δολοφονία της
Θεσσαλίας! Βάζω µικρό ποσοστό. Παραπάνω είναι.

Και να σας πω τι θα στερηθεί η Ελλάδα; Να σας πω τώρα τι
θα στερηθεί η πατρίδα µας. Ο Θεσσαλικός Κάµπος παράγει το
52% της βιοµηχανικής ντοµάτας, 38% βαµβάκι, 54% αχλάδια,
52% αµύγδαλα, 39% κάστανα, 26% καρύδια, 19% πρόβειο γάλα,
13% αίγειο γάλα, 18,5% βόειο κρέας, 19,7% βόειο γάλα. Αυτά
όλα θα λείψουν. Κι αυτό σηµαίνει τι; Θα χρειαστούµε για την
επάρκεια των αγαθών µας εισαγωγές, πράγµα που σηµαίνει εξα-
γωγή συναλλάγµατος, σηµαίνει δανεισµό, σηµαίνει αύξηση του
δηµοσίου χρέους και ταυτοχρόνως νέο µνηµόνιο. Έρχεται οσο-
νούπω. Το λέµε, όπως σας λέγαµε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ και κύριοι
του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας από το 2019 εδώ µέσα να
κάνουµε ένα σχέδιο για την επάρκεια και αυτάρκεια των αγαθών
του πρωτογενή τοµέα. Δεν µας ακούσατε ποτέ. 

Ο Πρωθυπουργός, αν θέλετε την αλήθεια, αν ήταν πραγµατι-
κός ηγέτης χώρας, έπρεπε να συγκαλέσει τώρα συµβούλιο πο-
λιτικών Αρχηγών, γιατί είναι εθνικό το θέµα της Θεσσαλίας. Να
πάρει ιδέες, να ακούσει προτάσεις. Να συζητήσουµε επιτέλους
σαν σοβαροί πολιτικοί, όπως έγινε στη Γερµανία. Είχαν κι εκεί
νεκρούς, αλλά εκεί συνεκλήθησαν οι τοπικές κυβερνήσεις, οι κυ-
βερνήτες, οι Υπουργοί µαζί µε τα κόµµατα και συνοµίλησαν µε-
ταξύ τους. 

Ο Πρωθυπουργός νοµίζει ότι ακόµα είναι ο Μωυσής. Έτσι τον
έλεγαν το 2019, 2020, 2021. Το τσιτάχ της πολιτικής, έλεγαν. Το
τσιτάχ απεδείχθη γάτα, όµως, µπρος το µέγεθος των προβληµά-

των, δυστυχώς. «Γάτα» µε την κακή έννοια του όρου, όχι µε την
εξυπνάδα. 

Πάµε και στα υπόλοιπα. 
Πληµµύρες. Έχουµε πολλά να πούµε. Τα µηνύµατα, ένα-ένα.

Θα σας πω ένα διασταλτικά. Πέφτει το ρεύµα στην πόλη της
Καρδίτσας, της Θεσσαλονίκης. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Ότι το
υδραγωγείο δεν στέλνει νερό, γιατί είναι συνδεδεµένες οι περισ-
σότερες πηγές, τα αντλιοστάσια µε το ρεύµα. Όταν, λοιπόν, δεν
έχει ρεύµα µία περιοχή, δεν στέλνει και νερό. 

Τι κάνει µία χώρα που είναι σοβαρή, κύριε Υπουργέ µου; Ξέ-
ρετε; Στήνει ανεµογεννήτριες ή γεννήτριες στον χώρο των αντ-
λιοστασίων; Το δεύτερο. Βάζει γεννήτριες, ώστε, αν διακοπεί το
ρεύµα, να έχεις τουλάχιστον τρεις-τέσσερις ώρες να δώσεις
νερό. Αλλιώς, ούτε νερό θα έχεις ούτε να πιεις ούτε να φας. Αυτό
σηµαίνει χρηστή διοίκηση. Αυτό σηµαίνει κυβερνώ επ' ωφελεία
του λαού κι όχι των συµφερόντων και των ολιγαρχών. 

Επίσης, όταν δεν έχει ρεύµα, τι άλλο παθαίνουµε; Ξέρετε;
Απλά µαθήµατα οικονοµικών. Δεν έχουµε POS, δεν έχουµε
κάρτα, κύριε Υπουργέ. Πάτε να καταργήσετε τα µετρητά. Ξέρετε
τι σηµαίνει αυτό; Τι θα αγοράζει ο άλλος; Δεν έχει ρεύµα. Με
κάρτα; Πώς; Πού; Για πείτε µου. Δείτε και τις δυσκολίες. Άρα,
µένεις νηστικός, βρεγµένος, διψασµένος, πληγωµένος και αβοή-
θητος. 

Θέλει προσοχή το εγχείρηµα µε το πλαστικό σας χρήµα. Εµείς
είµαστε εναντίον του πλαστικού χρήµατος και αν θέλετε να χτυ-
πήσετε τη φοροδιαφυγή, πηγαίνετε στα διυλιστήρια, κάνετε ιχνη-
λάτηση. Εκεί θα βρείτε τα λεφτά, όχι στην τσέπη του ελληνικού
λαού!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, κύριε

Πρόεδρε, ολοκληρώστε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Ναι, κλείνω.
Φωτοβολταϊκά. Στη Θεσσαλία γεµίσατε φωτοβολταϊκά. Ήδη

µαθαίνω ότι ισραηλινή εταιρεία θέλει δέκα χιλιάδες στρέµµατα.
Αυτά τα φωτοβολταϊκά που πληµµύρισαν ξέρετε τι απόβλητα
έχουν µέσα; Πού θα πάνε όλα αυτά; Στον υδροφόρο ορίζοντα!

Γι’ αυτό σας λέω ότι λέµε ανοησίες πολλές φορές εδώ µέσα,
γιατί κάποιοι έρχονται, τους τα ετοιµάζουν, «πάρτε τα», δεν ξέ-
ρουν, τα διαβάζουν και φεύγουν. Δεν είναι έτσι η πολιτική. Η πο-
λιτική είναι σοβαρή υπόθεση, για να την αφήνουµε σε χέρια, τα
οποία πραγµατικά, αντί να µιλούν, παραµιλούν και κάνουν ζηµιά,
µεγάλη ζηµιά. 

Το «112» δεν λειτούργησε στον Παλαµά. Υπάρχουν καταγγε-
λίες.

Αντιπληµµυρικά. Αφήστε το. Το σχολιάσαµε.
Πτητικά µέσα. Τα είπαµε. Είναι µερικά µηνύµατα. Από την

πρώτη στιγµή –θα σας το πω τώρα- ήξερε η Κυβέρνηση ότι ελι-
κόπτερα δεν είχε. Το γνώριζε. Όλοι το ξέραµε. Έχω κάνει άπει-
ρες ερωτήσεις και για τα Σινούκ και για τα Σούπερ Πούµα. 

Τι θα έκανα εγώ αν ήµουν Πρωθυπουργός στη θέση του Πρω-
θυπουργού; Τι θα κάνει η Ελληνική Λύση; Θα επιτάσσαµε τα δια-
κόσια ιδιωτικά ελικόπτερα που τα έχουν οι ολιγάρχες παρκα-
ρισµένα και δεν βοηθάνε. Διακόσια είναι, για να µην κοροϊ-
δεύουµε τον κόσµο! Και φαγάνες και οχήµατα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Το χειρότερο δε απ’ όλα είναι ότι δεν βγάλατε τον στρατό.

Αυτό δεν το συγχωρώ. Εγώ θυµάµαι στον σεισµό στην Καλα-
µάτα, όπου ήµουν στρατιώτης τότε, όταν πήγαµε µε το Σινούκ,
για να βοηθήσουµε τους Καλαµατιανούς, κύριοι συνάδελφοι, εί-
χαµε στήσει και ειδικό µαγειρείο και δίναµε συσσίτια. Στον Βόλο
δεν έχουν να φάνε, δεν έχουν φαγητό. Όχι µόνο νερό δεν έχουν,
αλλά ούτε φαγητό, το καταλαβαίνετε; Ο στρατός θα µπορούσε
να έχει έτοιµα µαγειρεία, να τους δώσει συσσίτια, να φάνε! Τι
είναι αυτό που λέτε;

Επαναφέρετε τη MOMA. Ξαναφέρτε τον στρατό σε αυτό που
του αξίζει. Κοινωνική αρωγή σε Έλληνες όποτε πονάνε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Το έχω πει χίλιες φορές, χρειάστηκε µία γέφυρα και την έκανε

κατευθείαν ο στρατός στο νότιο Πήλιο. Κατευθείαν, σε µία µέρα.
Ήµουν εκεί και το είδα µε τα µάτια µου, στα Καλά Νερά. Σε µία
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µέρα! Γιατί δεν κάνουν τη MOMA; Γιατί δεν το θέλουν αυτό; Να
σας το πω εγώ. Γιατί θέλουν τα συσσίτια –τα catering- να τα παίρ-
νουν οι κολλητοί τους, να τα δίνουν αυτοί. Πλέον, όµως, δεν µπο-
ρούν να τα δώσουν, γιατί είναι πάρα πολλά τα άτοµα. 

Θέλουν στις δοµές να δίνουν από catering. Γιατί δεν το κάνουν
αυτό; Γιατί θέλουν οι εργολάβοι οι φίλοι τους, η «ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ» ή
η όποια άλλη, αν θέλετε, εταιρεία να κονοµάει από παντού, από
ανεµογεννήτριες, από δρόµους, από γέφυρες, από τον αέρα,
από το λιµάνι. Παντού «ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ». 

Και δεν έχω τίποτα µε τον επιχειρηµατία, τη δουλειά του κάνει
αυτός. Εµένα µε ενοχλεί η δική σας ασυλία απέναντι σε αυτούς,
οι οποίοι και ζηµιά κάνουν στην εθνική οικονοµία και δεν κάνουν
καλά κατασκευαστικά έργα και το χειρότερο, δεν τιµωρούνται
ποτέ.

Κλείνω εδώ µε τη βοήθεια στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Ποια βοή-
θεια; Ποιον κοροϊδεύετε; Ξέρετε τι είπε η Ευρωπαϊκή Ένωση, η
κυρία φίλη του κυρίου Μητσοτάκη; Πρώτον, όταν έγινε το ίδιο
γεγονός στη Σλοβακία, πήγε η ίδια και είδε τα αποτελέσµατα.
Ήρθε εδώ να τα δει στη Θεσσαλία; Όχι. Πέταξε ο Πρωθυπουρ-
γός εκεί. Ο ίδιος πήγε στο Στρασβούργο. 

Όµως, το χειρότερο ποιο είναι; Λέει στον Πρωθυπουργό:
«Είστε αποτυχηµένοι, υπάρχουν αποθεµατικά που δεν απορρο-
φήσατε από τα προηγούµενα χρόνια. Πηγαίνετε, πάρτε από
εκεί». Κι ο Πρωθυπουργός χαίρεται. Του λέει είσαι αποτυχηµέ-
νος, γιατί δεν απορρόφησες λεφτά που υπήρχαν και αυτός χαί-
ρεται. Χαίρεται, λέει θα πάρουµε λεφτά! Μα, τα λεφτά είναι τα
δικά µας, έτσι κι αλλιώς. Από τα δικά µας τα λεφτά, δηλαδή, θα
πάρουµε τα λεφτά και λέτε ότι µας έδωσε βοήθεια! 

Εγώ αύριο το πρωί, η Ελληνική Λύση µπορούµε να βρούµε δύο
δισεκατοµµύρια ευρώ άµεσα. Άµεσα, τώρα! Ούτε να ευχαριστώ
τους Ευρωπαίους ούτε τίποτα. Δύο δισεκατοµµύρια! Κάντε ό,τι
έκανε η Σλοβενία. Μισό τοις εκατό -0,2% είναι αυτοί- φόρο σε
όλες τις τράπεζες της χώρας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αυτό έκανε η σοβαρή κυβέρνηση της Σλοβενίας µε το που

έγινε το γεγονός. Είπε 0,2% έκτακτος φόρος στις τράπεζες. Ξέ-
ρετε τι σηµαίνει αυτό; Τριακόσια πενήντα εκατοµµύρια.

Επίσης, ενάµισι δισεκατοµµύριο από προµήθειες που παίρ-
νουν και αδικούν τον Έλληνα, για δύο χρόνια από τώρα δεν θα
τα πάρουν οι τραπεζίτες. Τρία δισεκατοµµύρια είναι. Ενάµισι δι-
σεκατοµµύρια είναι προµήθειες, 10 ευρώ, 5 ευρώ, στείλε ένα έµ-
βασµα, ενάµισι δισεκατοµµύριο τον χρόνο. Δεν µιλώ για τον
αναβαλλόµενο φόρο, τους τα χαρίσατε και εσείς και αυτοί και
όλοι µαζί. Κάνετε νόµο, για να µην πληρώνουν οι τραπεζίτες
λεφτά και να πεινάει ο Θεσσαλός αγρότης και ο κτηνοτρόφος,
να µην έχει να φάει ο Βολιώτης. Δεν είναι κράτος. 

Ένας θρήνος πλανάται πάνω από τη χώρα µε τα εγκληµατικά
λάθη αυτής της Κυβέρνησης και η Κυβέρνηση Μητσοτάκη έχει
άλλες προτεραιότητες. Στέλνει τον κ. Πατέλη να κάνει µασάζ -
λέει- σε κάποιους Βουλευτές που διαφωνούν µε τον νόµο περί
οµοφυλοφίλων και υιοθεσίας.

Ακούστε, κύριοι, αυτές οι προτεραιότητες είναι δικές σας. Σας
τις χαρίζουµε. Μην αγχώνεται, πείτε στον Πρωθυπουργό, θα ψη-
φίσουν το ΠΑΣΟΚ κι ο ΣΥΡΙΖΑ. Ό,τι έγινε µε τις Πρέσπες, θα γίνει
και εδώ. Το έχουµε πει εδώ κι έναν µήνα. Τι θα πουν οι δικοί σας
οι «αντάρτες», οι τάχα µου δεξιοί;

Εδώ ο Πρωθυπουργός και µπράβο του -µπράβο στον Πρωθυ-
πουργό- χθες πήγε µε τη σηµαία εδώ στο πέτο, τίµησε την ελλη-
νική σηµαία. Έβαλε στο πέτο τη σηµαία. Επειδή βλέπει εµάς που
βάζουµε σηµαίες, αντέγραψε κι αυτός. Καλώς ήρθες στον δρόµο,
λοιπόν, του εθνικού κοινωνικού λαϊκού πατριωτισµού. Τον καλω-
σορίζουµε και αυτόν, αλλά όχι µόνο στα λόγια και στις πράξεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Λέω και επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι οι προτεραιότητες της

Νέας Δηµοκρατίας είναι ο νόµος για την υιοθεσία των οµοφυλο-
φίλων. Διαφωνούµε ριζικά, δεν έχει σηµασία. Εµείς έχουµε άλλες
προτεραιότητες. Εµείς έχουµε προτεραιότητες που αφορούν την
Ελλάδα και τους Έλληνες. 

Θέλουµε οι Έλληνες να έχουν χρήµατα, να έχουν αξιοπρεπείς
µισθούς, να έχουν καλές συντάξεις, καλή υγεία, καλή παιδεία, να
µην φύγουν από την Ελλάδα, να µην ξεσπιτωθούν, να µείνουν

εδώ, πιστοί στην Ελλάδα, στην Ορθοδοξία, στην πατρίδα, στην
ιστορία, στον πολιτισµό!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πρώτα είναι η Ελλάδα, πρώτα οι Έλληνες! Τις προτεραιότητες

τις δικές σας σάς τις χαρίζουµε.
Σας ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Ελληνικής Λύσης χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Τον λόγο έχει ο Πρό-

εδρος των Σπαρτιατών κ. Βασίλειος Στίγκας.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΤΙΓΚΑΣ (Πρόεδρος των Σπαρτιατών): Κύριε

Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα είµαστε εδώ για
να νοµοθετήσουµε -όπως και τις προηγούµενες ηµέρες, αλλά και
τις υπόλοιπες ηµέρες- ενώ η πατρίδα µας περνάει δύσκολες
στιγµές. 

Ποτέ δεν µε εντυπωσίασαν τα σόου, γιατί τα σόου τα έχω χα-
ρακτηρίσει στον υπερβολικό βαθµό, όταν γίνονται, έργα που µου
θυµίζουν θέατρο σκιών και τον δηµοφιλή ήρωα Καραγκιόζη. Διότι
είναι θέµα φιλοσοφίας πώς µπορεί κάποιος να αντιµετωπίσει τις
διάφορες καταστάσεις και πώς κάποιος είναι δίπλα στον λαό.
Είναι µέσα στον λαό ή αν θέλετε προέρχεται από τον λαό. 

Εµείς, οι Σπαρτιάτες, το περασµένο Σάββατο -θέλαµε και πιο
νωρίς, βέβαια, αλλά υπήρχαν τεχνικές δυσκολίες, όπως αντιλαµ-
βάνεστε- πήγαµε στις πληγείσες περιοχές. Θέλαµε να πάµε πρώτα
Καρδίτσα - Τρίκαλα, που ήταν το µεγαλύτερο πρόβληµα, αλλά δεν
µας επέτρεψαν και πήγαµε στον Βόλο. Στον Βόλο είχαµε και βοή-
θεια µαζί, αλλά το κυριότερο ανακατευτήκαµε µε τον κόσµο. 

Ναι, δεν είναι ντροπή, βοηθήσαµε και αν θα χρειαστεί, θα το
ξανακάνουµε. Ανακατευτήκαµε µε τον κόσµο, βοηθήσαµε να λι-
γοστεύουν οι ουρές. Πήραµε αγκαλιά νερά, τα µοιράσαµε στον
κόσµο και είµαστε ευτυχισµένοι γι’ αυτό. Δεν ντρεπόµαστε γι’
αυτό και θα το ξανακάνουµε. Θα το ξανακάνουµε σύντοµα, την
Παρασκευή. Θα ξαναπάµε στις πληγείσες περιοχές και όχι µόνο
τώρα, θα πηγαίνουµε συνέχεια. Ό,τι µπορούµε, να βοηθήσουµε,
γιατί είµαστε κοµµάτι αυτής της κοινωνίας. 

Εµείς ανακατευτήκαµε µε τον κόσµο και πραγµατικά νιώσαµε
πολύ όµορφα. Όταν δίνεις κάτι σε έναν άνθρωπο που διψάει, που
πεινάει, που έρχεται και σου λέει «σε παρακαλώ, δώσε µου µία
εξάδα νερό, έχω κάποιον συγγενή µου στο σπίτι, έχω µία γιαγιά,
έχω παιδιά», νιώθεις πολύ όµορφα. Πώς να ζήσει κάποιος µε µία
εξάδα νερό; Τι να πρωτοκάνει; Να πιει, να πλυθεί, να µαγειρέψει;
Αυτό δεν είναι ντροπή. 

Εµείς οι Σπαρτιάτες πήγαµε και θα ξαναπάµε, γιατί κάποιοι
άλλοι δεν µπορούν να το κάνουν αυτό. Διότι αν πάνε να ανακα-
τευτούν µε τον κόσµο, θα φάνε σφαλιάρες. Πραγµατικά, θα φάνε
σφαλιάρες. 

Εµείς οι Σπαρτιάτες πριν γίνουµε πολιτικός φορέας, είµασταν
ένα δίκτυο κοινωνικής δράσης και αλληλεγγύης. Έχουµε κάνει
πάρα πολλές φιλανθρωπίες και είµαστε υπερήφανοι γι’ αυτό.
Όταν κάναµε εµείς τις φιλανθρωπίες, κάποιοι άλλοι πολιτικάντη-
δες ψήφιζαν το πρώτο µνηµόνιο. Να τα θυµηθούµε αυτά. Αυτά
δεν τα ξεχνάµε, γιατί ακούγονται περίεργα πράγµατα εδώ στην
Αίθουσα. 

Προτάσεις, όπως πού θα βρούµε δύο δισεκατοµµύρια, πού θα
βρούµε τρία δισεκατοµµύρια, πού θα βρούµε είκοσι δισεκατοµ-
µύρια; Από την τσέπη του, όµως, δεν τα βγάζει κανένας! Γιατί κά-
ποιοι πονάνε. Πονάει η τσέπη τους, άµα είναι να δώσουν κάτι. Ή
έχουν τα λεφτά στο εξωτερικό και βέβαια δεν είναι εύκολο να έρ-
θουν εδώ τα λεφτά. Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν.

Εµείς πήγαµε στις πληγείσες περιοχές και είµαστε πάρα πολύ
περήφανοι γι’ αυτό και θα βοηθήσουµε µε όλες µας τις δυνάµεις.
Εµείς δεν έχουµε λεφτά στην τράπεζα και ό,τι έχουµε κι όσο µπο-
ρούµε, θα τα διαθέσουµε γι’ αυτούς τους ανθρώπους. 

Ήθελα να τονίσω, επίσης, ότι έχουν περάσει σχεδόν δέκα
µέρες από αυτή τη θεοµηνία, από αυτή την τεράστια κατα-
στροφή και ακόµα µας παίρνουν τηλέφωνο όλες τις ηµέρες -
ακόµα και σήµερα το πρωί- από την Αγιά, από τη Γιάννουλη, από
χωριά της Καρδίτσας. Πεινάνε, θέλουν ζωοτροφές για τα ζώα
τους -όσα έχουν γλιτώσει- γάλα για τα παιδιά τους, κάτι. 

Και βλέπουµε ότι η Κυβέρνηση είναι απούσα. Δεν µπορεί να
κάνει τίποτα. Ο κύριος Πρωθυπουργός λέει «πήγαµε στις Βρυ-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΑ’ - 13 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023 2917



ξέλλες, πήραµε δύο δισεκατοµµύρια». Πώς θα διατεθούν αυτά
τα λεφτά; Πότε θα γίνει αυτό; Αυτή τη στιγµή πεινάει ο κόσµος.
Ο στρατός, είναι γεγονός, ότι ολιγώρησε και ακόµα ολιγωρεί. Θα
έπρεπε αυτή τη στιγµή ο κάµπος της Θεσσαλίας να είναι γεµάτος
από ελικόπτερα, να µεταφέρουν τρόφιµα, να παίρνουν ανθρώ-
πους εγκλωβισµένους και να τους µεταφέρουν σε ασφαλή µέρη.
Τίποτα από αυτά δεν γίνεται. 

Επίσης ακούγονται και χαζοµάρες, πραγµατικές χαζοµάρες
και το λέω γιατί ξέρω πράγµατα και τρελαίνοµαι. Ακούστηκε –
λέει- ιδιωτικά ελικόπτερα να επιστρατευτούν. Κάποιος θα έπρεπε
να πει στους άσχετους ότι τα ιδιωτικά ελικόπτερα δεν είναι µε-
ταφορικά, δεν είναι ελικόπτερα φορτίων. Είναι επιβατικά ελικό-
πτερα, µεταφέρουν ανθρώπους. Επίσης, αυτοί οι πιλότοι δεν
έχουν την τεχνογνωσία να πάνε σε δύσκολες περιοχές. Ξέρω
αυτά τα πράγµατα διότι υπηρέτησα επί είκοσι δύο µήνες στην
Αεροπορία Στρατού. Ήµουν µηχανικός εδάφους και ιπτάµενος
και εποµένως είχα υπηρετήσει και στο Στεφανοβίκειο, εκεί που
πνίγηκαν τα ελικόπτερα µέσα στο νερό. 

Βέβαια, για να είµαι ειλικρινής, δεν θέλω να αναφέρω αυτά τα
πράγµατα διότι είναι θέµατα εθνικής ασφαλείας, αλλά ήδη
έχουµε γίνει ρεζίλι διεθνώς και πόσο µάλλον περισσότερο
έχουµε εκτεθεί και στην Τουρκία. Θα µπορούσαν, αν δεν είχαν
παρατήσει τον Στρατό και τις Ένοπλες Δυνάµεις στη µοίρα τους,
να είναι τρεις αξιωµατικοί τουλάχιστον σε επιφυλακή, να πάρουν
τα ελικόπτερα και να τα πάνε σε ένα πιο ασφαλές µέρος. Ήταν
λάθος της Κυβέρνησης και ψέµα µεγάλο να πει ότι τα ελικόπτερα
αυτά ήταν παροπλισµένα. Αν ήταν παροπλισµένα -επειδή το γνω-
ρίζω από πρώτο χέρι- θα ήταν κάπου σε µία αποθήκη πεταµένα
ή «κανιβαλισµένα» για να φτιάξουν κάποια άλλα. Έτσι γίνεται.
Ελικόπτερα ή αεροπορικά µέσα που δεν είναι χρήσιµα και είναι
παροπλισµένα πρέπει να είναι σε αποθήκες και όχι στην πίστα
του αεροδροµίου. 

Εποµένως, η Κυβέρνηση και ο κ. Δένδιας έχουν εκτεθεί ανε-
πανόρθωτα γιατί ολιγώρησαν και δεν µπόρεσαν να είναι τα ελι-
κόπτερα εκεί που έπρεπε, αλλά είπαν και ψέµατα που τα άφησαν
µέσα στο νερό. Και αν υποτεθεί ότι αυτά τα Χιούι ήταν παροπλι-
σµένα, µε τα Απάτσι, που είναι και πανάκριβα πτητικά µέσα, τι
έγινε; Γιατί ήταν µέσα στο νερό; Αυτό είναι ντροπή για τη χώρα.

Άρα έχουµε και λέµε ότι αυτό είναι ένα ξεχαρβαλωµένο κρά-
τος και όλες αυτές οι καταστροφές, οι θεοµηνίες, οι φωτιές, οι
πληµµύρες µάς έχουν βρει απροετοίµαστους. 

Θα συνεχίσω λίγο λέγοντας για το φιλανθρωπικό έργο διότι,
κυρίες και κύριοι, όπως είπα και πριν, κάποιους τους πονάει η
τσέπη τους. Εµείς δεν είµαστε τέτοιοι. Δεν έχουµε πάρει τη χρη-
µατοδότηση ακόµα, όπως πιστεύω και τα άλλα κόµµατα, αλλά
όταν την πάρουµε -γιατί κάποιοι έχουν άλλες ιδέες για το αν θα
πάρουµε τη χρηµατοδότηση ή δεν θα την πάρουµε, θα το δούµε
αυτό-, όταν την πάρουµε, όµως, θέλω να ξέρετε ένα πράγµα, ότι
εµείς οι Σπαρτιάτες θα διαθέσουµε τα περισσότερα της χρηµα-
τοδότησης ώστε να ξαναγυρίσουν πίσω στον ελληνικό λαό και
αυτό δεν είναι τρικ, είναι µία πραγµατικότητα και είναι κάτι που
το αισθανόµαστε. 

Και για του λόγου το αληθές, να περάσουµε και λίγο στην
πράξη. Εµείς σκεφτήκαµε -είναι τόσο απλό, µα τόσο απλό- να
προτείνουµε κάτι εδώ στο Προεδρείο της Βουλής, στον κ. Τα-
σούλα και σε όλους εσάς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί
πολλές φορές η χειρονοµία είναι αυτή που µετράει και όχι το
ποσό ή το υλικό µέρος. 

Εµείς οι Σπαρτιάτες, λοιπόν, προτείνουµε να κρατηθεί ένας µι-
σθός απ’ όλους τους Βουλευτές εδώ στο ελληνικό Κοινοβούλιο
και να διατεθεί στους πληµµυροπαθείς της Θεσσαλίας. Τόσο
απλό και τόσο ανθρώπινο. Να δούµε. Θα κάνουµε και γραπτή αί-
τηση στον Πρόεδρο της Βουλής για να δούµε πώς µπορούµε να
συνεχίσουµε και πώς µπορεί να γίνει αυτό. Δεν βλέπω βέβαια
καµµία αντίδραση, αλλά εντάξει. Ο καθένας, είπαµε, ενδεχοµέ-
νως µπορεί να πονάει στην τσέπη του.

Πρόσφατα, πριν από δέκα µέρες περίπου, πήγα στον Νοµό
Έβρου, περιηγήθηκα στην περιοχή, έφτασα µέχρι ψηλά επάνω
στο δάσος της Δαδιάς, όσο δεν είχε καεί µέχρι εκείνη την ηµέρα.
Ο ήλιος δεν φαινόταν σε ολόκληρη την Αλεξανδρούπολη. Ήταν
πολύ τραγικές αυτές οι εικόνες.

Πέρα από τις φωτιές, κυρίες και κύριοι, ήθελα να τονίσω ότι
αυτό που είδαν τα µάτια µου τι ήταν; Η ερηµιά, η εγκατάλειψη,
δηλαδή εν µέσω θέρους δεν υπήρχαν τρακτέρ, δεν υπήρχε κό-
σµος να κινηθεί, να πάει στα χωράφια του, να µαζέψει την παρα-
γωγή, να κάνει κάτι, δεν υπήρχαν βιοµηχανίες, βιοτεχνίες. Τίποτα
δεν υπήρχε, τίποτα. Και µιλάµε για έναν νοµό που όλοι γνωρί-
ζουµε τι ανάγκες έχει και τι σηµασία έχει για τη χώρα µας, διότι
όλοι γνωρίζουµε ότι ο νοµός Έβρου είναι οι «Θερµοπύλες», µαζί
µε τα ακριτικά νησιά βεβαίως. Τίποτα, ερηµιά και εγκατάλειψη.

Το ίδιο να είστε σίγουροι ότι θα συµβεί και στη Θεσσαλία. Όσοι
άνθρωποι ζουν σε αυτά τα µέρη και ήταν µεταξύ φθοράς και
αφθαρσίας, έλεγαν «να µείνω στον τόπο µου, να καλλιεργήσω,
να φτιάξω κάτι, να µη φτιάξω, τι να κάνω µε όλα αυτά που συµ-
βαίνουν τόσα χρόνια;». Εποµένως να είστε σίγουροι ότι ο τόπος
εκεί θα ρηµάξει, θα ρηµάξει ο τόπος της Θεσσαλίας, ούτε θα
καλλιεργήσουν τίποτα ξανά ή θα το κάνουν µετά από πάρα
πολλά χρόνια, αλλά ποιος µπορεί να περιµένει, ποιος έχει την οι-
κονοµική άνεση σήµερα σε αυτήν τη χώρα να περιµένει; 

Επειδή είµαι άνθρωπος του εµπορίου και της παραγωγής, κι
εγώ περίµενα πολλά χρόνια, όπως και άλλοι άνθρωποι που ξέρω
στην παραγωγική βιοµηχανία. Παντού όλοι κάνουν υποµονή.
Μπήκαµε το 2010 στα µνηµόνια και συνεχίζουµε ακόµα να κά-
νουµε υποµονή. Πέρασε ένας χρόνος, δύο, τρία, τέσσερα, πέντε,
τώρα κοντεύουµε τα δεκαπέντε χρόνια. Πώς θα ανασυνταχθεί
αυτός ο τόπος; Με λόγια; Δεν νοµίζω. Η µία κυβέρνηση διαδέχε-
ται την άλλη και το αποτέλεσµα είναι το ίδιο, πόνος και κατα-
στροφή. Δεν µπορεί να παράξει εισόδηµα αυτή η χώρα.
Χρωστάµε σχεδόν 550 δισεκατοµµύρια. Πώς θα βγουν αυτά; Με
τι διαδικασίες; Δεν µπορεί να πάει µπροστά αυτός ο τόπος. 

Ήµουν τον τελευταίο χρόνο στη Γερµανία και είδα απίστευτα
πράγµατα. Δεν θα το συζητήσω βέβαια. Σε κάθε χωριό, όπως
έχουµε εµείς τα περίπτερα, εκεί είχαν τα εργοστάσια, τις βιοτε-
χνίες, είχαν τα πάντα. Εδώ πέρα τίποτα. Μεγαλοστοµίες, εξαγ-
γελίες, τα ίδια και τα ίδια. Δεν υπάρχει µέλλον σε αυτή τη χώρα.
Οι νέοι τι θα κάνουν; Αυτό είναι το σηµαντικότερο. Μετά από
εθνικές καταστροφές πρέπει να υπάρχει ένα σχέδιο, να ακολου-
θεί ένα σχέδιο σε αυτήν τη χώρα, να κρατήσουµε τους νέους µας
εδώ πέρα. Κάτι πρέπει επιτέλους να κάνουµε. Δεν µπορεί να συ-
νεχιστεί, όµως, αυτό το πράγµα, δεν γίνεται έτσι. 

Σε αυτές τις περιοχές -και επιµένω σ’ αυτό- η καταστροφή
είναι τεράστια. Ο Θεός να βάλει το χέρι του να µην έχουµε πε-
ρισσότερα θύµατα, διότι τώρα πέφτουν τα νερά και οι άνθρωποι
εκεί θα αντιµετωπίσουν πάρα πολλά προβλήµατα. Απ’ όσο γνω-
ρίζω, για τα επόµενα πέντε, ίσως και παραπάνω χρόνια θα υπάρ-
χει πλήρης ερήµωση όλων αυτών των περιοχών. 

Εποµένως, εµείς θα κάνουµε ό,τι µπορούµε µε τα µέσα που
µπορούµε ώστε να φτάσουµε σε αυτές τις περιοχές και να αγ-
καλιάσουµε τον κόσµο και να τον βοηθήσουµε. Το δυστύχηµα
είναι ότι είµαστε στο ίδιο έργο θεατές, διότι όλα θα ξεχαστούν
όπως και οι φωτιές που είχαµε τον Ιούλιο και τον Αύγουστο µάλ-
λον ξεχάστηκαν ή θα ξεχαστούν πολύ σύντοµα, όπως ξεχάστηκε
η τραγωδία των Τεµπών, όπως ξεχάστηκε η τραγωδία στο Μάτι,
όπως ξεχάστηκε πιο παλιά η τραγωδία στη Μάνδρα Αττικής. 

Βλέπουµε ότι η Κυβέρνηση προσπαθεί να ρίξει τις ευθύνες σε
κάποιους άλλους. Όλο κάποιοι φταίνε εκτός από τον Πρωθυ-
πουργό. Και µην ξεχνάµε ότι πριν από δυο-τρεις µήνες όλοι αυτοί
που παραιτήθηκαν ή θα παραιτηθούν ή θα εκδιωχθούν, ήταν επι-
λογές της Κυβέρνησης. Εποµένως κάτι δεν πάει καλά.

Έρχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο. Είναι ένα νοµοσχέδιο προφα-
νώς ρουσφετολογικού χαρακτήρα. Εµείς έχουµε εντοπίσει το
άρθρο 4 για τα όρια ηλικίας, για το αν κάποιος θα είναι είκοσι
ενός χρονών, αλλά πιθανόν θα µπορούσαµε να πούµε ότι πρέπει
να είναι είκοσι πέντε τουλάχιστον, αλλά και αυτά τι κριτήρια είναι;
Ένας νέος άνθρωπος που δεν έχει πάει ακόµα στον στρατό δεν
µπορεί να εκτελεί διαταγές εισαγγελέως και να κάνει κατά κά-
ποιον τρόπο τον δικαστικό λειτουργό. Είναι ένα περίεργο νοµο-
σχέδιο. Ο εισηγητής µας θα το αξιολογήσει και θα ψηφίσουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς. 
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Περνάµε στον κατάλογο των οµιλητών.
Τον λόγο έχει ο κ. Παναγής Καππάτος. 
ΠΑΝΑΓΗΣ ΚΑΠΠΑΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς θα

ήθελα να ξεκινήσω εκφράζοντας θερµά συλλυπητήρια στις οικο-
γένειες που θρηνούν µετά τη θεοµηνία. Όλος ο Ελληνισµός στέ-
κεται δίπλα στη Θεσσαλία. Η πολιτεία θα προχωρήσει για όσα
χρειάζονται ώστε οι συµπολίτες µας να προστατευτούν από τις
συνέπειες των φαινοµένων. Το έχει πράξει και πρόσφατα στο πα-
ρελθόν στο φαινόµενο του «Ιανού». Εγώ προερχόµενος από την
Κεφαλονιά µπορώ να σας διαβεβαιώσω ότι όσα σηµεία επλήγη-
σαν στην Κεφαλονιά σήµερα έχουν επανέλθει σε καλύτερη κα-
τάσταση απ’ ό,τι ήταν πριν πληγούν. Βέβαια αυτό δεν σηµαίνει
ότι δεν πρέπει να συνεχίσουµε την προσπάθεια. 

Το καιρικό φαινόµενο που ζήσαµε µας υπενθυµίζει πόσο γρή-
γορα αλλάζει η πραγµατικότητα γύρω µας και τι προκλήσεις κα-
λούµαστε να αντιµετωπίσουµε. Για να τα καταφέρουµε πρέπει
και το κράτος µας να αλλάξει. Να προσαρµοστεί σε καταστάσεις
που λίγα χρόνια πριν δεν µπορούσαµε να φανταστούµε. 

Το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα µπορεί να αφορά τη δι-
καιοσύνη ωστόσο αγγίζει τον πυρήνα της δηµόσιας συζήτησης
για το κράτος που θέλουµε. Ένα κράτος αποτελεσµατικό, ευέλι-
κτο, σύγχρονο. Η ταχύτητα απονοµής της δικαιοσύνης είναι µία
βασική προϋπόθεση για να γίνει η Ελλάδα ένας τόπος καλύτε-
ρος. 

Στην προηγούµενη κοινοβουλευτική περίοδο ξεκινήσαµε µε τη
σύσταση της δικαστικής αστυνοµίας. Η συγκεκριµένη µεταρρύθ-
µιση αποτελούσε αίτηµα εδώ και δεκαετίες των δικαστικών και
εισαγγελικών λειτουργών και συνολικά του νοµικού µας κόσµου.
Σκοπός της Δικαστικής Αστυνοµίας είναι η υποβοήθηση του
έργου των εισαγγελικών και δικαστικών αρχών και η διασφάλιση
της εύρυθµης λειτουργίας των δικαστικών υπηρεσιών. Με τη σύ-
σταση της Δικαστικής Αστυνοµίας επιδιώκεται η αποτελεσµατική
άσκηση των καθηκόντων του προσωπικού που πρόκειται να την
στελεχώσει. Η λειτουργική κατανοµή των αρµοδιοτήτων µεταξύ
των τοµέων της. Η ύπαρξη της αναγκαίας υπηρεσιακής συνοχής
για την εκπλήρωση των σκοπών της και εν τέλει η επιτάχυνση
των διαδικασιών της δικαιοσύνης. 

Η άµεση στελέχωση της Δικαστικής Αστυνοµίας αποτελεί προ-
απαιτούµενο της ουσιαστικής λειτουργίας της. Για τον λόγο αυτό
εισάγονται ρυθµίσεις µε σκοπό τη συγκεκριµενοποίηση της δια-
δικασίας στελέχωσης της Δικαστικής Αστυνοµίας, την εξειδί-
κευση των προσόντων διορισµού του προσωπικού, του
αστυνοµικού και του πολιτικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας
και τη σύσταση περιφερειακών υπηρεσιών της Δικαστικής Αστυ-
νοµίας σε επίπεδο τµήµατος πολιτικού και αστυνοµικού τοµέα
στα δικαστικά µέγαρα της επικράτειας. 

Η Δικαστική Αστυνοµία δίνει λύσεις στο έργο της απονοµής
δικαιοσύνης καθώς απεγκλωβίζει πολλούς αστυνοµικούς της
ΕΛΑΣ για να επιστρέψουν στα καθήκοντά τους. Είναι αδιαµφι-
σβήτητη η συνεισφορά της συγκεκριµένης διάταξης στην ασφά-
λεια του συνόλου των πολιτών. Επιπρόσθετα, η διευκόλυνση και
η στήριξη του έργου των δικαστικών λειτουργών θα γίνει µε την
πρόσληψη επιστηµονικού προσωπικού επικουρώντας ουσιαστικά
το έργο τους. Με το άρθρο 4 του νοµοσχεδίου καθορίζονται οι
αρµοδιότητες των περιφερειακών υπηρεσιών της Δικαστικής
Αστυνοµίας. 

Οι περιφερειακές υπηρεσίες της Δικαστικής Αστυνοµίας πολι-
τικού τοµέα θα έχουν στον τοµέα ευθύνης τους τη διενέργεια
προκαταρκτικής εξέτασης, προανάκρισης και ανακριτικών πρά-
ξεων κατόπιν εισαγγελικής παραγγελίας ή παραγγελίας του ανα-
κριτή, την παροχή επιστηµονικής και τεχνικής συνδροµής στους
δικαστικούς και εισαγγελικούς λειτουργούς επί θεµάτων των
οποίων η µελέτη και ανάλυση απαιτούν ειδικές γνώσεις, καθώς
και την υποβοήθηση των αρµόδιων δικαστικών και εισαγγελικών
αρχών στην εκτέλεση αιτηµάτων δικαστικής συνδροµής. Οι πε-
ριφερειακές υπηρεσίες Δικαστικής Αστυνοµίας αστυνοµικού
τοµέα θα είναι αρµόδιες για την επίδοση των δικογράφων και
των διαδικαστικών εγγράφων, την εκτέλεση των αποφάσεων των
ποινικών δικαστηρίων και την ευταξία των δικαστικών συνεδριά-
σεων και τη φύλαξη των δικαστικών καταστηµάτων. 

Επιπρόσθετα τροποποιούνται οι διατάξεις του ν.4963/2022
που αφορούν στη διαδικασία στελέχωσης της Δικαστικής Αστυ-
νοµίας και συγκεκριµένα µεταξύ άλλων καθορίζεται διακριτά ο
τρόπος επιλογής του πολιτικού και του αστυνοµικού προσωπικού
της Δικαστικής Αστυνοµίας. 

Επανακαθορίζονται τα τυπικά προσόντα διορισµού της Δικα-
στικής Αστυνοµίας καθώς και η διαδικασία πρόσληψης του προ-
σωπικού του αστυνοµικού τοµέα όπου µεταξύ άλλων
προβλέπονται η έκδοση προκήρυξης πλήρωσης των θέσεων κα-
τόπιν έγκρισης του ΑΣΕΠ. 

Διασαφηνίζεται παράλληλα µε την προτεινόµενη διάταξη το
καθεστώς πρόσληψης του προσωπικού του αστυνοµικού και του
πολιτικού τοµέα κατά τρόπο που παρέχει αυξηµένες εγγυήσεις
διαφάνειας και αξιοκρατίας και µε διακριτή αντιµετώπιση των
δύο τοµέων. Σύµφωνα µε το άρθρο 5 του ν.4963/2022 προτείνε-
ται η στελέχωση και οι εγγυήσεις του προσωπικού της δικαστι-
κής αστυνοµίας. Το προσωπικό του πολιτικού τοµέα επιλέγεται
µέσω του Ανωτάτου Συµβουλίου Επιλογής Προσωπικού ΑΣΕΠ
σύµφωνα µε τα άρθρα 8 έως 25 του ν. 4725/2021 και εφόσον
κατά την κρίση του ΑΣΕΠ δεν είναι δυνατή η επιλογή του µέσω
του πανελλήνιου γραπτού διαγωνισµού κατά τα άρθρα 28 έως
30 του ίδιου νόµου. Για την πλήρωση θέσεων του προσωπικού
του αστυνοµικού τοµέα της δικαστικής αστυνοµίας, όπως ανα-
φέρεται στο άρθρο 11, καθιερώνεται µέσω προκήρυξης από το
Υπουργείο Δικαιοσύνης η οποία εναρµονίζεται µε τις βασικές
αρχές και εγγυήσεις διαφάνειας, αξιοκρατίας, αντικειµενικών κρι-
τηρίων των διαγωνισµών που διεξάγονται από το Ανώτατο Συµ-
βούλιο Επιλογής Προσωπικού αλλά και παρεµφερών ρυθµίσεων
που αφορούν προσωπικό που ασκεί καθήκοντα αστυνόµευσης.
Η προκήρυξη του διαγωνισµού προβλέπεται να διενεργηθεί
µέσω ΑΣΕΠ και αφορά την πρόσληψη εξακοσίων ατόµων στη Δι-
καστική Αστυνοµία τα οποία θα κατανεµηθούν στις δικαστικές
υπηρεσίες της χώρας και θα αποτελούν το ένστολο και ένοπλο
προσωπικό που θα εκτελεί αστυνοµικά καθήκοντα. Επίσης, προ-
βλέπεται η πρόσληψη έως και εκατόν πενήντα ατόµων διαφόρων
ειδικοτήτων για το πολιτικό προσωπικό που θα εκτελούν καθή-
κοντα πραγµατογνωµόνων. 

Σύµφωνα µε την οπτική µας µία Δικαστική Αστυνοµία αποτε-
λούµενη από εξειδικευµένο προσωπικό και διαθέτοντας τον απα-
ραίτητο υλικοτεχνικό εξοπλισµό αλλά και την τεχνογνωσία, θα
συµβάλει αποφασιστικά στην αποτελεσµατικότερη αντιµετώπιση
των σύγχρονων µορφών του εγκλήµατος, θα ενισχύσει το αξιό-
µαχο της Ελληνικής Αστυνοµίας µε την αποδέσµευση δυνάµεών
της από παράλληλα προανακριτικά καθήκοντα ενώ θα προσδώ-
σει στην εισαγγελική αρχή αποτελεσµατικότητα και επιχειρη-
σιακή επάρκεια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Βέβαια οφείλουµε να τονίσουµε ότι ο ρόλος της Δικαστικής
Αστυνοµίας δεν θα πρέπει επ’ ουδενί να είναι ανταγωνιστικός µε
την Ελληνική Αστυνοµία. Αντιθέτως όποιος διαχωρισµός καθη-
κόντων θα πρέπει να αναβαθµίζει την ελληνική διοικητική Αστυ-
νοµία προσδίδοντας σε αυτήν ένα ιδιαίτερα προληπτικό ρόλο µε
τον οποίο θα συµβάλει στο έπακρο και τις λειτουργίες της Δικα-
στικής Αστυνοµίας βοηθώντας στην αντιµετώπιση του εγκλήµα-
τος και βελτιώνοντας την καθηµερινότητα του πολίτη. 

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σύσταση της Δι-
καστικής Αστυνοµίας θεσπίζεται και στη χώρα µας ικανοποιών-
τας ένα πάγιο αίτηµα όλου του νοµικού κόσµου. Η Δικαστική
Αστυνοµία ένας επιτυχηµένος θεσµός που εφαρµόζεται σε προ-
ηγµένα δικαστικά συστήµατα θα συνδράµει αποτελεσµατικά
στην επιτάχυνση της απονοµής των αποφάσεων της δικαιοσύνης
καθώς και στην εύρυθµη λειτουργία των δικαστικών υπηρεσιών. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Καππάτο. 

Τον λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Γαβρήλος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΑΒΡΗΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέψτε και σε µένα από αυτό το Βήµα να εκφράσω τη θλίψη

µου και την αλληλεγγύη µου στον κόσµο που αυτή τη στιγµή δο-
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κιµάζεται στη Θεσσαλία, τη Μαγνησία, το Πήλιο. Να εκφράσω τα
θερµά µου συλλυπητήρια στις οικογένειες των θυµάτων και δύ-
ναµη βέβαια σε όλους να αντιµετωπίσουν τα δύσκολα που είναι
µπροστά µας.

Κύριοι της Κυβέρνησης, ακόµη έως και σήµερα µετά την τρα-
γωδία των πυρκαγιών έρχεται η τραγωδία των πληµµυρών στη
χώρα µας. Και δεν έχετε την ενσυναίσθηση αλλά και την ευθύνη
πραγµατικά να αναλάβετε αυτές τις ευθύνες που σας αναλο-
γούν. Ρίχνετε όλα τα βάρη στην αναποδιά, όπως λέτε, στη γρα-
φειοκρατία της χώρας, στην κλιµατική κρίση που ήρθε µε µεγάλη
ένταση αλλά καµµία ευθύνη στη δική σας διακυβέρνηση τεσσά-
ρων ετών έως σήµερα. 

Και αφού κανένας δεν αναλαµβάνει την ευθύνη, µπροστά στην
ιδέα -και σε αυτό που κυκλοφορούσε- ότι µπορεί να ανασχηµα-
τιστεί, ο κύριος Υπουργός Πολιτικής Κρίσης και Πολιτικής Προ-
στασίας, χθες, βγήκε να επιρρίψει ευθύνες στο σύνολο σχεδόν
των Υπουργών, στο σύνολο της Τοπικής Αυτοδιοίκησης Α’ και Β’
βαθµού και σε περιοχές που είναι πρωτοκλασάτα στελέχη για
πολλά χρόνια και διοικούν από το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας.
Μπροστά στον κίνδυνο να ανασχηµατιστεί, ακούσαµε χτες ότι
φταίει το Υπουργείο Εσωτερικών, ότι φταίει το Υπουργείο Εθνι-
κής Άµυνας, ότι φταίει το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, ότι
φταίει η περιφέρεια, ότι φταίνε οι δήµοι. Το ακούσαµε από στέ-
λεχος της Κυβέρνησής σας. Και βέβαια µας είπε ότι η απορρό-
φηση από το πρόγραµµα «ΑΙΓΙΣ» είναι µόνο στο 1%. Αυτό βρήκε
από τον προηγούµενο Υπουργό Πολιτικής Προστασίας, Υπουργό
που ο κύριος Πρωθυπουργός δεν του ανανέωσε τη θητεία τον
Ιούνιο, αλλά θυµήθηκε να τον επιβραβεύσει, µόλις, προχτές, δί-
νοντάς του ένα χαρτοφυλάκιο καινούργιο, αυτό του Υπουργού
Εµπορικής Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής. 

Ασφαλώς και είναι και δικαιολογηµένη η αµηχανία όλων εσάς,
των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας και η δυσφορία που πα-
ρατηρείται. Ένας Υπουργός που είχε κριθεί και φαίνεται ότι ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός είχε αποφανθεί για το τι έκανε αυτός ο
Υπουργός τα προηγούµενα τέσσερα χρόνια -για να µην τον
αδικώ, ήταν µόλις δύο χρόνια ο κ. Στυλιανίδης- σήµερα βλέπετε
εσείς οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας να τον επαναφέρει
στην Κυβέρνηση. 

Δεν µας είπατε, κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, τι
έγινε µε αυτά τα αντιπληµµυρικά έργα του «Ιανού». Πόσα εκα-
τοµµύρια ξοδεύτηκαν και τελικά πού βοήθησαν αυτά τα έργα και
αν πράγµατι έγιναν αυτά τα έργα. Ακούµε διάφορα ποσά. Ακόµη
και ο περιφερειάρχης, που ανήκει στο κόµµα της Νέας Δηµοκρα-
τίας -είχε διατελέσει και Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας- µία
µας λέει για 500 εκατοµµύρια ευρώ έργα, µία µας λέει για 150
εκατοµµύρια ευρώ. 

Τελικά έγιναν αντιπληµµυρικά έργα ή έχουµε µία µηδενική
απορρόφηση στο σύνολο των κονδυλίων; Είτε είναι κονδύλια που
αφορούν στο Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας είτε κονδύ-
λια που αφορούσαν στο ΕΣΠΑ είτε και κονδύλια, ακόµη, του κρα-
τικού προϋπολογισµού για τη θωράκιση της πατρίδας µας,
ιδιαίτερα σε αυτή την περιοχή της Θεσσαλίας, όπου ήδη από το
2018 η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ έφερε τα πρώτα σχέδια διαχείρι-
σης κινδύνων πληµµύρας και δεν κάνατε έκτοτε τίποτα ούτε το
2021 που έπρεπε να ανανεώσετε αυτά τα σχέδια, αλλά ούτε και
σήµερα. 

Έτσι, λοιπόν, δεν είναι η αναποδιά, δεν είναι η κακή µας η
µοίρα, δεν είναι η γραφειοκρατία, δεν είναι αυτό καθαυτό το φαι-
νόµενο που όλοι, πράγµατι, το αναγνωρίζουµε, της κλιµατικής
κρίσης που θα µας συνοδεύει απ’ ό,τι φαίνεται τα επόµενα χρό-
νια. Το θέµα είναι εµείς σαν πολιτεία τι κάνουµε για να θωρακί-
σουµε την πατρίδα µας, για να προστατεύσουµε τον ελληνικό
λαό. Αν µία κυβέρνηση σηκώνει τα χέρια και λέει «δεν έχω καµµία
ευθύνη για όλα αυτά που συµβαίνουν» τότε, ναι, µπορούµε να
πούµε ότι είστε περιορισµένης ευθύνης Κυβέρνηση και για τις
πυρκαγιές και για τις πληµµύρες. Αλλά έτσι δεν αντιµετωπίζονται
τα προβλήµατα. Και το λέω αυτό γιατί ζητάτε και συναινέσεις.
Πώς θα βρεθούν συναινέσεις όταν σε αυτά τα µεγάλα δεν µπο-
ρούµε να συνεννοηθούµε και δεν δέχεστε να αναλάβετε καµµία
έως σήµερα ευθύνη.

Να αναφερθώ, πολύ σύντοµα, στο νοµοσχέδιο που συζητάµε:

Φέρατε το 2022 έναν νόµο, τον 4693, για τη Δικαστική Αστυνοµία.
Έως σήµερα, ακόµη και εκεί, δεν έχετε κάνει τίποτα και αναγκά-
ζεστε να έρθετε µετά από έναν χρόνο προκειµένου να φέρετε
ουσιαστικά ένα καινούργιο -θα έλεγα- νοµοσχέδιο, να ξεκινή-
σουµε αυτή την υπόθεση από την αρχή, που την έχει ανάγκη η
ελληνική δικαιοσύνη τη Δικαστική Αστυνοµία και που έπρεπε να
είχε θεσπιστεί πολλά χρόνια πριν. 

Διατηρήσαµε κάποιες επιφυλάξεις, κυρίως γι’ αυτόν που θα
αναλάβει επικεφαλής σε αυτή τη Δικαστική Αστυνοµία. Φέρατε,
πράγµατι, µία νέα ρύθµιση που λέει ότι θα πρέπει να έχει φύγει
δύο χρόνια από το δικαστικό Σώµα. Κρατάµε αρκετές επιφυλά-
ξεις για το αν θα πρέπει να είναι δικαστικός και µάλιστα συνταξι-
ούχος. Είχαµε πει ότι αν προχωρούσατε σε µία τέτοια διάταξη,
τουλάχιστον, να είναι τρία τα χρόνια που θα έχει φύγει ο ανώτα-
τος δικαστικός από το Σώµα της δικαιοσύνης. 

Κρατήσαµε επιφύλαξη επίσης και για τον τρόπο διορισµού και
στελέχωσης της Δικαστικής Αστυνοµίας. Παραµερίζετε το ΑΣΕΠ
και προχωράτε σε έναν πίνακα προτεραιότητας µέσα από ένα
συµβούλιο, µία επιτροπή, που ευτυχώς, έστω και τελευταία
στιγµή, βάλατε να υπάρχει δικηγόρος σε αυτή την επιτροπή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχουµε εκφράσει τις αντιρρήσεις µας για την αναλογία του
πολιτικού προσωπικού µε του αστυνοµικού, το 1 προς 4, γιατί θε-
ωρούµε ότι η δικαιοσύνη έχει ανάγκη από ειδικούς επιστήµονες
που θα συνδράµουν τις αρχές, την ελληνική δικαιοσύνη, σε αυτά
που πραγµατικά πρέπει να απαντώνται για να τρέχουν και οι δια-
δικασίες πιο γρήγορα. Εσείς προσλαµβάνετε περισσότερους
αστυνοµικούς µε το νοµοσχέδιο που σήµερα φέρνετε.

Κι ένα, επίσης, σηµαντικό θέµα που θίξαµε ήταν αυτό που στον
αρχικό σας νόµο προέβλεπε ότι το Σώµα θα υποβοηθούσε όλη
τη δικαστική διαδικασία, σε όλα τα κλιµάκια και σε αυτό το νο-
µοσχέδιο, τελικά, ορίζετε ως έδρα της Δικαστικής Αστυνοµίας ο
εκάστοτε εισαγγελέας εφετών και µόνο. Νοµίζω ότι αυτό θα δη-
µιουργήσει πολλά προβλήµατα και µία γραφειοκρατία και κωλυ-
σιεργία στο έργο της ελληνικής δικαιοσύνης στο σύνολό της είτε
είναι η διοικητική δικαιοσύνη είτε είναι η ποινική είτε είναι η πο-
λιτική δικαιοσύνη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάποια ζητήµατα βλέπω τα αν-
τιµετωπίσατε, έστω και στο τέλος, αυτό που έχει να κάνει µε το
35ο έτος της ηλικίας αυτών που θα διεκδικούν αυτές τις θέσεις.
Εµείς επιµένουµε ακόµη και σε κάποια άλλα χαρακτηριστικά που
θα έχουν οι υποψήφιοι, όπως αυτό του ύψους, νοµίζουµε ότι δεν
είναι ένα Σώµα Ασφαλείας αυτό. Είναι ένα Σώµα που έχει να επι-
τελέσει ένα άλλο έργο, άρα αυτές οι προϋποθέσεις αφήνουν
πολλούς νέους ανθρώπους απ’ έξω από το να διεκδικήσουν µία
θέση σε αυτό το Σώµα. 

Τέλος, όσον αφορά το νοµοσχέδιο, πραγµατικά κι εγώ θα
έλεγα ότι είναι ανάγκη να ξαναδούµε τη στελέχωση και την αύ-
ξηση των υπαλλήλων στο ΤΑΧΔΙΚ προκειµένου χρόνια προβλή-
µατα, που αντιµετωπίζουν κυρίως και οι νέοι δικηγόροι µε την
εξόφληση των γραµµατίων τους, να µπορέσουµε να τα επιλύ-
σουµε. Το έχει ανάγκη ο δικηγορικός κόσµος, πρέπει να το
δούµε όλοι, όχι συντεχνιακά -γιατί είµαστε και πολλοί δικηγόροι
εδώ- αλλά είναι και δίκαιο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε, κύριε συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΑΒΡΗΛΟΣ: Και τέλος, κύριε Υπουργέ, σας καλώ,
αν δεν ήταν γκάφα αυτό που είπατε κατά τη συζήτηση των προ-
γραµµατικών δηλώσεων, δηλαδή να αλλάξουµε τον νόµο -που η
Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας έφερε- για την ασυλία και το
ακαταδίωκτο των τραπεζικών στελεχών, σήµερα -αν και εφόσον
δεν ήταν γκάφα σας και είναι πεποίθηση σας και άποψή σας,
όπως κυκλοφόρησε αργότερα στους διαδρόµους της Βουλής-
να υιοθετήσετε την τροπολογία του ΣΥΡΙΖΑ και να φέρετε ισο-
νοµία και ισοπολιτεία απέναντι σε τέτοια κορυφαία ζητήµατα, κα-
ταργώντας αυτή τη διάταξη περί του ακαταδίωκτου των
τραπεζικών στελεχών σε περίπτωση αδικήµατος απιστίας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι επτά Δανοί µαθητές και µαθήτριες και
δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί, από το λύκειο Βίµποργκ Κατεντράλ-
σκολε. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο τώρα έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Νίκης κ. Δηµήτριος Νατσιός.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, πριν βουλιάξει η Θεσσαλία και η Μαγνησία στα λα-
σπόνερα της κακοκαιρίας «Ντάνιελ», είχε προηγηθεί το ναυάγιο
του περιβόητου διαβόητου επιτελικού κράτους. Πριν πληµµυρί-
σει η παραγωγική καρδιά της Ελλάδας, που είναι η Θεσσαλία,
είχε καταποντιστεί εδώ και χρόνια ο κρατικός µηχανισµός και
έχει αποµείνει µόνο ένα σκουριασµένο κουφάρι που αποσυντί-
θεται ταχέως και συνεχώς. Όσο και να προσπαθείτε να εµπαίξετε
τον κόσµο µε τα επικοινωνιακά τεχνάσµατα, µε τα σηκωµένα µα-
νίκια και τα γνωστά παραπλανητικά ψιµύθια της τετραήµερης
αξυρισιάς, µε τις στηµένες κουστωδίες σας που σας αποθεώ-
νουν µπροστά στις κάµερες, ο λαός κατανοεί απόλυτα ότι το
κράτος αποσύρεται σταδιακά από κάθε µορφή κοινωνικής πρό-
νοιας και οργάνωσης.

Ο πολίτης παλεύει µόνος του απέναντι στις φυσικές και αν-
θρωπογενείς καταστροφές, όπως ακριβώς έχει ριχθεί αβοήθη-
τος στον ωκεανό της ακρίβειας και της φτώχειας. Διώξατε τα
νιάτα µας από την πατρίδα µέσα από τον οικονοµικό µαρασµό
των µισητών µνηµονίων και τώρα ξεριζώνετε τον λαό µας µέσα
στην ίδια µας την πατρίδα. Ναι, οι Έλληνες ξεριζώνονται µέσα
στην ίδια τους την πατρίδα. Τη µία από µία ανεξέλεγκτη πυρκα-
γιά, την άλλη από µία ισχυρή καταιγίδα, από ένα ληστρικό fund
που εδρεύει στο Δουβλίνο, από την κρατική εγκατάλειψη των
ακριτικών περιοχών, από το κλείσιµο των σχολείων και από το
δηµογραφικό µαράζωµα της επαρχίας, όποια και αν είναι η αιτία
του ξεριζωµού, κοινός παρονοµαστής είναι η εγκληµατική απου-
σία του κράτους.

Η Κυβέρνηση συνεχίζει να κάνει εσωτερικό τουρισµό και οι πο-
λίτες οδηγούνται σε εσωτερική µετανάστευση, γιατί ξεθεµελιώ-
νεται η ζωή τους. Και όχι, οι Έλληνες δεν γίνονται µετανάστες
του κλίµατος, αλλά µετανάστες κρατικού εγκλήµατος που είναι
συνεχές και αδιάκοπο. Προεκλογικά ο Πρωθυπουργός µάς µι-
λούσε για πυλώνες ανάπτυξης που δήθεν θα δηµιουργούσαν την
ισχυρή Ελλάδα. Τελικά βλέπουµε να υπερισχύουν τρεις πυλώνες
εθνικής καταστροφής, η ανικανότητα, η αδιαφορία και η οικειο-
θελής παράδοση της πατρίδας µας σε ένα εργαλειοποιηµένο
χάος. Από τη µία πουλάτε δήθεν ανάπτυξη και επενδύσεις στον
ελληνικό λαό και από την άλλη έχετε καταντήσει τους Έλληνες
νοµάδες µέσα στον τόπο τους που τρέχουν να σωθούν από τη
µία συµφορά µέχρι να τους βρει η άλλη. 

Τεµαχίσατε όλες τις δοµές και τις υπηρεσίες που κάποτε εξα-
σφάλιζαν την ποιότητα ζωής του πολίτη για να τις παραδώσετε
σε εθνικούς «εργολάβους». Η πατρίδα έγινε µπίζνα. Είστε µονί-
µως απασχοληµένοι µε το να εξυπηρετείτε τα συµφέροντα ηµε-
τέρων και να σπαταλάτε αδιάντροπα κοινοτικά κονδύλια που
υποτίθεται πως έπρεπε να διοχετευτούν στην υπηρεσία και το
συµφέρον του πολίτη. Διαλύσατε τη συνεκτικότητα του κρατικού
µηχανισµού. Απονευρώθηκε ο συντονισµός µεταξύ των φορέων
διακυβέρνησης. Φτιάξατε ένα υδροκέφαλο και συγκεντρωτικό
σύστηµα εξουσίας που έχει αποκοπεί πλήρως από τις ανάγκες
του λαού. Κοµµάτι-κοµµάτι ακρωτηριάζετε το κράτος και ταυτό-
χρονα διογκώνετε το παρακράτος της διαπλοκής, της αρπαχτής,
της µίζας, του πελατειακού συστήµατος και του προσωπικού
πλουτισµού. Αυτοί είναι η διεφθαρµένη κοµµατοκρατία σας. 

Και δεν σας βάζει φρένο ούτε ο όλεθρος της χώρας που απλώ-
νεται γύρω σας, ούτε το δράµα που περνά αυτός ο έρηµος λαός

που σας εµπιστεύτηκε στο τιµόνι της εξουσίας για να τον προ-
στατεύετε. Αντιθέτως, βλέπετε τα δράµατα του λαού σαν ευκαι-
ρίες για να συνεχίσετε τον µαραθώνιο διαπλοκής από εκεί που
τον αφήσατε, για τον πλουτισµό των οικογενειών και των φίλων
σας. Πίσω από κάθε καταστροφή ακολουθεί και µία απευθείας
ανάθεση. Πίσω από κάθε ανακοίνωση αντιπληµµυρικού ή αντιπυ-
ρικού έργου καραδοκεί και ένα µεγάλο φαγοπότι µε τα λεφτά
του ελληνικού λαού. Πίσω από κάθε συµφορά έχετε έτοιµα αντι-
λαϊκά νοµοσχέδια που περιµένουν την κατάλληλη στιγµή για να
ανακοινωθούν. Έχετε κάνει και τη δυστυχία του λαού κοµµάτι
του χαρτοφυλακίου σας.

Τέτοια εικόνα εγκατάλειψης δεν είχαµε ποτέ ξανά στην ιστορία
της Μεταπολίτευσης. Έξι νοµοί της χώρας καταστράφηκαν -άλλοι
ολοσχερώς, άλλοι µερικώς- µέσα σε διάστηµα τριών εβδοµάδων.
Μονάχα σε έναν πόλεµο θα µπορούσαµε να συναντήσουµε τέ-
τοιες εθνικές απώλειες. Ο Έβρος κείται µακράν για το υδροκέ-
φαλο κράτος σας. Οι κραυγές αγωνίας που σας στέλνουν οι
Εβρίτες τα τελευταία τεσσεράµισι χρόνια δεν εισακούστηκαν
ποτέ. Έπρεπε να γίνει ολοκαύτωµα στον νοµό για να αποφασίσει
ο Πρωθυπουργός να επισκεφτεί ένα σχολείο του Έβρου για να
σηκώσει επικοινωνιακό µπαϊράκι, όπως τον συµβούλεψαν µάλλον
οι επικοινωνιολόγοι του.

Ο Θεσσαλικός Κάµπος που αποτελεί το ανεξάντλητο αµπάρι
της Ελλάδας δεν ήταν αρκετά σηµαντικός για εσάς ώστε να τον
θωρακίσετε πλήρως απέναντι στις όντως σφοδρές φυσικές κα-
ταστροφές. Γνωρίζατε ότι η περιοχή είναι ευάλωτη, αλλά επιχει-
ρησιακό σχέδιο έκτακτης ανάγκης δεν υπήρχε έτοιµο. Ακόµη
περισσότερο, ενώ γνωρίζατε τις έντονες προειδοποιήσεις των
µετεωρολόγων επί αρκετές ηµέρες πριν από την καταστροφή,
αποφασίσατε να µην πράξετε τίποτα. Τίποτα!

Το 2020 ο Πρωθυπουργός είχε επισκεφθεί την Καρδίτσα που
τότε είχε πληµµυρίσει από την κακοκαιρία που ονοµάστηκε
«Ιανός» για να τάξει έργα και αποζηµιώσεις. Τρία χρόνια µετά
επισκέπτεται και πάλι την Καρδίτσα σε ένα τοπίο καταστροφής
για να τάξει τα ίδια πράγµατα και πάλι, ενώ τα όποια αντιπληµ-
µυρικά έργα -όσα- είχαν γίνει, τα πήρε ο χείµαρρος των ιδιωτικών
συµφερόντων.

Στο να εκχωρείτε ως Κυβέρνηση τα αποκαΐδια και τους λασπό-
τοπους της χώρας σε αναδόχους είστε ταχύτατοι και εξόχως
αποτελεσµατικοί. Στο να επιβλέπετε πώς ξοδεύονται τα χρήµατα
του ελληνικού λαού και πώς υλοποιούνται τα έργα είστε σχεδόν
άφαντοι. Μετά την αποποίηση των ευθυνών και το µοίρασµα της
πίτας στους εργολάβους ουδέν λάθος αναγνωρίζεται.

Δεν αγαπάτε τον λαό µας, αλλά ούτε έστω φοβάστε τις καρέ-
κλες σας, γιατί σας έχει θαµπώσει η σκέψη του 41%. Ούτε καν
τον Θεό δεν φοβάστε, γιατί ο Κύριος που σας επέτρεψε να βρί-
σκεστε σήµερα στην Κυβέρνηση, εκείνος µας προειδοποιεί και
σας προειδοποιεί: «…Ο γνους το θέληµα του κυρίου εαυτού και
µη ετοιµάσας µηδέ ποιήσας προς το θέληµα αυτού δαρήσεται
πολλάς…».

Αλήθεια, πώς κοιµάστε τα βράδια; Ο απλός Έλληνας πάντως
σίγουρα δεν κοιµάται ήσυχα. Το αίσθηµα ανασφάλειας έχει εγ-
κατασταθεί µόνιµα πλέον στην ψυχή του, βλέποντας την κατα-
στροφή και τον θάνατο να παραµονεύει παντού, σε µία
κακοκαιρία που θα τον πνίξει, σε µία πυρκαγιά που θα κάψει το
βιός του και τον τόπο του, σε ορδές λαθραίων παράνοµων µετα-
ναστών που ξεπετιούνται από κάθε αφύλακτο σύνορο για να κα-
τακλύσουν την πόλη του και να βανδαλίσουν τα εξωκλήσια του,
σε ένα αφύλακτο στρατόπεδο που θα τιναχτεί στον αέρα, σε µία
κακοφτιαγµένη γέφυρα που θα καταρρεύσει πάνω στο κεφάλι
του, σε µία εθνική οδό όπου θα αποκλειστεί για ώρες αβοήθητος
και χωρίς κανένα σχέδιο εκκένωσης, σε ένα γήπεδο που θα τον
µαχαιρώσουν χούλιγκανς, σε ένα σχολείο που θα βρει το παιδί
του κάποια αδέσποτη σφαίρα, σε ένα τρένο που θα µπει χωρίς
ποτέ να φτάσει στον προορισµό του. Η καρδιά µας σφίχτηκε
όταν είδαµε τον φρικτό τόπο του µαρτυρίου στα Τέµπη να έχει
πληµµυρίσει και τα λασπωµένα νερά να έχουν καλύψει το µικρό
ταπεινό εκκλησάκι που έχει στηθεί προς τιµήν των νέων εκείνων
παιδιών και θυµηθήκαµε εκείνη τη ρήση που λέει ότι ο δράστης
επιστρέφει πάντα στον τόπο του εγκλήµατος. Τα απόνερα ενός
κράτους που εγκληµατεί διά της αδιαφορίας του, έπνιξαν το ση-
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µείο µηδέν των αδικοχαµένων αδελφών µας.
Πληθήνανε τόσο πολύ οι τραγωδίες στον τόπο µας που η µια

συναντάει την άλλη. Μέσα σε όλη τη µαυρίλα και το χάος δύο
φωτεινές αχτίδες, ο εθελοντισµός του απλού λαού µας και η ικα-
νότητα του Στρατού και των Σωµάτων Ασφαλείας. Ο απλός λαός,
που στην ψυχή του ριζώνει το αθάνατο ελληνικό φιλότιµο, στά-
θηκε φως ανθρωπιάς, ελπίδας και αισιοδοξίας που ανέτειλε µέσα
από τα λασπόνερα ερείπια.

Φιλότιµο. Τι είναι αυτό; Τρώγεται; Άγνωστη λέξη για την Κυ-
βέρνηση, διαχρονική όµως, αξία για τον ελληνικό λαό. Άνθρωποι
από όλη την Ελλάδα έσπευσαν στις πληγείσες περιοχές για να
προσφέρουν το περίσσευµα της ψυχής τους. Κάθε εθελοντής
και ένας ήρωας που αντιστέκεται στην δυστοπία της εποχής µας.
Άλλοι µετέτρεψαν το σπίτι τους σε καταφύγιο για να σώσουν
συγχωριανούς τους, άλλοι απεγκλώβισαν κόσµο µε τις βάρκες
τους και τα τρακτέρ τους, άλλοι έσωζαν ζώα, άλλοι συνέδραµαν
σε αντλήσεις υδάτων κι άλλοι συγκέντρωναν τρόφιµα και είδη
πρώτης ανάγκης για να µοιραστούν στους αναγκεµένους συναν-
θρώπους µας. Είδαµε πρόσωπα συµπολιτών µας να τσαλαβου-
τούν µέσα στις λάσπες και να παραµένουν καθάρια και
περήφανα και για λίγο ξεχάσαµε εκείνα τα υποκριτικά πρόσωπα
των ατσαλάκωτων που µοιράζουν υποσχέσεις µέσα από τα απο-
στειρωµένα γραφεία τους. 

Μας ενώνει, µας µονοιάζει η κοινή αγωνία για τον λαό µας και
τον τόπο µας, για κάθε χωριό που καταστράφηκε. Μία αλυσίδα
αλληλεγγύης χτίστηκε µέσα σε λίγες µόνο ώρες, αφότου κόπασε
η καταιγίδα. Άνθρωποι που µοιράζονται τον ίδιο πόνο. Άνθρωποι
που µπορούν να κοιτάζονται ανυπόκριτα στα µάτια και ξέρουν
ότι ο ένας θα γίνει στήριγµα για τον άλλον. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ)

Η ανιδιοτέλεια του κόσµου λάµπει σαν διαµάντι µπροστά στον
βούρκο της πολιτικής ιδιοτέλειας. Μας συγκινεί αφάνταστα αυτή
η υπέρβαση από το ατοµικό συµφέρον στη συλλογική ανάγκη.
Το εγώ που γίνεται το ευλογηµένο εµείς. Την ώρα που ο οργα-
νωτικός ιστός της πολιτείας διαλύεται, ο συνεκτικός ιστός της
κοινωνίας δείχνει ισχυρά σηµάδια υγείας και ακµαιότητας. Την
ώρα που το κράτος δείχνει νεκρική ακαµψία, ο παλµός της Ελ-
λάδας χτυπάει ζωντανός. Ο εθελοντισµός αντί να συµπληρώνει
το κράτος όπως θα έπρεπε, δυστυχώς το υποκαθιστά. Και από
την άλλη πλευρά το ναυάγιο του δήθεν επιτελικού κράτους, το
ξελασπώνουν για άλλη µια φορά ο Στρατός, η Πυροσβεστική και
τα λοιπά Σώµατα Ασφαλείας που έρχονται να σώσουν χιλιάδες
ζωές εκεί που οι κυβερνώντες δεν προνόησαν να τις προστατέ-
ψουν. Γίνεται ο Στρατός µας πασπαρτού θα λέγαµε για όλες τις
δουλειές, προκειµένου να καλύπτονται τα νώτα µιας άτακτης
υποχώρησης του κράτους. 

Δυστυχώς, η Κυβέρνηση συµπεριφέρεται ταπεινωτικά στους
στρατιωτικούς µας και τους µεταχειρίζεται σαν να είναι υπηρε-
τικό προσωπικό. Κι όµως στη δύσκολη ώρα οι κυβερνώντες µε-
τατρέπονται σε επιτελικές γλάστρες και ο Στρατός παραµένει ο
µοναδικός πυλώνας σταθερότητας και ασφάλειας της χώρας.
Χωρίς γογγυσµό, χωρίς τυµπανοκρουσίες και χωρίς επικοινωνια-
κές φιοριτούρες οι στρατιωτικοί µας, µαζί µε τους εθελοντές γί-
νονται οι αθόρυβοι ήρωες του πεδίου επιχειρήσεων, σηκώνοντας
στις πλάτες τους το βάρος της ευθύνης που δεν σηκώνει η πα-
ραλυµένη Κυβέρνηση. 

Ο λαός απέκτησε πλέον την πικρή γνώση ότι µόνος του θα
σταθεί στα πόδια του. Η πολιτεία τον εγκαταλείπει όλο και πε-
ρισσότερο. Το «αλλήλων τα βάρη βαστάζετε», αυτή η σοφή προ-
τροπή του Αποστόλου Παύλου µοιάζει εξαιρετικά επίκαιρη και
αναγκαία στις µέρες µας.

Τι έχουµε µπροστά µας; Έστω και τώρα µετά την ασύλληπτη
καταστροφή των προηγούµενων µηνών και ηµερών η Κυβέρνηση
πρέπει επιτέλους να ενεργοποιηθεί για να προλάβει τις κρίσεις
που έπονται ως λογική συνέχεια των εξελίξεων εντός και εκτός
συνόρων. Η µεγαλύτερη επισιτιστική κρίση από τα χρόνια της κα-
τοχής είναι προ των πυλών, αφού οι εφοδιαστικές αλυσίδες κα-
ταρρέουν και σε διεθνές αλλά πλέον και σε εγχώριο επίπεδο. Η
µνηµονιακή λαίλαπα που χτύπησε αλύπητα τη χώρα µας και οι
καταστροφικές πολιτικές των µνηµονιακών κυβερνήσεων κατέ-

στρεψαν ένα µεγάλο µέρος της πρωτογενούς παραγωγικής
βάσης µας. 

Το γιγαντιαίο πλήγµα που υπέστησαν οι καλλιέργειες και οι
κτηνοτροφικές µονάδες της Θεσσαλίας είναι βέβαιο ότι θα µε-
ταφερθεί και στο πιάτο µας. Δεν πνίγονται µόνο τα δεκάδες
χωριά µας από κακοκαιρίες. Πνίγονται και εκατοντάδες χιλιάδες
νοικοκυριά από την ακρίβεια τα χρέη και τη φτώχεια. 

Τι θα πράξει η Κυβέρνηση για να βοηθήσει όλα αυτά τα νοικο-
κυριά που θα βυθίζονται κάτω από το όριο της φτώχειας, εκτός
από το να µοιράζει ψηφιακά κουπόνια; Τι θα πράξει για να µη
δούµε άδεια ράφια, άδεια πιάτα και άδεια στοµάχια;

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, έχετε την παραµικρή ιδέα
τι θα πει πείνα; Γνωρίζετε τι θα πει να µη σε βγάζει ο µήνας ούτε
µέχρι τη µέση του; Γνωρίζετε τι θα πει να µην έχεις να ταΐσεις το
παιδί σου; Γνωρίζετε τι θα πει να µην µπορείς να πληρώνεις το
ρεύµα και να ζεις στο σκοτάδι; Ασφαλώς και δεν γνωρίζετε τί-
ποτε από αυτά, γιατί ζείτε σε µία παράλληλη πραγµατικότητα µα-
κριά από τη δυστυχία που σπέρνετε. Δεν µπορείς να βρεθείς στη
θέση του πεινασµένου αν δεν πεινάσεις ο ίδιος. 

Υπάρχουν παγκόσµιες ηµέρες αφιερωµένες για κάθε πιθανό
και απίθανο θέµα. Να καθιερώσουµε και µια ηµέρα πείνας που
θα έχουµε µόνο 20 ευρώ διαθέσιµα για το σουπερµάρκετ, έτσι
για να δούµε πώς είναι να πηγαίνεις στο σπιτικό σου µε µισή σα-
κούλα πράγµατα. Να καθιερώσουµε και µια εβδοµάδα ανέχειας,
όπου θα κληθούµε να τα βγάλουµε πέρα µε 100 ευρώ. Αφού δεί-
χνετε τόσο ευαισθητοποιηµένοι στα θέµατα εξοικονόµησης ενέρ-
γειας, για να δοκιµάσετε να µείνετε µια εβδοµάδα χωρίς ρεύµα.
Κάντε µερικές ασκήσεις φτώχειας, µήπως και καταλάβετε πως
ήταν η Ελλάδα του Μεσοπολέµου στην οποία µας γυρίζετε µε
ταχεία βήµατα. 

Είναι ώρα να ξυπνήσετε και να προσπαθήσετε έστω να φαν-
ταστείτε τα δράµατα του λαού µας. Είναι ώρα ευθύνης και ενό-
τητας µπροστά στις µεγάλες δυσκολίες που µας περιµένουν.
Σταµατήστε να χωρίζετε τους ανθρώπους σε κατηγορίες για να
διαφεντεύετε τη διχόνοιά τους. Σταµατήστε να µιλάτε για δεξι-
ούς και αριστερούς, για ψεκασµένους και αψέκαστους, για αρ-
νητές, για προοδευτικούς. Η πείνα δεν πρόκειται να κάνει
διακρίσεις ούτε σε ιδεολογικά φρονήµατα ούτε σε επικοινωνια-
κές ταµπέλες. Αν δεν λάβουµε τα µέτρα µας άµεσα θα τους χτυ-
πήσει όλους και µόνο η αλληλεγγύη θα αποµείνει για να µας
σώσει από τον χαµό µας. 

Περιµένουµε µήπως από την αγαπητή µας Ευρώπη; Διαβά-
ζουµε στις εφηµερίδες: Η άρνηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης να
ικανοποιήσει το ελληνικό αίτηµα από το Ταµείο Καταστροφών,
το οποίο άδειασαν προηγουµένως Ιταλοί και Σλοβένοι για απο-
ζηµιώσεις από δικές τους πληµµύρες ανάγκασε τον Πρωθυ-
πουργό Κυριάκο Μητσοτάκη να ανακοινώσει ότι θα αξιοποιήσει
ποσό 2 δισεκατοµµυρίων ευρώ από εθνικούς πόρους, το οποίο
θα στερήσει από άλλες πολιτικές για τις οποίες είχε δεσµευτεί
στον ελληνικό λαό, όπως η καταβολή των αναδροµικών των συν-
ταξιούχων, επιδόµατα θέρµανσης κ.λπ.. Αποδεικνύεται για ακόµη
µία φορά και µάλιστα σε τελική ευθεία για τη διεξαγωγή ευρωε-
κλογών ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν διαθέτει πολιτικές έκτακτης
ανάγκης για τα µέλη της. Απεδείχθη τελικώς ότι η Πρόεδρος της
Κοµισιόν αρέσκεται να φιλοξενείται και να κάνει κρουαζιέρες
στην Ελλάδα, αρέσκεται να ακούει την Κυβέρνηση να την ενηµε-
ρώνει ότι θα αγοράσει εµβόλια αξίας πολλών δισεκατοµµυρίων
ευρώ από εταιρείες, µε τις οποίες έχουν συµβληθεί οι Βρυξέλ-
λες, αρέσκεται να ακούει ότι η Ελλάς αποστέλλει στρατιωτικό
οπλισµό στην Ουκρανία, τον οποίο έχει πληρώσει από το υστέ-
ρηµα του ο ελληνικός λαός, αλλά όταν απαιτείται να κάνει µία
υπέρβαση για χάρη αυτού του λαού, η απάντησή της είναι χον-
τρό δούλεµα και δηµιουργική λογιστική. Για να ζητάνε να αγο-
ράσουµε εµβόλια και να στείλουµε όπλα στο µέτωπο, λοιπόν,
είναι πρώτη, αλλά για να βοηθήσουν πραγµατικά και όχι επικοι-
νωνιακά, τελευταίοι. Τέτοια Ευρώπη δεν τη θέλουµε.

Αγαπητοί, το νοµοσχέδιο ήταν για τη δικαιοσύνη. Με συγχω-
ρείτε, βγήκα εκτός θέµατος, θα έλεγα, γιατί υπάρχει µία τροµερή
τραγωδία στην πατρίδα µας. Ερανιζόµενος θα έλεγα από ένα
ωραίο έργο, από ένα πόνηµα, από µία πραγµατεία, από έναν διά-
λογο του Πλάτωνα, του µεγάλου αρχαίου φιλοσόφου, τον Πρω-
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ταγόρα, ο οποίος σε ένα µύθο του λέει το εξής: Όταν έφτιαχνε
τον κόσµο ο Δίας, όπλισε τα ζώα µε διάφορα για να µπορέσουν
να αντεπεξέλθουν, αλλά άφησε τον άνθρωπο αβοήθητο. Δεν του
έδωσε τίποτα µε αποτέλεσµα ο άνθρωπος να κινδυνεύει. Όταν
πήγε ο Ερµής και του ζήτησε να οπλίσει και τον άνθρωπο, ο Δίας
είπε κατά τον Πλάτωνα θα δώσεις δύο πράγµατα. Ποια; Την αιδώ
και τη δίκην, τη ντροπή και τη δικαιοσύνη. Και συνεχίζει ο Πλάτων
και λέει το εξής: «Και νόµον θες παρ’ εµού…». Σε όλους θα το
δώσει δηλαδή, σε όλους θα βάλει τη ντροπή και τη δικαιοσύνη.
Και συνεχίζει ο Πλάτων και γράφει: «Κα� νόµον γε θ�ς παρ’ �µο�
�ν µ� δυνάµενον α�δο�ς κα� δίκης µετέχειν κτείνειν �ς νόσον της
πόλεως», δηλαδή όσοι δεν συµµετέχουν στη δικαιοσύνη και στη
ντροπή, όσοι είναι άδικοι και αδιάντροποι να εξαφανίζονται, να
σκοτώνονται κατά τον Πλάτωνα ως αρρώστιες της πόλεως.
Αυτές είναι οι αρρώστιες της πολιτείας µας, η αδιαντροπιά και η
αδικία. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νίκης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Ευχαριστούµε.
Επόµενη οµιλήτρια είναι η κ. Τζάκρη, Κοινοβουλευτική Εκπρό-

σωπος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, για τα επόµενα δώ-
δεκα λεπτά.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Νέα Δη-
µοκρατία βρίσκεται στη διακυβέρνηση της χώρας περισσότερα
από τέσσερα χρόνια και είναι η νικήτρια των εκλογών του Ιουνίου
παίρνοντας 41%. Μας έλεγε, λοιπόν, προεκλογικά πόσο σπου-
δαία για τη χώρα είναι η αυτοδυναµία της, έχοντας µάλιστα πεί-
σει τη συντριπτική πλειοψηφία των Ελλήνων πολιτών για την
κανονικότητα, ευηµερία και ηρεµία, που µόνο αυτή θα µπορούσε
να εγγυηθεί. 

Με περίσσια, λοιπόν, αυτοπεποίθηση ο Πρωθυπουργός στις 7
Ιουλίου από το Υπουργείο Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προ-
στασίας µάς έλεγε: «Έχουµε προχωρήσει και έχουµε υλοποιήσει
ένα πολύ µεθοδικό σχεδιασµό για την αντιπυρική περίοδο που
ήδη διανύουµε, µε περισσότερα εναέρια µέσα και περισσότερες
δράσεις πρόληψης. Δηµιουργήσαµε το νέο Υπουργείο Κλιµατι-
κής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας ως µία απάντηση στα αι-
τήµατα των καιρών και χαίροµαι διότι το Υπουργείο αυτό πια
πατάει γερά στα πόδια του.».

Και ήρθε το φετινό καλοκαίρι και ελάτε να µετρήσουµε µαζί τα
αποτελέσµατα: 

Οι πυρκαγιές, µόνο φέτος, κατέκαψαν περισσότερα από 1,7
εκατοµµύριο στρέµµατα. Κάηκε για µία ακόµη φορά η Πάρνηθα,
ο µοναδικός πνεύµονας για τους κατοίκους του Λεκανοπεδίου. 

Καταστράφηκε ένα σηµαντικό µέρος της τουριστικής Ρόδου.
Καταστράφηκε περισσότερο από το 60% του δάσους της Δα-
διάς. Το δάσος της Δαδιάς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και-
γόταν για δεκαεπτά µέρες αποτελειώνοντας αυτόν τον µοναδικό
βιότοπο και ευτυχώς οι φωτιές έσβησαν µόνες τους όταν γύρισε
ο άνεµος και έστρεψε τις φλόγες προς τα καµένα. 

Μόνο στις πυρκαγιές είκοσι επτά άνθρωποι έχασαν τη ζωή
τους και αµέσως µετά το σκηνικό άλλαξε προς το χειρότερο. 

Το πέρασµα του φαινοµένου «Ντάνιελ», παρά τις έγκαιρες
προειδοποιήσεις, οδήγησε τη χώρα σε µία ακόµη βιβλική κατα-
στροφή µε τη Θεσσαλία να έχει κυριολεκτικά ισοπεδωθεί, µε αν-
θρώπινες απώλειες, αγνοούµενους και εγκλωβισµένους, µε
ανυπολόγιστες καταστροφές σε κρίσιµες υποδοµές και ιδιωτικές
περιουσίες, µε τραγικές συνέπειες στην τοπική οικονοµία, σε επι-
χειρήσεις, στη γεωργική και κτηνοτροφική παραγωγή. Χάθηκαν
ανθρώπινες ζωές κυρίως ηλικιωµένων που επέµεναν να ζουν
µέσα στο χωριό τους. Χάθηκαν ζωές αγροτών και κτηνοτρόφων
που εργάζονταν στις αγροτικές εκµεταλλεύσεις τους.

Πάνω από επτακόσιες χιλιάδες στρέµµατα είναι πληµµυρι-
σµένα στη Θεσσαλία. Ο αριθµός των νεκρών έχει φτάσει τους
δεκαέξι, ενώ έκδηλη είναι η ανησυχία όλων για το τι θα αποκα-
λυφθεί όταν τραβηχτούν τελείως τα νερά. 

Έχουν περάσεις οκτώ µέρες µετά την επέλαση του φαινοµέ-
νου «Ντάνιελ» και ακόµη ολόκληρα χωριά στη Θεσσαλία εξακο-
λουθούν να είναι καλυµµένα κάτω από τα λασπόνερα. Οι κάτοικοι
βιώνουν εφιαλτικές στιγµές χωρίς νερό, φαγητό και φάρµακα.
Έχει χαθεί ζωικό κεφάλαιο. Έχουν χαθεί περιουσίες ολόκληρες

και είναι άγνωστη η κατάσταση των αγρών και το πώς θα καλ-
λιεργηθούν αυτοί µετά την αποµάκρυνση των υδάτων. 

Ο κρατικός µηχανισµός παραµένει άφαντος. Οι άνθρωποι µόνοι
τους, άπλυτοι, διψασµένοι και µε γυµνά χέρια παλεύουν να θά-
ψουν τα νεκρά ζώα τους. Η περιοχή της Θεσσαλίας εξελίσσεται,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε υγειονοµική βόµβα. Πολλά χωριά
είναι ακόµα αποκλεισµένα. Η χώρα έχει κοπεί στα δύο και εθνικός
δρόµος παραµένει κλειστός και δεν υπάρχει καµµία πρόβλεψη για
το πότε θα ξανανοίξει. Η καταστροφή στον κάµπο της Θεσσαλίας
ήταν προδιαγεγραµµένη, καθώς ακόµη και µετά τις προ τριετίας
καταστροφικές πληµµύρες του Ιανού η Περιφέρεια Θεσσαλίας
παραµένει αθωράκιστη, συνεπεία της ανυπαρξίας του κρατικού
µηχανισµού, της ανυπαρξίας των αναγκαίων αντιπληµµυρικών
έργων, της κακοτεχνίας των έργων και των φρεατίων και ρεµάτων
που δεν είχαν καθαριστεί εγκαίρως.

Ο κ. Αγοραστός, Περιφερειάρχης Θεσσαλίας τα τελευταία δώ-
δεκα χρόνια, τρεις τετραετίες δηλαδή, θα πρέπει να κριθεί για το
σύνολο του έργου του, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το οποίο
θέλω να πιστεύω ότι κάπου εδώ ολοκληρώθηκε. 

Σήµερα, µάλιστα, διατάχθηκε εισαγγελική έρευνα για τις πληµ-
µύρες στη Θεσσαλία, για να δούµε επιτέλους τι συνέβη και είχαµε
αυτή τη βιβλική καταστροφή και για να δούµε τι από αυτά που λέ-
γονται και γράφονται ισχύουν τελικά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ό,τι και να λέει ο κ. Κικίλιας η Κυ-
βέρνηση ήξερε για τους κινδύνους πληµµύρας και απέτυχε σε όλα
τα επίπεδα. Απέτυχε στον σχεδιασµό των πολιτικών, στην πρό-
ληψη αλλά και στην αντιµετώπιση τη στιγµή της κρίσης. Για ό,τι
συνέβη οι ευθύνες βαρύνουν αποκλειστικά την Κυβέρνηση. Δεν
υπάρχουν πλέον δικαιολογίες:

Γιατί όλοι γνώριζαν τον κίνδυνο που ερχόταν. Γιατί η ηγεσία της
Πολιτικής Προστασίας µόλις τρεις µέρες πριν από την έναρξη της
κακοκαιρίας απέστειλε κατεπείγουσα επιστολή ζητώντας από τις
περιφέρειες και τους δήµους να λάβουν τα αυτονόητα µέτρα πρό-
ληψης για τα πληµµυρικά φαινόµενα, παρ’ ότι γνώριζαν τουλάχι-
στον δέκα µέρες πριν τόσο πού θα σηµειωθεί η κακοκαιρία όσο
και τη σφοδρότητα και την έκταση αυτής. Γιατί ειδικά για τη Θεσ-
σαλία οι χάρτες επικινδυνότητας και οι χάρτες κινδύνων πληµµύ-
ρας έχουν αναρτηθεί από το 2018. Γιατί η εκκένωση περιοχών,
που παρουσιάζεται ως η µεγάλη επιτυχία της κυβέρνησης της
Νέας Δηµοκρατίας, δεν πέτυχε, το «112» ήχησε όταν ήδη είχαν
πληµµυρίσει τα χωριά και ήταν αδύνατη η διαφυγή των κατοίκων.
Γιατί αντιπληµµυρικά έργα δεν έγιναν ποτέ. Γιατί αντιπληµµυρικά
έργα, ακόµη και τούτη την τελευταία ώρα, απεντάχθηκαν από το
Ταµείο Ανάκαµψης. Γιατί καθυστέρησε ο συντονισµός µεταξύ Πο-
λιτικής Προστασίας και Ενόπλων Δυνάµεων µε αποτέλεσµα να
χαθεί πολύτιµος χρόνος τις πρώτες ώρες της τραγωδίας.

Τι ακριβώς έγινε τα τρία χρόνια που µεσολάβησαν από τον κα-
ταστροφικό «Ιανό»; Πού πήγαν τα υπέρογκα κονδύλια για την αν-
τιπυρική προστασία που διαφήµιζαν οι Υπουργοί της Κυβέρνησης
Μητσοτάκη και η Περιφέρεια Θεσσαλίας; Όλα αυτά βεβαίως και
άλλα πολλά έχουν µπει πλέον στο µικροσκόπιο της δικαιοσύνης.

Είναι τεράστιες οι ευθύνες της Κυβέρνησης και της ηγεσίας
των Ενόπλων Δυνάµεων για την ασφάλεια των στρατιωτικών εγ-
καταστάσεων και την επάρκεια των στρατιωτικών µέσων για την
υποστήριξη των πληγέντων. Μετά το όνειδος της Νέας Αγχιάλου
οι εικόνες ντροπής συνεχίστηκαν µε τα βυθισµένα στα λασπό-
νερα ελικόπτερα στο Στρατόπεδο του Στεφανοβικείου, ανίκανα
βέβαια να συµβάλουν στην υποστήριξη των πληγέντων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κλιµατική κρίση είναι εδώ,
αλλά απαιτεί έργα υποδοµής και ουσίας και όχι βιτρίνας και εν-
τυπωσιασµού. Η διαχείριση της κλιµατικής κρίσης και ό,τι κακό
συµβαίνει στη χώρα εξαιτίας αυτής έχει το χρώµα της Νέας Δη-
µοκρατίας, καθώς οι όποιες παρεµβάσεις της εξαντλούνται στα
χάρτινα καλαµάκια, τα ηλεκτρικά αυτοκίνητα και την απολιγνιτο-
ποίηση µε ανεµογεννήτριες και φωτοβολταϊκά σε φιλικά προς
αυτή επιχειρηµατικά συµφέροντα.

Η υποκρισία της Νέας Δηµοκρατίας για την κλιµατική κρίση
φάνηκε όταν η Νέα Δηµοκρατία και το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα
καταψήφισαν στο Ευρωκοινοβούλιο την εµβληµατική πρωτοβου-
λία για την αποκατάσταση της φύσης και βεβαίως αυτή πέρασε
µε τις ψήφους της Αριστεράς, των Σοσιαλδηµοκρατών, των Πρα-
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σίνων και των Φιλελευθέρων. Η υποκρισία της φάνηκε όταν δεν
απέστειλε, ως όφειλε, από 9 Φεβρουαρίου 2022 στην Ευρωπαϊκή
Επιτροπή επικαιροποιηµένους χάρτες επικινδυνότητας και επι-
καιροποιηµένους χάρτες κινδύνου πληµµύρας. Οι δηλώσεις εκ
των υστέρων του Πρωθυπουργού: «Θα κάνουµε ό,τι χρειαστεί,
δεν κρύφτηκα ποτέ, είµαι πάντα εδώ στα δύσκολα» είναι καθαρά
επικοινωνιακού χαρακτήρα και δεν απαλύνουν σε καµµία των πε-
ριπτώσεων τον πόνο των συνανθρώπων µας στη Θεσσαλία.

Όταν κυβερνάς ήδη τέσσερα χρόνια, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, δεν έχεις άλλοθι. Δυστυχώς, το επιτελικό κράτος απέ-
τυχε και το βλέπουµε παντού. Το βλέπουµε σε όλη τη δηµόσια
διοίκηση η οποία έχει καταρρεύσει και είναι πολύ έντονο το πρό-
βληµα στις υπηρεσίες που έχουν να κάνουν µε την ασφάλεια των
πολιτών και την προστασία των πολιτών που υποτίθεται ότι ήταν
η κορωνίδα των τελευταίων εκλογικών αναµετρήσεων. Και κατά
το σύνηθες του Πρωθυπουργού, ενώ οι πληγείσες περιοχές µε-
τρούν τις πληγές τους, ξεκίνησε η κυβερνητική προσπάθεια της
εξαγοράς, της κατανόησης και πολύ περισσότερο της συνείδη-
σης των πληγέντων από τις πυρκαγιές και τις πληµµύρες.

Από τον Έβρο ο Πρωθυπουργός, αφού µας είπε ότι η ζηµιά
δεν ήταν δα και τόσο µεγάλη, άσχετα αν κάηκε περισσότερο από
το 60% του δάσους της Δαδιάς -έτσι του είπαν να πει οι επικοι-
νωνιολόγοι κι έτσι είπε- ανακοίνωσε το νέο «Δαδιά Pass», τα 150
ευρώ δηλαδή, για να πάει κάποιος να κάνει τουρισµό στην πε-
ριοχή, τη δηµιουργία δηµοσίων ΙΕΚ υλοτοµίας στο Σουφλί και
στη Δαδιά για να εκπαιδευτούµε στην επιχειρηµατική υλοτοµία.
Μας είπε κάτι για νέες διαδροµές µέσα στο δάσος. Μας είπε για
βήµατα αποκατάστασης του δάσους τόσο σε επίπεδο αντιπληµ-
µυρικών αντιδιαρθρωτικών παρεµβάσεων, όσο και σε επίπεδο
προστασίας του οικοσυστήµατος. Φαντάζοµαι βέβαια ότι και
αυτά τα έργα δεν θα έχουν την τύχη των έργων στον Ιανό.

Και πήγε και στη Θεσσαλία, όπου δυστυχώς είδαµε έναν Πρω-
θυπουργό εκτός τόπου και χρόνου που µπέρδεψε τη λάσπη της
Θεσσαλίας µε την ελληνική κεφαλαιαγορά, υποτιµώντας τη νοη-
µοσύνη µας, παρουσιάζοντας το πόσο ισχυρή είναι τάχα η Ελ-
λάδα, αλλά πήγε ο ίδιος στις Βρυξέλλες για να ζητήσει δανεικά
και αρωγή από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Να πούµε και τα αποτελέσµατα. Η κ. Φον ντερ Λάιεν υποσχέ-
θηκε να κινητοποιήσει προς την Ελλάδα 2,25 δισεκατοµµύρια.
Στήθηκε ολόκληρη παράσταση για να µας πει η Πρόεδρος της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, η οποία το καλοκαίρι ήταν φιλοξενού-
µενη του Πρωθυπουργού στα Χανιά, ότι θα µας δώσει πίσω τα
χρήµατα που είχαµε στη διάθεσή µας την προηγούµενη δηµο-
σιονοµική περίοδο, αλλά δεν µπορέσαµε να χρησιµοποιήσουµε
στον χρόνο που έπρεπε και πλέον θα τα χάναµε. 

Σύµφωνα λοιπόν µε την κ. Φον ντερ Λάιεν: Πρώτον, θα πρέπει
να χρησιµοποιήσουµε τα χρήµατα του Ταµείου Συνοχής από την
προηγούµενη δηµοσιονοµική περίοδο που δεν χρησιµοποιήθη-
καν και σύµφωνα µε την ίδια θεωρούνται χαµένα. Δεύτερον, να
χρησιµοποιήσουµε τα χρήµατα του Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Τα-
µείου Plus τα οποία επίσης δεν χρησιµοποιήθηκαν και θα πήγαι-
ναν χαµένα. Τρίτον, να χρησιµοποιήσουµε τους φόρους της
Κοινής Αγροτικής Πολιτικής, και συγκεκριµένα του Ταµείου
Αγροτικής Ανάπτυξης, πόροι που επίσης δεν χρησιµοποιήθηκαν
την προηγούµενη δηµοσιονοµική περίοδο.

«Όλα τα παραπάνω…» είπε η κ. Φον ντερ Λάιεν «…αντιστοι-
χούν σε 2,25 δισεκατοµµύρια». Στην ουσία η κυρία Πρόεδρος -
να είναι καλά η γυναίκα!- µας δίνει πίσω δικά µας χρήµατα τα
οποία δεν καταφέραµε να απορροφήσουµε για επενδύσεις και
υποδοµές στη χώρα από το Ταµείο Συνοχής, από το Ευρωπαϊκό
Κοινωνικό Ταµείο και το Ταµείο Αγροτικής Ανάπτυξης. Δηλαδή
από την προηγούµενη δηµοσιονοµική περίοδο η χώρα άφησε να
χαθούν πάνω από δύο δισεκατοµµύρια, για την ακρίβεια 2,25 δι-
σεκατοµµύρια, και κυρίως αν δεν ήταν η κ. Φον ντερ Λάιεν να µας
το πει δεν θα το ξέραµε καν. Κάποιοι βεβαίως πρέπει να λογο-
δοτήσουν και γι’ αυτό.

Και έρχοµαι πολύ σύντοµα στο νοµοσχέδιο που συζητούµε σή-
µερα. Κοιτάξτε. Είναι ένα νοµοσχέδιο, το οποίο τροποποιεί τον
ν.4963/2022 που πέρασε τον Ιούλιο του 2022, τον οποίο ο ΣΥΡΙΖΑ
ψήφισε και τη στηρίζουµε τη Δικαστική Αστυνοµία ως θεσµό,
γιατί θεωρούµε ότι η Δικαστική Αστυνοµία είναι σώµα που το έχει

ανάγκη η δικαιοσύνη.
Η Δικαστική Αστυνοµία, κύριε Υπουργέ, είναι ένα πάγιο αίτηµα

των δικαστικών ενώσεων των δικαστών και των εισαγγελέων που
παραµένει στα χαρτιά τα τελευταία τριάντα χρόνια. Ωστόσο, κοι-
τάξτε τι έχουµε εδώ. 

Η πρώτη και σηµαντικότερη παρατήρηση είναι η προχειρότητα
µε την οποία η Νέα Δηµοκρατία αντιµετωπίζει την νοµοθετική
διαδικασία. Είπα ότι τον Ιούλιο του 2022 πέρασε ο ν.4963/22.
Εδώ πρέπει να µας πείτε, κύριε Υπουργέ, για ποιον λόγο µέσα
σε έναν χρόνο έρχεστε και φέρνετε ξανά έναν νόµο για να διορ-
θώσετε τον προηγούµενο. Δύο τινά µπορεί να συµβαίνουν εδώ.
Ή ότι υπήρχαν σοβαρές δυσλειτουργίες που εµπόδισαν την
εφαρµογή του ή ότι µε τον σηµερινό νόµο θέλετε να ελευθερω-
θούν τα χέρια της Κυβέρνησης στο σηµαντικό ζήτηµα της επιλο-
γής του προσωπικού.

Για τις προσλήψεις φεύγετε από τον σκληρό πυρήνα του ΑΣΕΠ
και πηγαίνουµε σε επιµέρους διαγωνισµούς. Αυτό, όµως, πρέπει
να ξέρετε ότι θα δηµιουργήσει νοµικό πρόβληµα όταν µάλιστα
για τη στελέχωση των άλλων δικαστικών υπηρεσιών προβλέπεται
συγκεκριµένος διαγωνισµός. Και επιπλέον για ένα σώµα το οποίο
δεν είναι δηµόσιας προστασίας του πολίτη, όπως είναι η Ελλη-
νική Αστυνοµία, το οποίο θα βοηθήσει στην εύρυθµη λειτουργία
της απονοµής της δικαιοσύνης, αυτές οι προσεγγίσεις που φέρ-
νετε εδώ για ελάχιστο ύψος, για συγκεκριµένο σωµατότυπο και
σωµατικές διαστάσεις δεν συνάδουν µε τη φύση και τη λειτουρ-
γία του. Ενδέχεται να αποκλειστούν λόγω αυτών των κριτηρίων
αξιόλογοι υποψήφιοι εκτός αν κάτι άλλο έχετε στο µυαλό σας,
αυτό δηλαδή που υποπτευόµαστε όλοι.

Όσον αφορά τώρα την επιλογή και την τοποθέτηση του επικε-
φαλής του καινούργιου αυτού σώµατος είναι θετική η εξέλιξη
που βάλατε αυτά τα δύο χρόνια της απόστασης από τη συντα-
ξιοδότηση του ανώτερου ή ανώτατου δικαστικού. Εµείς σύµ-
φωνα µε την πρόταση που έκανε και η Ολοµέλεια των Προέδρων
του Δικηγορικού Συλλόγου λέµε αυτά τα χρόνια να είναι τρία. 

Και επίσης, βεβαίως, είναι προς θετική κατεύθυνση η µείωση
των ηλικιακών ορίων στα δεκαεννέα το κατώτατο µέχρι τα
τριάντα πέντε το ανώτατο. 

Ευχόµαστε, βέβαια, αυτός ο νέος θεσµός να συνδράµει ου-
σιαστικά στη δικαιοσύνη που τόσο πολύ το έχει ανάγκη. 

Και κλείνω µία τελευταία παρατήρηση. Θυµόµαστε, κύριε
Υπουργέ, ότι κατά την ανάγνωση των προγραµµατικών δηλώ-
σεων εδώ σ’ αυτή την Ολοµέλεια είχατε ψέξει τον ΣΥΡΙΖΑ ότι
δήθεν προχώρησε στην τροποποίηση του Ποινικού Κώδικα σε
ό,τι αφορά την άρση της ασυλίας των τραπεζιτών, γνωρίζοντας
βεβαίως και όπως µάθατε εκ των υστέρων όπως φαντάζοµαι ότι
αυτή τη διάταξη την είχε περάσει η Νέα Δηµοκρατία. Ιδού, λοι-
πόν, η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα σήµερα. Σας φέρνουµε µε τρο-
πολογία τη διάταξη αυτή που σας δίνει τη δυνατότητα να µην
ισχύει το ακαταδίωκτο των τραπεζιτών σε περίπτωση απιστίας.
Περιµένουµε από εσάς εποµένως πώς θα τοποθετηθείτε πάνω
σε αυτό. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Τον λόγο έχει ο

Υπουργός Υποδοµών και Μεταφορών κ. Σταϊκούρας για τρία
λεπτά για να υποστηρίξει τροπολογία. Στη συνέχεια ο επόµενος
οµιλητής είναι ο κ. Δουδωνής, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ - Κινήµα-
τος Αλλαγής. 

Ορίστε, κύριε Σταϊκούρα, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Υποδοµών και Μεταφο-

ρών): Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Ήρθα για να υποστηρίξω δύο άρθρα σε µία τροπολογία που

ουσιαστικά αφορούν και τα δύο τις φυσικές καταστροφές. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι περιστάσεις τις οποίες βιώ-

νουµε και πρωτίστως βιώνουν οι κάτοικοι των πληγεισών περιο-
χών δεν χρειάζεται –νοµίζω- να έχουν οποιαδήποτε περιγραφή.
Το αποτύπωµά τους µιλάει από µόνο του, ξεπερνώντας τις λέ-
ξεις. Η σφοδρότητα του φαινοµένου που χτύπησε πολλές περιο-
χές της χώρας µας ήταν τέτοια που µετέβαλε το χάρτη
ολόκληρων περιοχών, όπως τον γνωρίζαµε, ανέτρεψε τις ζωές
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χιλιάδων συνανθρώπων µας και στέρησε τη ζωή σε άλλους. 
Η απόκριση της πολιτείας οφείλει να είναι στο µέτρο του δυ-

νατού συντεταγµένη και ανάλογη. Η Κυβέρνηση και η πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών, έχοντας ως
απόλυτη επιδίωξη την ταχεία, αποτελεσµατική και αξιόπιστη ανά-
ταξη των βασικών υποδοµών των πληγεισών περιοχών καταθέτει
σήµερα ρυθµίσεις που στόχο έχουν να επιτρέψουν την ταχύτατη
εκκίνηση των έργων αποκατάστασης. 

Ειδικότερα µε την προτεινόµενη διάταξη εισάγεται ένας έκτα-
κτος µηχανισµός ταχείας αντίδρασης της πολιτείας, ο οποίος θα
επιτρέψει στο Υπουργείο Υποδοµών και Μεταφορών να αναλάβει
τον σχεδιασµό, την ανάθεση και την εκτέλεση επειγόντων έργων
αποκατάστασης στις περιοχές όπου έχει συντελεστεί η φυσική
αυτή καταστροφή και οι οποίες έχουν συνεπακόλουθα κηρυχθεί
σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης πολιτικής προστασίας. Ο µηχα-
νισµός αυτός βασίζεται στο εξής δίπτυχο. Αφ’ ενός βασίζεται
στην ανάληψη δυνατότητας σχεδιασµού ανάθεσης, εκτέλεσης
και παρακολούθησης - υλοποίησης επειγόντων έργων που δεν
ανήκουν σήµερα στην αρµοδιότητα του Υπουργείου Υποδοµών
και Μεταφορών. Με τον τρόπο αυτό η κεντρική διοίκηση έρχεται
άµεσος αρωγός επίλυσης ζωτικών προβληµάτων που αντιµετω-
πίζουν πρωτίστως οι κάτοικοι των πληγεισών περιοχών. Και αφ’
ετέρου βασίζεται στην επιτάχυνση των διαδικασιών που αφορούν
στην εκκίνηση και υλοποίηση των έργων αποκατάστασης. 

Η ανάληψη των εκτάκτων αυτών αρµοδιοτήτων από το Υπουρ-
γείο Υποδοµών και Μεταφορών θα γίνεται κατόπιν εισήγησης του
Υπουργού Υποδοµών και Μεταφορών µε πράξη Υπουργικού Συµ-
βουλίου για τα έργα, τα οποία θα περιγράφονται συνοπτικά στην
πράξη αυτή. Στη συνέχεια µε αποφάσεις του Υπουργού Υποδο-
µών και Μεταφορών θα εξειδικεύονται τα προς εκτέλεση έργα
που είναι κατεπείγοντα, τελούν σε άµεση συνάφεια και είναι ανα-
γκαία αποκλειστικά για την αποκατάσταση βλαβών στις υποδο-
µές. Για την έκδοση της υπουργικής απόφασης θα απαιτείται η
σύµφωνη γνώµη του Τεχνικού Συµβουλίου Δηµοσίων Έργων του
Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών. 

Περαιτέρω η ανάθεση των έργων αποκατάστασης τόσο εκεί-
νων που αναλαµβάνονται εκτάκτως όσο και εκείνων που εµπί-
πτουν στη συνήθη αρµοδιότητα του Υπουργείου Υποδοµών και
Μεταφορών επιτυγχάνεται και επιταχύνεται µέσω µιας απλου-
στευµένης διαδικασίας, ενώ προϋπόθεση αυτής είναι η προηγού-
µενη έκδοση απόφασης εξαίρεσης από την περιβαλλοντική
αδειοδότηση από το αρµόδιο Υπουργείο Περιβάλλοντος και
Ενέργειας. 

Για την επιλογή του αναδόχου προσκαλούνται τουλάχιστον
τρεις εργοληπτικές επιχειρήσεις, οι οποίες έχουν αποδεδειγµένη
εµπειρία στην εκτέλεση έργων αντίστοιχης κατηγορίας υποδο-
µών. Η προτεινόµενη διάταξη µε διαφάνεια και θεσµική διασφά-
λιση εκτιµούµε ότι θα προσδώσει στο Υπουργείο Υποδοµών και
Μεταφορών την απαιτούµενη ευελιξία για να δροµολογήσει συν-
τεταγµένα και υπεύθυνα την ανάταξη των βασικών υποδοµών
των πληγεισών περιοχών της χώρας. 

Και επειδή εικάζω ότι τίθεται και ένα ερώτηµα περί χρηµατοδό-
τησης αυτών των έργων, η χρηµατοδότηση είναι εξασφαλισµένη
σε ένα ύψος της τάξεως περίπου των 600 εκατοµµυρίων ευρώ από
το Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας, προκειµένου να κά-
νουµε έργα βραχείας αποκατάστασης υποδοµών κυρίως οδικά και
σιδηροδροµικά, καθώς και αποκαταστάσεις γεφυρών. 

Με το άρθρο 2 ουσιαστικά προβλέπεται αποζηµίωση επιτρό-
πων και κλιµακίων αυτοψίας και οµάδων συντονισµού για φυσι-
κές καταστροφές.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Έχει ήδη ζητήσει τον

λόγο για µία ολιγόλεπτη παρέµβαση η κ. Κωνσταντοπούλου.
Μετά θα σας δώσω τον λόγο.

Ορίστε, κυρία Κωνσταντοπούλου, έχετε τον λόγο.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριε Υπουργέ, ζήτησα τον λόγο εκµεταλλευόµενη τη
σύντοµη παρουσία σας στην Ολοµέλεια, µιας και την επίκαιρη

ερώτηση που σας έκανα σε σχέση µε τις υποδοµές είπατε ότι θα
την απαντήσετε την επόµενη Δευτέρα. 

Ήρθατε να αναγγείλετε κάποια µέτρα στήριξης και να αναγ-
γείλετε επίσης τη διάθεση κάποιων κονδυλίων. Σας είδαµε χθες
µε τον Πρωθυπουργό τους συνοδεύοντες Υπουργούς χαµογε-
λαστούς, περιχαρείς στο Στρασβούργο την ώρα που ο κόσµος
στενάζει. Εγώ ήµουν χθες στη Λάρισα. Ήµουν στην πληµµυρι-
σµένη Λάρισα, όπου έχετε καταφέρει να µπει το ποτάµι µέσα
στην πόλη, στην πληµµυρισµένη Γιάννουλη στις εργατικές κατοι-
κίες, στον πληµµυρισµένο Άγιο Θωµά και εκεί εργατικές κατοι-
κίες. Εκεί δεν πέρασε κανείς σας χαµογελώντας. Ο κόσµος
στενάζει και ρωτάει: «Πού πήγαν τα λεφτά; Τι τα κάνατε;».

Ρωτάει: Τα εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ, που διατέθηκαν
πριν από τρία χρόνια από τον εκλεκτό σας κ. Αγοραστό, που
πήγε να τον υποστηρίξει ο Πρωθυπουργός κ. Μητσοτάκης -και
χαµογέλαγε κι εκεί-, και από τον εκλεκτό σας κ. Μπέο, που πήγε
και αυτόν να τον υποστηρίξει ο κ. Μητσοτάκης -και χαµογέλαγε
κι εκεί- µε αυτούς αισθάνεται και αισθάνεστε προφανώς άνεση
να χαµογελάτε, αλλά στις γειτονιές, τις πληµµυρισµένες, δεν
µπορείτε να κυκλοφορήσετε…

Παρακαλώ, αντί να µας ενηµερώσετε τι χρήµατα έχετε προ-
γραµµατίσει να δώσετε, να ενηµερώσετε τώρα που είστε εδώ -
γιατί, ξέρω ότι σε λίγο θα φύγετε και θα είναι µόνος του πάλι ο κ.
Φλωρίδης και ο Υφυπουργός- πού πήγαν τα εκατοντάδες εκατοµ-
µύρια ευρώ για αντιπληµµυρικά έργα. Είστε Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών, να ενηµερώσετε τι υποδοµές είχαν γίνει από την
Κυβέρνησή σας; Ήσασταν Υπουργός Οικονοµικών, αµέσως προ-
ηγουµένως και έχετε άµεση γνώση. Δεν υπάρχει δικαιολογία! Τι
υποδοµές αντιπληµµυρικές υπήρχαν για να αποφευχθούν οι θά-
νατοι των συνανθρώπων µας, οι θάνατοι των ζώων, η καταστροφή
της Θεσσαλίας, που είναι αυτή τη στιγµή ένα απέραντο νεκροτα-
φείο! 

Να ενηµερώσετε, παρακαλώ πάρα πολύ, αν τον στηρίζετε τον
κ. Αγοραστό; Τον Πατούλη τον «εκκαθαρίσατε» για ένα ζεϊµπέ-
κικο! Τον Αγοραστό, τον στηρίζετε, που διασπάθισε µε τις ευλο-
γίες σας εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ; Τον Μπέο, τον
στηρίζετε, που δεν έχει νερό ο Βόλος; 

Πώς καταφέρατε να µπει το ποτάµι, ο Πηνειός, µέσα στη Λά-
ρισα; Είστε Υπουργός Υποδοµών. Σπάσατε φράγµατα; Δόθηκε
εντολή να σπάσουν φράγµατα και αναχώµατα; Βοά ο τόπος ότι
κάνατε λάθος χειρισµούς! Έσπασαν κατά λάθος; Έσπασαν γιατί
ήταν κακοτεχνίες; Τι επιλογές έγιναν; Θα µας πείτε να περιµέ-
νουµε τι θα πει ο Πρωθυπουργός στη ΔΕΘ; Όταν «δεήσει» να
πάει, αφού φάει µε την κ. Σακελλαροπούλου στην καµένη Δαδιά
και πούνε «τι ωραία που τα έκανε η κ. Σακελλαροπούλου ως δι-
καστής, να επιτρέπει οικοδοµικές εργασίες και ανεµογεννήτριες
µέσα στα καµένα»; 

Κύριε Σταϊκούρα, είστε παρών. Σας καλώ, ως Αρχηγός Κοινο-
βουλευτικού Κόµµατος, να δώσετε απαντήσεις τώρα στην Ολο-
µέλεια της Βουλής που συνεδριάζει. Να εξηγήσετε στον κόσµο
γιατί το έπαθε αυτό που έπαθε! Να εξηγήσετε, αυτά τα χρήµατα,
που τώρα εξαγγέλλετε καταλεπτώς ποιοι θα τα διαθέσουν και µε
ποιες πραγµατικές διαδικασίες διαφάνειας; 

Να µας πείτε, αυτή η αγαπηµένη σας εταιρεία, η «ΓΕΚ-
ΤΕΡΝΑ», πόσες εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ έχει πάρει και
γιατί; Γιατί, πέρυσι ο Πρωθυπουργός εγκαινίασε σχολείο, που το
δώρισε -υποτίθεται- η «ΓΕΚ-ΤΕΡΝΑ», στον Τύρναβο. Με το δη-
µόσιο χρήµα, πόσα έχει κάνει ή δεν έχει κάνει η «ΓΕΚ-ΤΕΡΝΑ»;
Γιατί την προτιµάτε; Ποια διαφάνεια εφαρµόζετε; Ποιος ελέγχε-
ται σήµερα; 

Και κυρίως, κύριε Υπουργέ Δικαιοσύνης, το απευθύνω και σε
εσάς: Διατάχθηκε σήµερα από την εισαγγελέα του Αρείου Πάγου
κατεπείγουσα προκαταρκτική εξέταση για ποινικά αδικήµατα σε
βάρος των πολιτών που πληµµύρισαν, πνίγηκαν, έχασαν τα ζώα
τους, έχασαν το βιος τους, βρίσκονται αυτή τη στιγµή υπό τη µέ-
ριµνα απλών εθελοντών, γιατί το κράτος είναι απόν. Εθελοντές
παρέχουν νοσηλευτική προστασία, νοσηλευτική κάλυψη, εθελον-
τές, άνθρωποι, συνάνθρωποι φέρνουν φάρµακα, φέρνουν νερό,
φέρνουν τρόφιµα, φέρνουν ρούχα, γιατί το κράτος είναι απόν.
Είναι στο Στρασβούργο και χασκογελάει µε την κ. Φον ντερ
Λάιεν. 
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Να απαντήσετε, λοιπόν, κύριε Σταϊκούρα, παρακαλώ, εδώ στη
Βουλή και όχι µεθαύριο στη ΔΕΘ, σε προστατευµένο περιβάλλον
υπό αστυνοµικό κλοιό, γιατί θα διαµαρτύρεται ο κόσµος και θα
έχει δίκιο. Να απαντήσετε για το πού πήγαν τα λεφτά, αν θα ελέγ-
ξετε τη διάθεση των κονδυλίων, αν στηρίζετε τον Αγοραστό και
αν θα τον στηρίξει και άλλο ο κ. Μητσοτάκης, αν θα παραιτηθεί
κανείς σας και στα πόσα θύµατα, στους πόσους ανθρώπους νε-
κρούς, στα πόσα ζώα πνιγµένα, στα πόσα χωριά ενταφιασµένα
παραιτείται οποιοσδήποτε από εσάς. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Έχουν ζητήσει τον
λόγο για διευκρινιστική ερώτηση προς τον Υπουργό, σε σχέση
µε την κατατεθείσα τροπολογία, ο κ. Μάντζος και στη συνέχεια
ο κ. Ξανθόπουλος και έχουν από δύο λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Κύριε Υπουργέ των Υποδοµών, είµαι
βέβαιος ότι το γνωρίζετε, αλλά θα το ακούσατε και από εµάς που
επισκεφθήκαµε τις πληγείσες περιοχές. Η καταστροφή στη Θεσ-
σαλία έχει υπάρξει βιβλική. Οι διαστάσεις της είναι ανυπολόγι-
στες και οι επόµενοι πολλοί µήνες είναι ιδιαίτερα δύσκολοι για
τους ανθρώπους που κατοικούν εκεί, έχασαν συνανθρώπους
τους, κατοικίες, παραγωγικές µονάδες, τις καλλιέργειές τους,
αλλά και για όλη τη χώρα, όλη την επικράτεια. Και είναι τουλάχι-
στον προβληµατικό, ή λυπηρό, η πρώτη πράξη της Κυβέρνησης,
αντί να ενηµερώσει για ένα εθνικό σχέδιο ανασυγκρότησης, ένα
εθνικό σχέδιο θωράκισης της Θεσσαλίας, να είναι µία τροπολο-
γία µε νέες µόνιµες παρεκκλίσεις και απευθείας αναθέσεις, µε
υποβαθµισµένες τις τεχνικές υπηρεσίες του δηµοσίου. 

Και σας λέµε ξανά, κύριε Υπουργέ, και δεν θα κουραστούµε
να το λέµε ότι ιδίως την επαύριο αυτής της βιβλικής κρίσης απαι-
τείται διαφάνεια και λογοδοσία και στις πηγές χρηµατοδότησης,
γιατί ακούµε για ένα Ταµείο Ανάκαµψης που δεν αναθεωρείται
και τελικά εσείς οι ίδιοι αναφωνείτε «κι όµως αναθεωρείται» -αυτό
συµβαίνει- και όσον αφορά στη διαχείριση: Ποιος, πώς, πότε θα
διαχειριστεί τους πόρους που θα έχετε και θα έχουµε ως χώρα
στη διάθεσή µας. 

Το λέµε αυτό, κύριε Υπουργέ, και σας ρωτάµε: Πώς µπορούµε
να σας εµπιστευτούµε φέτος, όταν πριν από τρία χρόνια ο προ-
κάτοχός σας το 2020 πάλι τα ίδια έλεγε; Και χρήµατα πήρε και
χρήµατα έδωσε και αναθέσεις έκανε και χρήµατα µοίρασε, αλλά
έργα δεν παραδόθηκαν, έργα παραδόθηκαν και βούλιαξαν, αν-
τιπληµµυρικά έργα έγιναν έργα οδοποιίας, έργα επικοινωνίας,
έργα αθλητισµού. Και ελέγχεται η Περιφέρεια Θεσσαλίας και οι
δήµοι της Θεσσαλίας από τον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου γι’
αυτές τις πράξεις και τις παραλείψεις.

Αντίστοιχες προβλέψεις υπήρχαν, κυρία Πρόεδρε, και την προ-
ηγούµενη περίοδο. Δεκαοκτώ µήνες έλεγε το 2020 η τότε νοµο-
θεσία για τον «Ιανό» ότι θα ήταν το απώτατο όριο παράδοσης
των έργων. 

Πώς µπορούµε, κύριε Υπουργέ, να έχουµε οποιαδήποτε ελά-
χιστη εµπιστοσύνη στις αναθέσεις σας και στην εποπτεία της Κυ-
βέρνησής σας επί της υλοποίησης των έργων;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Κύριε Ξανθόπουλε,
έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Ούτε ένα δεν θα χρειαστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, στην παράγραφο 2 του άρθρου 1 της προτει-
νόµενης διάταξης λέτε ότι απαιτείται µετά την κήρυξη της περιο-
χής σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης πολιτικής προστασίας,
πράξη υπουργικού συµβουλίου µετά από σχετική εισήγηση του
Υπουργείου υπό του Υπουργού Υποδοµών και Μεταφορών, στην
οποία περιλαµβάνεται συνοπτική περιγραφή των σχετικών
έργων. 

Δεν γράφεται τίποτε περί κόστους. Το έχετε κατά νου; Περι-
λαµβάνεται στις προϋποθέσεις ή γενικώς αυτά είναι τα έργα και
µετά από εκεί θα δούµε σε τι κόστος φτάνουν;

Αυτά ήθελα, κυρία Πρόεδρε. Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Επίσης, έχει µία ερώ-

τηση επί της τροπολογίας για τον Υπουργό ο κ. Χήτας. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Σταϊκούρα, ήταν πραγµατικά αποκαλυπτικός στην οµιλία

του ο Πρόεδρός µας προηγουµένως στη Βουλή. Έθεσε όλα
αυτά τα ερωτήµατα που ακούστηκαν πριν από λίγο. Είναι ευκαι-
ρία και γι’ αυτό παίρνω τον λόγο, όχι να συµπληρώσω κάτι σε
αυτά που είπε ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης, αλλά ουσια-
στικά για να επιδιώξουµε µία απάντηση από εσάς. 

Κατ’ αρχάς για την τροπολογία, να πω ότι έχει σηµασία το τι
περιλαµβάνει αυτή η τροπολογία µέσα και δεν θα πρέπει για κα-
νέναν λόγο, κύριε Σταϊκούρα, να το εκµεταλλευτείτε -όχι προσω-
πικά, αλλά ως κόµµα και ως Κυβέρνηση- επικοινωνιακά ανάλογα
µε το τι θα ψηφίζουν τα κόµµατα. Δηλαδή τι; Ότι φέρνουµε τρο-
πολογία για αποκατάσταση των ζηµιών ή αποζηµίωση των αν-
θρώπων σε έναν βαθµό και κάποια κόµµατα µπορεί να πουν «όχι»
ή «παρών». Ξέρετε, δεν είµαστε τρελοί, ούτε έχουµε αυτοκτονι-
κές τάσεις για να αρνηθούµε κάτι τέτοιο. Απλά ο τρόπος µε τον
οποίο νοµοθετείτε είναι πραγµατικά απαράδεκτος.

Και το ερώτηµα που θέτουµε εµείς είναι το εξής: Ποιοι θα ανα-
λάβουν όλα αυτά τα έργα; Δηλαδή, η φωτογραφία πάει σύννεφο!
Τέτοιες φωτογραφικές διατάξεις είναι πραγµατικά εντυπωσια-
κές!

Κύριε Σταϊκούρα, θέλω να σας αναφέρω κάτι ακόµα. Εγώ
αγνοούσα το θέµα και πριν από κάνα µήνα ήρθε µία ενηµέρωση
στην παράταξή µας και στα χέρια µου. Θα µου πείτε ότι δεν ήσα-
σταν εσείς, ήταν όµως το κόµµα σας. Είναι δυνατόν η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή, κύριε Υπουργέ, να σέρνει την Ελλάδα στα δικαστήρια,
διότι είχε προειδοποιήσει την Ελλάδα πως έπρεπε να έχει, για
παράδειγµα, επικαιροποιηµένους χάρτες επικινδυνότητας πληµ-
µύρας; Μιλάµε για επιστολή προ περίπου έξι ετών. Είναι δυνατόν
εµείς να µη συµµορφωνόµαστε, να επιµένουµε, να έχει παρέλθει
και η τελευταία σχετική προθεσµία και η Κοµισιόν -απίστευτο!-
να κινεί νοµική διαδικασία κατά της Ελλάδος γι’ αυτόν ακριβώς
τον λόγο; 

Όταν λέµε ότι έχει ευθύνες η Κυβέρνηση, το µόνιµο επιχεί-
ρηµα που είχατε µέχρι τώρα ήταν: «Αφήστε τι λέτε εσείς, εµείς
έχουµε 41%, ξέρουµε τι κάνουµε, ο λαός ψήφισε.». Τώρα το αφή-
σατε αυτό και λέτε το άλλο: «Οκτακόσιοι τόνοι ανά στρέµµα».
Μάλιστα! Κανείς δεν λέει το αντίθετο, αλλά ήµασταν εµείς στον
βαθµό που έπρεπε έτοιµοι; Ανταποκριθήκαµε στις υποχρεώσεις
µας; Κάναµε τις υποδοµές; Αντλήσαµε τα χρήµατα; Κάναµε επεν-
δύσεις; Όχι. Γιατί, γιατί, γιατί; Αυτό το ερώτηµα, ξέρετε, δεν πλα-
νάται µόνο εδώ, στη Βουλή των Ελλήνων, πλανάται πάνω από
την κατεστραµµένη Θεσσαλία, τη Μαγνησία και όλη την Ελλάδα.
Γιατί αυτή η ρηµάδα η χώρα δεν είναι ποτέ έτοιµη; Γιατί να µας
κυνηγάει νοµικά η Κοµισιόν; Γιατί πάντα να τρέχουµε να προλά-
βουµε πράγµατα τα οποία έπρεπε να έχουµε κάνει εδώ και χρό-
νια; Αυτό είναι ένα πολύ απλό ερώτηµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Ο Υπουργός κ. Σταϊ-
κούρας έχει τον λόγο, για να απαντήσει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Υποδοµών και Μεταφο-
ρών): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Νοµίζω ότι πρέπει να διακρίνουµε τον κοινοβουλευτικό έλεγχο
από τη διαδικασία που κάνουµε σήµερα. Σήµερα συζητούµε για
µία τροπολογία. Χαίροµαι, που δύο κόµµατα, κυρίως η κ. Κων-
σταντοπούλου, δεν αναφέρθηκαν καθόλου επί της τροπολογίας.
Άρα θεωρώ ότι συµφωνεί. Μίλησε για όλα τα άλλα, εκτός από
την τροπολογία. Και, προφανώς, όλοι µας δεν έχουµε ούτε το
ίδιο ύφος ούτε το ίδιο ήθος, αλλά ούτε χασκογελάµε. Γιατί, όταν
πηγαίνουν µία Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός στο εξωτερικό,
για να διασφαλίσουν τη µέγιστη δυνατή ευελιξία και το µέγιστο
ποσό πόρων, για να βοηθήσουν την ελληνική κοινωνία, θα µου
επιτρέψετε να σας πω ότι αυτό είναι δείγµα ενσυναίσθησης και
υπευθυνότητας. 

Επειδή αναφερθήκατε περί της παρουσίας σας στη Λάρισα,
θέλω να σας ενηµερώσω ότι εγώ ήµουν επί τρεις ηµέρες στη Λά-
ρισα και ο Υφυπουργός κ. Ταχιάος είναι κάθε µέρα στη Λάρισα.
Ναι, περπατήσαµε σε πάρα πολλά χωριά. Ακούσαµε και ακούµε
τις αγωνίες της κοινωνίας και προφανώς για τις αποζηµιώσεις
των πολιτών -γιατί το πρώτο θέµα που θέτουν οι πολίτες είναι η
πολιτεία να είναι κοντά τους το ταχύτερο δυνατό- έχουµε πετύχει
να ανοίξουν πλατφόρµες και έχουν γίνει πάνω από τέσσερις χι-
λιάδες αυτοψίες. Η εταιρεία «Κτιριακές Υποδοµές» βρίσκεται
από χθες στα σχολεία και ελέγχει τα σχολεία. Υπάρχει ένα ολο-
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κληρωµένο σχέδιο, για να µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε, όσο
είναι εφικτό, τις δυσµενείς οικονοµικές και κοινωνικές συνέπειες
αυτής της πρωτοφανούς καταστροφής. Άρα θα µου επιτρέψετε
να σας πω, µε όλο τον σεβασµό, ότι η Κυβέρνηση ήταν και είναι
εκεί. 

Αναφερθήκατε σε κάποια ζητήµατα περί αντιπληµµυρικών.
Οφείλατε να γνωρίζετε ότι σύµφωνα µε τον νόµο του 2010, που
επικαιροποιήθηκε µε τον νόµο του 2018 -«ΚΛΕΙΣΘΕΝΗΣ», κυρία
Πρόεδρε- από τότε οι αρµοδιότητες που αφορούν τον σχεδια-
σµό, τη µελέτη, την κατασκευή και τη συντήρηση των αντιπληµ-
µυρικών έργων, καθώς και οι αρµοδιότητες που αφορούν στον
καθαρισµό και στην αστυνόµευση ρεµάτων και απαλλοτριωµέ-
νων χώρων παρά τα ρέµατα, ασκούνται από τις αρµόδιες υπη-
ρεσίες των περιφερειών. Και η περιφέρεια έχει δώσει πλήρη
στοιχεία για το τι έργα έχουν υλοποιηθεί. 

Άρα αναφέρεστε στο Υπουργείο Υποδοµών και Μεταφορών
που είναι υπεύθυνο για τα µεγάλα αντιπληµµυρικά έργα, αυτά
που είναι στρατηγικής σηµασίας για τη χώρα, µε βάση το προ-
βλεπόµενο θεσµικό πλαίσιο. Απαντήσεις, συνεπώς, έχουν δοθεί.
Και έχουν δοθεί από την περιφέρεια µε συγκεκριµένα έργα, που
η περιφέρεια έχει ανακοινώσει ότι έχει υλοποιήσει. Το λέω αυτό,
γιατί αναφερθήκατε στο Υπουργείο. 

Πράγµατι, όµως, µετά τον «Ιανό» υλοποιήθηκαν και άλλα έργα.
Η ενηµέρωση που έχουµε ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Υποδοµών και Μεταφορών είναι ότι από τα άλλα έργα υλοποι-
ήθηκαν παρεµβάσεις σε τετρακόσιες πενήντα θέσεις. Μετά την
πλήρη αποτύπωση των αναγκών, έγιναν επιπλέον εκατό συµπλη-
ρωµατικές συµβάσεις. Μέχρι σήµερα η συνολική πρόοδος των
έργων είναι στο 75% και αυτά τα έργα, σύµφωνα µε την έως σή-
µερα ενηµέρωση που έχουµε από τις αρµόδιες υπηρεσίες του
Υπουργείου -γιατί κάποιος συνάδελφος, δεν θυµάµαι ποιος, ρώ-
τησε για αυτό, αν θα έχουν εµπλοκή-, είναι ότι έχουν αντέξει
αυτές οι υποδοµές στις νεροποντές, καθώς από την πρώτη ει-
κόνα δεν έχουν καταγραφεί βλάβες και αστοχίες. 

Δεν µιλάµε για µόνιµες παρεκκλίσεις, όπως άκουσα από κά-
ποιον συνάδελφο, αλλά για έκτακτες ανάγκες, τις οποίες προ-
σπαθούµε να αντιµετωπίσουµε. Ναι, θα υπάρχει πλήρης εµπλοκή
των αρµοδίων οργάνων και των αρµόδιων υπηρεσιών του Υπουρ-
γείου και των εποπτευόµενων φορέων. Πριν έρθουµε εδώ µε τον
κ. Ταχιάο, είχαµε συνάντηση µε τους γενικούς διευθυντές, γιατί
ακριβώς η προϊσταµένη αρχή, οι διευθύνουσες υπηρεσίες, όλα
αυτά θα έχουν την εµπλοκή των υπηρεσιών. Όλα αυτά προβλέ-
πονται από το θεσµικό πλαίσιο. 

Η περιγραφή θα έχει προφανώς και το κόστος. Και θα έχει το
κόστος, γιατί σας εξήγησα κάτι προηγουµένως. Οι διαθέσιµοι
πόροι που έχουµε αυτή τη στιγµή για παρεµβάσεις πρώτης ανάγ-
κης –ας βάλουµε τον τίτλο «Προσβασιµότητα»- κυρίως σε σή-
ραγγες, σε δρόµους και στο σιδηροδροµικό δίκτυο, που είναι
εξασφαλισµένοι για την υλοποίηση των έργων στον χρονικό ορί-
ζοντα του Ταµείου Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας, φθάνουν πε-
ρίπου στα 600 εκατοµµύρια. Οφείλουµε, συνεπώς, άµεσα να
κινηθούµε, αξιοποιώντας τη σηµερινή τροπολογία, έτσι ώστε µε
εισήγηση του Υπουργού Υποδοµών και Μεταφορών στο Υπουρ-
γικό Συµβούλιο επί έργων που θα προταθούν, µε τεχνική περι-
γραφή αυτών, και ακολουθώντας τις προδιαγραφές του νόµου,
τις διατάξεις του νόµου και της τροπολογίας, να υλοποιήσουµε
το ταχύτερο δυνατό τα έργα µε ασφάλεια. 

Μία ακόµη παρατήρηση. Έµεινα επί της τροπολογίας. Προφα-
νώς η τροπολογία δεν αντιµετωπίζει στο σύνολό του το αποτέ-
λεσµα των προκλήσεων που έχουµε ως χώρα το επόµενο
χρονικό διάστηµα, διότι γνωρίζετε, αφού ανοίξατε ευρύτερα το
θέµα, ότι είµαστε αντιµέτωποι σήµερα µε µία πραγµατικότητα
που έχει τρεις ουσιαστικές διαπιστώσεις:

Η πρώτη διαπίστωση είναι ότι αυτή η πραγµατικότητα συνο-
δεύεται από πολυάριθµες απειλές που αφορούν ολόκληρο τον
πλανήτη. Εκτός και αν δεν παρακολουθείτε τι έχει γίνει στην
Τουρκία, τη Βουλγαρία, την Ισπανία, την Ιταλία, τη Σλοβενία, την
Αυστραλία, τον Καναδά, τη Λιβύη, το Μεξικό. 

Η δεύτερη διαπίστωση είναι ότι τα ακραία καιρικά φαινόµενα
αλληλοτροφοδοτούνται, µε τη συχνότητα εναλλαγής τους να ενι-
σχύεται. Έτσι, από ισχυρούς καύσωνες και µεγαπυρκαγιές πη-

γαίνουµε σε καταστρεπτικές καταιγίδες και πληµµύρες.
Η τρίτη διαπίστωση είναι ότι ο χρόνος επανάληψης των

ακραίων φαινοµένων όλο και περισσότερο πυκνώνει. 
Με αυτά τα δεδοµένα, οφείλουµε η προσέγγισή µας να µην

έχει µόνο βραχυπρόθεσµο χαρακτήρα. Ανέπτυξα, συνεπώς, εδώ
τον σχεδιασµό της Κυβέρνησης, για να αντιµετωπίσουµε το πρό-
βληµα -επαναλαµβάνω τον τίτλο- της προσβασιµότητας. 

Ναι, υπάρχει ένα δεύτερο κεφάλαιο, που είναι τι έργα θέλουµε,
τι αντοχής θέλουµε να είναι τα έργα, µε τι προδιαγραφές, τι προ-
βλήµατα θα αντιµετωπίσουν στο µέλλον και ποιες είναι οι πηγές
χρηµατοδότησης. Και εκεί υπάρχουν επιπλέον πηγές χρηµατο-
δότησης που εξασφαλίσαµε κατά τη χθεσινή συνάντηση, µεταξύ
άλλων, και πηγές του νέου ΕΣΠΑ και αν κριθεί αναγκαίο, υπάρχει
και η Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων µε ένα δάνειο της τάξεως
των 750 εκατοµµυρίων ευρώ, µε καλούς όρους, που είναι απο-
κλειστικά για αυτό το σκοπό. Αυτό, όµως, έχει επίδραση στα δη-
µόσια οικονοµικά. Εξαντλούµε, συνεπώς, τη δυνατότητα που
υπάρχει, χωρίς να επιβαρύνουµε τα δηµόσια οικονοµικά, για να
υλοποιήσουµε τα έργα βραχυπρόθεσµα και µεσοµακροπρόθε-
σµα. Αυτά τα έργα, προφανώς, πρέπει να είναι µεγαλύτερης αν-
θεκτικότητας σε δυσµενέστερες καταστάσεις.

Υπάρχει και ένας τρίτος άξονας, που είναι ο έλεγχος και η συν-
τήρηση υφιστάµενων έργων µε στόχο την ενίσχυση της ασφά-
λειας τους. 

Για παράδειγµα, πριν γίνουν τα γεγονότα, είχαµε ανοίξει ως
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου το κεφάλαιο «Γέφυρες», να
δούµε µέσα από ένα µητρώο γεφυρών: Πόσες γέφυρες έχουµε
µε µήκος πάνω από έξι µέτρα; Ποιο θα είναι το εθνικό µητρώο
γεφυρών; Ποιο θα είναι το εθνικό εγχειρίδιο επιθεώρησης και
αξιολόγησης γεφυρών; Ποιος θα είναι ο κανονισµός επιθεώρη-
σης και συντήρησης γεφυρών; 

Άρα αντιλαµβάνεστε -για να απαντήσω σε άλλο ερώτηµα που
ετέθη- ότι υπάρχει ένας σχεδιασµός. Υπάρχει ένας σχεδιασµός
µε βραχυπρόθεσµα χαρακτηριστικά και εξασφαλισµένη χρηµα-
τοδότηση, και µε µεσοµακροπρόθεσµα χαρακτηριστικά και επί-
σης εξασφαλισµένη χρηµατοδότηση από ευρωπαϊκούς πόρους,
αν χρειαστεί και άλλους πόρους, και προφανώς από εθνικούς
πόρους όσο η οικονοµία συνεχίζει να πηγαίνει καλά, όπως το τε-
λευταίο χρονικό διάστηµα. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. 
Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του

ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτης Φάµελλος.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κύριοι Υπουργοί, είναι ξεκάθα-
ρος ότι ο λόγος, για τον οποίον ζήτησα να µιλήσω, είναι τα σο-
βαρότατα προβλήµατα τα οποία εντοπίζονται στη χώρα µας,
ιδιαίτερα στον τοµέα της πολιτικής προστασίας και -θα έλεγε κα-
νείς- της επιβίωσης, γιατί µιλάµε πλέον για µία αγωνία επιβίωσης.
Προφανώς θα µου δοθεί ευκαιρία να αναφερθώ και σε θέµατα
του νοµοσχεδίου. 

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι προφανές ότι ζούµε
µία πρωτοφανή καταστροφή από ένα ακραίο καιρικό φαινόµενο
που έχει ισοπεδώσει το µεγαλύτερο τµήµα της Θεσσαλίας. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ χθες, µε την παρουσία του σε όλους τους νοµούς µε τουλά-
χιστον δέκα και πάνω στελέχη µέλη του Κοινοβουλίου και της
κεντρικής επιτροπής αλλά και όλες τις νοµαρχιακές, ήθελε πρώτα
από όλα να στηρίξει τη Θεσσαλία, να στηρίξει τους πολίτες, αυ-
τούς που δοκιµάζονται και, βέβαια, να στηρίξει τους θεσµούς και
τις λειτουργίες, και τις δραστηριότητες και τις θεσµικές λειτουρ-
γίες. Και το ίδιο θα κάνουµε και κοινοβουλευτικά. Γιατί πρέπει να
σας πω -και νοµίζω το καταλαβαίνουν και οι Υπουργοί, µε κάποι-
ους εκ των οποίων βρεθήκαµε εκεί- ότι υπάρχει αγωνία στην πε-
ριοχή και η διέξοδος στην απουσία απαντήσεων θα είναι ο θυµός,
θα είναι η ένταση και η αµφισβήτηση της κοινωνικής συνοχής. Μας
ανησυχεί ότι η περιοχή επαπειλείται µε δηµογραφικό πρόβληµα. 

Εµείς, λοιπόν, επειδή δεν θέλουµε η λειτουργία της πολιτείας
και της κοινωνίας να οδηγεί σε αδιέξοδες καταστάσεις και θέ-
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λουµε η πρότασή µας να οδηγήσει σε επίλυση προβληµάτων,
επειδή πιστεύουµε ότι υπάρχει δυνατότητα στην πατρίδα µας να
προκόψει κάποιος και όχι πάντα να πλήττεται από τις αδυναµίες
της πολιτείας, αναλαµβάνουµε αυτή την πρωτοβουλία και φέρ-
νουµε το θέµα για συζήτηση στη Βουλή και για το πώς φτάσαµε
ως εδώ και για το τι πρέπει να γίνει σήµερα και για το τι πρέπει να
γίνει αύριο. Γι’ αυτόν τον λόγο, κυρία Πρόεδρε, ανακοινώνω ότι ο
ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. σήµερα θα αναλάβει την πρωτοβουλία και θα κατα-
θέσει αίτηµα για τη διεξαγωγή συζήτησης σε επίπεδο πολιτικών
Αρχηγών για τα αδιέξοδα της Νέας Δηµοκρατίας που µας έφεραν
µέχρι εδώ, για τις ευθύνες που δυστυχώς δηµιούργησαν σοβαρά
προβλήµατα, αλλά και για το τι πρέπει να κάνουµε σήµερα και
αύριο, για να στηρίξουµε τον τόπο, να δώσουµε και θεσµικές προ-
τάσεις για το σήµερα αλλά και ένα σχέδιο ανάκαµψης Θεσσαλίας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Δεν υποτιµούµε την πρόταση για εξεταστική επιτροπή, κύριοι
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ. Θεωρούµε ότι πάντα υπάρχει πε-
ριθώριο στον κοινοβουλευτικό διάλογο να ερευνηθούν ζητήµατα.
Επιτρέψτε µου να προσθέσω κάτι, όµως. Γνωρίζουµε τις ευθύνες.
Πιθανά να προκύψει και δευτερεύουσα ή άλλη ανάγνωση. Δεν το
υποτιµώ. Ο κοινοβουλευτικός διάλογος είναι χρήσιµος, είναι θε-
σµός, είναι δηµοκρατία. Αλλά την ευθύνη τη γνωρίζουµε. Γνωρί-
ζουµε και την κλιµατική κρίση, γνωρίζουµε όµως και την αδράνεια
και τις ελλείψεις και οφείλουµε να προσθέσουµε µε το επίπεδο
των πολιτικών Αρχηγών µία άλλη συζήτηση, που πρέπει να γίνει
στη Βουλή άµεσα. Δεν µπορούµε να περιµένουµε. Οι άνθρωποι
δεν έχουν αύριο στην περιοχή και ήδη καθίσταται πολύ πιθανή η
οριστική αποχώρησή τους από τη Θεσσαλία. Το καταλαβαίνετε
και νοµίζω ότι µοιραζόµαστε την ίδια αγωνία.

Να συζητήσουµε τι εντοπίσαµε και τι πρέπει να γίνει άµεσα.
Γιατί εµείς θέλουµε να ξεκινήσουµε µε τις προτάσεις. Η κατα-
στροφή δεν έχει περάσει. Το είπα χθες σε αρκετές δηµόσιες δη-
λώσεις. Μη θεωρείτε ότι, επειδή τελείωσαν τα φαινόµενα, έχει
σταµατήσει η κρίση πολιτικής προστασίας. Αντίθετα, εξελίσσεται
ένα σοβαρό πρόβληµα, ιδιαίτερα πρόβληµα ποιότητας της ζωής
και της υγείας. Άρα πρέπει η πολιτεία να δηλώσει δηµόσια ότι το
πρόβληµα πολιτικής προστασίας και η έκτακτη ανάγκη συνεχίζε-
ται και αυτό σηµαίνει και ιδιαίτερα απαιτητικό συντονισµό. Δεν
σηµαίνει µόνο δηλώσεις. Γιατί δεν βλέπουµε τον συντονισµό στο
πεδίο. 

Πρώτος κίνδυνος είναι η δηµόσια υγεία. Είναι ο µεγαλύτερος
κίνδυνος που έχουµε σήµερα. Και είναι η πρόσβαση στις βασικές
υποδοµές της ζωής. Είναι η επιβίωση το πρώτο ερώτηµα σήµερα
στη Θεσσαλία. Ποιο είναι το συµπέρασµα που προκύπτει, ποιες
είναι οι µεταρρυθµίσεις που λείπουν; Ότι στο σχέδιο πολιτικής
προστασίας της χώρας -που δεν έχει, βέβαια- ένα κοµµάτι που
απαιτείται είναι ο σχεδιασµός στην Πολιτική Προστασία για ένα
σχέδιο έκτακτης ανάγκης στη δηµόσια υγεία, που να έχει συντο-
νιστικό κέντρο -που δεν υπάρχει σήµερα-, που να έχει άµεσες
προµήθειες στον πληθυσµό, όπως, παραδείγµατος χάριν, αντι-
σηπτικά, µάσκες, που να έχει θεσµούς και δοµές που να είναι
ενεργοποιηµένες και να είναι προετοιµασµένες, να έχουν «προ-
πονηθεί». Συγχωρέστε µε για τον όρο. 

Άρα καταλαβαίνουµε ότι δεν αρκεί αυτό που ονοµάζει Πολιτική
Προστασία ο κ. Μητσοτάκης ή αυτό το «άδειο πουκάµισο» του
Υπουργείου που έχει δηµιουργήσει. Άλλο πράγµα είναι η Πολι-
τική Προστασία, η ενιαία αρχή που είχαµε εµείς προτείνει µε την
κ. Γεροβασίλη τότε. Είναι µία άλλη ανάγνωση που δεν έχει και
κοµµατισµό. Δεν έχει κοµµατισµό η πολιτική προστασία. Απαιτεί-
ται δράση. Σήµερα δεν υπάρχει αυτός ο µηχανισµός. Υπάρχουν
εθελοντές, υπάρχουν πρωτοβουλίες, υπάρχουν δηλώσεις του
Υπουργείου. Δεν υποτιµώ τις δηλώσεις του Υπουργείου για τα
θέµατα δηµόσιας υγείας. Δεν υπάρχει, όµως, µηχανισµός στην
περιοχή. Θα σας εξηγήσω.

Εµείς πάντως είµαστε διατεθειµένοι να προσφέρουµε. Χθες
ήταν η κ. Λινού µαζί µου, ο κ. Ηλιόπουλος, η κ. Τζούφη, πάρα
πολλά στελέχη που γνωρίζουν και τον υγειονοµικό κλάδο. Δεν
είναι, όµως, µόνο οι Βουλευτές. Δεν θέλω να περάσω σε πολιτι-
κοποίηση του σχεδιασµού. Συνεισφέρουµε εµείς από όποια θέση
βρίσκεται ο καθένας µας. Γιατί υπάρχουν και οι φορείς που

έχουν επιχειρησιακή παρέµβαση. 
Τι σηµαίνει, όµως, πρόβληµα ποιότητας ζωής και δηµόσιας

υγείας; 
Πρώτο ζήτηµα. Υπάρχει σοβαρότατο και εκτεταµένο πρό-

βληµα µε τα νεκρά ζώα. Ο Δήµαρχος Παλαµά, που µίλησα χθες
µαζί του, µας είπε ότι δεν έχει καµµία βοήθεια στον τοµέα αυτό.
Στον Δήµο Φαρκαδόνας µάς είπαν ότι η τελική πρόταση είναι να
τα θάβουν οι δήµοι. Δεν θα µπω στα τεχνικά εργαλεία. Δεν θα
κινδυνολογήσω. Σας λέω, όµως, ότι υπάρχει ένα µεγάλο υγειονο-
µικό ζήτηµα. Και ειλικρινά προσπαθώ να αποφύγω τη δική µου
συµµετοχή, ως τεχνοκράτης και µηχανικός, στη συζήτηση επι-
χειρησιακών εργαλείων. Είναι δουλειά της πολιτείας. Εµείς συµ-
µετέχουµε εδώ πολιτικά στη συζήτηση.

Δεύτερο ζήτηµα. Δεν υπάρχουν µηχανήµατα έργου και διαδι-
κασία ορθής αποκοµιδής και αποµάκρυνσης των στερεών απο-
βλήτων. Και τα στερεά απόβλητα πλέον έχουν λάσπες, κτηνο-
τροφικά απόβλητα, µπορούν να έχουν λιπάσµατα, µπορεί να
έχουν επικίνδυνα απόβλητα, µπορεί να έχουν βιοµηχανικά υπο-
λείµµατα, µπορεί να έχουν υγειονοµικά απόβλητα. Πάντως, εδώ
υπάρχει ένα σοβαρό πρόβληµα που θέλει ορθή διαχείριση και
διάθεση. Δεν υπάρχει. Η εταιρεία αποκοµιδής και αποτέφρωσης
νεκρών ζώων δεν µπορεί να αντεπεξέλθει στο φορτίο. Πιθανά
είναι αληθές. Μου µεταφέρθηκε. Πάντως, η πολιτεία δεν έχει
δώσει απάντηση. 

Επιπλέον, χρειάζεται είτε αποστράγγιση -που δεν µπορεί να
γίνει εύκολα- είτε εκτεταµένο πρόγραµµα ψεκασµού και για κου-
νούπια αλλά και για πιθανά άλλους υγειονοµικούς κινδύνους. Ας
µείνω σε αυτόν τον όρο. 

Χρειάζονται µέτρα προστασίας για τους πολίτες, µάσκες,
ρούχα. Δεν έχουν στεγνά ρούχα οι πολίτες εκεί. Χρειάζονται γα-
λότσες. Χρειάζονται φόρµες. Χρειάζονται γάντια. Αυτά πρέπει να
λυθούν οργανωµένα. Και, επίσης, χρειάζονται απολυµαντικά,
χλωρίνες, αντικουνουπικά. Δεν µπορεί να είναι αυτά αποσπασµα-
τικά. 

Ταυτόχρονα, πρέπει να υπάρξει µία προτεραιότητα στις υγει-
ονοµικές υποδοµές. Ένα κέντρο υγείας -στον Παλαµά, αν δεν
κάνω λάθος- πληµµύρισε µε ενάµισι µέτρο νερό. Μεταφέρθηκε
σε ένα γυµναστήριο µαζί µε κάποιους άστεγους. Εµείς χθες, τα
κλιµάκια του ΣΥΡΙΖΑ -και µιλάω στον πληθυντικό, γιατί ήµασταν
πολλοί- πήγαµε στα Φάρσαλα, στον Παλαµά, στη Φαρκαδόνα,
στη Λάρισα, στα αναχώµατα του Πηνειού, πήγαµε στον Βόλο,
στο παλιό λιµεναρχείο, στο Στεφανοβίκειο, στο Κιλελέρ, στην
Κάρλα, σε πάρα πολλά πεδία, όπου είναι πραγµατικά τα προβλή-
µατα και δώσαµε συνέντευξη Τύπου µε προτάσεις ad hoc. Στή-
σαµε έναν µηχανισµό και καταθέσαµε προτάσεις. 

Τρίτο ζήτηµα, υπάρχει βασικό θέµα ακόµα στις οδικές συνδέ-
σεις. Το είχα επισηµάνει στους δύο Υπουργούς, µε τους οποίους
συναντηθήκαµε στο Συντονιστικό. Δεν διαφωνώ ότι είχατε την
ίδια αντίληψη και εσείς, ότι οι βασικές συνδέσεις πρέπει να απο-
κατασταθούν πολύ γρήγορα. Το αποτέλεσµα; Δηµιουργήθηκε
δευτερογενές πρόβληµα στην εθνική οδό -δεν ήταν το ίδιο µε
αυτό που είχαµε τότε εντοπίσει-, είναι κοµµένη η σιδηροδροµική
οδός, αλλά έχουµε και θέµατα προσβάσεων. Υπάρχουν χωριά
που είναι ακόµα πληµµυρισµένα. Ο Βλοχός, το Κεραµίδι µπορεί
να µην έχουν τέσσερα µέτρα νερό, αλλά έχουν ενάµισι. 

Εδώ υπάρχει ζήτηµα, διότι δεν υπάρχει σχεδιασµός ασφάλειας
για τους βασικούς εθνικούς άξονες. Είτε µιλάµε για το ατύχηµα
µε το βυτιοφόρο στην Αθηνών - Κορίνθου είτε µιλάµε για την πε-
ρίπτωση, του πληµµυρικού κινδύνου, στα σχέδια πολιτικής προ-
στασίας, κύριοι Υπουργοί, πρέπει να εισαχθεί ένα επιπλέον
εργαλείο για τις βασικές συνδέσεις που έχουν θέµατα ασφά-
λειας, που δεν υπήρχε και πρέπει να προστεθεί, ή δεν ήταν απο-
τελεσµατικό εκ του αποτελέσµατος. 

Δεύτερον, υπάρχουν ακόµα θέµατα υδροδότησης και ηλε-
κτροδότησης. Τα συζητήσαµε. Εµείς τα είπαµε την Πέµπτη.
Εµείς πήγαµε πρώτη φορά την Πέµπτη. Την Πέµπτη το µεσηµέρι
ήµασταν εκεί στο Συντονιστικό Κέντρο, προσωπικά εγώ. Υπάρ-
χουν, λοιπόν, θέµατα ηλεκτροδότησης και υδροδότησης. Κατα-
λαβαίνετε τον κίνδυνο. Συνδυάζεται µε τον υγειονοµικό κίνδυνο
που περιγράψαµε. Και στον Παλαµά και στη Φαρκαδόνα έχουµε
πληµµυρισµένα χωριά και, βέβαια, πρέπει να εξετάσουµε, λαµ-
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βάνοντας υπ’ όψιν και τα ρήγµατα στα αναχώµατα -προσθέστε
το και αυτό στο έργο που έχετε να κάνετε- γιατί υπάρχουν ρήγ-
µατα στα αναχώµατα τα προστατευτικά, τον δευτερογενή κίν-
δυνο σε νέο πληµµυρικό φαινόµενο, µιας και δεν υπάρχει η
ασφάλεια του παρελθόντος. Δεν είναι ίδια η κατάσταση της
υδρολογίας, όπως ήταν πριν από αυτή την καταστροφή. 

Εδώ πρέπει να πούµε κάτι πολύ συγκεκριµένο, γιατί υπάρχουν
και αντικρουόµενες απόψεις -εγώ συµφωνώ ότι από τη µεριά της
πρόληψης και της ασφάλειας πρέπει να είµαστε πάντα- πρέπει η
πολιτεία να εξασφαλίζει καθαρό πόσιµο νερό. Είναι ευθύνη της
πολιτείας να το εξασφαλίζει. Πώς όµως θα γίνει αυτό; Με τους
ελέγχους που πρέπει να πολλαπλασιαστούν. 

Άρα ενεργοποιείστε τα ερευνητικά ιδρύµατα της χώρας, τα
δηµόσια πανεπιστήµια -γιατί µιλάµε για τη δηµόσια παιδεία
πάντα- και προσθέστε την ορθή παρακολούθηση της ποιότητας
πόσιµου νερού µε υποστήριξη και της αυτοδιοίκησης. Γνωρίζω
ότι υπάρχουν περιοχές µε καθαρό πόσιµο νερό. 

Ήµουν και εγώ χθες στη Λάρισα και µιλάω µε τους αυτοδιοι-
κητικούς. Γνωρίζω και τον διάλογο που έχει ανοίξει για τον Βόλο.
Ξεκαθαρίστε το. Πρέπει να είναι ξεκάθαρες οι τοποθετήσεις για
την κοινωνία. Συµφωνώ και επαναλαµβάνω να είµαστε από την
πλευρά της πρόληψης, να προλαµβάνουµε τον κίνδυνο. 

Υπάρχει, όµως, θέµα δηµόσιας υγείας και για έναν ακόµα
λόγο. Το πληµµυρικό φαινόµενο µε την παράσυρση αποβλήτων,
δηµιουργεί πλέον έναν κίνδυνο στους υδροφορείς. Άρα, λοιπόν,
θέλει πιο συχνό έλεγχο των γεωτρήσεων, γιατί δεν γνωρίζουµε
τι θα προκύψει από αυτή τη διαδικασία. Προσθέστε το αυτό, πα-
ρακαλώ, στα πρωτόκολλα.

Πάµε λίγο στη σίτιση και τη στέγαση. Ήταν πραγµατικά ακραίο
το ότι ακούσαµε από τον Δήµαρχο Παλαµά χθες ότι έχει οκτώ χι-
λιάδες µερίδες στη σίτιση του κόσµου. Είναι πολύ µεγάλο νού-
µερο. Εδώ δεν το καταλαβαίνουµε. Το παρακολουθούµε λες και
είναι ταινία στη τηλεόραση. Όχι, είναι ζωή ή µάλλον είναι αγωνία
και αµφισβήτηση επιβίωσης.

Εδώ θέλω να συγχαρώ τους εθελοντές που ήταν χθες και στον
Παλαµά και στη Φαρκαδόνα. Έµαθα ότι µία εθελοντική οµάδα
κουζίνας δίνει πάνω από τέσσερις χιλιάδες µερίδες. Να τους
συγχαρούµε και να πούµε ότι και εµείς µε την «Αλληλεγγύη για
Όλους» και µε την κοµµατική µας λειτουργία θα είµαστε εκεί για
να βοηθήσουµε. Όµως, εδώ πρέπει και η πολιτεία να παίξει έναν
ρόλο, δεν µπορεί να στηριζόµαστε µόνο στους εθελοντές, γιατί
προκύπτει ότι κάτι τέτοιο γίνεται. Και, βέβαια, υπάρχει ένα µε-
γάλο θέµα έλλειψης στέγης -στη Φαρκαδόνα το εντοπίσαµε µε
τον δήµαρχο και τη δηµοτική οµάδα, τους αντιδηµάρχους- γύρω
στα δύο χιλιάδες άτοµα. 

Προσέξτε, οι κατεστραµµένες κατοικίες δεν µπορούν να δώ-
σουν λύσεις στέγασης µέσα σε δύο εβδοµάδες. Είναι άλλο ο κα-
θαρισµός των κατοικιών που δεν έχουν καταστραφεί, που µπορεί
προσωρινά να δοθεί λύση µε φιλοξενία ή κάποια πρόχειρη εγκα-
τάσταση να φιλοξενηθούν οι άνθρωποι και άλλο οι κατεστραµ-
µένες κατοικίες. Όταν έχουµε κατεστραµµένες κατοικίες, µιλάµε
για µία µακροχρόνια διαδικασία αποκατάστασης. Άρα θέλουµε
και άλλου είδους κτηριακές υποδοµές. 

Εδώ, πάντως, εµείς θέλουµε να πούµε ότι προκύπτει και ένα
ζήτηµα κόστους. Συµφωνούµε απολύτως ότι υπάρχει ένα θέµα
κόστους. Πώς µπορεί να λυθεί το θέµα της χρηµατοδότησης;
Κατ’ αρχάς πρέπει να σας πω ότι έχουµε πολύ µεγάλη ανησυχία,
αν έχετε την ικανότητα να το διαχειριστείτε. Έχουµε πολύ µε-
γάλη ανησυχία γι’ αυτό. Να σας αποδείξω γιατί. Από τους Ευρω-
βουλευτές µας, αλλά και από τον κοινοβουλευτικό έλεγχο που
έχουµε κάνει εµείς εδώ, προκύπτει ότι από το Ταµείο Ανάκαµψης
η απορρόφηση για αντιπληµµυρικά έργα της Κυβέρνησης των
«αρίστων» ήταν µόλις 0%. Στα αντιπληµµυρικά 0%. Για τη δασο-
προστασία 2,46%. Για την πολιτική προστασία και πρόληψη
0,52%. Ο κ. Παπαδηµούλης τα ανακοίνωσε αυτά τα νούµερα. Συ-
νολικά στα έργα από το Ταµείο Ανάκαµψης για πολιτική προστα-
σία 0,5% και µαθαίνουµε ότι απεντάσσονται αντιπληµµυρικά
έργα από το Ταµείο Ανάκαµψης.

Κατ’ αρχήν, λοιπόν, δεν έχετε την επάρκεια να διαχειριστείτε
τους πόρους που έχει ήδη η χώρα µας. Μαθαίνουµε, όµως, ότι
στη συζήτηση που έκανε ο «άριστος» κ. Μητσοτάκης στις Βρυ-

ξέλλες, όχι απλά δεν κέρδισε νέους πόρους, αλλά του υπέδειξαν
ότι δεν έχει απορροφήσει πόρους και συζήτησαν για το πώς θα
ανακατανείµουν τους πόρους αυτούς.

Μισό λεπτό. Εδώ έχουµε παραδείγµατα άλλων χωρών, που
τουλάχιστον από ό,τι έχει προκύψει στην ειδησεογραφία, έχουν
µία πολύ πιο αποτελεσµατική και έγκαιρη αντίδραση στις φυσι-
κές καταστροφές. Λέω και το παράδειγµα της Σλοβενίας. Δεν
είµαι σίγουρος. Λέω την τοποθέτηση αυτή πάντα υπό κρίση. 

Όµως, υπάρχει ένα ερώτηµα: Η χώρα µας έχει κάνει κάτι
σωστό για να κερδίσουµε επιπλέον πόρους; Για αυτόν τον λόγο,
λοιπόν, σας ανακοινώνω ότι ανέλαβα την πρωτοβουλία και κατέ-
θεσα προσωπικά σήµερα ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγρά-
φων προς τον κ. Μητσοτάκη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Ζητάµε, λοιπόν, από τον κ. Μητσοτάκη να µας δώσει τα έγ-
γραφα που να αποδεικνύουν ότι έγκαιρα είχε εντοπίσει ποια είναι
η ποσοτικοποίηση της ζηµιάς και είχε αιτηθεί συγκεκριµένα και
κατάλληλα χρηµατοδοτικά εργαλεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
πρώτον, την εκταµίευση συγκεκριµένου ποσού και, δεύτερον, πι-
θανά την πρόταση δηµιουργίας νέων χρηµατοδοτικών εργα-
λείων, διότι η κλιµατική κρίση δηµιουργεί και νέα πιθανά
φαινόµενα και νέες ανάγκες. 

Περιµένουµε, λοιπόν, αποδείξεις, κύριε Μητσοτάκη. Δεν φτά-
νει το ενδιαφέρον που δείξατε µε την επίσκεψη. Θα µπορούσατε
το ίδιο το αίτηµα να υποβάλετε κι αλλιώς, για να µάθετε ότι µπο-
ρείτε να ανακατανείµετε τους πόρους που πιθανά αφήσατε ανα-
ξιοποίητους. Δεν πειράζει, όµως. Η δηµοσιοποίηση ενός
προβλήµατος ή µιας ανάγκης, πέρα από το ότι δηµιουργεί µία
κατήφεια, γιατί είναι πρόβληµα, προσθέτει. Διεκδικεί πόρους. 

Εµείς, λοιπόν, θέλουµε αποδείξεις, αλλά τις θέλουµε σύντοµα
τις αποδείξεις. Μην περιµένετε κάνα µήνα. Δώστε µας αύριο τα
έγγραφα που έχετε καταθέσει, για να υποστηρίξετε την πατρίδα
µας. Γιατί αλλιώς θα είναι υποκρισία όλο αυτό το παιχνίδι, ξεκά-
θαρη υποκρισία. 

Υπάρχει και ένα θέµα πολιτικής συζήτησης, όµως. Εµείς προ-
σφέρουµε µε προτάσεις και νοµίζω ότι το διαπιστώσατε. Υπάρχει
ένα θέµα πολιτικής συζήτησης για το πώς φθάσαµε έως εδώ.
Γιατί είναι αθωράκιστη η χώρα σήµερα και γιατί µέσα σε δύο
εβδοµάδες αναγκαζόµαστε να συζητήσουµε για την αθωράκιστη
Ελλάδα στις πυρκαγιές και τώρα για την αθωράκιστη Ελλάδα
στις πληµµύρες. Είναι µόνο ένα εξωτερικό πρόβληµα; Είναι µόνο
η κλιµατική κρίση; 

Σας το έχουµε ξαναπεί. Η κλιµατική κρίση είναι πραγµατικό-
τητα και ήταν νοµοθετηµένο από το 2016 η προετοιµασία της
χώρας γι’ αυτή και δεν κάνατε πολλά πράγµατα γι’ αυτό, αλλά
δεν είναι άλλοθι. Διότι όταν γίνει άλλοθι, θα δηµιουργήσει και
αναξιόπιστη σχέση µε την κοινωνία και ανεπάρκεια στην πολιτεία.
Δυστυχώς αυτό το καλοκαίρι και οι πυρκαγιές και οι πληµµύρες
απέδειξαν ότι υπάρχει οξύτατο πρόβληµα ανεπάρκειας και στη
χώρα, αλλά και στην Κυβέρνηση.

Ειλικρινά, κύριε Σταϊκούρα, επειδή σας άκουσα, και επειδή σέ-
βοµαι και την επιστηµονική µου ιδιότητα, µη λέτε ότι αλληλοτρο-
φοδοτούνται οι κρίσεις. Διότι όλοι γνωρίζουν πώς λειτουργεί η
µετεωρολογία και τα κλιµατικά φαινόµενα, αλλά εδώ αλληλοτρο-
φοδοτείται και γίνεται ντόµινο η ανεπάρκειά σας. Αυτό είναι το
πρόβληµα στη χώρα, ότι από τη µία ανεπάρκεια πάµε στην άλλη
ανεπάρκεια και η χώρα πράγµατι, δεν έχει άµυνες. Αυτό είναι η
µεγάλη µας ανησυχία. Άκου δικαιολογία που σκέφτηκαν, την αλ-
ληλοτροφοδότηση των καιρικών φαινοµένων!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Δεν γνωρίζουν ότι υπάρχει η παγκόσµια ανάγνωση και η διευ-
ρυµένη ανάγνωση της µετεωρολογίας. Το πρόβληµα είναι τι κά-
νατε στην πατρίδα µας. Κάνατε τη χώρα µας καλύτερη ή κάνατε
βήµατα προς τα πίσω; Διότι τελικά από τον εκσυγχρονισµό που
ακούσαµε στις προγραµµατικές δηλώσεις, δυστυχώς, µας πάτε
σε αναχρονισµό. Και αντιεπιστηµονικό αναχρονισµό. Ούτε την
επιστήµη εµπιστεύεστε, γιατί φθάσατε να αµφισβητείτε τους επι-
στήµονες για να καλύψετε τη δική σας ανεπάρκεια, να δικαιολο-
γήσετε τα αδικαιολόγητα.
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Εδώ, λοιπόν, διαπιστώνουµε ότι η πολιτική προστασία δεν
έλαβε υπ’ όψιν τις επίσηµες ανακοινώσεις και της ΕΜΥ και του
Αστεροσκοπείου, που από την 1η Σεπτεµβρίου, τρεις ηµέρες πριν
από την εκδήλωση του φαινοµένου, είχαν εντοπίσει και την
πρώτη έκφραση του φαινοµένου της Δευτέρας, δηλαδή κυρίως
στη Μαγνησία, και την αναπαραγωγή στην κεντροδυτική Θεσσα-
λία. Και τι κάνατε; Και θα πούµε και άλλα ενδιαφέροντα γι’ αυτό.

Ξέρετε πού φθάσαµε; Να βλέπουµε διαγκωνισµούς Υπουργών
για το ποιος έχει την ευθύνη. Αυτό είναι η Κυβέρνηση Μητσο-
τάκη. Το µπαλάκι στον άλλο, για να µην πω για το απίστευτο που
µαλώνουν οι Υπουργοί µε τον κ. Αγοραστό για το ποιος έχει την
ευθύνη των αντιπληµµυρικών έργων και ποιος τα έκανε. Ξεχνάτε
ότι είστε στο ίδιο κόµµα; Θέλετε να σας το θυµίσουµε εµείς; Η
ευθύνη έχει ονοµατεπώνυµο, κοµµατικό ονοµατεπώνυµο και είναι
κολοσσιαία η ευθύνη και δεν µπορείτε να κρυφτείτε. Ο «Ιανός»
ήταν ένα πολύ µεγάλο καµπανάκι, αλλά ούτε αυτό ακούσατε.

Εµείς δεν θέλουµε τέτοιες καθυστερήσεις, εµείς θέλουµε η
Ελλάδα να διακρίνεται για τα κατορθώµατά της, αλλά υπήρξε µία
τραγική διάψευση και της αριστείας και της επιτελικότητας και
µας ανησυχεί, ξέρετε, όχι γιατί εκτίθεστε, αλλά γιατί η χώρα πη-
γαίνει πίσω και γιατί υπάρχουν καταστροφικές επιπτώσεις στην
πατρίδα µας. 

Προσέξτε. Είναι δυνατόν να είναι αριστεία το ότι η Ελλάδα δεν
υλοποιεί τυπικές συµβατικές υποχρεώσεις έναντι της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης; Είναι δυνατόν να είναι αριστεία το ότι δεν έχουν
ακόµη αναθεωρηθεί ως όφειλαν τα σχέδια διαχείρισης κινδύνου
πληµµύρας, που έπρεπε να παραδοθούν στην Ευρώπη 31 Δεκεµ-
βρίου του 2021; Ούτε τα τυπικά, δηλαδή, δεν υλοποιείτε και µά-
λιστα να αποκαλύψω ότι το σχέδιο διαχείρισης κινδύνου
πληµµύρας της Θεσσαλίας, που έπρεπε να αναθεωρηθεί και να
ολοκληρωθεί µέχρι τον Δεκέµβριο του 2021, ανατέθηκε τον Αύ-
γουστο του 2022 µε δεκαοκτώ µήνες χρονοδιάγραµµα και προ-
βλέπεται η παράδοσή του τον Φεβρουάριο του 2024. Και όταν
ολοκληρωθεί και η οποιαδήποτε έγκριση και ο έλεγχος θα δείτε
ότι έχουν περάσει, τουλάχιστον, δυόµισι χρόνια ανεπάρκειας, το
αποτύπωµα της Κυβέρνησης Μητσοτάκη! 

Το ίδιο ισχύει µε τα σχέδια διαχείρισης λεκανών απορροής πο-
ταµού αλλά το ίδιο ισχύει, δυστυχώς και µε τα παραδοτέα του
2018. Και εδώ πρέπει να περάσουµε σε κάποιες αποδείξεις,
κυρία Πρόεδρε, γιατί γίνεται µία πάρα πολύ µεγάλη συζήτηση
που είναι επικίνδυνη, όµως, για τη χώρα µας.

Πρώτο ζήτηµα: Γνώριζε η πολιτεία ότι έχει σχέδια διαχείρισης
κινδύνου πληµµύρας από το 2018 που η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ
µέσα στη χρεοκοπία κατάφερε και για πρώτη φορά ολοκλήρωσε
στην Ελλάδα; Εγώ θέλω να ευχαριστήσω όλους και όλες που
δούλεψαν τότε, γιατί είχα και την ευθύνη του Υπουργείου και πα-
ρέδωσα για πρώτη φορά σχέδια διαχείρισης κινδύνου πληµµύ-
ρας.

Διαβάζω, λοιπόν -και θα το καταθέσω- έγγραφο του Οκτω-
βρίου του 2022 -γνωρίζετε ποιος ήταν κυβέρνηση- του Υπουρ-
γείου Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας που ανα-
φέρεται στο σχέδιο αντιµετώπισης εκτάκτων αναγκών πληµµυ-
ρικών φαινοµένων «Δάρδανος 2». Τι λέει, λοιπόν; Λέει ότι η χώρα
για την αξιολόγηση και διαχείριση των κινδύνων πληµµύρας έχει
θεσπίσει ένα ολοκληρωµένο πλαίσιο για την αξιολόγησή τους µε
στόχο τη µείωση των αρνητικών συνεπειών και πολλά ακόµα. Άρα
ήταν εν γνώσει της Πολιτικής Προστασίας το σχέδιο διαχείρισης
κινδύνου πληµµύρας του 2018. Καταθέτω το πρώτο έγγραφο.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτης Φάµελλος καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τι έχει κάνει, όµως, η ελληνική πολιτεία γι’ αυτό το σχέδιο δια-
χείρισης κινδύνου πληµµύρας, το οποίο ολοκληρώσαµε το 2018
και κυρώσαµε -αν δεν κάνω λάθος- Ιούνιο-Ιούλιο του 2018 και
αποστάλθηκε σε όλους τους φορείς µέχρι το τέλος του 2018;
Διαβάζω έκθεση για την εφαρµογή του προγράµµατος αυτού,
δηλαδή το πώς εξελίσσεται η υλοποίηση του έργου αυτού, όχι η
νέα µελέτη, αλλά η παλιά που είχε όλες τις «κόκκινες» περιοχές
εντοπισµένες επάνω.

Αθήνα, 2022. Μέτρο πρώτο για το διαµέρισµα Θεσσαλίας. Η
ανάπτυξη συστήµατος παρακολούθησης, το βασικό εργαλείο
διαχείρισης, το πώς εξελίσσεται όλο αυτό, δεν έχει ξεκινήσει. Τι
άλλο να πω; Δεν είχε ξεκινήσει ούτε η παρακολούθηση του σχε-
δίου διαχείρισης κινδύνου πληµµύρας και αυτό είναι έγγραφο
του 2022 του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας.

Να προχωρήσω λιγάκι στο δεύτερο µέτρο που είναι πολύ ση-
µαντικό. Είχαµε πει τότε ότι ιδιαίτερα για τις τέσσερις µεγάλες
πόλεις της Θεσσαλίας -και για άλλες περιοχές, αλλά τώρα ανα-
φέροµαι στη Θεσσαλία- χρειάζεται να «τρέξουν» κατά προτεραι-
ότητα τα master plan των αντιπληµµυρικών έργων που είναι ο
γενικός σχεδιασµός. Νοµίζω ότι είναι κατανοητό. 

Σας διαβάζω, λοιπόν, από αυτή την έκθεση. Συγχωρέστε µε,
είναι πάρα πολλά, αλλά δεν νοµίζω ότι πρέπει να σας ταλαιπω-
ρήσω. Είναι το µέτρο 35-15. Λέει, λοιπόν, ότι το συγκεκριµένο
µέτρο προτάσσεται να ενταχθεί στο Πρόγραµµα Δηµοσίων Επεν-
δύσεων και στον προγραµµατισµό του Υπουργείου Υποδοµών
και Μεταφορών που τώρα υπηρετείτε. Σας καλώ να βρείτε αυτά
τα έγγραφα.

«Ενηµερωθήκαµε…» -λέει το Υπουργείο Περιβάλλοντος- «…ότι
τα λοιπά master plan…» -µέσα στα οποία είναι και η Θεσσαλία-
«…έχουν επιλεξιµότητα για το πρόγραµµα το παλιό που έχει
τώρα την κλιµατική αλλαγή µέσα για την περίοδο 2021-2027 και
µέσα σε αυτό είναι και η Θεσσαλία µε ενάµιση εκατοµµύριο
ευρώ.». Άρα τα master plan των αντιπληµµυρικών έργων, που
ήταν προτεραιότητα στο τέλος του 2018, πάνε για να τελειώσουν
αρκετά µετά το 2023, καλώς εχόντων των πραγµάτων. Πόσο χρή-
σιµο θα ήταν να τα είχαµε αυτά στη ζωή µας;

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είµαι υποχρεωµένος να σας
δείξω τον χάρτη του πληµµυρικού κινδύνου για τη Θεσσαλία που
είχαµε παραδώσει το 2018. Αυτός είναι, κύριοι Υπουργοί, κυρίες
και κύριοι Βουλευτές, ο χάρτης του πληµµυρικού κινδύνου µε
την περίοδο επαναφοράς, δηλαδή µε την περιοδικότητα του φαι-
νοµένου για τα πενήντα, τα εκατό και τα χίλια χρόνια. Αν κάποιος
τα παρατηρήσει, θα δει ότι ο πληµµυρικός κίνδυνος εντοπίζεται
στις ζώνες που έχουν πληµµυρίσει δυστυχώς εδώ και µία εβδο-
µάδα.

Άρα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Πολιτική Προστασία εγ-
γράφως δηλώνει ότι το γνώριζε, ο χάρτης είναι στις µελέτες, έχει
βγει και στο διαδίκτυο, δεν είναι κάτι που εγώ ανακοινώνω σή-
µερα, άρα όλα αυτά τα γνωρίζαµε και παρ’ ότι η Εθνική Μετεω-
ρολογική Υπηρεσία, παρ’ ότι το Εθνικό Αστεροσκοπείο είχαν
προειδοποιήσει για το έντονο φαινόµενο, ούτε σχέδιο πολιτικής
προστασίας υπήρχε, παρ’ ότι ήταν γνωστή η πληµµυρική ζώνη
και εντοπισµένη και αποδεκτή -δεν έχει διαφωνήσει κανείς- ούτε
έστω εκ των υστέρων το σχέδιο πολιτικής προστασίας στα θέ-
µατα δηµόσιας υγείας είναι ολοκληρωµένο. Αυτή είναι η αριστεία
την οποία πληρώνουµε σήµερα. 

Το ίδιο θα µπορούσε να γίνει µε το σχέδιο για την προσαρµογή
στην κλιµατική αλλαγή της Περιφέρειας Θεσσαλίας, νοµοθετη-
µένο ως υποχρέωση το 2016 µε προδιαγραφές που περιέχονται
σε δική µου υπουργική απόφαση, που έχει µέχρι σήµερα πάρει
τρεις ή τέσσερις παρατάσεις η µελέτη και δεν έχει ολοκληρωθεί
το βασικό εργαλείο, τι κάνουµε για να προσαρµοστούµε και να
είµαστε ανθεκτικοί στην κλιµατική κρίση. Δεν είναι αριστεία το
ότι ο νόµος για την Πολιτική Προστασία είναι σε αναστολή από
το 2020; Δεν είναι αριστεία το ότι το Υπουργείο Κλιµατικής Κρί-
σης δεν έχει οργανόγραµµα; Δεν είναι αριστεία όλα αυτά, ούτε
αυτά που σας ανέφερα για το Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθεκτικό-
τητας. 

Επίσης, δεν µπορώ να φανταστώ την επιτελικότητα να διαφω-
νεί η πολιτεία µε την επιστήµη ή να µην υπάρχει συντονισµός των
Υπουργείων ή ότι οι πολίτες δεν ειδοποιήθηκαν εγκαίρως για όλα
αυτά. Άρα είναι πρόβληµα ότι δεν έχουµε ένα σύστηµα παρακο-
λούθησης έργων και µαλώνετε µεταξύ σας και ότι έχουµε αυτά
τα επίπεδα απορρόφησης. 

Να ξεκαθαρίσουµε κάτι: Έχω πει ότι δεν µας αρέσει το ότι κα-
θυστερείτε και δηµιουργείτε τόσα προβλήµατα, αλλά δεν είναι
δυνατό να µην απαντηθεί πολιτικά σήµερα το ερώτηµα γιατί φτά-
σαµε ως εδώ. Το επαναλαµβάνουµε, λοιπόν, ρητά και το είπαµε
χθες βράδυ και στη Θεσσαλία.
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Υπάρχουν ευθύνες και είναι κολοσσιαίες. Οι ευθύνες είναι προ-
σωπικά του κ. Μητσοτάκη, των Υπουργών του κ. Μητσοτάκη και
της Περιφέρειας Θεσσαλίας. Και αυτό καταγράφεται δηµόσια
και µπορεί να αξιοποιηθεί προς κάθε πλευρά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Εµείς όµως θέλουµε να βοηθήσουµε και πρέπει να σας ξεκα-
θαρίσουµε κάτι. Η χώρα δεν µπορεί να πάει µπροστά όσο επι-
κρατεί αδιαφάνεια, κοµµατισµός. Η µόνη σκέψη της πολιτικής
σας πρωτοβουλίας είναι η ψηφοθηρία και η τακτοποίηση «ηµε-
τέρων». Γιατί αυτό είναι η Νέα Δηµοκρατία. Σε όλα τα επίπεδα.
Μαθαίνουµε τώρα για µία αναθεώρηση του Ταµείου Ανάκαµψης
που κανείς δεν την έχει συζητήσει. Που είναι και αυτή κρυφή.
Όπως δεν µάθαµε γιατί απεντάχθηκαν έργα. Λοιπόν, να το ξεκα-
θαρίσουµε. Μία από τις µεγάλες διαφορές µας είναι ότι η δική
µας βάση της πολιτικής είναι η διαφάνεια. Ακόµα και το αναπτυ-
ξιακό σχέδιο, που δεν υπήρχε υποχρέωση να έρθει στη Βουλή
το 2018 και το 2019, συζητήθηκε εδώ στη Βουλή. Γι’ αυτό, λοι-
πόν, ξεκάθαρα λέµε ότι η Κυβέρνηση οφείλει να διαχειρίζεται
τους πόρους µε διαφάνεια, λογοδοσία και συµµετοχή της πολι-
τείας και των πολιτών. Αλλιώς θα έχουµε σοβαρά προβλήµατα
σε κοινωνικό επίπεδο. 

Βλέπουµε και την νέα τροπολογία, κύριε Σταϊκούρα, η οποία,
επιτρέψτε µου να σας πω, στο πρώτο άρθρο είναι µια ευκαιρία
για αναθέσεις. Υπάρχει διαδικασία για την κατάσταση έκτακτης
ανάγκης, για την επίλυση άµεσων ζητηµάτων. Ψάχνετε µία δια-
δικασία για να ενοποιήσετε µη οµοειδή έργα για να τα αναθέσετε
σε µεγάλες κατασκευαστικές εταιρείες. Το είπε ο κ. Μητσοτάκης
ξεκάθαρα. Θέλετε, δηλαδή, να κάνετε την κρίση της χώρας, την
κρίση της Θεσσαλίας, ευκαιρία για κάποιους. Όχι, κύριε Σταϊ-
κούρα. Είναι άλλη ανάγνωση αυτή. Διότι εδώ υποκρύπτεται και
αδιαφάνεια και πίσω απ’ την αδιαφάνεια υπάρχει διαφθορά.
Εµείς γι’ αυτό θέλουµε τη διαφάνεια. Για να προλάβουµε τη δια-
φθορά, να µην κατηγορούµε κανέναν. Δεν πρέπει να διακινείται
κάτι τέτοιο για τον πολιτικό κόσµο. Η πρόληψη όµως της διαφθο-
ράς είναι η διαφάνεια. Αυτό είναι δηµοκρατία. Μπορεί να έχει
γραφειοκρατικούς κινδύνους. Να τους επιλύουµε ως αξιόπιστη
πολιτεία. Έτσι έχετε αδύναµη την πολιτεία. Και µε τη δικαιολογία
των αδύναµων δηµόσιων υπηρεσιών έρχεστε να κάνετε απευ-
θείας αναθέσεις. Αυτό είναι πρόβληµα. Δηµιουργείτε εσείς το
πρόβληµα. Δεν το δηµιουργεί το ελληνικό κράτος. 

Εσείς φθείρετε το ελληνικό κράτος και έχετε αυτή τη δικαιο-
λογία είτε για τους εργολάβους είτε για το άλλο απίστευτο: τους
αναδόχους των δασών. Δηλαδή, τα δάση της χώρας µας, τον
εθνικό πλούτο τα δίνουµε στους αναδόχους για να κάνουν δια-
φήµιση. Εµείς όµως ρωτάµε: αν κάποιο δάσος δεν έχει ανάδοχο
δεν µπορεί να έχει αποκατάσταση; Πώς θα εξασφαλιστεί ενιαία
διαχείριση; Να κάνουµε χορηγία στη δασική υπηρεσία. Να προσ-
λάβετε δασολόγους, να δουλέψουν οι δασεργάτες, να γίνει απο-
κατάσταση. Έτσι ενισχύεται. Το αποτέλεσµα πάντως είναι ότι η
Θεσσαλία, λόγω µιας εξαιρετικής έκφρασης του κλιµατικού φαι-
νοµένου, πράγµατι, έχει ισοπεδωθεί. Χρειάζεται, λοιπόν, ένα σχέ-
διο ανάκαµψης της Θεσσαλίας. 

Οφείλω να σας πω ότι ένας από τους τρεις άξονες που περι-
λαµβάνει η συζήτηση που θέλουµε να κάνουµε στη Βουλή είναι
η ανόρθωση της Θεσσαλίας, γιατί θα έχουµε ένα σοβαρό πλήγµα
στη δηµοσιονοµική σφαίρα, προφανώς, στον προϋπολογισµό,
στην οικονοµική παραγωγή της χώρας, µε πολλαπλασιαστικές
συνέπειες όχι µόνο στη Θεσσαλία, αλλά και ευρύτερα. Είναι ένα
θέµα επιβίωσης. 

Θα υπάρξει κι ένα σοβαρό πρόβληµα διαθεσιµότητας προϊόν-
των και εφοδιασµού. Διάβαζα ότι ένα δεύτερο πρόβληµα που
προκύπτει, δευτερογενές, είναι ότι δεν µπορούν τα αγροτικά
προϊόντα, ας πούµε, να φτάσουν στην αγορά. Και δεν υπάρχουν
και διαθέσιµες οδικές συνδέσεις. Είναι πάρα πολλά όµως. Δεν
πρέπει να διακρίνω µία περιοχή. Γι’ αυτό και πρέπει να πω ότι
χρειάζεται ειδική παρέµβαση για τον πρωτογενή τοµέα. Ο πρω-
τογενής τοµέας έχει δεχθεί ένα συντριπτικό πλήγµα. Μας υπο-
λόγισαν οι αγρότες ότι στα εκατό στρέµµατα το αποτύπωµα της
ζηµιάς είναι 35.000, που περιλαµβάνει µέσα το ίδιο κεφάλαιο, δη-
λαδή τις υποδοµές και τις επενδύσεις που κάνουν φέτος και µία

πολύ µικρή απόδοση εργασίας. Αυτό πρέπει να αποκατασταθεί.
Είναι τεράστιο το αποτύπωµα, αλλά πρέπει να υπάρξει άµεσα µία
προκαταβολή για το γεωργικό εισόδηµα. 

Είναι γεγονός ότι αν κάποιος σκεφτεί το κόστος των αποζη-
µιώσεων καταλαβαίνει, δυστυχώς εκ των υστέρων, ότι αν ακού-
γαµε την κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ το 2017 και το 2018 και
προχωρούσαν τα έργα και για τα αντιπληµµυρικά αλλά και για
τα έργα διαχείρισης νερού περιµετρικά στη Θεσσαλία, αν υπήρ-
χαν τα φράγµατα, αν υπήρχαν τα έργα ορεινής υδρονοµίας, αν
υπήρχαν λιµνοδεξαµενές και αν υπήρχαν αυτές οι ανασχέσεις
περιµετρικά, τότε θα είχαµε µε πολύ λιγότερο κόστος πολύ µε-
γαλύτερο όφελος. Αυτό είναι το πρόβληµα της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Αυτό είναι που δηµιουργεί το πρόβληµα ιδεοληψίας που
έχει η Δεξιά για πολλά θέµατα πολιτικών επιλογών. 

Δυστυχώς, τα έργα που τότε θεσµικά κατοχυρώσαµε σας
έδειξα ότι δεν προχώρησαν ούτε καν ως πολιτικά εργαλεία. Και
αυτό είναι σοβαρότατο θέµα, γιατί και η Πολιτική Προστασία δεν
έχει στελεχωθεί. Να το ξεκαθαρίσουµε. Η Πολιτική Προστασία
δεν είναι µία οµάδα πιθανά επιτελικών στελεχών ή και φίλων που
ενεργοποιούνται εκείνη τη στιγµή που τους χρησιµοποιούµε για
να τρέξουµε στο φαινόµενο. Το λέω γιατί έχω συναδέλφους της
αυτοδιοίκησης µπροστά. Όχι. Αυτό είναι καλό, αλλά είναι δευτε-
ρεύον. Το πρωτεύον είναι το σχέδιο. Να υπάρχουν εκ των προ-
τέρων σχεδιασµός και πρωτόκολλα για την παρέµβαση. Να
ενεργοποιούνται και να υπάρχουν εφόδια, να υπάρχουν µηχανι-
σµοί. Εδώ δεν υπάρχει τίποτα. 

Πήγα στη Ρόδο και δεν υπήρχε ούτε στέλεχος Πολιτικής Προ-
στασίας πέρα από έναν υπεύθυνο στην Περιφέρεια Νοτίου Αι-
γαίου ούτε στον δήµο. Τα γνωρίζετε γιατί έχετε λειτουργήσει στην
αυτοδιοίκηση. Δεν είναι, λοιπόν, οι άνθρωποι που θα κινητοποι-
ήσουµε σαν να βγαίνουµε στη γειτονιά µας και στο χωριό µας τε-
λευταία στιγµή ή εκ των υστέρων -όπως κάνετε εσείς- και µε
µεγάλες ελλείψεις. Κι εγώ έχω λειτουργήσει στην αυτοδιοίκηση. 

Άρα, λοιπόν, χρειάζεται πρώτα απ’ όλα η χώρα να ενισχυθεί
όσον αφορά τις θεσµικές υποχρεώσεις, είτε πληµµύρες είτε πο-
λιτική προστασία είτε προσαρµογή, γιατί ο κλιµατικός νόµος δεν
είναι επικοινωνία. Είναι αλλαγή, µεταρρύθµιση, του κράτους, αλ-
λαγή των Υπουργείων. Και δεν κάνετε κάτι τέτοιο. 

Δεύτερον: Το µεγάλο ζήτηµα της πολιτικής προστασίας, που
πρέπει να ενσωµατώσει άλλες πολιτικές. Είναι ξεκάθαρο τώρα
ότι οι πολιτικές για το περιβάλλον είναι οριζόντιες πολιτικές και
για την πολιτική προστασία. Δεν µπορεί να είναι ένα Υπουργείο
που να έχει, πάλι, αυτά τα περιορισµένα χαρακτηριστικά της ανά-
γνωσης. Πρέπει να αλλάξει η κλιµατική πολιτική και να αλλάξει
και η δοµή της πολιτικής προστασίας. Θα το λέµε και θα το ξα-
ναλέµε. 

Και τρίτον: Το ζήτηµα του σχεδιασµού, πλέον, της Θεσσαλίας
δεν απαιτεί µόνο αποκατάσταση εισοδήµατος σήµερα, απαιτεί
και σχεδιασµό οικονοµίας. Και εδώ πρέπει να βάλουµε κάτι και-
νούργιο. Πρέπει να γίνει σχεδιασµός της οικονοµίας και της χω-
ροταξίας στη Θεσσαλία µε δύο ζητήµατα: 

Πρώτον, το δηµογραφικό. Μου έρχονται από παντού µηνύ-
µατα ότι ο κόσµος φεύγει από τη Θεσσαλία, φεύγει από τα
χωριά. Μου ήρθε µήνυµα και από τα Τρίκαλα και από την Καρδί-
τσα από ανθρώπους έξω από την πολιτική. 

Και ταυτόχρονα πρέπει ο σχεδιασµός να γίνει για µία ανθε-
κτική Θεσσαλία. Δηλαδή, στα εργαλεία της χωροταξίας πρέπει
εκ των προτέρων να µπει το θέµα της ανθεκτικότητας και της κλι-
µατικής ουδετερότητας, αλλά και της πολιτικής προστασίας, µε
τους χώρους διαφυγής, µε τις υποδοµές υγείας και µε τις υπο-
δοµές ψυχοκοινωνικής στήριξης. Διότι διεθνείς µελέτες, από
άλλες περιοχές όπου είχαν µεγάλες πληµµύρες, δείχνουν ότι
τουλάχιστον το 20% του πληθυσµού απαιτεί και χρειάζεται και
ψυχοκοινωνική στήριξη. Και αυτά τα εργαλεία πρέπει να µπουν
στην πολιτική. 

Το σηµαντικό, λοιπόν, είναι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι εδώ, έχει εµπει-
ρία, την έχει παρουσιάσει στην κοινωνία, την έχει νοµοθετήσει,
την έχει εφαρµόσει -και πιθανά και άλλα κόµµατα έχουν- και εί-
µαστε εδώ, διαθέσιµοι. 

Το ζήτηµα είναι γιατί πάτε την Ελλάδα προς τα πίσω. Και µά-
λιστα, να σας πω την αλήθεια, δεν θέλετε και συζήτηση για όλα
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αυτά. Γιατί αυτή η απαράδεκτη µεθόδευση που έχετε κάνει στη
Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης είναι µία απόδειξη ότι δεν σέβεστε
ούτε τη δεοντολογία ούτε τη δηµοκρατία ούτε την κριτική. Και
δεν θα το αφήσουµε αυτό να περάσει έτσι. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

Γιατί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν ξέρω αν το γνωρίζετε,
αλλά ο κύριος Πρωθυπουργός -που δεν µπόρεσε να πάει το
πρώτο Σάββατο στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, πιθανά λόγω
των πληµµυρών- δεν θέλησε να πάει ούτε σήµερα ούτε αύριο,
παρ’ ότι υπήρχαν διαθέσιµες ηµέρες, αλλά επέλεξε να πάει µε
το «έτσι θέλω» το Σάββατο, που ήταν η ηµέρα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, κάτι διαχρονικά κατοχυρωµένο. Και δεν µας επέ-
τρεψε, µε ευθύνη και της διοίκησης της Έκθεσης, να απευθυν-
θούµε στους παραγωγικούς φορείς αλλά και στην κοινωνία της
χώρας. 

Τέτοια εργαλεία αντιδηµοκρατικών µεθοδεύσεων δεν µπορεί
να γίνουν ανεκτά ούτε στη Θεσσαλονίκη, κύριε Κούβελα. Και
αυτό είναι ξεκάθαρο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

Ο ΣΥΡΙΖΑ, λοιπόν, θα απευθυνθεί στους φορείς της Θεσσαλο-
νίκης, θα απευθυνθεί στην κοινωνία της Θεσσαλονίκης, θα απευ-
θυνθεί στη χώρα, γιατί οφείλουµε να αναδείξουµε τις δικές σας
ανεπάρκειες. Γιατί οφείλουµε, πέρα από τις µεθοδεύσεις σας, να
αναδείξουµε ότι υπάρχει πρόταση, υπάρχει διέξοδος, αλλά
υπάρχει και κίνδυνος. 

Τέλος, συγχωρέστε µε, κυρία Πρόεδρε, να αναφέρω δύο θέ-
µατα για το συγκεκριµένο που συζητάµε. 

Πρώτο ζήτηµα: Υπάρχει το θέµα της παρουσίας και της λει-
τουργίας των νεοφασιστικών ιδεών στην κοινωνία µας. Είναι τε-
ράστιο ζήτηµα. Συµφωνούµε απολύτως µε οποιαδήποτε
πρωτοβουλία λαµβάνεται από οποιαδήποτε πλευρά για να αντι-
µετωπίσουµε το ζήτηµα. Έχουµε κι εµείς δικές µας προτάσεις.
Ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία θεωρεί ότι οι καταδικασµένοι
εγκληµατίες νεοναζί δεν πρέπει και δεν µπορεί να είναι υποψή-
φιοι στην αυτοδιοίκηση. Δεν είναι δυνατόν στην αυτοδιοίκηση
της Ελλάδας, στην αυτοδιοίκηση της Αθήνας, να έχουµε υποψή-
φιο καταδικασµένο νεοναζί. Και το ξεκαθαρίζουµε. Είναι για εµάς
κορυφαίο αξιακό ζήτηµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

Και έχει ευθύνη η Κυβέρνηση, γιατί δεν δέχτηκε είτε την πρό-
ταση σχεδίου νόµου του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής είτε τη δική
µας να τη θέσει σε συζήτηση και η ευθύνη βαρύνει την Κυβέρ-
νηση. Και αυτό είναι κολοσσιαίο ζήτηµα και αφορά και τον
Υπουργό Δικαιοσύνης, γιατί έχει και τη δική του προσωπική ευ-
θύνη στα ζητήµατα της δηµοκρατίας και του κράτους δικαίου.
Γιατί εδώ αµφισβητείται το κράτος δικαίου από τις ιδέες των νεο-
φασιστών και τη λειτουργία των νεοναζί και δεν το έχετε λύσει.
Και πρόσφατα υπήρξε ανακοίνωση του καταδικασµένου εγκληµα-
τία ως υποψηφίου στην Αθήνα. Και -ξέρετε- δηµιουργεί και άσχη-
µους συµβολισµούς παγκόσµια, γιατί η Αθήνα έχει και άλλη εικόνα
ως πηγή και αναπαραγωγή δηµοκρατικών ιδεών και ιδεωδών. Και
δεν θέλω η χώρα µας να βρίσκεται σε αυτή την κατάσταση. 

Από την άλλη µεριά, νοµίζω ότι πέρα από την επιβεβαίωση των
δικών µας ενστάσεων για τις ελλείψεις του νοµοθετήµατος που
στηρίξατε -γιατί εκ του αποτελέσµατος φαίνεται ότι είτε ο κατα-
δικασµένος εγκληµατίας κατεβαίνει στην αυτοδιοίκηση είτε διοι-
κεί από πίσω κόµµα κοινοβουλευτικό-, υπήρχε έλλειµµα και
υπάρχει έλλειµµα. Οφείλουµε να το αναγνωρίσουµε. Δεν ήταν
αποτελεσµατικές οι ρυθµίσεις µέχρι τώρα, δηλαδή οι ρυθµίσεις
της Κυβέρνησης και των κοµµάτων που τις στήριξαν.

Υπάρχει ζήτηµα πράγµατι και µε τη χρηµατοδότηση και πρέπει
να το αντιµετωπίσουµε, διότι δεν µπορεί εµµέσως -ή αµέσως, κα-
νείς δεν ξέρει- να χρηµατοδοτούνται πολιτικές που συνδέονται
µε τους νεοναζί και µε εγκλήµατα. Αυτό πρέπει να το αντιµετω-
πίσουµε. Υπάρχει, όµως, ένα ερώτηµα, πέρα από τη στάση που
κρατά ο καθένας µας, γιατί µπορεί να έχουµε άλλη αντίληψη,
επειδή η πρόταση η δική σας κινείται από την τροπολογία που
υποστηρίξατε την αφετηριακή. Εµείς θεωρούµε ότι αυτή συζή-

τηση πρέπει να γίνει στη Βουλή. Αυτό είναι το ζήτηµα και νοµίζω
ότι αυτό µάς βρίσκει σύµφωνους πάρα πολλούς του δηµοκρατι-
κού τόξου -ας το πω έτσι- και δεν απευθύνοµαι µόνο στα κόµ-
µατα µας, αλλά και στη Νέα Δηµοκρατία. Όµως η Νέα
Δηµοκρατία θέλει να κάνουµε αυτή τη συζήτηση;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΔΟΥΔΩΝΗΣ: Όχι.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Άρα, λοιπόν,
προκύπτει ένα µείζον πολιτικό ζήτηµα. Η Νέα Δηµοκρατία δεν
πήρε πολιτική πρωτοβουλία για την αναστολή του καταδικασµέ-
νου νεοναζί εγκληµατία από τις αυτοδιοικητικές εκλογές και δεν
δέχεται να πάρει πρωτοβουλία για τον περιορισµό της χρηµατο-
δότησης -εµµέσως ή αµέσως- των νεοφασιστικών ιδεών. Γι’ αυτό
πρέπει να µας απαντήσει η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός,
γιατί είναι υπεύθυνος ο κ. Μητσοτάκης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

Γιατί όσον αφορά τα κίνητρα και τις δυνατότητες του κ. Φλω-
ρίδη, επιτρέψτε µου -χωρίς να τον υποτιµώ επουδενί προσωπικά-
, έχω πολιτικές ανησυχίες και θα τις αποδείξω στο επόµενο
εδάφιο της τοποθέτησής µου. Πάντως ο βασιλιάς είναι γυµνός
και πρέπει να απολογηθεί στην κοινωνία και στη Βουλή.

Τελευταίο ζήτηµα, λοιπόν, το ζήτηµα της τροπολογίας που κα-
ταθέσαµε για την άρση ασυλίας των τραπεζιτών. Κύριε Φλωρίδη,
ποιος το περίµενε ότι τόσο σύντοµα θα βρεθείτε προ των ευθυ-
νών σας; Ο ΣΥΡΙΖΑ, λοιπόν, κατέθεσε τροπολογία που αφορά και
προσωπικά τον Υπουργό Δικαιοσύνης, η οποία αφορά στην άρση
της προκλητικής ποινικής ασυλίας που από την Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας δόθηκε στα τραπεζικά στελέχη για το έγ-
κληµα της απιστίας. Είναι λογικό αυτή η διάταξη να έχει προκα-
λέσει πληθώρα αντιδράσεων. Συµφωνώ απολύτως µε τις
δηλώσεις του κ. Φλωρίδη ενώπιον του Κοινοβουλίου στις 7 Ιου-
λίου, που λέει: «Η απιστία δεν µπορεί να διώκεται κατ’ έγκληση,
δηλαδή αυτοί που διαπράττουν απιστία να πρέπει να κάνουν µή-
νυση στον εαυτό τους. Αυτά θα τα επαναφέρω, µην έχετε καµµία
αµφιβολία θα το κάνουµε, γιατί ο ελληνικός λαός δικαίως δια-
µαρτύρεται, γιατί δεν µπορεί ο πολίτης να σύρεται στο δικαστή-
ριο και οι άλλοι να καταφέρνουν να τη γλιτώνουν.».

Κύριε Φλωρίδη, οφείλω να συγχαρώ αυτή την τοποθέτησή
σας. Κάνατε βέβαια ένα λάθος εκείνη τη µέρα. Προσπαθήσατε,
για να δικαιολογήσετε τον διορισµό σας και την επιλογή σας στη
θέση του Υπουργού, να ρίξετε την ευθύνη για τη ρύθµιση στον
ΣΥΡΙΖΑ. Είναι κακό να είστε αδιάβαστος από τη θέση του Υπουρ-
γού Δικαιοσύνης. Η ρύθµιση αυτή, η ασυλία δηλαδή για την απι-
στία στους τραπεζίτες, δόθηκε από τη Νέα Δηµοκρατία και
προσωπικά τον κ. Μητσοτάκη διά του κ. Τσιάρα. Μην κρυβόµα-
στε, αυτή είναι η πραγµατικότητα και έχουµε κάνει πολλές πα-
ρεµβάσεις για την άρση της ασυλίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

Όµως εγώ δέχοµαι ότι δεν γνωρίζατε καλά εκείνη τη στιγµή
και θέλατε να κάνετε µία κίνηση, να καλύψετε λίγο την πρότασή
σας. Δυστυχώς βλέπω -και αυτό έχει να κάνει µε την πολιτική
επάρκεια της Κυβέρνησης και τη δική σας- ότι ο κ. Μαρινάκης
την επόµενη µέρα, ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος, δήλωσε ότι ο
κ. Φλωρίδης εκφράζει τις προσωπικές του απόψεις. Εδώ, λοιπόν,
προκύπτει ένα µείζον ζήτηµα πολιτικό. Είναι δυνατόν ο Υπουργός
Δικαιοσύνης στις προγραµµατικές δηλώσεις της Κυβέρνησης να
εκφράζει προσωπικές απόψεις και αυτές οι απόψεις-δεσµεύσεις
να µην έρχονται για νοµοθέτηση, γιατί του τραβάει το αυτί το δι-
ευθυντήριο της Κυβέρνησης; Είναι αυτό επάρκεια και κάλυψη
στον Υπουργό Δικαιοσύνης;

Κύριε Υπουργέ, αναρωτιέµαι αν η πολιτική σας άποψη και η
δεοντολογία σάς επιτρέπει να παραµένετε στη θέση αυτή, ενώ
σας τράβηξαν το αυτί και σας µάζεψαν πίσω. Το λέω έτσι απλά,
γιατί έτσι καταλαβαίνει και ο πολίτης. Δηµιουργεί θέµα αξιοπι-
στίας της πολιτικής όλη αυτή η εξέλιξη. Δεν µας φτάνουν οι πο-
λιτικές αρρυθµίες, τα σοβαρά προβλήµατα στην ασφάλεια της
κοινωνίας, έχουµε και τα προβλήµατα πολιτικής δεοντολογίας
και δηµοκρατικότητας εντός του κυβερνητικού σχήµατος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Κύριε Πρόεδρε, συγ-
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γνώµη, θα παρακαλούσα, παρ’ όλη τη συνθετότητα των θεµάτων
και των ηµερών, να ολοκληρώσετε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Έχετε δίκιο,
ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.

Εµείς, όµως, κυρία Πρόεδρε, θα  αφήσουµε στην άκρη όλα
αυτά, το αν θα µείνει στη θέση του ο κ. Φλωρίδης, το αν είπε την
αλήθεια για την τροπολογία. Δεν µας πειράζει. Αυτό που νοιάζει
την κοινωνία είναι αν θα κάνει αποδεκτή την τροπολογία που κα-
τέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ. Είχε την πρωτοβουλία ο κ. Ξανθόπουλος για
να γίνει η άρση της ασυλίας των τραπεζιτών. Εδώ θα κριθείτε,
λοιπόν, αυτό είναι το πραγµατικό πολιτικό δίληµµα. Αυτό περι-
µένει ο κόσµος και αυτό περιµένουµε και εµείς, για να κρίνουµε
ακόµα µία φορά και την Κυβέρνηση και εσάς προσωπικά, κύριε
Φλωρίδη.

Είναι γεγονός ότι είναι ένα προσωπικό στοίχηµα, δύσκολο
στοίχηµα. Τι να σας πω, δεν θα ήθελα να είµαι στη θέση σας,
αλλά ποιος που θα επέτρεπε στον εαυτό του να γίνει Υπουργός
της Κυβέρνησης Μητσοτάκη θα αισθανόταν ασφαλής µετά;
Εµείς πάντως είναι σίγουρο ότι έχουµε διαχωρίσει τη θέση µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Τον λόγο έχει ο κ. Τα-

χιάος για τρία λεπτά.
Στη συνέχεια, ακολουθεί η τοποθέτηση του Υπουργού κ. Φλω-

ρίδη.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΧΙΑΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφο-

ρών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Απαντώ, γιατί όπως αναφέρθηκα προηγουµένως όλες αυτές

τις µέρες είµαι στο πεδίο του συµβάντος, στο πεδίο του θλιβερού
αυτού συµβάντος. Και πραγµατικά µε άγγιξε η οµιλία του κ. Φά-
µελλου. Διότι ο κ. Φάµελλος ήρθε την πρώτη µέρα του γεγονό-
τος, συνοδευόµενος από τον κ. Γιαννούλη και φυσικά χάρη στην
πρωτοβουλία του κ. Σταϊκούρα εκλήθη να µετάσχει και στο συν-
τονιστικό, αλλά βεβαίως αναγνώρισε ότι άλλος ο ρόλος της Αν-
τιπολίτευσης και άλλος ο ρόλος της Κυβέρνησης. Προφανώς την
εκτελεστική αρµοδιότητα την έχει η Κυβέρνηση. Και βεβαίως, µε
τον ρόλο που ο ίδιος αναγνωρίζει στον εαυτό του ήρθε στη
Βουλή σήµερα. Αλλά φοβάµαι ότι παρασύρθηκε σε αυτό το
οποίο δεν ήθελε, ότι µίλησε περισσότερο ως µηχανικός και λιγό-
τερο ως πολιτικός Αρχηγός. 

Και το λέω αυτό για τον πολύ απλό λόγο ότι επανέλαβε πράγ-
µατα τα οποία ακούµε όλες τις τελευταίες ηµέρες. Και τα ακούµε
όχι µόνο κατ’ ανάγκην και καθ’ υπερβολήν πολλές φορές στους
τηλεοπτικούς δέκτες και στα ραδιόφωνα, όχι ως προφητείες οι
οποίες προσεγγίζουν τα πρωτοσέλιδα της «Ελεύθερης Ώρας» από
«συνήθεις επιστήµονες» οι οποίοι παρουσιάζονται στις τηλεορά-
σεις, αλλά πράγµατα τα οποία ήταν πολύ πιο σοβαρές απόψεις
και τις οποίες ακούµε στην καθηµερινή ενηµέρωση που κάνει η
ίδια η Κυβέρνηση στους πληγέντες. Εάν ανοίξετε στις 16.00’ την
τηλεόρασή σας, κύριε Φάµελλε, και σήµερα, όπως και χθες, όπως
και προχθές, θα δείτε ότι όλες τις επισηµάνσεις που αφορούν στα
θέµατα τα υγειονοµικά τις κάνει καθηµερινά η Κυβέρνηση, η οποία
παίρνει και µέτρα. Παίρνει µέτρα τόσο για την προειδοποίηση των
κατοίκων για τους υγειονοµικούς κινδύνους που υπάρχουν όσο
και για την άµεση αντιµετώπιση των αναγκών που έχουν προκύψει
από το γεγονός ότι έχουν οι άνθρωποι αυτοί ξεσπιτωθεί.

Βεβαίως, υπάρχει ένα πρόβληµα µε τα νεκρά ζώα, το οποίο
έχει ξεκινήσει να αντιµετωπίζεται. Αναφερθήκατε στον Δήµαρχο
του Παλαµά. Θα σας πω, λοιπόν, από ιδία µαρτυρία ότι ο Δήµαρ-
χος Παλαµά ήταν ο κατ’ εξοχήν δήµαρχος ο οποίος δεν συνερ-
γάστηκε καθόλου στο θέµα των νεκρών ζώων. Αρνήθηκε να
δώσει έναν χώρο να γίνει χώρος υγειονοµικής ταφής των νεκρών
ζώων, από την ώρα που δεν µπορούσε να γίνει η καύση τους στη
βιοµηχανική περιοχή της Λάρισας, η οποία ήταν κλειστή από την
πληµµύρα. 

Δεν σας αρέσουν οι εθελοντές στη σίτιση; Μα γι’ αυτό υπάρ-
χουν οι εθελοντές, για να συµπληρώνουν το κράτος, ώστε το
κράτος να µπορεί να ανταποκρίνεται στις υποχρεώσεις του εκεί

όπου αυτό είναι πολύ πιο επείγον. Και βεβαίως υπάρχουν ζητή-
µατα σίτισης. Δεν ξέρω αν είναι αυτά τα µεγέθη της προσφοράς
των εθελοντών, αλλά είναι ευπρόσδεκτοι και τους ευχαριστούµε,
όπως πρέπει να ευχαριστήσουµε και τον Στρατό και την Αστυνο-
µία και την Πυροσβεστική για τον επαγγελµατισµό µε τον οποίο
όλο αυτό το διάστηµα αντιµετώπισαν το πρόβληµα. 

Βεβαίως σε ό,τι αφορά τα αντιπληµµυρικά, αναφερθήκατε σε
ένα πρόγραµµα σχεδιασµού αντιπληµµυρικών έργων. Θα πρέπει
να πούµε ότι, αν σήµερα είχαµε τρόπο να ανασχέσουµε τις συ-
νέπειες του φαινοµένου, θα έπρεπε να µιλάµε για έναν σχεδια-
σµό που θα έχει γίνει κάποιες δεκαετίες προηγουµένως και ο
οποίος θα είχε διαστασιολογήσει ένα φαινόµενο που οι επιστή-
µονες µας λένε ότι συµβαίνει κάθε τριακόσια χρόνια και µάλιστα
χτυπά αυτές τις περιοχές. 

Και βεβαίως, όλοι ξέραµε πού συµβαίνουν αυτά τα πληµµυρικά
φαινόµενα, αλλά τριάµισι δισεκατοµµύρια τόνους βροχής ποιος
αποδέκτης θα µπορούσε να τους διαχειριστεί και να τους οδη-
γήσει στη θάλασσα ή ποιος θα µπορούσε να ανασχέσει όλο αυτό
το νερό που έπεσε πάνω στον Θεσσαλικό Κάµπο; 

Απεντάχθηκαν έργα. Ναι, βεβαίως απεντάχθηκαν έργα από το
Ταµείο Ανάκαµψης. Για ποιον λόγο; Για έναν πολύ απλό λόγο.
Διότι µιλάµε για έργα που σχεδιάζονται από προηγούµενες γε-
νιές για επόµενες γενιές και τα οποία δεν µπορούν να εξαγγελ-
θούν όχι µόνο στα όρια µιας Κυβέρνησης, αλλά δεν µπορούν να
υλοποιηθούν στα όρια πολλών κυβερνήσεων. Και βεβαίως, εξαι-
ρέθηκαν από το Ταµείο Ανάκαµψης έργα τα οποία ήταν δυνατό
να είναι κατασκευασµένα στις 31 Δεκεµβρίου του 2025, οπότε
και πρέπει να έχουν παραδοθεί, για να µπορέσουν να χρηµατο-
δοτηθούν. Αυτό δεν σηµαίνει ότι τα έργα αυτά δεν θα γίνουν. Θα
γίνουν από άλλα χρηµατοδοτικά εργαλεία, τα οποία έχει ήδη δια-
σφαλίσει η Κυβέρνηση και θα τα προχωρήσει.

Από εκεί και πέρα, να ξεκαθαρίσουµε και κάτι άλλο. Όπως
υπάρχουν οι διάφοροι οι οποίοι θέλουν να σκυλέψουν είτε πάνω
σε µία καταστροφή, πάνω σε ανθρώπους που πραγµατικά θα
τους λέγαµε σήµερα εµπερίστατους, είτε υπάρχουν άλλοι οι
οποίοι θέλουν να σκυλέψουν πάνω σε αυτούς τους ανθρώπους
για λόγους προβολής, καταλαβαίνω ότι υπάρχουν και άνθρωποι
οι οποίοι βλέπουν την ευκαιρία της ζωής τους εκεί πέρα. 

Εντυπωσιάστηκα διότι κανένας από εµάς, από την πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου Υποδοµών, δεν µίλησε για προϋπολογι-
σµούς, κανένας δεν έχει µιλήσει για κονδύλια και έφτασαν στα
αυτιά µου ποσά τα οποία υπερέβαιναν και το 1,5 και τα 2 και τα
2,5 δισεκατοµµύρια για έργα και έφτασε µήνυµα µέχρι και για 15
και 17 δισεκατοµµύρια έργα στη Θεσσαλία. 

Θα σας πω, λοιπόν, το εξής πολύ απλό. Δεν θα επιτρέψουµε,
επίσης, καµµία σκύλευση πάνω σ’ αυτό το γεγονός, η οποία θα
έχει αναλογία του φαινοµένου που βλέπουµε στις λαϊκές αγορές
µε τα µεγέθη που αφορούν στα δηµόσια έργα. Είναι ξεκάθαρο
ότι η διάταξη η οποία εισήχθη στη Βουλή σήµερα εισήχθη για να
µπορέσει να διασφαλίσει µία πιο ταχεία διαδικασία, όχι για την
εκτέλεση ενός µεµονωµένου έργου σε έναν µεµονωµένο εργο-
λάβο, αλλά για την εκτέλεση περισσοτέρων του ενός έργων µε
τα εργαλεία τα οποία δίνει η ίδια η νοµοθεσία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, οι ίδιες οι οδηγίες περί δηµοσίων συµβάσεων και µε
απόλυτη διαφάνεια, διότι αυτές είναι συµβάσεις τις οποίες εµείς
θα τις παρουσιάσουµε στη Βουλή.

Αυτό, λοιπόν, που θέλω να ξεκαθαρίσω για την Κυβέρνηση του
Κυριάκου Μητσοτάκη είναι ότι είναι αυτή η οποία θα διασφαλίσει
µε κάθε τρόπο την ανάταξη στη Θεσσαλία, αλλά θα διασφαλίσει
και όλες εκείνες τις προϋποθέσεις, ώστε τα έργα να εκτελεστούν
το συντοµότερο δυνατόν και µε τη µεγαλύτερη δυνατή διαφάνεια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Τον λόγο έχει τώρα η

κ. Κωνσταντοπούλου για τρία λεπτά.
Να σας ενηµερώσω λίγο για τη συνέχεια. Θα πάρει επίσης τον

λόγο ο κ. Σταϊκούρας για τρία λεπτά. Θα ακολουθήσει, για να το-
ποθετηθεί επί τροπολογίας, ο Υφυπουργός κ. Ταγαράς και στη
συνέχεια θα ακολουθήσει η οµιλία του Υπουργού Δικαιοσύνης κ.
Φλωρίδη.

Θέλω να σας πω ότι στη συνέχεια -και µε συγχωρείτε, κυρία
Κωνσταντοπούλου- έχουν ζητήσει τον λόγο και Κοινοβουλευτικοί
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Εκπρόσωποι, επειδή, όµως, η λίστα των οµιλητών Βουλευτών έχει
σταµατήσει πάνω από µιάµιση ώρα, θα επιτρέψετε µετά να «τρέ-
ξει» η λίστα των οµιλητών και ενδιάµεσα βεβαίως θα δίνω τον λόγο
µε τη σειρά που ζητήθηκε. Δηλαδή πρώτος θα είναι ο κ. Καραθα-
νασόπουλος, στη συνέχεια ο κ. Καζαµίας από την Πλεύση Ελευ-
θερίας και στη συνέχεια ο κ. Χήτας από την Ελληνική Λύση.

Σας τα λέω όλα αυτά γιατί υπάρχουν ερωτηµατικά, επειδή έχει
καθυστερήσει πολύ η λίστα των οµιλητών.

Εποµένως, κυρία Κωνσταντοπούλου, έχετε τον λόγο για τρία
λεπτά.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Επειδή θεωρώ κι εγώ σηµαντικό να ακουστεί κυρίως ο κ. Σταϊ-
κούρας, γι’ αυτό δεν ζητώ ακόµη τον λόγο για την κύρια οµιλία
µου. Θέλω να δώσω άλλη µία ευκαιρία πριν αποχωρήσει ο κ. Σταϊ-
κούρας, για να απαντήσει στα πολύ συγκεκριµένα που ρώτησα και
αφορούν την Κυβέρνηση.

Πού πήγαν τα χρήµατα που διαθέσατε, τα εκατοντάδες εκατοµ-
µύρια ευρώ, για αντιπληµµυρικά έργα µετά τον «Ιανό»; Έρχεστε
στη Βουλή και λέτε: «Τα αντιπληµµυρικά έργα άντεξαν, αλλά τα
χωριά πληµµύρισαν και στη Λάρισα µπήκε το ποτάµι.»; Δηλαδή ξε-
διάντροπα και ανερυθρίαστα µας λέτε ότι τα αντιπληµµυρικά έργα
τα οποία εσείς είχατε σχεδιάσει ήταν για να πληµµυρίσουν τα
χωριά και για να πληµµυρίσουν οι πόλεις και για να πληµµυρίσει ο
Βόλος και για να πληµµυρίσει η Λάρισα και για να πληµµυρίσει ο
Παλαµάς; Τέτοια αντιπληµµυρικά έργα τάξατε στους ανθρώπους;
Γιατί εγώ που τους µίλησα και χθες στη Γιάννουλη και χθες στον
Άγιο Θωµά και την Κυριακή στον Παλαµά και την Κυριακή στην
Καρδίτσα δεν ήταν οι άνθρωποι µε την αίσθηση ότι τέτοια αντι-
πληµµυρικά τούς τάξατε και ότι τέτοια πλήρωσαν και τέτοια πλη-
ρώσαµε όλοι.

Κύριε Σταϊκούρα, θέλει πολύ µεγάλο θράσος για να έρχεστε σή-
µερα και να λέτε στη Βουλή: «Δεν έχουµε όλοι το ίδιο ύφος και το
ίδιο ήθος.».

Τον κ. Μητσοτάκη τον είδαµε να χασκογελάει µε τον κ. Μπέο
και να λέει στους υπαλλήλους του Δήµου Βόλου: «Εδώ δεν έχετε
µπουρίνια, ωραία θέα έχετε, ούτε µπουρίνια ούτε τίποτα, να είστε
καλά.». Τον είδαµε όλοι να λέει είναι µία αναποδιά αυτό που απο-
τελεί την καταστροφή της ζωής για τόσους συνανθρώπους µας.
Και βεβαίως τον είδαµε όλοι χθες στο Στρασβούργο µαζί µε εσάς,
τους Υπουργούς του, να χασκογελάτε, την ώρα που η χώρα κα-
ταστρέφεται. Έτσι διεκδικείτε ή έτσι µεταδίδετε τη συντριβή σας;
Πείτε στη Βουλή τι έλεγχο έχετε κάνει για το πού πήγαν τα λεφτά. 

Κύριε Φλωρίδη, πείτε στη Βουλή αν θα διατάξετε, όπως είστε
αρµόδιος να κάνετε, να διεξαχθεί µε κατεπείγοντα τρόπο η προ-
καταρκτική εξέταση και η ανάκριση µε βάση την παραγγελία της
εισαγγελέως του Αρείου Πάγου, που επελέγη πριν από λίγο καιρό.
Η εισαγγελέας του Αρείου Πάγου, κύριε Σταϊκούρα, είπε σήµερα
ότι έχουν γίνει εγκλήµατα και παρενέβη προσωπικά -σπάνια ενέρ-
γεια σε επίπεδο εισαγγελίας του Αρείου Πάγου- και είπε να γίνει
κατεπείγουσα προκαταρκτική. 

Σας ρώτησα συγκεκριµένα. Τον Πατούλη τον παραιτήσατε -υπο-
τίθεται- για ένα ζεϊµπέκικο. Τον Αγοραστό για τα εκατοντάδες εκα-
τοµµύρια ευρώ θα τον παραιτήσετε, θα τον στηρίξετε, θα του
δώσετε και άλλα λεφτά; Τα φράγµατα που έσπασαν τα σπάσατε
εσείς µε βάση κάποιο σχέδιο ή κάποια κακή ενέργεια; Ήταν οι κα-
κοτεχνίες που τα χρήµατα πήγαν στις τσέπες και όχι στις υποδο-
µές; Έγινε ατύχηµα; Θα µάθει ο κόσµος από την Κυβέρνηση ή θα
πρέπει να θεωρήσουµε ότι για εσάς και το να σπάνε οι υποδοµές
είναι άλλη µία ευκαιρία για απευθείας αναθέσεις και για να µασή-
σουν και άλλο χρήµα οι δικοί σας άνθρωποι;

Σας ρώτησα συγκεκριµένα για τον Αγοραστό και περιµένω
απάντηση σε όποιο ύφος και ήθος θέλετε. Σας ρώτησα συγκεκρι-
µένα για τον Μπέο, που δεν έχει δέκα µέρες νερό ο Βόλος και επι-
τίθεται σε έναν καλλιτέχνη που λέει την αλήθεια, τον Αλκίνοο
Ιωαννίδη. Πριν τον υπερασπιστείτε τον κ. Μπέο, να ξέρετε ότι είναι
κατηγορούµενος γι’ αυτούς τους οχετούς που εξαπολύει έναντι
πολιτών και του Αλκίνοου Ιωαννίδη. Σας ρώτησα για τα χρήµατα,
δεν απαντήσατε τίποτε. 

Απαντήστε στη Βουλή, παρακαλώ. Εδώ είναι ο τόπος για να
απαντήσετε σήµερα, όχι σε δέκα µέρες, που θα έχουµε και άλλες

καταστροφές, γιατί τελικώς κάθε φορά σάς σώζει από τη µία κα-
ταστροφή η επόµενη. Απαντήστε εάν θα προστατεύσετε την υγεία
των πολιτών, που δεν ξέρουν αν πρέπει να πιουν νερό, γιατί άλλα
τούς λένε οι εκλεκτοί σας αυτοδιοικητικοί και άλλα τούς λέει το
Υπουργείο σας.

Και απαντήστε τελικώς η θέση σας, κύριε Σταϊκούρα, είναι ότι
καλά τα κάνατε, ότι όλα είναι καλώς καµωµένα και τελικά χθες στο
Στρασβούργο πέτυχατε κάτι για τους πολίτες; Διότι, αν υπάρχει
άνθρωπος που δεν κατάλαβε, να το πούµε ξεκάθαρα. Εχθές στο
Στρασβούργο ουσιαστικά µε χαµόγελα προς την κ. Φον ντερ Λάιεν
ο κ. Μητσοτάκης απλώς ζητιάνεψε τι; Να σας επιτρέψει να απορ-
ροφήσετε κονδύλια που δεν είχατε προλάβει να απορροφήσετε,
γιατί δεν είχατε εγκαίρως κάνει ενέργειες στην προηγούµενη θη-
τεία σας. Αυτό είναι η µεγάλη επιτυχία; Αυτό πετύχατε µε τα φο-
βερά χαµόγελα, την ώρα που ο κόσµος κλαίει;

Και να απαντήσω και στον κ. Ταχιάο. Ευχαριστείτε τους εθελον-
τές, ευχαριστείτε τους πυροσβέστες, ευχαριστείτε τον Στρατό,
δεν ξέρω και εγώ ποιον ευχαριστείτε. Οι εθελοντές, όµως, λένε:
«Δεν έχουµε κανένα πλαίσιο, µόνοι µας κάνουµε ό,τι κάνουµε, δεν
είχαµε καν οδηγίες.». Και έχουν κάνει τα ίδια πράγµατα πριν από
τρία χρόνια στον «Ιανό» και ούτε µε βάση αυτά έγινε σχέδιο. 

Οι πυροσβέστες λένε ότι τους έχουν χωρίς χώρο ανάπαυσης,
χωρίς σωσίβιες λέµβους, χωρίς κανενός είδους υποστήριξη και
µε πληµµυρισµένη την Πυροσβεστική Υπηρεσία του Παλαµά. Και
η Αστυνοµία, που θα έπρεπε να έχει σχέδιο και αρµοδιότητα και
ενηµέρωση, επίσης λέει ότι δεν έχει. 

Οι ευχαριστίες ξέρετε από πλευράς της Κυβέρνησης έχουν
εξαντληθεί από τότε που χειροκροτούσατε το υγειονοµικό προ-
σωπικό και µετά του επιτεθήκατε. Και στη συνέχεια χειροκροτού-
σατε τους εποχικούς πυροσβέστες και µετά είπε ο κ. Μητσοτάκης:
«Είναι περιττοί, δεν θα τους νοµιµοποιήσω.».

Κύριε Σταϊκούρα, περιµένω τις απαντήσεις σας. Και µη µου
απαντήσετε µε υπεκφυγές, µη µου απαντήσετε µε λογοπαίγνια,
µη µου απαντήσετε µε ειρωνεία. Σκεφτείτε τους ανθρώπους που
αγωνιούν και σκεφτείτε τη θέση σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Ο Υπουργός κ. Σταϊκού-
ρας έχει τον λόγο για τρία λεπτά. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Υποδοµών και Μεταφο-
ρών): Σας άκουσα επτά λεπτά να µη µιλάτε πάλι για την τροπο-
λογία. Ενδιαφέρον αυτό. Εγώ αυτό που θέλω να σας πω είναι ότι
ό,τι είχα να πω το είπα γι’ αυτό που πραγµατικά ενδιαφέρει τους
πολίτες σήµερα, που είναι, για παράδειγµα, η τροπολογία για να
µπορέσουµε να υλοποιήσουµε γρήγορα τα έργα προσβασιµότη-
τας των πολιτών. Και ως Υπουργός µίλησα για τις καθηµερινές
παρουσιάσεις και εκτενείς αναλύσεις που γίνονται σε κάθε πεδίο
δράσης και τι κάνει η Κυβέρνηση συλλογικά και συνεκτικά για να
περιορίσει όσο είναι εφικτό τις δυσµενείς οικονοµικές και κοινω-
νικές συνέπειες αυτής της κρίσεως. 

Θα επαναλάβω ότι δεν είναι η ώρα του κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου. Έχετε κάνει, όπως και άλλοι συνάδελφοι, ερωτήσεις. Η πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών θα
έρθει να απαντήσει στις αρχές της επόµενης εβδοµάδας. 

Θα µείνω µόνο σε ένα σηµείο. Θέλω να ευχαριστήσω τον κ.
Φάµελλο, πρώτα απ’ όλα γιατί εξέφρασε κάποιες εύλογες αγω-
νίες που νοµίζω απαντήθηκαν και σήµερα, αλλά απαντώνται κάθε
µέρα στις επίσηµες ανακοινώσεις που γίνονται από την Κυβέρ-
νηση. Θέλω, επίσης, ειλικρινά να τον ευχαριστήσω, γιατί από την
πρώτη στιγµή η Αξιωµατική Αντιπολίτευση ήταν παρούσα στο
Κέντρο Επιχειρήσεων στη Λάρισα. Κι επειδή τότε προήδρευσα
στη σύσκεψη, όχι µόνο αµέσως ζήτησα ο κ. Φάµελλος και οι συ-
νάδελφοι Βουλευτές να είναι παρόντες, αλλά είπα και να µην
αποχωρήσουν για όση ώρα χρειαστεί και να συζητήσουµε τα
πάντα παρουσία τους. Ο κ. Φάµελλος, µετά από κάποια ώρα, µε
ευγένεια είπε ότι θέλει να συνεχίσει την περιοδεία του, αλλά
εµείς ήµασταν ανοικτοί σε όποιο κόµµα ήθελε να εµφανιστεί
µέσα στο Κέντρο Επιχειρήσεων και να ακούσει ακριβώς πώς προ-
σπαθούµε να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα. Άρα επί του πεδίου
δεν θέλω να µιλήσω άλλο. 

Θα πω, όµως, κάτι. Θα πω για τη χθεσινή επίσκεψη, τη συνάν-
τηση, γιατί ακούω συνεχώς να το επαναλαµβάνετε και ήµουν
παρών. Θέλω να σας πω πρώτα απ’ όλα για την αγωνία του κ.
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Φάµελλου να µας πει εδώ ο κύριος Πρωθυπουργός τι εξασφά-
λισε που δεν έχουν εξασφαλίσει οι άλλοι, επικαλούµενος µάλιστα
το Ταµείο Ανάκαµψης. Ένα στοιχείο θα σας πω εγώ: Περισσότε-
ρες επιχορηγήσεις και δάνεια δεν έχει πάρει άλλη χώρα στην Ευ-
ρώπη. Το 13%του ΑΕΠ της χώρας είναι το Ταµείο Ανάκαµψης και
Ανθεκτικότητας στη χώρα µας, σε καµµία άλλη χώρα. 

Αυτό και µόνο θα µπορούσε να είναι η απάντηση και να στα-
µατήσω εδώ. Δεν αρκεί, όµως, µόνο αυτό. 

Μας έδωσαν ευελιξία. Μη θεωρείτε αυτονόητη την ευελιξία.
Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι τέσσερα χρόνια που έχω δια-
τελέσει και Υπουργός Οικονοµικών, η ευελιξία στη διαχείριση
πόρων δεν είναι αυτονόητη. Το γεγονός ότι υπάρχει µία Επι-
τροπή Ανταγωνισµού που ελέγχει το ποιους βοηθάς και πώς βοη-
θάς δεν είναι αυτονόητο. Το να µπορείς να µεταφέρεις κονδύλια
από τη µία πλευρά στην άλλη και να αξιοποιήσεις πόρους δεν
είναι αυτονόητο. Το να έρθουν εµπροσθοβαρείς πόροι δεν είναι
αυτονόητο. 

Αν διαβάσετε την ανακοίνωση, λέει ότι θα µπορούσε η Ελλάδα
να εξετάσει το ενδεχόµενο χρήσης για ορισµένους από τους πό-
ρους του Ταµείου Ανάκαµψης και όλοι πρέπει να επιδείξουµε τη
µέγιστη δυνατή ευελιξία. Δεν ήταν δεδοµένο ότι θα µπορούσαµε
να πάρουµε 600 εκατοµµύρια ευρώ και να τα χρησιµοποιήσουµε
άµεσα για την αποκατάσταση σιδηροδροµικού δικτύου, οδικού
δικτύου ή και άλλων έργων, όπως είναι οι γέφυρες. 

Το πρώτο που εξασφαλίσαµε; Εξασφαλίσαµε νέους πρόσθε-
τους πόρους. Σας θυµίζω ότι, µεταξύ άλλων, η χώρα θα αιτηθεί
επιπλέον χρήµατα από το αγροτικό απόθεµα και το Ταµείο Αλ-
ληλεγγύης της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Διαβάζω ακριβώς την ανα-
κοίνωση της επικεφαλής της Ευρωπαϊκής Επιτροπής: «Η
Επιτροπή είναι έτοιµη να αξιολογήσει το ελληνικό αίτηµα για στή-
ριξη της Ελλάδος στο πλαίσιο του Ταµείου Αλληλεγγύης.». Άρα
αντιλαµβάνεστε ότι και εδώ µιλάµε για νέους πόρους.

Τελευταία παρατήρηση. Ρωτήσατε αν έχουµε και άλλα χρηµα-
τοδοτικά εργαλεία. Ό,τι σας ανέφερα µέχρι τώρα είναι χρηµατο-
δοτικά εργαλεία, τα οποία τα διασφαλίσαµε µε ευελιξία, µε
ταχύτητα και ορθολογική διαχείριση, χωρίς να επιβαρύνουµε τα
δηµόσια οικονοµικά της χώρας, δηλαδή χωρίς επιπλέον επιβά-
ρυνση ελλείµµατος και χρέους. Και, ναι, έχουµε τη δυνατότητα
άµεσα να έχουµε και άλλους πόρους, τους οποίους αυτή η Κυ-
βέρνηση έχει διασφαλίσει, ώστε, αν χρειαστεί, να µπορέσει να εκ-
µεταλλευτεί. Έχω σχετική επιστολή της Ευρωπαϊκής Τράπεζας
Επενδύσεων, µε την οποία λέει ότι «αν χρειαστείτε, µπορούµε
άµεσα να σας δώσουµε ένα δάνειο µε εξαιρετικά ευνοϊκούς
όρους, ύψους 750 εκατοµµυρίων ευρώ, για τη χρηµατοδότηση
έκτακτων συνθηκών, µετά από συζήτηση που ξεκινήσαµε µε το
Υπουργείο Οικονοµικών τον Σεπτέµβριο του 2022.». Προσέξτε,
ούτε το ’18 ούτε το ’17 ούτε το ’16 ούτε το ’15, γιατί και το ’15 κά-
ποιοι τότε ήταν στην κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, που σήµερα κουνούν
το δάχτυλο. 

Άρα θεωρητικά υπάρχουν και άλλοι πόροι να αξιοποιηθούν. Το
κρίσιµο θέµα είναι πότε και πώς τους αξιοποιούµε, έτσι ώστε σε
αυτό που θα επιλέξουµε να κάνουµε, όχι µόνο άµεσα, αλλά και
µεσοµακροπρόθεσµα, µε σχεδιασµό, µε µεγαλύτερη ανθεκτικό-
τητα, για ανάγκες όπως προκύπτουν από την πραγµατικότητα
σήµερα, να µπορέσουν να αξιοποιηθούν επ’ ωφελεία του πολίτη.
Και πάντα θα λειτουργούµε -κλείνω, όπως ξεκίνησα- µε ενσυναί-
σθηση, ευαισθησία, λογική και, κυρίως, αποτελεσµατικότητα.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Ο Υφυπουργός Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας, ο κ. Ταγαράς, έχει τον λόγο επί της
τροπολογίας για τρία λεπτά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΓΑΡΑΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα είµαι σύντοµος. Θα ανα-
φερθώ στα άρθρα 3 και 4 της τροπολογίας.

Το άρθρο 3 αναφέρεται στην κάλυψη εξόδων εκτάκτου ελέγ-
χου ηλεκτρικών εσωτερικών εγκαταστάσεων σε όλα τα κτήρια
που υπέστησαν πολύ µεγάλες ζηµιές. Καταλαβαίνετε ότι χρει-
άζεται επανέλεγχος για την επανηλεκτροδότηση. Χρειάζεται ο
αρµόδιος αδειούχος ηλεκτρολόγος εγκαταστάτης να προχωρή-

σει σε εργασίες και σε υπογραφή υπεύθυνης δήλωσης εγκατά-
στασης, για να µπορέσει να υπάρξει επανηλεκτροδότηση. Για το
κόστος αυτό, κατ’ αρχάς, των 12 εκατοµµυρίων είναι η τροπολο-
γία. Διαµέσου του ειδικού παρόχου, του ΔΕΔΔΗΕ, θα µπορέσουν
να καλυφθούν ανάγκες πληρωµής αυτού του ιδιώτη αδειούχου
ηλεκτρολόγου εγκαταστάτη, σύµφωνα µε δικαιολογητικά και
άλλα στοιχεία που θα ζητηθούν. 

Αυτό είναι το άρθρο 3. Το κόστος θα καλυφθεί διαµέσου του
ειδικού λογαριασµού που υπάρχει από το ’17 περί επανασύνδε-
σης ηλεκτρικού ρεύµατος από τον ΔΕΔΔΗΕ.

Το άρθρο 4 αφορά σε παράταση αναστολής έκδοσης οικοδο-
µικών αδειών στο όρος Αιγάλεω, διότι το προεδρικό διάταγµα το
οποίο υπεβλήθη στο Συµβούλιο της Επικρατείας έγινε εν µέρει
δεκτό. Υπήρξαν παρατηρήσεις σε δύο οικιστικές συγκεντρώσεις,
σε δύο δήµους αυτής της περιοχής. Αναµένουµε την ολοκλή-
ρωση υποβολής των δικαιολογητικών, για να επανυποβληθεί
προς έγκριση στο Συµβούλιο της Επικρατείας. Για το διάστηµα
αυτό, και όχι πέραν από το τέλος του χρόνου, θα πρέπει να προ-
χωρήσουµε στην παράταση έκδοσης οικοδοµικών αδειών για την
αναστολή τους, για να προστατεύσουµε τον χώρο. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

προς το Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου
καταθέτει την έκθεσή της επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Ανάπτυξης: «Κύρωση της Πράξης της Γενεύης του Διακανονι-
σµού της Χάγης για τη διεθνή καταχώριση των βιοµηχανικών
σχεδίων και υποδειγµάτων, η οποία εγκρίθηκε στη Γενεύη στις 2
Ιουλίου 1999».

Τον λόγο τώρα έχει ο Υπουργός Δικαιοσύνης, ο κ. Φλωρίδης. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ευχαριστώ

πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι απολύτως εύλογο, όταν έχει

συµβεί µία τόσο µεγάλη καταστροφή στη χώρα και το Κοινοβού-
λιο συνεδριάζει, έστω για να συζητήσει ένα νοµοσχέδιο όπως
αυτό της Δικαστικής Αστυνοµίας, να διατίθεται πάρα πολύς χρό-
νος, προκειµένου να συζητηθεί αυτό το ζήτηµα το οποίο αυτή τη
στιγµή απασχολεί όλη την Ελλάδα, δηλαδή αυτή η µεγάλη κατα-
στροφή στη Θεσσαλία. Αυτό είναι απολύτως εύλογο. 

Όµως εάν οι λέξεις δεν έχουν χάσει τη σηµασία τους τελείως
και εφόσον στον δηµόσιο διάλογο, αλλά και στον κοινοβουλευ-
τικό διάλογο, ο χαρακτηρισµός αυτής της καταστροφής που έχει
συµβεί είναι «βιβλική καταστροφή» -βιβλική καταστροφή είναι µία
καταστροφή από αυτές που αναφέρει η Βίβλος, που ως τη µε-
γαλύτερη καταστροφή αναφέρει τον κατακλυσµό του Νώε,
οπότε και αφανίζεται το σύνολο του ανθρώπινου γένους, αφανί-
ζεται η Γη-, παραπέµπει σε µία έννοια που λέει ότι είναι τόσο µε-
γάλη η καταστροφή, που δεν υπάρχουν ανθρώπινες δυνατότητες
να την αντιµετωπίσουµε.

Αν, λοιπόν, χρησιµοποιούµε τις λέξεις αυτές κυριολεκτικά, µε
το νόηµα που έχουν, τότε επιβάλλεται µία πιο µετριοπαθής προ-
σέγγιση σε ό,τι έχει συµβεί και όχι φωνές και κραυγές. 

Είναι αλήθεια ότι η σηµερινή συζήτηση σε σχέση µε αυτές που
έγιναν στην επιτροπή είχε κάποιες πιο µετριοπαθείς προσεγγί-
σεις στο φαινόµενο. Δηλαδή είχε προσεγγίσεις που µετατοπί-
ζουν το θέµα από το τι φταίει -δεν το αφήνουν- στο να δούµε τι
κάνουµε. Αυτό είναι µία σαφής ένδειξη ότι τουλάχιστον κάποιοι
αρχίζουν και κατανοούν τι ακριβώς έχει συµβεί και γιατί έχει συµ-
βεί. Αυτό είναι µία πρόοδος.

Οι πολιτικοί, αυτοί που υπηρετούν δηλαδή την πολιτική, όταν
έχουµε µία εθνική καταστροφή -έχει φύγει ο κ. Φάµελλος- δεν
συντονίζονται µε την απογοήτευση και το κλάµα. Αυτοί ηγούνται.
Ένας κόσµος που είναι απελπισµένος από την καταστροφή από
κάποιους πρέπει να εµψυχωθεί. Αν αναδεικνύουµε διαρκώς τα
ζητήµατα του πόσο αυτή τη στιγµή ο κόσµος είναι απελπισµένος
-και είναι απελπισµένος-, χωρίς να µπορούµε να του πούµε εµείς,
οι πολιτικοί στο σύνολο, ότι αυτή η χώρα έχει γεννηθεί από τις
στάχτες µιας Επανάστασης το 1821, έχει γεννηθεί από τη θυσία
εκατοντάδων χιλιάδων Ελλήνων και όταν ξεκίνησε να δηµιουρ-
γείται το σύγχρονο ελληνικό κράτος δεν υπήρχαν ούτε σπίτια
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ούτε δρόµοι ούτε γεφύρια ούτε ζώα ούτε δέντρα ούτε σπόροι
για να σπείρουν, τίποτα, ο ορισµός της απόλυτα καµένης γης,
και σε διακόσια χρόνια αυτός ο λαός και αυτό το έθνος µέσα από
τη λειτουργία αυτού του κράτους κατάφερε να είναι σήµερα στα
τριάντα πιο πλούσια κράτη του κόσµου και έχοντας βιώσει εν τω
µεταξύ πάλι µεγάλους πολέµους, εθνικές καταστροφές, εµφυλί-
ους πολέµους, χρεοκοπίες, πώς θα τον εµψυχώσουµε; 

Παρ’ όλα αυτά, όµως, ο λαός αυτός έχει µάθει να αγωνίζεται
και να αντιµετωπίζει όλες τις καταστροφές που του συµβαίνουν,
είτε προκαλούνται από εξωγενή αίτια είτε τις προκαλεί ο ίδιος
µέσα από τις εµφύλιες διαµάχες.

Κατά συνέπεια, λοιπόν, εγώ νοµίζω ότι το καθήκον όλων µας
αυτή τη στιγµή είναι να πούµε στους ανθρώπους της Θεσσαλίας
ότι είµαστε εδώ, το κράτος είναι εδώ, οι πολιτικές δυνάµεις είναι
εδώ και το κράτος αυτό πατάει σήµερα γερά στα πόδια του, για
να µπορέσει να αντιµετωπίσει αυτό το µεγάλο πρόβληµα. Θα δια-
θέσει όσους πόρους και αν χρειαστεί, οικονοµικούς και ανθρώ-
πινους πόρους, που θα εργαστούν για να ανασυγκροτήσουν τη
Θεσσαλία. 

Εδώ, όµως, έχουµε και µία πλευρά της λεγόµενης «εθνικής
κλάψας», ότι εφόσον µας έτυχε µία καταστροφή θα πρέπει να
βάλουµε τα κλάµατα και να µοιρολογούµε για το κακό το ριζικό
µας -«τι είναι αυτό που µας βρήκε!»- και ότι αυτό οφείλεται στο
γεγονός ότι έχουν σαρωθεί κάποιες βασικές αξίες της κοινωνίας
µας.

Λοιπόν δεν είναι έτσι. Αυτός ο τόπος πήγε µπροστά από εκεί-
νους που πιστεύουν ότι όλα γίνονται. Αυτός ο τόπος πήγε µπρο-
στά από εκείνους που πιστεύουν ότι µπορούµε να βάλουµε
µεγάλους εθνικούς στόχους και να τους πετύχουµε.

Όταν η αντίληψη του µικροελλαδισµού έλεγε ότι η Ελλάδα
πρέπει να παραµείνει στα όρια της Μελούνας, ένας Ελευθέριος
Βενιζέλος είπε «όχι, θα πάµε παρακάτω» και µε τη Συνθήκη των
Σεβρών τετραπλασίασε την Ελλάδα.

Όταν πολλοί πίστευαν ότι η «Ψωροκώσταινα» δεν µπορεί µε
τίποτα να γίνει µέλος της ευρωπαϊκής οικογένειας, ο Κωνσταντί-
νος Καραµανλής είπε ότι µπορούµε. 

Όταν κάποιοι έλεγαν ότι η Ελλάδα µε αυτή την οικονοµική κα-
τάσταση δεν µπορεί να µπει στην Οικονοµική και Νοµισµατική
Ένωση, ένας Πρωθυπουργός είπε ότι µπορούµε, ο Κωνσταντίνος
Σηµίτης.

Και όταν πολλοί πίστευαν ότι δεν µπορεί να µπει η Κύπρος
στην Ευρώπη, µπήκε στην Ευρώπη. 

Και όταν µέσα στην καταχνιά της παγκόσµιας επιδηµίας, οπότε
έκλεισε η ελληνική οικονοµία και πιστεύαµε ότι θα µπούµε σε µε-
γάλες οικονοµικές περιπέτειες, ένας Πρωθυπουργός πίστεψε ότι
αυτή η χώρα αξιοποιώντας τη διεθνή της θέση µπορεί να πετύχει
όχι µόνο να βρεθεί στο σηµείο που ήταν πριν, αλλά να πάει
ακόµα καλύτερα και γι’ αυτό ανέλαβε την πρωτοβουλία µαζί µε
τις άλλες χώρες του Νότου απέναντι στις δύσπιστες χώρες του
Βορρά να δηµιουργηθεί για πρώτη φορά το Ταµείο Ανάκαµψης.
Και αυτός είναι ο Πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης. 

Άκουσα τον κ. Φάµελλο να λέει ότι «δεν έχετε ικανότητα δια-
χείρισης», αναφερόµενος στην Κυβέρνηση, στον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη, και ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έχει. Μάλιστα. 

Όταν, λοιπόν, η χώρα βρέθηκε σε µεγάλη δυσκολία, ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης έφερε τη δηµιουργία του Ταµείου Ανάκαµψης
ως πρωταγωνιστής και 31 δισεκατοµµύρια στην Ελλάδα και η
κληρονοµιά που µας άφησαν οι «έµπειροι» του ΣΥΡΙΖΑ µετά από
δεκαεπτά ώρες διαπραγµάτευσης ήταν το τρίτο µνηµόνιο µε 100
δισεκατοµµύρια σε βάρος του ελληνικού λαού. Είπαµε να τα ξε-
χάσουµε αυτά, αλλά δυστυχώς ο κ. Φάµελλος θέλησε να µας τα
θυµίσει. 

Επειδή, λοιπόν, πολύ εύκολα σήµερα χρησιµοποιείται στη ρη-
τορική του ΣΥΡΙΖΑ το Ταµείο Ανάκαµψης, λες και είναι το Ταµείο
Εµποροϋπαλλήλων που το έχουµε διακόσια χρόνια, να πούµε ότι
το Ταµείο Ανάκαµψης δηµιουργήθηκε πριν από δύο χρόνια και
έχει ονοµατεπώνυµο: Κυριάκος Μητσοτάκης! Για να συνεννοού-
µαστε! Ταµείο Ανάκαµψης, Ταµείο Ανάκαµψης, Ταµείο Ανάκαµ-
ψης! Ε, πείτε και ποιος το έφερε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κατά συνέπεια, λοιπόν, την ώρα που οι άλλοι µε οιµωγές πι-

στεύουν ότι έτσι θα συντονιστούν µε τη θλίψη των ανθρώπων,
ένας Πρωθυπουργός φεύγει από την Ελλάδα, πάει στην Ευρώπη
και φέρνει 2,5 δισεκατοµµύρια. Σε πρώτη φάση αυτά, γιατί η Ευ-
ρώπη δεν θα σταµατήσει την αλληλεγγύη της προς την Ελλάδα.

Πρέπει, λοιπόν, τώρα να δούµε συντεταγµένα πώς στην πράξη
και όχι στα λόγια θα µπορέσουµε να ανορθώσουµε αυτή την πο-
λύπαθη περιοχή, την τόσο κρίσιµη για την οργάνωση και την προ-
οπτική της χώρας περιοχή, δηλαδή τη Θεσσαλία.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, την ώρα που κάποιοι εκπρόσω-
ποι της «εθνικής κλάψας» µοίρασαν εδώ µερικά δισεκατοµµύρια
και άλλοι λένε ότι χρησιµοποιείται ο Στρατός ως υπηρετικό προ-
σωπικό, οι άνδρες των Ειδικών Δυνάµεων έπεσαν στη λάσπη και
έβαλαν το σώµα τους για να περάσουν πάνω από τα σώµατά
τους, ενώ αυτοί είναι µέσα στη λάσπη, οι εγκλωβισµένοι υπερή-
λικες. Αυτοί είναι υπηρετικό προσωπικό; Οι άνδρες των Ειδικών
Δυνάµεων του Ελληνικού Στρατού εκείνη την ώρα εκτελούσαν
το υπέρτατο εθνικό καθήκον, βουτηγµένοι στη λάσπη, για να
µπορέσουν να περάσουν από πάνω τους, πάνω από την πλάτη
τους, οι υπερήλικες.

Χρειάζεται, λοιπόν, µεγαλύτερη προσοχή και µεγαλύτερος σε-
βασµός σε αυτούς που µάχονται επί του πεδίου, την ώρα που
εδώ µέσα λέµε εµείς εύκολα λόγια. Κάποιοι αυτή τη στιγµή αγω-
νίζονται να αποκαταστήσουν την παροχή νερού, την παροχή ηλε-
κτρικού ρεύµατος, να πάνε τρόφιµα και νερά στους ανθρώπους
που είναι εγκλωβισµένοι και που δεν έχουν. Κάποιοι αγωνίζονται
να µην υπάρξουν επιδηµιολογικά φαινόµενα, να µην υπάρξουν
αρρώστιες. Ας τους σεβαστούµε αυτούς.

Και δεν καταλαβαίνω την πρεµούρα ότι όλα τώρα πρέπει να
διερευνηθούν, υπό την έννοια ότι τώρα που µάχονται κάποιοι επί
του πεδίου -και για πάρα πολύ καιρό θα µάχονται επί του πεδίου-
ο πολιτικός κόσµος της χώρας πρέπει να αφιερώσει τις δυνάµεις
του και όλο του τον χρόνο για να αντιπαρατίθεται εδώ για ποιο
θέµα; Εάν το φαινόµενο αυτό µπορούσε να αντιµετωπιστεί; 

Γιατί δεν βλέπουµε τη συγκριτική µελέτη της γερµανικής µε-
τεωρολογικής υπηρεσίας -προχθές δηµοσιεύτηκε-, η οποία λέει
ότι οι πληµµύρες στην κοιλάδα του Αρ, που δέχτηκαν διακόσιους
τόνους νερό ανά στρέµµα και άφησαν πίσω τους εκατόν τριάντα
έξι νεκρούς, δεν έχουν καµµία σχέση µε τις πληµµύρες στη Θεσ-
σαλία µε οκτακόσιους τόνους ανά στρέµµα;

Οι Γερµανοί συγκριτικά τα λένε αυτά, αυτοί κάνουν τις συγκρί-
σεις, όχι εµείς. Κι επειδή γίνεται µεγάλη συζήτηση και αναφέρε-
στε στον Καναδά και στον Καναδά, πρώτα απ’ όλα αναφερό-
µαστε επειδή τα δάση του Καναδά είναι ένας από τους πνεύµο-
νες της γης και τα δάση του Καναδά καίγονται δυόµισι µήνες
τώρα. Δυόµισι µήνες καίγονται. Αυτή τη στιγµή υπάρχουν σε εξέ-
λιξη χίλιες πυρκαγιές στον Καναδά. Ποια χώρα; Μία χώρα δυ-
νατή, οικονοµικά ισχυρή, οργανωµένη και η χώρα παραγωγής
των Καναντέρ. 

Δεν υπάρχει περίπτωση σε µία δηµοκρατία όπως η δική µας
να µείνει τίποτα κρυφό, να µείνει τίποτα χωρίς διερεύνηση, να
σκεπαστεί. Έχει η δηµοκρατία θεσµούς, λειτουργίες, έτσι ώστε
όλα όσα έχουν συµβεί και όλα όσα πρέπει να γίνουν να τα συζη-
τήσει σε βάθος, να δει τι έγινε και τι πρέπει να κάνουµε. Αλλά η
πρεµούρα, την ώρα που εξελίσσονται ακόµα διασωστικές εργα-
σίες στη Θεσσαλία, να ζητήσουµε ευθύνες για το τι έχει γίνει λέτε
ότι είναι παραγωγική, είναι θετική για τη χώρα µας σήµερα; Είναι
θετική για τους ανθρώπους εκεί; 

Ο κ. Φάµελλος µας έκανε κι ένα µάθηµα δηµοκρατίας εδώ.
Λέει, δεν πήρατε καµµιά πρωτοβουλία να αποκλείσετε τον Κασι-
διάρη από τις δηµοτικές. Μάλιστα. Εγώ δεν ήµουν στην προ-
ηγούµενη Βουλή ούτε ήµουν στην προηγούµενη κυβέρνηση. Δεν
θυµάµαι όµως, όταν η Κυβέρνηση έφερε την νοµοθετική της
πρωτοβουλία για να αποκλείσει τις εγκληµατικές οργανώσεις
από τις βουλευτικές εκλογές ψήφισε ο ΣΥΡΙΖΑ; Δεν το θυµάµαι
εγώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΟΣ: Το θυµόµαστε εµείς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Το θυµάστε

εσείς και λέτε ότι δεν το ψήφισε, έτσι δεν είναι; Προς τι, λοιπόν,
τώρα αυτή η ξαφνική έκρηξη δηµοκρατικής ευαισθησίας; 

Κι επειδή έγινε και µία αναφορά στις προγραµµατικές δηλώσεις,
όταν µίλησα για το ζήτηµα του περίφηµου ακαταδίωκτου και µου
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είπε ότι έκανα λάθος που το απέδωσα στον ΣΥΡΙΖΑ, όντως όσον
αφορά τον Ποινικό Κώδικα, ναι, αλλά είχε προηγηθεί -και αυτή δυ-
στυχώς είχα υπ’ όψιν µου, έκανα ένα τυπικό λάθος εκεί, αλλά αυτή
είχα υπ’ όψιν µου- η διάταξη του άρθρου 65 του ν.4472/2017, µε
την οποία η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ θέσπισε το ακαταδίωκτο των τρα-
πεζιτών σε περιπτώσεις αναδιάρθρωσης δανείων. Να το το ακα-
ταδίωκτο των τραπεζιτών που εγώ είχα στο µυαλό µου. 

Επίσης µε το άρθρο 192 παράγραφος 8 του ν.4389/2016 είχε
θεσπίσει το ακαταδίωκτο των µελών του διοικητικού συµβουλίου
και των στελεχών του Υπερταµείου. Θυµίζω ότι το Υπερταµείο
ήταν ένα µεγάλο επίτευγµα της κυβέρνησης Τσίπρα, στο οποίο
παρέδωσε όλη την ελληνική περιουσία για εκατό χρόνια, και προ-
κειµένου να µη διατρέχουν κίνδυνο όλοι αυτοί που ανέλαβαν να
διαχειριστούν το σύνολο της ελληνικής περιουσίας, ο κ. Τσίπρας
καθιέρωσε το ακαταδίωκτο σε αυτούς. 

Για το θέµα της τροπολογίας, λοιπόν, επειδή εδώ δεν νοµοθε-
τούµε ευκαιριακά, κατ’ αρχάς θα κάνω µία διόρθωση, επειδή επι-
χείρησε να κάνει κάτι που πολιτικά δεν είναι σωστό, δεν
επιτρέπεται για Πρόεδρο κόµµατος να µετέρχεται τέτοιες διατυ-
πώσεις. Η Κυβέρνηση δεν είπε ποτέ, σε καµµία της ανακοίνωση,
ότι οι απόψεις που εξέφρασε ο Υπουργός Δικαιοσύνης είναι προ-
σωπικές. Σε καµµία. Η Κυβέρνηση είπε στην πρώτη της ανακοί-
νωση ότι οι απόψεις του Υπουργού Δικαιοσύνης είναι διαχρονικές
και στη δεύτερη ανακοίνωση είπε ότι είναι πάγιες. Τι σηµαίνει δια-
χρονικές και πάγιες; Γνωστές και σταθερές. Αυτό είπε η Κυβέρ-
νηση. Και βεβαίως προσέθεσε στην ανακοίνωση τότε ότι η
τοποθέτηση αυτή δεν έχει συζητηθεί στο Υπουργικό Συµβούλιο.
Αληθές, διότι δεν υπήρχε Υπουργικό Συµβούλιο να συζητηθούν
στη συνέχεια. 

Άρα λοιπόν τα ζητήµατα αυτά, όπως ακριβώς είπα στις προ-
γραµµατικές δηλώσεις, θα συζητηθούν µε την ευρεία παρέµβαση
που γίνεται στον Ποινικό Κώδικα και στον Κώδικα Ποινικής Δικο-
νοµίας, που σε λίγες µέρες θα δοθεί σε διαβούλευση. Αποσπα-
σµατικές, επ’ ευκαιρία και για λόγους εντυπώσεων ρυθµίσεις εµάς
δεν µας βρίσκουν σύµφωνους. Εκεί, λοιπόν, θα έχουµε όλοι την
ευκαιρία να συζητήσουµε για το ποινικό σύστηµα της χώρας, για
το τι θέλει να κάνει η Κυβέρνηση όσον αφορά την αναµόρφωση
θεµελιωδών διατάξεων του Ποινικού Κώδικα και της Ποινικής Δι-
κονοµίας και βεβαίως θα συζητηθούν και όλα αυτά. 

Εισαγωγικά µόνο να πω ότι αυτοί οι κώδικες θα προσπαθήσουν
να αντιµετωπίσουν τα προβλήµατα που δηµιούργησαν οι πιο
αµαρτωλοί κώδικες στην ιστορία του ελληνικού κράτους, οι κώδι-
κες που ψήφισε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ µία µέρα πριν κλείσει η
Βουλή το 2019, παρατείνοντας τη διάρκεια της Βουλής για µία
βδοµάδα, για να προλάβουν να ψηφίσουν τους πιο απαράδεκτους
και µε πολλές εξωθεσµικές παρεµβάσεις ποινικούς κώδικες. Θα
προσπαθήσουµε αυτές τις πληγές να τις γιατρέψουµε και θα δο-
θούν σε λίγες µέρες οι κώδικες σε διαβούλευση και βεβαίως η
Βουλή θα έχει όλη την άνεση να τους συζητήσει. 

Σήµερα τα 4/5 της συζήτησης ήταν για το θέµα της Θεσσαλίας,
για τις µεγάλες καταστροφές, αλλά ας έρθω στο νοµοσχέδιο που
συζητάµε. Θέλω απλώς να πω ότι, παρά τις επιµέρους αποχρώ-
σεις και διαφοροποιήσεις, εκτιµά η Κυβέρνηση, εκτιµώ κι εγώ προ-
σωπικά, ότι οι πολιτικές δυνάµεις στην πλειοψηφία τους είναι
σύµφωνες µε το γεγονός ότι ιδρύεται η Δικαστική Αστυνοµία. Ή
µάλλον όχι η Δικαστική Αστυνοµία, είναι λάθος αυτό. Η Δικαστική
Αστυνοµία ιδρύθηκε πέρσι και κάποιοι επεσήµαναν ότι, ξέρετε,
αυτό είναι ένα αίτηµα του 19ου αιώνα. Όταν θα συζητήσουµε για
τους κώδικες, θα σας πω πόσο σύγχρονες είναι οι διατάξεις που
θα συζητήσουµε και ότι οι συζητήσεις έχουν γίνει τον 19ο αιώνα. 

Αλλά επειδή επί εκατόν πενήντα χρόνια συζητάµε, συζητάµε,
συζητάµε, ε, ήλθε η Κυβέρνηση αυτή και το έκανε πράξη. Έκανε
πράξη µία συζήτηση εκατόν πενήντα ετών. Ε, δεν θα τη µεµ-
φθούµε και γι’ αυτό, δεν κυβερνούσε εκατόν πενήντα χρόνια ο
Κυριάκος Μητσοτάκης. 

Λοιπόν, έγινε πράξη. Αυτό που έχουµε φέρει στη Βουλή για να
συζητηθεί και να ψηφιστεί είναι το τµήµα εκείνο του ιδρυτικού
νόµου της Δικαστικής Αστυνοµίας, το οποίο οργανώνει τον
τρόπο προσλήψεων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θα τελειώσω αµέσως, κυρία Πρόεδρε. Δύο λεπτά θέλω.
Λοιπόν, νοµίζω ότι κανένας δεν έχει την παραµικρή αµφιβολία

ότι ο τρόπος που θα γίνουν οι προσλήψεις είναι απολύτως δια-
φανής, είναι σίγουρο ότι δεν πρόκειται να παρεισφρήσει -γιατί
ακούσαµε και τις αιτιάσεις ότι, ξέρετε, τους πελάτες σας, το κοµ-
µατικό κράτος κ.λπ.-, δεν υπάρχει δυνατότητα παρέµβασης που-
θενά. Ο διαγωνισµός είναι απολύτως αδιάβλητος, ανεξάρτητα
εάν κάποιοι διαφωνούν µε τη διαδικασία του, δηλαδή µε την επι-
λογή αυτού του τύπου του διαγωνισµού. Άλλο το ένα, άλλο το
άλλο. Όσον αφορά τον γραπτό διαγωνισµό, που ακούσαµε αι-
τιάσεις, είπαµε ότι το πολιτικό προσωπικό θα προσληφθεί από
τον διεξαχθέντα πανελλήνιο ενιαίο διαγωνισµό του ΑΣΕΠ. 

Άρα, λοιπόν, έχουµε απόλυτη διασφάλιση σε διαγωνισµό που
έχει γίνει και απόλυτη διασφάλιση για έναν τύπο διαγωνισµού
που έχει εφαρµοστεί πολλές φορές στη χώρα µας, από πολλές
κυβερνήσεις και ποτέ δεν προκάλεσε κάποια αντίδραση ότι κάτι
περίεργο είχε γίνει εκεί. Είναι πεντακάθαρος ο διαγωνισµός.

Στις επιµέρους παρεµβάσεις που κάναµε και αυτές που θα κα-
τατεθούν σε λίγο νοµίζω ότι η Βουλή διαπίστωσε ότι ο διάλογος
αυτός δεν έγινε για να γίνει, ήταν ουσιαστικός. Η Κυβέρνηση υιο-
θέτησε εκείνα τα σηµεία και εκείνες τις προτάσεις των κοµµάτων
που θεωρούσε ότι βελτιώνουν το νοµοσχέδιο. Με αυτή την έν-
νοια νοµίζω ότι µπορούµε να καταλήξουµε, ανεξάρτητα από τις
επιµέρους αποχρώσεις όσον αφορά τις διαφωνίες, το νοµοσχέ-
διο αυτό να ψηφιστεί µε τη µεγαλύτερη δυνατή πλειοψηφία, γιατί
η χώρα, η δικαιοσύνη, έχει ανάγκη αυτόν τον θεσµό, που έρχεται
ως ανάγκη από πολύ παλιά και που πιστεύω ότι µαζί µε άλλες
παρεµβάσεις που θα γίνουν στη συνέχεια η ελληνική δικαιοσύνη
µπορεί να αρχίσει σιγά-σιγά να ξεφεύγει από αυτόν τον κύκλο
των δυσκολιών που αντιµετωπίζει, που οι δυσκολίες της αντανα-
κλούν και στο γεγονός ότι οι Έλληνες πολίτες δεν έχουν τουλά-
χιστον την ταχύτητα που θα ήθελαν όταν προσφεύγουν στη
δικαιοσύνη, προκειµένου αυτή να ανταποκρίνεται. 

Έχουµε ένα συγκεκριµένο σχέδιο. Έτσι κι αλλιώς θα τεθεί υπ’
όψιν της Βουλής σταδιακά και νοµίζω ότι, όταν ολοκληρωθεί το
θεσµικό πλαίσιο των καινούργιων παρεµβάσεων, µαζί µε την ψη-
φιακή µετάβαση της δικαιοσύνης στην καινούργια εποχή, όντως
η δικαιοσύνη θα έχει εισέλθει σε µία καινούργια εποχή. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής

κ. Παναγιώτης Δουδωνής. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΔΟΥΔΩΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, νοµίζω ότι θα ήταν πολύ διαφορετική αυτή η συζή-
τηση, αν δεν είχαµε την παρουσία του Υπουργού, του κ. Σταϊ-
κούρα, εδώ ως περαστικού, για να έρθει να υπερασπιστεί µία
τροπολογία για λίγα λεπτά και, δυστυχώς, να δυσαρεστηθεί -
γιατί άκουσα την κοινοβουλευτική απάντηση και αναφέροµαι σε
όλα τα κόµµατα του Κοινοβουλίου τα δηµοκρατικά και συνταγ-
µατικά- και να µας πει µάλιστα ότι η τροπολογία η οποία έρχεται
για να απαντήσει σε ένα πρόβληµα και µία ανάγκη που δηµιουρ-
γήθηκε αφ’ ενός µεν από ένα ακραίο καιρικό φαινόµενο, αφ’ ετέ-
ρου από λάθη και παραλείψεις της Κυβέρνησής του είναι άσχετη
σε σχέση µε τη συζήτηση για το τι πήγε λάθος. Απίστευτη αντί-
ληψη. Ότι ήρθε ξαφνικά µία τροπολογία, ένας λεγκαλισµός από
το πουθενά. Δεν έχει σηµασία να συζητήσουµε τι πήγε λάθος επ’
αφορµή αυτού. Είναι αδιανόητο. 

Και βέβαια δεν είναι άσχετο µε την αντίληψη που έχει ο ίδιος
ο Πρωθυπουργός, ο οποίος σε µία συζήτηση που όλοι λέµε ότι
πρέπει να υπάρξουν συναινέσεις για το καλό του τόπου, ήρθε
εδώ και ο ίδιος, µε αφορµή τις πυρκαγιές, απέκλεισε µε τη στάση
του κάθε συναίνεση. Διότι ο ελληνικός λαός πρέπει να γνωρίζει
ότι η ευθύνη για την έλλειψη συναίνεσης από όλα τα δηµοκρα-
τικά και συνταγµατικά κόµµατα στο ζήτηµα των φυσικών κατα-
στροφών, της αντιµετώπισής τους, της προετοιµασίας για αυτές
είναι αποκλειστικά και µόνο του Πρωθυπουργού και της κυβερ-
νητικής πλειοψηφίας. 

Είναι ξεκάθαρο αυτό σε οποιονδήποτε βρίσκεται σε αυτή την
Αίθουσα. Γιατί; Διότι συναίνεση σηµαίνει και εξέταση του τι έχει
γίνει και τι δεν έχει γίνει, όπως εξέταση του τι έχει γίνει και τι δεν
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έχει γίνει από ποινικής πλευράς συνιστά και η παρέµβαση της Ει-
σαγγελέως του Αρείου Πάγου, που έχει τεράστια σηµασία αλλά
και τεράστια απαξία για τον περιφερειάρχη τον οποίο στηρίζετε. 

Και θέλω να ρωτήσω: Εκφράζει τη Νέα Δηµοκρατία ο κ. Αγο-
ραστός; Είναι, δηλαδή, η ανάγκη να γίνει λίγο ακόµα µπλε ο χάρ-
της µεγαλύτερη από την ανάγκη αναζήτησης των ευθυνών για
αυτό το οποίο συνέβη; Είναι λίγο µπλε πιο σηµαντικό για εσάς,
πάνω από το να βρεθεί το τι έφταιξε και ποιοι έφταιξαν; Και σε
όλα αυτά δεν θα υπήρχαν σε πολλές περιπτώσεις απαντήσεις
που θα µπορούσαµε να βρούµε εµείς, αν δεν υπήρχε η Ευρω-
παϊκή Ένωση. 

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, όπως ξέρετε, έχει κινήσει -και το ξέ-
ρετε πολύ καλά- δύο διαδικασίες προσφυγής. Την πρώτη τον Φε-
βρουάριο του 2022, η οποία καταλήγει σε αιτιολογηµένη γνώµη
τον Σεπτέµβριο του 2022 για µη κοινοποίηση επικαιροποιηµένων
χαρτών επικινδυνότητας πληµµύρας και κινδύνων πληµµύρας.
Κατατίθεται στα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παναγιώτης Δουδωνής κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η επιτροπή κινεί και νέα διαδικασία τον Φεβρουάριο του 2023,
τούτης της χρονιάς. Επανέρχεται στο θέµα της µη κοινοποίησης
επικυρωµένων σχεδίων αυτή τη φορά διαχείρισης κινδύνων
πληµµύρας. Φεβρουάριος του 2023. Κατατίθεται και αυτό στα
Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παναγιώτης Δουδωνής κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και ποια είναι η απάντησή σας; Η απάντησή σας στην ουσία,
η πολιτικά συνεπής µε αυτό το οποίο κάνατε, µε την αβλεψία
σας, απάντηση, είναι η απένταξη αντιπληµµυρικών έργων από το
Ταµείο Ανάκαµψης τον Αύγουστο που µας πέρασε, στα τέλη Αυ-
γούστου, κι ενώ ήδη είχαµε το φαινόµενο των πυρκαγιών, που
ξέρετε ότι αιτιωδώς στη γενική εικόνα συνδέεται µε τις πληµµύ-
ρες. Και δεν µας έχετε πει ακόµα ποια είναι αυτά τα έργα τα
οποία απεντάξατε. Δεν µας έχετε απαντήσει, διότι δεν θεωρείτε
ότι υπάρχει ανάγκη απαντήσεων, δεν θεωρείτε ότι υπάρχει
ανάγκη συζήτησης µέσα στο ίδιο το Κοινοβούλιο. 

Εδώ είχαµε το µοναδικό φαινόµενο να αντικαθίσταται ο Πρό-
εδρος του ΕΟΔΥ, ο οποίος έχει αποψιλωθεί των αρµοδιοτήτων
του µε τη δηµιουργία του Διευθύνοντος Συµβούλου του ΕΟΔΥ
εν µέσω κρίσης υγειονοµικού χαρακτήρα -και υγειονοµικού χα-
ρακτήρα- στη Θεσσαλία, γιατί τσακώθηκε µε την Αναπληρώτρια
Υπουργό. Και έχουµε ακόµα το φαινόµενο την ίδια στιγµή να
έχουµε µία νέα task force για την υγεία, να ανακοινώνεται χθες η
δηµιουργία της, ενώ µας λέγατε ότι έχετε έτοιµο το σχέδιο και
την task force για την υγεία. Όµως, αυτό είναι το σύστηµα του
επιτελικού κράτους, ένα σύστηµα συγκέντρωσης των αρµοδιο-
τήτων και διάχυσης των ευθυνών. 

Αλήθεια το «επιτελικό κράτος 2» που λέγατε ότι θα φέρνατε
τον Σεπτέµβριο πού είναι; Το ξεχάσατε; Και αλήθεια, τι λέει το
«επιτελικό κράτος 1» για την καλή νοµοθέτηση; Λέει µέσα σε
έναν χρόνο να ξαναφέρουµε τον ίδιο νόµο, για να ξαναέρχεται η
Βουλή να ψηφίζει τον ίδιο θεσµό µε αλλαγές, γιατί δεν µπορέ-
σατε να εφαρµόσετε τον πρώτο; Τι να πω; 

Πάµε όµως στο ζήτηµα της τροπολογίας µας, ένα ζήτηµα για
το οποίο δεν έχω ακούσει µία κουβέντα. Ίσως να µην είναι ση-
µαντικό για σας. Τι λέµε; Έχουµε καταθέσει µία τροπολογία για
την αναστολή της χρηµατοδότησης πολιτικών κοµµάτων, η οποία
στηρίζεται στη ρύθµιση του ’13 -γιατί το άκουσα και αυτό- και
αλλάζει κάτι πάρα πολύ απλό. Έχει σηµασία να γνωρίζει ο ελλη-
νικός λαός. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κυρία Πρόεδρε, θα χρειαστώ δύο λεπτά ακόµα πέραν του χρό-
νου µου για τις τροπολογίες. 

Τι ζητάµε να αλλάξει εµείς; Για να αντιληφθείτε τι συµβαίνει
εδώ πέρα µε αυτή την Κυβέρνηση, γιατί δεν θέλει να συζητήσει
τίποτα για κανένα θέµα, τα έχει κάνει όλα καλά. 

Λέµε πρώτα να βγει ένα εδάφιο το οποίο αναφέρει ότι η ανα-
στολή µπορεί να επιβληθεί της χρηµατοδότησης πολιτικών κοµ-
µάτων των οποίων… κ.λπ., κ.λπ., µεταξύ άλλων, ο πραγµατικός
διευθύνων έχει καταδικαστεί για τα εγκλήµατα των άρθρων 187
και 187α. Ζητούµε, λοιπόν, να απαλειφθεί ένα εδάφιο που λέει
ότι «η αναστολή µπορεί να επιβληθεί», διαβάζω το εδάφιο «εφό-
σον οι πράξεις των ως άνω φυσικών προσώπων τελέστηκαν στο
πλαίσιο δράσης του κόµµατος στο οποίο ανήκουν ή στο όνοµα
αυτού». 

Αντιλαµβάνεστε ότι είναι απολύτως αναγκαίο να απαλειφθεί
αυτό το εδάφιο. Γιατί; Διότι στο µεσοδιάστηµα έχουµε δει το φαι-
νόµενο η ίδια εγκληµατική οργάνωση να ενδύεται τον µανδύα -
κατά χρόνο διαφορετικό- κοµµάτων, για να αποφύγει απα-
γορεύσεις του νόµου και κωλύµατα εκλογιµότητας. Όµως ούτε
σε αυτό δεν µπορείτε να συµφωνήσετε εσείς, που τάχα ζητού-
σατε τη συναίνεση. Ούτε σε αυτό. Γιατί όµως; Το ερώτηµα είναι:
Γιατί; Γιατί πρέπει πάντα η ελληνική πολιτεία να λειτουργεί ως
επιµηθέας και όχι ως προµηθέας, είτε είναι οι φυσικές καταστρο-
φές, οι ανθρώπινες ζωές και περιουσίες, είτε είναι η προστασία
της δηµοκρατίας; 

Δεν θα µείνω άλλο στο νοµικό, αλλά θα πάω στο πολιτικό σκέ-
λος. Όπως ξέρετε, στις 21 Αυγούστου καταθέσαµε µία πρόταση
για τον αποκλεισµό από τις εκλογές της τοπικής αυτοδιοίκησης
των συνδυασµών που υποκρύπτουν, στην ουσία, εγκληµατική ορ-
γάνωση. 

Συναντήσαµε χλεύη και µάλιστα συναντήσαµε και ακούσαµε
τον Κυβερνητικό Εκπρόσωπο να λέει: «Δηλαδή, αυτοί που κατέ-
θεταν», επειδή είναι αργά τάχα όταν το θέσαµε, γιατί δεν µπο-
ρούσαν, είχαν άλλες δουλειές να κάνουν, αλλά σε κάθε
περίπτωση λέει, «αυτούς που καταθέτουν να µην ξέρουν µε τι κα-
νόνες καταθέτουν υποψηφιότητα». Για ποιους κόπτεστε; Για
τους υποψηφίους του καταδικασµένου εγκληµατία Κασιδιάρη;
Αδιανόητο! 

Ποιο είναι το αποτέλεσµα; Το Πολυµελές Πρωτοδικείο Αθηνών
ανακηρύσσει τους συνδυασµούς που θα συµµετάσχουν στις δη-
µοτικές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου και τις τυχόν επαναληπτικές
της 15ης Οκτωβρίου. «Για τους λόγους αυτούς, λοιπόν, ανακη-
ρύσσει ως ακολούθως το Πολυµελές Πρωτοδικείο Αθηνών τον
συνδυασµό µε το όνοµα �Ελεύθεροι Αθηναίοι�, στον οποίο περι-
λαµβάνεται ο Κασιδιάρης Ηλίας του Παναγιώτη ως υποψήφιος
δήµαρχος.». Αυτό είναι το αποτέλεσµα της ολιγωρίας σας, κυ-
ρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παναγιώτης Δουδωνής κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υπάρχουν ευθύνες γι’ αυτό και οι ευθύνες αυτές δεν είναι ευ-
θύνες απέναντι στην Αντιπολίτευση, όπως και οι απαντήσεις που
πρέπει να δώσετε για το ότι δεν αναφέρετε τίποτα για µία ση-
µαντική πρωτοβουλία που αποτελεί τον ελάχιστο κοινό παρονο-
µαστή που θα πρέπει να έχει το δηµοκρατικό τόξο και οι ευθύνες
και οι απαντήσεις αυτές δεν πρέπει να δοθούν απέναντι σε εµάς.
Πρέπει να αναζητηθούν και να δοθούν απέναντι στους θεσµούς,
στη δηµοκρατία. Αυτή είναι η ευθύνη σας και όχι απέναντι στην
Αντιπολίτευση. Είναι ευθύνη απέναντι στη δηµοκρατία, στους θε-
σµούς και στον ελληνικό λαό, του οποίου τα χρήµατα κινδυ-
νεύουν να γίνουν άθυρµα στα χέρια καταδικασµένων εγκληµα-
τιών. 

Αυτή είναι η ουσία του πράγµατος και είναι πραγµατικά λυ-
πηρό. Δεν βλέπω, όµως, καµµία διάθεση να συζητηθούν τα θέ-
µατα αυτά, γιατί πάντα τα σοβαρά συζητούνται εκ των υστέρων
κι αφού έχει γίνει η ζηµιά και ποτέ εκ των προτέρων. Διότι µία
είναι η έννοια σας, το πολιτικό κέρδος. Λυπούµεθα, αλλά έχουµε
πολύ διαφορετικές προτεραιότητες. 

Να είστε καλά. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Καραθανασόπουλος. 
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Έγινε µεγάλη συζήτηση για την κατάσταση η οποία υπάρχει
στη Θεσσαλία, για τον δοκιµαζόµενο εκεί λαό από τις πληµµύρες
και τις τεράστιες καταστροφές και τις απώλειες σε ανθρώπους
και όχι µόνο. Όµως, δεν υπήρξε καµµία επί της ουσίας τοποθέ-
τηση για το ποιος φταίει για αυτή την κατάσταση, επιδερµικά, εξ
απαλών ονύχων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Αλήθεια, θα αναρωτηθεί κάποιος: Φταίει το κακό το ριζικό µας;
Φταίει µήπως ο Θεός που µας µισεί; Ή µήπως φταίει η διασπά-
θιση των κονδυλίων, η διαχειριστική ικανότητα ή ανικανότητα της
Κυβέρνησης, της περιφέρειας, του δήµου; Βεβαίως, υπάρχουν
και τα φαινόµενα και η διασπάθιση κονδυλίων και η ανικανότητα
και µία σειρά άλλα. Όµως, αν ήταν έτσι, µία φορά στο τόσο θα
παρατηρούσαµε τέτοια φαινόµενα. Δεν µπορεί να τα παρατη-
ρούµε παντού και πάντα, σε όλη την Ελλάδα και όλα τα χρόνια.

Κάτι άλλο, λοιπόν, συµβαίνει και το οποίο αποφεύγετε να το
αναδείξετε, όπως αποφεύγει ο διάολος το λιβάνι. Γιατί; Διότι δεν
θέλετε να αναδείξετε τους πραγµατικούς υπεύθυνους και τις
πραγµατικές αιτίες. Διότι, έχουµε να κάνουµε -και το ΚΚΕ το το-
νίζει εδώ και πάρα πολλά χρόνια, δεκαετίες ολόκληρες- µε ένα
διαχρονικό και προδιαγεγραµµένο έγκληµα. 

Από αυτή την άποψη, ήταν πάντοτε στην πρώτη γραµµή της
πολιτικής παρέµβασης και δραστηριότητας του ΚΚΕ η ανάγκη
ολοκληρωµένης θωράκισης αντισεισµικής, αντιπυρικής και αντι-
πληµµυρικής προστασίας του λαού µας. Επί της ουσίας, µε τις
βροχές πνιγόµαστε, µε τις φωτιές καιγόµαστε, µε τα χιόνια απο-
κλειόµαστε, µε δε τους σεισµούς γκρεµιζόµαστε. 

Το µεγάλο ερώτηµα που υπάρχει, κύριοι της Κυβέρνησης και
λοιποί, είναι το εξής: Αντικειµενικά υπάρχουν οι δυνατότητες
αποτροπής και περιορισµού των καταστροφικών συνεπειών ενός
φυσικού φαινοµένου; Εµείς λέµε, βεβαίως υπάρχουν. Θα ήταν
ανορθολογισµός και σκοταδισµός να πούµε ότι δεν µπορούµε να
αντιµετωπίσουµε αυτά τα φαινόµενα.

Υπάρχουν γιατί; Επιστηµονικά, πρώτα και κύρια, υπάρχει η δυ-
νατότητα της πρόβλεψης έγκαιρα του πού θα εκδηλωθούν τα πε-
ρισσότερα από αυτά τα φαινόµενα. Υπάρχει η δυνατότητα να
µελετήσουµε ολοκληρωµένα τον κάθε χώρο, την κάθε περιοχή
και µε βάση τις ανάγκες που θα προκύψουν, µε βάση την ένταση
των φαινοµένων και τα µοντέλα, η τεχνητή νοηµοσύνη µπορεί να
σου βγάλει παραµέτρους µε εκατοµµύρια συνδυασµούς µέσα σε
κλάσµατα δευτερολέπτου. Ταυτόχρονα, µε βάση αυτή την ολο-
κληρωµένη µελέτη, να υπάρξει ένα ολοκληρωµένο σχέδιο προ-
στασίας, θωράκισης της ανθρώπινης ζωής και των περιουσιακών
στοιχείων του κόσµου. Βεβαίως, υπάρχουν και τα µέσα, για να
υλοποιηθούν τέτοιου είδους σχέδια.

Γιατί, όµως, δεν είχε γίνει ποτέ µέχρι τώρα κάτι τέτοιο; Καµµία
κυβέρνηση δεν έχει αποδεχθεί αυτή τη λογική και την κατεύ-
θυνση, παρά µόνο τι κάνετε; Αποσπασµατικά µέτρα και ιδιαίτερα
µετά την εκδήλωση τέτοιων καταστροφικών φαινοµένων. Βε-
βαίως, το γνωρίζετε πολύ καλά ότι τα αποσπασµατικά µέτρα µπο-
ρούν να αποτελέσουν παράγοντα επιδείνωσης των διαφόρων
φυσικών φαινοµένων, όταν δεν εντάσσονται σε έναν ολοκληρω-
µένο σχεδιασµό. Τέτοια συζήτηση γίνεται αυτή τη στιγµή στη
Θεσσαλία, για αποσπασµατικότητα των µέτρων µετά τον «Ιανό».
Λειτουργούµε το φαινόµενο του ντόµινο, όταν είναι αποσπασµα-
τικά τα έργα αυτά.

Βεβαίως, στην ίδια κατεύθυνση, στην κατεύθυνση της αποσπα-
σµατικότητας, αλλά και στο φαγοπότι των κατασκευαστικών οµί-
λων κινείται και η συγκεκριµένη τροπολογία, το άρθρο 1 της
συγκεκριµένης τροπολογίας, το οποίο βεβαίως το ΚΚΕ θα το κα-
ταψηφίσει. Για τις τροπολογίες θα αναφερθεί αναλυτικότερα στη
δευτερολογία της η ειδική αγορήτρια του ΚΚΕ.

Έτσι, λοιπόν, µπαίνει το ερώτηµα: Ποιος είναι αυτός ο παρά-
γοντας, ποιος είναι αυτός ο κόφτης, που αποτρέπει τον ολοκλη-
ρωµένο σχεδιασµό και την υλοποίηση τέτοιων έργων; Φαίνεται
πολύ καθαρά. Όλες οι κυβερνήσεις. Είναι, λέτε, οι αντοχές της οι-
κονοµίας. Αλλά, αλήθεια, γιατί αυτή η επιφυλακτικότητα; Υπάρχει
ζήτηµα αντοχών της οικονοµίας, όσον αφορά τις υποδοµές για

την προστασία του λαού, ενώ αντίθετα τέτοιος κόφτης, τέτοιο ζή-
τηµα αντοχής δεν υπάρχει, όταν πρόκειται να υλοποιηθούν οι υπο-
δοµές απαραίτητες για την προσέλκυση επενδύσεων ή να
στηριχθούν µε δεκάδες και εκατοντάδες δισεκατοµµύρια ευρώ οι
επιχειρηµατικοί όµιλοι για τα επενδυτικά τους σχέδια; Εκεί δεν
υπάρχει κανένας απολύτως κόφτης. Η αναλογία είναι συντριπτική,
ένα προς εκατό, ένα για τις ανάγκες του λαού, εκατό για τις ανάγ-
κες των επιχειρηµατικών οµίλων.

Έτσι, λοιπόν, εµείς το λέµε καθαρά, υπεύθυνοι για το διαχρο-
νικό και προδιαγεγραµµένο έγκληµα είναι οι πολιτικές όλων των
κυβερνήσεων που πέρασαν τον τόπο, καθώς επίσης και όλων των
περιφερειακών και δηµοτικών αρχών. Γιατί ακριβώς έχουν ως
προτεραιότητα, κυβερνήσεις, περιφερειακές και δηµοτικές
αρχές, οι οποίες στηρίζονται από τα ίδια τα κόµµατα τα οποία
κυβερνούν, τις ανάγκες των επιχειρηµατικών οµίλων και την κερ-
δοφορία τους. Και σε αυτό ακριβώς, στον βωµό της καπιταλιστι-
κής κερδοφορίας, θυσιάζουν τις ανάγκες και την ικανοποίηση
των αναγκών του λαού, τα δικαιώµατα του λαο αλλά, ακόµα, και
την ίδια τη ζωή του λαού.

Δεύτερον, είναι η ίδια η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την
οποία προσπαθείτε να την παρουσιάσετε ως µία περιστερά και
µάλιστα, ως µέρος της λύσης του προβλήµατος, ενώ είναι ο
πραγµατικός θύτης η Ευρωπαϊκή Ένωση µε την πολιτική της. Τι
λέει η Ευρωπαϊκή Ένωση, λοιπόν; Πού κατευθύνει τα χρηµατο-
δοτικά πακέτα όλες αυτές τις δεκαετίες, τα οποία βιώσαµε και
τα οποία χρηµατοδοτικά πακέτα δεν είναι χρήµατα από το λε-
φτόδεντρο, αλλά βγαίνουν µέσα από τη φοροληστεία των λαών
της Ευρώπης; Τα χρηµατοδοτικά πακέτα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης κατευθύνονται για να υλοποιήσουν τις στρατηγικές επιλο-
γές, τις εκάστοτε στρατηγικές επιλογές της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, οι οποίες υπηρετούν κάθε φορά τις ανάγκες των ευ-
ρωενωσιακών πολυεθνικών. Δηµιουργία ενιαίας ευρωπαϊκής αγο-
ράς, δηµιουργία διευρωπαϊκών δικτύων µεταφοράς ενέργειας
και πάει λέγοντας. Ο κατάλογος δεν έχει τελειωµό. Και γι’ αυτόν
ακριβώς τον λόγο βάζει και συγκεκριµένα κριτήρια η Ευρωπαϊκή
Ένωση στη χρηµατοδότηση. Δεν τα γνωρίζετε ή τα υποκρύπτετε;

Ποιο είναι το πρώτο κριτήριο; Η επιλεξιµότητα ενός έργου. Τι
σηµαίνει επιλεξιµότητα ενός έργου; Ότι πρέπει το συγκεκριµένο
έργο να υπηρετεί τις στρατηγικές επιλογές της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, αλλιώς δεν χρηµατοδοτείται. Δεύτερον, απέναντι σε
αυτό το κριτήριο έρχεται να προσθέσει κάτι ακόµα. Ότι, λέει, τα
έργα τα οποία θα υλοποιηθούν, πρέπει να δηµιουργούν πολλα-
πλασιαστικό όφελος και µάλιστα, σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Είναι αυτός ο αντιδραστικός, ο αποκρουστικός κόφτης της
λογικής κόστους-οφέλους. Αυτός είναι.

Πού οδηγεί, λοιπόν, αυτό; Ότι το κόστος κατασκευής ενός
έργου και µίας υποδοµής πρέπει να είναι µικρότερο από το δη-
µοσιονοµικό όφελος που θα έχει η Ευρωπαϊκή Ένωση αλλά και
το κάθε κράτος-µέλος, θα είναι µικρότερο από τα κέρδη τα οποία
οι επιχειρήσεις που θα αξιοποιούν τις συγκεκριµένες υποδοµές
πρόκειται να βγάλουν. Διαφορετικά το έργο δεν χρηµατοδοτεί-
ται. Το αποτέλεσµα αυτών των επιλογών ποιο είναι; Τα έργα ολο-
κληρωµένης αντιπληµµυρικής, αντιπυρικής και αντισεισµικής
προστασίας βγαίνουν εκτός επιλεξιµότητας. Να, λοιπόν, γιατί
ποτέ η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν είχε χρηµατοδοτήσει τέτοιους
σχεδιασµούς και πολύ περισσότερο που τα τελευταία χρόνια, ιδι-
αίτερα την εποχή των µνηµονίων και το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων έχει ενταχθεί ως συµπληρωµατικό τής στήριξης των
ευρωπαϊκών προγραµµάτων και των επιλογών που κάνουν αυτά
τα ευρωπαϊκά προγράµµατα.

Μάλιστα και το ΠΑΣΟΚ και ο ΣΥΡΙΖΑ µάς µίλησαν για το ότι η
Ευρωπαϊκή Ένωση στέλνει την Ελλάδα στα δικαστήρια, γιατί δεν
εφαρµόζει την απαράδεκτη, την εγκληµατική για τους λαούς της
Ευρώπης οδηγία 2007/60. Γιατί δεν είναι µόνο η Ελλάδα που αν-
τιµετωπίζει τέτοια φαινόµενα. Όλες οι χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης αντιµετωπίζουν αντίστοιχα φαινόµενα και µε τις πυρκα-
γιές και µε τις πληµµύρες.

Τι λέει, λοιπόν, η συγκεκριµένη οδηγία; Μιλάει για τις κατάλ-
ληλες, βέλτιστες πρακτικές, οι οποίες θα προσπαθήσουν να πε-
ριορίσουν το υπερβολικό κόστος στον τοµέα διαχείρισης των
κινδύνων της πληµµύρας. Έτσι, λοιπόν, ποιο είναι το βασικό κρι-
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τήριο της συγκεκριµένης οδηγίας; Η λεγόµενη «οικονοµική απο-
δοτικότητα». Αυτό είναι το κριτήριο και όχι η προστασία του λαού
και της περιουσίας του.

Να, λοιπόν, το πρώτο ζήτηµα το οποίο προκύπτει από αυτή την
κατάπτυστη οδηγία, την οποία έχετε ως ευαγγέλιο και το ΠΑΣΟΚ
και ο ΣΥΡΙΖΑ.

Τι άλλο λέει; Δεύτερο κριτήριο είναι ότι µέσα από τα έργα αυτά
πρέπει να προκύψει δυνατότητα προσέλκυσης επενδύσεων και
επιχειρήσεων εκεί όπου θα κατασκευαστούν αυτά τα έργα. Και
γι’ αυτό ακριβώς τα χωρίζει σε δύο ζώνες: Στη ζώνη υψηλού κιν-
δύνου δυνητικά και στην υπόλοιπη, όπου η υπόλοιπη είναι απρο-
στάτευτη τελείως. Μόνο οι ζώνες υψηλού κινδύνου πληµµύρας!

Και δείτε πώς λειτουργούν αυτές οι ζώνες υψηλού κινδύνου
πληµµύρας. Το 2017 σε έκθεση που κατέθεσε η τότε κυβέρνηση
του ΣΥΡΙΖΑ στην Ευρωπαϊκή Ένωση, είχε αποκλείσει από αυτή
τη ζώνη τη Νέα Πέραµο και µετά από λίγους µήνες ήρθε η φονική
πληµµύρα στη Μάνδρα Αττικής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα πάρω και τη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή.
Να, λοιπόν, πώς λειτουργούν τα συγκεκριµένα µέτρα της Ευ-

ρωπαϊκής Ένωσης.
Δεύτερο ζήτηµα το οποίο θέτει η Ευρωπαϊκή Ένωση ως κρι-

τήριο και ως κόφτη είναι ότι πρέπει να είναι ενδεικτικός ο αριθ-
µός των κατοίκων που ενδέχεται να πληγούν. Δηλαδή εκεί όπου
είναι αραιοκατοικηµένες περιοχές δεν υπάρχει ανάγκη να παρ-
θούν µέτρα αντιπληµµυρικής προστασίας, µόνο εκεί όπου είναι
πυκνοκατοικηµένες οι περιοχές. Αλήθεια; Δηλαδή είναι άνθρωποι
κατώτερου Θεού αυτοί οι οποίοι µένουν στα χωριά, στην ύπαιθρο
και στην επαρχία από ό,τι είναι στα αστικά κέντρα; Και το οµο-
λογεί έτσι κατάπτυστα η Ευρωπαϊκή Ένωση;

Και το τρίτο, ακόµη πιο σοβαρό, το οποίο βάζει η οδηγία αυτή
είναι ότι κριτήριο για κατασκευή τέτοιων έργων είναι ο τύπος της
οικονοµικής δραστηριότητας που ενδέχεται να πληγεί. Όσο πιο
µεγάλη οικονοµική δραστηριότητα και πιο ισχυρή τόσο περισσό-
τερη προστασία. Όσο, δηλαδή, είναι κανείς βιοπαλαιστής, αγρό-
της, κτηνοτρόφος, καµµία απολύτως προστασία για αυτούς. Να,
λοιπόν, τα αποτελέσµατα, όπως τα βιώνουµε.

Μάλιστα, θα ήθελα να αφιερώσω κάτι εξαιρετικά στους ευρω-
λιγούρηδες και στα κόµµατα του ευρωµονόδροµου. Τι λέει η µε-
λέτη της πλατφόρµας «FLOOD CBA», η οποία χρηµατοδοτείται
από την Ευρωπαϊκή Ένωση; Λέει το εξής: «Είναι οικονοµικά απο-
δοτικότερο να προστατευθούν από την πληµµύρα εκείνοι µε τα
µεγαλύτερα περιουσιακά στοιχεία, δηλαδή οι εύπορες οικογέ-
νειες ή τα πολύτιµα εργοστάσια, από το να προστατευθούν εκεί-
νοι που είναι φτωχοί και µε πενιχρά περιουσιακά στοιχεία». Λέει,
επίσης: «Αυτό µπορεί να οδηγήσει σε αποφάσεις που δεν φαί-
νονται δίκαιες, αλλά η δικαιοσύνη» -λέει αυτή η µελέτη- «δεν είναι
µέρος της ανάλυσης κόστους-οφέλους».

Μα, πόση κυνικότητα µπορείτε να αντέξετε εσείς που υπερα-
σπίζεστε και έχετε ως ευαγγέλιο την πολιτική της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, όταν κατάπτυστα λέει ότι δεν πρέπει να προστατεύον-
ται και δεν χρήζουν µέτρων προστασίας οι φτωχοί και οι αδύνα-
µοι τούτης εδώ της γης, που η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση µε την
πολιτική της τους έχει µετατρέψει σε φτωχούς και αδύναµους;
Και από πάνω έρχεται µε την ίδια την πολιτική να τους πνίγει.

Δεύτερος παράγοντας είναι η εµπορευµατοποίηση της γης,
των ορεινών όγκων, των ακτών, των αιγιαλών προς όφελος των
επιχειρηµατικών συµφερόντων, που διαµορφώνουν χωροταξικά
και πολεοδοµικά σχέδια µε βάση τις προτεραιότητες και τις
ανάγκες του κεφαλαίου και όχι την προστασία της ζωής. Γι’ αυτό
γίνονται αυτοί οι εγκλωβισµένοι.

Και τρίτο, βεβαίως, ζήτηµα, τρίτος παράγοντας αιτιών είναι το
επιλεκτικά αδύναµο αστικό κράτος που υπηρετείτε και το οποίο
είναι αδύναµο για να ικανοποιήσει και να προστατεύσει τις ανάγ-
κες του λαού σε ζητήµατα, όπως η υγεία, η παιδεία, σε αυτές τις
υποδοµές προστασίας, αλλά είναι και ταυτόχρονα, την ίδια
στιγµή επιλεκτικά πολύ ισχυρό για να ικανοποιεί τις ανάγκες του
κεφαλαίου στις απαραίτητες υποδοµές που εξυπηρετούν τα συµ-
φέροντα των επιχειρηµατικών οµίλων και να στηρίζει κάθε φορά

τα επενδυτικά τους σχέδια. Είναι ιδιαίτερα ικανό στην επίθεση
την οποία διεξάγει καθηµερινά απέναντι στα λαϊκά συµφέροντα,
απέναντι στα εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα των εργα-
ζόµενων, όταν πρόκειται να οργανώσει µία τεραστίας κλίµακας
φοροεπιδροµή απέναντι στον λαό και στα λαϊκά στρώµατα.

Όµως, ταυτόχρονα είναι ιδιαίτερα ικανό, όταν πρόκειται να
τσακίσει στην κυριολεξία τα συλλογικά και ατοµικά δικαιώµατα.
Γι’ αυτό ακριβώς και πετάει στον Καιάδα το δικαίωµα της απερ-
γίας. Γι’ αυτό ακριβώς και ισχυροποιεί τις δυνάµεις καταστολής
απέναντι στο εργατικό και λαϊκό κίνηµα και στους αγώνες του
λαού και της νεολαίας. Γι’ αυτό προχωράει την προληπτική πα-
ρακολούθηση µέσα από τα διάφορα συστήµατα παρακολούθη-
σης του λαού και ταυτόχρονα, έχει και τον κατάπτυστο
τροµονόµο, άρθρο 187Α του Ποινικού Κώδικα. Αυτός ο ευρωπαϊ-
κής έµπνευσης τροµονόµος επί της ουσίας θέλει να κτυπήσει και
να τσακίσει οτιδήποτε αντιστέκεται στην κυρίαρχη πολιτική, το
οργανωµένο εργατικό και λαϊκό κίνηµα, όλο αυτό το ρεύµα αµ-
φισβήτησης, ανυπακοής και απειθαρχίας απέναντι σε αυτή την
πολιτική. Και αυτόν τον τροµονόµο επικαλείται και σήµερα το
ΠΑΣΟΚ, αλλά και ο ΣΥΡΙΖΑ στην τροπολογία του για να µη χρη-
µατοδοτηθούν τέτοια κόµµατα, αυτό το απαράδεκτο αντιδηµο-
κρατικό κατασκεύασµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Και θα φέρουµε ένα ακόµη παράδειγµα, για να δούµε πώς το
επιλεκτικά ισχυρό ή ανίσχυρο κράτος βάζει πλάτες στους επιχει-
ρηµατικούς οµίλους. Κατασκευάστηκαν τα τελευταία χρόνια µε-
γάλοι οδικοί άξονες και από την κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας -
ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ; Βεβαίως. Όµως, τι χαρακτηριστικό είχαν
όλοι αυτοί οι οδικοί άξονες; Κανένας οδικός άξονας από την
Ολυµπία Οδό, την Ιόνια µέχρι οποιαδήποτε άλλη µεγάλη οδό πά-
ρετε δεν είχε τα απαραίτητα αποστραγγιστικά και αντιπληµµυ-
ρικά έργα. Γιατί; Διότι αύξαναν το κόστος κατασκευής των
συγκεκριµένων αξόνων, άρα περιόριζαν το κέρδος των επιχειρη-
µατικών οµίλων που είχαν παραχωρηθεί. Γι’ αυτό ακριβώς µετα-
τρέπονται σε φράγµατα και πνίγουν κόσµο αυτοί οι οδικοί
άξονες.

Όµως, είναι µόνο οι οδικοί άξονες; Είναι η καινούργια σιδηρο-
δροµική γραµµή, η οποία έτσι όπως έχει κατασκευαστεί, εγκλω-
βίζει τον λαό και δεν µπορεί να υπάρξει έξοδος διαφυγής σε
περίπτωση µεγάλου κινδύνου. Πάρτε για παράδειγµα πρόσφατα,
µόλις χθες, στη δυτική Αιγιάλεια, όπου σφήνωσε το πυροσβε-
στικό στη µοναδική δίοδο την οποία είχε να περάσει για να πάει
να σβήσει την πυρκαγιά, γιατί η γέφυρα ήταν πολύ χαµηλή, γιατί
θα αύξανε το κόστος κατασκευής της σιδηροδροµικής γέφυρας,
άµα γινόταν πιο ψηλή. Όταν θέσαµε το ζήτηµα αλλεπάλληλα και
στην προηγούµενη κυβέρνηση, ότι αυτό το σχέδιο το οποίο έχετε
φτιάξει σε όλη την Αιγιάλεια είναι επικίνδυνο και θα οδηγήσει σε
εκατόµβες νεκρών, τι βγήκαν και είπαν µε περίσσιο θράσος; Μα,
λέει, η ευρωπαϊκή οδηγία προβλέπει ένα πενήντα χιλιόµετρα.
Άλλο πράγµα να είναι ανά πενήντα χιλιόµετρα σε έναν κάµπο
ακατοίκητο και άλλο σε µία περιοχή η οποία είναι πυκνοκατοικη-
µένη. Ανά πενήντα χιλιόµετρα µία διέξοδος διαφυγής; Τι λέτε;
Και από που θα περάσουν τα πυροσβεστικά, τα ασθενοφόρα.
Από πού θα φύγει ο κόσµος; Από αυτή τη µία και µοναδική διέ-
ξοδο; Και έχετε το θράσος να λέτε ότι αυτό έπρεπε να γίνει και
έτσι έγινε; Κάναµε, λέει και µερικές µικροπαρεµβάσεις εκεί πέρα
για να τους ξεγελάσουµε και φτιάξαµε και καµµιά ακόµα µικρό-
τερη που περνούν µόνο πεζοί.

Να, λοιπόν, ποια είναι τα σηµαντικά, σοβαρά, πολύ σοβαρά
προβλήµατα και όλα αυτά πού έχουν οδηγήσει; Στην εικόνα την
οποία βιώνουµε όχι µόνο έλλειψης υποδοµών, αλλά έλλειψης και
σχεδίου αντιµετώπισης τέτοιων φαινοµένων και απεγκλωβισµού.
Ακόµα υπάρχουν εγκλωβισµένα χωριά και κόσµος που δεν έχει
απεγκλωβιστεί στον θεσσαλικό κάµπο. Υπάρχει κόσµος που ζει
χωρίς ρεύµα και δεν µιλάµε για το νερό. Δεν µιλάµε για το νερό
το οποίο είναι επικίνδυνο και µάλιστα, έγινε η ίδια η Κυβέρνηση
µαυραγορίτης. Τι απόφαση ήταν. Στα 2,5 ευρώ, λέει, η εξάδα;
Και τολµάτε να λέτε όλοι σας ότι το νερό δεν είναι εµπόρευµα;
Μα, 2,5 ευρώ η εξάδα στις πληµµυρισµένες περιοχές πλαφόν;
Αλήθεια λέτε; Μα, ο άλλος δεν το παίρνει µόνο για να πιει, αλλά
και να πλυθεί και να µπορέσει να καθαρίσει το οτιδήποτε. Να ο
µαυραγοριτισµός που φτάνει!
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Και, βεβαίως, ούτε λόγος για την αποστράγγιση υδάτων, για
τον καθαρισµό από τις λάσπες ή για την αποµάκρυνση και το κά-
ψιµο των νεκρών ζώων, µε αποτέλεσµα να έχετε δηµιουργήσει
µία υγειονοµική βόµβα που ήδη τα πρώτα της αποτελέσµατα φαί-
νονται µε τα κρούσµατα γαστρεντερίτιδας, αλλά και τον κίνδυνο
εµφάνισης µολυσµατικών ασθενειών.

Γιατί; Επειδή τα κέντρα υγείας και τα νοσοκοµεία της περιοχής
ήδη πριν τα πληµµυρικά αυτά φαινόµενα ήταν υποστελεχωµένα
και είχαν αδύναµο εξοπλισµό και στήριξη. Έτσι έφτασε πλέον η
πληµµύρα να οδηγήσει στις συνέπειες αυτές. Το Κέντρο Υγείας
Παλαµά δεν λειτουργεί, είναι κάτω από τις λάσπες. Το Κέντρο
Υγείας Φαρκαδόνας δεν έχει ρεύµα. Από την Ελασσόνα δεν µπο-
ρούν να προσεγγίσουν ούτε τον Τύρναβο ούτε τη Λάρισα. Είναι
αποκλεισµένοι. Και µιλάµε για δοµές οι οποίες δεν µπορούν να
λειτουργήσουν. Για φανταστείτε κόσµο εγκλωβισµένο που έχει
ανάγκη άµεσης προστασίας; Πού είναι οι κινητές µονάδες υγει-
ονοµικού προσωπικού να πάνε σε αποκλεισµένες περιοχές και
να φροντίσουν τους ασθενείς ή αυτούς που είναι µακροχρόνια
άρρωστοι, µε φαρµακευτικό υλικό και άλλα µέσα, ακόµη και µε
ψυχολογική στήριξη; Τέτοιο πράγµα δεν γίνεται, λέει, δεν υπάρ-
χει. Πού είναι η άµεση πρόσληψη προσωπικού µόνιµου για να
µπορέσει να αντιµετωπίσει τις τεράστιες ελλείψεις, όπως σας κα-
ταγγέλλει και σας ζητάει η Οµοσπονδία Ενώσεων Νοσοκοµει-
ακών Γιατρών Ελλάδος, η ΟΕΝΓΕ;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, να τελειώσω µε το εξής. Δεν
θα καθυστερήσω.

Η οργή του κόσµου είναι δικαιολογηµένη, όπως και η αγανά-
κτηση. Μόνο που η οργή και η αγανάκτηση πρέπει να µετατραπεί
σε οργανωµένη πάλη. Από αυτή την άποψη, υπάρχουν αυτές οι
καταστροφές, αλλά ταυτόχρονα υπάρχει και µία ελπίδα που γεν-
νιέται µέσα από τις λάσπες, µέσα από το βαθύ σκοτάδι που κα-
ταδικάσατε τον κόσµο και µέσα από την τραγική κατάσταση που
επικρατεί. Και αυτή δεν είναι τίποτα άλλο παρά η δύναµη της αλ-
ληλεγγύης και του αγώνα. Οι δυνάµεις του ΚΚΕ και της ΚΝΕ βρί-
σκονται καθηµερινά από την πρώτη στιγµή στο πλευρό των
πληγέντων, των περιοχών που πληµµύρισαν και των χωριών που
δοκιµάζονται, και συµµετέχουν ενεργά στα έργα αντιµετώπισης
των συνεπειών της πληµµύρας, συµβάλλοντας έµπρακτα στην
προσπάθεια που κάνει εκεί ο λαός για να σώσει ό,τι µπορεί να
σωθεί και να καθαριστεί ό,τι µπορεί να καθαριστεί.

Επίσης, είναι συγκλονιστικό το κίνηµα αλληλεγγύης από όλη
την Ελλάδα, από εργατικά σωµατεία, από οµοσπονδίες, από ορ-
γανώσεις που µε δικά τους µέσα µεταφέρουν. Και την ίδια στιγµή
βγαίνει η ΚΕΔΕ, η Κεντρική Ένωση Δήµων Ελλάδας, και λέει «Μη
στέλνετε αλληλεγγύη γιατί οι δήµοι δεν µπορούν να τη διαχειρι-
στούν και να τη στείλουν στους πληµµυροπαθείς»! Στην ΚΕΔΕ
είναι εκπρόσωποι από τα κόµµατα και της Νέας Δηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ. Φανταστείτε τι τεράστιο αίσχος και
ντροπή είναι αυτό! Ντροπή και αίσχος και τίποτα άλλο δεν µπορεί
να πει κάποιος για την απόφαση των δηµάρχων του θεσσαλικού
κάµπου και την απόφαση της ΚΕΔΕ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κύριε Καρα-
θανασόπουλε, έχετε υπερβεί πολύ τον χρόνο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Από αυτή την άποψη η
κατάσταση δεν βελτιώνεται, κύριε Πρόεδρε. Ο καπιταλισµός
φταίει που έχει τσακίσει τον κόσµο, που τον πνίγει, που του κα-
ταστρέφει την ελπίδα και την προοπτική.

Από αυτή την άποψη το ΚΚΕ καλεί αυτή τη στιγµή τον λαό να
βγει στον δρόµο, να οργανώσει την πάλη του, µέσα από αγώνες,
για να αντιµετωπίσει τις συνέπειες των καταστροφών για άµεσες
αποζηµιώσεις, αλλά και ταυτόχρονα τη συνολική επίθεση της Κυ-
βέρνησης απέναντι στα δικαιώµατα του λαού, να ενισχύσει δη-
λαδή µε αποφασιστικότητα το ρεύµα αµφισβήτησης και
ανατροπής αυτής της κυρίαρχης πολιτικής.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει

ο Βουλευτής της Ελληνικής Λύσης, ο κ. Κωνσταντίνος Μπούµ-
πας. Στη συνέχεια θα µιλήσει η συνάδελφος από την Πλεύση
Ελευθερίας, η κ. Γεωργία Κεφαλά. Και στη συνέχεια θα πάρει τον

λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας, ο κ. Καζαµίας.

ΕΛΕΝΗ ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να
µιλήσω;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Έτσι είναι γραµµένο. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Είναι στην επιτροπή ο κ. Καζαµίας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Θα µιλήσει όταν

έρθει. Δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα. Απλά επειδή το είδα γραµ-
µένο το είπα, για να περπατάει και ο κατάλογος των συναδέλ-
φων. Διότι το Βουλευτήριο είναι για τους Βουλευτές. Και πρέπει
να µιλάνε και οι Βουλευτές. Για αυτό πρέπει να εναλλάσσονται
µε τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους και µε τους επικεφα-
λής των Κοινοβουλευτικών Οµάδων προφανώς.

Ορίστε, έχετε τον λόγο, κύριε Μπούµπα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΟΥΜΠΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δράττοµαι της

ευκαιρίας να πω το εξής: «Ερέτην χρήναι πρώτα γενέσθαι, πριν
πηδαλίοις επιχειρείν», Αριστοφάνης, κωµωδιογράφος. Το λέω
για τους Βουλευτές, διότι τους παραγκωνίζετε, όχι εσείς προσω-
πικά, κύριε Πρόεδρε. Ο Βουλευτής είναι εκπρόσωπος της κοινω-
νίας, είναι αιρετός. Αυτόν έχει ψηφίσει ο κόσµος µε την ψήφο
του. Οι Πρόεδροι, επίσης, των κοµµάτων γνωρίζει ο κόσµος ποιοι
είναι, όταν πάνε να ψηφίσουν. Οι υπόλοιποι είστε τοποθετηµένοι
-και καλά κάνετε- και έχετε έναν ανώτατο θεσµικό ρόλο. Όµως,
ο κόσµος περιµένει να ακούει την άποψη των Βουλευτών που
είναι εκπρόσωποι της κοινωνίας. Πάρτε τα ιταλικά πρότυπα,
όπου στην Άνω Γερουσία και στην Κάτω Βουλή, πρώτα µιλούν οι
βουλευτές και µετά µιλούν οι υπόλοιποι. Τα λέω αυτά διότι έτσι
τους παραγκωνίζετε. Και δεν είναι η πρώτη φορά που γίνεται. Και
αν µιλούµε για την πεµπτουσία της δηµοκρατίας, θα έπρεπε να
λειτουργεί και µία οµάδα, αν θέλετε, βουλευτών για να εκπρο-
σωπούνται και να διαµαρτύρονται. Αυτό το λέω διότι όλοι εσείς
που είστε στα Υπουργεία πριν να πάρετε αυτό το πηδάλιο περά-
σατε από τα βουλευτικά έδρανα, από το βουλεύοµαι, και άρα
µπορείτε να το καταλάβετε αυτό και να το σεβαστείτε.

Κοιτάξτε τώρα το εξής. Έπρεπε να µιλήσουµε για το σηµερινό
νοµοσχέδιο. Αλλά αυτά όλα που έχουν γίνει είναι κροκοδείλια δά-
κρυα. Επικαλείστε την κλιµατική αλλαγή, ενώ έχουν συµβεί ση-
µεία και τέρατα, µε βάση την ιστορία των τελευταίων ετών.
Δηλαδή ακούµε για τον Βόλο που βούλιαξε. Και αν κάνουµε ιστο-
ρική αναδροµή, το 1955 βούλιαξε ο Βόλος µε είκοσι επτά νε-
κρούς. Είχαµε κλιµατική κρίση; Στη Θεσσαλία το 1987, στην
Καρδίτσα, είχαµε δέκα νεκρούς, και αµέσως δύο χρόνια µετά, το
1990, είχαµε πέντε νεκρούς. Εδώ µιλάµε για µία ιστορική ανα-
δροµή στις πληµµύρες.

Πριν από λίγο στις ειδήσεις -επειδή είστε και νοµικός, κύριε
Μπούγα, και µάλιστα Αρείου Πάγου και µε γνώσεις νοµικές-
ακούγεται και σας λέω ότι η εισαγγελική έρευνα µιλάει τώρα για
το πού πήγαν τα χρήµατα για την αντιπληµµυρική προστασία. Το
θέµα είναι άλλο. Συνάδελφοί µου δηµοσιογράφοι µού λένε ότι
δεν υπάρχει συντονισµός. Είναι ελλιπής ο συντονισµός. Δεν
υπάρχει συντονισµός. Εδώ πάρτε την «έκθεση Γκολντάµερ». Τι
έλεγε για τις πυρκαγιές; Είναι έντεκα Υπουργεία και τριάντα
εννιά οι φορείς. Πείτε µου εσείς τώρα -από τον Άννα στον
Καϊάφα!- πώς µπορούν να συντονιστούν αυτοί;

Το 1961 έγινε µία µεγάλη φονική πληµµύρα λίγο µετά τις εκλο-
γές Κωνσταντίνου Καραµανλή τότε, µε σαράντα τρεις νεκρούς.
Δηλαδή µην πάτε πολλά χρόνια πριν και επικαλείστε την κλιµα-
τική κρίση. Χώρια το ότι είχαµε το 1907 παράδειγµα στα Τρίκαλα
µε εκατό νεκρούς, πριν από εκατό χρόνια δηλαδή. Θέλω να πω
ότι δεν είναι η κλιµατική κρίση. Είναι και αυτή; Να πούµε ότι είναι
και αυτή. Αλλά η ιστορία άλλα δείχνει, δείχνει έλλειψη συντονι-
σµού.

Συνέντευξη 26 Φεβρουαρίου του 2021: 15 εκατοµµύρια στον
Πηνειό για τη γέφυρα Κουτσόχερου. Πού πήγαν; Με το περι-
βόητο ΕΣΠΑ για την περιφερειακή ανάπτυξη δόθηκαν 9,3 εκα-
τοµµύρια ευρώ για αντιπληµµυρικά έργα στη Θεσσαλία, κύριε
Υπουργέ µου, και τα 2,9 εκατοµµύρια ευρώ δόθηκαν για διαφη-
µιστική καµπάνια, δηλαδή για διαφήµιση. Είναι όπως κάναµε
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παλιά µε τις χωµατερές, που αντί να κάνουµε ουσιαστική ανακύ-
κλωση απορριµµάτων, απλά το διαφηµίζαµε. Εδώ έχουν γίνει ση-
µεία και τέρατα! 

Τι να κάνουµε αναδροµή; Να πούµε για το έτος 1977 στην ίδια
περιοχή; Το 2017 στη Μάνδρα ήταν είκοσι τέσσερις οι νεκροί. Το
Ινστιτούτο Ερευνών Περιβάλλοντος λέει ότι είµαστε τέταρτη
χώρα σε πληµµύρες, δέκα θάνατοι ανά εξίµισι χρόνια και είκοσι
δύο θάνατοι ανά δώδεκα χρόνια. Και περιµένετε ο κόσµος να έχει
εµπιστοσύνη ότι θα γίνουν ουσιαστικά αντιπληµµυρικά έργα;

Είµαι Βουλευτής Σερρών. Στη Λίµνη Κερκίνης δεν έχει µπει
ποτέ βυθοκόρος. Το ανατολικό ανάχωµα της Κερκίνης δεν αντέ-
χει. Το φράγµα, δε, Λιθοτόπου είναι κατασκευής του 1935 από
την καναδική εταιρεία «ULEN». Πάνω από δέκα χωριά αυτή τη
στιγµή περιµετρικά της λίµνης Κερκίνης -γιατί είναι µία πολύ µε-
γάλη βόµβα, και να µη γίνω µάντης κακών ειδήσεων- είναι δεκα-
τρία µέτρα κάτω από την επιφάνεια της λίµνης. Δεν θα βρουν
τίποτα! 

Άρα, αντιπληµµυρικά έργα δεν έγιναν, έγιναν µπαλώµατα.
Αυτό δείχνει η ιστορία πριν από λίγα χρόνια. Το 1994 η Καρδίτσα
βούλιαξε και είχε διάφορες παθήσεις, γαστρεντερίτιδες και
λοιπά. Δηλαδή όχι πριν πολλά χρόνια. Το φράγµα του Σµοκόβου
τότε ήταν υπό κατασκευή. Ολοκληρώθηκε αυτό το φράγµα;
Ποιοι ήταν στην κυβέρνηση τότε; Γιατί δεν τα λέτε αυτά; Και πε-
ριµένετε ο κόσµος να εµπιστευθεί ότι θα γίνουν ουσιαστικά έργα
µε τις τροπολογίες που φέρνετε -µε την προσφιλή τακτική- τα
οποία θα θωρακίσουν την Ελλάδα;

Να πούµε ότι ήταν ακραία φαινόµενα; Ήταν. Και το 1955 ήταν,
όµως, και το 1977 και το 1990 και το 1994. Δηλαδή η ιστορία
άλλα δείχνει. Σας έλεγε πιο µπροστά ο Κοινοβουλευτικός µας
Εκπρόσωπος, ο κ. Χήτας, ότι δεν δώσατε χάρτες αναλυτικούς µε
την επικινδυνότητα στην Ελλάδα, µε πρόστιµα. Και απλά τι απάν-
τησε η Κυβέρνηση; Απάντησε ότι δεν έχουν ψηφιοποιηθεί, λέει,
και θα τους δώσουµε το 2024. Δηλαδή αναβολή στην αναβολή,
όπως και µε τους δασικούς χάρτες. Δεν γίνεται δουλειά έτσι, κύ-
ριοι.

Δαδιά; Έχω πάει στη Δαδιά, έχω κάνει ρεπορτάζ. Ο κ. Δελη-
σταµάτης τότε µε φιλοξένησε, το 2000. Και ακούστε τι έχει γίνει
στη Δαδιά. Το 2010 η Δαδιά, µετά από µία πυρκαγιά που είχε,
πήρε θερµικές κάµερες από ένα πρόγραµµα «INTERREG» µε το
Χάρκοβο της Βουλγαρίας και τοποθετήθηκαν οι θερµικές κάµε-
ρες και ήταν συνδεδεµένες µε τα τερµατικά του Δήµου Διδυµο-
τείχου και µε την Πυροσβεστική. Και εγώ ρωτώ και ρωτήστε τον
Πρωθυπουργό σας, τον κ. Μητσοτάκη: Λειτούργησαν οι θερµικές
κάµερες στη Δαδιά; Και εάν δεν λειτούργησαν, γιατί δεν λειτούρ-
γησαν όταν δαπανήθηκε περίπου 1 εκατοµµύριο ευρώ για να το-
ποθετηθούν; 

Είναι πράγµατα για τα οποία, ξέρετε, να κάνετε ένα πρό-
γραµµα στη Νέα Δηµοκρατία και ονοµάστε το «Σίσυφος». Πάει
πάρα πολύ ωραία αυτή η λέξη. Επανερχόµαστε στο ίδιο έργο θε-
ατές, σισύφειος είναι η προσπάθεια.

Να πάµε σε αυτό το νοµοσχέδιο σήµερα µε το οποίο θέλετε
να κάνετε Δικαστική Αστυνοµία. Ελπίζω να µη γίνει όπως η Πα-
νεπιστηµιακή σας Αστυνοµία. Γιατί εσείς τι κάνετε τώρα; Φέρνετε
έναν νόµο και µετά τον ξαναµαγειρεύετε. Λέτε: «Κάναµε λάθη,
παραλείψεις» και ξανά. Πού είναι η Πανεπιστηµιακή Αστυνοµία;
Κάνατε αστυνοµία µάσκας, αστυνοµία τσιγάρου. Για να τοποθε-
τηθούν κάποιοι;

Όπως σας είπε ο κ. Σαράκης, ο αγορητής µας που είναι ποινι-
κολόγος, η Δικαστική Αστυνοµία πρέπει να λειτουργεί κατά τα
αµερικανικά πρότυπα. Εγώ δεν θα πάω, όµως, στην Αµερική,
πάτε Βέλγιο, πάτε Πορτογαλία, Ισπανία, Ιταλία. Η Δικαστική
Αστυνοµία πρέπει να έχει µία δικαιοδοσία για να διεκπεραιώνει
διαδικαστικά και από ψυχολογικής άποψης, αλλά, επιτέλους, να
συνεισφέρει σε αυτό που λέγεται δικαστική εξουσία, δηλαδή οι
δικαστές πραγµατικά να ωφεληθούν από ένα εξειδικευµένο προ-
σωπικό, από επαΐοντες. Δεν θα κάνουµε απλά µία Δικαστική
Αστυνοµία.

Άρα, λοιπόν, πρέπει να θεσπίσετε τα κριτήρια, διότι, κύριε
Μπούγα, το ξέρετε πολύ καλά ότι από το 1836, όπως διαβάζω,
υπήρχε πρόταση για Δικαστική Αστυνοµία. Δηλαδή, εάν το
Υπουργείο Δικαιοσύνης έγινε το 1833 –προσέξτε- εδώ µιλάµε ότι

τα τελευταία χρόνια πάνω από πέντε Υπουργοί έχουν εξαγγείλει
Δικαστική Αστυνοµία. Δεν έχει γίνει. Εµείς τι λέµε; Ναι µεν αλλά.
Το «αλλά» ποιο είναι; Η εξειδίκευση. Να υπάρχουν οι κατάλληλες
γνώσεις και σε σωµατικό και σε ψυχικό επίπεδο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αντιδράτε κάποιοι και λέτε για τις Ειδικές Δυνάµεις. Νοµίζω
από την Πλεύση Ελευθερίας το είπαν. Ακούστε να δείτε, επειδή
έχω υπηρετήσει στις Ειδικές Δυνάµεις, δεν είναι εύκολα τα πράγ-
µατα. Υπάρχουν και κάποιοι άνθρωποι που έχουν µία ειδική εκ-
παίδευση. Αυτοί έχουν και σωµατική και ψυχική δύναµη. Μην τα
ισοπεδώνουµε όλα a priori επ’ αυτού. Εγώ δεν λέω, να είναι ισό-
τιµο και να χαίρουν ισοπολιτείας αυτοί που θα προσληφθούν,
είτε άντρες είτε γυναίκες, σαφώς. Υπάρχουν όµως κάποιες θέ-
σεις που το απαιτούν αυτό. Άρα εδώ µιλάµε για ένα παλιό αίτηµα
που έρχεται σε µία τροποποίηση του ν.4963 και σε ένα άρθρο 36
του ν.2145 του 1993, όπου η ίδια η ολοµέλεια Εισαγγελίας του
Αρείου Πάγου από τον Δεκέµβριο του 2002 το είχε πει αυτό, ότι
πρέπει να γίνει Δικαστική Αστυνοµία.

Το θέµα είναι πώς θα γίνονται οι προσλήψεις, τι εµπειρία και
τι εξειδικευµένες γνώσεις θα έχουν, διότι σίγουρα αυτή τη στιγµή
οι δικογραφίες περιµένουν στοίβα. Οι ίδιοι οι εισαγγελικοί λει-
τουργοί δεν µπορούν να διεκπεραιώσουν νοµικές υποθέσεις,
διότι δεν έχουν την αντίστοιχη βοήθεια. Δεν είναι µόνο η περι-
φρούρηση, είναι ότι πρέπει να έχει µία διαδικασία δικαστικής φύ-
σεως και να είναι διφυής, εάν θέλετε, ο ρόλος µιας Δικαστικής
Αστυνοµίας: Να βοηθήσουν και να περιφρουρήσουν τα δικαστή-
ρια για το πώς ο εισαγγελέας και ο ανακριτής θα έχουν δικαιο-
δοσία προανακριτικού σταδίου όπως έχουν οι Βέλγοι, οι
Πορτογάλοι και οι Αµερικανοί που είπε ο αγορητής µας, να έχουν
ουσιαστικό αποτέλεσµα.

Είναι ατελέσφορο το να κάνουµε µία δικαστική εξουσία και
µετά αφού θα δείτε κάποιες άλλες παραλείψεις να φέρετε και
πάλι έναν άλλο νόµο. Διότι, ξέρετε, είναι προσφιλής τακτική της
Κυβέρνησης να φέρνει είτε συµπυκνωµένες τροπολογίες µέσα
σε άλλες, µε τη µέθοδο –συγγνώµη- της σουπιάς, για να θολώνει
τα νερά, είτε να επικαλείστε κάποια λάθη του προγενέστερου
νόµου, για να ψηφίσετε κάτι καλύτερο.

Εµείς στην Ελληνική Λύση γι’ αυτό έχουµε τις επιφυλάξεις και
γι’ αυτό λέµε ότι η Δικαστική Αστυνοµία πρέπει να είναι αρωγός
σε αυτή την προσπάθεια, διότι η δικαστική διαδικασία κωλυσιερ-
γεί µε δικόγραφα τα οποία περιµένουν, µε δίκες που περιµένουν
και µε εισαγγελείς και δικαστές που δεν µπορούν να κάνουν τη
δουλειά τους. Όµως το θέµα είναι τα κριτήρια, η δικαιοδοσία και
οι αρµοδιότητες που πρέπει να έχει η συγκεκριµένη Δικαστική
Αστυνοµία. Πρέπει να είναι κατά τα αµερικανικά πρότυπα, κύριοι,
να έχει έναν ουσιαστικό, εποικοδοµητικό, γόνιµο και αποτελε-
σµατικό ρόλο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ, κύριε
Μπούµπα.

Τον λόγο τώρα έχει η Βουλευτής της Πλεύσης Ελευθερίας κ.
Γεωργία Κεφαλά και αµέσως µετά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος της Ελληνικής Λύσης κ. Χήτας. Μετά συνεχίζεται ο κατά-
λογος των Βουλευτών και έπονται οι υπόλοιποι Κοινοβουλευτικοί,
όποτε το ζητήσουν. 

ΓΕΩΡΓΙΑ (ΤΖΩΡΤΖΙΑ) ΚΕΦΑΛΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν ξέρω πώς ακριβώς πάνε τα πράγµατα εδώ, γιατί είµαι εν-

τελώς φρέσκια και καινούργια, όµως για άλλη µία φορά βρισκό-
µαστε στην Ολοµέλεια µε ένα µοτίβο να επαναλαµβάνεται, ένα
νοµοσχέδιο να ψηφίζεται και τραγικά γεγονότα να συµβαίνουν
στη χώρα µας. Και αναρωτιέµαι εάν βρισκόµαστε εγκαταλελειµ-
µένοι σε καιροσκόπους, σε άρπαγες, σε καιρικά φαινόµενα και
παντός καιρού ελικόπτερα που τελικά δεν πετάνε σε κάθε καιρό.

Νοµίζω ότι η παρέµβαση της κ. Κωνσταντοπούλου ήταν εύ-
στοχη, καίρια και οι ερωτήσεις καίνε όχι µόνο εµάς, αλλά ολό-
κληρο τον ελληνικό λαό και πιστεύουµε ότι κάποια στιγµή πρέπει
να απαντηθούν. Το ζητάει ο κάθε Έλληνας πολίτης.

Εγώ µία σκέψη θέλω να προσθέσω, µία ερώτηση θέλω να κάνω:
Πραγµατικά αναρωτιέµαι πώς γίνεται οι εθελοντές να βρίσκονται
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πάντα πρώτοι σε οποιοδήποτε τραγικό συµβάν. Ας πούµε µπορεί
να είναι µία διάσωση στο βουνό, µπορεί να είναι φωτιές, µπορεί
να είναι πληµµύρες και πάντα υπάρχουν άνθρωποι που τρέχουν
άµεσα και είναι απόλυτα αποτελεσµατικοί. Πραγµατικά αναρωτιέ-
µαι πώς συµβαίνει αυτό, ενώ το κράτος είναι τόσο καλά οργανω-
µένο και τόσο άµεσο δίπλα στη δυστυχία και στον πόνο. Ας πούµε
για παράδειγµα, ο «Άλλος Άνθρωπος» πήρε ένα τσουκάλι φαγητό
και βρέθηκε κατευθείαν στη Λάρισα. Πώς γίνεται αυτό, πάντοτε
να στηριζόµαστε στον συνάνθρωπό µας και όχι στην πολιτεία;

Πιστεύω, λοιπόν, ότι πολλά από τα δεινά από τα οποία υποφέρει
ο ελληνικός λαός έχουν µία αιτία και η αιτία αυτή πιστεύω πως
είναι οι διακρίσεις. Η κοινωνία υποφέρει σε πολλά επίπεδα. Είναι
διαρκής η εµµονή της πολιτείας και κατά συνέπεια της κοινωνίας
να συντηρεί και να τροφοδοτεί τις διακρίσεις. Όλοι θεωρητικά στε-
κόµαστε κατά των διακρίσεων, όµως αυτές είναι βαθιά ριζωµένες
στη φοβική µας συνείδηση, την οποία το κράτος συνεχώς φροντί-
ζει να τροφοδοτεί.

Η αλήθεια είναι πως έχουµε τη βεβαιότητα πως οι φοβισµένοι
άνθρωποι είναι και πιο εύκολα διαχειρίσιµοι, ότι είναι πιο φρόνιµοι.
Αυτό το πράγµα, όµως, δεν είναι αληθές τελικά, γιατί κάθε φορά
οι φοβικοί άνθρωποι οδηγούνται σε ακρότητες που δεν οδηγούν
σε καµµία λύση στα ζητήµατα που µας απασχολούν. Αντιθέτως,
φέρνουν όλη την κοινωνία σε εχθρότητα, σε αντιπαραθέσεις, σε
περιρρέουσα αίσθηση έλλειψης ελευθερίας και σε αµηχανία.

Η Ελλάδα βρίσκεται στις πρώτες θέσεις παραβίασης των αν-
θρωπίνων δικαιωµάτων από την Αστυνοµία, από κάποιους εισαγ-
γελείς, από λιµενικούς, αλλά και από εµάς τους ίδιους απέναντι
σε συνανθρώπους µας που βρίσκονται σε ανάγκη, όπως οι πλη-
γέντες στις πληµµύρες που βρέθηκαν να αγοράζουν νερό σε
ανεβασµένες τιµές, αλλά µέχρι και το bullying που βλέπουµε στα
σχολεία που, επίσης, είναι απόρροια της κουλτούρας των δια-
κρίσεων που τόσο καλά τροφοδοτούµε όλοι.

Έχουµε, λοιπόν, τις διακρίσεις σε περίοπτη θέση από την κο-
ρυφή της κρατικής σύστασης µέχρι τη βάση, έχουµε ντροπιαστι-
κές καταδίκες της Ελλάδας από το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο για
απάνθρωπες συνθήκες κράτησης ασυνόδευτων ανηλίκων προ-
σφύγων και εξευτελιστικές συνθήκες κράτησης σε αστυνοµικά
τµήµατα. Δεν έχουν δικαίωµα αποτελεσµατικής προσφυγής όλοι
οι άνθρωποι, έχουν στέρηση της προσωπικής τους ελευθερίας
και πολλές φορές δεν µπορούν να έρχονται καν σε επαφή µε δι-
κηγόρους. Ο καθένας, λοιπόν, έχοντας το δικό του αξιωµατικό
σύστηµα διακρίσεων κρίνει κατά το δοκούν και όχι σύµφωνα µε
τον νόµο και τα ανθρώπινα δικαιώµατα.

Και φτάνουµε στη δηµιουργία της Δικαστικής Αστυνοµίας µε
διακρίσεις -φυσικά, και εδώ- στις γυναίκες, όπως ανέφερε και η
Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας, στις γνώσεις και στην εµφά-
νιση των αστυνοµικών µε κριτήρια που είναι εντελώς υποκειµενικά.
Πώς, λοιπόν, περιµένουµε µέσα σε ένα πλαίσιο διακρίσεων και
αναστολής της προσωπικής ανάπτυξης και της δίκαιης αντιµετώ-
πισης των ένστολων, να υπάρξει ψυχική υγεία στα σώµατα της
Αστυνοµίας και του Λιµενικού και άλλων Σωµάτων; Πώς περιµέ-
νουµε από ανθρώπους που οι ίδιοι έχουν υποστεί άδικες διακρί-
σεις, να µην τις εφαρµόσουν και αυτοί µε τη σειρά τους στους
πολίτες; 

Έτσι έχουµε φαινόµενα όπως αυτό του «BLUE HORIZON» που
άνθρωπος ένστολος, αξιωµατούχος, εκπαιδευµένος σπρώχνει
έναν πολίτη, που όφειλε να προστατεύει σε άλλες συνθήκες, στο
νερό και τον σίγουρο θάνατο. Κι εκεί η κουλτούρα των διακρί-
σεων βασιλεύει. Κι εκεί τα λάθος κριτήρια έβαλαν το χεράκι τους
για να γίνει το αδιανόητο, βέβαια. Το χρώµα, οι ικανότητες και η
φτώχεια έγιναν ο κριτής για το αν µία ανθρώπινη ζωή αξίζει ή όχι.

Είναι απαραίτητο να φύγουν οι διακρίσεις, κυρίως και πρώτα
απ’ όλα θεσµικά, ώστε ο πολίτης κάθε αντίληψης και ιδεολογίας
να αισθανθεί ασφάλεια ακόµα και κυρίως µε την εξάλειψη των
διακρίσεων αυτών.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ την κ. Κε-

φαλά και για την οικονοµία του χρόνου.
Τον λόγο τώρα έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ελ-

ληνικής Λύσης, ο κ. Χήτας, για έξι λεπτά λόγω προηγηθείσης οµι-
λίας του Προέδρου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Μπούγα θα φύγετε κι εσείς; Γιατί θέλω να υπάρχει κά-

ποιος, επειδή αυτά που ακούµε σήµερα εδώ πραγµατικά είναι
αδιανόητα. Να ήταν και ο κ. Φλωρίδης εδώ θα ήταν πάρα πολύ
καλά.

Τι δεν ακούσαµε σήµερα! Μας µάλωσε ο Υπουργός που κά-
νουµε αντιπολίτευση. Απίστευτο! Αντί να απολογείται η Κυβέρ-
νησή µας µαλώνει κιόλας! Τι είπε; Είπε -λέει- ότι οι πολιτικοί
πρέπει να είναι αυτή τη στιγµή στο πλευρό των Ελλήνων, των συ-
νανθρώπων µας, να τους δίνουν κουράγιο. Να σας πω, κύριε
Μπούγα -δεν ξέρω αν συµφωνείτε µε αυτά που είπε ο κ. Φλωρί-
δης- ότι οι πολιτικοί δεν είναι life coach. Οι πολιτικοί πρέπει να
προβλέπουν και να προετοιµάζουν το έδαφος για να αποφεύγον-
ται τέτοια πράγµατα, κύριε Μπούγα. Πολιτική σηµαίνει προλαµ-
βάνω, πολιτική σηµαίνει προετοιµάζω, πολιτική σηµαίνει δεν
αφήνω ανοχύρωτους τους Έλληνες πολίτες, τους συµπατριώτες
µου, στη δίνη τέτοιων καιρικών φαινοµένων.

Λέει ο κ Φλωρίδης: «Θα τους πούµε ότι και σήµερα είµαστε
εδώ. Είµαστε εδώ για να τους βοηθήσουµε». Σήµερα είστε εδώ;
Χθες που έπρεπε να ήσασταν εκεί, δεν ήσασταν. Χθες εννοώ τα
προηγούµενα χρόνια, όταν έπρεπε να κάνετε τις υποδοµές εκεί-
νες. Δεν ήσασταν εκεί. Απουσίαζε το κράτος παντελώς, όπως
πάντα. 

Τι δεν ακούσαµε σήµερα. Να βλέπω τους Βουλευτές της Νέας
Δηµοκρατίας να χειροκροτούν τον κ. Φλωρίδη ο οποίος πήρε ένα
µεγάλο πολιτικό µπλέντερ και έβαλε µέσα Βενιζέλο, Σηµίτη, Κα-
ραµανλή τον παππού. Τι δεν έβαλε µέσα! Τον Σηµίτη είπε, κύριε
Μπούγα, και χειροκροτάγανε κάτω. Τον Σηµίτη! Μη χειρότερα τι
άλλο θα ακούσουµε σήµερα εδώ.

Γι’ αυτό λέµε ότι είστε οι ίδιοι τα τρία κόµµατα. Δεν αλλάζει
κάτι. Η πολιτική σας στόχευση είναι µία και συγκεκριµένη. Ίδιες
ιδέες υπηρετείτε, να µην πω εντολές. Εγώ ένιωσα εαυτόν θιγµέ-
νον. Δεν ξέρω σε ποια πολιτική δύναµη αναφερόταν ή γενικώς
στην Aντιπολίτευση. Αυτή την τεράστια τραγωδία την ονοµάζετε
εσείς «εθνική κλάψα»; Αλήθεια τώρα; Από τις «σαχλαµάρες» του
κ. Μητσοτάκη στην «εθνική κλάψα» του κ. Φλωρίδη; Αυτή είναι η
σοβαρή αντιµετώπιση που έχετε; «Εθνική κλάψα»; Αλήθεια τώρα;

Τι σχέση έχει ο Ελευθέριος Βενιζέλος µε αυτούς που τα έµ-
πλεξε, τον Σηµίτη ή τον Κυριάκο Μητσοτάκη. Μη χειρότερα. Εν-
τάξει, εγώ αντιλαµβάνοµαι ότι επικοινωνιακά πήγατε να κερδίσετε
κάπως το παιχνίδι γιατί σας σφυροκοπάει όχι η Aντιπολίτευση, σας
σφυροκοοπάει ο ελληνικός λαός γιατί ο «βασιλιάς είναι γυµνός».
Όχι, όµως, να βάζετε στο µπλέντερ τον Ελευθέριο Βενιζέλο και
λίγο από Σηµίτη και λίγο από Καραµανλή, πάρε και λίγο Μητσο-
τάκη και όλα καλά. Για όνοµα του Θεού!

Τι έκανε -λέει- ο Κυριάκος Μητσοτάκης; Πήρε -λέει- τη χώρα
που είχε µπει σε δύσκολη θέση. Κύριε Μπούγα, η χώρα δεν µπήκε
σε δύσκολη θέση τυχαία. Κάποιοι την έβαλαν σε δύσκολη θέση.
Δεν την παρέλαβε ο Μητσοτάκης, α, έχω µία Ελλάδα σε δύσκολη
θέση. Στον κ. Μητσοτάκη, λοιπόν, που λέει αυτά και σ’ εσάς που
τα υποστηρίζετε, να θυµίσουµε ότι είναι περίπου είκοσι χρόνια
Βουλευτής. Δεν συµµετέχει; Το ότι κυβερνάει πέντε χρόνια ο ίδιος;
Το ότι ήταν Υπουργός άλλα τέσσερα-πέντε; Δεν έχει ευθύνες; Το
κόµµα το οποίο θυµίζει κάτι από τη Νέα Δηµοκρατία του παρελ-
θόντος -πολύ λίγο, αλλά εν πάση περιπτώσει- µισό αιώνα και πα-
ραπάνω διοικεί τη χώρα. Η χώρα ξαφνικά βρέθηκε σε δεινή θέση
και ήρθε ο Μωυσής να τη σώσει; Πώς βρέθηκε, τυχαία; Έπεσε
αστραπή; Κάποιοι την οδήγησαν στα βράχια για τη χώρα αυτή.
Έχω µείνει σε ατάκες του κ. Φλωρίδη. Γιατί τα λέµε εδώ εύκολα,
αλλά δεν είναι εδώ να τα ακούσει τώρα.

«Και πήγε ο Πρωθυπουργός κι έφερε και 2,5 δισεκατοµµύρια.
Τι µιλάτε;». Αυτό είπε. Λεφτά δικά µας, που δεν τα έχουµε εκταµι-
εύσει ακόµη. Αυτά είναι τα 2,5 δισεκατοµµύρια. Θα γυρίσει, όµως,
ο τροχός, κύριε Μπούγα, κάποια στιγµή, θα χάσετε την ασυλία και
τη στήριξη που έχετε από τα µέσα ενηµέρωσης. Θα λένε την αλή-
θεια τα µέσα ενηµέρωσης ότι τα 2,5 δισεκατοµµύρια πανηγυρίζει
ο Μητσοτάκης και ανοίγει σαµπάνιες είναι λεφτά δικά µας ούτως
ή άλλως, τα οποία δεν τα έχουµε εκταµιεύσει ακόµα. Σας στηρί-
ζουν, όµως, τα ΜΜΕ. Το σύστηµα, βλέπετε. Το σύστηµα έτσι είναι.
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Αν και βλέπω λίγο τελευταία κάτι αρχίζει, όλο και κάποιος κάτι λέει.
Θα δούµε.

«Είναι η ώρα…» -λέει- «…να αποδοθούν ευθύνες; Στη χώρα
αυτή πάντα αποδίδονται ευθύνες». Τι λέτε; Τι λέτε; Πότε αποδό-
θηκαν ευθύνες στη χώρα αυτή; Πότε τελεσφόρησε κάτι; Πότε
µπήκε κάποιος φυλακή; Πότε πλήρωσε κάποιος για κάτι που είχε
κάνει; Τι να θυµίσω; «SIEMENS», «NOVARTIS», υποκλοπές; Όλα
στο χιόνι! Όλα παραγράφονται και κανείς δεν πληρώνει τίποτα.
Ναι, λοιπόν, τώρα ζητάµε να αποδοθούν ευθύνες. Γιατί ξαναλέµε
ότι ο «βασιλιάς είναι γυµνός».

Κοιτάξτε. Επειδή είπα και πριν ότι η πολιτική σηµαίνει προβλέπω
κι επειδή πριν τα δεινά όλα αυτά, είτε οικονοµική είτε επισιτιστική
κρίση είτε ενεργειακή κρίση είτε η κρίση τώρα η καιρική που µας
βρήκε. Ένας άνθρωπος από το 2019 φώναζε να προετοιµαστούµε,
να έχουµε επάρκεια και αυτάρκεια αγαθών, να µπορεί η χώρα
αυτή να παράγει πλούτο, να µπορεί να ταΐζει τους Έλληνες και τις
Ελληνίδες, να µην εισάγει το 80% των προϊόντων που χρειαζόµα-
στε τα πρώτα είδη για κατανάλωση. Και τι είπε; Είπε παιδιά, αυτό
είναι εθνικό θέµα. Να µαζευτούµε όλοι µαζί να δούµε πώς θα ανα-
τάξουµε τον πρωτογενή τοµέα. 

Κι έρχεται αυτή η σφαλιάρα τώρα. Γιατί το τσουνάµι ακρίβειας
που θα έρθει, κύριε Υπουργέ, είναι αυτό το οποίο θα απογονατίσει
και θα αποψαλιδίσει τα ούτως ή άλλως πενιχρά εισοδήµατα των
Ελλήνων. Είπε ο Πρόεδρος πριν τι είναι η Θεσσαλία. Είναι ο σιτο-
βολώνας της χώρας σε ένα πολύ µεγάλο ποσοστό. Εκεί παράγεται
το 70% του κρέατος. Τι να το κάνουµε τώρα αυτό; Κι αυτά εισα-
γωγή. Αρνιά, πρόβατα, τυριά, γάλα πρόβειο, βόειο κρέας, τα
πάντα.

Εδώ, λοιπόν, πρέπει τώρα, χθες -αφού δεν τα κάναµε όταν τα
προτείναµε από το 2020 και µετά- να κάνουµε ένα εθνικό σχέδιο
παραγωγής πλούτου και ανάταξης του πρωτογενούς τοµέα. Έγι-
ναν πάρα πολλά και πρώτος ο Πρόεδρός µας ζήτησε αυτό που
έκανε η κ. Αδειλίνη µε µία µικρή καθυστέρηση, να παρέµβει ο ει-
σαγγελέας, αλλά να πιάσει και τα µεγάλα ψάρια όχι µόνο τα µικρά.

Είναι απαράδεκτη εικόνα, κύριε Μπούγα, το έχουµε δει και στο
παρελθόν και µε άλλες κυβερνήσεις, οι Έλληνες πολίτες να δια-
µαρτύρονται για την κατάπτυστη Συµφωνία των Πρεσπών ή να
διαµαρτύρονται για οτιδήποτε άλλο και να τρώνε ξύλο από την
αστυνοµία και τα ΜΑΤ. Είναι απαράδεκτο να πηγαίνει ο κ. Μη-
τσοτάκης στη Λάρισα κι επειδή είναι κάποιοι οι οποίοι διαµαρτύ-
ρονται να τρώνε χηµικά και ξύλο από τις αστυνοµικές δυνάµεις
για να µην πειράξουν τον «Μωυσή».

Θέσαµε και κάποια ερωτήµατα. Δεν φταίτε εσείς για τους
οκτακόσιους τόνους ανά στρέµµα. Προφανώς και όχι. Δεν είµα-
στε παράλογοι. Φταίτε, όµως, στο ότι δεν έχετε τελειώσει συγ-
κεκριµένες υποδοµές και συγκεκριµένα έργα. Θέσαµε ένα
ερώτηµα συγκεκριµένο, θα το επαναλάβουµε στον κ. Σταϊκούρα.
Γιατί η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ενώ προειδοποιεί τη χώρα µας εδώ
και έξι χρόνια και έχει παρέλθει και η τελευταία σχετική προθε-
σµία, η Κοµισιόν πλέον κινεί νοµική διαδικασία εναντίον της Ελ-
λάδος. Πείτε µας γιατί δεν έχουµε συµµορφωθεί σε αυτό. Τι
σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι δεν κάνατε σωστά τη δουλειά σας.

Ό,τι και να πείτε, είναι ένα άλλο κοµµάτι οι βροχές, είναι άλλο
κοµµάτι οι πληµµύρες και είναι ένα άλλο κοµµάτι οι υποδοµές
και τι έχετε κάνει εσείς. Γιατί αν τα είχαµε κάνει αυτά και παρ’
όλα αυτά βούλιαζε η Θεσσαλία, θα λέγατε τουλάχιστον εµείς τα
κάναµε και παρ’ όλα αυτά δεν ήταν ικανά να συγκρατήσουν την
οργή της καταιγίδας.

Θα τα ακούγαµε, αλλά δεν τα έχετε κάνει. Δεν τα έχετε κάνει,
επαναλαµβάνω.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας κάτι για τη Δικαστική Αστυ-
νοµία.

Κύριε Μπούγα, είχα τη χαρά και την τιµή τέσσερα χρόνια να
είµαι σε όλα σχεδόν τα νοµοσχέδια του Υπουργείου Δηµόσιας
Διοίκησης και Δικαιοσύνης. 

Επειδή πλέον γνωριζόµαστε εδώ µέσα, σας λέω ότι βαρεθή-
καµε, κύριε Μπούγα, να νοµοθετείτε, να νοµοθετείτε για να νο-
µοθετείτε. Είναι σαν να ζω τη µέρα της µαρµότας. Ζω ξανά τα
ίδια πράγµατα. Χρειαστήκατε τρία νοµοθετήµατα για να περά-
σετε την ψήφο των αποδήµων. Το φέρατε µία, το φέρατε δύο,
το φέρατε τρεις. Κάνατε ολόκληρη φασαρία µε την Πανεπιστη-

µιακή Αστυνοµία, µας παρασύρατε -γιατί είµαστε υπέρ του
νόµου και της τάξης- να το υπερψηφίσουµε και αυτό και εκτεθή-
καµε κι εµείς γιατί δεν εφαρµόστηκε ποτέ. Πού είναι η Πανεπι-
στηµιακή Αστυνοµία;

Τώρα έρχεται η Δικαστική Αστυνοµία και σκεφτόµασταν το
2021, κύριε Μπούρα και κύριε Πρόεδρε, ότι ο νοµικός κόσµος το
ζητάει. Σωστά; Είµαστε µε τη λογική. Να µη το στηρίξεις; Δη-
λαδή, είναι κάτι το οποίο γίνεται µετά από πολλά χρόνια. Αυτή
είναι η σκέψη η πρωτόλεια, η πρώτη, η καλή διάθεση που δεν λες
σε όλα «όχι», σκέφτεσαι, κάνεις την Αντιπολίτευση, κάνεις τις
προτάσεις σου. Όµως, εσείς πραγµατικά –συγγνώµη- δεν παίζε-
στε. Νοµοθετήσατε το 2021. Πέρασε ένας χρόνος, δεν έγινε τί-
ποτα.

Δηλαδή, τι ψηφίζαµε πέρυσι; Σύσταση δικαστικής επιτροπής.
Πού είναι η Δικαστική Αστυνοµία; Πού είναι; Ούτε πενιά δεν
έπεσε. Πού είναι; Και έρχεστε µετά από έναν χρόνο να αλλάξετε
πάλι διατάξεις, να νοµοθετήσετε ξανά.

Δεν σας έχουµε πλέον -εδώ και χρόνια, βέβαια- καµµία εµπι-
στοσύνη. Δεν είστε ικανοί να νοµοθετείτε, γιατί φέρνετε ξανά τα
ίδια και δεν είστε και ικανοί να εφαρµόσετε αυτά τα οποία νοµο-
θετείτε. Νοµοθετείτε απλά για να νοµοθετείτε, νοµοθετείτε απλά
για να δείξετε ότι παράγετε έργο ή για να µη χαθούν συγκεκρι-
µένα κονδύλια από το Ταµείο Ανάκαµψης. Αυτή είναι, δυστυχώς,
η ουσία.

Άρα, κύριε Μπούρα, πλέον δεν σας έχουµε καµµία απολύτως
εµπιστοσύνη. Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει

ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Ιωάννης Γιώργος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΩΡΓΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και µε

κάθε σεβασµό στο πρόσωπό σας θα παρακαλούσα πάρα πολύ,
απευθυνόµενος στους Βουλευτές συναδέλφους που έχουν τη
δυνατότητα να απευθύνονται προς το Σώµα περισσότερης της
µίας φοράς, µιας και τους δίνει το δικαίωµα ο Κανονισµός της
Βουλής, ας τηρήσουν τα χρονικά όρια µέσα στα οποία θα πρέπει
να µιλούν σεβόµενοι τους Βουλευτές που καρτερικά περιµένουν
να πάρουν τον λόγο και τον χρόνο τους ακούγοντας ξανά τα ίδια
και τα ίδια. 

Είµαι νέος Βουλευτής. Συµµετείχα, όµως, επί είκοσι εννιά συ-
ναπτά έτη στην τοπική αυτοδιοίκηση Α’ και Β’ βαθµού σεβόµενος
τις αρχές και τις αξίες του δηµοκρατικού διαλόγου. Ας τηρή-
σουµε, λοιπόν, τον χρόνο, έτσι ώστε να µπορούν και οι Βουλευ-
τές, οι οποίοι ξεκινούν από τα µαύρα µεσάνυχτα από τις δικές
τους περιφερειακές ενότητες, ώστε να έρθουν έγκαιρα να εγ-
γραφούν, να ακουστεί η φωνή τους για αυτό το πεντάλεπτο,
επτάλεπτο µάλλον που δικαιούνται. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συνεδρίαση πραγ-
µατοποιείται κάτω από τη σκιά της καταστροφικής φονικής πληµ-
µύρας που έλαβε χώρα στη Θεσσαλία πριν από εννέα ηµέρες.
Οι σκέψεις όλων µας βρίσκονται κοντά στις οικογένειες των πλη-
γέντων και όλων όσων µέρες τώρα επιχειρούν προσπαθώντας να
βελτιώσουν την κατάσταση και τις συνθήκες διαβίωσης των κα-
τοίκων της περιοχής.

Αυτή την ώρα θα πρέπει το πολιτικό προσωπικό της χώρας να
σταθεί µε οµοψυχία απέναντι στα τεράστια προβλήµατα που κα-
θηµερινά αναφύονται χωρίς να ξεχνάµε ότι στον διάλογο τις επό-
µενες ηµέρες θα συζητηθεί κάθε πράξη, κάθε ενέργεια που
έλαβε χώρα κατά τη διαχείριση της κρίσης. Όµως, είναι η ώρα
για δουλειά. Η ώρα του απολογισµού θα ακολουθήσει, όπως
προανέφερα. Τώρα θα πρέπει να δούµε πώς θα δράσουµε όσο
το δυνατόν πιο γρήγορα και αποφασιστικά επιλύοντας κάθε
µικρό ή µεγάλο πρόβληµα που βρίσκεται σε εξέλιξη.

Ήδη ο Πρωθυπουργός της χώρας, αντιλαµβανόµενος τα τε-
ράστια προβλήµατα των συµπολιτών µας, προέβη σε κινήσεις
στήριξης των πληγέντων νοικοκυριών και επιχειρήσεων, δείχνον-
τας τη διάθεση να µη µείνει κανείς από τους πληγέντες αβοήθη-
τος αυτή τη δύσκολη στιγµή.

Αυτή την ώρα, επίσης, θα πρέπει να εκφράσουµε τις ευχαρι-
στίες σε όλα αυτά τα παιδιά, στα παιδιά της Πυροσβεστικής, που
δέκα µέρες τώρα επιχειρούν µέρα-νύχτα στα λασπόνερα, στα
παιδιά του Στρατού, της Αστυνοµίας, τους υπαλλήλους της αυ-
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τοδιοίκησης και τους εθελοντές που δίνουν τον καλύτερό τους
εαυτό για να βοηθήσουν τον καθένα και την καθεµία που βρέθη-
καν εκτεθειµένοι στη µανία της φύσης.

Θα πρέπει να γνωρίζουµε όλοι ότι τα πάντα µετά και τις φονι-
κές καταστροφές της Θεσσαλίας έχουν αλλάξει και, όπως εί-
δαµε, ο σχεδιασµός πλέον, οι µελέτες και οι παρεµβάσεις µας
σε αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά έργα θα πρέπει να προ-
σαρµοστούν στα νέα δεδοµένα. Τα έργα που σχεδιάστηκαν και
υλοποιήθηκαν µετά τον «Ιανό» έχοντας ως βάση τα όσα έγιναν
τότε άντεξαν µεν, δεν ήταν αρκετά δε µε όσα είδαµε.

Επί είκοσι εννιά χρόνια, όπως είπα στην αυτοδιοίκηση, δεκα-
τρία χρόνια αντιπεριφερειάρχης, οκτώ αντινοµάρχης, τα υπό-
λοιπα νοµαρχιακός σύµβουλος, σε επίπεδο Νοµού Χαλκιδικής
αντιµετωπίσαµε δεκάδες φωτιές, τέσσερεις εξ αυτών µεγάλες,
πληµµύρες και, βέβαια, τον τυφώνα το 2019, έναν τυφώνα, ο
οποίος µπήκε µε ορµή και δύναµη από την πλευρά του Θερµαϊ-
κού και βγήκε σε σαράντα πέντε λεπτά από την πλευρά του Στρυ-
µονικού Κόλπου. Και, όµως, εβδοµήντα δύο ώρες ήταν αρκετές,
µε συντονισµένες δράσεις και ενέργειες της πολιτείας -µόλις δύο
ηµέρες κυβέρνηση η Νέα Δηµοκρατία τότε- και της αυτοδιοίκη-
σης Α’ και Β’ βαθµού, να γυρίσουµε από τις 9 Ιουλίου στις 11 Ιου-
λίου στην κανονικότητα ένα νοµό, ο οποίος ήταν στη µέση της
τουριστικής περιόδου.

Έτσι, λοιπόν, προς όλους αυτούς τους µαχητές του πληκτρο-
λογίου θα απευθυνθώ, λέγοντας πως οι συνθήκες στο πεδίο είναι
τελείως διαφορετικές από αυτές που σχεδιάζονται στα ΣΟΠΠ,
στα Συντονιστικά Όργανα Πολιτικής Προστασίας, στις συναντή-
σεις που κάνουµε όλοι µαζί, γιατί κάθε φορά ο σχεδιασµός αλ-
λάζει ανάλογα µε τις συνθήκες που επικρατούν εκεί έξω. Τα
πάντα αλλάζουν. Εποµένως χρειάζεται σύνεση, ψυχραιµία, ταχύ-
τητα, αν θέλουµε να έχουµε αποτελεσµατικότητα.

Επί του νοµοσχεδίου τώρα, ο νόµος του 2022, ο οποίος συ-
στήνει τη Δικαστική Αστυνοµία, θεωρήθηκε ως αναγκαία µεταρ-
ρύθµιση και αντιλαµβανόµαστε ότι η συγκεκριµένη υπηρεσία θα
αποτελέσει έναν πολύ σηµαντικό βραχίονα στην υποβοήθηση
του έργου των δικαστικών και εισαγγελικών αρχών και στη δια-
σφάλιση της εύρυθµης λειτουργίας των δικαστικών υπηρεσιών
αποτελώντας προσωπικό του Υπουργείου Δικαιοσύνης. 

Προορισµός της Δικαστικής Αστυνοµίας είναι η εκτέλεση τόσο
αστυνοµικών όσο και προανακριτικών καθηκόντων που απαιτούν
ειδικές επιστηµονικές γνώσεις, τα οποία σήµερα, όπως γνωρί-
ζουµε, ασκούνται από προσωπικό της Ελληνικής Αστυνοµίας και
από ιδιώτες πραγµατογνώµονες κατά περίπτωση.

Εποµένως η παρούσα κατάσταση δηµιουργεί δυσλειτουργίες
που δεν συµβάλλουν και δεν συντελούν στη γρήγορη λειτουργία
και στην ταχύτατη απονοµή της δικαιοσύνης, που αντιλαµβανό-
µαστε και δεχόµαστε όλοι ως ένα στοίχηµα της σηµερινής κοι-
νωνίας.

Η δικαιοσύνη είναι ένας πυλώνας της λειτουργίας του κράτους
µας, αλλά ταυτόχρονα είναι ένας πυλώνας οικονοµικής και κοι-
νωνικής ανάπτυξης. Αυτή είναι οι στόχευση του νοµοθετικού
πλαισίου και της Δικαστικής Αστυνοµίας που συζητάµε σήµερα.

Η σύσταση -να µην ξεχνάµε- της Δικαστικής Αστυνοµίας ήταν
ένα θέµα που συζητούνταν στους δικαστικούς κύκλους την τε-
λευταία πεντηκονταετία, ένα πάγιο αίτηµα του νοµικού κόσµου
της χώρας. Όλοι συζητούσαν και συζητούν την αναγκαιότητα δη-
µιουργίας της.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό θα χρειαστώ, κύριε Πρόεδρε.
Οι διαχρονικές προσπάθειες πολλών ελληνικών κυβερνήσεων

να συστήσουν την Δικαστική Αστυνοµία, όπως κατά καιρούς
εξήγγειλαν, απέβησαν άκαρπες για διαφορετικούς κάθε φορά
λόγους.

Όταν, λοιπόν, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας δίνει σάρκα
και οστά στη Δικαστική Αστυνοµία µε τον ν.4963/2022 σηµαίνει ότι
δεν κάνει µία κατ’ επίφαση µεταρρύθµιση, αλλά απαντά στην
πράξη λύνοντας µία αναγκαιότητα δεκαετιών και σε συνεννόηση
µε το ΑΣΕΠ προχωρά στην αδιάβλητη διαδικασία προσλήψεων.

Άρα έχουµε έναν απολύτως διαφανή γραπτό διαγωνισµό που
έχει ήδη διενεργηθεί τον Μάρτιο και ο οποίος είναι στη διάθεση

τώρα όλων των ιδιωτικών φορέων και, βεβαίως, του Υπουργείου
Δικαιοσύνης και του Υπουργού, ώστε να αντλήσει από εκείνη τη
δεξαµενή το προσωπικό που χρειάζεται η Δικαστική Αστυνοµία
στην πρώτη φάση.

Με το παρόν σχέδιο νόµου επισπεύδεται η διαδικασία πρόσ-
ληψης, υφίσταται η νοµική θωράκιση της διαδικασίας στελέχω-
σης της Δικαστικής Αστυνοµίας τόσο στο αστυνοµικό όσο και
στο πολιτικό προσωπικό. Εξειδικεύονται τα προσόντα διορισµού
του προσωπικού του αστυνοµικού και του πολιτικού τοµέα της
Δικαστικής Αστυνοµίας και κατανέµεται ορθολογικά στις περιφέ-
ρειες το προσωπικό σε επίπεδο τµήµατος, παρέχοντας στους
προϊσταµένους εισαγγελείς την ευελιξία να κατανείµουν το προ-
σωπικό αυτό όπου υπάρχει ανάγκη στους δικαστικούς σχηµατι-
σµούς της περιφέρειάς τους.

Το προσωπικό του αστυνοµικού τοµέα που προβλέπεται να κα-
τέχει όπλο επιλέγεται µε διαγωνισµό που διενεργείται στη βάση
του συστήµατος προσλήψεων, µε µοριοδότηση του ΑΣΕΠ υπό
την εποπτεία και την κρίση του ΑΣΕΠ. Διασφαλίζεται έτσι η αντι-
κειµενική και σύµφωνη µε το Σύνταγµα διαδικασία πρόσληψης
τόσο του αστυνοµικού όσο και του πολιτικού προσωπικού.

Τελειώνοντας, θα πω µόνο τούτο: Με το παρόν νοµοσχέδιο
επιτυγχάνεται και ο σκοπός και ο στόχος που τέθηκε και είναι,
πρώτον, η επιτάχυνση της διαδικασίας στελέχωσης της Δικαστι-
κής Αστυνοµίας, δεύτερον, να συγκεκριµενοποιηθεί η διαδικασία
πρόσληψης, τρίτον, να εξειδικευτούν τα προσόντα για τον διορι-
σµό των στελεχών της και βέβαια, να γίνει σύσταση των περιφε-
ρειακών υπηρεσιών της, η οποία δεν ήταν ολοκληρωµένη στο
προηγούµενο νοµοθέτηµα.

Σηµειωτέον ότι θα πρέπει να ολοκληρωθεί σύντοµα η διαδικα-
σία στελέχωσης και να τεθεί σε λειτουργία η Δικαστική Αστυνο-
µία, γιατί το Ταµείο Ανάπτυξης συµβάλλει ουσιαστικά σε αυτό
τον θεσµό.

Κύριοι συνάδελφοι, σας καλώ για όλους τους παραπάνω λό-
γους να ψηφίσετε το εν λόγω νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ.
Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ.

Αλέξανδρος Μαρκογιαννάκης.
Ορίστε, κύριε Μαρκογιαννάκη, έχετε τον λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή µας συζήτηση γίνε-

ται υπό τη βαριά σκιά των όσων πολύ δυσάρεστων γεγονότων
εξελίχθηκαν στη Θεσσαλία τις τελευταίες ηµέρες. Ενώνω προ-
φανώς και εγώ τη φωνή µου µε όλες και όλους και απευθύνω
θερµά συλλυπητήρια στους συγγενείς και τους οικείους των θυ-
µάτων της πρωτοφανούς κακοκαιρίας, αλλά και προς τους χιλιά-
δες συµπολίτες µας που έχασαν τις περιουσίες τους, τα σπίτια
τους, τις επιχειρήσεις τους από την καταστροφική µανία του φαι-
νοµένου.

Τα λόγια, όµως, δεν φτάνουν σε τέτοιες περιπτώσεις ούτε να
απαλύνουν τον πόνο ούτε να ανακουφίσουν από τις δυσχέρειες
και τις δυσκολίες. Χρειάζονται πράξεις και έργα και αυτή η Κυ-
βέρνηση είναι αποφασισµένη και ικανή για να προχωρήσει αυτά.
Απαιτούνται ταχύτατες κινήσεις για τις αποζηµιώσεις, παροχές
για την ικανοποίηση άµεσων αναγκών, όπως της στέγασης και
πολλά άλλα. Υπάρχουν σίγουρα πολλά που πρέπει να γίνουν και
να γίνουν άµεσα. Όπως άµεσα άνοιξε η πλατφόρµα αρωγής,
όπως άµεσα κινητοποιήσαµε τη στήριξη της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης ύψους 2,25 δισεκατοµµυρίων ευρώ, θα συνεχίσουµε ταχύ-
τατα και αποτελεσµατικά, γιατί αυτό ακριβώς οφείλουµε ως
κράτος απέναντι στους πολίτες.

Γυρνώντας στο θέµα της σηµερινής συζήτησης, στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης, για το οποίο ζητείται η ψή-
φιση από τη Βουλή, αρχικά να επισηµάνω ότι το αίτηµα των δι-
καστικών και εισαγγελικών αρχών για τη σύσταση της Δικαστικής
Αστυνοµίας παρουσιάστηκε αρκετά χρόνια πριν.

Η τοποθέτησή µου θα έχει ως άξονα αναφοράς και πάλι τους
πολίτες, διότι η σωστή και η αποτελεσµατική λειτουργία της δι-
καιοσύνης είναι ουσιαστική προϋπόθεση για την υπηρέτηση των
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συµφερόντων τους. Η ταχύτητα απονοµής δικαιοσύνης και η
επάρκεια στη λειτουργία των µηχανισµών της είναι δηµοκρατική
και κοινωνική απαίτηση, ουσιώδες στοιχείο της σωστής λειτουρ-
γίας µιας ευνοµούµενης πολιτείας.

Και αυτό ακριβώς έρχεται να υπηρετήσει το Υπουργείο Δικαιο-
σύνης µε το σχέδιο νόµου που εισήγαγε προς ψήφιση. Πρόκειται
για διατάξεις που ενισχύουν και διευκολύνουν το έργο των ορ-
γάνων της δικαιοσύνης, ώστε να αποδίδεται ταχύτερα, αποτελε-
σµατικότερα και εγκυρότερα ιδίως της προδικασίας στις
σοβαρές ποινικές υποθέσεις, καθώς και στην ευταξία των συνε-
δριάσεων των δικαστηρίων. Άλλωστε, όλοι πλέον συζητάµε για
την ανάγκη αυτή, αναγνωρίζουµε την ανάγκη αλλαγών και µε-
ταρρυθµίσεων. Είναι ζήτηµα ποιότητας της δηµοκρατίας µας.

Ο κύριος Υπουργός στις προγραµµατικές του δηλώσεις είχε
τονίσει ότι θα εργαστεί για να συµβάλει σε µία σύγχρονη, λει-
τουργική και αποτελεσµατική από άποψη χρόνου και ποιότητας
δικαιοσύνη. Σήµερα έχουµε µπροστά µας ένα δείγµα µίας τέ-
τοιας παρέµβασης. Η Υπηρεσία Δικαστικής Αστυνοµίας, οι βελ-
τιώσεις που σήµερα προτείνονται στην Εθνική Αντιπροσωπεία
σχετικά µε τη στελέχωση και τη λειτουργία της κινούνται ακριβώς
προς αυτή την κατεύθυνση.

Ουσιαστικά µε τις τροποποιήσεις που επιφέρουν οι συζητού-
µενες διατάξεις του ν.4963/2022 οδηγούµαστε σε µία απλοποί-
ηση και ταυτόχρονα επίσπευση της διαδικασίας πλήρωσης των
θέσεων προσωπικού της Δικαστικής Αστυνοµίας και είναι προ-
φανές ότι η πλήρης και άµεση στελέχωσή της αποτελεί εκ των
ων ουκ άνευ όρων για την ουσιαστική λειτουργία της, η οποία µε
τη σειρά της είναι πολύ σηµαντική συνολικά για τη λειτουργία
της δικαιοσύνης στη χώρα µας.

Συµπληρωµατικά επισηµαίνω ότι αποτελεί και ορόσηµο του
Ταµείου Ανάκαµψης για το Υπουργείο Δικαιοσύνης µε χρονικό
όριο το τέλος του έτους που διανύουµε και έχει και αυτό την αξία
του, δεδοµένων των πόρων που αντιστοιχούν.

Η Υπηρεσία Δικαστικής Αστυνοµίας, λοιπόν, εφόσον καταστεί
λειτουργική, είναι σαφές ότι θα συνδράµει σηµαντικά στο έργο
των δικαστικών και εισαγγελικών αρχών και θα αναβαθµίσει τη
λειτουργία τους. Διακρινόµενη σε πολιτικό και αστυνοµικό τοµέα
αναβαθµίζει τις δυνατότητές της µε την αξιοποίηση εξειδικευµέ-
νου προσωπικού του Υπουργείου Δικαιοσύνης σε αστυνοµικά και
προανακριτικά καθήκοντα µε ειδικές επιστηµονικές γνώσεις.

Με αυτό πετυχαίνουµε παράλληλα και την αποφόρτιση της
αστυνοµίας από καθήκοντα που τώρα εκτελεί, για παράδειγµα
τη συµµετοχή της στις δικαστικές αίθουσες. Και εδώ ο στόχος
είναι σαφής και µε χρονοδιάγραµµα: Μέχρι τον Ιούνιο του επο-
µένου έτους η Δικαστική Αστυνοµία θα έχει αναλάβει πλήρως το
έργο αυτό, αποδεσµεύοντας πολύτιµους πόρους της Ελληνικής
Αστυνοµίας, ώστε και αυτή µε τη σειρά της να µπορέσει να ενι-
σχύσει το δικό της έργο για την προστασία των πολιτών. Διπλό
το όφελος, λοιπόν και µε µεγάλη πρακτική αξία για την αποτελε-
σµατικότητα των θεσµών µας.

Θέλω να τονίσω επίσης ότι θα συνεισφέρει αποτελεσµατικά
και στην προβλεπόµενη µυστικότητα της προδικασίας.

Το απαράδεκτο φαινόµενο, κύριοι συνάδελφοι, µε την έναρξη
µιας έρευνας από τις αρµόδιες προανακριτικές αρχές να βλέ-
πουν το φως της δηµοσιότητας λεπτοµέρειες, είναι παράνοµο
και επιζήµιο, παράνοµο, αφού ρητά προβλέπεται στον Κώδικα
Ποινικής Δικαιοσύνης ότι η προδικασία είναι µυστική και επιζήµιο,
διότι το µεν δυσχεραίνει το έργο της ανάκρισης, το δε θίγει
ενίοτε την τιµή και την υπόληψη ανθρώπων, οι οποίοι ενδεχοµέ-
νως στην πορεία να αποδεικνύονται αθώοι, περαιτέρω περιπτώ-
σεις, όπου η έλλειψη συντονισµού, το ασαφές της νοµοθεσίας,
η σύγκρουση αρµοδιοτήτων µεταξύ φορέων εξουσίας, η πολυ-
νοµία, πολλές φορές δε και η επιεικής µεταχείριση από τα δικα-
στήρια έχουν ως αποτέλεσµα η ασυδοσία ορισµένων να µαστίζει
ολόκληρες περιοχές.

Αναφέροµαι, κύριε Πρόεδρε, σε µία απαράδεκτη κατάσταση
που έχει δηµιουργηθεί στην εκλογική µου περιφέρεια, στα Χανιά,
όπου ελάχιστοι κακοί κτηνοτρόφοι αφήνουν αδέσποτα τα χιλιά-
δες ζώα τους -πρόβατα και κατσίκες- τα οποία καταστρέφουν τις
καλλιέργειες, τις ελιές, τα αµπέλια ολόκληρων περιοχών. Οχυ-
ρωµένοι πίσω από τις παραπάνω παθογένειες και τον φόβο που

διακατέχει τους παθόντες εξαιτίας της εν γένει βίαιης συµπερι-
φοράς τους ρηµάζουν ολόκληρες περιοχές. Πιθανολογώ ότι το
φαινόµενο δεν είναι µόνο τοπικό στην Περιφερειακή Ενότητα των
Χανίων και ακριβώς τα όργανα της Δικαστικής Αστυνοµίας µε την
καθοδήγηση έµπειρων εισαγγελικών λειτουργών είµαι βέβαιος
ότι θα συµβάλουν στην εξάλειψη του φαινοµένου.

Με τις διατάξεις τού υπό συζήτηση νοµοσχεδίου επιδιώκεται
η απλοποίηση και η επίσπευση της διαδικασίας της πλήρωσης
των θέσεων του προσωπικού της Υπηρεσίας της Δικαστικής
Αστυνοµίας, χωρίς να αµβλύνεται κατ’ ελάχιστον η αντικειµενική
και αξιοκρατική διαδικασία που θεσπίζεται µε τον ν.4963/2022.
Είναι φανερό ότι το σχέδιο νόµου το διακρίνει η ξεκάθαρη προ-
σήλωση στις αρχές της διαφάνειας και της αξιοκρατίας.

Το προσωπικό του πολιτικού τοµέα θα επιλέγεται πλέον µέσω
του γραπτού διαγωνισµού ο οποίος διενεργείται από το ΑΣΕΠ,
όπως για όλο το δηµόσιο, ενώ εκεί όπου πρακτικοί και αντικειµε-
νικά αιτιολογηµένοι λόγοι το επιβάλλουν θα µπορεί το Υπουργείο
Δικαιοσύνης να κινηθεί γρήγορα και µε διαφάνεια. Αναφέροµαι
στη διαδικασία µοριοδότησης για την επιλογή όσων στελεχώ-
σουν το αµιγώς αστυνοµικό κοµµάτι πάντα υπό τον έλεγχο του
ΑΣΕΠ.

Αποτελεσµατικότητα, διαφάνεια, αξιοκρατία, τρεις αρχές των
οποίων η υπηρέτηση καθορίζει την εµπιστοσύνη των πολιτών
προς τους θεσµούς, υπηρετούνται µε τη σειρά τους από όσα σή-
µερα καλούµαστε να εγκρίνουµε. Να µία ευκαιρία για καλή νο-
µοθέτηση που ελπίζω ότι θα τύχει της εποικοδοµητικής στάσης
τµήµατος τουλάχιστον των συναδέλφων της Αντιπολίτευσης.

Άλλωστε, κρίνοντας από τις συζητήσεις που είχαµε στην αρ-
µόδια επιτροπή, έχω διακρίνει µία κατ’ αρχάς θετική διάθεση από
διάφορα κόµµατα και αν αυτό αποτυπωθεί και στην Ολοµέλεια,
θα είναι κέρδος για την κοινοβουλευτική µας λειτουργία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υποστηρίζοντας αυτό το νοµο-
σχέδιο και φυσικά υπερψηφίζοντάς το έχουµε την ευκαιρία να
βάλουµε ένα µικρό λιθαράκι στη βελτίωση της λειτουργίας της.
Η ευρύτερη δυνατή συναίνεση και σήµερα, αλλά και σε κάθε
άλλη ευκαιρία σε παρόµοιες παρεµβάσεις είναι, νοµίζω, η καλύ-
τερη απόδειξη ότι ως πολιτικό και ως κοµµατικό σύστηµα αντι-
λαµβανόµαστε τα αιτήµατα και τις αγωνίες των πολιτών και
δουλεύουµε µαζί για τη βελτίωση της πολιτείας µας.

Η εµπιστοσύνη των πολιτών στους θεσµούς περνάει µέσα από
την αποτελεσµατική λειτουργία τους και σήµερα έχουµε όλοι και
όλες µία ευκαιρία να κάνουµε ένα σηµαντικό βήµα προς αυτή την
κατεύθυνση, ψηφίζοντας θετικά τις προτεινόµενες διατάξεις. Στο
χέρι µας είναι.

Σας ευχαριστώ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ σας ευχαρι-
στώ. 

Τον λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής κ. Δηµήτριος Μάντζος. Αµέσως
µετά τον λόγο θα πάρει ο κ. Κωτσός και ο κ. Ακτύπης και µετά η
Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ζωή
Ράπτη και όποιος άλλος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος έρθει,
θα παίρνει τη σειρά του µετά από δύο Βουλευτές.

Ορίστε, κύριε Μάντζο, έχετε τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να κάνω χρήση και λίγων λεπτών από τη δευτερο-

λογία µου για να το συνοψίσω όλο µαζί.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση διεξάγε-

ται, όπως είπαν όλοι οι συνάδελφοι από το πρωί, µέσα στο εξαι-
ρετικά βαρύ κλίµα που έχουν διαµορφώσει οι φονικές,
καταστροφικές πληµµύρες στη Θεσσαλία. Λίγα µόλις εικοσιτε-
τράωρα αφότου έσβησε και η τελευταία εστία φωτιάς στη Δαδιά,
στο σπάνιο αυτό οικοσύστηµα, ήρθε µία νέα φυσική καταστροφή
να συγκλονίσει την κοινωνία µας και να δοκιµάσει τις αντοχές του
κράτους. Εκφράζουµε, λοιπόν, και από αυτό εδώ το Βήµα την
οδύνη µας για τους νεκρούς, ευχόµαστε να βρεθεί σώος και ο
τελευταίος αγνοούµενος, ενώ βρισκόµαστε δίπλα σε κάθε συ-
νάνθρωπό µας που έχασε έναν δικό του, το σπίτι του, την καλ-
λιέργειά του, την κτηνοτροφική του µονάδα και λέµε ένα πολύ
µεγάλο ευχαριστώ, εκφράζουµε τη βαθιά, τη βαθύτερη ευγνω-
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µοσύνη µας και τον σεβασµό µας στις δυνάµεις που επιχειρούν
και κυρίως στους εθελοντές, στις νεαρές νοσηλεύτριες στον Πα-
λαµά, στα παιδιά στα σχολεία της Καρδίτσας και στα κλειστά γυ-
µναστήρια της Λάρισας και αλλού, σε όσους συµµετέχουν σε ένα
πυκνό δίκτυο εθελοντισµού που αποδεικνύει στην πράξη την κοι-
νωνική αλληλεγγύη και καλύπτει την απουσία της πολιτείας.

Όποιος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρέθηκε στις πληγείσες
περιοχές, διαπίστωσε ένα µικρό µέρος της καταστροφής. Οι δια-
στάσεις της, οι συνέπειές της είναι πραγµατικά ανυπολόγιστες
στις ζωές των ανθρώπων της περιοχής και στην παραγωγική
βάση της χώρας. Πρώτα και κύρια στην υγειονοµική κατάσταση
της Θεσσαλίας µε το µολυσµένο νερό, τα νεκρά ζώα στον κάµπο,
την περιορισµένη έως και ανύπαρκτη πρόσβαση σε ιατρικές υπη-
ρεσίες και φάρµακα.

Και επειδή άκουσα τον κ. Ταχιάο πριν να κατονοµάζει τον δή-
µαρχο της πλέον πληγείσας περιοχής, του Παλαµά, θέλει ιδιαί-
τερο θράσος να κάνεις κριτική σε εκείνους που υφίστανται την
κρίση στον τόπο τους, ιδίως όταν εκείνοι δεν είναι εδώ για να
απαντήσουν σε όσα λέει και τους καταλογίζει ο Υπουργός, δεν
είναι εδώ για να απαντήσουν για την έλλειψη του κρατικού συν-
τονισµού, να απαντήσουν για την έλλειψη εξοπλισµού και για τις
αντιφατικές οδηγίες που δίνονται στους δηµάρχους της περιο-
χής. Λίγη συστολή, λοιπόν, στη στοχοποίηση και την επίρριψη
ευθυνών.

Θα είναι πολύ δύσκολοι οι µήνες που θα ακολουθήσουν και
όσο η καταγραφή θα συνεχίζεται, οφείλει να ανοίξει και να εξε-
λιχθεί µία πολύ σοβαρή συζήτηση µε σεβασµό στα θύµατα και
εδώ σε δύο άξονες, στον άξονα της λογοδοσίας και της αποκα-
τάστασης, στη λογοδοσία και αναζήτηση ευθυνών. Ναι -δεν είναι
εδώ ο κ. Φλωρίδης- κύριε Υφυπουργέ, κύριε Υπουργέ, θα µιλή-
σουµε για ευθύνες, διότι σας άκουσα κι εγώ, όπως και όλοι, και
αισθανθήκαµε ότι ίσως πρέπει να ζητήσουµε και συγγνώµη που
σας ελέγχουµε, να σας ζητήσουµε συγγνώµη που ρωτάµε επί-
µονα εδώ στην Εθνική Αντιπροσωπεία ποιος φταίει γι’ αυτή την
καταστροφή.

Και επειδή µιλήσατε, µίλησε ο κ. Φλωρίδης, για «εθνική
κλάψα», δεν µπορώ να φανταστώ ότι ιδίως ο συγκεκριµένος
Υπουργός, ιδίως ο κ. Φλωρίδης, αναφέρεται στο ΠΑΣΟΚ. Προ-
φανώς δεν µπορεί να µιλάει εκείνος για το ΠΑΣΟΚ ως φορέα
«εθνικής κλάψας», για το ΠΑΣΟΚ των µεγάλων υποδοµών, της
εµπέδωσης της δηµοκρατίας, της ευρωπαϊκής προοπτικής της
χώρας µας και της Κύπρου. Διότι τον άκουσα να απαριθµεί µε
εξαιρετική ενάργεια όλα αυτά τα εθνικά επιτεύγµατα, αλλά δυ-
σκολεύτηκε να πει τη λέξη «ΠΑΣΟΚ», κάτι που είναι κατανοητό.

Τα ερωτήµατα, λοιπόν, είναι εδώ και ζητούν απαντήσεις. Τι
έγινε µετά την ηχηρή προειδοποίηση του 2020 µε τον «Ιανό»;
Έγιναν αντιπληµµυρικά έργα; Όσα έγιναν, έγιναν ποιοτικά; Άν-
τεξαν; Εδώ από αυτό το Βήµα µάς διαβεβαίωνε ο κύριος Πρω-
θυπουργός ότι η χώρα είναι πιο έτοιµη παρά ποτέ. Έγιναν,
λοιπόν, τα έργα, τα φράγµατα και τα αναχώµατα; Καθαρίστηκαν
τα κανάλια και οι ποταµοί; Γιατί οι µελέτες των επιστηµόνων έµει-
ναν πέντε χρόνια στα συρτάρια του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
µελέτες που περιέγραφαν µε ακρίβεια τον κίνδυνο πληµµύρας
σε κάθε σενάριο για τον κάµπο της Θεσσαλίας; Γιατί η Κυβέρ-
νηση αφαίρεσε από το Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας -
τι ειρωνεία, «Ανθεκτικότητας»!- τα αντιπληµµυρικά έργα;
Ειρήσθω εν παρόδω, το εν λόγω ταµείο αποδεικνύεται πως ανα-
θεωρείται, όσα «νόµπελ οικονοµικής ασυναρτησίας» και να απο-
νέµετε στο ΠΑΣΟΚ που σας τα έλεγε. Αυτή είναι άλλη µία
παρένθεση για τον κύριο Υπουργό, ο οποίος έχει πει πολλά και
έχει γράψει ακόµα περισσότερα για να επαινέσει την Κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας πολλούς µήνες πριν ο ίδιος αποτελέσει
µέλος της. Το να λέει, όµως, ότι ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης είναι ο
ίδιος συνώνυµος του Ταµείου Ανάκαµψης, πάει πολύ. Διότι το
Ταµείο Ανάκαµψης είναι µία γαλλογερµανική πρωτοβουλία του
Μαΐου του 2020 που υιοθετήθηκε από την επιτροπή, µία πρωτο-
βουλία που ακολουθεί µία πρόταση της ευρωπαϊκής σοσιαλδη-
µοκρατίας µέσα στα χρόνια της µεγάλης κρίσης, του ΠΑΣΟΚ και
των εταίρων του στην Ευρώπη που µιλούσαν για την ανάγκη στή-
ριξης των ευρωπαϊκών οικονοµιών του Νότου. Και τότε οι συνε-
ταίροι σας και οι σύµµαχοί σας στο Λαϊκό Κόµµα ναρκοθετούσαν

αυτή την προσπάθεια. Αυτή είναι η αλήθεια και όχι οι αγιογρα-
φίες του κ. Μητσοτάκη, στις οποίες, όντως, ο κύριος Υπουργός
Δικαιοσύνης έχει σπάνιο ταλέντο.

Πριν ξεχάσουµε αυτά που ξέραµε, ας µας πει η Κυβέρνηση
γιατί η Κοµισιόν, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, προσέφυγε δύο φορές
τα τελευταία χρόνια κατά της χώρας µας για παραβίαση της οδη-
γίας για τις πληµµύρες; Τι έγιναν οι προειδοποιήσεις των επιστη-
µόνων που είχαν προβλέψει το φαινόµενο µε ακρίβεια; Γιατί,
προβοκάρισε τον κύριο Υπουργό η αναφορά στις «βιβλικές» δια-
στάσεις της καταστροφής και παραδόθηκε σε µία θεολογική σχε-
δόν αναζήτηση.

Ξέρετε, από τη Βίβλο και τον Νώε, ο κόσµος έχει αλλάξει.
Έχουµε αποκτήσει την επιστήµη, έχουµε αποκτήσει ορθό λόγο,
µπορούµε και οφείλουµε να προλαµβάνουµε τα φυσικά φαινό-
µενα, ιδίως όταν οι επιστήµονες µας έχουν προειδοποιήσει γι’
αυτά. «Πολιτική προστασία» λέγεται και είναι ανθρώπινο έργο και
όχι θεϊκό. 

Ας µας απαντήσει, λοιπόν, η Κυβέρνηση στο γιατί τα µηνύµατα
εκκένωσης έφτασαν αργά στον Παλαµά, όπως και στο γιατί δεν
ενεπλάκη και αν έπρεπε να εµπλακεί νωρίτερα ο στρατός.
Έχουµε επιχειρησιακά σχέδια πολιτικής προστασίας; Και αν ναι,
τι προβλέπουν; Πότε επιτέλους θα καταλάβουµε ότι εκτός από
το κλίµα που αλλάζει ραγδαία γύρω µας, πρέπει να αλλάξει και
αυτή η ίδια η χώρα, αυτό το ίδιο το κράτος; Ζητάµε αξιολόγηση
παντού. Ζητάτε, ζητάµε, ναι και καλά κάνουµε, αλλά πρώτα απ’
όλα πρέπει να αξιολογούµαστε εµείς οι ίδιοι. Εγώ, εµείς αξιολο-
γούµαστε γι’ αυτά που λέµε εδώ µέσα.

Εσείς, κύριε Υφυπουργέ, αξιολογείστε για το έργο σας. Αξιο-
λογήθηκαν οι περιφερειάρχες σας; Αξιολογήθηκαν θετικά και
τους δώσατε χρίσµατα; Αξιολογήθηκε ο κ. Αγοραστός; Αξιολο-
γήθηκε ο κ. Μπέος που η Κυβέρνηση µοιράστηκε χαµόγελα µαζί
του στο Δηµαρχείο Βόλου, όταν η πόλη δεν είχε υδροδότηση και
ηλεκτροδότηση; Αξιολογήθηκε ο κ. Μπέος; Διότι σήµερα µαθαί-
νουµε ότι αρχίζει η αξιολόγηση και η διερεύνηση από κάπου
αλλού, από την Εισαγγελία του Αρείου Πάγου για τα κονδύλια
του «Ιανού» και για το αν αυτά πήγαν, όντως, σε αντιπληµµυρικά
έργα ή αν πήγαν σε οδοποιία, σε αθλητισµό, σε επικοινωνία. Γι’
αυτό ακριβώς ζητάµε τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής, για να
αναλάβει η Βουλή, η Εθνική Αντιπροσωπεία, ο θεσµικός χώρος
του δηµοκρατικού διαλόγου, τον ρόλο που της αναλογεί, για να
δούµε µε δικαιοσύνη τι δεν έγινε σωστά και να µπορέσουµε να
χαράξουµε µε αυτοπεποίθηση το µέλλον.

Πρέπει να µιλήσουµε επιτέλους για την αποκατάσταση και τη
θωράκιση της χώρας από τις φυσικές καταστροφές, αφού
βρούµε τα αίτια της καταστροφής. Διότι η ανοικοδόµηση της
Θεσσαλίας δεν µπορεί να γίνει µε παλιά υλικά. Η ανοικοδόµηση
και η θωράκιση της Θεσσαλίας είναι µία εθνική υπόθεση, αλλά
δεν µπορεί να γίνεται µε τα ίδια υλικά και γι’ αυτό και είναι απο-
λύτως αναγκαία η διαφάνεια στις πηγές χρηµατοδότησης και της
ευρωπαϊκής βοήθειας. Η Κυβέρνηση θα πρέπει να πει την αλή-
θεια για το πόσα κονδύλια και από ποια ταµεία, θα αξιοποιηθούν
πόσα ήταν αδιάθετα και πόσα θα χρησιµοποιηθούν τώρα από τα
κονδύλια που έρχονται από την Ευρώπη. 

Και, φυσικά, πρέπει να υπάρχει διαφάνεια κυρίως στον τρόπο
διάθεσης από εδώ και πέρα των πόρων, δηλαδή ποιος φορέας,
µε ποιες διαδικασίες θα το κάνει, µε απόλυτο σεβασµό των εθνι-
κών και ευρωπαϊκών κανόνων δηµοσίων συµβάσεων και µε ενί-
σχυση των δηµόσιων τεχνικών υπηρεσιών, µε ένα σχέδιο
ολοκληρωµένο που θα στηρίζεται σε επιστηµονική µελέτη ολι-
στική για ολόκληρο το πολύτιµο υδατικό διαµέρισµα της Θεσσα-
λίας και πάνω απ’ όλα µε εθνικό διάλογο και συνεννόηση, όχι µε
αλαζονεία. Δεν είναι δυνατόν να σας καταθέτουµε προτάσεις
εδώ µε πρώτο τον Πρόεδρο, τον Νίκο Ανδρουλάκη και να τις λοι-
δορείτε, αν δεν τις αγνοείτε. Δεν είναι δυνατόν να µας λέτε πως
δεν ξέρουµε τι σας λέµε, όταν τελικά αποδεικνύεται ότι εσείς
είστε αυτοί που δεν ξέρουν τι κάνουν, όταν έχετε αποτύχει να
προσαρµόσετε τη χώρα στις νέες κλιµατικές συνθήκες.

Μπαίνετε στον πέµπτο χρόνο διακυβέρνησης. Ως εδώ λοιπόν
µε το δήθεν επιτελικό κράτος της ανεπάρκειας! Ως εδώ µε τις
απευθείας αναθέσεις! Ως εδώ µε τις περιφέρειες που ενεργούν
ως αποκεντρωµένες υπηρεσίες µιας αυτάρεσκης συγκεντρωτι-
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κής κυβερνητικής δοµής, µιας κυβέρνησης που βλέπει στον κα-
θρέφτη της το µεγεθυµένο κάτοπτρό της και αφήνει µία κοινωνία
να αρκείται σε χαµηλές προσδοκίες, να αποδέχεται ότι µπορούν
να καταστρέφονται οικοσυστήµατα, να κινδυνεύουν κρίσιµες
αµυντικές εγκαταστάσεις, να πλήττονται µεγάλες υποδοµές και
πως όλα αυτά µπορούν να γίνουν, µάλιστα, χωρίς αναζήτηση ευ-
θυνών.

Οι θεσµοί, λοιπόν, κλονίζονται µε αυτές τις συµπεριφορές. Οι
θεσµοί κλονίζονται, αλλά πρέπει να µείνουν όρθιοι. Είναι η δηµο-
κρατία µας που πρέπει να µείνει όρθια, µε διαφάνεια, λογοδοσία
και δικαιοσύνη.

Μιλώντας για δικαιοσύνη και περνώντας στο νοµοσχέδιο, το
πεδίο της δικαιοσύνης δεν είναι ένας απλός τοµέας πολιτικής.
Θα το συνοµολογούσαν όλοι σε αυτή την Αίθουσα. Αφορά σε µία
πολιτειακή λειτουργία ανεξάρτητη. Άρα εξ ορισµού κάθε παρέµ-
βαση οφείλει να εντάσσεται σε ένα ευρύτερο µεταρρυθµιστικό
σχέδιο σαν κι εκείνο που οι δικές µας κυβερνήσεις στο παρελθόν,
µε τελευταία την κυβέρνηση στην πρώτη φάση της µεγάλης κρί-
σης, την κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ του Γιώργου Παπανδρέου, είχε κα-
ταρτίσει.

Είµαστε, λοιπόν, θετικοί επί της αρχής σε κάθε µεταρρυθµι-
στική πρωτοβουλία στο σύστηµα απονοµής δικαιοσύνης µε τη
συναίνεση των θεσµικών φορέων, όπως εν προκειµένω, αρκεί να
είναι πραγµατική µεταρρύθµιση και όχι ένα ακόµα συµπλήρωµα,
όχι µία διόρθωση ηµαρτηµένων. Δεν µπορεί η πρώτη πρωτοβου-
λία του Υπουργείου Δικαιοσύνης στον πολύπαθο χώρο που επο-
πτεύει να είναι µία οµολογία της πρόχειρης νοµοθέτησης που
προηγήθηκε. Η ειδική αγορήτριά µας, η Νάντια Γιαννακοπούλου,
εξέθεσε όλες τις παρατηρήσεις µε κάθε λεπτοµέρεια. Δεν θέλω
να επαναλάβω. Το ζητούµενο δεν είναι να δηµιουργηθεί ακόµη
ένα σώµα που δεν θα λειτουργήσει, εκτός αν η Κυβέρνηση θεω-
ρεί ότι το µοντέλο του Υπουργείου Πολιτικής Προστασίας και
Κλιµατικής Κρίσης είναι κάτι που πρέπει να ακολουθεί, να δηµι-
ουργεί δοµές που µένουν ανενεργές χωρίς οργανόγραµµα, κα-
νονιστικές πράξεις να µένουν εκκρεµείς, µεταρρυθµίσεις στα
χαρτιά και στους µπλε φακέλους του Μεγάρου Μαξίµου που την
κρίσιµη ώρα αναδεικνύονται και αποδεικνύονται ανεπαρκείς και
ανολοκλήρωτες.

Το ζήτηµα µε τη Δικαστική Αστυνοµία, όπως και µε κάθε ανα-
γκαίο θεσµό, δεν είναι να δηµιουργηθεί και να ιδρυθεί, αλλά κυ-
ρίως να λειτουργήσει στην πράξη, εν προκειµένω επ’ ωφελεία των
πολιτών που καταφεύγουν στη δικαιοσύνη. Πρέπει να στελεχωθεί
µε δίκαια και αξιοκρατικά κριτήρια, να λειτουργήσει µε διαφάνεια,
όχι όπως η Πανεπιστηµιακή Αστυνοµία που διαφηµίστηκε ως µία
τοµή που δήθεν ως δια µαγείας θα άλλαζε την εικόνα των πανεπι-
στηµίων και τελικά απέτυχε, παρά τις προειδο- ποιήσεις και τις
προτάσεις µας, που ακολουθούσαν άλλα ευρωπαϊκά κράτη. Προ-
χωρήσατε όχι εσείς, αλλά οι συνάδελφοί σας στην προηγούµενη
κυβέρνηση, σε ένα ιδεοληπτικό πείραµα καταδικασµένο σε απο-
τυχία. Τελικά, το Σώµα καταργήθηκε ουσιαστικά. Όσοι προσλή-
φθηκαν, όπως προσλήφθηκαν, αποµακρύνθηκαν από τα
πανεπιστήµια, για να καταλήξουν ειδικοί φρουροί. Για λίγο, µάλι-
στα, ακούσαµε ότι θα αποκτούσε ο καθένας από αυτούς και ένα
άλογο, αλλά τελικά παρέµειναν πεζοί.

Το θυµίζω αυτό ως µία πικρή εµπειρία για το πού µπορεί να
οδηγήσει η ιδεοληψία και η λογική των εύκολων λύσεων. Η Δι-
καστική Αστυνοµία συνέχεται µε το έργο της δικαιοσύνης και ο
λόγος αυτός από µόνος του πρέπει να αρκεί για να δοθεί από
την Κυβέρνηση ιδιαίτερη έµφαση στη διαφανή και αξιοκρατική
της στελέχωση και λειτουργία. 

Κι επειδή η δικαιοσύνη µε τη σειρά της συνέχεται άρρηκτα µε
τη δηµοκρατία µας, θα µου επιτρέψετε να ολοκληρώσω το τε-
λευταίο σηµείο και τµήµα της οµιλίας µου αναφερόµενος στην
τροπολογία που η Κοινοβουλευτική µας Οµάδα κατέθεσε σε ό,
τι αφορά στην κρατική χρηµατοδότηση των κοµµάτων. Καλού-
µαστε για µία ακόµη φορά και σήµερα και εδώ όλες και όλοι να
πάρουµε ένα αναγκαίο µέτρο, ακόµη ένα αναγκαίο µέτρο, σε νο-
µοθετικό επίπεδο, για να σταµατήσουν κάποιοι να υποδύονται
ότι παίζουν µε τους κανόνες του δηµοκρατικού παιχνιδιού απλώς
και µόνο για να επωφεληθούν οι ίδιοι και κάποιοι άλλοι πίσω από
αυτούς υλικά από αυτό. Πρέπει να προστατέψουµε τη δηµοκρα-

τία µας, το κράτος δικαίου, τον κοινοβουλευτισµό που κάποιοι
τον βλέπουν ως πρόσοδο, ως πηγή χρηµατοδότησης και όχι ως
ευθύνη.

Είναι µία πρωτοβουλία µε συµβολικό, αλλά και πραγµατικό πε-
ριεχόµενο, όπως και κάθε άλλη πρωτοβουλία που έχει αναλάβει
η παράταξή µας όλα τα τελευταία χρόνια για τη συµµετοχή κα-
ταδικασµένων προσώπων ή διαδόχων δήθεν κοµµατικών σχηµά-
των στις εκλογές στο κεντρικό ή στο αυτοδιοικητικό επίπεδο,
ιδίως στον Δήµο Αθηναίων, τον αρχαίο δήµο όπου γεννήθηκε η
δηµοκρατία. Είναι η ελάχιστη υποχρέωση που σας καλούµε να
εκπληρώσουµε όλες και όλοι µαζί, πρώτα η Κυβέρνηση και
έπειτα όλα τα κόµµατα του δηµοκρατικού τόξου. Άλλωστε, ειδικά
σε αυτές τις πολύ δύσκολες στιγµές που περνά η πατρίδα µας,
τη ρητορική µίσους, την ξενοφοβία, τον ρατσισµό, τον φασισµό,
να νικάς στην κοινωνία, στους δρόµους, στις γειτονιές, στους
χώρους δουλειάς, στα πανεπιστήµια, στα σχολεία, εκεί όπου η
ελπίδα µαταιώνεται, εκεί που τα όνειρα των νέων πέφτουν µε
ορµή πάνω στον τοίχο της απόγνωσης που ορθώνεται εµπρός
τους. Το µίσος και τη βία τα θεραπεύει η δηµοκρατία µε τα δικά
της µέσα, την παιδεία, τη συµµετοχή, τη συµπερίληψη, µε δηµό-
σιες πολιτικές για καλύτερη εκπαίδευση και καλύτερη εργασία,
υγεία, για κοινωνική δικαιοσύνη στην πράξη. 

Αυτός, άλλωστε, είναι ο δικός µας στόχος, ο στόχος του
ΠΑΣΟΚ, του Κινήµατος Αλλαγής, της ιστορικής δηµοκρατικής
παράταξης: δίκαιη ανάπτυξη, ισχυρό κοινωνικό κράτος, ανθεκτι-
κές υποδοµές, ασφάλεια, αξιοπρέπεια, προοπτική για όλους. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γε-

ώργιος Κωτσός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, θα µου

επιτρέψετε να εκφράσω τα βαθύτατα, τα ειλικρινή µου συλλυπη-
τήρια σε όλες τις οικογένειες των συµπατριωτών µου στην Καρ-
δίτσα και στη Θεσσαλία που έχασαν δικούς τους ανθρώπους,
αλλά και στους συµπατριώτες µου επίσης που υπέστησαν βά-
ναυσες ζηµιές στα σπίτια τους µένοντας χωρίς οικίες, στις περι-
ουσίες τους, στους αγρούς τους, στα ζώα τους από τον
κατακλυσµό του «Δανιήλ», από το πρωτόγνωρο φαινόµενο του
«Daniel» που ξεπέρασε κάθε πρόβλεψη. 

Ξέρετε, ζήσαµε πριν από τρία χρόνια στην Καρδίτσα και τον
«Ιανό». Μας έλεγαν τότε οι επιστήµονες ότι επρόκειτο για ένα
φαινόµενο που απαντάται στα τριακόσια, πεντακόσια χρόνια. Να
που όµως µέσα σε τρία χρόνια ήρθε ένα άλλο φαινόµενο τετρα-
πλάσιο σε ισχύ και τώρα οι επιστήµονες λένε ότι το συγκεκριµένο
φαινόµενο απαντάται στα χίλια, χίλια πεντακόσια χρόνια, στα δε-
καπέντε χιλιάδες χρόνια είπε κάποιος επιστήµονας. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι βρισκόµαστε µπροστά σε έναν
κόσµο που αλλάζει ραγδαία, σε έναν κόσµο που µεταβάλλεται
όχι λόγω της κλιµατικής κρίσης, αλλά λόγω της κλιµατικής κα-
τάρρευσης, σε έναν κόσµο που θα πρέπει να προσαρµοστούµε
τόσο σε επίπεδο ανθρωπογενούς περιβάλλοντος, όσο και σε επί-
πεδο υποδοµών, καλλιεργειών, κτηνοτροφίας, σε αυτά τα νέα
δεδοµένα. Και µάλιστα αυτό θα πρέπει να γίνει και πάρα πολύ
γρήγορα. 

Πολλή κουβέντα γίνεται για τις υποδοµές, δηλαδή για το αν
αυτές άντεξαν ή για το αν υπήρξαν έργα σε ρέµατα, σε υποδο-
χείς υδατικών πόρων, κ.λπ.. Θα σας δώσω µόνο ένα παράδειγµα.
Ο Μέγας είναι ένας παραπόταµος του Παµίσου και στη συνέχεια
του Πηνειού. Όταν ήµουν Δήµαρχος στο Μουζάκι είχε εύρος κοί-
της τέσσερα µέτρα. Πριν οκτώ χρόνια περίπου, τον διαπλατύ-
ναµε στο τετραπλάσιο, στα δεκαέξι µέτρα. Σας πληροφορώ ότι
τα πληµµυρικά φαινόµενα και τα πληµµυρικά νερά του Μέγα ξε-
πέρασαν κάθε προηγούµενο. 

Προσπαθώ να εξηγήσω ότι η ένταση και το µέγεθος του φαι-
νοµένου δεν µπορούσε να απορροφηθούν σε καµµία περίπτωση
από τις υπάρχουσες υποδοµές. Και είναι αλήθεια ότι µετά τον
«Ιανό» έγιναν αντιπληµµυρικά έργα. Ένα εξ αυτών ήταν και η δια-
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µόρφωση της κοίτης του Παµίσου ποταµού στην πόλη που ήµουν
δήµαρχος, στο Μουζάκι, που απέτρεψε τα χειρότερα, διότι αν
δεν είχαν γίνει αυτά τα έργα, σήµερα πιθανότατα το Μουζάκι να
µην υπήρχε. Θα µου πείτε, ήταν ικανά αυτά τα έργα να αντιµε-
τωπίσουν το σύνολο του φαινοµένου; Προφανώς όχι. Μα, όλη η
Θεσσαλία µετατράπηκε σε λιµνοθάλασσα. Τριακόσια χιλιοστά
νερού είχαν πέσει στον «Ιανό» και εδώ είχαµε πάνω από χίλια! 

Ξέρετε, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, είµαι βέβαιος ότι
οι συµπολίτες µου στη Θεσσαλία βλέποντας τη σηµερινή συζή-
τηση στη Βουλή δεν νιώθουν και πολύ ευχάριστα. Δεν περίµεναν
αυτήν την εικόνα από το Κοινοβούλιο, δηλαδή της στείρας αντι-
παράθεσης, της προσπάθειας προσπορισµού µικροκοµµατικών
ή µικροπολιτικών κερδών. 

Θα προτιµούσε η κοινωνία να δει τη Βουλή να αντιδρά όπως η
ίδια αντέδρασε στο φαινόµενο, καθώς ξέρετε ότι κατά τη διάρ-
κεια αυτών των ηµερών η κοινωνία των πολιτών απέδειξε ότι µπο-
ρεί να είναι ενωµένη µπροστά σε δύσκολες καταστάσεις. Μπορεί
να αντιδρά µε αλληλεγγύη, µε εθελοντισµό, µε αλτρουισµό. Και
ήταν αξιοθαύµαστη πραγµατικά η αντίδραση όχι µόνο των Καρ-
διτσιωτών, αλλά και του συνόλου της ελληνικής κοινωνίας στην
προσπάθεια συµπαράστασης, βοήθειας και αλληλεγγύης στους
πληγέντες ανεξαρτήτως κοµµάτων, χρωµάτων, ηλικιών. 

Και το συγκινητικότερο όλων ξέρετε ποιο ήταν; Η νέα γενιά,
που πολλές φορές την κατηγορούµε ότι είναι αµέτοχη, ότι είναι
αδιάφορη ότι δεν συµµετέχει. Θέλω να καταθέσω ότι όλα τα νέα
παιδιά της Καρδίτσας έδωσαν τον καλύτερο τους εαυτό εθελον-
τικά, βοηθώντας τους ανθρώπους που είχαν ανάγκη. Ιδιαίτερα
θα ήθελα να κάνω µια αναφορά στους οργανωµένους φιλάθλους
του µεγαλύτερου σωµατείου της Καρδίτσας, της Αναγέννησης,
που ήταν εκεί πρωί, µεσηµέρι, βράδυ στις δοµές που φιλοξενού-
σαν τους άστεγους προκειµένου να συνδράµουν να βοηθήσουν,
αλλά και σε όλες και όλους τις Ελληνίδες και τους Έλληνες, που
από το υστέρηµά τους έστειλαν βοήθεια στους πληµµυροπαθείς
της Καρδίτσας και της Θεσσαλίας. 

Οφείλω µία απάντηση στον εκτελούντα χρέη Προέδρου του
ΣΥΡΙΖΑ. Ξέρετε, ο ελληνικός λαός δεν έχει µνήµη ψαριού, ούτε
κανείς προέρχεται από παρθενογένεση. Ο ΣΥΡΙΖΑ, που τώρα
από τα ασφαλή έδρανα της Αντιπολίτευσης έχει µαγικές λύσεις
για τέτοιου είδους προβλήµατα, δοκιµάστηκε στο πεδίο, δοκιµά-
στηκε στην πράξη και µάλιστα σε φαινόµενα µε πολύ µικρότερη
ένταση. Θα θυµάστε όλοι και τις τραγικές συνέπειες από εκείνα
τα φαινόµενα υποδεέστερης έντασης, όχι µόνο του «Ιανού» όχι
µόνο του «Δανιήλ», αλλά και του «Ιανού». Η αναποτελεσµατικό-
τητα του σηµερινού κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
όταν ήταν κυβέρνηση, δεν αποδείχτηκε µόνο στην αντιµετώπιση
του προβλήµατος, αλλά και στην αποκατάσταση στη συνέχεια. 

Εµείς είµαστε εδώ, όπως πράξαµε και στον «Ιανό», για να στα-
θούµε στο πλευρό των πληγέντων, να σταθούµε στο πλευρό των
Θεσσαλών. Μην βιάζεστε να ξεγράψετε τη Θεσσαλία και τους
Θεσσαλούς, µην βιάζεστε να κάνετε µνηµόσυνο. Θα σταθούµε
όρθιοι, θα την ξαναφτιάξουµε τη Θεσσαλία, γιατί πιστεύουµε
στον τόπο µας, πιστεύουµε στους εαυτούς µας και εµπιστευό-
µαστε τον Κυριάκο Μητσοτάκη και την Κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας που έδωσε δείγµατα γραφής κατά τον «Ιανό»:
κινήθηκε γρήγορα, άµεσα, αποτελεσµατικά και ουσιαστικά. Αυτό
θα πράξουν και τώρα αξιοποιώντας στον µέγιστο δυνατό βαθµό
όλους τους διαθέσιµους πόρους, προκειµένου να ανακουφι-
στούν οι πληγέντες, αλλά και να ξαναστήσουµε τον παραγωγικό
και οικονοµικό ιστό της Θεσσαλίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Διονύσιος Ακτύπης και αµέσως µετά τον λόγο θα πάρει η Κοινο-
βουλευτική Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ζωή Ράπτη
και θα συνεχίσουµε µε τον κατάλογο των συναδέλφων Βουλευ-
τών. 

Κύριε Ακτύπη, έχετε τον λόγο.
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΑΚΤΥΠΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προτού ει-

σέλθω στην ουσία του παρόντος νοµοσχεδίου, θέλω και εγώ µε
τη σειρά µου να εκφράσω τα συλλυπητήριά του στις οικογένειες
των ανθρώπων που έχασαν τη ζωή τους στις πρόσφατες κατα-
στροφές και τη συµπαράστασή µου σε όλους όσοι επλήγησαν.

Θέλω επίσης να ευχαριστήσω όλα τα στελέχη του κρατικού
µηχανισµού, της Πυροσβεστικής, της Αστυνοµίας, τις Ένοπλες
Δυνάµεις και τους εθελοντές µας για την υπερπροσπάθεια την
οποία κατέβαλαν για να σώσουν όλους τους συµπολίτες µας. 

Πρέπει να τονίσω και από αυτό εδώ το Βήµα, ώστε να το γνω-
ρίζουν όλοι, όπως έχει δηλώσει ήδη και ο Πρωθυπουργός Κυριά-
κος Μητσοτάκης, ότι κράτος και κυβέρνηση θα είναι δίπλα στους
πληγέντες. Ο κρατικός µηχανισµός και οι αρµόδιες υπηρεσίες
έχουν ήδη κινητοποιηθεί. Θα υποστηρίξουµε µε κάθε δυνατό
τρόπο όσους έχουν ανάγκη. Αυτό κάναµε καθ’ όλη τη διάρκεια
της έως τώρα διακυβέρνησης και αυτό θα συνεχίσουµε να κά-
νουµε. Μάλιστα χθες ο Πρωθυπουργός κατάφερε σε συνεργασία
µε την πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής να λάβει η πατρίδα
µας βοήθεια ύψους 2,25 δισεκατοµµυρίων ευρώ από την Ευρω-
παϊκή Ένωση για τις καταστροφές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πατρίδα µας βίωσε µε πικρό
τρόπο τις συνέπειες ενός ακραίου καιρικού φαινοµένου. Από
αυτό, όµως, το σκοτάδι θα βγούµε πιο δυνατοί και ενωµένοι, µε
σκληρή δουλειά, ειλικρίνεια αλληλεγγύη και αγώνα για να νική-
σουµε όσα µας κρατούν πίσω. Προηγουµένως και ο κ. Ταχιάος
και ο κ. Σταϊκούρας απάντησαν σε όλες τις ερωτήσεις οι οποίες
έγιναν. Ο κ. Ταχιάος σάς είπε ότι είναι άλλα τα αντιπληµµυρικά
έργα που γίνονται αυτή τη στιγµή και άλλα τα έργα τα οποία τα
οποία χρειάζονται χρόνο. Θα σας αναφέρω ένα παράδειγµα το
οποίο αφορά τη δική µου περιοχή, τη Ζάκυνθο. Από το 2018
υπάρχει µια περιοχή στις Αλυκές η οποία πληµµυρίζει, µε ένα
ρέµα συγκεκριµένο. Έχει αρχίσει να εκπονείται µια µελέτη από
το 2018 και σήµερα που επισκέφθηκα και το Υπουργείο Υποδο-
µών είδα ότι βρισκόµαστε στις περιβαλλοντικές µελέτες. Είναι
ένας ολόκληρος σχεδιασµός για το πώς θα διοχετευθούν τα
ύδατα. 

Έργα υποστήριξης και αντιπληµµυρικά βεβαίως και έχουν
γίνει. Και στη Ζάκυνθο έχουν γίνει και συνεχίζουν να γίνονται και
καθαρίζονται τα ρέµατα, οι κοίτες των ποταµών και τα φερτά
υλικά. Αλήθεια, µε αυτό το φαινόµενο το οποίο ξέσπασε είχαν τη
δυνατότητα αυτοί οι χείµαρροι, τα ποτάµία να µπορέσουν να
απορροφήσουν όλους αυτούς τους τόνους νερού που έπεσαν
µέσα σε σύντοµο χρονικό διάστηµα; Σε καµµία περίπτωση. Πρέ-
πει βέβαια να κάνετε και τη δουλειά σας, να κάνετε αντιπολί-
τευση. Νοµίζω ότι δεν περιποιεί τιµή σε µία δύσκολη στιγµή που
βρίσκεται αυτή την ώρα η πατρίδα µας και η Θεσσαλία να κάνετε
αυτό το οποίο κάνετε σε µία στείρα αντιπαράθεση και µόνο και
νοµίζω ότι καλό είναι όλοι µας να συµβάλουµε και να βοηθή-
σουµε, ούτως ώστε ξανά η Θεσσαλία να βρει τους βηµατισµούς
της και να επανέλθει στην κανονικότητα.

Ας πάµε τώρα στην ουσία του νοµοσχεδίου. Η ίδρυση της Δι-
καστικής Αστυνοµίας υπήρξε όπως γνωρίζετε σχέδιο δεκαετιών.
Έγιναν πολλές προσπάθειες από πολλές κυβερνήσεις για να
µπορέσουν να συστήσουν τη Δικαστική Αστυνοµία. Δεν κατάφε-
ραν να το κάνουν. Μας καταγγείλατε για το γεγονός ότι το 2022
φέραµε το νοµοσχέδιο και συστήσαµε τη Δικαστική Αστυνοµία.
Τώρα βελτιώνουµε περισσότερο την κατάσταση. Και εδώ είχατε
πρόβληµα. Το γεγονός ότι όλα αυτά τα προηγούµενα δεκάδες
χρόνια δεν έγινε η σύσταση της Δικαστικής Αστυνοµίας, νοµίζω
ότι δείχνει πόσο δύσκολο είναι το εγχείρηµα αυτό και πώς πρέπει
να οργανωθεί. 

Η πραγµατικότητα συνεχώς αποδεικνύει ότι το εγχείρηµα,
όπως είπα, δεν ήταν απλό ούτε αυτονόητο. Για τη Νέα Δηµοκρα-
τία και την Κυβέρνηση η δικαιοσύνη είναι πυλώνας του κράτους
δικαίου και της δηµοκρατίας. Δώσαµε και θα συνεχίσουµε να δί-
νουµε ιδιαίτερη βαρύτητα στην προώθηση µεταρρυθµίσεων που
θα µας οδηγήσουν σε µία δίκαιη Ελλάδα. 

Η µείωση των καθυστερήσεων στην απονοµή δικαιοσύνης
είναι ένα από τα κορυφαία στοιχήµατα της δεύτερης τετραετίας
της Κυβέρνησης, καθώς δεν υπάρχει έκβαση της δικαιοσύνης
που να µην επηρεάζει την καθηµερινότητα των πολιτών. Πρέπει
να επαναφέρουµε συνολικά στην κοινωνία το αίσθηµα της δικαιο-
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σύνης και της εµπιστοσύνης των θεσµών.
Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν παίξαµε ούτε παιχνί-

δια µε τη δικαιοσύνη ούτε προσπαθήσαµε να χειραγωγήσουµε
τους αρµούς. Αντιθέτως προχωρούµε σε µεταρρυθµίσεις και
τοµές, όπως το παρόν νοµοσχέδιο, µε κεντρικό άξονα την ορθή
και ταχύτερη λειτουργία της. Σκοπός του νόµου ήταν και εξακο-
λουθεί να είναι η υποβοήθηση του έργου των δικαστικών και ει-
σαγγελικών αρχών της χώρας, καθώς η διασφάλιση της
εύρυθµης λειτουργίας των δικαστικών υπηρεσιών, τις οποίες θα
ενισχύσουµε µε νέο εξειδικευµένο προσωπικό του Υπουργείου
Δικαιοσύνης αστυνοµικών και προανακριτικών καθηκόντων, που
απαιτούν φυσικά ειδικές επιστηµονικές γνώσεις.

Κατά το υφιστάµενο νοµικό πλαίσιο, αυτές οι διαδικασίες
ασκούνταν µέχρι πρότινος από το προσωπικό της ελληνικής
αστυνοµίας και ιδιώτες, µε αποτέλεσµα την εµφάνιση δυσλει-
τουργιών και την καθυστέρηση πολλές φορές στην απονοµή της
δικαιοσύνης. 

Για την καλύτερη λειτουργία της η νέα υπηρεσία διαρθρώθηκε
σε αστυνοµικό και πολιτικό τοµέα. Ειδικότερα, αυτή η διαφορο-
ποίηση αφορά το ένστολο προσωπικό από τη µία µεριά, το οποίο
θα έχει ως βασική του αρµοδιότητα την φύλαξη των χώρων των
δικαστηρίων και την επίδοση δικογράφων και δικαστικών αποφά-
σεων. Από την άλλη πλευρά, το πολιτικό προσωπικό, το οποίο θα
έχει και επιστηµονικές γνώσεις, θα µπορεί να συµβάλλει ουσια-
στικά µε τις γνώσεις του στην προανακριτική διαδικασία αλλά και
σε όποια ανάγκη γνωµοδότησης προκύψει από τις εισαγγελικές
ή ανακριτικές αρχές. 

Το παρόν σχέδιο νόµου, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν επι-
ταχύνει µόνο τις διαδικασίες απονοµής της δικαιοσύνης, αλλά
βοηθά ουσιαστικά στην καλύτερη λειτουργία των δικαστηρίων.
Επίσης, επί της ουσίας ελευθερώνονται από αυτές τις διαδικα-
σίες δεκάδες άνδρες και γυναίκες της ελληνικής αστυνοµίας,
που µέχρι πρότινος εκτελούσαν τη φύλαξη των δικαστηρίων και
την επίδοση δικογράφων. Με τον αστυνοµικό τοµέα της δικαστι-
κής αστυνοµίας λοιπόν θα αποδεσµεύσουµε σταδιακά και σύµ-
φωνα µε τη ρητή διάταξη του νοµοσχεδίου µέχρι τις 30 Ιουνίου
του 2024 την ελληνική αστυνοµία από τα καθήκοντα τα οποία επι-
τελεί σήµερα, προς υποβοήθηση του έργου της δικαιοσύνης. 

Αποτέλεσµα αυτού είναι δύο µε δυόµισι χιλιάδες αστυνοµικοί
να µπορούν επιτέλους να ασκήσουν αµιγώς τα αστυνοµικά τους
καθήκοντα. Ενισχύουµε έτσι και το διαθέσιµο προσωπικό για την
τήρηση και την εµπέδωση του κλίµατος ασφάλειας στην ελληνική
κοινωνία. 

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως αντιλαµ-
βανόµαστε, το παρόν νοµοθέτηµα έρχεται να λύσει προβλήµατα
δεκαετιών και συµβάλλει στην επιτάχυνση της απονοµής δικαιο-
σύνης. Το συζητούµενο σχέδιο νόµου και η σύσταση της δικα-
στικής αστυνοµίας είναι ένα αίτηµα δεκαετιών, που επιτέλους
ικανοποιείται. Για όλους αυτούς τους λόγους σας καλώ να υπερ-
ψηφίσουµε το παρόν νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ
και για τη συνέπεια στον χρόνο.

Τον λόγο τώρα έχει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Ζωή Ράπτη.

ΖΩΗ ΡΑΠΤΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι Βουλευτές, επιτρέψτε µου πρώτα απ’ όλα να εκ-
φράσω τη βαθύτατη θλίψη µου για τη σκληρή δοκιµασία που
υφίσταται η χώρα µας όλο αυτό το διάστηµα αλλά και οι πληγέν-
τες συµπολίτες µας στη Θεσσαλία, όπως επίσης τα θερµά µου
συλλυπητήρια σε όλους όσοι έχασαν τους δικούς τους ανθρώ-
πους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι συνθήκες που βιώνουµε όλο
αυτό το διάστηµα όντας στη δίνη της κλιµατικής αλλαγής είναι
εξωπραγµατικές. Όπως επισήµαναν κατά κόρον οι ειδικοί επιστή-
µονες είναι αληθές ότι στην Ελλάδα µέσα σε τρεις µόνο µέρες
έπεσε τόση βροχή όση πέφτει στη Γερµανία σε έναν ολόκληρο
χρόνο. Αυτό λοιπόν είναι εξωπραγµατικές συνθήκες και, ναι, δεν
έχει ξαναγίνει. 

Τα δε ακραία φαινόµενα της κλιµατικής αλλαγής, τα οποία βιώ-

νουµε µε τραγικές συνέπειες στη χώρα µας, είναι προφανές ότι
επηρέασαν και χιλιάδες άλλους συνανθρώπους µας, όπως το εί-
δαµε µέσα από τα µέσα ενηµέρωσης σε ολόκληρη την Ευρώπη
και σε πάµπολλα σηµεία του πλανήτη. Όπως η χώρα µας, έτσι
και δεκάδες άλλες ευρωπαϊκές χώρες δοκιµάστηκαν από το
µένος των βροχοπτώσεων από το 2020 και µετά και, παρά τις τι-
τάνιες προσπάθειες των κρατικών τους µηχανισµών, χώρες,
όπως η Γερµανία, το Ηνωµένο Βασίλειο, η Ισπανία, το Βέλγιο, η
Ιταλία, η Αυστρία δεν κατάφεραν να αποτρέψουν την απώλεια
ανθρώπινων ζωών αλλά και την καταστροφή περιουσιών και πα-
ραγωγικών δοµών. 

Και θα ήθελα ειλικρινά να εξάρω για τη χώρα µας, για µία
ακόµη φορά, την αυτοθυσία των ανθρώπων που βρέθηκαν και
βρίσκονται καθηµερινά στην πρώτη γραµµή και διακινδυνεύουν
τη ζωή τους για να σώσουν τον συνάνθρωπο. Τους είδαµε στις
πυρκαγιές, τους είδαµε και τώρα στις καταστροφικές πληµµύ-
ρες, γιατί είναι οι πυροσβέστες µας, είναι τα στελέχη της ΕΜΑΚ,
τα στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων, της Αστυνοµίας, αλλά και
οι αυτοδιοικητικοί µας, και οι εθελοντές µας, και οι τεχνικοί, που
αγωνίζονται καθηµερινά για να αποκαταστήσουν τις υποδοµές. 

Από την πρώτη στιγµή ο Πρωθυπουργός και η Κυβέρνηση έθε-
σαν σαν πρώτη προτεραιότητα την ανθρώπινη ζωή. Γιατί ναι,
αυτό είναι το µοναδικό πράγµα που αν χαθεί δεν αποκαθίσταται. 

Ως δεύτερη προτεραιότητα έθεσαν την αποκατάσταση των πε-
ριουσιών και των υποδοµών αλλά και την ποικιλόµορφη στήριξη
των συνανθρώπων µας που επλήγησαν, έτσι ώστε να µπορέσουν
να γυρίσουν και πάλι γρήγορα στα σπίτια τους. Οι πληγέντες θα
στηριχθούν µε τα απαραίτητα κονδύλια, προκειµένου να αποκα-
τασταθούν οι ζηµιές που άφησε πίσω της η πληµµύρα.

Με τα µέτρα που ανακοινώθηκαν, όπως η οικονοµική ενίσχυση
για τις πρώτες ανάγκες και την οικοσκευή, η παροχή της στεγα-
στικής συνδροµής, η επιδότηση του ενοικίου, η κρατική αρωγή
στις πληγείσες επιχειρήσεις και τους αγρότες µας, η αναστολή
καταβολής των φορολογικών υποχρεώσεων αλλά και οι πράξεις
αναγκαστικής εκτέλεσης, η Κυβέρνηση θα κάνει ό,τι είναι δυνα-
τόν για να απαλύνει τον πόνο των συµπολιτών µας και να σταθεί
η Θεσσαλία ξανά στα πόδια της. 

Ήδη λειτουργεί η πλατφόρµα της πρώτης αρωγής, που έλαβε
µέχρι χθες δύο χιλιάδες διακόσιες πενήντα οκτώ οριστικές αιτή-
σεις και χίλιες εννιακόσιες είκοσι προσωρινές για τις περιφερει-
ακές ενότητες της Μαγνησίας, των Τρικάλων και της Καρδίτσας
και σήµερα τέθηκε σε λειτουργία και η πλατφόρµα για τις περι-
φερειακές ενότητες της Λάρισας και της Φθιώτιδας, ενώ έχουν
ήδη γίνει τέσσερις χιλιάδες διακόσιες αυτοψίες και καταγραφές
σε σπίτια καθώς και εξακόσιες και πλέον αυτοψίες σε πληττόµε-
νες επιχειρήσεις σε όλη την περιοχή της Θεσσαλίας. 

Παράλληλα, δόθηκε έκτακτη χρηµατοδότηση 52 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ στους ΟΤΑ, καθώς και έκτακτη χρηµατοδότηση 11
εκατοµµυρίων ευρώ για κάλυψη των αναγκών των κτηνοτρόφων
µας σε ζωοτροφές. Τέλος, µπήκε πλαφόν στην τιµή του εµφια-
λωµένου νερού στη Θεσσαλία µετά από περιστατικά αθέµιτης
κερδοφορίας. 

Εξάλλου νοµίζω ότι όλοι ενηµερωθήκαµε από την Περιφέρεια
Θεσσαλίας ότι περισσότερα από εξήντα αντιπληµµυρικά έργα
εξελίσσονται ή ολοκληρώθηκαν από το 2019 στην Περιφέρεια
της Θεσσαλίας ύψους 140 εκατοµµυρίων ευρώ και αφορούν,
όπως ανέφερε η περιφέρεια, σε όλες τις περιφερειακές ενότητες
της περιοχής. Έργα τέτοια είναι οι καθαρισµοί ρεµάτων, η κατα-
σκευή υδατορεµάτων, τάφρων και αναχωµάτων και εκτιµώ ότι τη
Δευτέρα θα έχουµε µία εκτενέστερη ανάλυση των όσων έχουν
γίνει σύµφωνα µε την αρµοδιότητα πάντα της περιφέρειας και
από τον ίδιο τον Υπουργό, τον κ. Σταϊκούρα, ο οποίος θα βρίσκε-
ται εδώ για να απαντήσει σε επίκαιρη ερώτηση της Πλεύσης
Ελευθερίας. 

Τώρα, σε σχέση µε τους ισχυρισµούς της Αντιπολίτευσης για
τα αντιπληµµυρικά έργα, τα οποία δήθεν απεντάχτηκαν από το
ταµείο ανάκαµψης, να θυµίσω ότι το ταµείο ανάκαµψης για
πρώτη φορά ενίσχυσε τη χώρα µας ουσιαστικά τον Απρίλιο του
2022. Οι ισχυρισµοί αυτοί δεν ευσταθούν. Αντιθέτως, κανένα
έργο της Θεσσαλίας δεν απεντάχθηκε από το ταµείο ανάκαµψης,
αλλά τα έργα που απεντάχθηκαν ήταν έργα που αφορούσαν σε
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άλλες περιφερειακές ενότητες, στην Αµβρακία, στην Αµφιλοχία,
στο Λουτράκι και το Ωραιόκαστρο, έργα τα οποία, όχι δεν θα
αναβληθούν, θα γίνουν, απλώς θα ενταχθούν σε άλλα χρηµατο-
δοτικά εργαλεία. 

Πέραν αυτού, η Αντιπολίτευση και συγκεκριµένα ο εκπρόσω-
πος του ΠΑΣΟΚ µίλησε για την ανακατανοµή του ταµείου ανά-
καµψης, που τάχα όταν οι ίδιοι δήλωναν ότι θέλουν να γίνει
ανακατανοµή δεν γινόταν, τώρα όµως το πρώτο µπόρεσε να
γίνει. Η πραγµατικότητα είναι ότι ανακατανοµή των πόρων του
ταµείου ανάκαµψης υπό κανονικές συνθήκες δεν µπορεί να γίνει
και τούτο διότι απαιτείται αλλαγή των ευρωπαϊκών κανονισµών,
που εγκρίνονται ακριβώς από είκοσι επτά χώρες. Η ανακατανοµή
µπορεί να γίνει µόνο υπό έκτακτες συνθήκες µεγάλων φυσικών
καταστροφών σαν αυτές που ζούµε τώρα. Γι’ αυτό και η Ελλάδα
ζήτησε την ανακατανοµή των κονδυλίων και το αίτηµά της αυτό
έγινε δεκτό. 

Φανταστείτε λοιπόν να εµφανίζονταν συνεχώς χώρες, χωρίς
να υπάρχουν έκτακτες συνθήκες, και να ζητούν διαρκώς επανα-
διαπραγµάτευση της ανακατανοµής των πόρων. Κάτι τέτοιο είναι
προφανές ότι δεν αγγίζει την πραγµατικότητα.

Κυρίες και κύριοι, πέρα από την αποκατάσταση των ζηµιών,
έγινε καταφανές από τα πρόσφατα τραγικά γεγονότα ότι απαι-
τείται ως χώρα να προχωρήσουµε άµεσα σε συνολικό επανασχε-
διασµό των µηχανισµών και αρµοδιοτήτων της τοπικής
αυτοδιοίκησης. Και τούτο, προκειµένου να µπορέσουµε να ενι-
σχύσουµε την ικανότητά µας να ανταποκρινόµαστε σε τέτοια και-
ρικά φαινόµενα και να µην κινδυνεύσουν άνθρωποι µας ποτέ
ξανά. Ιδιαίτερα όµως σηµαντική ήταν και η στήριξη από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση που δόθηκε χθες, όταν ο Πρωθυπουργός συ-
νάντησε στο Στρασβούργο την Πρόεδρο της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής κ. Ούρσουλα Φον Ντερ Λάιεν. 

Δεν θυµάµαι άλλον Πρωθυπουργό σε τόσο σύντοµο χρονικό
διάστηµα µετά από µία τραγική καταστροφή να έχει την επόµενη
κιόλας µέρα επισκεφθεί την Ευρωπαϊκή Ένωση και βεβαίως µε
την παρουσία πέντε Επιτρόπων να συναποφασίζουν και να απο-
φαίνονται για τη διάθεση 2,5 δισεκατοµµυρίων για τη χώρα. Αυτό
πρέπει να το πιστώσουµε. Και είναι αλήθεια ότι η οικονοµία είναι
σήµερα πιο ισχυρή γιατί η χώρα µας πήρε την πολυπόθητη ανα-
βάθµιση µε την επενδυτική βαθµίδα πριν από λίγες µέρες. 

Χρειαζόµαστε όµως και την αρωγή της Ευρώπης γιατί η διε-
θνής συνεργασία και υποστήριξη, πέραν της οικονοµικής στήρι-
ξης αφορά και σε µία βεντάλια θεµάτων. Από τον πολεοδοµικό
σχεδιασµό, την τεχνική υποστήριξη και τις κατάλληλες προδια-
γραφές, αλλά και τα µέσα εξοπλισµού της πολιτικής προστασίας,
είναι ζωτικής σηµασίας για την άµεση επιτάχυνση των διαδικα-
σιών απορρόφησης των αποζηµιώσεων, ακριβώς για να αντιµε-
τωπίσουµε την κλιµατική αλλαγή, η οποία αποτελεί για όλους µας
υπαρξιακή απειλή. Η λήψη και η απορρόφηση των χρηµατοδοτι-
κών κονδυλίων είναι ένα µη κοµµατικό ζήτηµα γιατί µετά από όσα
ακούστηκαν σε αυτή την Αίθουσα πρέπει να τονίσω ότι πρέπει
να έχει την υποστήριξη όλου του πολιτικού φάσµατος, χωρίς
απαξίωση και αφορισµούς. 

Αφορά όλους τους πολίτες και κυρίως αφορά τους πληγέντες.
Κυρίες και κύριοι, σε σχέση µε το σηµερινό νοµοσχέδιο, συζη-
τούµε σήµερα εκείνες τις αναγκαίες τροποποιήσεις και βελτιώ-
σεις εκείνο του νόµου που έφερε η Νέα Δηµοκρατία πέρυσι, τον
ν.4963/22 για τη σύσταση και λειτουργία της Δικαστικής Αστυ-
νοµίας, ενός θεσµού που νοµίζω όλοι συµφωνήσαµε εδώ σε αυτή
την Αίθουσα, ήταν ένα αίτηµα πολλών δεκαετιών και όλοι ανα-
γνωρίζαµε την αναγκαιότητα του. 

Ο θεσµός της Δικαστικής Αστυνοµίας θα βοηθήσει σηµαντικά,
όπως ειπώθηκε, το έργο των δικαστών και εισαγγελικών αρχών,
καθώς και την εύρυθµη λειτουργία των δικαστικών υπηρεσιών,
ακριβώς µε την ανάθεση των γνωστών αστυνοµικών και προανα-
κριτικών καθηκόντων που όσοι διακονούµε τη δικαιοσύνη τα γνω-
ρίζουµε σε νέα στελέχη της Δικαστικής Αστυνοµίας, έργα τα
οποία µέχρι σήµερα ασκούνταν από το προσωπικό της Ελληνικής
Αστυνοµίας και ιδιώτες πραγµατογνώµονες. 

Όσοι έχουµε υπηρετήσει την ελληνική δικαιοσύνη γνωρίζουµε
ότι η άσκηση αυτή είχε ως αποτέλεσµα πολύ συχνά να εµφανί-
ζονται πρακτικές δυσχέρειας και καθυστέρησης στην απονοµή

της δικαιοσύνης. Και ακριβώς γι’ αυτό ο νέος θεσµός  αναµένεται
να συµβάλει στην επιτάχυνση της απονοµής της και κατ’ επέ-
κταση στην οικονοµική και κοινωνική ανάπτυξη της χώρας. 

Απαντώντας στην κριτική της Αντιπολίτευσης σχετικά µε την
αναγκαιότητα τροποποίησης ενός νόµου που ψηφίστηκε πέρυσι,
θα ήθελα να αναφερθώ σε αυτές τις απαιτήσεις βελτίωσης στις
οποίες έχει ήδη κάνει αναφορά ο ίδιος ο κύριος Υπουργός και οι
οποίες συχνά πυκνά εµφανίζονται κατά την νοµοπαρασκευαστική
διαδικασία. 

Οι ρυθµίσεις οι οποίες εισάγονται έχουν αυτόν ακριβώς τον
σκοπό, την επιτάχυνση και απλούστευση αυτής της διαδικασίας
στελέχωσης της δικαστικής αστυνοµίας, αλλά και την εξειδί-
κευση εκείνων των προσόντων διορισµού του προσωπικού, τόσο
του αστυνοµικού όσο και του πολιτικού τοµέα της δικαστικής
αστυνοµίας, ενός προσωπικού το οποίο απαιτεί ειδικές γνώσεις
και εµπειρία. 

Ο νόµος του 2022 προέβλεπε κοινές εξετάσεις και για τα δύο
τµήµατα, το ένστολο και το πολιτικό τµήµα, τις οποίες αναλάµ-
βανε εξ ολοκλήρου να υλοποιήσει το Υπουργείο Δικαιοσύνης.
Όπως αντιλαµβάνεστε, δεν είναι δυνατόν να προσληφθούν µε
κοινές εξετάσεις ένστολοι µε προσόντα δευτεροβάθµιας εκπαί-
δευσης ή τεχνικής εκπαίδευσης µε το αντίστοιχο πολιτικό προ-
σωπικό, το οποίο είναι όλο πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης, αφού
µάλιστα αυτό καλείται να υπηρετήσει στο επίπεδο της εµπειρο-
γνωµοσύνης και της ειδικής έρευνας για τους δικαστές και τους
εισαγγελείς. 

Το πολιτικό αυτό προσωπικό που περιλαµβάνεται σε ειδικές
κατηγορίες πτυχιούχων, όπως είναι οι νοµικοί, οι οικονοµολόγοι
και οι µηχανικοί, οι οποίοι θα ασχολούνται µε τη διενέργεια της
προκαταρκτικής εξέτασης, της προανάκρισης, την παροχή επι-
στηµονικής και τεχνικής συνδροµής στους δικαστικούς και ει-
σαγγελικούς λειτουργούς, αλλά και την υποβοήθηση αυτών των
αρχών για την εκτέλεση των αιτηµάτων δικαστικής συνδροµής,
είναι απαραίτητο να είναι εξειδικευµένο. 

Με τις νέες διατάξεις θα επιλέγεται πλέον αυτό το προσωπικό
µέσω του γραπτού διαγωνισµού που διενεργείται από τον ΑΣΕΠ,
µέσω προφανώς διαφανών διαδικασιών, ενώ το ένστολο προσω-
πικό θα προσλαµβάνεται µε διαγωνισµό που διενεργείται από το
Υπουργείο Δικαιοσύνης µέσω µοριοδότησης και υπό την επο-
πτεία και τελική κρίση του ΑΣΕΠ. 

Ο διαγωνισµός για την κατηγορία προσωπικού των ενστόλων
θα διενεργείται µε κριτήρια που περιγράφονται στο παρόν σχέ-
διο νόµου από το Υπουργείο Δικαιοσύνης και θα λαµβάνει ακρι-
βώς, όπως ειπώθηκε και τις ειδικές απαιτήσεις ως προς την
εµπειρία και εκπαίδευση των στελεχών εκείνων που καλούνται
να υπηρετήσουν τον ρόλο αυτό. 

Οι στόχοι, λοιπόν, του παρόντος νοµοσχεδίου είναι σαφείς.
Περισσότερη διαφάνεια, ταχύτερες διαδικασίες, κατάλληλη στε-
λέχωση, ενίσχυση του έργου της δικαιοσύνης, καθώς και ενί-
σχυση του ρόλου των αστυνοµικών αρχών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω λίγα λεπτά από τη δευτερολογία µου
παρακαλώ.

Διότι είναι κοινή παραδοχή ότι τόσο η αστυνοµία όσο και η δι-
καιοσύνη χρήζουν παρεµβάσεων για βελτίωση του έργου τους
και εµείς είµαστε οι πρώτοι που το αναγνωρίζουµε. Γι’ αυτό και
ως Κυβέρνηση είµαστε ανοιχτοί στον κοινοβουλευτικό διάλογο
και στις γόνιµες ιδέες που ήδη ετέθησαν στις επιτροπές και µπο-
ρούν να πάνε την πατρίδα µας ένα βήµα παραπέρα. 

Γιατί όµως επιµένουµε τόσο πολύ στο θέµα της ταχύτερης
απονοµής της δικαιοσύνης; Γιατί δεν πρόκειται για ένα ζήτηµα
που µπορεί να οριστεί απλώς ως διαχειριστικό και να αντιµετω-
πιστεί µόνο ως τέτοιο, αλλά πρόκειται ακριβώς για ζήτηµα που
καθορίζει την ίδια την ταυτότητα της δικαιοσύνης και την ίδια την
ταυτότητα της δηµοκρατίας µας. Και είναι ακριβώς η απάντηση
στο θεµελιώδες ερώτηµα που όλοι οι πολίτες έχουν: θέλουµε ή
όχι απονοµή του δικαίου και σε ποιο χρονικό σηµείο; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναγνωρίζοντας την αναγκαιό-
τητα αυτού του νεοσύστατου θεσµού, της Δικαστικής Αστυνο-
µίας, σας καλώ να ψηφίσετε το παρόν σχέδιο νόµου,
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προκειµένου να γίνουν µερικά σταθερά βήµατα µπροστά προς
το βασικό ζητούµενο, το οποίο διαχρονικά ζητούν στη χώρα µας
-και δεν πρέπει αυτό να το παραγνωρίζουµε- όλοι οι πολίτες, την
επιτάχυνση απονοµής της δικαιοσύνης επιτέλους και στη χώρα
µας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός Δικαιοσύνης, κ. Γεώργιος Φλωρίδης. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για την παρέµβασή
σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι όλες οι νοµοτεχνικές που

θέλω να καταθέσω για να µοιραστούν. Είναι όλα όσα έχω πει.
Απλώς, µία καινούργια προσθήκη είναι ότι αυξάνουµε τις οργα-
νικές θέσεις στη Δικαστική Αστυνοµία κατά είκοσι στο πολιτικό
προσωπικό και κατά τριάντα στο αστυνοµικό προσωπικό, έτσι
ώστε να υπάρξει µία καλύτερη διευθέτηση. Έχουν γίνει εξ αυτού
του λόγου και εσωτερικές ανακατανοµές.

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Η αύξηση συνεπάγεται µείωση
του αστυνοµικού προσωπικού ή προσαυξάνονται;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Προσαυ-
ξάνονται συνολικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Γεώργιος Φλω-
ρίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµοτε-
χνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ να φωτο-
τυπηθούν και να διανεµηθούν στους συναδέλφους οι νοµοτε-
χνικές βελτιώσεις προκειµένου να δουν και να εκφράσουν,
ίσως οι εισηγητές, τις απορίες τους. 

Τον λόγο τώρα έχει η Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σε-
βαστή Βολουδάκη.

Ορίστε, κυρία Βολουδάκη, έχετε τον λόγο. 
ΣΕΒΑΣΤΗ (ΣΕΒΗ) ΒΟΛΟΥΔΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα κι εγώ, αν και έχει

γίνει πολλές φορές σε αυτή την Αίθουσα σήµερα, πριν τοποθε-
τηθώ να εκφράσω τα συλλυπητήριά µου, πρωτίστως στις οικο-
γένειες των συνανθρώπων µας που έχασαν τη ζωή τους κατά τη
διάρκεια των ισχυρών φυσικών φαινοµένων που αντιµετώπισε η
πατρίδα µας την εβδοµάδα αυτή και να ευχηθώ από καρδιάς
καλή δύναµη στους ανθρώπους που επιχειρούν στις πληγείσες
περιοχές µε αυτοθυσία. 

Ο κρατικός µηχανισµός βρίσκεται δίπλα στον κάθε πολίτη και
µε άµεσα αντανακλαστικά κινητοποιήθηκε. Μάλιστα, χθες,
ύστερα από παρέµβαση του Πρωθυπουργού, επετεύχθη ουσια-
στική ενίσχυση της Ελλάδας από την Ευρωπαϊκή Ένωση µε την
παροχή ευελιξίας της επιλεξιµότητας, ώστε να διευκολυνθεί η
απορρόφηση κονδυλίων ύψους 2,25 δισεκατοµµυρίων ευρώ για
σκοπούς αποκατάστασης των φυσικών καταστροφών και για τη
δηµιουργία νέων υποδοµών. 

Επιπλέον, µόλις καταγραφεί το ύψος της ζηµίας, η Ελλάδα θα
αιτηθεί επιπλέον χρήµατα από το αγροτικό αποθεµατικό και το
Ταµείο Αλληλεγγύης της Ευρωπαϊκής Ένωσης, το οποίο µπορεί
να διαθέσει έως 400 εκατοµµύρια ευρώ, αναλόγως του ύψους
της τελικής ζηµίας.

Έρχοµαι τώρα στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο για την επιτά-
χυνση των διαδικασιών στελέχωσης και λειτουργίας της Δικαστι-
κής Αστυνοµίας, το οποίο έχει ως σκοπό τη διασφάλιση της
άµεσης και αποτελεσµατικής λειτουργίας της. Επιχειρείται η τρο-
ποποίηση του ν.4963/2022 προς απλοποίηση και επίσπευση της
διαδικασίας πλήρωσης των θέσεων προσωπικού της υπηρεσίας
Δικαστικής Αστυνοµίας, δεδοµένου ότι η πλήρης και άµεση στε-
λέχωσή της αποτελεί προαπαιτούµενο για την ουσιαστική λει-
τουργία της. 

Εισάγονται ρυθµίσεις µε σκοπό: Πρώτον, τη συγκεκριµενοποί-
ηση της διαδικασίας στελέχωσης και λειτουργίας της Δικαστικής
Αστυνοµίας. Δεύτερον, την εξειδίκευση των προσόντων διορι-
σµού του προσωπικού του αστυνοµικού και του πολιτικού τοµέα
της Δικαστικής Αστυνοµίας. Τρίτον, την ορθολογική κατανοµή
των περιφερειακών υπηρεσιών Δικαστικής Αστυνοµίας, σε επί-
πεδο τµήµατος πολιτικού και αστυνοµικού τοµέα στις εισαγγε-
λίες της χώρας. 

Η σύσταση της εν λόγω υπηρεσίας, αποσκοπεί, κυρίως, στην
υποβοήθηση του έργου των δικαστικών και εισαγγελικών αρχών
και στη διασφάλιση της εύρυθµης λειτουργίας των δικαστικών
υπηρεσιών, µε την ανάθεση σε ένα προσωπικό εξειδικευµένο,
αστυνοµικών καθηκόντων καθώς και προανακριτικών καθηκόν-
των, που απαιτούν ειδικές επιστηµονικές γνώσεις, τα οποία κατά
το υφιστάµενο κανονιστικό πλαίσιο ασκούνται από το προσωπικό
της Ελληνικής Αστυνοµίας και ιδιώτες αντιστοίχως, µε αποτέλε-
σµα την εµφάνιση πρακτικών δυσχερειών ή δυσλειτουργιών και
την καθυστέρηση, τελικά, στην απονοµή της δικαιοσύνης. 

Είναι γεγονός αδιαµφισβήτητο, γνωστό στο δικηγορικό σώµα
και σε όλους εµάς που ανήκουµε σε αυτό, η αναγκαιότητα ίδρυ-
σης Δικαστικής Αστυνοµίας. Το 2022, η Κυβέρνηση δηµιούργησε
τη Δικαστική Αστυνοµία µε τον ν.4963/2022. Όλοι γνωρίζαµε τον
σηµαντικό ρόλο που µπορεί να παίξει για την υποβοήθηση του
έργου των δικαστών.

Ο νόµος αυτός µέχρι στιγµής δεν λειτούργησε, γιατί η αλήθεια
είναι πως υπήρχαν κάποιες δυσλειτουργίες. Η πιο σηµαντική από
αυτές είναι ότι η Δικαστική Αστυνοµία έχει δύο τµήµατα, είναι το
ένστολο και ένοπλο τµήµα, από τη µία και το πολιτικό τµήµα, από
την άλλη. Όπως αντιλαµβάνεστε, δεν είναι δυνατόν να προσλη-
φθούν ένστολοι µε προσόντα ΔΕ ή ΤΕ ή ΠΕ, µε το αντίστοιχο πο-
λιτικό προσωπικό το οποίο είναι ΠΕ και το οποίο καλείται να
υπηρετήσει στο επίπεδο της εµπειρογνωµοσύνης αλλά και της
ειδικής έρευνας στους δικαστές και τους εισαγγελείς.

Στο πολιτικό προσωπικό, περιλαµβάνονται ειδικές κατηγορίες
επαγγελµατιών, οι οποίοι θα συνδράµουν επιστηµονικά και τε-
χνικά τους δικαστικούς και εισαγγελικούς λειτουργούς επί θεµά-
των που απαιτούν ειδικές γνώσεις. 

Στηριζόµενοι, λοιπόν, σε αυτόν τον ιδρυτικό νόµο του 2022,
καλούµαστε σήµερα να ψηφίσουµε τη ρύθµιση αυτή, η οποία αλ-
λάζει, σε συνεννόηση µε το ΑΣΕΠ, τη διαδικασία των προσλή-
ψεων και εισάγει µία διαδικασία απολύτως αδιάβλητη.
Προκειµένου, µάλιστα, να είµαστε πιστοί στην επιθυµητή ταχύ-
τητα των διαδικασιών, έγινε η εξής πρόβλεψη: Τον περασµένο
Μάρτιο διενεργήθηκε ο µεγάλος γραπτός διαγωνισµός του
ΑΣΕΠ για τις συνολικές προσλήψεις στον δηµόσιο τοµέα. Τώρα,
λοιπόν, το ΑΣΕΠ θα προκηρύξει τις θέσεις µε βάση εκείνο τον
διαγωνισµό, οι προσλήψεις του πολιτικού προσωπικού στις ειδι-
κότητες, που προβλέπει ο νόµος, να γίνουν από τη δεξαµενή
εκείνου του προσωπικού. Άρα, λοιπόν, το ειδικό πολιτικό προσω-
πικό της Δικαστικής Αστυνοµίας σε πρώτη φάση, στην πρώτη
εφαρµογή, θα εξαντληθεί από εκείνο το προσωπικό του διαγω-
νισµού του Μαρτίου µε αυτές τις ειδικότητες.

Θα ήθελα επιγραµµατικά να κάνω και µία γενικότερη αναφορά
στις βασικές τροποποιήσεις που γίνονται µε το παρόν νοµοσχέ-
διο, πέραν των προαναφερθέντων. Για τον αστυνοµικό τοµέα, εκ-
δίδεται προκήρυξη από το Υπουργείο Δικαιοσύνης, λόγω και της
ειδικής φύσης των καθηκόντων και για τις περιφερειακές υπηρε-
σίες, οι αρµοδιότητες πλέον ορίζονται απευθείας από τον νόµο.
Συγκεκριµένα, όσον αφορά τις θέσεις που συστήνονται για τον
πολιτικό τοµέα -πριν από λίγο κατέθεσε σχετική νοµοτεχνική βελ-
τίωση ο Υπουργός- αυξήθηκε ο αριθµός. Είχαµε τις εκατόν πε-
νήντα θέσεις ΠΕ και ΤΕ, ενώ για τον αστυνοµικό τοµέα τις
εξακόσιες θέσεις, οι οποίες αυξήθηκαν.

Ειδικά για την εκλογική µου περιφέρεια, τον Νοµό Χανίων, για
τον πολιτικό τοµέα προβλέπονται στην Εισαγγελία Εφετών Κρή-
της µε έδρα τα Χανιά τρεις θέσεις, για τον αστυνοµικό τοµέα
προβλέπονται στην Εισαγγελία Εφετών Κρήτης µε έδρα τα Χανιά
τρεις θέσεις και για την Εισαγγελία Πρωτοδικών Χανίων τέσσερις
θέσεις.

Τέλος, υπάρχει πρόβλεψη, την οποία θεωρώ ιδιαιτέρως ση-
µαντική, για την απαγόρευση των µετατάξεων και αποσπάσεων
του προσωπικού της Δικαστικής Αστυνοµίας σε άλλους φορείς.
Επιτρέπεται µόνο η µετακίνηση του προσωπικού από και προς
οποιαδήποτε δικαστική εισαγγελική αρχή εντός της ίδιας εφετει-
ακής περιφέρειας, εφόσον υπάρχει ανάγκη και για ορισµένο
χρόνο.

Η σύσταση της Δικαστικής Αστυνοµίας, όπως προανέφερα,
αποτελεί εδώ και χρόνια πάγιο αίτηµα του νοµικού κόσµου της
χώρας, µε την προοπτική ότι πρόκειται να καλύψει κενά του ελ-
ληνικού δικαστικού συστήµατος, ειδικά στο στάδιο της έρευνας
και της προανάκρισης όσο και στον καθηµερινό φόρτο εργασίας
των δικαστικών και εισαγγελικών αρχών.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι το παρόν σχέδιο νόµου συµπληρώνει κατά
τρόπο ολοκληρωµένο την ήδη υφιστάµενη νοµοθεσία και πι-
στεύω ότι η εφαρµογή του θα καλύψει ανάγκες οι οποίες έχουν
διαπιστωθεί εδώ και χρόνια στη λειτουργία της δικαιοσύνης. Συ-
νεπώς θεωρώ αναγκαία την ψήφισή του.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ
και για την τήρηση του χρόνου.

Τον λόγο τώρα έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-
λαγής κ. Ελένη Βατσινά.

Ορίστε, κυρία Βατσινά, έχετε τον λόγο.
ΕΛΕΝΗ ΒΑΤΣΙΝΑ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, η χώρα µας δεν σταµατά να ζει δραµατικές στιγµές. Η τρα-
γωδία µε τον συµπατριώτη µου Κρητικό Αντώνη Καργιώτη, που
απωθήθηκε από το πλοίο της γραµµής και ωθήθηκε στον θάνατο,
σόκαρε όλη την Ελλάδα, δείχνοντας ότι αν µη τι άλλο βιώνουµε
και µία βαθιά κρίση αξιών. Η παραίτηση του Υπουργού, έστω και
µε καθυστέρηση, δεν αλλάζει φυσικά τα γεγονότα, ούτε όµως
απαλύνει όσα δηµόσια ειπώθηκαν από τον ίδιο πριν ακόµη κη-
δευτεί ο άτυχος τριανταεξάχρονος.

Η χώρα µας, όµως, πενθεί και για άλλους δεκαπέντε συναν-
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θρώπους µας, ενώ αναζητούνται δύο ακόµα, σύµφωνα µε τα επί-
σηµα στοιχεία.

Μετά τους ακραίους καύσωνες και τις φονικές πυρκαγιές του
καλοκαιριού τη σκυτάλη, πήραν πληµµύρες, που σκορπούν και
πάλι το θάνατο. Η στάθµη του νερού υποχωρεί και ο όλεθρος
αποκαλύπτεται σε όλες του τις διαστάσεις. Αυτή τη φορά η τρα-
γωδία αποδίδεται στην κακοκαιρία «Daniel». Όµως, ως πότε θα
παραµένουµε θεατές, περιµένοντας το επόµενο κύµα ακραίων
φαινοµένων που θα αφήσει πίσω του καταστροφή και θάνατο;

Η λέξη «ασφάλεια» θα έπρεπε να έχει αναχθεί σε ύψιστη προ-
τεραιότητα, γιατί οι πολίτες, ολοένα και περισσότεροι, νιώθουν
εκτεθειµένοι απέναντι στη φύση, την κλιµατική αλλαγή και τα
ακραία καιρικά φαινόµενα, που όλο και συχνότερα σφυροκοπούν
και τη χώρα µας.

Αυτό που µας λείπει, θα έλεγε κανείς πως είναι αυτονόητο, συ-
νάµα, όµως, είναι και κρίσιµο. Δεν έχουµε καταφέρει να δηµιουρ-
γήσουµε τις υποδοµές εκείνες για την πρόληψη απέναντι στα
φυσικά φαινόµενα. Γι’ αυτό γινόµαστε όλο και πιο ευάλωτοι απέ-
ναντι στην κλιµατική κρίση. Εδώ και µία πενταετία µετράµε κα-
ταστροφές και απώλειες, αλλά δεν έχουµε ακόµη αναθεωρήσει
τα σχέδια πολιτικής προστασίας ούτε έχουµε φροντίσει για το
αυτονόητο για τον πολίτη: να έχει πρόσβαση σε έναν µηχανισµό
προστασίας και ενηµέρωσης.

Πρέπει, όµως, ταυτόχρονα να εστιάσουµε και στην ίδια την κλι-
µατική αλλαγή. Είναι ένας όρος που τον µάθαµε, τον βιώσαµε
και τον βιώνουµε και µάλιστα, µε τον πιο δραµατικό τρόπο. Γιατί
η κλιµατική αλλαγή είναι εδώ, παίρνει ανθρώπινες ζωές και προ-
καλεί µεγάλες καταστροφές. Οφείλουµε, λοιπόν, να δράσουµε
άµεσα µε αποφασιστικότητα και αλληλεγγύη. Οφείλουµε να απο-
δείξουµε έµπρακτα ότι οι πολίτες αυτής της χώρας είναι η προ-
τεραιότητα του κράτους και αυτό θα γίνει όχι µε άλλα λόγια αλλά
µε πράξεις άµεσες και αποτελεσµατικές, οργανώνοντας µηχανι-
σµούς πρόληψης, ενηµέρωσης και προστασίας. Το 112, ας το
συνειδητοποιήσουµε επιτέλους, δεν είναι πανάκεια. Η ανθρώπινη
ζωή αδιαµφισβήτητα είναι υπεράνω όλων.

Πενθούµε για τους νεκρούς µας και ταυτόχρονα, θα πρέπει να
υπάρξει µέριµνα για τις υγειονοµικές συνθήκες που επικρατούν
αυτή τη στιγµή στις πληµµυρισµένες περιοχές. Αναπόφευκτα,
ακολούθως, το βλέµµα στρέφεται στις καταστροφές στις περι-
ουσίες, στις υποδοµές και στις καλλιέργειες και αυτές είναι οι
συνέπειες που θα τις βρούµε µπροστά µας, µε τον χειµώνα να
προµηνύεται εξαιρετικά δύσκολος τόσο για τον αγροτικό κόσµο,
που βλέπει τις καλλιέργειες του να έχουν βυθιστεί στη λάσπη και
τους κόπους του να χάνονται, όσο και για τους καταναλωτές,
που πολύ σύντοµα θα πρέπει να βάλουν ακόµα πιο βαθιά το χέρι
στην τσέπη για την προµήθεια προϊόντων.

Σήµερα τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης βοούν για τη νέα εκτό-
ξευση του κόστους ζωής και µιλάµε για είδη διατροφής. Ήδη οι
τιµές σε βασικά προϊόντα που πωλούνται στις λαϊκές αγορές
έχουν τριπλασιαστεί. Η καταστροφή αγροτικών προϊόντων είναι
χαώδης, η καταστροφή των αγροτικών µηχανηµάτων, επίσης.

Οι παραγωγοί από τον Θεσσαλικό Κάµπο κάνουν λόγο για ελ-
λείψεις σε πολλά προϊόντα τα οποία έως σήµερα παρήγαγε η πε-
ριοχή. Επτακόσιες πενήντα χιλιάδες στρέµµατα βρίσκονται κάτω
από το νερό και η παραγωγή από τη Θεσσαλία κινδυνεύει να
σβήσει. Τα 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ που εξασφαλίστηκαν µοι-
άζουν σταγόνα στον ωκεανό, καθώς το µέγεθος της καταστρο-
φής δείχνει ότι τα κονδύλια πρέπει να δεκαπλασιαστούν.

Απέναντι σε αυτές τις συνθήκες χάους και καταστροφής το
κράτος πρέπει να είναι αρωγός µε όλη την ουσία της λέξης, στη-
ρίζοντας παραγωγούς και κτηνοτρόφους, οι οποίοι, σύµφωνα µε
εκτιµήσεις, θα χρειαστούν τουλάχιστον ενάµιση χρόνο για να
σταθούν ξανά στα πόδια τους και αν αυτό το κράτος σταθεί βρά-
χος στο πλευρό τους.

Και ο όλεθρος δεν έχει τέλος. Στο κάδρο µπαίνουν και τα σχο-
λεία, όπου το πρώτο κουδούνι δεν χτύπησε. Οι διαδικασίες για
την εκτίµηση της κατάστασης των σχολικών συγκροτηµάτων
πρέπει να τρέξουν γρήγορα, προκειµένου να υπάρξει το συντο-
µότερο µία καταγραφή για το ποια σχολεία είναι εφικτό να λει-
τουργήσουν την ερχόµενη Δευτέρα και ποιων οι µαθητές θα
πρέπει να µετακινηθούν. Η Ελλάδα του 2023, δυστυχώς, παρά

τις µεγαλοστοµίες, αποδεικνύεται ανέτοιµη να ανταποκριθεί στις
έκτακτες ανάγκες, απροετοίµαστη απέναντι στα νέα κλιµατικά
δεδοµένα, χωρίς σχεδιασµό για την ακαριαία διαχείριση της
έκτακτης κατάστασης, που για άλλη µία φορά παρακολουθούµε.

Στο σχέδιο νόµου που συζητάµε σήµερα, τη στελέχωση και
λειτουργία της Δικαστικής Αστυνοµίας, επανέρχεται ένα εύλογο
ερώτηµα: Γιατί έναν χρόνο µετά την ψήφιση του σχετικού νόµου
για τη σύσταση της Δικαστικής Αστυνοµίας, το 2022, δεν υπήρξε
κανένα δείγµα υλοποίησής της; Καλούµαστε, δηλαδή, σήµερα
να ψηφίσουµε επί τροποποιήσεων σε έναν νόµο που εξαρχής δεν
εφαρµόστηκε, ώστε έως σήµερα να έχει αξιολογηθεί και εντέλει,
µε την οποιαδήποτε σηµερινή τροποποίηση να εξαλείψουµε κάθε
παθογένεια που προέκυψε κατά την εφαρµογή του.

Ειδικότερα, επί του νοµοσχεδίου, η σύσταση της Δικαστικής
Αστυνοµίας αποτελεί πάγιο αίτηµα του νοµικού κόσµου -δικα-
στών, δικηγόρων και δικαστικών υπαλλήλων- και υπό συνθήκες,
θα µπορούσε να εξυπηρετήσει την αποτελεσµατικότερη και τα-
χύτερη λειτουργία του δικαστικού συστήµατος. Παρ’ όλα αυτά,
παρατηρούνται σηµεία στα οποία, ως ΠΑΣΟΚ, έχουµε έντονες
επιφυλάξεις.

Όπως τόνισε και η ειδική αγορήτριά µας κατά τις συνεδριάσεις
της επιτροπής, στο άρθρο 3 το γεγονός ότι επαναλαµβάνεται η
υποψηφιότητα ανώτερων και ανώτατων δικαστικών λειτουργών
που έχουν αφυπηρετήσει, συνεχίζει να µας βρίσκει αντίθετους,
όπως και πέρυσι στην ψήφιση του νόµου.

Οι παρατηρήσεις µας, ως ΠΑΣΟΚ, ότι αυτό αποτελεί µία µο-
νοθεµατική προσέγγιση και ότι πρέπει να διερευνηθεί ο κύκλος
των υποψηφίων µε την αντίστοιχη αξιολόγηση από επιτροπή,
θεωρώ ότι πρέπει να εισακουστεί, κύριε Υπουργέ.

Επιπλέον, σχετικά µε όσα περιγράφονται στο άρθρο 10, εκ-
φράζω και εγώ την επιφύλαξη µου για το αν η µοριοδότηση υπο-
ψηφίων που υπηρέτησαν σε συγκεκριµένες θέσεις στις τάξεις
του Ελληνικού Στρατού εν τέλει δηµιουργούν κάποια δυσµενή
διάκριση εις βάρος των υπολοίπων υποψηφίων ή, ειδικότερα, των
γυναικών υποψηφίων.

Αναγνωρίζουµε, λοιπόν, την αναγκαιότητα λειτουργίας του σώ-
µατος, προκειµένου να ενισχυθεί η δικαιοσύνη. Ωστόσο, είναι
κρίσιµο να αποσαφηνιστεί κάθε θολό σηµείο, ώστε η συγκρό-
τηση της Δικαστικής Αστυνοµίας αυτή τη φορά να γίνει πράξη
όχι µε τοποθετήσεις και υποκειµενικές αξιολογήσεις, αλλά µε
διαφάνεια και αξιοκρατία, ώστε να λειτουργήσει ουσιαστικά προς
όφελος της δικαιοσύνης και να µην αποτελέσει ένα ακόµη επι-
κοινωνιακό πυροτέχνηµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ

και για την οικονοµία του χρόνου.
Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ.

Αθανάσιος Καββαδάς.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΑΒΒΑΔΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συ-

ζήτηση διεξάγεται κάτω από το βάρος της βιβλικής καταστροφής
που προκλήθηκε στη Θεσσαλία. Θέλω και εγώ από το Βήµα της
Βουλής να εκφράσω τη λύπη µου για τους ανθρώπους που χά-
θηκαν, να εκφράσω τη συµπαράσταση και την αλληλεγγύη όλων
µας στους ανθρώπους που είδαν τα σπίτια τους, το φυτικό και
ζωικό τους κεφάλαιο να καταστρέφεται και που τώρα χρειάζον-
ται στήριξη για να αποκαταστήσουν τις ζηµιές και να φτιάξουν
ξανά τη ζωή τους.

Η Κυβέρνηση αποδεικνύει ότι εργάζεται ήδη για τη συνολική
ανασυγκρότηση της περιοχής, γεγονός που επιβεβαιώθηκε και
από τη συνάντηση του Πρωθυπουργού µε την Πρόεδρο της Κο-
µισιόν. Είναι δεδοµένη η βοήθεια ύψους 2,2 δισεκατοµµυρίων
ευρώ από την Ευρωπαϊκή Ένωση προς τη χώρα µας, που θα δια-
τεθούν για την ανασυγκρότηση των περιοχών και τη στήριξη των
πολιτών που επλήγησαν από τις πληµµύρες.

Επιπλέον, είναι δεδοµένο ότι στο πλαίσιο της Κοινής Αγροτι-
κής Πολιτικής υπάρχουν δύο ταµεία τόσο από το προηγούµενο
όσο και από το νέο πρόγραµµα για την αγροτική πολιτική, µε πό-
ρους που µπορούν να διατεθούν για να αποκατασταθούν οι
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αγροτικές υποδοµές.
Προτεραιότητα για όλους µας, για όλες τις πολιτικές δυνάµεις

πρέπει να είναι η στήριξη των ανθρώπων, αλλά και ένα συνολικό
σχέδιο ανάταξης της περιοχής προς την κατεύθυνση του οποίου
εργάζεται ήδη η Κυβέρνηση.

Έρχοµαι τώρα στη συζήτηση επί του νοµοσχεδίου.
Η Δικαστική Αστυνοµία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνιστά

µία µεγάλη και ουσιαστική τοµή. Ιδρύθηκε το 2022 ως αυτοτελές
σώµα, που υπάγεται στο Υπουργείο Δικαιοσύνης, µε την πρό-
βλεψη να στελεχωθεί τόσο από ένστολο όσο και από πολιτικό
επιστηµονικό προσωπικό. Πέρα από τη φύλαξη των δικαστικών
µεγάρων και των δικαστικών αιθουσών, στις αρµοδιότητές της
εντάσσεται η εκτέλεση ποινικών αποφάσεων και επιδόσεων δι-
κογράφων.

Είναι πολύ σηµαντικό ότι µε τη σύσταση αυτού του σώµατος
θα αποδεσµευτούν σταδιακά πάνω από δύο χιλιάδες αστυνοµι-
κοί, οι οποίοι σήµερα, αντί να καλύπτουν ανάγκες ευρύτερης δη-
µόσιας τάξης και ασφάλειας, αναλώνονται σε διεκπεραιωτικά
καθήκοντα.

Επιπρόσθετα, µε την πρόβλεψη για δηµιουργία του πολιτικού
- επιστηµονικού κλάδου θα υπάρχει πρόσληψη επιστηµονικού
προσωπικού, το οποίο θα παρέχει τις εξειδικευµένες γνώσεις του
σε κρίσιµους τοµείς και σε ζητήµατα επί δικών που εκκρεµούν,
επικουρώντας ουσιαστικά τους δικαστές και τους εισαγγελείς
στο έργο τους.

Σε αυτά τα νέα καθήκοντα συµπεριλαµβάνονται η διενέργεια
προανακρίσεων και προκαταρκτικών εξετάσεων, η σύνταξη επι-
στηµονικών τεχνικών εκθέσεων επί ζητηµάτων εκκρεµών υποθέ-
σεων, η µετάφραση και διερµηνεία από και προς την ελληνική
γλώσσα, είτε στο πλαίσιο προφορικής διαδικασίας είτε εγγρά-
φων και δικογράφων.

Στη συνέχεια, λοιπόν, του νοµοσχεδίου για τη σύσταση της Δι-
καστικής Αστυνοµίας έρχεται σήµερα προς ψήφιση το νοµοσχέ-
διο για την επιτάχυνση των διαδικασιών για τη στελέχωσή της.
Πρέπει να τονιστεί ότι πρόκειται για προαπαιτούµενο της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, το οποίο πρέπει να έχει εκπληρωθεί µέχρι το
τέλος του 2023, προκειµένου να συνεχιστεί απρόσκοπτα η χρη-
µατοδότηση έργων και δράσεων του Υπουργείου Δικαιοσύνης
από το Ταµείο Ανάκαµψης.

Με το νοµοσχέδιο, λοιπόν, και σύµφωνα και µε τη νοµοτεχνική
βελτίωση του κυρίου Υπουργού προηγουµένως, προβλέπεται η
πρόσληψη οκτακοσίων ατόµων. Από αυτά, τα εξακόσια τριάντα
θα αποτελούν ένστολο και ένοπλο προσωπικό, που θα εκτελεί
αστυνοµικά καθήκοντα, ενώ τα εκατόν εβδοµήντα θα είναι πολι-
τικό προσωπικό πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης, που, όπως προ-
ανέφερα, θα συνεισφέρουν µε τις εξειδικευµένες γνώσεις τους
στην καλύτερη λειτουργία του δικαστικού µας συστήµατος.

Το προσωπικό του πολιτικού τοµέα θα προσληφθεί σύµφωνα
µε τα προβλεπόµενα στον ν.4765/2021, µέσω γραπτού διαγωνι-
σµού, ο οποίος διενεργείται από το ΑΣΕΠ, όπως ακριβώς προ-
βλέπεται για όλο το δηµόσιο.

Το προσωπικό του αστυνοµικού τοµέα θα προσληφθεί µε δια-
γωνισµό που θα διενεργηθεί από το Υπουργείο Δικαιοσύνης µε
το σύστηµα µοριοδότησης, την εποπτεία και την τελική κρίση του
ΑΣΕΠ. Αυτή η διαφοροποίηση είναι απαραίτητη, διότι µιλάµε για
ένστολο προσωπικό, που θα φέρει όπλο και εποµένως, απαιτούν-
ται άλλες διαδικασίες.

Για την ιδιαίτερη πατρίδα µου, τη Λευκάδα, προβλέπεται η το-
ποθέτηση τριών ατόµων αρχικά που θα εκτελούν τα καθήκοντα
που προβλέπει ο νόµος για τη σύσταση της Δικαστικής Αστυνο-
µίας. Συγκεκριµένα, θα συσταθούν τρεις οργανικές θέσεις στην
Εισαγγελία Πρωτοδικών Λευκάδας, µία του κλάδου ΤΕ Δικαστι-
κής Αστυνοµίας και δύο του κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

Δράττοµαι της ευκαιρίας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να
επισηµάνω ότι το νέο Δικαστικό Μέγαρο Λευκάδας, το οποίο λει-
τουργεί από το 2012, για πρώτη φορά στηρίχθηκε µε πάνω από
100.000 ευρώ από την Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη τα
δύο τελευταία χρόνια. Τα χρήµατα αυτά διατέθηκαν από την
προηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου Δικαιοσύνης για επι-
σκευές, για τεχνολογικό εξοπλισµό και διαµόρφωση του εξωτε-
ρικού χώρου του Δικαστικού Μεγάρου Λευκάδας. Έτσι, έγιναν

οι απαραίτητες εργασίες συντήρησης, αναβαθµίστηκαν οι υπο-
δοµές και η προσπάθεια αυτή είναι συνεχής, καθώς ευελπι-
στούµε να τις βελτιώσουµε ακόµη περισσότερο µε τη βοήθεια
και της νέας ηγεσίας του Υπουργείου, την οποία, µε την ευκαιρία,
θέλω να συγχαρώ και να της ευχηθώ καλή επιτυχία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η στελέχωση της Δικαστικής
Αστυνοµίας αποτελεί προαπαιτούµενο και προϋπόθεση για να
ασκήσει τα προβλεπόµενα από τον νόµο καθήκοντά της. Είναι
σηµαντικό ότι η διαδικασία της στελέχωσης της Δικαστικής Αστυ-
νοµίας θα γίνει µε αξιοκρατία και διαφάνεια. Έτσι η χώρα µας
υιοθετεί πλέον τις βέλτιστες πρακτικές που εφαρµόζονται σε
προηγµένα δικαστικά συστήµατα. Πρόκειται για µία ακόµη ση-
µαντική µεταρρύθµιση που φέρει τη σφραγίδα της Κυβέρνησης
της Νέας Δηµοκρατίας και του Κυριάκου Μητσοτάκη και ένα
ακόµα δείγµα γραφής ότι έχουµε σχέδιο για όλα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τα συστηµικά προβλήµατα, προβλήµατα που ταλανίζουν το

κράτος και την κοινωνία εδώ και χρόνια, εντοπίζονται µε ρεαλι-
σµό και λύνονται µε συνέπεια και µε συνέχεια. Ακόµα και όταν
πρόκειται για πρωτοφανείς απρόβλεπτες καταστροφές, όπως
αυτές που κληθήκαµε να διαχειριστούµε όλα αυτά τα χρόνια, θα
συνεχίσουµε να επιδεικνύουµε τα αντανακλαστικά, την ευαισθη-
σία και την αποτελεσµατικότητα που επιβάλλουν οι περιστάσεις. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε, για την οικονοµία του χρόνου. 

Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νε-
οκλής Κρητικός.

ΝΕΟΚΛΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, κατ’ αρχάς θα ήθελα και εγώ µε τη σειρά µου να εκφράσω
τη λύπη µου για το κακό που προκάλεσαν οι πρωτοφανείς φυσι-
κές καταστροφές που έπληξαν την πατρίδα µας. Ειλικρινή συλ-
λυπητήρια στις οικογένειες και τους οικείους των ανθρώπων που
έχασαν τη ζωή τους. Είµαστε ευγνώµονες βέβαια σε όλα τα στε-
λέχη της Πυροσβεστικής, της Ελληνικής Αστυνοµίας, των Ενό-
πλων Δυνάµεων, καθώς και σε όλους τους εθελοντές για την
πολύ µεγάλη προσπάθεια που κατέβαλαν ώστε να βοηθήσουν
τους συµπολίτες µας που επλήγησαν και βρισκόταν σε κίνδυνο
και ανάγκη.

Η Νέα Δηµοκρατία αποδεικνύει και πάλι µπροστά σε αυτή τη
µεγάλη πρόκληση πως είναι ικανή να στηρίξει, να ανακουφίσει
και να συνδράµει τους πληγέντες. Η πλατφόρµα της πρώτης
αρωγής έχει ανοίξει από τη Δευτέρα 11 Σεπτεµβρίου και λειτουρ-
γεί κανονικά. Έχουν ήδη πραγµατοποιηθεί περίπου τέσσερις χι-
λιάδες διακόσιες αυτοψίες και καταγραφές σε σπίτια και κτήρια.
Έχει ξεκινήσει η διαδικασία καταγραφής των ζηµιών σε επιχει-
ρήσεις από τις επιτροπές κρατικής αρωγής. Η έκτακτη χρηµα-
τοδότηση 11 εκατοµµυρίων ευρώ από το Υπουργείο Εσωτερικών
προς τους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης της Θεσσαλίας
θα καλύψει τις ανάγκες των κτηνοτρόφων σε ζωοτροφές. Μέχρι
τώρα το σύνολο της έκτακτης χρηµατοδότησης διαµορφώνεται
στα 52 εκατοµµύρια ευρώ. Με σκληρή δουλειά και συνέπεια στις
αρχές µας θα συνεχίσουµε να κάνουµε το καλύτερο δυνατό,
ώστε οι πληγέντες συµπολίτες µας να ξαναφτιάξουν τη ζωή τους,
τη δουλειά τους, την καθηµερινότητά τους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το υπό συζήτηση και ψήφιση
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης κατ’ αρχάς αποσκο-
πεί στην επιτάχυνση των διαδικασιών στελέχωσης και λειτουρ-
γίας της Δικαστικής Αστυνοµίας. Επίσης, µε διάταξή του
καθορίζονται οι διαδικασίες εκκαθάρισης και είσπραξης της απο-
ζηµίωσης των δικαιούχων της νοµικής βοήθειας, µέσω διαδικτυα-
κής εφαρµογής της Ενιαίας Ψηφιακής Πύλης της δηµόσιας
διοίκησης. Πιο συγκεκριµένα µε τις προτεινόµενες διατάξεις υλο-
ποιούνται τα εξής: Η εξειδίκευση της διαδικασίας στελέχωσης
της λειτουργίας της Δικαστικής Αστυνοµίας, ο καθορισµός των
προσόντων διορισµού του προσωπικού του αστυνοµικού και του
πολιτικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας και η σύσταση των
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περιφερειακών υπηρεσιών Δικαστικής Αστυνοµίας σε επίπεδο
τµήµατος πολιτικού και αστυνοµικού τοµέα. 

Το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου αποτελεί έµπρακτη απόδειξη
της συνέπειάς µας στη νοµοθέτηση µεταρρυθµίσεων. Υπενθυµί-
ζεται πως η υπηρεσία της Δικαστικής Αστυνοµίας συνεστήθη στο
Υπουργείο Δικαιοσύνης κατά την πρώτη κυβερνητική θητεία της
Νέας Δηµοκρατίας. Η σύσταση αυτής της εξειδικευµένης υπη-
ρεσίας είναι σηµαντική, αφού µπορεί να βοηθήσει πολύ στην επι-
τάχυνση των διαδικασιών απονοµής της δικαιοσύνης. Επίσης,
αξίζει να σηµειωθεί ότι η διαδικασία πρόσληψης του προσωπι-
κού, τόσο του πολιτικού όσο και του αστυνοµικού τοµέα, της Δι-
καστικής Αστυνοµίας διέπεται από τις αρχές της αξιοκρατίας και
της διαφάνειας. Αυτό είναι πολύ σηµαντικό, λόγω της ιδιαίτερης
αποστολής της Δικαστικής Αστυνοµίας, η οποία συνίσταται στην
υποστήριξη της εύρυθµης λειτουργίας των δικαστικών υπηρε-
σιών, καθώς και την επικουρία των δικαστικών εισαγγελικών
αρχών κατά την άσκηση του δικαιοδοτικού έργου. 

Οι ρυθµίσεις για τη Δικαστική Αστυνοµία αφορούν την αποδο-
τικότητα ολόκληρου του µηχανισµού απονοµής της δικαιοσύνης,
τους δικαστές, τους εισαγγελείς, τους δικηγόρους και τους δικα-
στικούς υπαλλήλους. Ακόµη περισσότερο αφορά την καθηµερι-
νότητα των Ελληνίδων και των Ελλήνων, ώστε να απολαµβάνουν
ταχύτερη και καλύτερη απονοµή της δικαιοσύνης. Εξίσου σηµαν-
τικό είναι το γεγονός ότι η άµεση ολοκλήρωση της πρόσληψης
του προσωπικού της Δικαστικής Αστυνοµίας αποτελεί ορόσηµο
της χώρας µας, στο πλαίσιο του προγράµµατος του Ταµείου Ανά-
καµψης και Ανθεκτικότητας. Έτσι για µία ακόµα φορά, και σε συ-
νεργασία µε τους Ευρωπαίους εταίρους µας, προωθούµε και
υλοποιούµε µεταρρυθµίσεις για την ταχύτερη και αποτελεσµατι-
κότερη απονοµή της δικαιοσύνης και εµπεδώνουµε στην πατρίδα
µας ισχυρούς και συγχρόνως θεσµούς. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ)

Τέλος, θα ήθελα να σταθώ στην προτεινόµενη διάταξη για την
αποζηµίωση των προσώπων που παρέχουν υπηρεσίες, στο πλαί-
σιο της παροχής νοµικής βοήθειας. Σήµερα διαπιστώνονται δυ-
σκολίες και καθυστερήσεις στη συλλογή των τιµολογίων και
δικαιολογητικών, µε αποτέλεσµα να υφίστανται καθυστερήσεις
στην πληρωµή των προσώπων αυτών. Για τον λόγο αυτό είναι
αναγκαίο να υπερψηφίσουµε και αυτό το άρθρο, ώστε να προ-
στεθεί εξουσιοδοτική διάταξη που θα ορίζει το πλαίσιο και τη δια-
δικασία εκκαθάρισης και είσπραξης της αποζηµίωσης.
Περαιτέρω επεκτείνεται η λειτουργία της διαδικτυακής εφαρµο-
γής της ενιαίας ψηφιακής πύλης της δηµόσιας διοίκησης στη
διαδικασία εκκαθάρισης και είσπραξης της αποζηµίωσης, ώστε
να είναι δυνατή η πληρωµή των δικαιούχων, ευκολότερα βέβαια
και γρηγορότερα.

Για όλους, λοιπόν, τους παραπάνω λόγους θεωρώ ότι το υπό
συζήτηση σχέδιο νόµου αποτελεί σηµαντική τοµή στη λειτουργία
της δικαιοσύνης, για αυτό και εγώ σας καλώ µε τη σειρά µου να
το υπερψηφίσουµε. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κύριο Κρητικό.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Αναστάσιος Δηµοσχάκης, Βουλευτής
της Νέας Δηµοκρατίας, για επτά λεπτά.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευ-
χαριστώ πολύ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο λαός πονάει και για αυτό εκ-
φράζω τη θλίψη µου, καθώς και τα ειλικρινή συλλυπητήριά µου
σε όλους τους παθόντες. Η χώρα, όµως, δοκιµάζεται, τόσο από
τα ακραία καιρικά φαινόµενα που έχουν πλήξει τη Θεσσαλία µε
καταστροφικές συνέπειες τύπου «κατακλυσµού Νώε», όσο και
από τον πύρινο εφιάλτη που έπληξε τον νότιο και κεντρικό Έβρο.
Ήδη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -καταθέτω ένα ιστορικό ντο-
κουµέντο- έχουµε εισέλθει στην ιστορική περίοδο της οικολογι-
κής τροµοκρατίας, όπως γνωστοποίησε η Task Force των
Αρχηγών Αστυνοµιών των επτά πλουσίων χωρών µε έδρα την Αυ-
στραλία, όπως γνωστοποίησε αποδεδειγµένα, διότι δούλεψαν
πανεπιστήµια, ινστιτούτα, επιτελεία για αυτό το αποτέλεσµα. 

Ωστόσο η Κυβέρνηση των πολλών κρίσεων σε ό,τι µας αφορά,
των πολλαπλών προκλήσεων και των γενναίων αποφάσεων στέ-
κεται όρθια και µε ολύµπια ψυχραιµία και θάρρος, αντιµετωπί-
ζοντας µε υπευθυνότητα και οργανωµένη σχεδίαση, µε στοργή
και γενναιόδωρα τις πληγείσες περιοχές. Η προχθεσινή επίσκεψη
του κυβερνητικού κλιµακίου, µε επικεφαλής τον Πρωθυπουργό,
και το πλούσιο οδοιπορικό του στον Νοµό Έβρου ήταν υψηλού
εθνικού συµβολισµού, αφήνοντας ελπιδοφόρο αποτύπωµα, κρα-
τώντας ζωντανά τα δύο στρατηγικά πλεονεκτήµατα του ακριτι-
κού και εθνικού πυλώνα -όπως έπραξε τον Μάρτη του 2020,
αντιµετωπίζοντας την ιδιότυπη πολιορκία- και έτσι θα µετατρέψει
το ατύχηµα σε ευτύχηµα, µετεξελίσσοντας τον Έβρο σε πρό-
τυπο και πεδίο εφαρµογής του δόγµατος ολικής πολιτικής προ-
στασίας όλης της χώρας. Ο Έβρος θα είναι το πρότυπο και το
παράδειγµα και για τις λοιπές περιοχές, θα ξεκινήσουµε από
εκεί. Νοµίζω το θέλει και ο λαός, το θέλει και η περιοχή, αλλά και
η αποστολή αυτού του νοµού. 

Και τώρα επί του νοµοσχεδίου. Πρόκειται για µία σηµαντική
νοµοθετική ρύθµιση η οποία απαντά εµπράκτως, κύριε Υπουργέ,
σε µία αναγκαιότητα δεκαετιών, όπως έχετε υπογραµµίσει µέσα
στη Διαρκή Επιτροπή, ρυθµίζοντας το πλαίσιο το οποίο θέτει σε
λειτουργία τη Δικαστική Αστυνοµία, η οποία συστάθηκε µε την
υπογραφή της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας µε τον
ν.4963/2022. Ο συγκεκριµένος θεσµός θα αποτελέσει σηµαντικό
βραχίονα στην υποβοήθηση του έργου των δικαστικών και εισαγ-
γελικών αρχών, καθώς και στη διασφάλιση της εύρυθµης λει-
τουργίας των δικαστικών υπηρεσιών. 

Το παρόν νοµοσχέδιο κρίνεται απαραίτητο για την απλού-
στευση και την επίσπευση της διαδικασίας επιλογής και πλήρω-
σης των θέσεων της νέας υπηρεσίας της Δικαστικής Αστυνοµίας
δεδοµένου ότι η πλήρης και η άµεση στελέχωσή της συνιστά αφ’
ενός µεν προαπαιτούµενο της ουσιαστικής λειτουργίας της αφ’
ετέρου δε είναι ορόσηµο του Ταµείου Ανάκαµψης για το Υπουρ-
γείο Δικαιοσύνης µε χρονικό όριο το τέλος του 2023.

Συνεπώς σε επίκαιρο χρόνο εισάγονται διατάξεις οι οποίες επι-
ταχύνουν και βελτιώνουν τον τρόπο κατάταξης του αστυνοµικού
και πολιτικού προσωπικού. Μάλιστα, το προσωπικό του πολιτικού
τοµέα θα επιλέγεται πλέον µέσω του γραπτού διαγωνισµού, ο
οποίος θα διενεργείται υπό την εγγύηση του ΑΣΕΠ, αποδε-
σµεύοντας µε αυτόν τον τρόπο τις υπηρεσίες του Υπουργείου
Δικαιοσύνης από τη µέριµνα του διαγωνισµού, διασφαλίζοντας
συνάµα την αδιάβλητη και τάχιστη διαδικασία πρόσληψης. 

Παράλληλα, εισάγονται διατάξεις σχετικά µε την εξειδίκευση
των προσόντων διορισµού του στελεχιακού δυναµικού ορίζοντας
ότι το ανώτατο όριο ηλικίας διορισµού για το προσωπικό του
αστυνοµικού τοµέα είναι το τριακοστό πέµπτο έτος -και ορθώς
το αποφασίσατε- ενώ κατώτατο το εικοστό πρώτο έτος. Επι-
πλέον, προβλέπεται η ορθολογική κατανοµή των περιφερειακών
υπηρεσιών της Δικαστικής Αστυνοµίας σε όλα τα επίπεδα, σε επί-
πεδο τµήµατος πολιτικού και αστυνοµικού τοµέα σε όλες τις ει-
σαγγελίες της χώρας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δικαιοσύνη συνιστά βασικό
πυλώνα της λειτουργίας του κράτους µας, είναι η εγγυήτρια και
η απόλυτη δύναµη ειρήνης -µε σεµνό τρόπο- προστατεύοντας
την κοινωνική και οικονοµική ανάπτυξη της χώρας. Με το παρόν
σχέδιο νόµου υιοθετούνται στο Εθνικό Δικαστικό Σύστηµα οι βέλ-
τιστες πρακτικές για τη στελέχωση των δικαστηρίων που εφαρ-
µόζονται σε προηγµένα δικαστικά συστήµατα, ικανοποιώντας
ένα πάγιο και χρόνιο αίτηµα των δικαστικών και εισαγγελικών λει-
τουργών, των δικαστικών υπαλλήλων και του νοµικού κόσµου γε-
νικά της χώρας. 

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας έχει αποδείξει ότι ενι-
σχύει το κράτος δικαίου, θέτοντας σε απόλυτη προτεραιότητα
την προστασία των πολιτών και µέσα από την απονοµή της δι-
καιοσύνης. Για τον λόγο αυτό είναι πολύ σηµαντικό να είµαστε
φανατικοί υποστηρικτές της δικαιοσύνης και του σώµατος της
Ελληνικής Αστυνοµίας που παίζει συνδροµητικό ρόλο, έστω και
ανεκτικά σε ορισµένες παρατάξεις. Είναι ακριβές ότι το ιστορικό
σώµα υπηρετεί διαχρονικά από το 1833 το σύνολο της κοινωνίας
µε φιλοτιµία, µε φιλοπατρία, µε αυτοθυσίες. Είναι αυτό που θέλει
ο ελληνικός λαός και το κράτος µας. 
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Οι τυχόν γενικεύσεις που ακούστηκαν µε αφορισµούς που
απαξιώνουν το σύνολο του σώµατος προσπερνώνται προς στιγ-
µήν. Η Ελληνική Αστυνοµία διαχρονικά έχει συνεχείς επιτυχίες
κατά του εγκλήµατος και επιτυχηµένες προανακριτικές διαδικα-
σίες, που αποδεικνύονται από την ασφυκτική συµφόρηση του
σωφρονιστικού συστήµατος. Άλλωστε, η δοµή του σώµατος µε
την Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων διασφαλίζει τον εντοπισµό
και την παραποµπή των αστυνοµικών και όχι µόνο αυτών που
έχουν παρεκλίνουσα και εγκληµατική δράση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τιµούµε και ευγνωµονούµε από του Βήµατος τα Σώµατα
Ασφαλείας και τις Ένοπλες Δυνάµεις γενικά για την ανιδιοτελή
και ηρωική προσφορά τους. Διαφορετικά, ενθαρρύνουµε τα φαι-
νόµενα αυτοδικίας, τα οποία δεν αρµόζουν σε ένα ευρωπαϊκό δη-
µοκρατικό κράτος µε θεσµούς, ιστορία και ευαισθησίες. 

Ευελπιστώ ότι τα κόµµατα όλων των πολιτικών παρατάξεων θα
επιδείξουν συναντίληψη, εθνική ενότητα και θα στηρίξουν τη νο-
µοθετική πρωτοβουλία µε την οποία η Δικαστική Αστυνοµία θα
αποτελέσει αυτοτελές και βοηθητικό σώµα, το οποίο θα υπάγεται
στο Υπουργείο Δικαιοσύνης και θα στελεχώνεται τόσο από έν-
στολο, όσο και από πολιτικό, επιστηµονικό προσωπικό, υποβοη-
θώντας το έργο των δικαστηρίων και απαλλάσσοντας σε πολλά
το Σώµα της Ελληνικής Αστυνοµίας χάριν του δηµοσίου συµφέ-
ροντος. 

Σας ευχαριστώ για την προσοχή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Δηµοσχάκη. 

Καλείται στο Βήµα ο κ. Λάζαρος Τσαβδαρίδης, Βουλευτής της
Νέας Δηµοκρατίας και θα ακολουθήσουν η κ. Ελένη - Μαρία Απο-
στολάκη, ο κ. Αναστάσιος Νικολαΐδης, ο κ. Αναστάσιος Μπαρ-
τζώκας και µετά ο Υφυπουργός κ. Μπούγας.

ΛΑΖΑΡΟΣ ΤΣΑΒΔΑΡΙΔΗΣ: Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, πριν ξεκινήσω την τοποθέτησή µου για το παρόν νο-
µοσχέδιο, θα ήθελα να εκφράσω τις πιο ειλικρινείς ευχές µου
στους κατοίκους της Περιφέρειας της Θεσσαλίας που σηκώνουν
τον δικό τους Γολγοθά έπειτα από την πρωτοφανή πληµµύρα
που σάρωσε τον κάµπο και να εκφράσω την οδύνη µου και τα
συλλυπητήριά µου προς τις οικογένειες των συνανθρώπων µας
που πνίγηκαν. Είµαι βέβαιος ότι η στήριξη της πολιτείας και της
Κυβέρνησης για τη συνολική ανασυγκρότηση της ευρύτερης πε-
ριοχής θα συνεχίσει να είναι τεράστια και αποτελεσµατική -όπως
οφείλει εξάλλου να είναι- για να γυρίσει ξανά, όσο το δυνατόν
γρηγορότερα, ο τόπος και οι άνθρωποί του στην κανονικότητα. 

Και έρχοµαι στα του νοµοσχεδίου. Πρόκειται για ένα σχέδιο
νόµου που απλοποιεί και επιταχύνει τις διαδικασίες στελέχωσης
και λειτουργίας της Δικαστικής Αστυνοµίας που δηµιουργήθηκε
µε τον ν.4963/2022 από την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας.
Είναι ένα σχέδιο νόµου που εξειδικεύει τα προσόντα διορισµού
του προσωπικού του αστυνοµικού και του πολιτικού τοµέα της
Δικαστικής Αστυνοµίας, αλλά και που προχωράει σε µία ορθο-
λογική κατανοµή των περιφερειακών υπηρεσιών Δικαστικής
Αστυνοµίας σε επίπεδο τµήµατος πολιτικού και αστυνοµικού
τοµέα στις εισαγγελίες της χώρας. 

Έτσι, µε τις ρυθµίσεις αυτές η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-
τίας αφ’ ενός βελτιώνει τη διαδικασία πρόσληψης για το προσω-
πικό της Δικαστικής Αστυνοµίας που η ίδια δηµιούργησε,
απαντώντας σε αναγκαιότητα δεκαετιών και σε ένα πάγιο αίτηµα
όλων των φορέων που υπηρετούν τον χώρο της δικαιοσύνης και
αφ’ ετέρου σέβεται απόλυτα τα χρονοδιαγράµµατα, καθώς η
πλήρης στελέχωση της Δικαστικής Αστυνοµίας αποτελεί ορό-
σηµο του Ταµείου Ανάκαµψης για το Υπουργείο Δικαιοσύνης µε
χρονικό όριο το τέλος του 2023. 

Έτσι, η στελέχωση του σώµατος της Δικαστικής Αστυνοµίας,
τόσο από ένστολο, όσο και από πολιτικό, επιστηµονικό προσω-
πικό θα γίνει µε όρους απόλυτης αντικειµενικότητας και αξιοκρα-
τίας, λαµβάνοντας πλέον υπ’ όψιν τα διαφορετικά καθήκοντα και
τα διαφορετικά ακαδηµαϊκά προσόντα µε τα οποία θα έπρεπε να
γίνει η επιλογή των στελεχών. Και αυτό γιατί ενώ το βασικό κα-
θήκον του ένστολου δυναµικού θα είναι η φύλαξη των δικαστικών

µεγάρων και των δικαστικών αιθουσών, καθώς και η εκτέλεση
ποινικών αποφάσεων και επιδόσεων δικογράφων, το βασικό κα-
θήκον του πολιτικού και επιστηµονικού προσωπικού θα είναι η
παροχή εξειδικευµένων γνώσεων, βοηθώντας έτσι τους δικαστές
και τους εισαγγελείς στο έργο τους. 

Όπως, λοιπόν, εύκολα γίνεται κατανοητό, ο κοινός διαγωνι-
σµός και για τα δύο τµήµατα που προέβλεπε ο νόµος του 2022
δεν θα ήταν προς τη σωστή κατεύθυνση, αφού οι ένστολοι λόγω
της φύσης της εργασίας τους θα πρέπει να φέρουν και όπλο και
άρα, προφανώς, θα πρέπει να ληφθεί υπ’ όψιν η επάρκειά τους,
όπως και να µοριοδοτηθεί σε έναν βαθµό η εµπειρία τους στο να
φέρουν όπλο, ενώ το πολιτικό προσωπικό θα πρέπει να εξετα-
στεί, κυρίως, στην επάρκειά του να παρέχει επιστηµονική και τε-
χνική συνδροµή στους δικαστικούς, αλλά και εισαγγελικούς
λειτουργούς επί θεµάτων που απαιτούν ειδικές γνώσεις. 

Επιπροσθέτως, όµως, η στελέχωση του σώµατος της Δικαστι-
κής Αστυνοµίας γίνεται και µε όρους απόλυτης διαφάνειας. Γιατί
οι σχετικές προβλέψεις φτιάχτηκαν σε απόλυτη συνεννόηση και
συνεργασία µε το ΑΣΕΠ και είναι το ΑΣΕΠ αυτό που θα εποπτεύ-
σει, αλλά και θα διενεργήσει τον διαγωνισµό µε τρόπο απολύτως
αδιάβλητο. Με τον τρόπο αυτό όχι απλά θα απεµπλέξει τις υπη-
ρεσίες του Υπουργείου Δικαιοσύνης από τη µέριµνα και τη φρον-
τίδα αυτού του διαγωνισµού, αλλά και θα απλουστεύσει τη
διαδικασία αφού ήδη τρέχουν διαγωνισµοί του ΑΣΕΠ και άρα
αυτό που θα απαιτείται θα είναι απλά η προκήρυξη για τις ανάγ-
κες της συγκεκριµένης υπηρεσίας του Υπουργείου Δικαιοσύνης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η µείωση των καθυστερήσεων
στην απονοµή της δικαιοσύνης αποτελεί ακρογωνιαία µεταρρυθ-
µιστική πρωτοβουλία της νέας Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρα-
τίας καθώς δεν υπάρχει έκφανση της δικαιοσύνης που δεν
επηρεάζει την καθηµερινότητα των πολιτών. Μέσα σε αυτό το
πλαίσιο και σε συνέχεια άλλων ιδιαίτερα σηµαντικών παρεµβά-
σεων στις οποίες η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας προχώ-
ρησε στον τοµέα της δικαιοσύνης τα προηγούµενα τέσσερα
χρόνια, η στελέχωση των υπηρεσιών της µε άξιο προσωπικό που
προβλέπεται από το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο θα καλύψει µε-
γάλο µέρος των υφιστάµενων κενών και θα συµβάλλει στο έργο
των δικαστών. 

Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι µαζί µε τις κατηγορίες πτυχιού-
χων που προβλέπονται ως ειδικό προσωπικό, όπως νοµικοί, οι-
κονοµολόγοι, µηχανικοί, µηχανικοί πληροφορικής και µηχανικοί
περιβάλλοντος, θα ήταν χρήσιµο να εξετάσετε και την κατηγορία
των ψυχολόγων, µε ειδικότητα την παιδοψυχολογία, που θα µπο-
ρούσε να αποδειχθεί πολύτιµη βοήθεια για τις υπηρεσίες ανηλί-
κων που εδρεύουν στα δικαστήρια. 

Εύχοµαι δε οι περαιτέρω βελτιώσεις στις διατάξεις του νοµο-
σχεδίου, στις οποίες και προχωρήσατε έπειτα από το γόνιµο διά-
λογο που έγινε στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής, στην οποία
έχω την τιµή να προεδρεύω, να οδηγήσουν στην κοινοβουλευ-
τική συναίνεση κατά την ψήφιση του νοµοσχεδίου, αποτυπώνον-
τας έτσι και στην πράξη τη σοβαρή δουλειά που κάνατε στο
παρόν σχέδιο νόµου επ’ ωφελεία της δικαιοσύνης. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Τσαβδαρίδη.

Τον λόγο είχε η κ. Ελένη - Μαρία Αποστολάκη, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ, για επτά λεπτά.

ΕΛΕΝΗ – ΜΑΡΙΑ (ΜΙΛΕΝΑ) ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορεί να συ-
ζητάµε για τη Δικαστική Αστυνοµία, αλλά προφανέστατα αυτό
που κυριαρχεί είναι η ασύλληπτη εθνική καταστροφή. Σε πείσµα
του ισχυρισµού του κυρίου Υπουργού -νοµίζω ότι είναι ατυχής
και ελπίζω ότι τον ξανασκέφτεται, νοµίζω ότι εντάσσεται στην
προσπάθειά του να υποστηρίξει την κυβερνητική πλειοψηφία,
αλλά σίγουρα δεν είναι αποτελεσµατικός τρόπος- δεν πρόκειται
περί «εθνικής κλάψας». Πρόκειται για µία ασύλληπτη εθνική κα-
ταστροφή και είµαι βέβαιη ότι και η κυβερνητική πλειοψηφία υιο-
θετεί αυτή την προσέγγιση. Τουλάχιστον, αυτό φάνηκε από όλες
τις οµιλίες που προηγήθηκαν. 
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Θρηνούµε νεκρούς, ανυπολόγιστη περιβαλλοντική και οικολο-
γική καταστροφή, κατάρρευση των υποδοµών, διάλυση ενός
πολύ σηµαντικού για την εθνική οικονοµία τµήµατος του παρα-
γωγικού ιστού και βεβαίως, µία πρωτόγνωρη για ευρωπαϊκό κρά-
τος και γενικευµένη ανασφάλεια που σήµερα υπάρχει σε κάθε
ελληνικό σπίτι, σε κάθε ελληνική οικογένεια, από τη Ρόδο µέχρι
την Καρδίτσα κι από τον Έβρο και τη Δαδιά µέχρι τη Λάρισα. 

Και βέβαια, δεν πρόκειται περί αναποδιάς. Φαίνεται ότι ο πανι-
κός του Πρωθυπουργού τον οδηγεί στο να υιοθετήσει µία πολύ
αγοραία αντίληψη που αντιστοιχεί σε µικρούς στο µέγεθος πο-
λιτικούς άνδρες και γυναίκες περί «στραβής στη βάρδια», µία αν-
τίληψη που όσοι την υιοθετούν προσπαθούν να δραπετεύσουν
από την υποκειµενική και την αντικειµενική πολιτική τους ευθύνη. 

Είναι πολλές οι αναποδιές για να οφείλονται στον κακό µας
τον καιρό και στην κλιµατική αλλαγή, η οποία πάντως σας είχε
προειδοποιήσει κι εσείς δεν κάνατε αυτά που οφείλετε να κάνετε.
Εύβοια, Αττική Οδός, «Ιανός», Πάρνηθα, Ρόδος, Έβρος, Θεσσα-
λία δεν συνιστούν αναποδιά. Αποδεικνύουν τη γύµνια του κρατι-
κού µηχανισµού, το πόσο αθωράκιστη είναι η χώρα µας, το πόσο
ανοργάνωτη είναι η πολιτική προστασία. 

Και βέβαια, αυτό δεν το λέω εγώ. Το λέει ο Υπουργός Πολιτι-
κής Προστασίας, ο σηµερινός -δεν ξέρουµε αν θα είναι και αυ-
ριανός-, απευθυνόµενος στον προκάτοχό του τον οποίο
καταγγέλλει γιατί του παρέδωσε ένα Υπουργείο χωρίς οργανό-
γραµµα και γιατί απορρόφησε µόλις 1%  από τα 1,7 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ του προγράµµατος «ΑΙΓΙΣ». 

Είναι, λοιπόν, αθωράκιστη η χώρα και παρά το ταξίδι του Πρω-
θυπουργού στην Ευρώπη, έχουµε κι εδώ απάντηση από τον δικό
σας Υπουργό ο οποίος το πρωί µας είπε ότι δεν υπάρχει κανένας
λόγος και κακώς πανηγυρίζετε για τα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Έχουµε µία εσωτερική ανακατάταξη και αναδιανοµή του Ταµείου
Ανάκαµψης και των πόρων. Τα χρήµατα είναι πολύ λιγότερα.

Σε κάθε περίπτωση, σε ό,τι αφορά στο πού παραδώσατε τη
χώρα, πού παραδίδετε τη χώρα διανύοντας το πέµπτο έτος της
θητείας σας και συµµετέχοντας σε µία Κυβέρνηση εξήντα τεσ-
σάρων µελών, µε τρεις Υπουργούς Επικρατείας και δύο Υφυ-
πουργούς στον Πρωθυπουργό θα ήταν αστείο, αλλά είναι
τραγικό εν µέσω της εθνικής καταστροφής, πως αυτή η Κυβέρ-
νηση από το 2020 έχει φτάσει τη χώρα στο να είναι µακράν
εκείνη η χώρα ανάµεσα στις είκοσι επτά της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης που έχει τις µεγαλύτερες απώλειες σχετιζόµενες µε εθνικές
καταστροφές, τέσσερις φορές πάνω από τον µέσο όρο. Άρα,
κάτι δεν κάνετε καλά και θα λογοδοτήσετε γι’ αυτό. 

Θα λογοδοτήσετε στον υψηλότερο βαθµό, µε βάση τις τυπικές
διαδικασίες του Συντάγµατος και του Κανονισµού της Βουλής,
όχι στο πλαίσιο µίας κοµµατικής αντιπαράθεσης, αλλά θα λογο-
δοτήσετε γιατί προκειµένου να επανέλθει η ασφάλεια στον κάθε
Έλληνα και στην κάθε Ελληνίδα που τρέµει για τη ζωή του και
για την περιουσία του, πρέπει να καταλογιστούν και να αποδο-
θούν ευθύνες. Γι’ αυτό θα λογοδοτήσετε. 

Πάµε τώρα στα του νοµοσχεδίου. Κύριοι Υπουργοί, η καλή νο-
µοθέτηση είναι αναγκαία προϋπόθεση δίκαιης και αποτελεσµα-
τικής λειτουργίας της πολιτείας. Συνδέεται µε µία ειδικότερη
εκδοχή της αρχής του κράτους δικαίου, µε την αρχή της ασφά-
λειας δικαίου. Και αντιλαµβανόµαστε όλοι πως σε µία εποχή που
η αντιπροσωπευτική δηµοκρατία αντιµετωπίζει µία βαθιά κρίση
εµπιστοσύνης, που θέτει σε αµφισβήτηση επί της ουσίας τη νο-
µιµοποιητική της βάση, τον ίδιο τον ρόλο των κοµµάτων και τη
λειτουργία τους, δηλαδή εν τέλει τους κανόνες και το θεσµικό
πλαίσιο της δηµοκρατικής λειτουργίας, πως αυτή η ασφάλεια δι-
καίου είναι κάτι το οποίο πρέπει να επιτυγχάνεται µέσα από τη
νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης.

Έρχεται η Κυβέρνηση σήµερα και νοµοθετεί ενώ πριν από
έναν χρόνο είχε φέρει ένα νοµοσχέδιο που έµεινε στα χαρτιά.
Γνωρίζουµε όλοι ότι Δικαστική Αστυνοµία δεν έχουµε. Κάνετε
τόσο επίκαιρο τον Ροΐδη ο οποίος πριν από εκατό και πλέον χρό-
νια έλεγε: «Εις νόµος απαιτείται εις αυτήν τη χώραν, ο οποίος να
επιτάσσει την εφαρµογήν των υπολοίπων νόµων». Εσείς τοποθε-
τείτε πρόχειρα, νοµοθετείτε βιαστικά και ενδεχοµένως εργαλει-
οποιείτε και τη νοµοθετική παραγωγή ως απόδειξη µίας τάχα
εργατικής και αποτελεσµατικής κυβέρνησης η οποία ανακοινώνει

ψηφίσεις νόµων, αλλά δεν κάνει τίποτα γι’ αυτό. 
Σε ό,τι αφορά στο άρθρο 3, έχουµε κατ’ αρχάς µία καλοδεχού-

µενη, αλλά ατελή αναδίπλωση από την πλευρά του Υπουργού.
Και λέω ατελή πρώτον γιατί σας είπαµε -και δεν θέλετε να ακού-
σετε εµάς, θα µπορούσατε να ακούσετε, όµως, την Ολοµέλεια
των Δικηγορικών Συλλόγων- ότι πρέπει να υπάρχει ένα ασφαλές
χρονικό διάστηµα το οποίο είναι η τριετία. Εσείς το κάνατε διετία,
ατελώς, κακώς.

Όµως, η ατέλεια δεν περιορίζεται εκεί. Η ατέλεια αφορά στον
τρόπο διορισµού του επικεφαλής. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα χρειαστώ ένα µε δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή για τη δηµοκρατία µέσω του Δικαίου,

κύριε Υπουργέ, γνωστή ως Επιτροπή Βενετίας, στο πλαίσιο του
Συµβουλίου της Ευρώπης υιοθέτησε στην εκατοστή δέκατη
ένατη ολοµέλειά της µία σειρά από κριτήρια ελέγχου σε ό,τι
αφορά στη σχέση µεταξύ κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας και αν-
τιπολίτευσης σε µία ευνοµούµενη δηµοκρατία. Αυτά εγκρίθηκαν
από την Επιτροπή των Υπουργών τον Φεβρουάριο του 2020. 

Τι σας λέει, λοιπόν, το Συµβούλιο της Ευρώπης; Τι µας λέει;
Οι διορισµοί σε ορισµένες ανώτατες θέσεις ενός κυβερνητικού
σχήµατος πρέπει να µην έχουν κοµµατικό χαρακτήρα. Εποµένως,
η διαδικασία επιλογής πρότασης και διορισµού πρέπει στον µε-
γαλύτερο δυνατό βαθµό να βασίζεται σε µία διακοµµατική συ-
ναίνεση. Τουλάχιστον, πρέπει να λειτουργούν µηχανισµοί που
µειώνουν την κυριαρχία της κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας ή πε-
ριορίζουν τη σηµασία του γεγονότος ότι αυτοί που κατέχουν τα
αξιώµατα πρόσκεινται στο κυβερνών κόµµα. 

Εσείς, λοιπόν, τι κάνετε; Θέλετε έναν υπάλληλο της κυβέρνη-
σης ή στην καλύτερη εκδοχή έναν υπάκουο συνεργάτη της κυ-
βέρνησης και γι’ αυτό αφήνετε τον διορισµό του στη βούληση
του εκάστοτε Υπουργού Δικαιοσύνης. Είναι λάθος θεσµικά και
πολιτικά και είµαστε ενάντια σε αυτή την πρωτοβουλία. Είναι
κρίµα που η αναδίπλωσή σας δεν είναι ολοκληρωτική. 

Και δύο λόγια θέλω να πω για την τροπολογία µας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Δύο λόγια µόνο, κυρία

Αποστολάκη. Περάσατε τον χρόνο σας κατά πολύ.
ΕΛΕΝΗ – ΜΑΡΙΑ (ΜΙΛΕΝΑ) ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Έχετε δίκιο,

κύριε Πρόεδρε. Δύο λόγια. Είναι σηµαντικό και είµαι βέβαιη ότι
αφορά και εσάς. 

Αυτή η τροπολογία ξέρετε δεν είναι εν κενώ. Είναι κρίκος σε
µία αλυσίδα πρωτοβουλιών του ΠΑΣΟΚ, στις οποίες είτε είστε
απόντες είτε είστε πάρα πολύ καθυστερηµένοι και αναφέροµαι
στα καθυστερηµένα αντανακλαστικά σας σε σχέση µε την απα-
γόρευση συµµετοχής της Χρυσής Αυγής στις εκλογές. 

Όµως, άραγε, γιατί αναρωτιόµαστε γι’ αυτό, όταν τρία χρόνια
µέσω της αβελτηρίας σας, που είναι ένοχη αβελτηρία, επιτρέ-
ψατε στον επικεφαλής της εγκληµατικής οργάνωσης να κάνει
προεκλογική εκστρατεία µέσα από τον Δοµοκό; 

Γι’ αυτούς τους λόγους κωφεύσατε, καθυστερήσατε. Γι’ αυ-
τούς τους λόγους σήµερα έρχεστε και δεν συναινείτε στην πρό-
ταση νόµου µας για τις αυτοδιοικητικές εκλογές και θα δείτε
τους οπαδούς του να στελεχώνουν το δηµοτικό συµβούλιο της
Αθήνας µε δική σας ευθύνη. Γι’ αυτούς τους λόγους δεν απαν-
τάτε στην τροπολογία µας για την άρση της κρατικής χρηµατο-
δότησης.

Σπέρνετε ανέµους και θα θερίσετε θύελλες.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Κύριε Πρό-

εδρε, µπορώ να έχω τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Παρακαλώ, κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Κύριε Πρό-

εδρε, δεν θέλω να µείνουν κενά στη συζήτηση.
Όσον αφορά στο θέµα της τροπολογίας που έχει καταθέσει

το ΠΑΣΟΚ, ειλικρινά θα ήθελα να σας ρωτήσω: Την έχετε δει
καλά την τροπολογία που καταθέσατε; Έχετε δει ότι είναι πιο πε-
ριορισµένη από την ισχύουσα; Δείτε την ξανά. Η ισχύουσα που
έφερε η Κυβέρνηση και ψήφισε είναι πολύ πιο διευρυµένη από
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αυτή που φέρνετε. Σε κάθε περίπτωση το θέµα αυτό για την Κυ-
βέρνηση κρατείται. Όµως, λέω να δείτε πάλι από την αρχή εάν
αυτή η τροπολογία που φέρατε περιορίζει πάρα πολύ το εύρος
της ισχύουσας διάταξης. 

Μη, λοιπόν, λέτε πράγµατα έτσι, τόσο εύκολα. Κατ’ αρχάς, ζη-
τάτε να τροποποιηθεί µία διάταξη η οποία έχει ψηφιστεί από την
Κυβέρνηση. Αυτό ζητάτε. Άρα, δηλαδή, η θεµελιώδης διάταξη
που ρυθµίζει τα ζητήµατα αυτά είναι από την Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας. Όµως, σας λέω ειλικρινά ότι η διάταξη που
φέρνετε είναι πιο περιοριστική από τη διάταξη που ισχύει. 

Κατά συνέπεια, λοιπόν, για την Κυβέρνηση το θέµα κρατείται
εν όψει και του γεγονότος ότι αυτή τη στιγµή εξελίσσεται µία
έρευνα από την Εισαγγελία του Αρείου Πάγου και, δεύτερον, στο
Ανώτατο Ειδικό Δικαστήριο µε τη µορφή του εκλογοδικείου εκ-
κρεµούν ενστάσεις που θα κρίνουν τα ζητήµατα συµµετοχής στις
εκλογές. Άρα, είναι κάτι πιο προωθηµένο. 

Κατά συνέπεια, λοιπόν, δεν είναι ότι αποφεύγουµε να απαντή-
σουµε. Δεν είναι ότι αποφεύγουµε να κάνουµε δεκτό κάτι, αλλά
σας λέµε ότι αυτό που φέρατε είναι υποδεέστερο της διάταξης
που ισχύει και εν όψει του ότι εκκρεµούν αυτά που σας είπα η
Κυβέρνηση κρατεί το θέµα αυτό και θα πάρει τη σχετική πρωτο-
βουλία όταν έρθει η στιγµή, µε τη σοβαρότητα που πρέπει. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Υπουργέ. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Μπορώ, κύριε Πρόεδρε, να έχω τον

λόγο για ένα λεπτό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ορίστε, έχετε τον

λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Επειδή απευθύνθηκε ο κύριος

Υπουργός στο ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής για την τροπολογία, δύο
µόνο παρατηρήσεις θέλω να κάνω.

Η πρώτη έχει να κάνει επί της διαδικασίας. Το γεγονός ότι η
Κυβέρνηση µπορεί να τροποποιήσει δική της διάταξη δεν είναι
κάτι ασύνηθες, είναι πολύ συνηθισµένο. Είναι αυτό που λέµε ναι,
«τι πιο σύνηθες να συµβεί;» πραγµατικά, γιατί ακριβώς αυτό συ-
ζητάµε σήµερα, για παράδειγµα. Τροποποιείτε µία νοµοθεσία
που τη φέρατε το 2022. Αυτό κάνουµε σήµερα, αν δεν το έχετε
συνειδητοποιήσει. Και σας λέµε να τροποποιήσετε µία διάταξη
για να ανασταλεί η κρατική χρηµατοδότηση σε ένα µόρφωµα που
έχει κρυπτόµενη πραγµατική ηγεσία εγκληµατικής οργάνωσης
καταδικασµένη και έγκλειστη στις φυλακές Δοµοκού. Όπως σας
είπε η συνάδελφος, η κ. Αποστολάκη, ο ηγέτης κάνει έως και σή-
µερα δωρεάν προεκλογικό αγώνα µέσα από τον Δοµοκό για τον
Δήµο της Αθήνας. 

Εγώ δεν θα µπω στη νοµική αντιπαράθεση µαζί σας για το ποια
είναι ευρύτερη, ποια είναι στενότερη, ποια είναι αποτελεσµατι-
κότερη διάταξη. Αν δεχτώ, όµως, ως αληθή και ορθή τη δική σας
ανάγνωση τη νοµική, «ιδού η Ρόδος» για τον Πρόεδρο της Βου-
λής. Όσο το κρατεί η Κυβέρνηση, λοιπόν, το θέµα, ο Πρόεδρος
της Βουλής να αναλάβει την πρωτοβουλία µε τη διάταξη, λοιπόν,
που ισχύει -και λέτε ότι είναι εξαιρετικά αποτελεσµατική- να ανα-
στείλει την κρατική χρηµατοδότηση αύριο το πρωί. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Μάντζο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Κύριε Πρό-
εδρε, παρακαλώ τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε Υπουργέ, καλό
είναι να µη συνεχιστεί ο διάλογος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Μόνο ένα
λεπτό, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, να συνεννοηθούµε. Σας καλύπτει η υπάρχουσα
διάταξη; Αν σας καλύπτει, γιατί φέρατε την τροπολογία;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Εσάς σας καλύπτει; Τον Πρόεδρο
της Βουλής τον καλύπτει; Συµφωνεί µαζί σας;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Μη θέλετε
να εκτραπεί ο διάλογος εις τα ενδότερα της Βουλής. Η Βουλή
συζητά τα δικά της. Εδώ είναι η Κυβέρνηση και τα Κόµµατα της
Βουλής.

Έχει έρθει, λοιπόν, µία τροπολογία. Σας λέµε, λοιπόν, ότι η
τροπολογία αυτή όπως έχει έρθει υπολείπεται κατά πολύ της
ισχύουσας διάταξης. Αυτή είναι η άποψη η δική µας. Λέµε, λοι-
πόν, ότι επειδή για το ζήτηµα αυτό υπάρχουν αυτή την ώρα εκ-
κρεµότητες ερευνών από τον Άρειο Πάγο και ενστάσεων στο
Ανώτατο Ειδικό Δικαστήριο µε τη µορφή του εκλογοδικείου, καλό
θα είναι αυτά τα ζητήµατα να τα βλέπουµε πιο ψύχραιµα, όχι για
λόγους εντυπώσεων. 

Η Κυβέρνηση έχει µία διάταξη που την έχει ψηφίσει -την έχετε
ψηφίσει νοµίζω και εσείς και άλλες δυνάµεις ενδεχοµένως- η
οποία έλυσε ένα πρόβληµα. Εφόσον έλυσε ένα πρόβληµα, αυτή
η διάταξη συνεχίζει να ισχύει. Προσπαθώ να καταλάβω ποιος ο
λόγος της τροποποίησης όταν ο επιδιωκόµενος σκοπός, όπως
τον αναλύετε, καλύπτεται από την υφιστάµενη. 

Όµως, εν πάση περιπτώσει, το θέµα αυτό παραµένει ανοικτό
για την Κυβέρνηση και προφανώς όταν συνυπάρξουν όλα τα
υπόλοιπα στοιχεία, η Κυβέρνηση θα αναλάβει πάλι πρωτοβουλία
εάν χρειαστεί. Αυτό ήθελα να σας πω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Υπουργέ. 

Τον λόγο έχει ο κ. Αναστάσιος Νικολαΐδης, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ, για επτά λεπτά.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι
Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στον απόηχο από τις
καταστροφικές πληµµύρες οι ευθύνες τόσο της Κυβέρνησης όσο
και της τοπικής αυτοδιοίκησης είναι πλέον προφανείς και απο-
δεδειγµένες. Δηµιουργείται επιπροσθέτως αρνητική εικόνα όταν
ο Πρωθυπουργός µεταβαίνει στη Θεσσαλία και δηλώνει τα ίδια
που δήλωνε πριν από τρία χρόνια. Έκτοτε η πολιτεία δεν φρόν-
τισε, όπως θα έπρεπε, για την αντιπληµµυρική προστασία, παρ’
όλο που ξοδεύτηκαν αρκετά χρήµατα. 

Εποµένως, πρέπει να εντοπιστούν τα λάθη τόσο σε επίπεδο
υποδοµών όσο και σε επίπεδο πολιτικής προστασίας. Η θωρά-
κιση της πατρίδας µας είναι εθνική υπόθεση και δεν χωρούν
άλλες δικαιολογίες. 

Σχετικά µε το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο γινόµαστε ξανά µάρτυ-
ρες της προχειρότητας µε την οποία η Κυβέρνηση αντιµετωπίζει
σοβαρά θέµατα, όπως αυτό της δικαιοσύνης. 

Μόλις πριν από έναν χρόνο µε τον ν.4963/2022 υποτίθεται ότι
όλα ήταν έτοιµα για την εκκίνηση της Δικαστικής Αστυνοµίας.
Όµως, βλέπουµε ότι έρχεται ένας νέος νόµος για να διορθώσει
τις αστοχίες του προηγούµενου.

Το νοµοσχέδιο περιέχει ασάφειες, ενώ υποβαθµίζεται ο ρόλος
του ΑΣΕΠ στη διαδικασία πρόσληψης. Κακώς ο προϊστάµενος
της διεύθυνσης επιλέγεται ουσιαστικά απευθείας από τον εκά-
στοτε Υπουργό, χωρίς δηλαδή ένα αντικειµενικό σύστηµα αξιο-
λόγησης. Όπως ακούσαµε από τους φορείς, δεν υπάρχει
επαρκής εγκατάσταση του προσωπικού.

Να µιλήσω για το άρθρο 7 περί απαγόρευσης δερµατοστιξίας
που δεν συνάδει µε τα καθήκοντα του προσωπικού και ερωτώ
ποιος θα αποφασίσει τι συνάδει προς την ιδιότητα και τα καθή-
κοντα αυτών. Τονίζω ότι αν η διάταξη τέθηκε ώστε να απαγορευ-
τούν φασιστικά και ναζιστικά σύµβολα-τατουάζ είναι ορθή, αλλά
γιατί δεν αναφέρεται ρητά σε αυτό;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να γίνουν βήµατα προς τα
εµπρός για τον εκσυγχρονισµό της δικαιοσύνης, θα πρέπει
πρώτα να στρέψουµε το βλέµµα µας προς τα πίσω.

Για να διορθώσουµε λάθη και παραλείψεις, θέλω να σας ανα-
φέρω ενδεικτικά κάποια ζητήµατα από την εκλογική µου περιφέ-
ρεια, τη Δράµα, για να αντιληφθείτε τι εννοώ. Πρώτα από όλα,
αν και η αρµοδιότητα έχει µεταβιβαστεί στο Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη, δεν µπορώ να µην αναφερθώ στο Σωφρονιστικό
Κατάστηµα Νικηφόρου. Πρόκειται για µία πρωτοφανή εικόνα-
δυσλειτουργία του κρατικού µηχανισµού. Δεν θα σταθώ στις πα-
λινωδίες ετών, καθώς η υπόθεση ανέγερσης, ολοκλήρωσης του
έργου έχει είκοσι και πλέον χρόνια ιστορίας.

Θα αναφερθώ στις πρόσφατες εξελίξεις οι οποίες αποδει-
κνύουν για µία ακόµα φορά την αποτυχία του επιτελικού κράτους
που προσπαθεί να στηρίξει µόνο επικοινωνιακά η Κυβέρνηση.
Μόλις τον περασµένο Απρίλιο ο αρµόδιος Υφυπουργός της Κυ-
βέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας δεσµευόταν ότι οι φυλακές Νι-
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κηφόρου θα λειτουργήσουν µέσα στον Ιούνιο. Και όµως, φτά-
σαµε στα µέσα Σεπτέµβρη και το κατάστηµα κράτησης δεν λει-
τουργεί. Δεν οφείλετε να εξηγήσετε στην τοπική κοινωνία το
γιατί; Και κυρίως, δεν πρέπει επιτέλους µε σοβαρότητα να κατα-
θέσετε ένα χρονοδιάγραµµα για τη λειτουργία, το οποίο θα κα-
ταφέρετε να υλοποιήσετε;

Ένα άλλο σηµαντικό ζήτηµα αφορά στη σύσταση τηλεµατικών
εδρών για διοικητικές υποθέσεις. Πρόκειται για νόµο αυτής της
Κυβέρνησης ως συνέχεια της προηγούµενης. Προσέξτε τον πα-
ραλογισµό που υπάρχει: Με τον ν.5028/2023 προβλέπεται η µε-
τατροπή των µεταβατικών εδρών σε τηλεµατικές. Έτσι, όλες οι
πρωτεύουσες των νοµών στην Ανατολική Μακεδονία και Θράκη,
όπως και η Ορεστιάδα, θα έχουν είτε κανονική είτε τηλεµατική
έδρα, όλες εκτός από τη Δράµα. Δεν έχουµε καταλάβει γιατί
συµβαίνει αυτό. Το 2014 καταργήθηκε η µεταβατική έδρα του Δι-
οικητικού Πρωτοδικείου της Καβάλας στη Δράµα, για να εξοικο-
νοµηθεί ένα ποσό για οδοιπορικά δικαστών και δικαστικών
υπαλλήλων -άκουσον άκουσον!- 500 ευρώ τον χρόνο. Δεν θα
σταθώ στα τεράστια προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν σε δικη-
γόρους και πολίτες της Δράµας από αυτή την απόφαση και στο
κόστος που επιβάρυνε όλους τους εµπλεκόµενους.

Θέλω να σταθώ στο σήµερα. Είναι δυνατόν να δηµιουργούνται
τηλεµατικές έδρες σε κάθε πρωτεύουσα νοµού και να µην υπάρ-
χει η πρόβλεψη να δηµιουργηθεί και µία τέτοια στη Δράµα,
επειδή πριν από δέκα χρόνια είχε καταργηθεί η µεταβατική έδρα
του Διοικητικού Πρωτοδικείου; Προκύπτει ζήτηµα παραβίασης
των δικαιωµάτων πραγµατικής πρόσβασης στη δικαιοσύνη του
άρθρου 47 του Χάρτη των Θεµελιωδών Δικαιωµάτων της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Οι πολίτες της Δράµας πρέπει να απολαµβά-
νουν ίσης πρόσβασης µε τους πολίτες των υπόλοιπων
πρωτευουσών των νοµών της χώρας µας.

Τέλος, θα κλείσω αυτή τη σύντοµη αναφορά µου µε το Ειρη-
νοδικείο της Δράµας. Το 2012 καταργήθηκαν τα Περιφερειακά
Ειρηνοδικεία του Νοµού Δράµας. Μετά από τη συνένωσή τους
µε το Ειρηνοδικείο Δράµας και τη µεταφορά αρµοδιοτήτων πα-
ρατηρείται, δυστυχώς, το φαινόµενο παρά την επάρκεια σε
αριθµό ειρηνοδικών να µην υπάρχει αντίστοιχος αριθµός γραµ-
µατέων. Οι υπηρετούντες σήµερα σε θέση γραµµατέα είναι έξι,
ενώ υπηρετεί και µία υπάλληλος ως δικαστική επιµελήτρια. Το
πρόβληµα της υποστελέχωσης στο Ειρηνοδικείο Δράµας απαιτεί
άµεση αντιµετώπιση, για να µπορεί να ανταποκρίνεται στις υπο-
χρεώσεις που υπάρχουν.

Τα παραπάνω είναι ενδεικτικά κάποια από τα ζητήµατα που
αφορούν στον χώρο της δικαιοσύνης στον νοµό µου. Δείχνουν
πως ακόµα πρέπει να γίνουν πολλά βήµατα για τον εκσυγχρονι-
σµό της δικαιοσύνης µε πράξεις. Ευελπιστώ ότι άµεσα τα αρµό-
δια Υπουργεία θα δώσουν τις κατάλληλες λύσεις.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Νικολαΐδη επίσης για την τήρηση του χρόνου.
Ακολουθεί στο Βήµα ο κ. Αναστάσιος Μπαρτζώκας, Βουλευτής

της Νέας Δηµοκρατίας. Μετά θα ακολουθήσει ο κ. Μπούγας
Ιωάννης, ο Υφυπουργός και µετά τον Υφυπουργό ο κ. Αλέξαν-
δρος Καζαµίας, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Πλεύσης
Ελευθερίας.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΠΑΡΤΖΩΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, αγαπητές και αγαπητοί συ-

νάδελφοι, το σηµερινό νοµοσχέδιο εισάγεται προς συζήτηση, δε-
δοµένης και της χρονικής πίεσης που υπάρχει για την εφαρµογή
του, σε µία πολύ δύσκολη χρονική συγκυρία για τη χώρα µας. Το
µυαλό µας, η σκέψη µας, η προσοχή µας παραµένουν στραµ-
µένα σε όλες τις περιοχές που επλήγησαν πρόσφατα, σε όλους
αυτούς τους ανθρώπους που χτυπήθηκαν από αυτή την τεράστια
καταστροφή και κυρίως στον Θεσσαλικό Κάµπο που ακόµη αντι-
µετωπίζει µία πρωτόγνωρη καταστροφή.

Η παγκόσµία κλιµατική κρίση –δυστυχώς, πλέον το έχουµε νιώ-
σει πολύ έντονα- είναι εδώ. Είναι ένα φαινόµενο µε τροµακτική
δύναµη και διαστάσεις και είναι η επόµενη µεγάλη πρόκληση για
όλο τον πλανήτη. Δεν είναι δικαιολογία και δεν είναι µία προσπά-

θεια να αποποιηθούµε της ευθύνης µας. Άλλωστε, αυτό νοµίζω
ότι όλοι το παραδεχόµαστε, ακόµα και η Αντιπολίτευση, ακόµα
και οι πολίτες οι οποίοι ενδεχοµένως δεν µας εµπιστεύονται -
εννοώ µε την ψήφο τους ή κάνουν άλλες επιλογές- ότι αυτά τα
τέσσερα χρόνια πάντα το κάναµε, δεν κρυφτήκαµε ποτέ πίσω
από το δάχτυλό µας.

Για να κάνουµε, λοιπόν, απολογισµό, σε κάθε µεγάλη κατα-
στροφή µετράµε δύο παράγοντες, πρώτον, τη σφοδρότητα του
φαινοµένου και δεύτερον, την ανταπόκριση του κρατικού µηχα-
νισµού. Στην κακοκαιρία αυτή, λοιπόν, στην κακοκαιρία «Ντά-
νιελ», η σφοδρότητα ήταν τέτοιων πρωτοφανών διαστάσεων που
η χώρα µας δεν είχε αντιµετωπίσει παρόµοιο γεγονός εδώ και
εκατοντάδες χρόνια, ξεπερνώντας κατά πολύ τον «Ιανό», αφού
η πρόσφατη θεοµηνία έφερε τετραπλάσιες ποσότητες νερού. Οι
ειδικοί είναι ιδιαίτερα προβληµατισµένοι µε την πολυπλοκότητα
των καιρικών φαινοµένων στη Μεσόγειο, αλλά και µε τις αλλαγές
στο παγκόσµιο κλίµα. Βρισκόµαστε, δηλαδή, αντιµέτωποι µε µία
σοβαρή, ανησυχητική µεταστροφή της κλιµατικής ισορροπίας,
όπως τη γνωρίζαµε, σε τέτοιο βαθµό που κανείς δεν µπορεί να
πει µε σιγουριά πού θα οδηγήσει. Άλλωστε, ξέρουµε όλοι µας
ότι µετά από τον Θεσσαλικό Κάµπο, µετά από την Ελλάδα, η
Βουλγαρία επίσης επλήγη σφοδρά, ενώ από το ίδιο φαινόµενο
χτυπήθηκε και η Λιβύη, όπου, δυστυχώς, σύµφωνα µε αυτά τα
οποία ακούµε και µαθαίνουµε, υπάρχουν χιλιάδες νεκροί.

Όµως, όπως και σε εµάς, κάθε ζωή που χάθηκε, έστω και µία,
αποτελεί µία τραγωδία. Είναι µία µεγάλη απώλεια για την οποία
ως κράτος, ως έθνος θρηνούµε, ενόσω προσπαθούµε να αναρ-
ρώσουµε από την καταστροφή και να οργανώσουµε την επόµενη
ηµέρα. Όλες αυτές τις ηµέρες έχουν πραγµατοποιηθεί χιλιάδες
διασώσεις µε εναέρια και πλωτά µέσα, συχνά µε τη συνδροµή
των Σωµάτων Ασφαλείας.

Και εδώ θα ήθελα και εγώ µε τη σειρά µου, όπως έκαναν και
πολλοί άλλοι συνάδελφοι, να ευχαριστήσουµε για άλλη µία
φορά, όπως και σε προηγούµενες δύσκολες καταστάσεις και
συνθήκες που βιώσαµε τα προηγούµενα χρόνια, τα Σώµατα
Ασφαλείας, τους εθελοντές, τους νοσηλευτές, όλους αυτούς
τους ανθρώπους οι οποίοι σε κάθε τέτοια περίπτωση υπερβάλ-
λουν εαυτόν, έτσι ώστε να σώσουµε, να βοηθήσουµε τους συµ-
πολίτες µας.

Άµεσα, λοιπόν, η Κυβέρνηση οργάνωσε την πρώτη µορφή βοή-
θειας προς τους πληγέντες µε δεκατέσσερα µέτρα κρατικής
αρωγής. Άνοιξε ήδη η πλατφόρµα για µία πρώτη οικονοµική βοή-
θεια στεγαστικής συνδροµής, αλλά και πολλές ακόµα ενισχύσεις
για επιχειρήσεις, καθώς και αναστολή φορολογικών υποχρεώ-
σεων και πλειστηριασµών. Ήδη εχθές ο Πρωθυπουργός, ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης, είχε συνάντηση µε την Πρόεδρο της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, ακριβώς για να λάβουµε έκτακτη στή-
ριξη από τους εταίρους µας, από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Μάλι-
στα, ο Πρωθυπουργός εξασφάλισε µία σηµαντική και άµεση
οικονοµική βοήθεια ύψους 2,2 δισεκατοµµυρίων ευρώ για να αν-
τεπεξέλθουµε, όπως τόνισε ο ίδιος, στις χειρότερες πληµµύρες
στην ιστορία της Ευρώπης.

Η Κυβέρνηση, όπως πάντα και σε όλες τις δυσκολίες που
έχουµε αντιµετωπίσει τα τελευταία χρόνια, θα σταθεί δίπλα στον
κάθε πολίτη, σε κάθε επιχειρηµατία, σε κάθε αγρότη. Θα βοηθή-
σουµε όλοι µαζί να ξαναχτίσουµε όσα γκρεµίστηκαν. Κανένας
Έλληνας πολίτης δεν είναι µόνος του, κανένας δεν θα είναι
µόνος του. Όλοι µαζί, λοιπόν, θα ξεπεράσουµε και αυτή τη µε-
γάλη δοκιµασία για την πατρίδα µας.

Έρχοµαι τώρα στο σηµερινό νοµοσχέδιο, ένα νοµοσχέδιο που
είναι ιδιαιτέρως σηµαντικό για τον χώρο της δικαιοσύνης, καθώς
έρχεται να προσθέσει τις τελευταίες αναγκαίες παρεµβάσεις για
τη σύσταση του σώµατος της Δικαστικής Αστυνοµίας, µίας πρω-
τοβουλίας που ξεκίνησε µε νόµο του 2022 και τώρα βρισκόµαστε
στην τελική της φάση, στη φάση της υλοποίησης. Πρόκειται για
µία σηµαντική αλλαγή στη λειτουργία των δικαστηρίων που δι-
ευκολύνει εισαγγελικούς και δικαστικούς λειτουργούς, επιταχύ-
νει διαδικασίες, αλλά και βοηθά στην πράξη την ενίσχυση του
Αστυνοµικού Σώµατος. 

Η νέα Δικαστική Αστυνοµία αναλαµβάνει πολλαπλούς ρόλους
κατ’ αρχάς στη φύλαξη των δικαστηρίων, αποδεσµεύοντας έτσι
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έναν µεγάλο αριθµό αστυνοµικών, οι οποίοι θα επιστρέψουν στα
κανονικά καθήκοντά τους, στα βασικά τους καθήκοντα, πίσω δη-
λαδή στην κοινωνία. Ταυτόχρονα, το πολιτικό τµήµα της θα πα-
ρέχει εξειδικευµένες γνώσεις προς τους ανακριτές επικου-
ρώντας τους στο έργο τους. Ενισχύεται, λοιπόν, η δικαιοσύνη,
αναβαθµίζεται και εκσυγχρονίζεται σε µία προσπάθεια να αλλά-
ξουµε όσα καθυστερούν την απονοµή της, δυσχεραίνουν τους
δικαστικούς λειτουργούς και είναι αναχρονιστικά φαινόµενα για
ένα σύγχρονο ευρωπαϊκό δικαστικό σύστηµα.

Σήµερα, λοιπόν, συζητάµε και ψηφίζουµε για τις διαδικασίες
µε τις οποίες θα γίνουν οι διαγωνισµοί για την πρόσληψη εξακο-
σίων υπαλλήλων που θα στελεχώσουν τη Δικαστική Αστυνοµία
µε απολύτως διαφανή τρόπο υπό την επίβλεψη του ΑΣΕΠ, κάτι
που είναι µία ακόµα επιτυχία κοντά σε όλες αυτές που τα προ-
ηγούµενα χρόνια έχουµε φέρει σε αυτή τη χώρα, και σε αυτόν
τον δρόµο θα συνεχίσουµε. Μάλιστα, είναι χαρακτηριστικό ότι
το σύνολο σχεδόν των φορέων που κλήθηκαν να εκφράσουν την
άποψή τους εκφράστηκε θετικά στο γενικό πλαίσιο των σηµερι-
νών ρυθµίσεων. 

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι η σηµερινή νοµοθετική πρωτοβου-
λία του Υπουργείου Δικαιοσύνης δείχνει τον δρόµο για την κα-
τεύθυνση που επιθυµούµε να λάβει η σύγχρονη ανεξάρτητη
δικαιοσύνη στην Ελλάδα µε λιγότερη γραφειοκρατία, περισσό-
τερη ευελιξία, ταχύτητα και καλύτερες υπηρεσίες για όλους τους
πολίτες.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Μπαρτζώκα. 

Και τώρα καλούµε στο Βήµα για εννέα λεπτά τον κ. Μπούγα
Ιωάννη, Υφυπουργό Δικαιοσύνης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Σας ευχα-
ριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι σκέψεις µας για µία ακόµα
ηµέρα είναι στους συµπολίτες µας που δοκιµάζονται από την
πρόσφατη θεοµηνία στην περιοχή της Θεσσαλίας. Η αντίδραση
της πολιτείας ήταν άµεση, ώστε να συντρέξει κατά το δυνατόν
τους πληγέντες συµπολίτες µας και να συµβάλει στην αποκατά-
σταση των πρωτοφανών ζηµιών και στην επούλωση των πληγών.
Η Κοµισιόν δεσµεύτηκε για ταχεία και ευέλικτη αντίδραση που
θα κινητοποιήσει όλους τους διαθέσιµους ευρωπαϊκούς πόρους.
Στο αίτηµα του Κυριάκου Μητσοτάκη να δείξει η Ευρωπαϊκή
Ένωση τη µέγιστη δυνατή ευελιξία και να στηρίξει την Ελλάδα,
η Πρόεδρος της Κοµισιόν απάντησε ότι ο ελληνικός λαός µπορεί
να βασίζεται στην Ευρώπη για ταχεία στήριξη και µέγιστη ευελι-
ξία. Στεκόµαστε στο πλευρό σας όχι µόνο σε αυτή τη δύσκολη
συγκυρία, αλλά και για την ανοικοδόµηση και ανασυγκρότηση.
Αυτό είναι ένα ισχυρό µήνυµα για τη στήριξη η οποία θα δοθεί
και δίδεται από την Ευρωπαϊκή Ένωση προς τη χώρα µας, για να
µπορέσει να αντιµετωπίσει αυτές τις καταστροφές που επήλθαν. 

Εκτός από τους κοινωνικούς «εισαγγελείς», κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, που περισσεύουν εντός και εκτός της Αιθούσης και
για τις θεοµηνίες, τα πρόσφατα γεγονότα στη Θεσσαλία, η δι-
καιοσύνη επιτελεί και θα επιτελέσει το καθήκον της. Η παραγγε-
λία της εισαγγελέως του Αρείου Πάγου, µε την οποία ζητείται η
διερεύνηση συγκεκριµένων αδικηµάτων, αλλά και τυχόν υπαιτίων
αυτών για τη βιβλική καταστροφή της Θεσσαλίας, θα ρίξει οπωσ-
δήποτε φως σε ό,τι αποτέλεσε αντικείµενο ερωτηµάτων εντός
της Αίθουσας και βεβαίως, εάν και όπου υπάρχουν ευθύνες, θα
διερευνηθούν και θα καταλογιστούν.

Επιτρέψτε µου, όµως, να πω ότι η εισαγγελική παραγγελία έχει
και ένα παιδαγωγικό περιεχόµενο αν την αναγνώσει κάποιος
σωστά, καθ’ ότι µπορεί κάποιος µε την ορθή ανάγνωση να διαπι-
στώσει ότι στέλνεται και ένα µήνυµα προς όσους είναι επιφορτι-
σµένοι µε τη µελέτη και υλοποίηση αντιπληµµυρικών έργων,
ώστε να αποτραπούν παρόµοια φαινόµενα, παρόµοιες κατα-
στροφές και συνακόλουθα η απώλεια περιουσιών, αλλά και αν-
θρώπινων ζωών. 

Πήρα τον λόγο µετά από τις οµιλίες πολλών συναδέλφων και
έχοντας ακούσει τις απόψεις τους επί του νοµοσχεδίου, για να
δώσουµε µία συνολική απάντηση τόσο επί του συνόλου όσο και

επί των άρθρων τα οποία προκάλεσαν ιδιαίτερη συζήτηση για το
συζητούµενο σχέδιο νόµου. 

Κατά την πρώτη συζήτηση του σχεδίου νόµου ενώπιον της κοι-
νοβουλευτικής επιτροπής τόσο ο Υπουργός κ. Φλωρίδης όσο και
ο οµιλών δηλώσαµε ότι προσερχόµαστε στην Εθνική Αντιπροσω-
πεία χωρίς προκαταλήψεις, καθώς αντιλαµβανόµαστε τη δικαιο-
σύνη ως κατ’ εξοχήν χώρο σύνθεσης και διαλόγου και όχι ως
πεδίο αντιπαραθέσεων και συγκρούσεων. Τη θέση µας αυτή απο-
δείξαµε υιοθετώντας και ενσωµατώνοντας πολλές από τις βελ-
τιωτικές προτάσεις οι οποίες προήλθαν από το σύνολο της
Αντιπολίτευσης, αλλά και από τη διαβούλευση. 

Ως κορυφαία, λόγω του υψηλού συµβολισµού, θεωρώ την
αποδοχή της πρότασης ο επικεφαλής της Δικαστικής Αστυνο-
µίας δικαστικός ή εισαγγελικός λειτουργός να έχει αφυπηρετή-
σει, τουλάχιστον, δύο χρόνια πριν από την έκδοση της δηµόσιας
πρόσκλησης. Αν και το αίτηµα αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, επαναλαµβανόταν παγίως στην Εθνική Αντιπροσωπεία σε
όλες τις σχετικές ρυθµίσεις που προβλέπουν ανάθεση διοικητι-
κών καθηκόντων σε συνταξιούχο δικαστικό λειτουργό, πρώτη
φορά υλοποιείται από την Κυβέρνηση και τον Υπουργό Δικαιο-
σύνης. Ιδιαιτέρως σηµαντική, επίσης, είναι η πρόβλεψη για πρόσ-
ληψη προσωπικού από τις ειδικές κατηγορίες πολυτέκνων,
τριτέκνων και ατόµων µε αναπηρία. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ίδρυση και λειτουργία της Δι-
καστικής Αστυνοµίας υπήρξε πάγιο και διαχρονικό για δεκαετίες
αίτηµα στον δικαιικό χώρο ήδη από τη σύσταση του νεοελληνι-
κού κράτους, κάτι που ελέχθη από αρκετούς συναδέλφους. Η
Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας πέτυχε την πολυπόθητη σύ-
σταση του σώµατος µε τις προσπάθειες της προηγούµενης πο-
λιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Δικαιοσύνης, του Κώστα Τσιάρα
ως Υπουργού και του Γιώργου Κώτσηρα ως Υφυπουργού. 

Με το συζητούµενο σχέδιο νόµου και προκειµένου να στελε-
χωθεί σύντοµα και έγκαιρα, καθώς αποτελεί ορόσηµο του Τα-
µείου Ανάκαµψης, το σώµα της Δικαστικής Αστυνοµίας και να
λειτουργήσει, αναµορφώνουµε πλήρως τη διαδικασία στελέχω-
σής της και αντιµετωπίζουµε µία σειρά πρακτικών θεµάτων και
δυσχερειών στην εφαρµογή του νοµοθετικού πλαισίου. Χαρακτη-
ριστικά αναφέρω, για παράδειγµα, τη συγκρότηση ολιγοµελών
και ετερόκλητων επιτροπών οι οποίες είχαν την ευθύνη εξέτασης
και αξιολόγησης του συνόλου των υποψηφίων της Δικαστικής
Αστυνοµίας που υπολογίζονταν σε δέκα περίπου χιλιάδες άτοµα.
Η ενιαία αντιµετώπιση των δύο κατηγοριών προσωπικού δεν συµ-
βάλλει στην επίτευξη πραγµατικής λειτουργίας της Δικαστικής
Αστυνοµίας. Έτσι, διαχωρίζουµε τη διαδικασία σε πολιτικό και
αστυνοµικό τοµέα, που σταθερά, όµως, διέπεται από τις συνταγ-
µατικά κατοχυρωµένες εγγυήσεις αξιοκρατίας και διαφάνειας.
Συγκεκριµένα, το προσωπικό του πολιτικού τοµέα επιλέγεται
µέσω του ΑΣΕΠ, όπως προβλέπεται στις αντίστοιχες διατάξεις.
Για την επιλογή των µελών του αστυνοµικού τοµέα, λόγω της
φύσης του έργου τους που περιλαµβάνει κατοχή όπλου, εφαρ-
µόζεται το σύστηµα µοριοδότησης βάσει αντικειµενικών κριτη-
ρίων, κατά το οποίο οι υποψήφιοι κατατάσσονται σε πίνακα
κατάταξης µε φθίνουσα σειρά. Η όλη διαδικασία επιλογής τελεί
υπό την έγκριση και εποπτεία του ΑΣΕΠ. 

Με τη λειτουργία της Δικαστικής Αστυνοµίας θα έχει επιτευχ-
θεί µετά από πολλές δεκαετίες τόσο λειτουργικά όσο και επιχει-
ρησιακά η διάκριση της Αστυνοµίας σε διοικητική µε καθήκον την
πρόληψη του εγκλήµατος και τη διασφάλιση της δηµόσιας τάξης
και σε δικαστική µε έργο την ανίχνευση και διακρίβωση των εγ-
κληµάτων και της ταυτότητας των εγκληµατιών στη συγκέν-
τρωση αποδεικτικών στοιχείων και γενικά, στην υποβοήθηση του
ανακριτικού έργου. 

Μία από τις βασικές µεταρρυθµίσεις που εισάγεται για την επί-
τευξη του σκοπού της επιτάχυνσης της διαδικασίας στελέχωσης
της Δικαστικής Αστυνοµίας, αλλά και της εύρυθµης λειτουργίας
της, είναι η απευθείας σύσταση των Περιφερειακών Υπηρεσιών
Πολιτικού και Αστυνοµικού Τοµέα στις εισαγγελίες εφετών και
στις εισαγγελίες πρωτοδικών της επικράτειας αντίστοιχα. Επί-
σης, µε την αύξηση των οργανικών θέσεων του προσωπικού της
Δικαστικής Αστυνοµίας διατίθενται από τον νόµο και στο Συµ-
βούλιο της Επικρατείας και στο Ελεγκτικό Συνέδριο, αλλά και
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στη Γενική Επιτροπεία της Επικρατείας, δικαστικοί αστυνοµικοί. 
Το πολιτικό προσωπικό της Δικαστικής Αστυνοµίας θα είναι σε

θέση να υποστηρίξει τους δικαστικούς λειτουργούς µε τη σύµ-
πραξη και διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, προανάκρισης
και λοιπών προανακριτικών πράξεων. Επίσης, βάσει των εξειδι-
κευµένων γνώσεών τους θα παρέχουν επιστηµονική και τεχνική
συνδροµή σε δικαστές και εισαγγελείς επί θεµάτων των οποίων
η ανάλυση και µελέτη απαιτεί επιστηµονική κατάρτιση. 

Στις αρµοδιότητες του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής
Αστυνοµίας περιλαµβάνονται η επίδοση δικογράφων, η εκτέλεση
των αποφάσεων, η ευταξία και φύλαξη των δικαστικών υπηρε-
σιών, αρµοδιότητες που µέχρι σήµερα εκτελούσε σχεδόν απο-
κλειστικά η Ελληνική Αστυνοµία. Η σταδιακή αποδέσµευση της
ΕΛ.ΑΣ. έως και την 30ή Ιουνίου 2024 αποτελεί βασική προτεραι-
ότητά µας, ώστε να εκτελούν πλέον αµιγώς τα αστυνοµικά τους
καθήκοντα. 

Επιτρέψτε µου, τελειώνοντας να αποσαφηνίσω ένα θέµα που
τέθηκε από µερίδα της Αντιπολίτευσης περί δήθεν διάκρισης σε
βάρος των γυναικών µε το προβλεπόµενο καθεστώς λόγω της
επιπλέον µοριοδότησης των Οπλιτών Βραχείας Ανακατάταξης
και όσων έχουν εκπληρώσει τη στρατιωτική τους θητεία στις Ει-
δικές Δυνάµεις. Άκουσα, µάλιστα, µε έκπληξη και εκπροσώπους
κοµµάτων να απευθύνονται µε τρόπο απαξιωτικό στους άνδρες
που έχουν εκπληρώσει την στρατιωτική τους θητεία στις Ειδικές
Δυνάµεις. 

Οι σχετικές κρίσεις, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν πα-
γιωθεί από τη νοµολογία των διοικητικών δικαστηρίων και του
Συµβουλίου της Επικρατείας. Οι αποφάσεις των δικαστηρίων –
το είπα και εχθές στην επιτροπή- συγκλίνουν στο ότι η πρόσθετη
µοριοδότηση δικαιολογείται απολύτως για λόγους αντικειµενι-
κούς που ανάγονται στη δηµόσια ωφέλεια. Προσθέστε σε αυτή
την αιτιολογία ότι η υποχρεωτική στρατιωτική θητεία ισχύει µόνο
για τους άρρενες. Δείτε, λοιπόν, τις ρυθµίσεις αυτές, την επι-
πλέον µοριοδότηση και ως µία αντισταθµιστική λειτουργία προ-
κειµένου να εξισορροπήσει αυτό το οποίο σας προανέφερα. 

Και βλέποντας και τον εισηγητή της Ελληνικής Λύσης, θα
ήθελα να του πω το εξής: Κύριε συνάδελφε, δεν ήθελα να δια-
κόψω για να σας απαντήσω. Θέσατε το ζήτηµα γιατί να µην µπο-
ρεί να προέρχεται ο επικεφαλής της Δικαστικής Αστυνοµίας και
από τη στρατιωτική δικαιοσύνη. Η απάντηση, λοιπόν, είναι ότι
µπορεί, διότι µε ρητή διάταξη του Συντάγµατός µας –αν δεν
κάνω λάθος, πρόκειται για το άρθρο 96, παράγραφος 5, του Συν-
τάγµατος- εξοµοιώνονται οι προερχόµενοι δικαστικοί λειτουργοί
από τη στρατιωτική δικαιοσύνη πλήρως µε τους συναδέλφους
τους. Κατά συνέπεια, η απάντηση προκύπτει ευθέως από το Σύν-
ταγµα και είναι καταφατική. 

Για να µην υπερβώ κατά πολύ τον χρόνο, ολοκληρώνω, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, λέγοντας ότι µε το υπό ψήφιση σχέδιο
νόµου που εισηγείται το Υπουργείο Δικαιοσύνης επιτυγχάνεται η
αναθεώρηση του ν.4963/2022 µε σκοπό την απλούστευση της δια-
δικασίας πλήρωσης των θέσεων προσωπικού της Δικαστικής
Αστυνοµίας, χωρίς, όµως, καµµία απολύτως έκπτωση στις διακη-
ρυγµένες θέσεις µας, αλλά και στην κατοχύρωση των θεσµικών
συνταγµατικών εγγυήσεων των πολιτών. Η στελέχωση της Δικα-
στικής Αστυνοµίας γίνεται κατά τρόπο διαφανή και αποτελεσµα-
τικό, έτσι ώστε να διασφαλίζεται και η ορθή λειτουργία της. 

Επιτέλους, ένας εµβληµατικός θεσµός που αποτελούσε δια-
χρονικό αίτηµα διαπερνώντας ολόκληρο το σύστηµα απονοµής
δικαιοσύνης στη χώρα µας υλοποιείται και µάλιστα θωρακίζεται
περαιτέρω βάσει του σχεδίου νόµου που εισηγούµαστε. Για τους
λόγους αυτούς, σας καλώ οµόθυµα να το στηρίξετε και να το
υπερψηφίσετε. 

Σας ευχαριστώ πολύ για την προσοχή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Μπούγα, Υφυπουργό Δικαιοσύνης.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Αλέξανδρος Καζαµίας, Κοινοβουλευτι-

κός Εκπρόσωπος της Πλεύσης Ελευθερίας για δώδεκα λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όσες

φορές έχω µιλήσει ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Πλεύ-
σης Ελευθερίας πάντα εστίαζα την οµιλία µου ως τώρα στο αν-

τικείµενο του υπό συζήτηση νοµοσχεδίου ή στο θέµα της ηµερή-
σιας διάταξης. Οµολογώ, όµως, ότι υπήρξαν πολλές περιπτώσεις
το προηγούµενο δίµηνο, όπως είπα εχθές και στην Επιτροπή
Μορφωτικών Υποθέσεων, στις οποίες ένοιωσα ότι δεν µπορούµε
να συνεδριάζουµε και να νοµοθετούµε για ζητήµατα που δεν
είναι επείγοντα σαν να µη συµβαίνει τίποτα έκτακτο ή ανησυχη-
τικό στη χώρα. Τη στιγµή που ζούµε από τον Ιούλιο µία παρατε-
ταµένη κρίση. Η κοινωνία έξω αγωνιά και παλεύει µε τις
πολύνεκρες πυρκαγιές ή τις τελευταίες ηµέρες µε τις επίσης πο-
λύνεκρες πληµµύρες. 

Ως τώρα το απέφυγα, αλλά σήµερα, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, δεν πρόκειται να το τηρήσω άλλο πια. Εχθές, µετά από
το τέλος των συνεδριάσεων στις επιτροπές πήγα στη Λάρισα
µαζί µε την επικεφαλής του κόµµατός µας και τους υποψήφιους
Βουλευτές της Πλεύσης Ελευθερίας στη Λάρισα. Επισκεφθή-
καµε τις πληγείσες περιοχές στις εργατικές κατοικίες στη Γιάν-
νουλη και στον Άγιο Θωµά. 

Η κατάσταση που βρήκαµε, κύριε Πρόεδρε, ήταν πραγµατικά
απελπιστική. Πέρα από τις εικόνες των εκκενωµένων σπιτιών και
των αυτοκινήτων που βουλιάζουν στις λάσπες και τις οποίες όλοι
βλέπουν στις οθόνες των τηλεοράσεων και στις εφηµερίδες,
ακόµα και τα σηµεία της πόλης όπου το ξεχείλισµα του ποταµού
δεν ήταν πια τόσο έντονο όσο τις πρώτες ηµέρες, βρίσκονται σε
αξιοθρήνητη κατάσταση. Αυτό που δεν δείχνει η τηλεόραση είναι
η φρικτή µυρωδιά που κυριαρχεί παντού στην ατµόσφαιρα της
πόλης. Δεν δείχνει το τεράστιο ψυχικό τραύµα που βιώνουν οι άν-
θρωποι της πόλης, ιδίως τα µικρά παιδιά που σε αρκετές περιπτώ-
σεις θέλουν άµεση ψυχολογική στήριξη. Δεν δείχνει, επίσης, τη
γενικευµένη αίσθηση εγκατάλειψης που µας επικοινώνησαν οι πο-
λίτες, όπου τους συναντήσαµε και όποτε τους µιλήσαµε. 

Στους δρόµους η παρουσία του κράτους περιορίζεται σε δύο
τοµείς. Η Αστυνοµία περιφέρεται χωρίς να έχει καµµία ικανότητα
να διεξαγάγει αυτό που λέµε «κοινοτική αστυνόµευση», δηλαδή
δεν αναµειγνύεται ενεργά µε τους πολίτες, να τους µιλήσει και
να τους βοηθήσει. Τα περιπολικά πηγαίνουν µπρος-πίσω κυρίως
για να φαίνονται. Ουσιαστικότερη είναι η συµβολή της Πυροσβε-
στικής, η οποία έχει επιτάξει εκσκαφείς και άρµατα Leopard για
να µεταφέρει τους πολίτες, αντί λεωφορείου, µέσα από τα λα-
σπόνερα από το ένα µέρος της πόλης στο άλλο. 

Από ’κει και πέρα, το κράτος είναι πρακτικά ανύπαρκτο. Δεν
υπάρχουν γιατροί στους δρόµους για να συµβουλεύσουν τους
ανθρώπους, ιδίως τα παιδιά και τους ηλικιωµένους που µέχρι
πρόσφατα κολυµπούσαν στα λασπόνερα και στα απόβλητα των
υπονόµων, για το τι πρέπει να κάνουν ούτως ώστε να διατηρή-
σουν ένα στοιχειώδες επίπεδο υγιεινής. Έχουν αρχίσει να εκδη-
λώνονται γαστρεντερίτιδες, εκ των οποίων σήµερα µαθαίνουµε
πως τρεις αποδίδονται σε βακτήρια τα οποία προέρχονται από
τις πληµµύρες στη Λάρισα. Και περιµένουµε σύµφωνα µε όλους
τους ειδικούς ότι θα υπάρχει µία ραγδαία επιδείνωση της κατά-
στασης στον τοµέα αυτόν. 

Υπάρχει µεγάλη ανησυχία από τους πολίτες για τον κίνδυνο
εξάπλωσης επιδηµιών κυρίως από τα δεκάδες χιλιάδες νεκρά
ζώα και τα ποντίκια τα οποία έχουν βγει στην επιφάνεια και κυ-
κλοφορούν παντού. Οι αρχές συµβουλεύουν τους πολίτες να πί-
νουν νερό από τη βρύση, αλλά κανένας από αυτούς που
συναντήσαµε δεν το κάνει. Παρέχονται κάποια µπουκάλια εµφια-
λωµένου νερού, αλλά υπάρχει εκτεταµένο µαυρεµπόριο διότι
προφανώς υπάρχει µεγάλη έλλειψη και απουσία επαρκούς πο-
σότητας εµφιαλωµένου νερού. 

Όλα τα υπόγεια των σπιτιών και των καταστηµάτων είναι
ακόµη πληµµυρισµένα τώρα που µιλάµε. Αλλά δεν υπάρχουν αρ-
κετές αντλίες για να τα καθαρίσουν. Οι πολίτες αγοράζουν αντ-
λίες ιδιωτικά και τις µοιράζονται για να καθαρίσουν τα σπίτια και
τα καταστήµατά τους. Όλοι –µα, όλοι- όσοι συναντήσαµε µας
έλεγαν ότι η πολιτεία και ιδίως η περιφέρεια είναι απούσα. 

Οι άνθρωποι αυτοί έχουν περάσει µία συγκλονιστική συλλο-
γική εµπειρία. Παραµένουν ηθικά αποκαρδιωµένοι, νιώθουν
απελπιστικά αβοήθητοι και θέλουν ηθική στήριξη και προπαντός
πολιτική ηγεσία. Η αντίδρασή τους όταν µας έβλεπαν ήταν πραγ-
µατικά συγκινητική. Σας συστήνουµε να πάτε, να τους ακούσετε,
να τους εµψυχώσετε και να τους κάνετε να νιώσουν ότι είστε
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κοντά τους. Να µην κάνετε επισκέψεις, όπως ο Υπουργός Άµυ-
νας, που πήγε, λέει, στη Λάρισα, αλλά συνάντησε µόνο µονάδες
του Στρατού. Να βγείτε έξω στον δρόµο και να τους µιλήσετε
απευθείας. Γνωρίζουµε ότι φοβάστε. Γνωρίζουµε ότι δεν θέλετε
να αντιµετωπίσετε την οργή τους, αλλά πρέπει να βρείτε το θάρ-
ρος να το κάνετε. Να αντιµετωπίσετε την οργή τους, να το υπερ-
βείτε αυτό, για να τους αποδείξετε στο τέλος ότι υπάρχει µία
Κυβέρνηση και κάποιο κράτος το οποίο νοιάζεται. 

Εµείς όταν µιλήσαµε στους πολίτες, ακούσαµε µία διάχυτη
απογοήτευση και αγανάκτηση για τον τρόπο µε τον οποίο έχουν
οργανωθεί τα αντιπληµµυρικά έργα στη Λάρισα. Δεν είναι µόνο
οι πολίτες που το λένε. Η αποτυχία των αντιπληµµυρικών είναι
αναγνωρισµένη παντού. Έχουν υπάρξει εγκληµατικές ελλείψεις.
Φιλοκυβερνητικές εφηµερίδες, όπως η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», έχουν
πρωτοσέλιδα άρθρα τα οποία λένε: «Στα χαρτιά τα έργα µετά
τον “Ιανό”». Οι δικές σας εφηµερίδες λένε ότι είναι «στα χαρτιά».
Και είχαµε πριν τον Υπουργό που προσπαθούσε να µας πείσει
ότι ξοδεύτηκαν χρήµατα εδώ και εκεί για αντιπληµµυρικά έργα,
τα οποία υποτίθεται ότι δεν µπόρεσαν να αντισταθούν, διότι η
κλιµατική αλλαγή έχει δηµιουργήσει συνθήκες που δεν αντιµε-
τωπίζονται µε τίποτα. 

Υπάρχει επίσης εκτεταµένη διαφθορά. Οι άνθρωποι µας το
είπαν και µας ανέφεραν και συγκεκριµένα ονόµατα και περιπτώ-
σεις. Το γνωρίζουν και το αισθάνονται. Αισθάνονται ότι αυτό που
παθαίνουν συµβαίνει διότι έχει υπάρξει εκτεταµένη διαφθορά, η
οποία είχε ανοχή από πάρα πολλές πλευρές και δεν θα έπρεπε
να την έχει. Τώρα κινήθηκε και η Εισαγγελέας, κάτι που επιβε-
βαιώνει ότι αυτές οι υποψίες είναι βάσιµες και χρειάζεται να
ερευνηθούν. 

Εµείς όταν συναντήσαµε αυτούς τους ανθρώπους, τους υπο-
σχεθήκαµε ότι θα τους εκπροσωπήσουµε και θα µπορέσουµε να
αρθρώσουµε µερικά από τα πράγµατα που µας είπαν στη Βουλή.
Θέλουµε να είµαστε η φωνή αυτών των ανθρώπων στη Βουλή.

Τους ακούσαµε προσεκτικά και καταλήξαµε στο συµπέρασµα
ότι έπρεπε να είχατε µία εντελώς διαφορετική αντιµετώπιση του
προβλήµατος.

Θα έπρεπε κατ’ αρχάς σε όλα τα επίπεδα της διοίκησης να εί-
χατε κηρύξει τις πληγείσες περιοχές ως περιοχές εκτάκτου ανάγ-
κης. Πρέπει να χρησιµοποιήσετε πιο εκτεταµένα µονάδες του
Στρατού για να τους παράσχουν άφθονο καθαρό νερό, τρόφιµα
και ρουχισµό. 

Επίσης, πρέπει να αρχίσουν να επιστρατεύονται υγειονοµικοί
υπάλληλοι, οι οποίοι να πηγαίνουν και να κοιτάζουν τα σπίτια τα
οποία είναι µολυσµένα (και είναι πολύ επικίνδυνα για τους πολί-
τες) και να συµβουλεύουν τους πολίτες για το πώς πρέπει να αν-
τιµετωπίσουν τους κινδύνους για την υγεία τους. Γιατροί πρέπει
να βρίσκονται στους δρόµους και δεν υπάρχουν. Πρέπει να εξε-
τάζουν δωρεάν τους πολίτες για να βρουν αν έχει επηρεαστεί το
δέρµα τους, αν έχουν κολλήσει αρρώστιες και να τους παρά-
σχουν άµεση θεραπεία. 

Πρέπει, επίσης, να υπάρχει και ενιαία ενηµέρωση. Οι πολίτες
µάς είπαν ότι δεν υπήρχε ενιαία ενηµέρωση. Μας λένε ότι παίρ-
νουν την Πυροσβεστική για να ζητήσουν βοήθεια και η Πυροσβε-
στική τους παραπέµπει στην περιφέρεια. Παίρνουν την
περιφέρεια και η περιφέρεια τους ξαναστέλνει στην Πυροσβε-
στική. Άλλα τους λένε για το πόσιµο νερό από κάποιες αρχές και
άλλα από άλλες.

Θα έπρεπε να υπάρχει µία υπεύθυνη κεντρική ενηµέρωση
προς τους πολίτες που δεν θα έπρεπε µόνο να τους λέει τι πρέ-
πει να κάνουν. Αλλά θα έπρεπε να τους λέει και µερικές αλήθειες
τις οποίες δεν γνωρίζουν. Εδώ έχουµε πολύνεκρες πληµµύρες.
Θα έπρεπε να γνωρίζουµε τον ακριβή αριθµό των νεκρών. Θα
έπρεπε να γνωρίζουµε τον ακριβή αριθµό των αγνοουµένων και
να υπάρχει ενηµέρωση αυτών των στοιχείων σε καθηµερινή
βάση. Να καταλάβουν οι πληγείσες περιοχές και οι άνθρωποί
τους ότι το κράτος παρακολουθεί την κατάσταση από κοντά, όχι
να αφήνουν να αιωρούνται νούµερα και υπόνοιες και υποψίες για
το πόσο µεγάλη µπορεί να είναι η καταστροφή.

Επίσης θα πρέπει να αρχίσουν να συµµετέχουν κάποια άλλα
Υπουργεία, πιο σοβαρά, στην κατάσταση στη Θεσσαλία. Το
Υπουργείο Μεταφορών, για παράδειγµα. Παραµένει ζήτηµα η

εθνική οδός. Οι µεταφορές είναι πάρα πολύ περιορισµένες και
υπάρχει κόσµος ο οποίος περιµένει πολλή ώρα να έρθει η Πυρο-
σβεστική να τον πάει από τη µία άκρη της πόλης στην άλλη. Θα
έπρεπε να έχουν επιστρατευτεί πολύ περισσότερα µέσα µετα-
φοράς και όχι µόνο από την Πυροσβεστική. 

Ακόµα, αυτοί οι άνθρωποι χρειάζονται ψυχολογική στήριξη την
οποία δεν έχουν. Είναι όλοι σε µετατραυµατική κατάσταση -ιδίως
τα παιδιά- και δεν υπάρχει απολύτως τίποτα. Δεν υπάρχει συµ-
βουλή να τους δοθεί από οποιαδήποτε υπεύθυνη αρχή.

Και βεβαίως, χρειάζεται να υπάρξει πάλι παρουσία της πολιτι-
κής ηγεσίας. Δεν παρέχετε πολιτική ηγεσία. Και αυτό το αισθά-
νονται. Διότι θέλουν οι πολίτες να υπάρξει µία συµπαράσταση,
να αισθανθούν ότι το κράτος είναι δίπλα τους, ότι τους ακούει,
ότι µπορεί να τους παράσχει κατανόηση και ότι τους παρέχει αλ-
ληλεγγύη. 

Αυτά περιµένουν από εσάς οι άνθρωποι µε τους οποίους µι-
λήσαµε στη Λάρισα. ‘Οχι πανηγυρισµούς για την επενδυτική βαθ-
µίδα. Το είπε ο Πρωθυπουργός και µάλιστα ντράπηκε τόσο πολύ
που το είπε ώστε αµέσως µετά είπε: «Προφανώς είναι το τελευ-
ταίο πράγµα που θέλουν να ακούσουν οι κάτοικοι της Θεσσα-
λίας». Άµα είναι το τελευταίο πράγµα γιατί το είπε; Είναι το
τελευταίο πράγµα που θέλουν να ακούσουν οι κάτοικοι όλης της
Ελλάδας που συµπαραστέκονται σε αυτούς τους ανθρώπους
τώρα. Γιατί στην πραγµατικότητα δεν θέλουν ένα κράτος που πα-
νηγυρίζει για την επενδυτική βαθµίδα. Θέλουν ένα κράτος που
νοιάζεται, που ξέρει να βρίσκεται στο πλευρό των πολιτών, που
να είναι παρόν και να δρα µε ταχύτητα. ‘Οχι να ανακοινώνει αριθ-
µούς δισεκατοµµυρίων οι οποίοι δεν σηµαίνουν τίποτα. Τους
έχουµε ξανακούσει αυτούς τους αριθµούς και είδαµε τα αποτε-
λέσµατά τους στην πράξη. Δεν θέλουν νούµερα και στατιστικά.
Θέλουν δράση και, µάλιστα, άµεση στον χώρο όπου υπάρχει το
πρόβληµα. Εν ολίγοις θέλουν ένα κράτος όπως αυτό που δεν
µπορείτε να τους παρέχετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Καζαµία.

Καλείται στο Βήµα η κ. Αικατερίνη Σπυριδάκη, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ, για επτά λεπτά. Θα ακολουθήσει µετά ο κ. Παύλος Χρη-
στίδης, ο κ. Ιωάννης Λοβέρδος και ο κ. Παράσχος Παπαδάκης.

Κυρία Σπυριδάκη, έχετε τον λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ) ΣΠΥΡΙΔΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ανεβαίνω στο Βήµα της Βουλής

µε ανάµεικτα τα συναισθήµατα θυµού και βαθιάς οδύνης. Βλέπω
καθηµερινά τους πολίτες να διακατέχονται από τα ίδια συναισθή-
µατα µε µένα, αλλά και από οργή. Η οργή δεν είναι θεµιτή για
την ήδη κλονισµένη εµπιστοσύνη τους προς το πολιτικό σύ-
στηµα.

Πρέπει να προσέξουµε όλοι µας και ιδιαίτερα οι κυβερνώντες.
Καθηµερινά ο κόσµος ζει µε την ανασφάλεια και τον φόβο. Δεν
έχει την εµπιστοσύνη πως ό,τι και αν συµβεί, οτιδήποτε κι αν προ-
κύψει, ο κρατικός µηχανισµός είναι εδώ για να παρέµβει άµεσα
και αποτελεσµατικά. Έχοντας ζήσει στο εξωτερικό έχω να σχο-
λιάσω ότι ο φόβος δεν συνάδει µε ένα ευρωπαϊκό δηµοκρατικό
ανεπτυγµένο κράτος. Ο φόβος συναντάται σε χώρες του τρίτου
κόσµου και σε χώρες µε µη δηµοκρατικό πολίτευµα. Όλα αυτά
που βλέπουµε και βιώνουµε καθηµερινά προκαλούν αίσθηµα
φόβου για το παρόν και το µέλλον. 

Η σκέψη µου, όπως φαντάζοµαι και η σκέψη όλων µας, είναι
στους πληµµυροπαθείς και στην τεράστια τραγωδία που εξελίσ-
σεται ακόµη στη Θεσσαλία. Άνθρωποι πνίγηκαν, περιουσίες κα-
ταστράφηκαν, µία ολόκληρη περιφέρεια της χώρας σχεδόν
εξαφανίστηκε. Οι πληγές και το κόστος για τους ανθρώπους, για
τη χώρα, για την οικονοµία, για όλους µας είναι ανυπολόγιστες.
Παρακολουθήσαµε µία πορεία θλιβερή και επώδυνη από τον
«Ιανό» στη «Μήδεια» και στον «Ντάνιελ» µε µία στάση στα Τέµπη,
µε συνέχιση πορείας προς τη Ρόδο και τον Έβρο, προς τη Νέα
Φιλαδέλφεια, για µία επιβίβαση που δεν έγινε ποτέ σε κάποιο
πλοίο στο λιµάνι του Πειραιά και, τέλος, στον πληµµυρισµένο
Θεσσαλικό Κάµπο.
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Εύλογα θα ρωτήσει κάποιος: Μα φταίει η Κυβέρνηση για την
κλιµατική αλλαγή; Φταίει η Κυβέρνηση για τον χουλιγκανισµό;
Για τις ανεπάρκειες του σταθµάρχη; Τα επιχειρησιακά λάθη της
Αστυνοµίας και του Λιµενικού ή πολύ περισσότερο για την απαν-
θρωπιά κάποιων; 

Όχι, δεν φταίει. Όµως ευθύνεται. Και ευθύνεται πολύ γιατί δεν
έκανε τίποτε για να προλάβει και πολύ περισσότερο δεν ήταν
προετοιµασµένη ώστε να περιορίσει τα τραγικά αποτελέσµατα
και να απαλύνει τις επιπτώσεις. Το επιτελικό κράτος απέτυχε και
στα δύσκολα, αλλά και στα πολύ απλά. Η Κυβέρνηση κυβερνά
πέντε χρόνια γνωρίζοντας όλες τις ανεπάρκειες των µηχανισµών
του κράτους. Τι άλλαξε προς το καλύτερο; Τι βελτιώθηκε; Τίποτε.
Τραγική ειρωνεία, όταν λέγαµε «ή αλλάζουµε ή βουλιάζουµε»,
µας κοροϊδεύατε και όταν µιλάγαµε για πράσινη ανάπτυξη και
κλιµατική αλλαγή, µας εµπαίζατε µε σχόλια για «πράσινα άλογα». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κλιµατική αλλαγή και κρίση
είναι εδώ. Η Κυβέρνηση δεν έχει κάνει τίποτε για να προστατεύ-
σει τους πολίτες από τα ακραία καιρικά φαινόµενα, που δεν είναι
πλέον πρωτοφανή αλλά συνήθη. Στο επίπεδο της πρόληψης. τί-
ποτα απολύτως. Στη φάση της εξέλιξης του φαινοµένου και µεί-
ωσης των επιπτώσεων, ελάχιστα.

To «112» δεν αρκεί. Το «112» πρέπει να είναι η αρχή του σχε-
δίου δράσης και όχι το τέλος. Χρειάζεται σχεδιασµός που να
υποστηρίζει το «112» και να το κάνει ένα σηµαντικό εργαλείο και
όχι µία απλή ενηµέρωση. 

Τέλος, στη φάση της αποκατάστασης επιδεικνύετε περισσό-
τερο επικοινωνία και λιγότερο ουσία, όπως έγινε στη Σητεία,
όπως έγινε και αλλού, όπου µετά από τις προκαταβολές οι πολί-
τες στη Σητεία περιµένουν ακόµη τις αποζηµιώσεις και τα έργα
που είχε υποσχεθεί η Κυβέρνηση πέρυσι τον Οκτώβριο. 

Απαιτείται αλλαγή του µοντέλου λειτουργίας του συστήµατος
πολιτικής προστασίας. Απαιτείται ένα ολοκληρωµένο σχέδιο για
την αντιµετώπιση της κλιµατικής κρίσης και ένα συνεπές και καλά
µελετηµένο σχέδιο ανασυγκρότησης µίας πληγείσας περιοχής,
προσαρµοσµένο στις ιδιαιτερότητες της περιοχής αυτής. 

Ειδικά για τη Θεσσαλία, η πληµµύρα αυτή δεν άλλαξε µόνο
τον χάρτη της Θεσσαλίας, άλλαξε τον παραγωγικό χάρτη της πε-
ριοχής και όλης της χώρας. Απαιτείται ολοκληρωµένη µελέτη και
προσπάθεια για να επανέλθει και να κρατήσει τους γεωργούς και
τους κτηνοτρόφους και ειδικά τους νέους αγρότες, που στο ξε-
κίνηµά τους καταστράφηκαν. Το πλήγµα είναι µακροχρόνιο και
επηρεάζει όλη τη χώρα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχοµαι τώρα στο συζητούµενο
νοµοσχέδιο. Από τη Γαλλική Επανάσταση η διάκριση των εξου-
σιών αποτέλεσε θεµελιώδη αρχή. Όλες οι εξουσίες πηγάζουν
από τον λαό, ασκούνται στο όνοµά του και προς όφελός του. Η
διάκριση των εξουσιών περιέχεται ως αρχή και στο ελληνικό Σύν-
ταγµα. Η δικαιοσύνη, µαζί µε τη νοµοθετική εξουσία, το Κοινο-
βούλιο, και την εκτελεστική, την Κυβέρνηση, αποτελούν τους
πυλώνες του δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος. 

Η απρόσκοπτη και αποτελεσµατική λειτουργία του δικαστικού
συστήµατος διασφαλίζει τη λειτουργία του πολιτεύµατος και
αποτελεί ασφαλιστική δικλίδα για τη διασφάλιση των δικαιωµά-
των των πολιτών. Είναι βασική προϋπόθεση για κοινωνική συ-
νοχή, σταθερότητα και οικονοµική ανάπτυξη. 

Όµως, όλα τα παραπάνω αποκτούν την πραγµατική και ουσια-
στική τους αξία στην πράξη. Το σύστηµα απονοµής δικαιοσύνης
στη χώρα µας πάσχει, γιατί χαρακτηρίζεται από καθυστερήσεις,
έλλειψη ευελιξίας και µειωµένη αποτελεσµατικότητα. Δικηγόροι,
δικαστές και δικαστικοί υπάλληλοι έχουν επισηµάνει πολλές
φορές αυτές τις παθογένειες. 

Τα προβλήµατα της ελληνικής δικαιοσύνης γεύονται καθηµε-
ρινά και οι πολίτες που προσφεύγουν σε αυτήν, αναζητώντας το
δίκιο τους, και βλέπουν τις υποθέσεις τους να καρκινοβατούν.
Βιώνουν πολλές φορές, εκτός από την καθυστερηµένη απονοµή
της, που αγγίζει τα όρια της αρνησιδικίας, την άδικη µεταχείριση,
την ανελαστική λειτουργία της και τις ατέρµονες διαδικασίες,
που συχνά είναι κοστοβόρες και ψυχοφθόρες, ενώ συχνά τίθεν-
ται θέµατα ανεξαρτησίας των λειτουργών της δικαιοσύνης έναντι
της πολιτικής εξουσίας. 

Συνεπώς, είναι αυτονόητο ότι κάθε προσπάθεια βελτίωσης του

συστήµατος δικαιοσύνης προς τη θετική κατεύθυνση θα µας βρει
σύµφωνους. Για µας προτεραιότητα είναι η ανάγκη για µία ευ-
ρεία µεταρρύθµιση στη δικαιοσύνη, ώστε οι Έλληνες πολίτες να
απολαµβάνουν µία ισχυρή, λειτουργική, ταχεία και αποτελεσµα-
τική δικαιοσύνη, µία µεταρρύθµιση που θα εδράζεται στη συνεν-
νόηση και στην πολιτική συναίνεση. 

Ειδικότερα τώρα σχετικά µε τη Δικαστική Αστυνοµία, η Κυβέρ-
νηση έρχεται να τροποποιήσει τον νόµο που ψηφίστηκε τον Ιού-
λιο του 2022, ν.4963/2022, και µάλιστα από την ίδια, γεγονός που
δείχνει ότι η Κυβέρνηση αντιµετωπίζει µε προχειρότητα τη νοµο-
θετική διαδικασία, παραβιάζοντας τις αρχές της καλής νοµοθέ-
τησης, όπως συχνά έχουµε επισηµάνει. Η Δικαστική Αστυνοµία
αποτελεί ένα διαχρονικό αίτηµα και ανάγκη για την καλύτερη λει-
τουργία του δικαστικού συστήµατος και γι’ αυτό και την πρωτο-
βουλία του Υπουργείου Δικαιοσύνης τη στηρίξαµε και στην
ψήφιση ίδρυσής της το 2022, όµως µε κάποιες ουσιαστικές αν-
τιρρήσεις επί συγκεκριµένων διατάξεων όπως και στο παρόν νο-
µοσχέδιο. 

Εδώ θα ήθελα να σταθώ σε δύο σηµεία: Αρχικά στο άρθρο 3,
όπου υπάρχει η πρόβλεψη ο προϊστάµενος της διεύθυνσης να
επιλέγεται απευθείας από τον Υπουργό της Δικαιοσύνης χωρίς
ένα αντικειµενικό σύστηµα αξιολόγησης και µέσα από έναν πε-
ριορισµένο κύκλο υποψηφίων µόνο από συνταξιούχους δικαστι-
κούς. Θα πρέπει να εξασφαλίσουµε ότι κάθε επιλογή θα είναι µε
διαφάνεια, αξιοκρατικά κριτήρια και χωρίς περιθώρια συντήρη-
σης πελατειακού συστήµατος, αποκλείοντας υποψηφίους οι
οποίοι θα έχουν τόσο τις απαραίτητες και τις απαιτούµενες νο-
µικές γνώσεις όσο και τη νοµική παιδεία.

Στα άρθρα 9 και 10, που αναφέρονται τα τυπικά προσόντα και
η διαδικασία πρόσληψης, οι διατάξεις, όπως είναι διατυπωµένες,
ουσιαστικά δηµιουργούν προνοµιακές συνθήκες για ορισµένες
κατηγορίες, ενώ αντίθετα αποκλείουν µεγάλο µέρος υποψηφίων.
Συγκεκριµένα στο άρθρο 10 µοριοδοτούνται µε επιπλέον µονά-
δες οι οπλίτες βραχείας ανακατάταξης, οι επαγγελµατίες οπλί-
τες, καθώς και όσοι έχουν εκπληρώσει τη στρατιωτική τους
θητεία στην Προεδρική Φρουρά, στις Ειδικές Δυνάµεις και οι
έφεδροι αξιωµατικοί. Για ποια τυπικά προσόντα απαιτείται η συγ-
κεκριµένη διάκριση; Λήφθηκαν υπ’ όψιν βασικές αρχές, όπως πα-
ραδείγµατος χάριν της ισότητας; Η διάκριση εις βάρος των
γυναικών δεν είναι δείγµα ούτε αξιοκρατίας ούτε ισότητας. 

Οι όποιες επισηµάνσεις µας, όπως αυτές διατυπώθηκαν από
την ειδική αγορήτριά µας, δεν διατυπώνονται για αντιπολιτευτι-
κούς λόγους. Κάθε τροποποίηση στον τρόπο της απονοµής και
λειτουργίας της δικαιοσύνης σχετίζεται µε την αξιοπιστία και θα
πρέπει να είµαστε προσεκτικοί, ώστε να έχει θετικό κοινωνικό αν-
τίκτυπο, να συνειδητοποιήσουµε ότι στον τοµέα της πολύπαθης
δικαιοσύνης, όπως και σε άλλους τοµείς της κοινωνικής και πο-
λιτικής ζωής, δεν υπάρχουν άλλα περιθώρια αποτυχιών και πει-
ραµατισµών. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

την κ. Σπυριδάκη.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Παύλος Χρηστίδης, Βουλευτής του

ΠΑΣΟΚ, και θα ακολουθήσει ο κ. Λοβέρδος και µετά η Πρόεδρος
της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Κωνσταντοπούλου.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ξεκάθαρο

πια για όλους όσοι βρισκόµαστε σήµερα εδώ, αλλά νοµίζω και
για την ελληνική κοινωνία ότι η θλίψη, η αγανάκτηση έχει µετα-
τραπεί σε µία απολύτως δικαιολογηµένη οργή, µία οργή η οποία
βασίζεται στον τρόπο µε τον οποίο πολλές φορές το πολιτικό σύ-
στηµα και η εκάστοτε κυβέρνηση µπορεί να βρει χιλιάδες δικαιο-
λογίες για να δικαιολογήσει τις παραλείψεις της, τα λάθη της,
τις καθυστερήσεις της µπροστά στους πολίτες. 

Κι αυτό είναι κάτι το οποίο είναι ακόµα πιο εξοργιστικό, όταν
κατά τη διάρκεια διαχείρισης της κρίσης αυτής, αντί να βγουν
άνθρωποι οι οποίοι αναλαµβάνουν µε γενναιότητα και σοβαρό-
τητα την πολιτική ευθύνη, αντί να βγουν άνθρωποι και να πουν
ότι «ναι, σφάλλαµε, γιατί δεν πήραµε τις κατάλληλες αποφάσεις
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την κρίσιµη στιγµή», κουνάνε και το δάχτυλο στους Έλληνες πο-
λίτες και στους Έλληνες Βουλευτές για τον τρόπο µε τον οποίο
κάνουν το αυτονόητο δικαίωµά τους, την αντιπολίτευση. 

Άκουσα πολύ ενδιαφέροντα πράγµατα σήµερα στο ελληνικό
Κοινοβούλιο και δεν µπορώ παρά να τα σχολιάσω. Άκουσα για
«εθνική κλάψα» και ταυτόχρονα άκουσα για το 1821. Ο κύριος
Υπουργός, κατά τη διάρκεια της τοποθέτησής του, επί της ου-
σίας ήρθε και µας είπε ότι κάποιοι από εµάς ηγούµαστε της εθνι-
κής κλάψας και την ίδια ώρα δικαιολόγησε την προσπάθεια της
Κυβέρνησης λέγοντας ότι αυτό το οποίο διαχειρίζεται είναι µία
κατάσταση η οποία µπορεί να ξαναστηθεί, έτσι ακριβώς όπως
ξαναστήθηκε το ελληνικό κράτος µετά το 1821. 

Και πραγµατικά αναρωτιέµαι, ποιοι είναι οι καταστροφείς του
έθνους και του κράτους; Ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι εξέφρασαν,
αν θέλετε, αυτό το οποίο ζήσαµε για τετρακόσια χρόνια µέχρι το
1821, αν όχι η δικιά σας Κυβέρνηση, η οποία από το 2019 µέχρι
το 2023 είχε πεντακάθαρη δύναµη, εξουσία, πρωτοβουλία να
λύσει όλα αυτά τα ζητήµατα; Ποιος είναι ο ηγέτης της εθνικής
κλάψας, αν όχι αυτός που ως αρχηγός της αξιωµατικής αντιπο-
λίτευσης οποιαδήποτε φυσική καταστροφή την κατηγοριοποι-
ούσε πολιτικά, αλλά τώρα ως επικεφαλής της Κυβέρνησης
διαρκώς, από την πρώτη στιγµή, ψάχνει δικαιολογίες για να κρυ-
φτεί; Τη µία επιτίθεται στους επιστήµονες του Κοπέρνικου και
των Ελλήνων µετεωρολόγων και την άλλη χρησιµοποιεί επιχει-
ρήµατα τα οποία ακούµε στη δηµόσια σφαίρα για ζητήµατα τα
οποία έχουν να κάνουν µε τις πληµµύρες. 

Θέλω να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι δεν υπάρχει κανένας εδώ
ο οποίος να αµφισβητεί τη σφοδρότητα του φαινοµένου. Δεν
υπάρχει κανένας από εµάς ο οποίος θα αµφισβητήσει, ειδικά από
εµάς στο ΠΑΣΟΚ, την κλιµατική κρίση. Αλλά κάποιοι που σήµερα
κάθονται στα βουλευτικά έδρανα της Νέας Δηµοκρατίας και κά-
ποιοι που κάθονται και στα υπουργικά έδρανα της Κυβέρνησης,
κύριε Υπουργέ, όταν εσείς δεν ήσασταν εκεί, κατηγορούσαν τη
δικιά µας κυβέρνηση για πράσινα άλογα. Κι όταν ο Γιώργος Πα-
πανδρέου έβαζε µία σειρά ζητηµάτων µέσα στη Βουλή και έξω
από τη Βουλή γι’ αυτά τα οποία είχαµε να αντιµετωπίσουµε, ει-
ρωνεύονταν απέναντι στις πολιτικές τις οποίες εµείς οφείλαµε
να κάνουµε ως πρόβλεψη για τους πολίτες. 

Και τι ερχόµαστε να δούµε σήµερα; Ερχόµαστε να δούµε την
υπουργοποίηση, µόλις εχθές, ενός ανθρώπου ο οποίος ήταν ο
καθ’ ύλην αρµόδιος για να κάνει πολιτική προστασία, ο καθ’ ύλην
αρµόδιος. Ίσως είναι και µία ευκαιρία για τον κ. Στυλιανίδη να
πάρει το βήµα κάποια στιγµή και να µας πει τι έκανε δυόµισι χρό-
νια σε ένα Υπουργείο το οποίο δεν έχει καν οργανόγραµµα, να
µας πει ένας Υπουργός µε γενναιότητα για ποιον λόγο ο νόµος
της πολιτικής προστασίας του 2020, τον οποίο εσείς φέρατε και
εσείς ψηφίσατε µόνοι σας, ανεστάλη λίγους µήνες µετά και τρία
χρόνια µετά δεν υπάρχει η παραµικρή λειτουργία του, επανα-
φορά του. Πώς λειτουργούµε; Με νόµους οι οποίοι είναι πολύ-
πολύ πίσω. Πού είναι ο επιτελικός και πολυδιάστατος εκσυγχρο-
νισµός; Πού είναι το επιτελικό κράτος; Χάθηκε στις καταστρο-
φές, όπου η µία ακολουθεί την άλλη, στην ασυνέπεια λόγων και
πράξεων, στον τρόπο µε τον οποίο λέτε πολλά, αλλά κάνετε πολύ
λίγα, όπως έκαναν και οι προκάτοχοί σας όλα τα τελευταία χρό-
νια.

Και το λέω αυτό γιατί µετά από τη σηµερινή παρέµβαση της
δικαιοσύνης θα δουν όλοι τι ακριβώς συµβαίνει. Η δικιά µας
άποψη, όµως -και γι’ αυτό η πρωτοβουλία του ΠΑΣΟΚ - Κινήµα-
τος Αλλαγής είναι στη σωστή κατεύθυνση-, είναι ότι αυτό δεν
αφορά µόνο στην αυτοδιοίκηση, αλλά αφορά και στην κεντρική
διοίκηση. 

Διότι εδώ πρέπει να δούµε ποιοι είναι αυτοί τους οποίους κα-
τονοµάζει ο κ. Αγοραστός, σε διάφορες τηλεοπτικές εκποµπές,
ότι δεν έκαναν τη δουλειά τους στα Υπουργεία. Στο Υπουργείο
Υποδοµών και στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης επέρριψε
ευθύνες πριν από λίγες ηµέρες ο κ. Αγοραστός. Κι όσο κι αν κά-
ποιοι προσπαθούν να καλύψουν τις ευθύνες, περίπου, είκοσι ηµέ-
ρες πριν από τις αυτοδιοικητικές εκλογές, θα πρέπει, κύριε
Υπουργέ, αγαπητοί κύριοι της Κυβέρνησης, να µας πείτε εάν η
ευαισθησία σας εξαντλείται σε έναν χορό ή σε έναν Υπουργό ο
οποίος πήγε διακοπές κατά τη διάρκεια των πυρκαγιών. Και µόνο

από αυτούς τολµάτε να πάρετε πίσω την εντολή, αλλά δεν τολ-
µάτε να πάρετε πίσω την εντολή από τους περιφερειάρχες οι
οποίοι διοικούν περιοχές, πέντε, δέκα και δώδεκα χρόνια κι έχουν
κάνει ελάχιστα πράγµατα για να αντιµετωπίσουν τα ζητήµατα,
από τους Υπουργούς αυτούς οι οποίοι δεν έχουν ακούσει κανέ-
ναν από τους επιστήµονες εγκαίρως, για να αντιµετωπίσουν τα
ζητήµατα και φυσικά, από όλους εκείνους οι οποίοι σήµερα πρέ-
πει να µας πουν µε ποιες προδιαγραφές έφτιαξαν τα έργα µετά
από τον «Ιανό», ποιους ρωτούσαν, µε ποιον τρόπο προχώρησαν. 

Ο τρόπος µε τον οποίο έχετε πορευτεί στην πολιτική προστα-
σία είναι ο ίδιος ακριβώς τρόπος µε τον οποίο πορεύεστε και σε
αυτό το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο της Δικαστικής Αστυνοµίας.
Καµµία απάντηση δεν έχουµε πάρει σε αυτό το οποίο η συνάδελ-
φος Νάντια Γιαννακοπούλου σας έχει βάλει από την πρώτη
στιγµή. Για ποιο λόγο ξαναφέρνετε το ίδιο νοµοσχέδιο µέσα σε
έναν χρόνο, ενώ το είχατε φέρει πριν από έναν χρόνο πάλι, το εί-
χατε ψηφίσει, το είχατε εισηγηθεί και οι συνάδελφοί σας της
Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούσαν µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο
που χειροκροτούν σήµερα ενώ φέρνετε κάτι διαφορετικό; Τι είναι
αυτό το οποίο άλλαξε; Και φυσικά, εδώ πρέπει να δούµε και µία
σειρά πολύ συγκεκριµένων ζητηµάτων. 

Όσον αφορά στο άρθρο 3, ακούστηκε από πολλούς συναδέλ-
φους, είναι αδιανόητο ένας δικαστικός αµέσως µετά από την
αφυπηρέτησή του να αναλαµβάνει τέτοιου είδους θέσεις. Είδα
µία σειρά ζητηµάτων τα οποία έχετε φέρει. Έχουν επισηµανθεί
όλα αυτά και πρέπει να τα αλλάξετε. 

Κλείνω µε το άρθρο 10. Κανένας σεβασµός στην ισότητα των
φύλων. Σε αυτά τα βουλευτικά έδρανα της Νέας Δηµοκρατίας
υπάρχουν στελέχη σας, άνθρωποί σας τους οποίους ακούω κάθε
ηµέρα, κάποιους από αυτούς τους είδα και σήµερα στην Επι-
τροπή Ισότητας, Νεολαίας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, να µι-
λούν για τον τρόπο µε τον οποίο πρέπει να ξεριζώσουµε τις
αντιλήψεις οι οποίες είναι βαθιά ριζωµένες γύρω από την ισότητα
ανδρών και γυναικών. 

Πώς γίνεται αυτό πράξη όταν είναι προφανές ότι µοριοδοτείται
πολύ περισσότερο µία κατηγορία ανδρών από µία γυναίκα η
οποία θέλει να µπει στη Δικαστική Αστυνοµία; Πώς είναι αυτό
κάτι το οποίο κάνει το κράτος µας να δηµιουργεί ένα παράδειγµα
µέσω του οποίου αλλάζουµε τον τρόπο µε τον οποίο ριζώνεται
µία αντίληψη στην ελληνική κοινωνία, ότι κάποιοι εξαιτίας του
φύλου τους ή εξαιτίας -αύριο το πρωί- του χρώµατός τους ή εξαι-
τίας -άλλες εποχές- του θρησκεύµατός τους είναι πιο προνοµι-
ούχοι από κάποιους άλλους; 

Θέλω να πιστεύω ότι στον λίγο χρόνο τον οποίο έχουµε µπρο-
στά µας, ότι θα κάνετε αλλαγές και σε αυτά τα ζητήµατα. Κι αυτό
γιατί έτσι είναι το σωστό. Αυτό είναι ένα ευνοµούµενο κράτος.
Αυτό είναι ένα κράτος το οποίο είναι πρότυπο, ένα κράτος το
οποίο σχεδιάζει, υλοποιεί και λογοδοτεί όταν κάνει λάθος. Γιατί
πρέπει να καταλάβετε κι εσείς και να το καταλάβουν και όλοι οι
υπόλοιποι Υπουργοί ότι έχετε κάνει λάθη. Δεν έχετε κάνει όλα
όσα περνούσαν από το δικό σας χέρι και αυτά τα λάθη δεν µπο-
ρεί να συνοδεύονται από την ύβρη και την αλαζονεία την οποία
χρησιµοποιείτε στον δηµόσιο διάλογο. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Χρηστίδη. 
Καλείται ο κ. Ιωάννης Λοβέρδος, Βουλευτής της Νέας Δηµο-

κρατίας, για επτά λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ - ΜΙΧΑΗΛ (ΓΙΑΝΝΗΣ) ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Καλησπέρα σας, κυρίες και κύριοι Βουλευτές.
Η σηµερινή συζήτηση για το νοµοσχέδιο για τη Δικαστική

Αστυνοµία γίνεται µέσα σε ένα περιβάλλον πάρα πολύ δύσκολο
και βαρύ για όλους µας. Γι’ αυτό και από το πρωί τη συζήτηση
την έχουν µονοπωλήσει οι πληµµύρες στη Θεσσαλία παρά η
ουσία του συζητούµενου νοµοσχεδίου. Αυτό έχει τα καλά του και
τα κακά του. Εδώ πρέπει να τα συζητάµε όλα και να τα λέµε όλα.
Κανείς δεν έχει το προνόµιο της ευαισθησίας ή της οδύνης. Όλοι
νιώθουµε οδύνη γι’ αυτό που συνέβη στη Θεσσαλία. Όλοι νιώ-
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θουµε οδύνη µεγάλη για τους νεκρούς και για τους πληµµυρο-
παθείς που αντιµετωπίζουν µία πρωτοφανή καταστροφή µετά
από µία απίστευτη θεοµηνία που παρόµοιά της δεν είχε ζήσει
ποτέ άλλοτε η πατρίδα µας. 

Και η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη έχει υποχρέωση -και το πράττει στο µέτρο του ανθρω-
πίνως δυνατού- να αποκαταστήσει τις ζηµιές, τις φοβερές αυτές
καταστροφές που έγιναν από τις πληµµύρες. Και αυτό πράτ-
τουµε, αυτό πράττει ο Κυριάκος Μητσοτάκης που έχει αναλάβει
προσωπικά -και το κατέδειξε µε τη χθεσινή του επίσκεψη στο
Στρασβούργο- την προσπάθεια αυτή για να αποκατασταθούν οι
ζηµιές. Κανείς δεν έχει το προνόµιο να λέει ότι για τα πράγµατα
φταίει το ένα κόµµα, ενώ εµείς θα τα κάναµε καλύτερα. 

Όλοι κρινόµαστε, και κρινόµαστε από τον ελληνικό λαό.
Άκουσα προηγουµένως τον κ. Χρηστίδη να µιλάει για το ποιους
στηρίζουµε και ποιους δεν στηρίζουµε. Κοιτάξτε, εγώ δεν ανα-
φέροµαι στο 41% που πήρε η Νέα Δηµοκρατία στις 25 Ιουνίου.
Αυτό πάει, πέρασε. Εγώ αναφέροµαι στις εκλογές που έρχονται.
Εκλογές έρχονται σε τρεις εβδοµάδες, σε είκοσι - είκοσι πέντε
ηµέρες από τώρα και θα κριθούν κι εκεί. Θα είναι έντονα πολιτι-
κές εκλογές και εκεί τις πολιτικές ευθύνες, αν υπάρχουν, θα τις
αποδώσει ο κυρίαρχος λαός. Μόνο αυτός έχει δικαίωµα να απο-
δίδει πολιτικές ευθύνες, κανείς άλλος. 

Άκουσα το πρωί έναν οµιλητή εδώ, στο Βήµα αυτό, να αναφέ-
ρεται σε έναν µύθο που λέει ο Πρωταγόρας στον οµώνυµο διά-
λογο του Πλάτωνος, ότι ο Δίας έδωσε εντολή στον Ερµή να
µοιράσει σε όλους τους ανθρώπους την πολιτική τέχνη. Διότι η
πολιτική τέχνη πρέπει να υπάρχει σε όλους. Και τι την απαρτίζει
την πολιτική τέχνη; Η Αιδώς και η Δίκη. Φοβάµαι ότι ο Ερµής
έκανε λάθος. Δεν την µοίρασε σε όλους. Χρειαζόµαστε να απο-
κτήσουµε πράγµατι Αιδώ και Δίκη. 

Φυσικό είναι να ακούω κριτική από την Αντιπολίτευση. Σας βε-
βαιώνω ότι το ίδιο θα κάναµε και εµείς, αν ήµασταν αντιπολί-
τευση και συνέβαιναν αυτές οι φοβερές πληµµύρες και οι
φοβερές καταστροφές, στο µέτρο της λογικής, της υπευθυνό-
τητας και της σοβαρότητας. 

Τώρα έχουµε µπροστά µας µία µεγάλη µάχη. Αυτή θα τη δώ-
σουµε και θα την κερδίσουµε προς όφελος της πατρίδας και του
κοινωνικού συνόλου. Αυτούς υπηρετούµε και όχι κοµµατικά ή
άλλα συµφέροντα. 

Το λέω αυτό γιατί σήµερα συζητάµε ένα νοµοσχέδιο -το οποίο
και αυτό πρέπει να συζητηθεί- για τη σύσταση της Δικαστικής
Αστυνοµίας που βλέπω ότι τα περισσότερα κόµµατα ευτυχώς,
όπως και το 2022 έτσι και τώρα, είµαστε υπέρ της σύστασης της
Δικαστικής Αστυνοµίας. Είναι ένα Σώµα το οποίο θα βοηθάει
τους δικαστικούς λειτουργούς στην απονοµή της δικαιοσύνης.
Παρεµπιπτόντως, ούτε FBI θα γίνει ούτε για την καταπολέµηση
οργανωµένου εγκλήµατος είναι, επειδή το άκουσα και αυτό. Είναι
για την υποβοήθηση της λειτουργίας της δικαιοσύνης και για να
αποδεσµεύσει δυνάµεις από την Αστυνοµία για να κάνουν το κα-
θαρά αστυνοµικό τους έργο. Αυτός είναι ο στόχος αυτού του νο-
µοσχεδίου και χαίροµαι που τα περισσότερα κόµµατα, µε
υπευθυνότητα -πρέπει να οµολογήσω- στηρίζουν τη σύσταση της
Δικαστικής Αστυνοµίας. 

Άκουσα ορισµένα πράγµατα για το περιεχόµενο αυτού του νο-
µοσχεδίου, όπως για παράδειγµα για τη µοριοδότηση. Ξέρετε,
καµµιά µοριοδότηση δεν µπορεί να είναι 100% δίκαιη. Υπάρχουν
κάποια κριτήρια. Εµείς θέλουµε, όπως κάθε υπεύθυνος πολιτικός
θα ήθελε, να προσληφθούν οι ικανότεροι στη Δικαστική Αστυνο-
µία. Αυτός είναι ο στόχος της µοριοδότησης. Δεν έχει να κάνει
ούτε µε διακρίσεις φύλου ούτε µε οποιεσδήποτε άλλες διακρί-
σεις. Εµείς δεν διακρίνουµε φύλα. Εµείς διακρίνουµε ικανούς αν-
θρώπους, ανθρώπους οι οποίοι είναι πάνω και πέρα από τα φύλα,
να µπορούν να κάνουν τη δουλειά τους όσο το δυνατόν καλύ-
τερα, επ’ ωφελεία της Δικαστικής Αστυνοµίας. Άνδρες και γυναί-
κες είναι για εµάς το ίδιο, όπως είναι όλοι οι άνθρωποι το ίδιο.
Όλοι οι άνθρωποι είµαστε ίσοι και έχουµε τα ίδια δικαιώµατα. 

Η µοριοδότηση, ασφαλώς δεν είναι 100% δίκαιη. Είναι, όµως,
πολύ πιο διαφανής και πολύ πιο σαφής από ό,τι ήταν το προ-
ηγούµενο µοντέλο, που διόριζαν οι πολιτικοί αστυνοµικούς από
το παράθυρο.

Επίσης, στο θέµα της Δικαστικής Αστυνοµίας ακούστηκε και
κάτι το οποίο, όµως, οµολογώ, δεν το έχω καταλάβει, για τη δερ-
µατοστιξία. Η δερµατοστιξία -το τατουάζ που λέµε- είναι κάτι το
οποίο, πραγµατικά, είναι δικαίωµα του καθενός να κάνει, αν του
αρέσει ή όχι, του κάθε ανθρώπου. Εµένα προσωπικά δεν µου
αρέσουν τα τατουάζ. Της κόρης µου της αρέσουν. Εγώ δεν κάνω
τατουάζ. Η κόρη µου έκανε. Δικαίωµά µου και δικαίωµά της. Ο
κάθε πολίτης κάνει ό,τι θέλει ελεύθερα στην ιδιωτική του ζωή.

Ο αστυνοµικός, όµως, όπως και ο στρατιωτικός, όπως κάθε
δηµόσιος λειτουργός, έχει µία δηµόσια συµπεριφορά. Δεν µπο-
ρεί να έχει τατουάζ, τα οποία υποδηλώνουν κάτι το οποίο του
αφαιρεί την ουδετερότητα που πρέπει να έχει. Για παράδειγµα,
θα σας άρεσε να έχει σε εµφανές σηµείο είτε τη σβάστικα είτε
το σφυροδρέπανο είτε ακόµα και το σήµα της Νέας Δηµοκρα-
τίας; Εγώ θα το έβρισκα απαράδεκτο να έχει ένας δηµόσιος λει-
τουργός κάτι τέτοιο σε εµφανές σηµείο. Γι’ αυτό ακριβώς µιλάµε.
Δεν µιλάµε για κάτι άλλο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Είναι άλλο πράγµα η ιδιωτική σφαίρα επιρροής -το είπε και ο
αγαπητός και συµπαθέστατος κ. Νικολαΐδης, τον οποίο και εγώ
συµπαθώ ιδιαίτερα- και άλλο πράγµα η δηµόσια εµφάνιση του
δηµόσιου λειτουργού. Στην ιδιωτική του ζωή µπορεί να κάνει ό,τι
θέλει. Στη δηµόσια, όµως, ζωή, πρέπει να είναι ανεξάρτητος και
ουδέτερος, να µην είναι µε κανέναν και να µην έχει χαρακτηρι-
στικά κανενός τέτοιου είδους. Φανταστείτε να έρθει ένας αστυ-
νοµικός να σε συλλάβει και να φοράει το σήµα της Νέας
Δηµοκρατίας. Θα το δεχόσασταν αυτό ποτέ; Ούτε εγώ θα το δε-
χόµουν.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω κάτι, επειδή δια-
θέτω -ελπίζω- και αιδώ και δίκη, θέλω να είµαι δίκαιος και θέλω
να είµαι έντιµος. Απευθύνοµαι προς τον Υπουργό κ. Φλωρίδη,
τον οποίο τον γνωρίζω από τότε που πρωτοεξελέγη Βουλευτής
-γιατί πρέπει να λέµε την αλήθεια-, πριν από δεκατέσσερις µήνες,
όταν είχε ξαναέρθει το νοµοσχέδιο για τη Δικαστική Αστυνοµία,
είχα πει από αυτό εδώ το Βήµα ότι πρώτη προτεραιότητα κάθε
Υπουργού δεν είναι να φέρει ένα νοµοθέτηµα. Είναι να το εφαρ-
µόζει. Το έχει πει πολύ πριν από εµένα ο µέγας Εµµανουήλ Ροΐ-
δης: «Η Βουλή πρέπει να ψηφίσει έναν νόµο. Να εφαρµόζονται
οι νόµοι». 

Σήµερα, δεν είναι ωραία εικόνα και πρέπει να το οµολογήσω -
και έχει δίκιο η Αντιπολίτευση στην κριτική της αυτή- να φέρ-
νουµε ένα νοµοσχέδιο για το ίδιο θέµα, όταν δεκατέσσερις µήνες
δεν έχει γίνει τίποτα. Θέλω να είµαι δίκαιος και να λέµε τα του
Καίσαρος τω Καίσαρι. Ελπίζω την επόµενη φορά που θα έρθει ο
κ. Φλωρίδης στη Βουλή για το θέµα της Δικαστικής Αστυνοµίας,
ότι θα έρθει για να µας πει πόσο καλά έχει συγκροτηθεί η Δικα-
στική Αστυνοµία, που όλοι τη θέλουµε και όλοι την ψηφίζουµε,
γιατί χρειαζόµαστε τη Δικαστική Αστυνοµία. 

Να είστε καλά και καλό βράδυ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Λοβέρδο. Πάντως, το τατουάζ µε το σήµα της Νέας Δηµο-
κρατίας, καλή σκέψη ήταν. 

Καλείται στο Βήµα ο κ. Παράσχος Παπαδάκης, Βουλευτής της
Ελληνικής Λύσης, για επτά λεπτά.

ΠΑΡΑΣΧΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, πολύ κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, λιγοστοί συνάδελφοι, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, πρωτίστως θέλω να εκφράσω τη βαθιά µου θλίψη,
οδύνη και οργή για αυτά τα οποία συµβαίνουν στην Ελλάδα εν
έτει 2023, για θύµατα, για ανθρώπινες ψυχές, αθώες ανθρώπινες
ψυχές, που έχασαν τη ζωή τους τόσο άδικα, γιατί κάποιοι δεν
έκαναν αυτό που έπρεπε να κάνουν.

Άµεσα πρέπει να παρέµβει η Εισαγγελία του Αρείου Πάγου,
να παρέµβει η δικαιοσύνη, διότι τα εγκλήµατα, όπως έχω ξανα-
πεί, δεν τελούνται µόνο µε πράξεις αλλά και διά παραλείψεως.
Θεµιτή, φυσικά, η παρέµβαση της Εισαγγελέως του Αρείου
Πάγου, στον σωστό δρόµο, όπως είχε προαναφέρει ο Πρόεδρός
µας, ο Κυριάκος Βελόπουλος.

Πάρτε, λοιπόν, σειρά για αποζηµιώσεις: Έβρο, Λάρισα, Καρ-
δίτσα, Τρίκαλα, Βόλο, Ροδόπη, Εύβοια, Πάρνηθα. Πόσες κατα-
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στροφές θέλετε ακόµα, για να παραιτηθείτε; Πέστε µου πόσες.
Θυµάµαι τον Πρωθυπουργό, ο οποίος έλεγε ότι δεν µπορεί να
αντιληφθεί τι σηµαίνει ανάληψη πολιτικής ευθύνης, χωρίς παραί-
τηση. Πόσοι πρέπει να καταστραφούν και πόσα θύµατα θέλετε
ακόµα, που θα βγουν τα θύµατα όταν θα πέσουν τα νερά στη
Θεσσαλία; Πότε θα δούµε κάποια παραίτηση, πραγµατικά;

Ήρθε ο Πρωθυπουργός της χώρας στην προ ηµερησίας δια-
τάξεως συζήτηση για τις πυρκαγιές, όπου µας είπε και έβγαλε
το συµπέρασµα ότι τελικά, η φύση δεν µπορεί να κερδίσει τον
άνθρωπο και άρα, εν ολίγοις, ό,τι και να κάναµε, τα ίδια αποτε-
λέσµατα θα είχαµε και τα ίδια θα παθαίναµε. Αντιθέτως, βγήκε ο
κ. Βορίδης, ο Υπουργός Επικρατείας, την Κυριακή που µας πέ-
ρασε στο «MEGA» σε µια πρωινή εκποµπή και µας είπε ότι «Δώ-
σαµε 140 εκατοµµύρια ευρώ στη Θεσσαλία για αντιπληµµυρικά
έργα, αλλά εµείς µεριµνήσαµε και ετοιµαστήκαµε για φυσιολο-
γικά φαινόµενα, όχι για επί τρία, επί τέσσερα» έτσι συγκεκριµένα
το είπε «διότι εάν εµείς προετοιµαζόµασταν και δαπανούσαµε
χρήµατα των Ελλήνων πολιτών, θα µας κατηγορούσαν ότι κά-
νουµε διασπάθιση του δηµοσίου χρήµατος για κάτι αβέβαιο και
για κάτι αδύνατο».

Πάµε, λοιπόν, να δούµε το αβέβαιο και το αδύνατο, το οποίο
δεν έχει συµβεί ξανά στη χώρα και δεν έπρεπε να ήµασταν προ-
ετοιµασµένοι. Λοιπόν: Σεπτέµβριος 2020, φαινόµενο Ιανός, πάλι
στη Θεσσαλία, τώρα έχουµε τον Δανιήλ, αύριο θα έχουµε τον
Γιώργο, την Κούλα, τον Κώστα, δεν ξέρω και εγώ ποιον. Πληµ-
µύρες µε θύµατα. Δεύτερον, Αθήνα, πληµµύρες 1961 - 1977, σα-
ράντα τρεις άνθρωποι έχασαν τη ζωή τους. Τρίτον, Χαλκιδική,
πληµµύρες 2019, τραγωδία µε επτά νεκρούς. Τέταρτον, Μάνδρα
2017, πληµµύρες, είκοσι τέσσερις νεκροί. Πέµπτον, πάµε στις
πυρκαγιές, Ζαχάρω 2007 µε ογδόντα τέσσερις νεκρούς. Έκτον,
Μάτι 2018, εκατόν δύο νεκροί, µε εβδοµήντα τέσσερις ανθρώ-
πους να καίγονται σε ανοιχτούς χώρους, διότι τους κυνηγούσε
η πύρινη λαίλαπα. Κάντε το µόνο εικόνα.

Και αφού, λοιπόν, η φύση µάς είχε προειδοποιήσει και αφού,
λοιπόν, έβλεπε ότι µπορούσαµε και έπρεπε να αντιµετωπίσουµε
και το επί τρία και το επί τέσσερα και το επί πέντε, διότι θα µπο-
ρούσαµε, σύµφωνα µε τα λεγόµενα του κ. Βορίδη, αντιθέτως
σύµφωνα µε τα λεγόµενα του κ. Μητσοτάκη, δεν θα µπορούσαµε
να κάνουµε τίποτα, διότι η φύση κερδίζει τον άνθρωπο, δόθηκαν,
λέει, 140 εκατοµµύρια ευρώ για αντιπληµµυρικά έργα. Όντως,
µπορεί να δόθηκαν, µπορεί να εκταµιεύτηκαν, τα εντάλµατα πλη-
ρωµής µπορεί να υπάρχουν. Μερίµνησε, όµως, κανένας, έλεγξε
πού πήγαν αυτά τα χρήµατα; Πραγµατικά, έγιναν τα αντιπληµ-
µυρικά έργα; Διότι µας είπε ο Υπουργός Υποδοµών και Μεταφο-
ρών µε µία guest star εµφάνιση που έκανε ότι «Εµείς δεν είµαστε
υπεύθυνοι, αρµόδιοι. Σύµφωνα µε τον νόµο, σύµφωνα µε την τυ-
πικότητα, αρµόδιες είναι οι περιφέρειες. Αυτές έπρεπε να πρά-
ξουν για τα αντιπληµµυρικά έργα». Μιλάµε για ανθρώπινες ζωές.
Μιλάµε για το 2020 που πάλι χάθηκαν ανθρώπινες ζωές και εµείς
µένουµε στον τύπο και όχι στην ουσία: Να δούµε, ρε παιδιά,
εµείς δώσαµε 140 εκατοµµύρια ευρώ για τον Ιανό, γιατί κάτι
έγινε εκεί. Μεριµνήσατε ως Υπουργείο, ως Κυβέρνηση για να
δείτε αν όντως δαπανήθηκαν και πήγαν σωστά εκεί τα χρήµατα;
Δεν νοµίζω. Σίγουρα όχι.

Βγαίνει και η εφηµερίδα «ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ» µε ένα δηµοσί-
ευµα 10/9/2023 –πρόσφατα- και λέει «Καθυστερήσεις παρουσιά-
ζουν τα αντιπληµµυρικά έργα στη Θεσσαλία που δροµολο-
γήθηκαν µετά την καταστροφή από την κακοκαιρία Ιανός τον Σε-
πτέµβριο του 2020. Το βάρος έπεσε στην Περιφέρεια Θεσσα-
λίας, η οποία µε τη σειρά της επικαλέστηκε τη γραφειοκρατία και
τη µη έγκαιρη εκτέλεση των έργων τρία χρόνια µετά τη δηµο-
πράτησή τους. Ζητούµενο παραµένει και η παρακολούθηση
όλων των αντιπληµµυρικών έργων από τις αρµόδιες αρχές». Δεν
έγιναν τα αντιπληµµυρικά έργα και αν έγιναν, έγιναν περίπου στο
70% µε 80%, που αυτό το 20% εάν γινόταν, µπορεί να µην είχαµε
την καταστροφή αυτή. Άρα ας µην κοκορευόµαστε και λέµε ότι
δώσαµε 140 εκατοµµύρια ευρώ, χωρίς να ελέγξουµε αν πραγ-
µατικά δαπανήθηκαν εκεί που έπρεπε αυτά τα χρήµατα.

Δεν θα σας µιλήσω για τα αίτια και για ποιον λόγο µπήκαν οι
φωτιές στον Έβρο, γιατί στον Έβρο έγινε µία τεράστια κατα-
στροφή. Καταστράφηκε ο µισός Δήµος Αλεξανδρούπολης και

περίπου το 20% µε 25% του Έβρου. Κάηκαν σπίτια στον Άβαντα,
κάηκαν σπίτια στην Κίρκη, κάηκαν σπίτια στην Παλαγία και σχο-
λείο, αποθήκες, ζώα, χωράφια, το βιος των ανθρώπων, κάηκαν
οι ψυχές των Εβριτών και µας είπε ο κ. Μητσοτάκης ότι εκεί εκτυ-
λίχθηκε το φαινόµενο πυρονέφος της νύχτας. Κάπως έτσι το
είπε.

Δεν µπορεί κανένας να µου πει εµένα τι έγινε στον Έβρο, στις
πυρκαγιές, διότι, όταν κάποιοι της Κυβέρνησης και Υπουργοί και
Βουλευτές της Συµπολίτευσης ήταν στα συντονιστικά, εµείς ήµα-
σταν µέσα στην πύρινη λαίλαπα, µέσα στις φωτιές και σβήναµε
τις φωτιές µαζί µε τους πυροσβέστες και εκκενώναµε χωριά που
υποτίθεται ότι ήταν εκκενωµένα.

Δεν θα σας µιλήσω πραγµατικά για τα αίτια. Θα σας πιάσω τα
χοντρά. Να ξέρετε τι έγινε, όταν ήρθαν οι πυροσβέστες από
άλλες περιοχές στον Έβρο, από την Πελοπόννησο, από την Κα-
τερίνη, από οπουδήποτε. Θα σας πω ένα περιστατικό. Ήµουν µε
δύο πυροσβέστες από την Κατερίνη -καλή τους ώρα!- και βοη-
θούσαµε στην κατάσβεση της φωτιάς εγώ µε ένα άλλο παλικάρι.
Κάποια στιγµή, όταν η φλόγα ήταν πολύ ψηλά και δεν µπορού-
σαµε πλέον µε τη µάνικα να τη σβήσουµε, γυρνάει και µου λέει:
«Φίλε, ο δρόµος που είναι;». Του λέω: Τι να τον κάνεις τον
δρόµο;». Λέει: «Διότι πρέπει να τρέξουµε να σωθούµε».

Εάν δεν ήµασταν εκεί εµείς, οι εθελοντές, για να δείξουµε σε
αυτούς τους ανθρώπους τον δρόµο για να φύγουν, για να τρέ-
ξουµε µαζί, θα ήταν καµένοι. Άρα, µη νοµίζετε ότι δεν είχαµε αν-
θρώπινες θύµατα, γιατί λειτούργησε το σύστηµα. Δεν είχαµε
ανθρώπινες θύµατα και η φωτιά σταµάτησε µετά από µισό µήνα
να καίει, γιατί είχαµε εθελοντές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Η εκκένωση των χωριών ξέρετε πώς γινόταν, για να αντιλη-
φθούµε λίγο τι συµβαίνει; Για την εκκένωση των χωριών έµπαινε
η Αστυνοµία µέσα, άναβε τον φάρο και έλεγε µε τη ντουντούκα:
«Παιδιά, εκκένωση των χωριών». Καλά, ο ηλικιωµένος, αυτός ο
οποίος ήταν καρκινοπαθής, αυτός ο οποίος ήταν ανάπηρος πώς
θα έφευγε; Ξέρετε πώς έφευγε; Εγώ µέσα και άλλοι άνθρωποι -
φυσικά, όχι µόνο εγώ- µπαίναµε µέσα σε αυτές τις περιοχές που
ήταν, υποτίθεται εκκενωµένες και µας έλεγαν: «Αγόρι µου, εκεί
είναι ένας άνθρωπος που έχει κάνει δύο µεταστάσεις, δεν έχει
συγγενείς, δεν έχει κανέναν». Ήταν ο κυρ Κώστας, καλή του
ώρα! Και µπαίνω µέσα εγώ µε άλλους δυο και τους βγάζω. Και
αυτός ο κυρ Κώστας µου λέει: «Και στο διπλανό σπίτι, αγόρι µου,
είναι µία γυναίκα κατάκοιτη µε έναν γιο µε ελαφριά νοητική υστέ-
ρηση». Και η γιαγιά, όταν πήγα µέσα, έτρωγε το κουλούρι της -
συγκεκριµένα, το θυµάµαι- και ήταν ξαπλωµένη και δεν
µπορούσε, ήταν κατάκοιτη. Και την πήραµε αγκαλιά και τη βγά-
λαµε έξω, όπως και στον Άβαντα, που, όταν εκκενώσαµε το
χωριό, πήραµε αγκαλιά τον παππού που δεν έβγαινε έξω,
ογδόντα πέντε χρόνων και λιποθύµησε στα χέρια µας. Και σε εκ-
κενωµένο χωριό δεν υπήρχε ασθενοφόρο, δεν υπήρχε γιατρός.
Σώσαµε τον παππού από τις φωτιές, θα µας πέθαινε από αναθυ-
µιάσεις. Αν είναι δυνατόν!

Αυτή είναι η προετοιµασία και το δηµόσιο σύστηµα στο οποίο
εσείς αναφέρεστε. Και όσο εσείς περηφανεύεστε για το 41%,
εµείς, στην Ελληνική Λύση, περηφανευόµαστε για αυτό το µή-
νυµα που θα σας διαβάσω τώρα: «Καλησπέρα, κύριε Πάρη. Σας
ευχαριστώ πολύ µέσα από τα βάθη της ψυχής µου. Είµαι η κόρη
του ανθρώπου που βοηθήσατε να έρθει στο σπίτι του για να
σωθεί. Μόνο έτσι θα τον βγάζατε από το σπίτι. Προσπαθούσαµε
µε τον άντρα µου από την προηγούµενη να τον πάρω στην Αλε-
ξανδρούπολη, αλλά ήταν ανένδοτος».

Εµείς, ως Ελληνική Λύση, αυτοί είµαστε, κύριοι. Εσείς καθίστε
στα συντονιστικά, πιείτε τον φρέντο σας και συντονίστε την απο-
τυχία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε.

ΠΑΡΑΣΧΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Δικαιοσύνης που φέρνετε είναι

ο ορισµός της λαϊκής ρήσης «όλα τα έχει η Μαριορή, ο φερετζές
της λείπει. Και τι εννοώ; Η δικαιοσύνη µπάζει από παντού. Μπά-
ζει, πρωτίστως, καθώς η δικαιοσύνη δεν είναι ανεξάρτητη, διότι
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επιλέγονται οι ανώτατοι δικαστές και ορίζονται από το Υπουργικό
Συµβούλιο. Πάµε τώρα να περπατήσουµε να δείτε ποιος πιστεύει
ότι η δικαιοσύνη είναι ανεξάρτητη. Αυτό σας χτυπάει κανένα καµ-
πανάκι ή δεν σας ενδιαφέρει;

Η δικαιοσύνη µπάζει από παντού, όταν συνταξιοδοτούνται οι
ανώτατοι δικαστές και πάνε σε Ανεξάρτητες Αρχές και είναι νο-
µικοί σύµβουλοι Πρωθυπουργών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΠΑΡΑΣΧΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ: Η Δικαιοσύνη µπάζει από παντού,
όταν στην παγκόσµια κατάταξη ανεξαρτησίας είµαστε στην
ογδοηκοστή τρίτη θέση, πίσω από το Τζιµπουτί, τη Μαλαισία, τη
Ναµίµπια, τη Ρουάντα, τη Γκάµπια, τη Γκάντα. Η δικαιοσύνη µπά-
ζει από παντού, γιατί στην Ελλάδα, σύµφωνα µε την Παγκόσµια
Τράπεζα, είµαστε πρώτοι στην καθυστέρηση της δικαιοσύνης και
απαιτούνται πέντε χρόνια για να βγει η απόφαση. Η δικαιοσύνη
µπάζει από παντού, γιατί δεν υπάρχει επιθεώρηση και όταν έρ-
χονται οι επιθεωρητές από τα πρωτοδικεία, από τον Άρειο Πάγο
ξέρετε τι γίνεται;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε συνάδελφε.

ΠΑΡΑΣΧΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ: Παίρνει µια απόφαση δειγµατολη-
πτικά, κάνει µια εθιµοτυπική συνάντηση µε τον δικηγορικό σύλ-
λογο και από εκεί και πέρα, µετά πάνε µαζί και πίνουν τσίπουρα
ο ελέγχων µε τον ελεγχόµενο.

Η Δικαστική Αστυνοµία χωρίζεται σε πολιτικό και αστυνοµικό
τοµέα στο άρθρο 4 και κλείνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε,
έχετε περάσει κατά πολύ τον χρόνο σας.

ΠΑΡΑΣΧΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ: Ήθελα να πω λίγο για τις πυρκα-
γιές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Όχι, δεν έχετε άλλο
χρόνο, κύριε συνάδελφε.

ΠΑΡΑΣΧΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ: Σε τριάντα δευτερόλεπτα, κύριε
Πρόεδρε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕΛΑΣ: Σεβαστείτε και εµάς!
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Είµαστε από το πρωί εδώ, κύριε

Πρόεδρε!
ΠΑΡΑΣΧΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ: Κλείνω, κύριε συνάδελφε. Δώστε

µου τριάντα δευτερόλεπτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κλείστε, κύριε συνά-

δελφε.
ΠΑΡΑΣΧΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ: Το άρθρο 4, λοιπόν, δίνει τη δυνα-

τότητα στους δηµόσιους υπαλλήλους να κάνουν προκαταρκτικές
εξετάσεις και ανακριτικές πράξεις. Τι θα γίνει; Θα αλλάξουµε τον
Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας; Δεν πρέπει να αλλάξει; Θα δώ-
σουµε δικαίωµα και…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ!

ΠΑΡΑΣΧΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ: Τέλος πάντων, κύριε Πρόεδρε.
Είναι και άλλα που θέλω να πω. Καταλαβαίνω την κούραση του
Σώµατος. Δέκα, δεκαπέντε νοµαταίοι είµαστε.

Ευχαριστώ πολύ που µε ακούσατε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Παπαδάκη.

Καλείται στο Βήµα η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας, η κ.
Ζωή Κωνσταντοπούλου για δεκαπέντε λεπτά.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Υφυπουργέ -ελπίζω ότι θα επιστρέψει και ο
Υπουργός- ό,τι είχα να πω στον κ. Σταϊκούρα το πρωί και στην
Κυβέρνηση το είπα. Απαντήσεις δεν έλαβα. Θα επανέλθω.

Έχει, όµως, µία αξία και σηµασία έχει να µιλήσουµε για το τι
πραγµατικά συµβαίνει και εδώ µέσα, στη Βουλή, την ώρα που ο
κόσµος της χώρας δοκιµάζεται, για το τι συµβαίνει και στην Κυ-
βέρνηση, στην Κυβέρνησή σας.

Φέρατε µία τροπολογία που επιγράφεται: Τροπολογία-Προ-
σθήκη στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης. Άρθρο 1:
Επιµόρφωση µελών των Συµβουλίων Επιθεώρησης και των επι-
θεωρητών - Αντικατάσταση άρθρου 99 του Κώδικα Οργανισµού
Δικαστηρίων και Άρθρο 2: Επιτροπή -ακούστε το- Στρατηγικού

Σχεδιασµού του Υπουργείου Δικαιοσύνης. Κατατέθηκε εκπροθέ-
σµως εχθές το βράδυ, στις 21.35’ και καλείται η Βουλή να εγκρί-
νει την Επιτροπή Στρατηγικού Σχεδιασµού του Υπουργείου
Δικαιοσύνης, για την οποία προφανώς η ανάγκη σύστασης προ-
έκυψε αιφνιδιαστικά χθες το βράδυ.

Νοµίζω ότι αυτή η κίνηση είναι η επιτοµή της κυβερνητικής λει-
τουργίας και της αντίληψής σας για το κράτος, για τους πολίτες,
για τη δικαιοσύνη. Ονοµάζουµε το καθετί στρατηγικό, ονοµά-
ζουµε το καθετί επιτελικό. Μιλάµε για σχεδιασµό. Χρησιµοποι-
ούµε µεγαλοστοµίες και αθυροστοµίες και τελικώς, βαίνουµε
πλησίστιοι στην καταστροφή και παρασύρετε τον κόσµο στην κα-
ταστροφή και κυρίως, στην έλλειψη έννοµης προστασίας.

Τα άρθρα τα οποία καλείται σήµερα η Βουλή να ψηφίσει δεν
είναι παρά κάποιες εκκρεµότητες που βρήκε στο συρτάρι του,
προφανώς, ο σηµερινός Υπουργός Δικαιοσύνης. Σε όλη αυτή την
περίοδο, η Βουλή δεν λειτουργεί, υποδεχόµενη επιτελικά νοµο-
σχέδια και στρατηγικές πρωτοβουλίες. Δεν υπάρχει κεντρική πο-
λιτική λειτουργία, κεντρικός πολιτικός στρατηγικός σχεδιασµός,
αλλά αντίθετα, υπάρχει µία διαδικασία λάντζας, όπου έρχονται
προς ψήφιση από µία ξεχασµένη σύµβαση για την έδρα ενός ευ-
ρωπαϊκού οργανισµού στη Θεσσαλονίκη µέχρι διατάξεις συµβά-
σεως για…

Είναι πολύ θορυβώδεις οι συνεργάτες σας και νοµίζω ότι έχει
µία σηµασία να µε ακούσετε τουλάχιστον εσείς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Εγώ σας
ακούω µε προσοχή!

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Χαίροµαι, κύριε Υφυπουργέ.

Μέχρι, λοιπόν, κυρώσεις διατάξεων συµβάσεων για τη βιοµη-
χανική ιδιοκτησία και τον σχεδιασµό, διατάξεις και νοµοσχέδια
που έρχονται αύριο, συζητηθέντα στο γόνατο στις Επιτροπές.
Και σε αυτή τη λογική και την πρακτική της λάντζας εντάσσεται,
δυστυχώς και το σηµερινό νοµοσχέδιο.

Περίµενα το πρώτο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Δικαιοσύνης
να είναι θεσµικό, να περιέχει θεσµικές διατάξεις, και κυρίως σε
σχέση µε τη λειτουργία της Αστυνοµίας και της Δικαστικής Αστυ-
νοµίας, την οποία θεωρούµε µία πολύ σηµαντική λειτουργία εάν
συγκροτηθεί σωστά, εάν δηλαδή αποτελέσει πραγµατικά θε-
σµικό όργανο και όχι αυτό το εκτρωµατικό δηµιούργηµα το οποίο
προκύπτει από τον συνδυασµό διατάξεων, που επιλέγετε να κό-
βετε, να ράβετε, να µπαλώνετε και να φέρετε στη Βουλή για να
συζητηθούν σε ηµέρα που η προτεραιότητα και η επικαιρότητα
ουσιαστικά δεν επιτρέπει την επί της ουσίας συζήτηση, και µε
αυτό τον τρόπο να προχωράτε.

Κύριε Υπουργέ, εγώ θα θέσω ένα ζήτηµα που αφορά την Αστυ-
νοµία, αφορά τα ζητήµατα αρµοδιότητας του Υπουργείου Δικαιο-
σύνης και αφορά ένα κορυφαίο –κορυφαίο!- ζήτηµα για το οποίο
η Κυβέρνηση εξακολουθεί να µην παίρνει θέση, για το οποίο ο
Πρωθυπουργός υπεκφεύγει και το οποίο επανέρχεται στην επι-
καιρότητα τραγικά και δραµατικά. Γυναικοκτονίες. Χθες είχαµε
άλλη µία. Χθες άλλη µία γυναίκα έχασε βίαια τη ζωή της, δολο-
φονηµένη από τον σύζυγό της -αστυνοµικός ήταν στο επάγ-
γελµα- που στη συνέχεια αυτοκτόνησε. Θύµα η γυναίκα αυτή της
αντίληψης και της στάσης ότι η ζωή της ανήκε στον θύτη, στον
σύζυγο, στον σύντροφο, στον άντρα. 

Κύριε Υπουργέ -τώρα που επιστρέψατε -θα αναλάβετε πρω-
τοβουλίες για τη θεσµοθέτηση της γυναικτονίας ως ειδικού αδι-
κήµατος που επισύρει βαριά ποινή και κυρίως για το οποίο η
πολιτεία δηλώνει θεσµικά την αποφασιστικότητά της να το στα-
µατήσει; Θα αναλάβετε πρωτοβουλίες ώστε να συσταθούν και
ειδικές µονάδες, στα πλαίσια της Δικαστικής Αστυνοµίας, για την
προστασία των θυµάτων; Γιατί µία από τις πιο δραµατικές διαπι-
στώσεις που επανέρχονται, είναι ότι τα θύµατα έχουν απευθυνθεί
στις αστυνοµικές αρχές, έχουν απευθυνθεί στις εισαγγελικές
αρχές, έχουν αποταθεί στη δικαιοσύνη, αλλά δεν έτυχαν προ-
στασίας.

Και αντί να συζητάµε σήµερα, κύριε Υπουργέ, που άλλη µία
γυναίκα δολοφονήθηκε, άλλη µία γυναικοκτονία πραγµατοποι-
ήθηκε, άλλο ένα στυγερό έγκληµα διαπράχθηκε, αντί να συζη-
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τάµε διατάξεις που θα µπορούσαν να περιέχονται σε µία υπουρ-
γική απόφαση, όπως ας πούµε, εντελώς -εντελώς πραγµατικά!-
επουσιώδεις διατάξεις και προβλέψεις τις οποίες έχετε περιλάβει
στο νοµοσχέδιο, θα έπρεπε να συζητάµε για το σώµα της Δικα-
στικής Αστυνοµίας που θα εκπαιδευθεί ειδικά για την έµφυλη βία,
για τα προσόντα και τις ικανότητες που πρέπει να έχουν οι αστυ-
νοµικοί οι οποίοι θα αναλάβουν αυτόν τον υψηλό ρόλο και όχι για
ένα προσοντολόγιο απαρχαιωµένο, όπως το βάζετε, µε το ύψος
να αποτελεί κάποιο σοβαρό κριτήριο. 

Στα αλήθεια; Ο αστυνοµικός ή η αστυνοµικός που σηκώνει το
πρώτο τηλεφώνηµα και ακούει το απεγνωσµένο θύµα να της
ζητά βοήθεια ή να του ζητάει βοήθεια, έχει σηµασία τι ύψος έχει;
Έχει σηµασία τι ύψος έχει ή έχει σηµασία να έχει ειδική εκπαί-
δευση, αντανακλαστικά, προειδοποίηση, πρωτόκολλα λειτουρ-
γίας, ώστε να φτάσει εγκαίρως η Άµεση Δράση και στη συνέχεια
να προστατευθεί αποτελεσµατικά το θύµα; Εµείς λέµε το δεύ-
τερο. Και εµείς λέµε ότι αυτά θα έπρεπε να σας απασχολούν. Ο
αστυνοµικός στον οποίο θα δώσει κατάθεση η παθούσα, κακο-
ποιηθείσα, ξυλοκοπηθείσα, που της σπάσαν τα πλευρά, που κιν-
δύνεψε το µωρό της -αυτά είναι πραγµατικές ιστορίες και
πραγµατικά περιστατικά- ο αστυνοµικός που θα της πάρει την
κατάθεση έχει σηµασία τι ύψος θα έχει, κύριε Υπουργέ; 

Όταν όµως οι διατάξεις έρχονται µε αυτόν τον πρόχειρο
τρόπο, µε τη γνώση και µε την ελπίδα ότι δεν θα συζητηθούν,
φτάνουµε στο αποτέλεσµα να µην ασχολούµαστε ποτέ µε την
ουσία, να ψηφίζονται προχειρότητες που δεκαπέντε µήνες µετά
ανατρέπονται. Πριν από δεκαπέντε µήνες η Βουλή εδώ συζη-
τούσε και κάποιος άλλος Υπουργός -της ίδιας Κυβέρνησης- υπε-
ρασπιζόταν άλλες διατάξεις που τώρα αλλάζουν µε το
νοµοσχέδιό σας. 

Πότε θα µιλήσουµε για την ουσία; Σας το έχουν θέσει όλες οι
Βουλευτίνες και όλοι οι Βουλευτές της Πλεύσης Ελευθερίας, σας
το έχουν θέσει για τα ζητήµατα της γυναικοκτονίας Βουλευτές
άλλων κοµµάτων. Βλέπω σήµερα και δύο Βουλευτές άλλων κοµ-
µάτων, και τον κ. Ξανθόπουλο και την κ. Γιαννακοπούλου, που τα
έχουν θέσει τα ζητήµατα αυτά. Πάρτε µια θεσµική πρωτοβουλία.
Και εµείς το βάζουµε επί της ουσίας να συζητήσουµε για το πώς
θα ενισχυθεί η δικαστική, αστυνοµική, εισαγγελική, ψυχολογική
αντιµετώπιση και θωράκιση των θυµάτων έµφυλης βίας και
άλλων διακρίσεων και πώς θα αποτραπούν οι γυναικοκτονίες.

Ελπίζω ο Πρωθυπουργός µεθαύριο στη ΔΕΘ να µην πει αυτά
που είπε πέρσι, ότι: δεν θα θεσµοθετήσουµε τον όρο γυναικο-
κτονία γιατί δεν χρειάζεται, λέει, δεν χρειάζεται ούτε έχει µεγα-
λύτερη αξία η ζωή µιας γυναίκας από τη ζωή ενός άντρα, ενός
γέροντα ή ενός παιδιού. Μα, είπε κανείς αυτό; Αυτό σηµαίνει η
θεσµοθέτηση του όρου αυτού ή σηµαίνει αποδοχή ότι υπάρχει
ένα πραγµατικό πρόβληµα κοινωνικό, µία νοσηρότητα η οποία
εκδηλώνεται µε θύµατα τις γυναίκες και η Κυβέρνησή σας αρνεί-
ται σταθερά να το δει και να το αντιµετωπίσει;

Τώρα, κύριε Υπουργέ, είναι στο πεδίο της δικής σας αρµοδιό-
τητας και εµείς σας καλούµε, και εγώ προσωπικά σας καλώ, και
ως η µοναδική γυναίκα Αρχηγός κοινοβουλευτικού κόµµατος, να
αναλάβετε πρωτοβουλία. Και αντί να συζητάµε για διατάξεις -ει-
λικρινά έµεινα άναυδη µε το περιεχόµενο, τη λεπτοµέρεια και το
εντελώς επουσιώδες κάποιων διατάξεων- είναι δυνατόν, στα αλή-
θεια, η Βουλή να ψηφίζει διατάξεις του τύπου: «Η συνολική βαθ-
µολογία κάθε υποψηφίου εξάγεται µέχρι εκατοστού της
µονάδας. Σε περίπτωση ισοβαθµίας των υποψηφίων του αστυ-
νοµικού τοµέα προηγείται…»; 

Είναι δυνατόν, κύριε Υπουργέ, αυτά να είναι που φέρνετε στη
Βουλή να ψηφίσει; Μπορεί µία υπουργική απόφαση αυτά να τα
προβλέψει. Είναι δυνατόν να υπάρχει διάταξη η οποία µιλάει για
τις προθεσµίες «δέκα εργάσιµες ηµέρες», για το πότε εγκρίνεται
η προκήρυξη ή «η υποβολή περισσοτέρων της µίας αιτήσεων για
θέση της ίδιας προκήρυξης…» ή «η συσσώρευση στην αίτηση θέ-
σεων διαφορετικών κατηγοριών προσωπικού συνεπάγεται τον
αυτοδίκαιο αποκλεισµό του υποψηφίου…»; Μα, σοβαρά! Αυτά
είναι τα προβλήµατά µας; Αυτά µπορεί να τα προβλέψει µια υπο-
δεέστερη διοικητική πράξη. Και το ότι φέρνετε και φέρνει η Κυ-
βέρνηση: «Υποψήφιος, ο οποίος προσκοµίζει ψευδή
δικαιολογητικά που επηρεάζουν την κατάταξή του στον πίνακα,

εκτός των ποινικών κυρώσεων, αποκλείεται από τη διαδικασία»,
σοβαρά;

Έχω την αίσθηση ότι τέτοιου είδους προβλέψεις δεν είναι
εκείνο που έλειπε από τη Βουλή για να συζητήσει και να ψηφίσει.
Απόδειξη, ότι ουδόλως συζητήθηκαν αυτές οι προβλέψεις και
όλες αυτές οι διατάξεις που θα µπορούσαν κάλλιστα να είναι αν-
τικείµενο µιας υπουργικής απόφασης κατ’ εξουσιοδότηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Προέδρου της Πλεύσης Ελευθερίας)

Εµείς, λοιπόν, θεωρούµε και σας καλούµε και σας καλώ προ-
σωπικά να µην συµβάλετε άλλο σε αυτήν την υποβάθµιση του
Κοινοβουλίου και σε αυτή τη συστηµατική υπονόµευση της προ-
οπτικής πραγµατικού πολιτικού διαλόγου αλλά και πραγµατικών
πολιτικών πρωτοβουλιών. Για να φτάσουµε στη χώρα του «Πάµε
και όπου βγει», στην οποία ζούµε, δυστυχώς µεσολάβησαν πάρα
πολλοί που αντιµετώπισαν και τη Βουλή ως επικυρωτήριο των
κυβερνητικών επιθυµιών και πάρα πολλοί οι οποίοι υποτίµησαν
τη σηµασία της δηµοκρατικής λειτουργίας.

Κύριε Υπουργέ, ελπίζω µε το επόµενο νοµοσχέδιο που θα φέ-
ρετε να ασχοληθείτε θεσµικά µε τη δικαιοσύνη, η οποία στενάζει,
να ασχοληθείτε µε τους πολίτες που απευθύνονται στη δικαιο-
σύνη, οι οποίοι αντιµετωπίζουν την αρνησιδικία, την αδικία, την
έλλειψη πρόσβασης σε πραγµατικά δίκαιες διαδικασίες που απο-
δίδονται και απονέµονται σε εύλογο χρόνο. Εύχοµαι την επόµενη
φορά να ακουστούν πραγµατικά οι φορείς, γιατί δεν ακούστηκαν
στ’ αλήθεια στη διαδικασία αυτή, έγινε µια εικονική πρόσκληση
των φορέων να µιλήσουν µέσω διαδικτύου. Εύχοµαι να αντιµε-
τωπίσετε τα ζητήµατα των οργανικών κενών, των κενών οργανι-
κών θέσεων στη δικαιοσύνη που έχουν δηµιουργήσει εκρηκτικές
καταστάσεις. 

Και βέβαια εύχοµαι να µην ξαναδώ σε νοµοσχέδιο του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης και της Κυβέρνησης διατάξεις από αυτές που
τελικά νοµιµοποιούν πάγιες αβελτηρίες, παγιωµένες αντιλήψεις
σε βάρος του πολίτη, τη χρόνια διαπλοκή δικαστικής και εκτελε-
στικής εξουσίας και τη χρόνια επίσης περιφρόνηση για τα δικαιώ-
µατα του πολίτη. 

Μου έκανε εντύπωση ότι υπάρχει µία διάταξη στο νοµοσχέδιο
που προβλέπει την ένσταση στον πίνακα ανακήρυξης των επιτυ-
χόντων. Η ένσταση είναι ένα δικαίωµα που πρέπει να υπάρχει.
Πόσες µέρες δίνετε; Πέντε. Όλο το δικαστικό, όλο το δικονοµικό
σύστηµα και όλο το νοµοθετικό πλαίσιο διατρέχονται από ασφυ-
κτικές προθεσµίες για τον διάδικο, για τον πολίτη, για τον ενδια-
φερόµενο που θέλει να προσφύγει και πρέπει να ανταποκριθεί
στις ασφυκτικές προθεσµίες κατάθεσης προτάσεων, κατάθεσης
προσθήκης, ανακοπής, προσφυγής. Ασφυκτικές οι προθεσµίες,
ελάχιστων ηµερών. 

Αλλά οι προθεσµίες αυτές δεν ισχύουν για το επιτελικό κράτος
ούτε για τις εξουσίες. Απόδειξη τρανή η άλλη τροπολογία που
φέρνετε, το άρθρο 4 της τροπολογίας, στην οποία δίνετε άλλη
µία παράταση στην αναστολή των οικοδοµικών εργασιών στον
Υµηττό, για να δώσετε άλλη µία παράταση στην Πρόεδρο της
Δηµοκρατίας, την κ. Σακελλαροπούλου, να εκδώσει προεδρικό
διάταγµα για να προστατεύσει τον Υµηττό. Ακόµα δεν έχει εκδο-
θεί το προεδρικό διάταγµα, ενώ είναι επεξεργασµένο από το
Συµβούλιο της Επικρατείας από το 2022. Ακόµα δυσκολεύεται η
κ. Σακελλαροπούλου να το εκδώσει, δυσκολεύεται να εκδώσει
το διάταγµα προστασίας του Υµηττού, οπότε παράταση άλλους
τρεις µήνες στην αναστολή µέχρις εκδόσεως διατάγµατος προ-
στασίας του Υµηττού. Είναι δυστυχώς το απαύγασµα… Έρχεται
µε τροπολογία, βεβαίως, και αυτό, όπως µε τροπολογία έρχονται
και διάφορες άλλες διατάξεις. 

Θα ήθελα να πω, για να µην υπάρχει καµµία αµφιβολία, είπατε
ότι θα φέρετε, εάν καλά κατάλαβα, διάταξη για την κατάργηση
της ποινικής ασυλίας τραπεζιτών για εγκλήµατα απιστίας και ότι
αυτό θα γίνει στο πλαίσιο των κωδίκων. Ξέρετε πολύ καλά βε-
βαίως ότι όσο καθυστερούν αυτές οι διατάξεις, τόσο αυτή η ασυ-
λία συνεχίζει να ισχύει και άρα, ελλείψει αναδροµικής
εφαρµογής, τόσο καλύπτονται για ένα διάστηµα ακόµη όσοι τρα-
πεζίτες διαπράττουν απιστία. Δεν βλέπω τον λόγο να καθυστε-
ρείτε ούτε βέβαια πείθοµαι ότι έκαναν οι τραπεζίτες κάποια
εθνική ευεργεσία και δώρισαν χρήµατα -αυτό άκουσα να ανακοι-
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νώνεται, θα δω την επικαιρότητα πιο συγκεκριµένα. 
Κύριε Υπουργέ, σας είπαµε πολλά. Και η δική µας αγορήτρια,

η κ. Καραγεωργοπούλου και η Βουλευτίνα µας, η κ. Κεφαλά και
ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος, ο κ. Καζαµίας, σας είπαν
πολλά για τα δικαιώµατα, για τις διακρίσεις, γι’ αυτόν τον παρα-
λογισµό των προσόντων. Απαγόρευση της δερµατοστιξίας,
ύψος, γλώσσες αγγλικά, γαλλικά, ιταλικά, αλλά όχι νοηµατική,
όχι γλώσσα των Ροµά, όχι άλλες γλώσσες. Αυτά δεν είναι προ-
σόντα. 

Εγώ θα κλείσω αναφερόµενη σε ένα προσόν για το οποίο εµείς
κάναµε παρέµβαση τον Αύγουστο του 2022, όταν ξέσπασε το
σκάνδαλο των παρακολουθήσεων µε άµεση εµπλοκή του Πρω-
θυπουργού, το σκάνδαλο µιας ΕΥΠ που παρακολουθεί πολιτι-
κούς αντιπάλους. Κάναµε µία θεσµική παρέµβαση και µιλήσαµε
για την κατάργηση της ΕΥΠ και για τη συγκρότηση µιας πραγ-
µατικά εθνικής υπηρεσίας στρατηγικής πραγµατικά λειτουργίας.
Και απέναντι στα προσόντα που φέρνετε, εµείς µιλήσαµε για κά-
ποια προσόντα που πρέπει να αρχίσετε και να αρχίσει το κράτος
να τα αναζητεί σε όλους τους λειτουργούς, σε όλους τους δη-
µοσίους υπαλλήλους και βεβαίως, σε όλους τους αστυνοµικούς
που προσλαµβάνουν. 

Όταν, λοιπόν, παραθέτετε προσόντα για τους αστυνοµικούς
της Δικαστικής Αστυνοµίας -και µακάρι να αρχίσετε να τα ανα-
ζητείτε και για τους Υπουργούς και για τα κυβερνητικά στελέχη-
είναι σηµαντικό να παραθέτετε το ήθος και την ακεραιότητα. Την
ακεραιότητα που είναι απαραίτητη για να λειτουργεί µε βάση το
Σύνταγµα ο αστυνοµικός, την ακεραιότητα που είναι απαραίτητη
για να µην σοβούν φαινόµενα χρηµατισµού, φαινόµενα µερολη-
ψίας, φαινόµενα παράβασης καθήκοντος. Εµείς πιστεύουµε σε
µία λειτουργία του κράτους που διέπεται και διατρέχεται από το
ήθος και την ακεραιότητα. Αυτά αναζητούν και οι πολίτες, αυτά
αναζητεί και η ελληνική κοινωνία. Εµείς για αυτά θα παλέψουµε
και θα σας ελέγχουµε όσο δεν το κάνετε. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

την κ. Κωνσταντοπούλου. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Κύριε Πρό-

εδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Παρακαλώ, κύριε

Υπουργέ. Πόση ώρα θα χρειαστείτε; 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): (Δεν ακού-

στηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ορίστε, έχετε τον

λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Θέλω απλώς να ενηµερώσω µε την ευκαιρία της οµιλίας της

κ. Κωνσταντοπούλου ότι στο σχέδιο νόµου για τον Ποινικό Κώ-
δικα και την Ποινική Δικονοµία θα υπάρχει δίπλα ένα ολόκληρο
κεφάλαιο το οποίο θα αφορά την ενδοοικογενειακή βία. Αυτά θα
έρθουν µαζί. Άρα, σε λίγες µέρες θα δοθούν για διαβούλευση
και θα έχουµε πιστεύω µία καλή ευκαιρία να συζητήσουµε όλα
τα ζητήµατα αυτά εκεί. 

Απλώς τώρα µπορώ να ενηµερώσω για ένα λεπτό ότι υπάρ-
χουν διατάξεις οι οποίες δηµιουργούν ένα πλέγµα προστασίας
των γυναικών και ταυτόχρονα µεγαλώνουν τον αριθµό των επαγ-
γελµατιών που όταν βλέπουν µπροστά τους περιστατικά να
έχουν την υποχρέωση να τα αναφέρουν και ταυτόχρονα παρέ-
χουµε ένα δίκτυο προστασίας σε αυτούς που θα καταγγείλουν
να έχουν το απόλυτο ακαταδίωκτο. Δηλαδή, οι δάσκαλοι, οι κα-
θηγητές, οι γιατροί, οι προπονητές που θα έχουν µπροστά τους
ένα τέτοιο περιστατικό οφείλουν να το καταγγείλουν και ταυτό-
χρονα εφόσον το καταγγείλουν, θα έχουν την απόλυτη προστα-
σία. Θα τα συζητήσουµε, όµως, τότε αυτά.

Απλώς πήρα τον λόγο για να ενηµερώσω ότι αυτό που είπατε
για την πρωτοβουλία που θα αναλάβουµε θα έρθει σε λίγες
µέρες. Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Η Βουλευτής κ. Αγγελική Δεληκάρη ζητεί άδεια ολιγοήµερης
απουσίας από τις 14 έως τις 16 Σεπτεµβρίου προκειµένου να µε-
ταβεί στις Βρυξέλλες για να παραστεί και να απευθύνει χαιρετι-
σµό στα εγκαίνια του Ευρωπαϊκού Ιδρύµατος Ελληνισµού που
θα λάβουν χώρα το απόγευµα της 15 Σεπτεµβρίου.

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια. 
Η συνεδρίαση θα ολοκληρωθεί µε τις δευτερολογίες των ει-

σηγητών. Θα ξεκινήσουµε αντίστροφα από την εισηγήτρια της
Πλεύσης Ελευθερίας, την κ. Ελένη Καραγεωργοπούλου, η οποία
θα έχει τον λόγο για πέντε λεπτά όπως και οι υπόλοιποι εισηγη-
τές. 

ΕΛΕΝΗ ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε
Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, θέλω να τοποθετηθώ ως προς την
τροπολογία-προσθήκη µε διαδικασίες κατεπείγουσας εκτέλεσης
έργων σε καταστάσεις έκτακτης ανάγκης πολιτικής προστασίας. 

Πραγµατικά, ήταν εξόχως απογοητευτική και άστοχη θεωρώ
η δήλωση σας σε αυτή την Αίθουσα σήµερα περί «εθνικής κλά-
ψας». Περί εθνικής τραγωδίας, ναι. Περί κάτι άλλο δεν νοµίζω ότι
θα µπορούσε να ακουστεί σε αυτή την Αίθουσα σε όλο αυτό που
συµβαίνει σε όλη την ελληνική επικράτεια. Εθνική τραγωδία!

Πριν στεγνώσει το µελάνι στο ΦΕΚ διορισµού της ηγεσίας
στον φορέα του Ελληνικού Κτηµατολογίου, 7 Σεπτεµβρίου δη-
µοσιεύθηκε, µε επιλογή ηµέτερου, παραβλέποντας το ασυµβίβα-
στό του στο οποίο και τελικά σκοντάψατε, εκτεθήκατε. Εκτέθηκε
ο Υπουργός της Κυβέρνησής σας, ο κ. Παπαστεργίου. Ήδη χθες
δηµοσιεύτηκε στο ΦΕΚ ένας νέος διορισµός νέου προεδρείου,
διοικητικού συµβουλίου, διευθύντριας του φορέα µετά την απο-
τυχία της επιλογής του εξωκοινοβουλευτικού σας Υπουργού. 

Δεν ξεκίνησε καλά ο Υπουργός σας. Επισκέφτηκε µάλιστα τα
πληµµυρισµένα χωριά και αφού φωτογραφήθηκε και διένειµε
τριάντα περίπου κρουασάν για διακόσια άτοµα που είχαν στοι-
βαχθεί ως διασωθέντες σε ένα πρόχειρο κατάλυµα, ακολούθως
φυγαδεύτηκε για να µην προπηλακιστεί. 

Κατά όµοιο τρόπο εκδιώχθηκε και φυγαδεύτηκε και ο Περιφε-
ρειάρχης σας, ο άλλος εκλεκτός σας, ο κ. Αγοραστός, ο οποίος
είχε αναλάβει και την ευθύνη των αντιπληµµυρικών έργων µετά
την καταστροφή του «Ιανού». Συνεχίζετε να τον στηρίζετε στις
αυτοδιοικητικές εκλογές ως περιφερειάρχη; Δεν απαντήσατε
στην κ. Κωνσταντοπούλου. 

Ποιος µπορεί, λοιπόν, να σας πιστέψει ότι φέρνοντας αυτή την
τροπολογία θα τα κάνετε σωστά;

Να προχωρήσουµε, όµως, και σε άλλα πράγµατα γιατί ο χρό-
νος είναι λίγος και πιέζει και είµαστε όλοι κουρασµένοι αυτό είναι
αλήθεια. Ακόµα πιο κουρασµένοι, όµως, είναι όσοι ακόµα αναζη-
τούν τους δικούς τους ανθρώπους, όσοι έχασαν το βιός τους, τα
σπίτια τους και φυσικά τους ανθρώπους τους. 

Η ΑΑΔΕ προχωρεί σε αναβάθµιση και εκσυγχρονισµό του συ-
στήµατος «TAXIS» µετά από είκοσι έξι ολόκληρα χρόνια. Ηλε-
κτρονική η παρακολούθηση των εισοδηµάτων των πολιτών, όλων
των Ελλήνων, χωρίς διακρίσεις. Ψηφιακός ο φάκελος. Πλήρης
καταγραφή εισοδηµατικού και περιουσιακού προφίλ.

Στο άρθρο 3 της τροπολογίας σας εισάγετε για ψήφιση στο
εξεταζόµενο νοµοσχέδιο τα έξοδα έκτακτης ανάγκης για έλεγχο
των εσωτερικών ηλεκτρικών εγκαταστάσεων των κτισµάτων που
επλήγησαν από πληµµύρες. Αυτά είναι µέτρα υποστήριξης των
πληµµυροπαθών. Άρα, παραδέχεστε ότι οι πολίτες της κεντρικής
Ελλάδας δεν έχουν πλέον όχι µόνο ψηφιακά εργαλεία, αλλά δεν
έχουν καν ρεύµα. 

Από αυτούς τους πολίτες περιµένετε ότι θα πρέπει να τους πα-
ρακολουθήσετε µε το νέο ψηφιακό φάκελο; Σε αυτούς τους πο-
λίτες θα απευθύνεστε την 1η Νοεµβρίου, όταν θα επιβάλλετε σε
όλους τους Έλληνες τον ηλεκτρονικό φάκελο µεταβίβασης ακι-
νήτου; 

Ήδη σήµερα υπήρχε µία αναδίπλωση σε σχέση µε τις ψηφια-
κές λειτουργίες, για τις οποίες είστε πολύ περήφανοι, από το
κράτος των τραπεζών, οι οποίοι πρόθυµοι και γενναιόδωροι,
δήθεν, χάρισαν στην Κυβέρνησή σας 50 εκατοµµύρια για την
υποστήριξη έργων υποδοµής στις κατεστραµµένες περιοχές της
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Θεσσαλίας. Οι ίδιοι αποφάσισαν στο κράτος των τραπεζών ότι
θα αναστείλουν όλες τις διαδικασίες αναγκαστικής εκτέλεσης
για τους πληµµυροπαθείς µέχρι το τέλος του χρόνου µε φυσική
παρουσία, επιτρέποντάς τους ακόµα να µεταβούν στα καταστή-
µατα τους. Εκτός από ηλεκτρονική διαδικασία, για πρώτη φορά
τους αναγνωρίζουν το δικαίωµα να παραστούν στα καταστήµατα
µε φυσική παρουσία και να αιτηθούν την αναστολή. Είναι τόσο
γενναιόδωροι; 

Δεν θα µπορούσαν να έχουν διαγράψει ήδη τα χρέη των πληµ-
µυροπαθών; Δεν θα µπορούσαν να έχουν προβεί σε άλλες δια-
δικασίες για να τους διευκολύνουν; Μέχρι 31/12 θα έχουν λυθεί
τα προβλήµατά τους; Έχασαν τα πάντα και περιµένετε από αυ-
τούς τους ανθρώπους να τους διευκολύνετε ενισχύοντας έργα
υποδοµών που δεν υπάρχουν καν δρόµοι για να µεταβούν στα
καταστήµατά τους; Οι δρόµοι έχουν διαλυθεί και τους διευκολύ-
νετε δήθεν µε το να τους προσφέρετε τη διευκόλυνση να µετα-
βούν στα καταστήµατα και να αιτηθούν οι ίδιοι την αναστολή των
υποχρεώσεών τους και το πάγωµα των δανείων τους. Αν είναι
δυνατόν! 

Αυτά θα παρουσιάσει αύριο ο Πρωθυπουργός στη Διεθνή Έκ-
θεση Θεσσαλονίκης; Επιτυχία! Τροµερή επιτυχία! 

Αποζηµίωση επιτροπών, κλιµακίων, πυροσβεστών και Ενόπλων
Δυνάµεων. Μόνο επιτροπών και κλιµακίων, όχι ακόµα πυροσβε-
στών και Ενόπλων Δυνάµεων. Αλήθεια, από τους αµφίβιους κα-
ταδροµείς, από τους από τις επίλεκτες µονάδες, από τους
κοµάντο, από αυτούς τους ανθρώπους στα χωριά που πατήθη-
καν από το νερό -πατήθηκαν από το νερό λένε οι κάτοικοι- που
έγιναν απέραντες λίµνες, σε αυτούς τους ανθρώπους δεν ανα-
γνωρίζεται το δικαίωµα αποζηµίωσης; Δεν αναγνωρίζεται όπως
σας έστειλε η ΠΟΜΕΝΣ στις 5 Σεπτεµβρίου επιστολή για τις πυρ-
καγιές, που ακόµα δεν τους έχει αναγνωρίσει ανταποδοτικές πα-
ροχές. Δεν θα έπρεπε οι στρατιωτικοί να συµπεριληφθούν στα
µέτρα οικονοµικής ενίσχυσης και στα µέτρα των αποζηµιώσεων;
Μόνο στα κλιµάκια; 

Θα πρέπει, λοιπόν, να υποστηριχθεί έµπρακτα το έργο που
προσφέρουν και συνεχίζουν να προσφέρουν µε την ψυχή τους
και όχι για τις αποζηµιώσεις που θα έπρεπε να έχουν λάβει ήδη
και για τις πυρκαγιές στον Έβρο και για τις πληµµύρες που
ακόµα αγωνίζονται εκεί, θυσιάζοντας τη ζωή τους, την προσω-
πική τους ζωή και τις οικογένειές τους. 

Σεβασµός, λοιπόν, και όχι µόνο ευχολόγια και ευχαριστήρια
στους στρατιωτικούς και στους ανθρώπους που µάχονται στα
µέτωπα. Ανταποδοτικές εισφορές και παροχές. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

την κ. Καραγεωργοπούλου. 
Τον λόγο έχει ο κ. Γιώργος Αποστολάκης από τη Νίκη για

πέντε λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ. Δεν επιθυµώ να δευ-

τερολογήσω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Θα συνεχίσουµε µε

τον κ. Πέτρο Δηµητριάδη του κόµµατος των Σπαρτιατών για
πέντε λεπτά. 

ΠΕΤΡΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί,
κύριοι Βουλευτές, κύριοι συνάδελφοι, θα είµαι σύντοµος και δεν
θα πω πάρα πολλά. 

Θα ήθελα, κατ’ αρχάς, για ακόµη µία φορά να εκφράσω τη
θλίψη µου για τη µεγάλη καταστροφή στη Θεσσαλία, να εκ-
φράσω τη συµπαράστασή µου στους πληγέντες και τα συλλυπη-
τήριά µου στις οικογένειες των νεκρών.

Δεν θα πω τίποτα για πολιτικές ευθύνες και ποινικές. Τοποθε-
τήθηκα το πρωί. Δεν χρειάζεται να τοποθετηθώ ξανά για αυτό το
θέµα. Θεωρώ, όµως, πως σύντοµα θα πρέπει να αποδοθούν οι
πρέπουσες ευθύνες σε αυτούς που τους αναλογούν.

Επί του νοµοσχεδίου να πω ότι πράγµατι η Δικαστική Αστυνο-
µία είναι ένα πάγιο αίτηµα όλων των δικηγορικών συλλόγων.
Όµως, αυτή η µορφή που µας έρχεται σήµερα δεν έχει καµµία
σχέση µε αυτό που περιµέναµε. Εµείς θα θέλαµε ένα σώµα αυ-
τοτελές µε ουσιαστικές αρµοδιότητες και όχι απλώς ένα επικου-

ρικό σώµα αποτελούµενο από διοικητικούς υπαλλήλους που
υπάγονται στο Υπουργείο Δικαιοσύνης και των οποίων οι αρµο-
διότητες ουσιαστικά υποκαθιστούν την Ελληνική Αστυνοµία. 

Εδώ, επίσης, να πω πως παρά την προσθήκη είκοσι θέσεων
στο πολιτικό τµήµα, θεωρούµε πως πάλι δεν υπάρχει η πρέ-
πουσα επάρκεια των πολιτικών τµηµάτων και όπως, επίσης, θε-
ωρούµε πως το όριο ηλικίας των δεκαεννιά ετών, αλλά και η
ελλιπής εκπαίδευση, η πολύ σύντοµη εκπαίδευση των τεσσάρων
µηνών, δεν επαρκεί για µας, δεν έχει τα εχέγγυα ασφαλείας για
να θεωρήσουµε πως το αστυνοµικό τµήµα θα παρέχει τις πρέ-
πουσες υπηρεσίες στα δικαστήρια. 

Θεωρούµε πως υπάρχει µία µεγάλη ανασφάλεια, κύριε Πρό-
εδρε, σε αυτό το θέµα. 

Επίσης, παραµένει η µοριοδότηση στο άρθρο 10 των Ενόπλων
Δυνάµεων που συνιστά δυσµενή διάκριση εις βάρος των γυναι-
κών. 

Επίσης, θεωρούµε απαράδεκτο ακόµα και σήµερα να συζη-
τάµε για το αν θα πρέπει να τοποθετείται αποκλειστικά ένας συν-
ταξιούχος δικαστικός και όχι ένα µέλος της ευρύτερης
οικογένειας της ελληνικής δικαιοσύνης, κάποιος άνθρωπος ο
οποίος θα επιλέγεται αξιοκρατικά από άλλα τµήµατα της ελληνι-
κής δικαιοσύνης.

Επίσης, θα θέλαµε να τονίσουµε πως είναι ασφυκτική η προ-
θεσµία των δέκα ηµερών που προβλέπεται για την υποβολή των
δικαιολογητικών και ακόµη θα θέλαµε να πούµε πως θεωρούµε
πάρα πολύ δύσκολο και θα έχει πρακτικά πάρα πολλές δυσκο-
λίες το να βλέπουµε άτοµα του πολιτικού τµήµατος να εκτελούν
πραγµατογνωµοσύνες, αλλά και προανακριτικές πράξεις, καθώς
δεν έχουν την απαραίτητη, κατά την άποψή µας, επάρκεια, την
απαραίτητη κοινωνική µόρφωση και την απαραίτητη κοινωνική
υποδοµή. 

Εδώ θέλω να τονίσω το εξής: Εµείς τοποθετούµαστε για όλα
αυτά εδώ κατά του νοµοσχεδίου, γιατί θα θέλαµε ένα πληρέ-
στερο νοµοσχέδιο, θα θέλαµε µία Δικαστική Αστυνοµία µε πολύ
καλύτερη µορφή και µε πολύ περισσότερες αρµοδιότητες. 

Θέλω να πω και κάτι ακόµα, κύριε Υπουργέ. Θα ήθελα να πω
πως θα περίµενα από το Υπουργείο Δικαιοσύνης να ξεκινήσει κα-
λύπτοντας τα οργανικά κενά στη Δικαιοσύνη. Έχουµε πάρα
πολλά κενά σε δικαστικούς γραµµατείς, αλλά και δικαστές. 

Θα περίµενα, επίσης, να φέρετε ένα νοµοσχέδιο γενναίο. Πε-
ριµένω από εσάς να φέρετε ένα νοµοσχέδιο που θα αφορά την
άρση ασυλίας των τραπεζικών στελεχών, την προστασία της
πρώτης κατοικίας, την κατάργηση του νόµου περί ευθύνης
Υπουργών. 

Αυτό το τελευταίο, κύριε Υπουργέ, αν το φέρετε, το ψηφίζουµε
και, µάλιστα, µε τα δύο χέρια εµείς προσωπικά. Για άλλους δεν
ξέρω. Εµείς θα το θέλαµε πάρα πολύ. 

Επίσης, θα περιµέναµε ακόµα και σήµερα να φέρετε κάποια
νοµοσχέδια που αφορούν την ανακούφιση των φορολογουµέ-
νων, όπως, επίσης, θα περιµέναµε και κάποια νοµοσχέδια που
θα υποστηρίζουν τους δανειολήπτες και όχι να βλέπουµε τη δη-
µιουργία ενός σώµατος, το οποίο, δυστυχώς κατά την άποψή
µας, δεν θα προσφέρει τίποτα ουσιώδες. 

Για αυτόν, λοιπόν, τον λόγο εµείς καταψηφίζουµε αυτό το νο-
µοσχέδιο και θεωρούµε, µάλιστα, και πάρα πολύ προβληµατικό
να κατατίθενται την τελευταία στιγµή τροπολογίες για θέµατα τα
οποία, προσωπικά κατά την άποψή µου, θα έπρεπε να δοθεί µε-
γαλύτερη προσοχή και µεγαλύτερη µελέτη. Θεωρούµε πως αυτή
η πρακτική δεν θα πρέπει να συνεχιστεί. 

Για αυτόν, λοιπόν, τον λόγο εµείς καταψηφίζουµε. Θεωρούµε
πως εάν φέρετε νοµοσχέδια τα οποία είναι προς όφελος των πο-
λιτών εµείς θα τα υπερψηφίσουµε. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Δηµητριάδη. 
Επόµενος οµιλητής που καλείται στο Βήµα είναι ο κ. Παύλος

Σαράκης, εισηγητής της Ελληνικής Λύσης.
Ορίστε, κύριε Σαράκη, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΣΑΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, αξιότιµοι

κύριοι συνάδελφοι και συναδέλφισσες, η Ελληνική Λύση από την
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πρώτη στιγµή κατά τη διάρκεια των συνεδριάσεων των αρµόδιων
Επιτροπών της Δηµόσιας Διοίκησης ανέφερε ότι επιθυµεί µία Δι-
καστική Αστυνοµία, η οποία να είναι αποτελεσµατική, να έχει
όλες εκείνες τις δεξιότητες για να έχει και τις επιχειρησιακές ικα-
νότητες για την αντιµετώπιση του οργανωµένου εγκλήµατος, µία
Δικαστική Αστυνοµία όπως ακριβώς λειτουργεί σε όλα τα ευρω-
παϊκά κράτη, αλλά και στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής. 

Δυστυχώς, όµως, θεσπίζεται και φαίνεται ότι θα λειτουργήσει
η Δικαστική Αστυνοµία στην πατρίδα µας µόνο και µόνο για να
µπορέσει να ξεµπλοκάρει η Κυβέρνηση τα κονδύλια από το Τα-
µείο Ανάκαµψης αφού είναι προαπαιτούµενο. 

Η Δικαστική Αστυνοµία θα έχει έναν επικουρικό ρόλο στη δι-
καιοσύνη και δεν θα έχει τον ουσιαστικό ρόλο, τον θεµελιώδη
ρόλο που πρέπει να έχει µία Δικαστική Αστυνοµία, η οποία θα πε-
ριορίζεται στη φύλαξη των κτηρίων και, αν θέλετε, στην τάξη
µέσα στις δικαστικές αίθουσες και θα έχει και κάποιες δυνατό-
τητες µέσω των εµπειρογνωµόνων, οι οποίοι θα προσληφθούν,
που, όπως είπαµε, η Ελληνική Λύση επιθυµεί να εµπλουτιστούν
οι εµπειρογνώµονες, ώστε πράγµατι να προσφέρουν και να στη-
ρίξουν το έργο της Δικαιοσύνης για να αποκτήσουµε, επιτέλους,
ένα κράτος δικαίου.

Κατά συνέπεια, µία Δικαστική Αστυνοµία η οποία θα συγκρο-
τηθεί µετά από µία εκπαίδευση η οποία στην πραγµατικότητα
είναι τύπος σεµιναρίων για εµάς δεν αποτελεί ίδρυση Δικαστικής
Αστυνοµίας, αλλά πρόκειται για ένα σώµα το οποίο πραγµατικά
έχει το όνοµα, αλλά δεν θα έχει τη χάρη της Δικαστικής Αστυνο-
µίας. Κατά συνέπεια, είµαστε υποχρεωµένοι να καταψηφίσουµε
τη συγκεκριµένη τροπολογία στον νόµο του 2022. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ)

Ταυτόχρονα, θα ήθελα να πω και να αναφέρω σχετικά µε την
τροπολογία που κατέθεσε σήµερα ο κ. Σταϊκούρας εκπροσωπών-
τας ως Υπουργός αρµόδιος στο Υπουργείο Υποδοµών και Μετα-
φορών, δυστυχώς η Κυβέρνηση εκµεταλλευόµενη αυτή την
εθνική τραγωδία, η οποία συνέβη στον σιτοβολώνα της Ελλάδος,
στη Θεσσαλία, αντί να λογοδοτήσουν οι εργολάβοι, έρχεται πάλι
να τους επιβραβεύσει µε απ’ ευθείας αναθέσεις. Το µεγάλο δυ-
στύχηµα στο ελληνικό κράτος είναι αυτοί οι εργολάβοι, Είχαµε
άλλους εθνικούς εργολάβους στο παρελθόν και τώρα έχουµε άλ-
λους εθνικούς εργολάβους. 

Και γιατί λέω ότι θα έπρεπε να λογοδοτήσουν; Να µην ξεχνάµε
ότι πριν από λίγους µήνες κατέρρευσε µία γέφυρα στην Πάτρα,
η οποία είχε κατασκευαστεί µόλις πριν από δεκαπέντε έτη, σκο-
τώθηκαν συµπολίτες µας και η κατάρρευση της γέφυρας δεν
οδήγησε σε καµία παρέµβαση του εισαγγελέα για να εξετάσει
γιατί αυτή η γέφυρα κατέρρευσε, ενώ πληρώθηκε µε χρήµατα
του Έλληνα φορολογούµενου. 

Έπειτα δεν µπορούµε να αγνοήσουµε ότι στα Τέµπη είχαµε
τον θάνατο δεκάδων συµπολιτών µας και ιδιαίτερα νέων ανθρώ-
πων εξαιτίας του ότι δεν λειτουργούσε το ηλεκτρονικό σύστηµα
διαχείρισης, ότι δεν υπήρχαν οι αντίστοιχες υποδοµές για να
είναι ασφαλές το ταξίδι µε το τρένο. 

Δεν µπορούµε να αγνοήσουµε τώρα ότι τα πολυδιαφηµισµένα
αντιπληµµυρικά έργα τα οποία έγιναν στην πατρίδα µας και ιδιαί-
τερα στη Θεσσαλία µετά την επέλαση του Ιανού πριν από λίγα
χρόνια, µόλις πριν από τρία χρόνια, αυτά κατέρρευσαν και δεν
µπόρεσαν να αντιµετωπίσουν αυτό το ακραίο καιρικό φαινόµενο.
Και αντί να υπάρξει επέµβαση του εισαγγελέα και να ψαχτούν οι
φάκελοι πώς έγινε η παραλαβή αυτών των έργων, ποιες ήταν οι
προϋποθέσεις, οι όροι που έπρεπε να έχουν για να µη διαλυθούν
εντελώς, ήρθε ο αρµόδιος Υπουργός και τι µας είπε; Ήταν τόσο
καλά αυτά τα έργα που έκαναν οι εθνικοί εργολάβοι, τα οποία εάν
δεν υπήρχαν, θα είχαµε τον κατακλυσµό του Νώε. Δηλαδή, απαλ-
λάσσουν των ευθυνών τους τους εργολάβους, τους κατασκευα-
στές, οι οποίοι αποτελούν την γάγγραινα στο ελληνικό κράτος.
Ξέρουµε πάρα πολύ καλά πώς πλουτίζουν αυτοί και δεν υπάρχουν
υποδοµές και αφού δεν υπάρχουν υποδοµές, θρηνούµε νεκρούς.

Έρχεται, λοιπόν, η Κυβέρνηση και, ναι, θέλει µε το επιχείρηµα
και µε το πρόσχηµα της ανακούφισης και της ταχείας αποκατά-
στασης των υποδοµών να δώσει και άλλα χρήµατα στους εργο-
λάβους. 

Τι θα έκανε η Ελληνική Λύση αν ήταν στην Κυβέρνηση; Θα
υποχρέωνε τους εργολάβους που έφτιαξαν αυτά τα έργα να τα
φτιάξουν ξανά µε δικές τους δαπάνες. Ούτε 1 ευρώ σε αυτούς
τους εργολάβους που παραδίδουν έργα στο δηµόσιο µε κακο-
τεχνίες και γκρεµίζονται µε το πρώτο ακραίο καιρικό φαινόµενο. 

Εµείς θέλουµε δίκαιη, ορθή, διάφανη διαχείριση του δηµοσίου
χρήµατος και για αυτό θα καταψηφίσουµε και αυτήν την τροπο-
λογία δηλώνοντας «παρών» στην τροπολογία του Υπουργείου
Υποδοµών και Μεταφορών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τα µικρό-
φωνα είναι καλά να ξέρετε. Δεν χρειάζεται να χαλάτε τη φωνή
σας. Ακούγονται πάρα πολύ καλά. Εγώ το λέω για εσάς και για
τις φωνητικές χορδές σας. 

Η κ. Κοµνηνάκα έχει τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, επιβεβαιώθηκε ότι η εισαγωγή του νοµοσχε-

δίου σήµερα στην Ολοµέλεια ήταν πραγµατικά αναντίστοιχη της
επικαιρότητας. Γι’ αυτό, βέβαια και δικαίως στην όλη συζήτηση
επικράτησε η τεράστια καταστροφή που συνεχίζει στη Θεσσαλία.
Όµως, πραγµατικά και εδώ βρεθήκατε αναντίστοιχοι. Και τι δεν
ακούσαµε κυρίως από κυβερνητικούς Βουλευτές, αλλά και από
τα κυβερνητικά έδρανα! Από µετεωρολογικές µέχρι θεολογικές
αναλύσεις ή και µυθολογικές ύστατα επιστρατεύσατε για να κρύ-
ψετε τις εγκληµατικές σας ευθύνες και τον κύριο ένοχο, να κρύ-
ψετε γιατί σταθερά το αστικό κράτος αποδεικνύεται επιλεκτικά
ανίκανο να προστατεύσει την ανθρώπινη ζωή από τα καιρικά φαι-
νόµενα που επαναλαµβάνονται πραγµατικά σαν µία κακόγουστη
θεατρική παράσταση κάθε χρόνο, αφήνοντας στο πέρασµά τους
θύµατα δεκάδες ανθρώπινες ζωές, δασικές εκτάσεις, περιουσία,
ζωικό κεφάλαιο.

Δεν έχω και τον χρόνο να αναλύσω ξανά αυτά που είπαµε και
στην αρχική µας τοποθέτηση. Και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκ-
πρόσωπος, ο Νίκος Καραθανασόπουλος, έκανε, πραγµατικά,
φύλλο και φτερό το αφήγηµα της Κυβέρνησης, τα επιχειρήµατα
που επιστρατεύετε και ανέδειξε το κοινό νήµα που ενώνει αυτές
τις καταστροφές που επαναλαµβάνονται. Είναι η πολιτική που
ακολούθησε και η σηµερινή Κυβέρνηση, ακολούθησαν και οι
προηγούµενες και η πολιτική που έχει σαν Θεό της και η ίδια η
Ευρωπαϊκή Ένωση. Είναι η πολιτική που για να προστατεύσει τα
κέρδη των επιχειρηµατικών οµίλων θυσιάζει τα αναγκαία µέτρα
προστασίας της ανθρώπινης ζωής, αφήνει αβοήθητο τον λαό
από τέτοιου είδους καταστροφές.

Πιστή εφαρµογή αυτής της πολιτικής είναι και η τροπολογία
που φέρνετε, η τροπολογία του Υπουργείου Υποδοµών, γιατί µε
αυτά τα κριτήρια επιχειρείτε και την όποια –ονοµάζετε- αποκα-
τάσταση των πληγέντων, βασικά την όποια αποκατάσταση των
υποδοµών. Και είναι πραγµατικά πρόκληση η τροπολογία, όχι
µόνο γιατί, βέβαια, τουλάχιστον τα πρώτα µέτρα που ανακοινώ-
νονται είναι ανεπαρκέστατα, αλλά στην πραγµατικότητα γιατί
στρώνει το τραπέζι για το µεγάλο φαγοπότι που θα ακολουθήσει
από τους διάφορους µεγάλους κατασκευαστικούς οµίλους. Με
αυτό στον βωµό του κέρδους θυσιάστηκε η πρόληψη και στον
ίδιο βωµό µε τα ίδια κριτήρια θυσιάζετε και την αποκατάσταση
από τις πραγµατικά τροµακτικές καταστροφές που προηγήθη-
καν.

Θα αλλάξει τελικά αυτό το κριτήριο, το κριτήριο δηλαδή της
προστασίας του επιχειρηµατικού κέρδους, στα νέα έργα που
υποτίθεται θα έρθουν να αποκαταστήσουν οι διάφοροι επιχειρη-
µατικοί όµιλοι; Σε καµµία περίπτωση! Γι’ αυτό και βέβαια θα κα-
ταψηφίσουµε την τροπολογία, παρ’ ότι µε άλλα άρθρα της, µε
επόµενα άρθρα -γιατί αυτή θεωρούµε ότι είναι µεγαλύτερης βα-
ρύτητας- δεν θα είχαµε, βέβαια, αντίρρηση ούτε µε το να δοθούν
συγκεκριµένες αποζηµιώσεις για τα κλιµάκια ελέγχου και λοιπά,
πολύ περισσότερο δεν έχουµε αντίρρηση µε το να αποκαταστα-
θούν χωρίς επιπλέον επιβάρυνση τα ηλεκτρικά δίκτυα –αλίµονο!-
γιατί το θεωρούµε αυτονόητο ότι θα πρέπει να µην πληρώσουν
οι άνθρωποι για την αποκατάσταση της ηλεκτροδότησης της πε-
ριοχής και αυτή πρέπει να γίνει ταχύτατα. Και δεν είναι το µόνο,
βέβαια, έχουµε πει αναλυτικά τη σειρά µέτρων που πρέπει να
ακολουθηθούν.

Βέβαια, τώρα τι να πω; Και για τον Υµηττό, φυσικά, το µείζον
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είναι η προστασία του Υµηττού. Θεµιτή η παράταση της αναστο-
λής, αλλά κάποια στιγµή πρέπει και αυτό να λυθεί οριστικά.

Θα πω µία κουβέντα για την τροπολογία του ΠΑΣΟΚ. Βέβαια,
ανακοίνωσε ο Υπουργός ότι δεν πρόκειται να την κάνει δεκτή.
Όµως, δεν είναι ούτε η πρώτη ούτε η τελευταία προσπάθεια που
γίνεται πραγµατικά µε ad hoc νοµοθετικές ρυθµίσεις -έκανε και
η Κυβέρνηση, κάνετε και εσείς- να µπει φραγµός στη δράση των
ναζιστικών εγκληµατικών µορφωµάτων. Έχουµε κατ’ επανάληψη
πει και όταν η Κυβέρνηση έφερνε τις ανάλογες ρυθµίσεις, ότι
µπλόκο στον φασισµό και στα διάφορα αποκρουστικά µορφώ-
µατα µπορεί να βάλει µόνο το ίδιο το εργατικό λαϊκό κίνηµα µε
τη δράση του, µην αφήνοντάς τους πραγµατικά χώρο και λόγο
ύπαρξης.

Γιατί, βεβαίως, αυτές οι ρυθµίσεις όχι µόνο τελικά αποδει-
κνύονται αναποτελεσµατικές, αλλά στο όνοµα της αντιµετώπισης
ενός υπαρκτού προβλήµατος -που γεννήθηκε, όµως, µε την προ-
κλητική ανοχή του ίδιου του συστήµατος, αν όχι το χάιδεµα
αυτών των µορφωµάτων και από διάφορα κόµµατα, γεννήθηκε,
αν θέλετε, από το γεγονός ότι τόσα χρόνια µετά ακόµα εκκρεµεί
η τελεσίδικη καταδίκη των εγκληµατιών της Χρυσής Αυγής- στο
όνοµα της αντιµετώπισης αυτών των µορφωµάτων δεν µπορεί να
γίνουν ανεκτές επικίνδυνες ρυθµίσεις που ανοίγουν κερκόπορτες
για να χτυπηθεί το ίδιο το εργατικό λαϊκό κίνηµα µε την επίκληση
του γνωστού «τροµονόµου».

Και σε αυτή την τροπολογία επικαλείστε το άρθρο 187Α που
αξιοποιείται από µία σειρά χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης για
να ποινικοποιούνται και να στοχοποιούνται µορφές δράσης του
εργατικού κινήµατος, ακόµη και η ίδια η ριζοσπαστική σκέψη σε
πολλές περιπτώσεις.

Και για αυτόν τον λόγο, βέβαια, δεν θα µπορούσαµε όσο πα-
ραµένει αυτή η διάταξη, η επίκληση αυτού του «τροµονόµου»,
να στηρίξουµε µία τέτοια τροπολογία και επισηµαίνουµε τον κίν-
δυνο ότι βάζοντας µπροστά το άρθρο 187Α ξηλώνονται µία σειρά
προστατευτικές ρυθµίσεις για τον κατηγορούµενο. Και βλέπουµε
ήδη από τα πρώιµα στάδια της άσκησης της ποινικής δίωξης,
χωρίς καν να υπάρξει παραποµπή στο ακροατήριο, αποφάσεις
και λοιπά, να επιβάλλονται τέτοιου είδους µέτρα. Λέµε πώς αυτό
τέλος πάντων ανοίγει επικίνδυνους δρόµους και για άλλου εί-
δους διατάξεις.

Και τέλος, για την τροπολογία του ΣΥΡΙΖΑ, φυσικά και δεν θα
είχαµε καµία αντίρρηση να αρθεί η προκλητική ασυλία των τρα-
πεζικών στελεχών. Είχαµε εξάλλου ασκήσει σφοδρή κριτική και
στην Κυβέρνηση, όταν έρχονταν αυτού του είδους οι τροποποι-
ήσεις του Ποινικού Κώδικα. Όµως, κατά τη γνώµη µας, δεν παύει
το ενδιαφέρον σας να αποδεικνύεται υποκριτικό και να γίνεται
για αντιπολιτευτικούς λόγους, όταν αντίστοιχες ρυθµίσεις ασυ-
λίας των τραπεζικών στελεχών είχαν ψηφιστεί και µε προηγού-
µενους νόµους και από την προηγούµενη κυβέρνηση.

Επιτέλους, κάποια στιγµή πρέπει να σταµατήσει αυτό το χαϊ-
δολόγηµα και καλώς να έρθουν και θα τις ψηφίσουµε, βέβαια,
αν έρθουν, αυτού του είδους οι ρυθµίσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ορίστε,
κυρία Γιαννακοπούλου, έχετε τον λόγο. Μπορείτε και από τη
θέση σας να µιλήσετε, αν θέλετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-
εδρε, τοποθετήθηκα αναλυτικότατα για την ουσία του νοµοσχε-
δίου και το πρωί, για τις δε τροπολογίες τοποθετήθηκε αναλυτικά
και εξέφρασε ποια είναι η θέση του ΠΑΣΟΚ ο Κοινοβουλευτικός
µας Εκπρόσωπος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Ξαν-
θόπουλε, θέλετε να µιλήσετε και εσείς από τη θέση σας;

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριοι Υπουργοί, θα ξεκινήσω κατ’ αρχάς από το σώµα του νο-
µοθετήµατος. Επικαλούµαι την Επιστηµονική Υπηρεσία της Βου-
λής, η οποία στο άρθρο 7 -και δεν ξέρω πώς διέλαθε της
προσοχής σας- κάνει µία ρητή αναφορά στην απόφαση του Συµ-
βουλίου της Επικρατείας -της ολοµέλειας µάλιστα- του 2021, µε
την οποία κρίθηκε ότι η διάκριση σε βάρος των γυναικών προκα-
λείται ακόµη και µε τη διάταξη του άρθρου τάδε υπουργικής
απόφασης, η οποία ορίζει ως αναγκαίο προσόν για την κατάταξη

δόκιµων λιµενοφυλάκων ελάχιστο ανάστηµα για τους µεν άνδρες
υποψηφίους 1,70 µέτρα, για δε τις γυναίκες υποψήφιες 1,65
µέτρα, υπό την έννοια του αποκλεισµού γυναικών σε πολύ µεγα-
λύτερο ποσοστό σε σχέση µε τους άνδρες. Είναι απόφαση της
ολοµέλειας του Συµβουλίου της Επικρατείας, είναι στην έκθεση
της Επιστηµονικής Υπηρεσίας της Βουλής και αυτό επιρρωνύει,
ενισχύει την κριτική που έχουµε ασκήσει εµείς για τη συγκεκρι-
µένη διάταξη, τόσο εµείς, βεβαίως, όσο και άλλα κόµµατα.

Τώρα, σε σχέση µε την τοποθέτηση του κυρίου Υπουργού
ακροθιγώς και πολύ γρήγορα θα ήθελα να πω το εξής:

Κύριε Υπουργέ, κατορθώσατε και βάλατε σε µία φράση τον
Ελευθέριο Βενιζέλο, τον Κωνσταντίνο Καραµανλή και τον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη. Καταλαβαίνω ότι το «και» συνδέει όµοια πράγ-
µατα, αλλά εν πάση περιπτώσει η αρχή της διάκρισης και της
µετριοπάθειας πρέπει να βασιλεύει σε αυτή την Αίθουσα.

Σε ό,τι αφορά την τροπολογία µας, µας εγκαλέσατε βεβαίως
γιατί εµείς καθιερώσαµε, ψηφίσαµε την ασυλία των στελεχών του
υπερταµείου υποδυόµενος πως αγνοείτε ότι αυτό έγινε µέσα σε
συνθήκες ασφυκτικής µνηµονιακής εποπτείας, µέσα σε ένα µνη-
µόνιο στο οποίο βεβαίως κάποιοι άλλοι οδήγησαν τη χώρα και ο
ΣΥΡΙΖΑ µε τις θυσίες του ελληνικού λαού κατόρθωσε και έβγαλε
τη χώρα από τα µνηµόνια. Όµως, εν πάση περιπτώσει «ο γέγονε,
γέγονε». 

Σήµερα αυτό που εγώ αντιλαµβάνοµαι είναι ότι η Νέα Δηµο-
κρατία έχει περίπου τεσσεράµισι χρόνια και κάτι που κυβερνά.
Εάν, λοιπόν, διαφωνεί µε αυτές τις διατάξεις, µπορεί κάλλιστα
να τις τροποποιήσει. Και είναι επιχείρηµα υπέρ των δικών µας
απόψεων, διότι εµείς λέµε ότι µέσα σε ασφυκτικές συνθήκες µνη-
µονιακής εποπτείας αναγκαστήκαµε και νοµοθετήσαµε τέτοιου
είδους ρυθµίσεις. Εσάς ποιος σας πίεσε για να καθιερώσετε την
ασυλία των τραπεζικών στελεχών;

Και επειδή είπατε ότι ο κ. Μαρινάκης µίλησε για πάγιες και
διαρκείς απόψεις του κ. Φλωρίδη, έχω εδώ ένα δηµοσίευµα από
την εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ», η οποία τουλάχιστον δεν διάκειται δυ-
σµενώς προς την Κυβέρνηση, που λέει ευθέως ότι εξέφρασε τις
προσωπικές του απόψεις, όπως εµείς το προσδιορίσαµε και όχι
όπως το προσδιορίσατε εσείς.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Η δήλωση
είναι καταγεγραµµένη, κύριε συνάδελφε. Αυτά είναι τα δηµοσι-
εύµατα. 

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Πολύ ωραία. Αυτό λέω. Εγώ το
ενισχύω, γιατί το είπα, κύριε Υπουργέ. Με αυτή την έννοια το
λέω. Εδώ το λέει, από εδώ το παίρνω -δεν είµαι αυτήκοος µάρτυς
των όσων είπε ο κ. Μαρινάκης- και αυτό σας λέω. 

Εν πάση περιπτώσει, εγώ κρατώ ότι βλέπετε σε µία ενδεχό-
µενη τροποποίηση διατάξεων του Ποινικού Κώδικα να φέρετε και
µία τέτοια διάταξη η οποία θα το αντιµετωπίσει και είναι και σύµ-
φωνη µάλιστα µε τις πάγιες και διαρκείς σας απόψεις. Και αυτό,
κατά την άποψή µου, είναι χρήσιµο και το περιµένουµε βεβαίως
για να δούµε και να τοποθετηθούµε αναλόγως.

Και εδώ θα ήθελα να πω κάτι για να το κλείσω, γιατί τουλάχιστον
µεταξύ µας µπορούµε να συνεννοούµαστε. Όλη την προηγούµενη
περίοδο επανέρχεται αυτή η φηµολογία και η συζήτηση περί των
κωδίκων που ψήφισε ο ΣΥΡΙΖΑ και αφορά τον Κώδικα Ποινικής Δι-
κονοµίας και τον Ποινικό Κώδικα. Τόσο εσείς όσο και εγώ ξέρουµε
ότι αυτό είναι ένα προϊόν µιας υπερδεκαετούς προσπάθειας µιας
νοµοπαρασκευαστικής επιτροπής, την οποία κοσµούσαν δάσκαλοί
µας, φίλοι µας, άνθρωποι ανεπίληπτου ήθους και επιστηµονικής
κατάρτισης. Δεν είναι σωστό, λοιπόν, όλη αυτή η προσπάθεια να
αναφέρεται ως «κώδικες του ΣΥΡΙΖΑ». Είναι προσπάθεια, αποτέ-
λεσµα της νοµοπαρασκευαστικής επιτροπής. Εµείς βεβαίως
έχουµε την πολιτική ευθύνη, γιατί την υιοθετήσαµε, αλλά ξέρετε
πάρα πολύ καλά ότι όπως ήρθαν οι διατάξεις, έτσι ψηφίστηκαν.
Εποµένως, µη µειώνετε αυτό το εξαιρετικό νοµοθέτηµα προσαρ-
µόζοντάς το στην πολιτική συγκυρία και θεωρώντάς το ως «Ποινι-
κούς Κώδικες του ΣΥΡΙΖΑ».

Τέλος, σε ό,τι αφορά τις τροπολογίες που καταθέσατε εσείς,
στην προτεινόµενη από τον κ. Σταϊκούρα στο άρθρο 1 µε την
αθρόα και άνευ όρων ανάθεση είµαστε σαφώς αντίθετοι. Συµ-
φωνούµε, βεβαίως, µε το άρθρο 2 για την αποζηµίωση των επι-
τροπών και για την κάλυψη των εξόδων, αλλά όπως έρχονται
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αυτές οι τροπολογίες µε διατάξεις τις οποίες δεν µπορούµε να
ψηφίσουµε επιµέρους, ψηφίζουµε «παρών», όπως και στην άλλη
τροπολογία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μου κάνει κι εδώ εντύπωση, κύριε Υπουργέ, ότι ακολουθείτε
πάλι µία διαδικασία -ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- κατά την
οποία και η επόµενη τροπολογία µιλάει για την επιµόρφωση των
µελών του Συµβουλίου Επιθεώρησης και για αντικατάσταση του
άρθρου 99 του Κώδικα Οργανισµού Δικαστηρίων. Πέρυσι τον ψη-
φίσαµε αυτόν! Έχουµε, δηλαδή, έναν νόµο τον οποίο τροποποι-
ούµε τώρα, τον οποίο ψηφίσαµε πέρυσι και µας φέρνετε και µία
τροπολογία για έναν νόµο που συζητήσαµε πάλι πέρυσι. Με την
έννοια αυτή, λοιπόν, και για λόγους αρχής ψηφίζουµε «παρών»
και σε αυτή την τροπολογία. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ορίστε,

κύριε Κούβελα, έχετε τον λόγο και κλείνουµε µε εσάς. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί,

κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι εύλογο η πρωτοφανής κατα-
στροφή η οποία συνέβη και συνεχίζεται να συµβαίνει στη Θεσ-
σαλία να απασχολεί πολύ τις εργασίες της σηµερινής
Ολοµέλειας και να κερδίζει µεγάλο, ίσως και το µεγαλύτερο
τµήµα, της διάρκειάς της. Όµως, αυτό είναι λογικό. Η σκέψη και
η καρδιά µας συνεχίζει να βρίσκεται κοντά στους ανθρώπους οι
οποίοι βιώνουν αυτή την καταστροφή και υποφέρουν από τις συ-
νέπειές της, αλλά και στους ανθρώπους οι οποίοι συνεχίζουν να
εργάζονται καθηµερινά και κάθε νύχτα για να µειώσουν, να πε-
ριορίσουν αυτές τις δραµατικές, τις τραγικές συνέπειες. 

Θα µπορούσε κανείς να ασκήσει οποιαδήποτε κριτική, καλό-
πιστη πάντα βέβαια, για την κατάσταση των υποδοµών, για την
προετοιµασία των υπηρεσιών και για τον σχεδιασµό που προηγή-
θηκε. Όµως, δεν µπορεί να µην αναγνωρίσει αντανακλαστικά
στον Πρωθυπουργό και στους αρµόδιους Υπουργούς, οι οποίοι
βρίσκονται καθηµερινά στο πεδίο της καταστροφής, ενηµερώ-
νουν τους πολίτες και συντονίζουν τις επιχειρήσεις σε όλα τα
αναγκαία επίπεδα για να περιοριστούν οι συνέπειες της κατα-
στροφής σε όλους τους τοµείς και έχουν θέσει ήδη σε εφαρµογή
τα πρώτα µέτρα ανακούφισης. Και στο σηµείο αυτό, θα ήθελα
να επισηµάνω ότι πρόκειται για τα πρώτα µέτρα ανακούφισης,
καθώς στη συνέχεια θα ακολουθήσουν και πολλά άλλα. Θα ακο-
λουθήσει ο σχεδιασµός για την ανασυγκρότηση και τελικά, βέ-
βαια, η προσπάθεια για την επαναφορά σε µία κανονικότητα της
περιφέρειας που είναι κοµβικής σηµασίας για τη χώρα. Γι’ αυτό
και ήταν κορυφαίας σηµασίας η επίσκεψη του Πρωθυπουργού
στο Στρασβούργο και τα αποτελέσµατα αυτής, οι επαφές µε την
ηγεσία της ευρωπαϊκής Επιτροπής και η κατάληξη να πετύχουµε
να κινητοποιήσουµε την ευρωπαϊκή αλληλεγγύη και να συµφω-
νηθεί η µόχλευση ποσού 2 δισεκατοµµυρίων 250 εκατοµµυρίων
για τις ανάγκες που έχουν προκύψει από τη θεοµηνία και τις

ανάγκες αντιµετώπισής της και, βέβαια, αυτό να γίνει µε αµεσό-
τητα και ευελιξία, πράγµα που είναι πολύ σηµαντικό για την εκτα-
µίευση και τη λειτουργικότητα αυτών των σηµαντικών ποσών.

Όσον αφορά το σχέδιο νόµου το οποίο συζητούµε και του
οποίου η συζήτηση ολοκληρώνεται σε λίγο, θα έλεγα ότι η Διαρ-
κής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας Τάξης και Δικαιο-
σύνης ξεκίνησε τις εργασίες της Κοινοβουλευτικής Περιόδου µε
το δεξί. Η συζήτηση που προηγήθηκε στις συνεδριάσεις της επι-
τροπής ήταν εποικοδοµητική, έγινε σε καλό κλίµα και τηρώντας
τις προβλέψεις του Κανονισµού µε την παρουσία τόσο του
Υπουργού όσο και του αρµόδιου Υφυπουργού, της πολιτικής
ηγεσίας δηλαδή του Υπουργείου που εισηγούνταν το σχέδιο
νόµου. Το αποτέλεσµα, λοιπόν, αυτής της πολύ οµαλής και απο-
δοτικής λειτουργίας των συνεδριάσεων ήταν πως προτάσεις που
κρίθηκε ότι συµβάλλουν ουσιαστικά στον επιδιωκόµενο µε τη νο-
µοθετική πρωτοβουλία στόχο και σκοπό έγιναν αποδεκτές στη
συντριπτική τους πλειοψηφία από την ηγεσία του Υπουργείου Δι-
καιοσύνης και ήρθαν σήµερα στο ξεκίνηµα της συζήτησης ως νο-
µοτεχνικές βελτιώσεις, ενώ στην πορεία της συζήτησης είχαµε,
αν θέλετε, και µία επιπλέον σηµαντική προσθήκη, την αύξηση του
αριθµού των οργανικών θέσεων των στελεχών της Δικαστικής
Αστυνοµίας. Δεν υπάρχει αµφιβολία πως πρόκειται για µία ανα-
γκαία νοµοθετική πρωτοβουλία για τον επιδιωκόµενο στόχο επι-
τάχυνσης της απονοµής της δικαιοσύνης στη χώρα.

Σας καλώ να υπερψηφίσουµε το σχέδιο νόµου και τις υπουρ-
γικές τροπολογίες, όπως αυτές προτείνονται.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κηρύσσε-

ται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής και των άρθρων, του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης: «Επιτάχυνση δια-
δικασιών στελέχωσης και λειτουργίας Δικαστικής Αστυνοµίας -
Τροποποιήσεις ν.4963/2022 άλλες ρυθµίσεις του Υπουργείου Δι-
καιοσύνης και λοιπές επείγουσες διατάξεις».

Προχωρούµε στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων, των
τροπολογιών και του συνόλου και η ψήφισή τους θα γίνει χωρι-
στά. 

Θέλω να επισηµάνω ότι η ψηφοφορία περιλαµβάνει την αρχή
του νοµοσχεδίου, είκοσι δύο άρθρα, δύο τροπολογίες, το ακρο-
τελεύτιο άρθρο, καθώς και το σύνολο του νοµοσχεδίου. 

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρακαλώ

να κλείσει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.
(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Οι θέσεις

των κοµµάτων, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλε-
κτρονικό σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής
συνεδρίασης και έχουν ως εξής:
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Επιτάχυνση διαδικασιών στελέχωσης και λειτουργίας Δικα-
στικής Αστυνοµίας - Τροποποιήσεις ν.4963/2022 άλλες ρυθµί-

σεις του Υπουργείου Δικαιοσύνης και λοιπές επείγουσες
διατάξεις

Επί της αρχής     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΠΡΝ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Άρθρο 1 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI

ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΝΙΚΗ: OXI

ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
Άρθρο 2 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Άρθρο 3 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΠΡΝ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: OXI

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: OXI

Άρθρο 4 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI

ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΝΙΚΗ: OXI

ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: OXI
Άρθρο 5 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: OXI

ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: OXI

Άρθρο 6 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: OXI

Άρθρο 7 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: OXI
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΠΡΝ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI

ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΝΙΚΗ: OXI

ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: OXI
Άρθρο 8 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΠΡΝ

ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Άρθρο 9 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI

ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΝΙΚΗ: OXI

ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
Άρθρο 10 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: OXI
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Άρθρο 11 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Άρθρο 12 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI

ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΝΙΚΗ: OXI

ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
Άρθρο 13 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
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Άρθρο 14 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI

ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΝΙΚΗ: OXI

ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
Άρθρο 15 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Άρθρο 16 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Άρθρο 17 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI

ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΝΙΚΗ: OXI

ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
Άρθρο 18 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Άρθρο 19 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: OXI

Άρθρο 20 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Άρθρο 21 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI

ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΝΙΚΗ: OXI

ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
Άρθρο 22 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: ΠΡΝ

ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Υπ. Τροπ. 12/3 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΠΡΝ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Υπ. Τροπ. 13/4 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΠΡΝ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΠΡΝ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI

ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΝΙΚΗ: OXI

ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
Ακροτελεύτιο άρθρο όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΠΡΝ

ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Επί του συνόλου     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΠΡΝ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεπώς
το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης: «Επιτάχυνση δια-
δικασιών στελέχωσης και λειτουργίας Δικαστικής Αστυνοµίας -
Τροποποιήσεις ν.4963/2022 - Άλλες ρυθµίσεις του Υπουργείου
Δικαιοσύνης και λοιπές επείγουσες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και
του συνόλου και έχει ως εξής:

«Επιτάχυνση διαδικασιών στελέχωσης και λειτουργίας Δικα-
στικής Αστυνοµίας - Τροποποιήσεις ν. 4963/2022 - Άλλες ρυθ-
µίσεις του Υπουργείου Δικαιοσύνης και λοιπές επείγουσες
διατάξεις

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
ΜΕΡΟΣ ΠΡΩΤΟ: ΕΠΙΤΑΧΥΝΣΗ ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΩΝ ΣΤΕΛΕΧΩΣΗΣ

ΚΑΙ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ ΔΙΚΑΣΤΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ
Άρθρο 1 Σκοπός
Άρθρο 2 Αντικείµενο
Άρθρο 3 Προϊστάµενος υπηρεσίας Δικαστικής Αστυνοµίας -

Αρµοδιότητες εισαγγελέα - Τροποποίηση παρ. 3, 4 και 5 άρθρου
3 ν. 4963/2022

Άρθρο 4 Αρµοδιότητες Διεύθυνσης Δικαστικής Αστυνοµίας και
περιφερειακών υπηρεσιών - Τροποποίηση παρ. 1 και 2 άρθρου
4 ν. 4963/2022

Άρθρο 5 Στελέχωση και εγγυήσεις του προσωπικού της Δικα-
στικής Αστυνοµίας - Τροποποίηση άρθρου 5  ν. 4963/2022

Άρθρο 6 Ηλικία διορισµού - Τροποποίηση άρθρου 7         ν.
4963/2022

Άρθρο 7 Απαγόρευση δερµατοστιξίας - Τροποποίηση άρθρου
10 ν. 4963/2022

Άρθρο 8 Σύσταση περιφερειακών υπηρεσιών Δικαστικής Αστυ-
νοµίας και κατανοµή οργανικών θέσεων - Προσθήκη άρθρου 16Α
στον ν. 4963/2022

Άρθρο 9 Τυπικά προσόντα προσωπικού Δικαστικής        Αστυ-
νοµίας - Αντικατάσταση άρθρου 19 ν. 4963/2022

Άρθρο 10 Διαδικασία πρόσληψης του προσωπικού του αστυ-
νοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - Αντικατάσταση άρ-
θρου 20 ν. 4963/2022

Άρθρο 11 Προκήρυξη πλήρωσης θέσεων του προσωπικού του
αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - Αντικατάσταση
άρθρου 21 ν. 4963/2022

Άρθρο 12 Υποβολή αιτήσεων συµµετοχής για την πλήρωση θέ-
σεων προσωπικού του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυ-
νοµίας - Αντικατάσταση άρθρου 22            ν. 4963/2022

Άρθρο 13 Επιτροπές διαγωνισµού επιλογής προσωπικού του
αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - Αντικατάσταση
άρθρου 23 ν. 4963/2022

Άρθρο 14 Υποβολή δικαιολογητικών υποψήφιων για τον αστυ-
νοµικό τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας -          Πίνακες κατάτα-
ξης - Αντικατάσταση άρθρου 24   ν. 4963/2022

Άρθρο 15 Ενστάσεις κατά των προσωρινών πινάκων κατάτα-
ξης και απορριπτέων - Οριστικοί πίνακες κατάταξης υποψηφίων
για τον αστυνοµικό τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - Αντικα-
τάσταση άρθρου 25   ν. 4963/2022

Άρθρο 16 Υγειονοµικές εξετάσεις - Ψυχοτεχνικές και αθλητι-
κές δοκιµασίες του προσωπικού του αστυνοµικού τοµέα της Δι-
καστικής Αστυνοµίας - Αντικατάσταση άρθρου 26 ν. 4963/2022

Άρθρο 17 Διορισµός επιλεγοµένων για την πλήρωση των θέ-
σεων του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής   Αστυνοµίας - Αν-
τικατάσταση άρθρου 27 ν. 4963/2022

Άρθρο 18 Μετατάξεις - Μετακινήσεις προσωπικού Δικαστικής
Αστυνοµίας - Αντικατάσταση άρθρου 38  ν. 4963/2022

Άρθρο 19 Εξουσιοδοτικές διατάξεις - Τροποποίηση άρθρου
59 ν. 4963/2022

Άρθρο 20 Μεταβατικές διατάξεις - Αντικατάσταση άρθρου 60
ν. 4963/2022

Άρθρο 21 Καταργούµενες διατάξεις
ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
ΜΕΡΟΣ ΠΡΩΤΟ: ΕΠΙΤΑΧΥΝΣΗ ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΩΝ ΣΤΕΛΕΧΩΣΗΣ

ΚΑΙ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ ΔΙΚΑΣΤΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ

Άρθρο 1 Σκοπός
Άρθρο 2 Αντικείµενο
Άρθρο 3 Προϊστάµενος υπηρεσίας Δικαστικής Αστυνοµίας -

Αρµοδιότητες εισαγγελέα - Τροποποίηση παρ. 3, 4 και 5 άρθρου
3 ν. 4963/2022

Άρθρο 4 Αρµοδιότητες Διεύθυνσης Δικαστικής Αστυνοµίας και
περιφερειακών υπηρεσιών - Τροποποίηση παρ. 1 και 2 άρθρου
4 ν. 4963/2022

Άρθρο 5 Στελέχωση και εγγυήσεις του προσωπικού της Δικα-
στικής Αστυνοµίας - Τροποποίηση άρθρου 5           ν. 4963/2022

Άρθρο 6 Ηλικία διορισµού - Τροποποίηση άρθρου 7         ν.
4963/2022

Άρθρο 7 Απαγόρευση δερµατοστιξίας - Τροποποίηση άρθρου
10 ν. 4963/2022

Άρθρο 8 Σύσταση περιφερειακών υπηρεσιών Δικαστικής Αστυ-
νοµίας και κατανοµή οργανικών θέσεων - Προσθήκη άρθρου 16Α
στον ν. 4963/2022

Άρθρο 9 Τυπικά προσόντα προσωπικού Δικαστικής        Αστυ-
νοµίας - Αντικατάσταση άρθρου 19 ν. 4963/2022

Άρθρο 10 Διαδικασία πρόσληψης του προσωπικού του αστυ-
νοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - Αντικατάσταση άρ-
θρου 20 ν. 4963/2022

Άρθρο 11 Προκήρυξη πλήρωσης θέσεων του προσωπικού του
αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - Αντικατάσταση
άρθρου 21 ν. 4963/2022

Άρθρο 12 Υποβολή αιτήσεων συµµετοχής για την πλήρωση θέ-
σεων προσωπικού του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυ-
νοµίας - Αντικατάσταση άρθρου 22            ν. 4963/2022

Άρθρο 13 Επιτροπές διαγωνισµού επιλογής προσωπικού του
αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - Αντικατάσταση
άρθρου 23 ν. 4963/2022

Άρθρο 14 Υποβολή δικαιολογητικών υποψήφιων για τον αστυ-
νοµικό τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας -          Πίνακες κατάτα-
ξης - Αντικατάσταση άρθρου 24                    ν. 4963/2022

Άρθρο 15 Ενστάσεις κατά των προσωρινών πινάκων κατάτα-
ξης και απορριπτέων - Οριστικοί πίνακες κατάταξης υποψηφίων
για τον αστυνοµικό τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - Αντικα-
τάσταση άρθρου 25   ν. 4963/2022

Άρθρο 16 Υγειονοµικές εξετάσεις - Ψυχοτεχνικές και αθλητι-
κές δοκιµασίες του προσωπικού του αστυνοµικού τοµέα της Δι-
καστικής Αστυνοµίας - Αντικατάσταση άρθρου 26 ν. 4963/2022

Άρθρο 17 Διορισµός επιλεγοµένων για την πλήρωση των θέ-
σεων του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής  Αστυνοµίας - Αντι-
κατάσταση άρθρου 27 ν. 4963/2022

Άρθρο 18 Μετατάξεις - Μετακινήσεις προσωπικού Δικαστικής
Αστυνοµίας - Αντικατάσταση άρθρου 38   ν. 4963/2022

Άρθρο 19 Εξουσιοδοτικές διατάξεις - Τροποποίηση άρθρου
59 ν. 4963/2022

Άρθρο 20 Μεταβατικές διατάξεις - Αντικατάσταση άρθρου 60
ν. 4963/2022

Άρθρο 21 Καταργούµενες διατάξεις
ΜΕΡΟΣ ΔΕΥΤΕΡΟ: ΛΟΙΠΕΣ ΡΥΘΜΙΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟΥ ΔΙΚΑΙΟ-

ΣΥΝΗΣ
Άρθρο 22 Καθορισµός διαδικασιών εκκαθάρισης και είσπρα-

ξης της αποζηµίωσης των δικαιούχων της νοµικής βοήθειας
µέσω διαδικτυακής εφαρµογής της Ενιαίας Ψηφιακής Πύλης της
Δηµόσιας Διοίκησης - Τροποποίηση παρ. 2 άρθρου 14 ν.
3226/2004

Άρθρο 23 Επιµόρφωση µελών των Συµβουλίων Επιθεώρησης
και των επιθεωρητών - Αντικατάσταση άρθρου 99 Κώδικα Οργα-
νισµού Δικαστηρίων και Κατάστασης Δικαστικών Λειτουργών

Άρθρο 24 Επιτροπή Στρατηγικού Σχεδιασµού Υπουργείου Δι-
καιοσύνης

ΜΕΡΟΣ ΤΡΙΤΟ: ΛΟΙΠΕΣ ΕΠΕΙΓΟΥΣΕΣ ΡΥΘΜΙΣΕΙΣ ΤΩΝ
ΥΠΟΥΡΓΕΙΩΝ ΥΠΟΔΟΜΩΝ ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ  ΚΛΙΜΑΤΙΚΗΣ
ΚΡΙΣΗΣ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ ΚΑΙ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ ΚΑΙ
ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ 

Άρθρο 25 Διαδικασίες κατεπείγουσας εκτέλεσης έργων σε κα-
ταστάσεις έκτακτης ανάγκης πολιτικής προστασίας

Άρθρο 26 Αποζηµίωση επιτροπών, κλιµακίων αυτοψίας και
οµάδων συντονισµού για φυσικές καταστροφές - Τροποποίηση

2982 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



άρθρου 18 ν. 4797/2021
Άρθρο 27 Κάλυψη των εξόδων έκτακτου ελέγχου ηλεκτρικών

εγκαταστάσεων και έκδοσης υπεύθυνης δήλωσης αδειούχου
ηλεκτρολόγου εγκαταστάτη για τους πληγέντες από τις πληµµύ-
ρες - Προσθήκη παρ. 4A στο άρθρο 36 του ν. 4508/2017

Άρθρο 28 Παράταση αναστολής οικοδοµικών εργασιών στον
Υµηττό

ΜΕΡΟΣ  ΤΕΤΑΡΤΟ : ΕΝΑΡΞΗ ΙΣΧΥΟΣ
Άρθρο 29 Έναρξη ισχύος

ΜΕΡΟΣ ΠΡΩΤΟ
ΕΠΙΤΑΧΥΝΣΗ ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΩΝ ΣΤΕΛΕΧΩΣΗΣ 

ΚΑΙ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ ΔΙΚΑΣΤΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ

Άρθρο 1
Σκοπός

Σκοπός του παρόντος είναι η επιτάχυνση της διαδικασίας στε-
λέχωσης της «Υπηρεσίας Δικαστικής Αστυνοµίας» (Δικαστική
Αστυνοµία) του άρθρου 3 του  ν. 4963/2022 (Α’ 149), προς δια-
σφάλιση της άµεσης, πλήρους και αποτελεσµατικής λειτουργίας
της.

Άρθρο 2
Αντικείµενο

Αντικείµενο του παρόντος είναι:
α) η συγκεκριµενοποίηση της διαδικασίας στελέχωσης και λει-

τουργίας της Δικαστικής Αστυνοµίας,
β) η εξειδίκευση των προσόντων διορισµού του προσωπικού του

αστυνοµικού και του πολιτικού τοµέα της δικαστικής αστυνοµίας
και

γ) η σύσταση των περιφερειακών υπηρεσιών Δικαστικής Αστυ-
νοµίας σε επίπεδο Τµήµατος πολιτικού και αστυνοµικού τοµέα. 

Άρθρο 3
Προϊστάµενος υπηρεσίας Δικαστικής Αστυνοµίας - 

Αρµοδιότητες εισαγγελέα - Τροποποίηση 
παρ. 3, 4 και 5 άρθρου 3 ν. 4963/2022

Στο άρθρο 3 του ν. 4963/2022 (Α’ 149) επέρχονται οι εξής αλ-
λαγές: α)  στην παρ. 3, αα) στο πρώτο εδάφιο µετά από τη λέξη
«λειτουργός» προστίθεται η φράση «, ο οποίος έχει αφυπηρετήσει
τουλάχιστον δύο (2) χρόνια πριν από την έκδοση της δηµόσιας
πρόσκλησης του τρίτου εδαφίου,», αβ) προστίθεται νέο δεύτερο
εδάφιο, β) στην περ. α’ της παρ. 4 η λέξη «προΐσταται» αντικαθί-
σταται από τη φράση «ασκεί τη διεύθυνση» και αντικαθίσταται το
δεύτερο εδάφιο, γ) στην παρ. 5 η λέξη «προΐσταται» αντικαθίστα-
ται από τις λέξεις «ασκούν τη διεύθυνση» και οι παρ 3,4 και 5 δια-
µορφώνονται ως εξής:

«3. Της Διεύθυνσης Δικαστικής Αστυνοµίας προΐσταται συντα-
ξιούχος ανώτατος ή ανώτερος δικαστικός λειτουργός, ο οποίος
έχει αφυπηρετήσει τουλάχιστον δύο (2) χρόνια πριν από την έκ-
δοση της δηµόσιας πρόσκλησης του τρίτου εδαφίου. Ο συνταξι-
ούχος ανώτατος ή ανώτερος δικαστικός λειτουργός προΐσταται
του συνόλου της υπηρεσίας της παρ. 1. Για την επιλογή του Διευ-
θυντή της Δικαστικής Αστυνοµίας δηµοσιεύεται από τον Υπουργό
Δικαιοσύνης, δηµόσια πρόσκληση υποβολής αιτήσεων εκδήλωσης
ενδιαφέροντος (υποψηφιότητας) από τους ενδιαφερόµενους. Η
πρόσκληση δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και
αναρτάται στην ιστοσελίδα του Υπουργείου Δικαιοσύνης. Οι αιτή-
σεις υποβάλλονται στο Υπουργείο Δικαιοσύνης, εντός είκοσι (20)
ηµερών από τη δηµοσίευση της πρόσκλησης, µαζί µε τα δικαιο-
λογητικά που ορίζονται σε αυτή. Κατάλογος των υποψηφίων υπο-
βάλλεται στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, εντός δέκα (10)
ηµερών από τη λήξη της προθεσµίας εκδήλωσης ενδιαφέροντος,
µε µέριµνα του Υπουργού Δικαιοσύνης. Ο Διευθυντής της Δικα-
στικής Αστυνοµίας διορίζεται µε απόφαση του Υπουργού Δικαιο-
σύνης, η οποία εκδίδεται ύστερα από γνώµη της Επιτροπής
Θεσµών και Διαφάνειας της Βουλής, που παρέχεται σύµφωνα µε
όσα προβλέπονται στον Κανονισµό της Βουλής, για θητεία τριών

(3) ετών που µπορεί να ανανεωθεί άπαξ.
4. Ο εισαγγελικός λειτουργός που διευθύνει την εισαγγελία: α)

ασκεί τη διεύθυνση των αντίστοιχων περιφερειακών υπηρεσιών
της Δικαστικής Αστυνοµίας πολιτικού και αστυνοµικού τοµέα, β)
εποπτεύει το έργο τους και γ) δίνει τις αναγκαίες οδηγίες για την
εύρυθµη και αποτελεσµατική λειτουργία τους, µεριµνώντας ώστε
το προσωπικό του πολιτικού και αστυνοµικού τοµέα να κατανέµε-
ται µε τέτοιο τρόπο για να καλύπτονται οι ανάγκες όλων των δικα-
στικών υπηρεσιών. Στους δικαστικούς σχηµατισµούς που δεν
υπάρχει εισαγγελική αρχή, η δικαστική αστυνοµία υπάγεται στις
διοικήσεις των δικαστηρίων αυτών.

5. Οι προϊστάµενοι των περιφερειακών υπηρεσιών της Δικαστι-
κής Αστυνοµίας πολιτικού και αστυνοµικού τοµέα, ακολουθώντας
τις οδηγίες του δικαστικού ή εισαγγελικού λειτουργού, που
ασκούν τη διεύθυνση των υπηρεσιών αυτών κατά τα οριζόµενα
στην παρ. 4: α) διευθύνουν τις αντίστοιχες υπηρεσίες, β) συντονί-
ζουν τις εργασίες τους και γ) δίνουν τις αναγκαίες οδηγίες στο
προσωπικό τους.»

Άρθρο 4
Αρµοδιότητες Διεύθυνσης Δικαστικής Αστυνοµίας 

και περιφερειακών υπηρεσιών - Τροποποίηση 
παρ. 1 και  2 άρθρου 4 ν. 4963/2022

Στο άρθρο 4 του ν. 4963/2022 (Α’ 149) επέρχονται οι εξής αλ-
λαγές: α) στην παρ. 1 οι λέξεις «διοικητική και οικονοµική υποστή-
ριξη» αντικαθίστανται από τις λέξεις «µεριµνά για τη διοικητική και
οικονοµική υποστήριξη», β) στην παρ. 2 βα) στο εισαγωγικό εδά-
φιο η φράση «Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µετά από
πρόταση των Υπουργών Δικαιοσύνης και Προστασίας του Πολίτη,
καθορίζονται οι αρµοδιότητες των περιφερειακών υπηρεσιών της
Δικαστικής Αστυνοµίας, οι οποίες συνίστανται, ιδίως:» αντικαθί-
σταται από τη φράση «Οι αρµοδιότητες των περιφερειακών υπη-
ρεσιών της Δικαστικής Αστυνοµίας είναι οι εξής:», ββ) γίνονται
λεκτικές προσαρµογές στην ανωτέρω αλλαγή και οι παρ. 1 και 2
διαµορφώνονται ως εξής:

«1. Η Διεύθυνση Δικαστικής Αστυνοµίας είναι αρµόδια για τη
χάραξη των γενικών κατευθύνσεων της Δικαστικής Αστυνοµίας και
µεριµνά για τη διοικητική και οικονοµική υποστήριξη των περιφε-
ρειακών υπηρεσιών.

2. Οι αρµοδιότητες των περιφερειακών υπηρεσιών της Δικαστι-
κής Αστυνοµίας είναι οι εξής:

α. Για τις περιφερειακές υπηρεσίες Δικαστικής Αστυνοµίας πο-
λιτικού τοµέα:

αα) η διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, προανάκρισης και
ανακριτικών πράξεων, κατόπιν εισαγγελικής παραγγελίας ή πα-
ραγγελίας του ανακριτή,

αβ) η παροχή επιστηµονικής και τεχνικής συνδροµής στους δι-
καστικούς και εισαγγελικούς λειτουργούς επί θεµάτων των οποίων
η µελέτη και ανάλυση απαιτούν ειδικές γνώσεις. Ειδικότερα, κα-
τόπιν σχετικών γραπτών αιτηµάτων από δικαστικές ή εισαγγελικές
αρχές ή προδικαστικών αποφάσεων ή διατάξεων δικαστηρίων, οι
υπάλληλοι του πολιτικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας συν-
τάσσουν γραπτές εκθέσεις επί επιστηµονικών ή τεχνικών θεµάτων.
Αναφορικά µε τη φύση τους και την αποδεικτική τους δύναµη, οι
εκθέσεις του προηγουµένου εδαφίου αποτελούν, ανάλογα µε τη
φύση των διαφορών, αποδεικτικά µέσα κατά την έννοια των άρ-
θρων 178 ΚΠΔ, 339 του Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας [π.δ.
503/1985, (Α’ 182), ΚΠολΔ] και 147 του Κώδικα Διοικητικής Δικο-
νοµίας [ν. 2717/1999, (Α’ 97), ΚΔΔ], τα οποία εκτιµώνται ελεύθερα.
Οι δικαστικές και εισαγγελικές αρχές δύνανται να διατάξουν, είτε
κατόπιν αιτήµατος των διαδίκων είτε αυτεπάγγελτα, τη διενέργεια
πραγµατογνωµοσύνης επί των επιστηµονικών ή τεχνικών θεµάτων,
για τα οποία προηγήθηκε γραπτή επιστηµονική ή τεχνική έκθεση
της Δικαστικής Αστυνοµίας. Οι εκθέσεις που συντάσσονται από
υπαλλήλους του πολιτικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας είναι
πλήρως αιτιολογηµένες.

αγ) η υποβοήθηση των αρµοδίων δικαστικών και εισαγγελικών
αρχών στην εκτέλεση αιτηµάτων δικαστικής συνδροµής.

β. Για τις περιφερειακές υπηρεσίες Δικαστικής Αστυνοµίας
αστυνοµικού τοµέα:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΑ’ - 13 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023 2983



βα) η επίδοση δικογράφων και διαδικαστικών εγγράφων,
ββ) η εκτέλεση των αποφάσεων των ποινικών δικαστηρίων και
βγ) η ευταξία των δικαστικών συνεδριάσεων και η φύλαξη των

δικαστικών καταστηµάτων.
γ) Οι υπηρετούντες στις περιφερειακές υπηρεσίες παρέχουν

τις υπηρεσίες τους στα δικαστήρια, τις γενικές επιτροπείες και τις
εισαγγελίες.»

Άρθρο 5
Στελέχωση και εγγυήσεις του προσωπικού 
της Δικαστικής Αστυνοµίας - Τροποποίηση 

άρθρου 5 ν. 4963/2022

Στο άρθρο 5 του ν. 4963/2022 (A’ 149) επέρχονται οι εξής αλ-
λαγές: α) στον τίτλο προστίθενται οι λέξεις «και εγγυήσεις του
προσωπικού», β) το υφιστάµενο εδάφιο αριθµείται ως παρ. 1, γ)
προστίθενται παρ. 2 και 3 και το άρθρο 5 διαµορφώνεται ως εξής:

« Άρθρο 5
Στελέχωση και εγγυήσεις του προσωπικού 

της Δικαστικής Αστυνοµίας

1. Η Δικαστική Αστυνοµία στελεχώνεται από το προσωπικό του
πολιτικού και του αστυνοµικού τοµέα που είναι πολιτικοί διοικητι-
κοί υπάλληλοι του κράτους κατά την έννοια του άρθρου 2 του Κώ-
δικα Κατάστασης Δηµοσίων Πολιτικών Διοικητικών Υπαλλήλων και
Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ. [ν. 3528/2007, (Α’ 26)]. 

2. Το προσωπικό του πολιτικού τοµέα της δικαστικής αστυνο-
µίας επιλέγεται µέσω του Ανώτατου Συµβουλίου Επιλογής Προ-
σωπικού (ΑΣΕΠ) σύµφωνα µε τα άρθρα 8 έως 25 του ν. 4765/2021
(Α’ 6) και εφόσον, κατά την κρίση του ΑΣΕΠ, δεν είναι δυνατή η
επιλογή του µέσω του πανελλήνιου γραπτού διαγωνισµού, κατά
τα άρθρα 28 έως 30 του ιδίου νόµου. Το προσωπικό του πρώτου
εδαφίου υποβάλλεται σε υγειονοµικές εξετάσεις και ψυχοτεχνικές
δοκιµασίες κατά τα οριζόµενα στην οικεία προκήρυξη και σύµ-
φωνα µε την παρ. 4 του άρθρου 23 του παρόντος. Το προσωπικό
του αστυνοµικού τοµέα επιλέγεται σύµφωνα µε τα άρθρα 6 έως
27 του παρόντος.

3. Κάθε αντίσταση, απείθεια, εξύβριση, άσκηση ή απειλή βίας
εναντίον του προσωπικού της δικαστικής αστυνοµίας, κατά την
άσκηση των αρµοδιοτήτων του, επισύρει τις κυρώσεις που προ-
βλέπονται από την ποινική νοµοθεσία, ανεξάρτητα από την απο-
κατάσταση των ζηµιών που προκαλούνται σε αυτούς, σύµφωνα
µε τα άρθρα 914 έως 938 του Αστικού Κώδικα. Σε περίπτωση διά-
πραξης των ανωτέρω αδικηµάτων συντάσσεται από το προσωπικό
της δικαστικής αστυνοµίας σχετική έκθεση προς την υπηρεσία
του, η οποία διαβιβάζεται, αµέσως, στον αρµόδιο εισαγγελέα.»

Άρθρο 6
Ηλικία διορισµού - Τροποποίηση άρθρου 7 ν. 4963/2022

Στην παρ. 1 του άρθρου 7 του ν. 4963/2022 (A’ 149):  α) τρο-
ποποιείται το πρώτο εδάφιο ως προς το κατώτατο όριο ηλικίας
διορισµού στη Δικαστική Αστυνοµία, 

β) τροποποιείται το δεύτερο εδάφιο ως προς το ανώτατο όριο
ηλικίας διορισµού για το προσωπικό του αστυνοµικού τοµέα,

γ) αντικαθίσταται το τρίτο εδάφιο και η παρ. 1 διαµορφώνεται
ως εξής: 

«1. Ορίζεται ως κατώτατο όριο ηλικίας διορισµού το δέκατο
ένατο (19ο) έτος. Για το προσωπικό του αστυνοµικού τοµέα ορί-
ζεται ανώτατο όριο ηλικίας διορισµού το τριακοστό πέµπτο (35ο)
έτος. Ως ηµέρα γέννησης θεωρείται η 1η Ιανουαρίου του έτους
γέννησης για το κατώτατο όριο και η 31η Δεκεµβρίου του αντί-
στοιχου έτους για το ανώτατο όριο.»

Άρθρο 7
Απαγόρευση δερµατοστιξίας - Τροποποίηση 

άρθρου 10 ν. 4963/2022

Στο άρθρο 10 του ν. 4963/2022 (A’ 149): α) τροποποιείται ο τίτ-
λος µε την προσθήκη της λέξης «Δερµατοστιξία», β) προστίθεται

δεύτερο εδάφιο και το άρθρο 10 διαµορφώνεται ως εξής:

«Άρθρο 10
Σωµατικά προσόντα - Ύψος - Δερµατοστιξία

Το προσωπικό του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνο-
µίας πρέπει να έχει ανάστηµα, το οποίο είναι τουλάχιστον ένα
µέτρο και εβδοµήντα εκατοστά (1,70 µ.) για τους άνδρες και του-
λάχιστον ένα µέτρο και εξήντα εκατοστά (1,60 µ.) για τις γυναίκες,
χωρίς υποδήµατα. Το προσωπικό αυτό δεν επιτρέπεται να φέρει
στο σώµα δερµατοστιξία, η οποία είναι εξωτερικά εµφανής µε την
ενδυµασία (θερινή και χειµερινή στολή) και επιπλέον, λόγω του εί-
δους των περιεχοµένων σε αυτή απεικονίσεων, είτε αναιρεί την
επιβαλλόµενη από το Σύνταγµα ουδετερότητα των υπαλλήλων του
Δηµοσίου είτε δεν συνάδει προς την ιδιότητα και τα καθήκοντα
αυτών.»

Άρθρο 8
Σύσταση περιφερειακών υπηρεσιών Δικαστικής 
Αστυνοµίας και κατανοµή οργανικών θέσεων - 

Προσθήκη άρθρου 16Α στον ν. 4963/2022

Στον ν. 4963/2022 (Α’ 149) προστίθεται άρθρο 16Α ως εξής:

«Άρθρο 16Α
Σύσταση περιφερειακών υπηρεσιών Δικαστικής Αστυνοµίας και

κατανοµή οργανικών θέσεων 

1. Στην Υπηρεσία Δικαστικής Αστυνοµίας πολιτικού τοµέα συ-
στήνονται εκατόν εβδοµήντα (170) οργανικές θέσεις των κατηγο-
ριών ΠΕ και ΤΕ, οι οποίες κατανέµονται σε κλάδους και
ειδικότητες, ως εξής:

α) πενήντα πέντε (55) θέσεις για τον Κλάδο ΠΕ Διοικητικού-Οι-
κονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού (Νοµικών), µε καθήκοντα
τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης ή προανάκρισης ή ανα-
κριτικών πράξεων, καθώς και την υποβοήθηση του έργου των δι-
καστικών και εισαγγελικών λειτουργών, 

β) τριάντα (30) θέσεις για τον Κλάδο ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµι-
κού, ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού και δεκαπέντε (15) θέσεις για
τον Κλάδο ΤΕ Διοικητικού-Λογιστικού, ειδικότητας ΤΕ Λογιστικού,
µε αρµοδιότητα την παροχή επιστηµονικής και τεχνικής συνδρο-
µής στους δικαστικούς και εισαγγελικούς λειτουργούς επί θεµά-
των λογιστικής, οικονοµίας, χρηµατιστηριακών συναλλαγών και
συναφών θεµάτων, των οποίων η έρευνα, µελέτη και ανάλυση
απαιτούν ειδικές επιστηµονικές γνώσεις,

γ) δώδεκα (12) θέσεις για τον Κλάδο ΠΕ Μηχανικών, ειδικότη-
τας ΠΕ Πολιτικών-Μηχανικών και τρεις (3) θέσεις για τον Κλάδο
ΤΕ Μηχανικών, ειδικότητας ΤΕ Μηχανολόγων-Μηχανικών, µε αρ-
µοδιότητα την παροχή επιστηµονικής συνδροµής στους δικαστι-
κούς και εισαγγελικούς λειτουργούς επί τεχνολογικών ζητηµάτων,
πολεοδοµικών θεµάτων, ζητηµάτων που σχετίζονται µε τεχνικές
προδιαγραφές σε δηµόσιους διαγωνισµούς και συναφών θεµά-
των, των οποίων η έρευνα, µελέτη και ανάλυση απαιτούν ειδικές
επιστηµονικές γνώσεις, 

δ) δώδεκα(12) θέσεις για τον Κλάδο ΠΕ Περιβάλλοντος, ειδικό-
τητας ΠΕ Περιβάλλοντος και τρεις (3) θέσεις για τον Κλάδο ΤΕ
Τεχνολόγων Γεωπονίας, ειδικότητας ΤΕ Δασοπονίας, µε αρµοδιό-
τητα την παροχή επιστηµονικής συνδροµής στους δικαστικούς και
εισαγγελικούς λειτουργούς επί περιβαλλοντικών ζητηµάτων, ζη-
τηµάτων διαχείρισης απορριµµάτων, θεµάτων βιώσιµης ανάπτυ-
ξης και συναφών θεµάτων, των οποίων η έρευνα, µελέτη και
ανάλυση απαιτούν ειδικές επιστηµονικές γνώσεις και

ε) τριάντα (30) θέσεις για τον Κλάδο ΠΕ Πληροφορικής, ειδικό-
τητας ΠΕ Πληροφορικής (Software) και δέκα (10) θέσεις για τον
Κλάδο ΤΕ Πληροφορικής, ειδικότητας ΤΕ Πληροφορικής (Soft-
ware ή Hardware) µε αρµοδιότητα την παροχή επιστηµονικής και
τεχνικής συνδροµής στους δικαστικούς και εισαγγελικούς λει-
τουργούς επί θεµάτων πληροφορικής, επιστήµης ηλεκτρονικών
υπολογιστών, προγραµµατισµού, διαδικτύου και συναφών θεµά-
των, των οποίων η έρευνα, µελέτη και ανάλυση απαιτούν ειδικές
επιστηµονικές και τεχνικές γνώσεις.
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2. Στην Υπηρεσία Δικαστικής Αστυνοµίας αστυνοµικού τοµέα
συστήνονται εξακόσιες τριάντα (630) οργανικές θέσεις των κατη-
γοριών ΠΕ, ΤΕ και ΔΕ, οι οποίες κατανέµονται σε κλάδους, ως
εξής:

α) τριάντα (30) θέσεις για τον Κλάδο ΠΕ Δικαστικής Αστυνο-
µίας,

β) εβδοµήντα πέντε (75) θέσεις για τον Κλάδο ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και 

γ) πεντακόσιες είκοσι πέντε (525) θέσεις για τον Κλάδο ΔΕ Δι-
καστικής Αστυνοµίας.

3. α) Συστήνεται Τµήµα Πολιτικού Τοµέα στη Διεύθυνση Δικα-
στικής Αστυνοµίας του Υπουργείου Δικαιοσύνης, στο οποίο κατα-
νέµονται οι οργανικές θέσεις της παρ. 1, ως εξής: µία (1) του
Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού
(Νοµικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδι-
κότητας ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφορι-
κής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software).

β) Συστήνονται στις παρακάτω εισαγγελικές αρχές περιφερει-
ακές υπηρεσίες πολιτικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας, επι-
πέδου Τµήµατος, στις οποίες κατανέµονται οι οργανικές θέσεις
της παρ. 1, ως ακολούθως:

βα) Στην Εισαγγελία Εφετών Αθηνών, µε έδρα την Αθήνα, κα-
τανέµονται σαράντα µία (41) οργανικές θέσεις, ως εξής: δεκα-
πέντε (15) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας
ΠΕ Διοικητικού (Νοµικών), πέντε (5) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-
Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού, δύο (2) του Κλάδου ΠΕ
Μηχανικών, ειδικότητας ΠΕ Πολιτικών-Μηχανικών, δύο (2) του
Κλάδου ΠΕ Περιβάλλοντος, ειδικότητας ΠΕ Περιβάλλοντος, τέσ-
σερις (4) του Κλάδου ΠΕ Πληροφορικής, ειδικότητας ΠΕ Πληρο-
φορικής (Software), έξι (6) του Κλάδου ΤΕ Διοικητικού-Λογιστικού
ειδικότητας ΤΕ Λογιστικού, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Μηχανικών, ει-
δικότητας ΤΕ Μηχανολόγων-Μηχανικών, µία (1) του Κλάδου ΤΕ
Τεχνολόγων Γεωπονίας, ειδικότητας ΤΕ Δασοπονίας και πέντε (5)
του Κλάδου ΤΕ Πληροφορικής, ειδικότητας ΤΕ Πληροφορικής
(Software ή Hardware).

ββ) Στην Εισαγγελία Εφετών Αιγαίου, µε έδρα τη Σύρο, κατανέ-
µονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλάδου ΠΕ
Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού (Νοµικών),
µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ
Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφορικής, ειδικότη-
τας ΠΕ Πληροφορικής (Software).

βγ) Στην Εισαγγελία Εφετών Ανατολικής Κρήτης, µε έδρα το
Ηράκλειο, κατανέµονται οκτώ (8) οργανικές θέσεις, ως εξής: δύο
(2) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοι-
κητικού (Νοµικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµι-
κού, ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού, µία (1) του Κλάδου ΠΕ
Μηχανικών, ειδικότητας ΠΕ Πολιτικών-Μηχανικών, µία (1) του Κλά-
δου ΠΕ Περιβάλλοντος, ειδικότητας ΠΕ Περιβάλλοντος, δύο (2)
του Κλάδου ΠΕ Πληροφορικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής
(Software) και µία (1) του Κλάδου ΤΕ Διοικητικού-Λογιστικού ειδι-
κότητας ΤΕ Λογιστικού.

βδ) Στην Εισαγγελία Εφετών Βορείου Αιγαίου, µε έδρα τη Μυ-
τιλήνη, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικη-
τικού (Νοµικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού,
ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφο-
ρικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software).

βε) Στην Εισαγγελία Εφετών Δυτικής Μακεδονίας, µε έδρα την
Κοζάνη, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικη-
τικού (Νοµικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού,
ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφο-
ρικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software).

βστ) Στην Εισαγγελία Εφετών Δυτικής Στερεάς Ελλάδας, µε
έδρα το Αγρίνιο, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως
εξής: µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας
ΠΕ Διοικητικού (Νοµικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οι-
κονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ
Πληροφορικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software). 

βζ) Στην Εισαγγελία Εφετών Δωδεκανήσου, µε έδρα τη Ρόδο,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλά-

δου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού (Νο-
µικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότη-
τας ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφορικής,
ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software). 

βη) Στην Εισαγγελία Εφετών Ευβοίας, µε έδρα τη Χαλκίδα, κα-
τανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλά-
δου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού
(Νοµικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδι-
κότητας ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφορι-
κής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software). 

βθ) Στην Εισαγγελία Εφετών Θεσσαλονίκης, µε έδρα τη Θεσ-
σαλονίκη, κατανέµονται είκοσι τρεις (23) οργανικές θέσεις, ως
εξής: οκτώ (8) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότη-
τας ΠΕ Διοικητικού (Νοµικών), δύο (2) του Κλάδου ΠΕ Διοικητι-
κού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού, µία (1) του Κλάδου
ΠΕ Μηχανικών, ειδικότητας ΠΕ Πολιτικών-Μηχανικών, µία (1) του
Κλάδου ΠΕ Περιβάλλοντος, ειδικότητας ΠΕ Περιβάλλοντος, τρεις
(3) του Κλάδου ΠΕ Πληροφορικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής
(Software), τρεις (3) του Κλάδου ΤΕ Διοικητικού-Λογιστικού ειδι-
κότητας ΤΕ Λογιστικού, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Μηχανικών, ειδικό-
τητας ΤΕ Μηχανολόγων-Μηχανικών, µία (1) του Κλάδου ΤΕ
Τεχνολόγων Γεωπονίας, ειδικότητας ΤΕ Δασοπονίας και τρεις (3)
του Κλάδου ΤΕ Πληροφορικής, ειδικότητας ΤΕ Πληροφορικής
(Software ή Hardware).

βι) Στην Εισαγγελία Εφετών Θράκης, µε έδρα την Κοµοτηνή,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλά-
δου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού (Νο-
µικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού,
ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφο-
ρικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software). 

βια) Στην Εισαγγελία Εφετών Ιωαννίνων, µε έδρα τα Ιωάννινα,
κατανέµονται έξι (6) οργανικές θέσεις, ως εξής: δύο (2) του Κλά-
δου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού (Νο-
µικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού,
ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού, δύο (2) του Κλάδου ΠΕ Πληροφορι-
κής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software) και µία (1) του Κλά-
δου ΤΕ Διοικητικού-Λογιστικού ειδικότητας ΤΕ Λογιστικού. 

βιβ) Στην Εισαγγελία Εφετών Καλαµάτας, µε έδρα την Καλα-
µάτα, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικη-
τικού (Νοµικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού,
ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφο-
ρικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software). 

βιγ) Στην Εισαγγελία Εφετών Κέρκυρας, µε έδρα την Κέρκυρα,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλά-
δου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού (Νο-
µικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού,
ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφο-
ρικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software). 

βιδ) Στην Εισαγγελία Εφετών Κρήτης, µε έδρα τα Χανιά, κατα-
νέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλάδου
ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού (Νοµι-
κών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας
ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφορικής, ειδι-
κότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software). 

βιε) Στην Εισαγγελία Εφετών Λαµίας, µε έδρα τη Λαµία, κατα-
νέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλάδου
ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού (Νοµι-
κών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας
ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφορικής, ειδι-
κότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software). 

βιστ) Στην Εισαγγελία Εφετών Λάρισας, µε έδρα τη Λάρισα, κα-
τανέµονται οκτώ (8) οργανικές θέσεις, ως εξής: δύο (2) του Κλά-
δου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού
(Νοµικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδι-
κότητας ΠΕ Οικονοµικού, µία (1) του Κλάδου ΠΕ Μηχανικών, ειδι-
κότητας ΠΕ Πολιτικών-Μηχανικών, µία (1) του Κλάδου ΠΕ
Περιβάλλοντος, ειδικότητας ΠΕ Περιβάλλοντος, δύο (2) του Κλά-
δου ΠΕ Πληροφορικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software)
και µία (1) του Κλάδου ΤΕ Διοικητικού-Λογιστικού ειδικότητας ΤΕ
Λογιστικού.
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βιζ) Στην Εισαγγελία Εφετών Ναυπλίου, µε έδρα το Ναύπλιο,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλά-
δου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού (Νο-
µικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού,
ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού και µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πληροφο-
ρικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software). 

βιη) Στην Εισαγγελία Εφετών Πατρών, µε έδρα την Πάτρα, κα-
τανέµονται εννέα (9) οργανικές θέσεις, ως εξής: τρεις (3) του Κλά-
δου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού
(Νοµικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδι-
κότητας ΠΕ Οικονοµικού, µία (1) του Κλάδου ΠΕ Μηχανικών, ειδι-
κότητας ΠΕ Πολιτικών-Μηχανικών, µία (1) του Κλάδου ΠΕ
Περιβάλλοντος, ειδικότητας ΠΕ Περιβάλλοντος, δύο (2) του Κλά-
δου ΠΕ Πληροφορικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software)
και µία (1) του Κλάδου ΤΕ Διοικητικού-Λογιστικού ειδικότητας ΤΕ
Λογιστικού.

βιθ) Στην Εισαγγελία Εφετών Πειραιά, µε έδρα τον Πειραιά, κα-
τανέµονται α) δεκαέξι (16) οργανικές θέσεις, ως εξής: πέντε (5)
του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικη-
τικού (Νοµικών), µία (1) του Κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονοµικού,
ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού, µία (1) του Κλάδου ΠΕ Μηχανικών,
ειδικότητας ΠΕ Πολιτικών-Μηχανικών, µία (1) του Κλάδου ΠΕ Πε-
ριβάλλοντος, ειδικότητας ΠΕ Περιβάλλοντος, δύο (2) του Κλάδου
ΠΕ Πληροφορικής, ειδικότητας ΠΕ Πληροφορικής (Software), δύο
(2) του Κλάδου ΤΕ Διοικητικού-Λογιστικού, ειδικότητας ΤΕ Λογι-
στικού, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Μηχανικών, ειδικότητας ΤΕ Μηχα-
νολόγων-Μηχανικών, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Τεχνολόγων
Γεωπονίας, ειδικότητας ΤΕ Δασοπονίας και δύο (2) του Κλάδου
ΤΕ Πληροφορικής, ειδικότητας ΤΕ Πληροφορικής (Software ή
Hardware).  

γ) Στη Γενική Επιτροπεία της Επικρατείας των Τακτικών Διοικη-
τικών Δικαστηρίων συστήνεται περιφερειακή υπηρεσία πολιτικού
τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας, επιπέδου τµήµατος, στην οποία
αντιστοιχούν είκοσι (20) οργανικές θέσεις ως εξής: πέντε (5) Κλά-
δου ΠΕ Διοικητικού Οικονοµικού, ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού (Νο-
µικών), πέντε (5) Κλάδου ΠΕ Διοικητικού - Οικονοµικού,
ειδικότητας ΠΕ Οικονοµικού, πέντε (5) Κλάδου ΠΕ Μηχανικών και
πέντε (5) Κλάδου ΠΕ Περιβάλλοντος. Η κατανοµή των οργανικών
θέσεων του πρώτου εδαφίου σε Τακτικά Διοικητικά Δικαστήρια
διενεργείται µε απόφαση του Γενικού Επίτροπου της Επικρατείας
των Τακτικών Διοικητικών Δικαστηρίων, λαµβανοµένων υπόψη των
αναγκών τους.

4. α) Συστήνεται Τµήµα Αστυνοµικού Τοµέα στη Διεύθυνση Δι-
καστικής Αστυνοµίας του Υπουργείου Δικαιοσύνης, στο οποίο κα-
τανέµονται οι οργανικές θέσεις της παρ. 2, ως εξής: µία (1) θέση
του Κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, δύο (2) θέσεις του Κλά-
δου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και πέντε (5) θέσεις του Κλάδου
ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

αα) Συστήνονται περιφερειακές υπηρεσίες αστυνοµικού τοµέα
της Δικαστικής Αστυνοµίας, επιπέδου τµήµατος, στις οποίες κα-
τανέµονται οι οργανικές θέσεις της παρ. 2, ως ακολούθως:

αβ) Στο Συµβούλιο της Επικρατείας, µε έδρα την Αθήνα, κατα-
νέµονται επτά (7) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλάδου
ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και έξι (6) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας.

αγ) Στο Ελεγκτικό Συνέδριο, µε έδρα την Αθήνα, κατανέµονται
επτά (7) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλάδου ΤΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας και έξι (6) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνο-
µίας,

αδ) Στη Γενική Επιτροπεία της Επικράτειας των Τακτικών Διοι-
κητικών Δικαστηρίων, µε έδρα την Αθήνα, αντιστοιχούν είκοσι έξι
(26) οργανικές θέσεις, ως εξής: πέντε (5) του Κλάδου ΤΕ Δικαστι-
κής Αστυνοµίας και είκοσι µία (21) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας. Η κατανοµή των οργανικών θέσεων του πρώτου εδα-
φίου σε Τακτικά Διοικητικά Δικαστήρια διενεργείται µε απόφαση
του Γενικού Επίτροπου της Επικρατείας των Τακτικών Διοικητικών
Δικαστηρίων, λαµβανοµένων υπόψη των αναγκών τους.

β) Συστήνονται στις παρακάτω εισαγγελικές αρχές περιφερει-
ακές υπηρεσίες αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας,
επιπέδου Τµήµατος, στις οποίες κατανέµονται οι οργανικές θέσεις
της παρ. 2, ως ακολούθως:

βα) Στην Εισαγγελία του Αρείου Πάγου, µε έδρα την Αθήνα, κα-
τανέµονται πέντε (5) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλά-
δου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τέσσερις (4) του Κλάδου ΔΕ
Δικαστικής Αστυνοµίας.

ββ) Στην Εισαγγελία Εφετών Αθηνών, µε έδρα την Αθήνα, κα-
τανέµονται σαράντα δύο (42) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Δι-
καστικής Αστυνοµίας και σαράντα (40) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών, µε έδρα την
Αθήνα, κατανέµονται εκατόν πενήντα έξι (156) οργανικές θέσεις,
ως εξής: µία (1) του Κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1)
του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και εκατόν πενήντα τέσσε-
ρις (154) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.  

βγ) Στην Εισαγγελία Εφετών Αιγαίου, µε έδρα τη Σύρο, κατανέ-
µονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΠΕ
Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Νάξου, µε έδρα τη
Νάξο, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του Κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ
Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Σάµου, µε
έδρα τη Σάµο, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής:
µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλά-
δου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών
Σύρου, µε έδρα τη Σύρο, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις,
ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2)
του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

βδ) Στην Εισαγγελία Εφετών Ανατολικής Κρήτης, µε έδρα το
Ηράκλειο, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία
(1) του κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου
ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Ηρα-
κλείου, µε έδρα το Ηράκλειο, κατανέµονται έξι (6) οργανικές θέ-
σεις, ως εξής: µία (1) θέση του Κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας
και πέντε (5) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγ-
γελία Πρωτοδικών Λασιθίου, µε έδρα τον Άγιο Νικόλαο, κατανέ-
µονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ
Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας. 

βε) Στην Εισαγγελία Εφετών Βορείου Αιγαίου, µε έδρα τη Μυ-
τιλήνη, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ
Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Μυτιλήνης,
µε έδρα τη Μυτιλήνη, κατανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις,
ως εξής: µία (1) του Κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τρεις
(3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρω-
τοδικών Χίου, µε έδρα τη Χίο, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές
θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και
δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

βστ) Στην Εισαγγελία Εφετών Δυτικής Μακεδονίας, µε έδρα την
Κοζάνη, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Δι-
καστικής Αστυνοµίας και µία (1) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυ-
νοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Γρεβενών, µε έδρα τα
Γρεβενά, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία
(1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου
ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Καστο-
ριάς, µε έδρα την Καστοριά, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέ-
σεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και
δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία
Πρωτοδικών Κοζάνης, µε έδρα την Κοζάνη, κατανέµονται τέσσε-
ρις (4) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστι-
κής Αστυνοµίας και τρεις (3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Φλώρινας, µε έδρα τη
Φλώρινα, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία
(1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου
ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

βζ) Στην Εισαγγελία Εφετών Δυτικής Στερεάς Ελλάδας, µε έδρα
το Αγρίνιο, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία
(1) του κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου
ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Αγρι-
νίου, µε έδρα το Αγρίνιο, κατανέµονται πέντε (5) οργανικές θέσεις,
ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τέσσε-
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ρις (4) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία
Πρωτοδικών Λευκάδας, µε έδρα τη Λευκάδα, κατανέµονται τρεις
(3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Μεσολογγίου, µε έδρα το Μεσο-
λόγγι, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ
Δικαστικής Αστυνοµίας.

βη) Στην Εισαγγελία Εφετών Δωδεκανήσου, µε έδρα τη Ρόδο,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλά-
δου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Κω, µε έδρα την
Κω, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του
κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δι-
καστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Ρόδου, µε
έδρα τη Ρόδο, κατανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις, ως
εξής: µία (1) θέση του Κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τρεις
(3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

βθ) Στην Εισαγγελία Εφετών Ευβοίας, µε έδρα τη Χαλκίδα, κα-
τανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου
ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Θηβών, µε έδρα τη
Θήβα, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ
Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Χαλκίδας,
µε έδρα τη Χαλκίδα, κατανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις,
ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τρεις
(3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

βι) Στην Εισαγγελία Εφετών Θεσσαλονίκης, µε έδρα τη Θεσσα-
λονίκη, κατανέµονται οκτώ (8) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Δι-
καστικής Αστυνοµίας και έξι (6) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυ-
νοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Βέροιας, µε έδρα τη Βέροια,
κατανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του
κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τρεις (3) του Κλάδου ΔΕ Δι-
καστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Γιαννιτσών,
µε έδρα τα Γιαννιτσά, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως
εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2)
του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτο-
δικών Έδεσσας, µε έδρα την Έδεσσα, κατανέµονται τρεις (3) ορ-
γανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Θεσσαλονίκης, µε έδρα τη Θεσσα-
λονίκη, κατανέµονται εβδοµήντα (70) οργανικές θέσεις, ως εξής:
µία (1) θέση του Κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1) του
κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και εξήντα οκτώ (68) του Κλά-
δου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Κα-
τερίνης, µε έδρα την Κατερίνη, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές
θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και
δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία
Πρωτοδικών Κιλκίς, µε έδρα το Κιλκίς, κατανέµονται τρεις (3) ορ-
γανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυ-
νοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην
Εισαγγελία Πρωτοδικών Σερρών, µε έδρα τις Σέρρες, κατανέµον-
ται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ
Δικαστικής Αστυνοµίας και τρεις (3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Χαλκιδικής, µε έδρα
τον Πολύγυρο, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής:
µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλά-
δου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

βια) Στην Εισαγγελία Εφετών Θράκης, µε έδρα την Κοµοτηνή,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλά-
δου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και µία (1) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Αλεξανδρούπολης, µε έδρα την Αλε-
ξανδρούπολη, κατανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις, ως
εξής: µία (1) θέση του Κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τρεις
(3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρω-
τοδικών Δράµας, µε έδρα τη Δράµα, κατανέµονται τρεις (3) ορ-
γανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Καβάλας, µε έδρα την Καβάλα, κα-
τανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του
κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τρεις (3) του Κλάδου ΔΕ Δι-
καστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Ξάνθης, µε
έδρα την Ξάνθη, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως
εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2)
του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτο-
δικών Ορεστιάδας, µε έδρα την Ορεστιάδα, κατανέµονται τρεις
(3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Ροδόπης, µε έδρα την Κοµοτηνή,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλά-
δου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας.

βιβ) Στην Εισαγγελία Εφετών Ιωαννίνων, µε έδρα τα Ιωάννινα,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλά-
δου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Άρτας, µε έδρα
την Άρτα, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία
(1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου
ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Ιωαννί-
νων, µε έδρα τα Ιωάννινα, κατανέµονται τέσσερις (4) οργανικές
θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας
και τρεις (3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγ-
γελία Πρωτοδικών Πρέβεζας, µε έδρα την Πρέβεζα, κατανέµονται
τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυ-
νοµίας.

βιγ) Στην Εισαγγελία Εφετών Καλαµάτας, µε έδρα την Καλα-
µάτα, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ
Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Γυθείου, µε
έδρα το Γύθειο, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής:
µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλά-
δου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Κα-
λαµάτας, µε έδρα την Καλαµάτα, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές
θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και
δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία
Πρωτοδικών Κυπαρισσίας, µε έδρα την Κυπαρισσία, κατανέµονται
τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυ-
νοµίας.

βιδ) Στην Εισαγγελία Εφετών Κέρκυρας, µε έδρα την Κέρκυρα,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλά-
δου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Θεσπρωτίας, µε
έδρα την Ηγουµενίτσα, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις,
ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2)
του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτο-
δικών Κέρκυρας, µε έδρα την Κέρκυρα, κατανέµονται τέσσερις (4)
οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και τρεις (3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

βιε) Στην Εισαγγελία Εφετών Κρήτης, µε έδρα τα Χανιά, κατα-
νέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου
ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και µία (1) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Ρεθύµνου, µε έδρα το Ρέθυµνο, κα-
τανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου
ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Χανίων, µε έδρα τα
Χανιά, κατανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία
(1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τρεις (3) του Κλάδου
ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

βιστ) Στην Εισαγγελία Εφετών Λαµίας, µε έδρα τη Λαµία, κατα-
νέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου
ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και µία (1) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Άµφισσας, µε έδρα την Άµφισσα,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλά-
δου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Ευρυτανίας, µε
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έδρα το Καρπενήσι, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως
εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2)
του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτο-
δικών Λαµίας, µε έδρα τη Λαµία, κατανέµονται τέσσερις (4) οργα-
νικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και τρεις (3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Λιβαδειάς, µε έδρα τη Λιβαδειά, κα-
τανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου
ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας.

βιζ) Στην Εισαγγελία Εφετών Λάρισας, µε έδρα τη Λάρισα, κα-
τανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του
κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυ-
νοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Βόλου, µε έδρα τον Βόλο,
κατανέµονται πέντε (5) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλά-
δου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τέσσερις (4) του Κλάδου ΔΕ
Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Καρδίτσας,
µε έδρα την Καρδίτσα, κατανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέ-
σεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και
τρεις (3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία
Πρωτοδικών Λάρισας, µε έδρα τη Λάρισα, κατανέµονται έξι (6) ορ-
γανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του Κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυ-
νοµίας και πέντε (5) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην
Εισαγγελία Πρωτοδικών Τρικάλων, µε έδρα τα Τρίκαλα, κατανέ-
µονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου
ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τρεις (3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας.

βιη) Στην Εισαγγελία Εφετών Ναυπλίου, µε έδρα το Ναύπλιο,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλά-
δου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Κορίνθου, µε
έδρα την Κόρινθο, κατανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις,
ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τρεις
(3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρω-
τοδικών Ναυπλίου, µε έδρα το Ναύπλιο, κατανέµονται τέσσερις
(4) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και τρεις (3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Σπάρτης, µε έδρα τη Σπάρτη, κατα-
νέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου
ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Τρίπολης, µε έδρα την
Τρίπολη, κατανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις, ως εξής:
µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και τρεις (3) του
Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.

βιθ) Στην Εισαγγελία Εφετών Πατρών, µε έδρα την Πάτρα, κα-
τανέµονται τέσσερις (4) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του
κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυ-
νοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Αιγίου, µε έδρα το Αίγιο,
κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλά-
δου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Αµαλιάδος, µε
έδρα την Αµαλιάδα, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως
εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2)
του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτο-
δικών Ζακύνθου, µε έδρα τη Ζάκυνθο, κατανέµονται τρεις (3) ορ-
γανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Ηλείας, µε έδρα τον Πύργο, κατα-
νέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου
ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Καλαβρύτων, µε έδρα
τα Καλάβρυτα, κατανέµονται τρεις (3) οργανικές θέσεις, ως εξής:
µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλά-
δου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας. Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Κε-
φαλληνίας, µε έδρα την Κεφαλλονιά, κατανέµονται τρεις (3)
οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και δύο (2) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Πατρών, µε έδρα την Πάτρα, κατα-
νέµονται επτά (7) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) θέση του Κλά-

δου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας και έξι (6) του Κλάδου ΔΕ Δικαστι-
κής Αστυνοµίας.

βκ) Στην Εισαγγελία Εφετών Πειραιά, µε έδρα τον Πειραιά, κα-
τανέµονται πέντε (5) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1) του κλά-
δου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1) του Κλάδου ΤΕ Δικαστικής
Αστυνοµίας και τρεις (3) του Κλάδου ΔΕ Δικαστικής Αστυνοµίας.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Πειραιά, µε έδρα τον Πειραιά, κα-
τανέµονται τριάντα πέντε (35) οργανικές θέσεις, ως εξής: µία (1)
του Κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας, µία (1) του κλάδου ΤΕ Δι-
καστικής Αστυνοµίας και τριάντα τρεις (33) του Κλάδου ΔΕ Δικα-
στικής Αστυνοµίας.»

Άρθρο 9
Τυπικά προσόντα προσωπικού Δικαστικής 

Αστυνοµίας - Αντικατάσταση άρθρου 19 ν. 4963/2022

Το άρθρο 19 του ν. 4963/2022 (A’ 149) αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 19
Τυπικά προσόντα

1. Για τις θέσεις των κλάδων του πολιτικού τοµέα τυπικά προ-
σόντα διορισµού ορίζονται τα προβλεπόµενα στο π.δ. 85/2022 (Α’
232). Θέσεις κατηγορίας Πανεπιστηµιακής Εκπαίδευσης (ΠΕ) ή
Τεχνολογικής Εκπαίδευσης (ΤΕ) καλύπτονται επίσης και από κα-
τόχους των τίτλων του άρθρου 7 του π.δ. 85/2022, εφόσον οι τίτλοι
αυτοί δίνουν τη δυνατότητα διορισµού στην κατηγορία ΠΕ ή ΤΕ.

2. Για τις θέσεις του κλάδου ΠΕ Δικαστικής Αστυνοµίας του
αστυνοµικού τοµέα ως τυπικό προσόν διορισµού ορίζεται το πτυ-
χίο ή δίπλωµα οποιουδήποτε Τµήµατος Ανώτατου Εκπαιδευτικού
Ιδρύµατος (Α.Ε.Ι.) της ηµεδαπής ή ακαδηµαϊκά ισοδύναµος ή ισό-
τιµος τίτλος σχολών της αλλοδαπής. 

3. Για τις θέσεις του κλάδου ΤΕ Δικαστικής Αστυνοµίας του
αστυνοµικού τοµέα ως τυπικό προσόν διορισµού ορίζεται το πτυ-
χίο ή δίπλωµα οποιουδήποτε Τµήµατος Τ.Ε.Ι. της ηµεδαπής ή ισό-
τιµος τίτλος σχολών της αλλοδαπής. 

4. Για τις θέσεις του κλάδου Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης (ΔΕ)
Δικαστικής Αστυνοµίας του αστυνοµικού τοµέα ως τυπικό προσόν
διορισµού ορίζεται πτυχίο ή δίπλωµα ή απολυτήριος τίτλος ειδι-
κότητας «Στέλεχος Υπηρεσιών Ασφάλειας» ή «Στέλεχος Ασφα-
λείας Προσώπων και Υποδοµών» Επαγγελµατικής Ειδικότητας,
Εκπαίδευσης και Κατάρτισης επιπέδου 5 (Ι.Ε.Κ. ή Μεταλυκειακού
Έτους - Τάξη Μαθητείας ΕΠΑ.Λ.) ή Επαγγελµατικής Κατάρτισης
επιπέδου µεταδευτεροβάθµιας επαγγελµατικής εκπαίδευσης
Ι.Ε.Κ. ή Επαγγελµατικού Λυκείου (ΕΠΑ.Λ.) ή Επαγγελµατικής Ειδι-
κότητας, Εκπαίδευσης και Κατάρτισης επιπέδου 4 ΕΠΑ.Λ. ή Τεχνι-
κού Επαγγελµατικού Εκπαιδευτηρίου (Τ.Ε.Ε.) Β’ κύκλου σπουδών
ή Τεχνικού Επαγγελµατικού Λυκείου (Τ.Ε.Λ.) ή Τµήµατος Ειδίκευ-
σης Ενιαίου Πολυκλαδικού Λυκείου (Ε.Π.Λ.) ή Μέσης Τεχνικής
Επαγγελµατικής Σχολής Εργοδηγών [άρθρο 1 ν.δ. 580/1970 (Α’
139)] ή άλλος ισότιµος τίτλος σχολικής µονάδας της ηµεδαπής ή
αλλοδαπής, αντίστοιχης ειδικότητας µαζί µε την απαραίτητη πι-
στοποίηση. Αν οι θέσεις δεν καλυφθούν από υποψήφιους που κα-
τέχουν τους ανωτέρω τίτλους σπουδών, οι κενές θέσεις
καλύπτονται από υποψήφιους µε οποιοδήποτε πτυχίο ή δίπλωµα
ή απολυτήριο τίτλο Επαγγελµατικής Ειδικότητας, Εκπαίδευσης και
Κατάρτισης επιπέδου 5 (Ι.Ε.Κ. ή Μεταλυκειακού Έτους - Τάξης
Μαθητείας ΕΠΑ.Λ.) ή Επαγγελµατικής Κατάρτισης επιπέδου µε-
ταδευτεροβάθµιας επαγγελµατικής εκπαίδευσης Ι.Ε.Κ. ή Επαγ-
γελµατικού Λυκείου (ΕΠΑ.Λ.) ή Επαγγελµατικής Ειδικότητας,
Εκπαίδευσης και Κατάρτισης επιπέδου 4 ΕΠΑ.Λ. ή Τεχνικού Επαγ-
γελµατικού Εκπαιδευτηρίου (Τ.Ε.Ε.) Β’ κύκλου Σπουδών ή Ενιαίου
Πολυκλαδικού Λυκείου (Ε.Π.Λ.) ή Τεχνικού Επαγγελµατικού Λυ-
κείου (Τ.Ε.Λ.) ή Μέσης Τεχνικής Επαγγελµατικής Σχολής Εργοδη-
γών [άρθρο 1           ν.δ. 580/1970] ή Γενικού Λυκείου ή Ενιαίου
Λυκείου ή Λυκείου Γενικής Κατεύθυνσης ή άλλος ισότιµος τίτλος
σχολικής µονάδας της ηµεδαπής ή αλλοδαπής ανεξαρτήτως ει-
δικότητας.

5. Ειδικά για την κατηγορία ΠΕ ή ΤΕ των θέσεων του πολιτικού
και αστυνοµικού τοµέα απαιτείται ως πρόσθετο τυπικό προσόν
η πολύ καλή γνώση της αγγλικής ή γαλλικής ή γερµανικής ή
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ισπανικής ή ιταλικής γλώσσας και για την κατηγορία ΔΕ η καλή
γνώση µίας από τις παραπάνω γλώσσες, η γνώση της οποίας
αποδεικνύεται σύµφωνα µε το άρθρο 10 του π.δ. 85/2022.

6. Ως πρόσθετο τυπικό προσόν διορισµού για τις θέσεις του
πολιτικού και αστυνοµικού τοµέα απαιτείται η γνώση πληροφο-
ρικής ή χειρισµού ηλεκτρονικών υπολογιστών στα αντικείµενα:
α) επεξεργασίας κειµένων, β) υπολογιστικών φύλλων, και γ) υπη-
ρεσιών διαδικτύου, σύµφωνα µε το άρθρο 9 του π.δ. 85/2022. 

7. Ως πρόσθετο τυπικό προσόν διορισµού για τις θέσεις του
αστυνοµικού τοµέα απαιτείται η κατοχή άδειας οδήγησης αυτο-
κινήτου Β’ κατηγορίας ή δίκυκλης µηχανής, πενήντα (50) τουλά-
χιστον κυβικών εκατοστών.»

Άρθρο 10
Διαδικασία πρόσληψης του προσωπικού 

του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - 
Αντικατάσταση άρθρου 20 ν. 4963/2022

Το άρθρο 20 του ν. 4963/2022 (A’ 149) αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 20
Διαδικασία πρόσληψης του προσωπικού 

του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας

1. Για την πρόσληψη του προσωπικού του αστυνοµικού τοµέα
της Δικαστικής Αστυνοµίας εφαρµόζεται σύστηµα αντικειµενικών
κριτηρίων, σύµφωνα µε το οποίο οι υποψήφιοι κατατάσσονται σε
πίνακες κατάταξης κατά φθίνουσα σειρά βαθµολογίας ανά κατη-
γορία και κλάδο, και ακολούθως υποβάλλονται σε υγειονοµικές
εξετάσεις, ψυχοτεχνικές και αθλητικές δοκιµασίες. 

2.α) Τα κριτήρια που λαµβάνονται υπόψη για τη µοριοδότηση
και οι µονάδες ανά κριτήριο είναι τα οριζόµενα στο άρθρο 29 του
ν. 4765/2021 (Α’ 6). 

β) Επιπλέον, ο υποψήφιος για τον αστυνοµικό τοµέα που έχει
υπηρετήσει ως οπλίτης βραχείας ανακατάταξης (ΟΒΑ) στις Ένο-
πλες Δυνάµεις λαµβάνει δεκαπέντε (15) µονάδες, ο υποψήφιος
που υπηρέτησε ως επαγγελµατίας οπλίτης (ΕΠ.ΟΠ.) και έχει ολο-
κληρώσει την αρχικώς αναληφθείσα υποχρέωση λαµβάνει είκοσι
πέντε (25) µονάδες, ο υποψήφιος που εκπλήρωσε τις στρατιωτικές
του υποχρεώσεις στην Προεδρική Φρουρά λαµβάνει πενήντα (50)
µονάδες, ο υποψήφιος που εκπλήρωσε τις στρατιωτικές του υπο-
χρεώσεις σε ειδικές δυνάµεις λαµβάνει εβδοµήντα πέντε (75) µο-
νάδες και ο υποψήφιος που εκπλήρωσε τις στρατιωτικές του
υποχρεώσεις ως έφεδρος αξιωµατικός λαµβάνει εκατό (100) µο-
νάδες. Αν υποψήφιος έχει υπηρετήσει τουλάχιστον εννέα (9)
µήνες ως ΕΠ.ΟΠ. σε ειδικές δυνάµεις, λαµβάνει και την προβλε-
πόµενη µοριοδότηση ως υπηρετήσας σε ειδικές δυνάµεις. 

2Α. Για την πρόσληψη του προσωπικού γίνονται δεκτές οι ειδι-
κές κατηγορίες α) πολυτέκνων και τέκνων πολυτέκνων, β) τριτέ-
κνων και τέκνων τριτέκνων και γ) υποψηφίων που έχουν τέκνο,
αδελφό ή σύζυγο ή είναι τέκνα ατόµων µε αναπηρία µε ποσοστό
αναπηρίας εξήντα επτά τοις εκατό (67%) και άνω, εξαιτίας βαριών
ψυχικών και σωµατικών παθήσεων, όπως διαπιστώνεται από τις
υγειονοµικές επιτροπές των Κέντρων Πιστοποίησης Αναπηρίας
και κατ’ εξαίρεση, όταν τα άτοµα έχουν νοητική αναπηρία ή αυτι-
σµό, για την παροχή της προστασίας απαιτείται ποσοστό αναπη-
ρίας τουλάχιστον πενήντα τοις εκατό (50%). Για την πλήρωση των
θέσεων από τους υποψηφίους που υπάγονται στις ανωτέρω ειδι-
κές κατηγορίες εφαρµόζονται τα αντίστοιχα ποσοστά της παρ. 1
του άρθρου 13 του ν. 4765/2021.

3. Η συνολική βαθµολογία κάθε υποψηφίου εξάγεται µέχρι εκα-
τοστού της µονάδας. Σε περίπτωση ισοβαθµίας των υποψηφίων
του αστυνοµικού τοµέα, προηγείται εκείνος που έχει τον µεγαλύ-
τερο βαθµό στον κύριο τίτλο σπουδών και, αν αυτοί συµπίπτουν,
στην εµπειρία στο αντικείµενο της θέσης, σύµφωνα µε την περ. β’
της παρ. 1 του άρθρου 29 του ν. 4765/2021 ή στα λοιπά κριτήρια
αν ισοβαθµούν εκ νέου, σύµφωνα µε τις λοιπές περιπτώσεις της
παρ. 1 του άρθρου 29 του ν. 4765/2021. Αν εξαντληθούν τα κριτή-
ρια του δευτέρου εδαφίου, χωρίς να καταστεί δυνατός ο καθορι-
σµός της σειράς µεταξύ εκείνων που ισοβαθµούν, η µεταξύ τους
σειρά καθορίζεται µε δηµόσια κλήρωση από την Επιτροπή της

παρ. 1 του άρθρου 23 του παρόντος, η οποία µπορεί να διεξάγεται
και ηλεκτρονικά. Η Επιτροπή ορίζει τον ακριβή τόπο και χρόνο της
κλήρωσης και κάθε άλλο σχετικό θέµα, περιλαµβανοµένων των
θεµάτων που αφορούν στη δηµοσιότητα της κλήρωσης. Με µέρι-
µνα της Επιτροπής ειδοποιούνται, δύο (2) τουλάχιστον ηµέρες
πριν, να παραστούν ή να παρακολουθήσουν ηλεκτρονικά, οι εν-
διαφερόµενοι υποψήφιοι, αυτοπροσώπως ή µε αντιπρόσωπό τους
που ορίζεται µε υπεύθυνη δήλωση του άρθρου 8 του ν. 1599/1986
(Α’ 75). Η κλήρωση πραγµατοποιείται ανεξαρτήτως της παρουσίας
των ενδιαφεροµένων ή των αντιπροσώπων τους.»

Άρθρο 11
Προκήρυξη πλήρωσης θέσεων του προσωπικού 

του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας -
Αντικατάσταση άρθρου 21 ν. 4963/2022

Το άρθρο 21 του ν. 4963/2022 (A’ 149) αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 21
Προκήρυξη πλήρωσης θέσεων του προσωπικού 

του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας

1. Η προκήρυξη πλήρωσης θέσεων εκδίδεται από τον Υπουργό
Δικαιοσύνης, κατόπιν έγκρισης από το Ανώτατο Συµβούλιο Επιλο-
γής Προσωπικού (ΑΣΕΠ) και περιλαµβάνει:

α. τον συνολικό αριθµό των θέσεων που προκηρύσσονται,
β. τον αριθµό των προς πλήρωση οργανικών θέσεων ανά υπη-

ρεσία και ανά κατηγορία, κλάδο και ειδικότητα,
γ. τον τρόπο πλήρωσης των θέσεων,
δ. την περιγραφή του αντικειµένου των προκηρυσσόµενων θέ-

σεων (περίγραµµα),
ε. τα γενικά και ειδικά προσόντα διορισµού, καθώς και τα τυχόν

πρόσθετα προσόντα,
στ. τα κριτήρια κατάταξης,
ζ. τον τρόπο και τα δικαιολογητικά απόδειξης των προσόντων

και των κριτηρίων που λαµβάνονται υπόψη για τη σειρά κατάταξης
των υποψηφίων, καθώς και την προθεσµία υποβολής τους,

η. τους αποδεκτούς µεταπτυχιακούς τίτλους σπουδών,
θ. τα αποδεκτά επιστηµονικά πεδία, σύµφωνα µε την ταξινό-

µηση του Εθνικού Αρχείου Διδακτορικών Διατριβών, προκειµένου
για τα διδακτορικά διπλώµατα,

ι. την προθεσµία υποβολής των αιτήσεων και τον τρόπο υποβο-
λής τους,

ια. την υποβολή των υποψηφίων σε υγειονοµικές εξετάσεις και
ψυχοτεχνικές και αθλητικές δοκιµασίες και τον τρόπο εξέτασής
τους,

ιβ. τη διαδικασία επιλογής και το δικαίωµα άσκησης ένστασης
από τους υποψηφίους, καθώς και τον τρόπο υποβολής της,

ιγ. κάθε άλλο στοιχείο ή πληροφορία που κρίνεται ότι διευκο-
λύνει όσους επιθυµούν να συµµετάσχουν στη διαδικασία πλήρω-
σης των θέσεων που προκηρύσσονται.

2. Η προκήρυξη εγκρίνεται από το ΑΣΕΠ εντός δέκα (10) εργά-
σιµων ηµερών από την περιέλευση σε αυτό του σχεδίου προκή-
ρυξης και των τυχόν αναγκαίων συνοδευτικών εγγράφων και
αναρτάται στους διαδικτυακούς τόπους του ΑΣΕΠ, του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης και του προγράµµατος «Διαύγεια». Σε περί-
πτωση άπρακτης παρέλευσης της εν λόγω προθεσµίας,
τεκµαίρεται η έγκριση του ΑΣΕΠ.» 

Άρθρο 12
Υποβολή αιτήσεων συµµετοχής για την πλήρωση 

θέσεων προσωπικού του αστυνοµικού τοµέα 
της Δικαστικής Αστυνοµίας - Αντικατάσταση 

άρθρου 22 ν. 4963/2022

Το άρθρο 22 του ν. 4963/2022 (A’ 149) αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 22
Υποβολή αιτήσεων συµµετοχής για την πλήρωση 

θέσεων προσωπικού του αστυνοµικού τοµέα 
της Δικαστικής Αστυνοµίας

1. Οι αιτήσεις συµµετοχής των υποψηφίων υποβάλλονται στο
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ΑΣΕΠ ηλεκτρονικά, µέσα σε αποκλειστική προθεσµία δέκα (10)
τουλάχιστον ηµερών. Η προθεσµία υποβολής των αιτήσεων δεν
µπορεί να αρχίσει πριν από την πάροδο πέντε (5) ηµερών από την
ανάρτηση της προκήρυξης κατά την παρ. 2 του άρθρου 21 του
παρόντος. Για την υποβολή της αίτησης απαιτείται η καταβολή πα-
ραβόλου του άρθρου 18 του ν. 4765/2021 (Α’ 6).

2. Η ορθή συµπλήρωση της αίτησης συµµετοχής είναι αποκλει-
στικά ευθύνη του υποψηφίου. Η αίτηση επέχει θέση υπεύθυνης
δήλωσης και υποβάλλεται σε ηλεκτρονική µορφή. Αν οι υποψήφιοι
δεν συµπληρώσουν ορθά τα πεδία της αίτησης, δεν λαµβάνονται
υπόψη τα προσόντα και τα κριτήρια που αντιστοιχούν στα πεδία
αυτά, έστω και αν προσκοµίζονται τα έγγραφα που αποδεικνύουν
τη συνδροµή των ανωτέρω προσόντων και κριτηρίων, υπό τον όρο
ότι τα ανωτέρω αναγράφονται ρητά στην προκήρυξη.

3. Η υποβολή περισσότερων της µιας αιτήσεων για θέσεις της
ίδιας προκήρυξης ή η σώρευση στην αίτηση θέσεων διαφορετικών
κατηγοριών προσωπικού, συνεπάγεται τον αυτοδίκαιο αποκλεισµό
του υποψηφίου από την περαιτέρω διαδικασία.»

Άρθρο 13
Επιτροπές διαγωνισµού επιλογής προσωπικού 

του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - 
Αντικατάσταση άρθρου 23 ν. 4963/2022

Το άρθρο 23 του ν. 4963/2022 (A’ 149) αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 23
Επιτροπές διαγωνισµού επιλογής προσωπικού 

του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας

1. Για την πρόσληψη του προσωπικού του αστυνοµικού τοµέα
συγκροτείται, µε απόφαση του Υπουργού Δικαιοσύνης, Κεντρική
Επιτροπή Διαγωνισµού (Επιτροπή). Η Επιτροπή αποτελείται από:

α) έναν (1) δικαστικό λειτουργό του Εφετείου Αθηνών, ο
οποίος ορίζεται από τον Πρόεδρο του Τριµελούς Συµβουλίου Δι-
εύθυνσης του δικαστηρίου και είναι ο Πρόεδρος της Επιτροπής,
µε τον αναπληρωτή του,

β) έναν (1) δικαστικό λειτουργό του Πρωτοδικείου Αθηνών, ο
οποίος ορίζεται από τον Πρόεδρο του Τριµελούς Συµβουλίου Δι-
εύθυνσης του δικαστηρίου, µε τον αναπληρωτή του,

γ) δύο (2) συµβούλους του ΑΣΕΠ, οι οποίοι ορίζονται από τον
Πρόεδρο του ΑΣΕΠ, µε τους αναπληρωτές τους, 

δ) έναν (1) Ταξίαρχο της ΕΛ.ΑΣ., που ορίζεται από τον αρχηγό
της ΕΛ.ΑΣ, µε τον αναπληρωτή του,

ε) έναν (1) δικηγόρο, ο οποίος ορίζεται από τον Πρόεδρο της
Ολοµέλειας των Δικηγορικών Συλλόγων Ελλάδας, µε τον ανα-
πληρωτή του και 

στ) έναν (1) εκπρόσωπο της Οµοσπονδίας Δικαστικών Υπαλ-
λήλων Ελλάδος, µε τον αναπληρωτή του.

Στην Επιτροπή συµµετέχει ως µέλος χωρίς δικαίωµα ψήφου
και ο Υπηρεσιακός Γραµµατέας του Υπουργείου Δικαιοσύνης.
Γραµµατείς της επιτροπής ορίζονται δύο (2) προϊστάµενοι τµή-
µατος του Υπουργείου Δικαιοσύνης µαζί µε τους αναπληρωτές
τους. Την Επιτροπή συνεπικουρούν οι υπάλληλοι της παρ. 2.

2. Με απόφαση του Υπηρεσιακού Γραµµατέα του Υπουργείου
Δικαιοσύνης συγκροτείται ειδικό συνεργείο από υπαλλήλους του
Υπουργείου Δικαιοσύνης, µέχρι εκατό (100) άτοµα κατ’ ανώτατο
όριο, µε αποκλειστική απασχόληση τη διοικητική υποστήριξη της
Επιτροπής, καθώς και την προετοιµασία των πράξεων διορισµού.

3. Έδρα της Επιτροπής της παρ. 1 είναι το Υπουργείο Δικαιο-
σύνης. Η Επιτροπή και το συνεργείο της παρ. 2 µπορούν να συ-
νεδριάζουν και να απασχολούνται, αντιστοίχως, είτε στο
Υπουργείο Δικαιοσύνης είτε στο           ΑΣΕΠ.

4. Οι υγειονοµικές εξετάσεις και οι ψυχοτεχνικές και αθλητικές
δοκιµασίες διενεργούνται κατ’ αναλογική εφαρµογή του άρθρου
5 του π.δ. 4/1995 (Α’ 1) από τις εκεί προβλεπόµενες επιτροπές.»

Άρθρο 14
Υποβολή δικαιολογητικών υποψήφιων για τον 

αστυνοµικό τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - 
Πίνακες κατάταξης - Αντικατάσταση 

άρθρου 24 ν. 4963/2022

Το άρθρο 24 του ν. 4963/2022 (A’ 149) αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 24
Υποβολή δικαιολογητικών για τον αστυνοµικό τοµέα της Δικα-

στικής Αστυνοµίας - Κατάρτιση πινάκων κατάταξης

1. Η υποβολή των δικαιολογητικών διενεργείται ηλεκτρονικά,
εκτός εάν µε την προκήρυξη ορισθεί άλλος τρόπος υποβολής.
Τα δικαιολογητικά µπορούν να υποβάλλονται µε την αίτηση συµ-
µετοχής, όταν προβλέπεται από την προκήρυξη. Πιστοποιητικά
ή δικαιολογητικά που υποβάλλονται εκπρόθεσµα, δεν γίνονται
δεκτά. Στην απαγόρευση του τρίτου εδαφίου περιλαµβάνονται
και τα συµπληρωµατικά ή διευκρινιστικά εκείνων που έχουν κα-
τατεθεί εµπροθέσµως.

2. Η Επιτροπή καλεί, µε τη συνδροµή του ΑΣΕΠ, προς υποβολή
δικαιολογητικών, µε σχετική ανάρτηση στους διαδικτυακούς τό-
πους του ΑΣΕΠ και του Υπουργείου Δικαιοσύνης τους υποψηφί-
ους που προηγούνται στη σειρά κατάταξης, σύµφωνα µε τα
στοιχεία που έχουν δηλώσει στην αίτησή τους σε συνδυασµό µε
τις προτιµήσεις τους, και αντιστοιχούν σε αριθµό τουλάχιστον
διπλάσιο του συνόλου των θέσεων που έχουν προκηρυχθεί.

3. Υποψήφιος, ο οποίος προσκοµίζει ψευδή δικαιολογητικά
που επηρεάζουν την κατάταξή του στον πίνακα, εκτός των ποινι-
κών κυρώσεων, αποκλείεται από τη διαδικασία.

4. Οι τίτλοι σπουδών οποιασδήποτε εκπαιδευτικής βαθµίδας
της αλλοδαπής δεν γίνονται δεκτοί αν δεν είναι αρµοδίως ανα-
γνωρισµένοι.

5. Αν, κατόπιν του ελέγχου των δικαιολογητικών, ο αριθµός
των υποψηφίων δεν επαρκεί για την κάλυψη των θέσεων που
προκηρύχθηκαν, η διαδικασία των παρ. 1 έως 4 επαναλαµβάνεται
για τους επόµενους κατά σειρά υποψηφίους. Ο αριθµός των επι-
πλέον υποψηφίων που καλούνται να υποβάλουν δικαιολογητικά,
ο τρόπος υποβολής τους, καθώς και η προθεσµία υποβολής
τους καθορίζονται από την Επιτροπή.

6. Η Επιτροπή του άρθρου 23 ελέγχει, µε βάση τα δικαιολογη-
τικά, την ορθότητα των καταχωρίσεων σύµφωνα µε τη µοριοδό-
τηση των κριτηρίων και καταρτίζει τους προσωρινούς πίνακες
κατάταξης. Οι προσωρινοί πίνακες αναρτώνται στους διαδικτυα-
κούς τόπους του ΑΣΕΠ και του Υπουργείου Δικαιοσύνης. Σε αυ-
τούς παρατίθενται τα στοιχεία και κριτήρια µε βάση τα οποία
καθορίσθηκε η σειρά κατάταξης των υποψηφίων. Η Επιτροπή
ελέγχει τα δικαιολογητικά όσων υποψηφίων είναι αναγκαίο για
να συµπληρωθεί ο αριθµός που απαιτείται για την κάλυψη των
θέσεων που προκηρύχθηκαν. Οι λοιποί υποψήφιοι κατατάσσον-
ται βάσει των δηλωθέντων στην αίτησή τους στοιχείων.

7. Οι προσωρινοί πίνακες των κατηγοριών ΠΕ, ΤΕ και ΔΕ κα-
ταρτίζονται κατά κατηγορία και κλάδο και κατά φθίνουσα σειρά
συνολικής βαθµολογίας. 

8. Οι υποψήφιοι που δεν διαθέτουν τα απαιτούµενα γενικά και
τυπικά προσόντα διορισµού εµφανίζονται σε πίνακα απορρι-
πτέων µε τον µοναδικό κωδικό αριθµό τους και την αιτιολογία
αποκλεισµού τους χωρίς τη δηµοσιοποίηση προσωπικών τους
δεδοµένων. Οι πίνακες απορριπτέων αναρτώνται στους διαδι-
κτυακούς τόπους του ΑΣΕΠ και του Υπουργείου Δικαιοσύνης.»

Άρθρο 15
Ενστάσεις κατά των προσωρινών πινάκων κατάταξης 

και απορριπτέων - Οριστικοί πίνακες κατάταξης 
υποψηφίων για τον αστυνοµικό τοµέα της Δικαστικής 
Αστυνοµίας - Αντικατάσταση άρθρου 25 ν. 4963/2022

Το άρθρο 25 του ν. 4963/2022 (A’ 149) αντικαθίσταται ως εξής:
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«Άρθρο 25
Ενστάσεις κατά των προσωρινών πινάκων κατάταξης 

και απορριπτέων - Οριστικοί πίνακες κατάταξης 
υποψηφίων για τον αστυνοµικό τοµέα 

της Δικαστικής Αστυνοµίας

1. Κατά των προσωρινών πινάκων κατάταξης και απορριπτέων
οι ενδιαφερόµενοι µπορούν να ασκήσουν ένσταση ενώπιον του
ΑΣΕΠ µέσα σε αποκλειστική προθεσµία πέντε (5) εργάσιµων ηµε-
ρών. Η προθεσµία αρχίζει από την εποµένη της ανάρτησης των
πινάκων στον διαδικτυακό τόπο του ΑΣΕΠ και ορίζεται ρητώς στην
οικεία ανάρτηση. Για την παραδεκτή άσκηση της ένστασης απαι-
τείται η πληρωµή του παραβόλου που ορίζεται στην προκήρυξη
του άρθρου 21. Το ΑΣΕΠ αποφαίνεται επ’ αυτών εντός αποκλει-
στικής προθεσµίας είκοσι (20) ηµερών και ενηµερώνεται ο ενιστά-
µενος. Εάν η προθεσµία παρέλθει άπρακτη, η ένσταση θεωρείται
ότι έχει απορριφθεί. 

2. Η Επιτροπή του άρθρου 23 προβαίνει, αν απαιτείται, στις ανα-
γκαίες διορθώσεις, σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην από-
φαση του ΑΣΕΠ επί των ενστάσεων και καταρτίζει τους οριστικούς
πίνακες κατάταξης και απορριπτέων, οι οποίοι αναρτώνται στους
διαδικτυακούς τόπους του ΑΣΕΠ, του Υπουργείου Δικαιοσύνης
και του προγράµµατος «Διαύγεια», εφαρµοζοµένου αναλογικά του
πρώτου εδαφίου της παρ. 8 του άρθρου 24. Ο πίνακας κατάταξης
δεν µπορεί να περιλαµβάνει αριθµό υποψηφίων µεγαλύτερο του
αριθµού των θέσεων που προκηρύχθηκαν.» 

Άρθρο 16
Υγειονοµικές εξετάσεις - Ψυχοτεχνικές 

και αθλητικές δοκιµασίες του προσωπικού 
του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - 

Αντικατάσταση άρθρου 26 ν. 4963/2022

Το άρθρο 26 του ν. 4963/2022 (A’ 149) αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 26
Υγειονοµικές εξετάσεις - Ψυχοτεχνικές 

και αθλητικές δοκιµασίες του προσωπικού 
του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας

1. Μετά την ανάρτηση των πινάκων κατάταξης οι υποψήφιοι
υποβάλλονται σε υγειονοµικές εξετάσεις, καθώς και σε αθλητικές
και σε ψυχοτεχνικές δοκιµασίες, προκειµένου να ερευνηθούν η
κρίση, η προσαρµοστικότητα στις µεταβαλλόµενες καταστάσεις
και απαιτήσεις, η αυτοκυριαρχία, η συναισθηµατική σταθερότητα,
η σκέψη, η αντίληψη και η εν γένει προσωπικότητα και φυσική ικα-
νότητα και καταλληλότητα του υποψηφίου. 

2. Με πρόσκληση της Επιτροπής του άρθρου 23 καλούνται από
τους οριστικούς πίνακες, οι υποψήφιοι που πληρούν τα τυπικά
προσόντα του άρθρου 19, κατά σειρά επιτυχίας και σε αριθµό ίσο
µε τον αριθµό των προσλαµβανόµενων, προσαυξηµένο κατά πο-
σοστό τουλάχιστον πενήντα τοις εκατό (50%), να προσέλθουν
εντός των προθεσµιών που τίθενται στην πρόσκληση, προκειµένου
να λάβουν µέρος στις υγειονοµικές εξετάσεις και αθλητικές και
ψυχοτεχνικές δοκιµασίες κατ’ αναλογική εφαρµογή του άρθρου
5 του π.δ. 4/1995 από τις εκεί προβλεπόµενες επιτροπές. Οι υγει-
ονοµικές εξετάσεις του πρώτου εδαφίου περιλαµβάνουν και την
αναστηµοµέτρηση.

3. Αιτήµατα υποψηφίων για αναβολή της εξέτασης ή δοκιµασίας
τους δεν γίνονται δεκτά παρά µόνο µία (1) φορά για κάθε υποψή-
φιο ή υποψήφια και εφόσον: α) αποδεικνύεται ανωτέρα βία και β)
η νέα ηµέρα εξέτασης ή δοκιµασίας καθορίζεται εντός του συνο-
λικού χρονοδιαγράµµατος της αντίστοιχης εξέτασης ή δοκιµασίας
και σε κάθε περίπτωση σε χρόνο που δεν υπερβαίνει συνολικά τον
χρόνο των εξετάσεων και δοκιµασιών του παρόντος. 

4. Οι υποψήφιοι, που κρίνονται µη ικανοί από τις ανωτέρω δοκι-
µασίες ή δεν µετείχαν σε όλες ή κάποιες από αυτές, αποκλείονται
της διαδικασίας και καταχωρίζονται από την Επιτροπή του άρθρου
23 σε πίνακα αποκλειοµένων, ο οποίος αναρτάται στους διαδι-
κτυακούς τόπους του ΑΣΕΠ και του Υπουργείου Δικαιοσύνης,

προς ενηµέρωσή τους, εφαρµοζοµένου αναλογικά του πρώτου
εδαφίου της παρ. 8 του άρθρου 24. Ένσταση σχετικά µε τις υγει-
ονοµικές, αθλητικές και ψυχοτεχνικές δοκιµασίες δεν επιτρέπεται,
εκτός από τις περιπτώσεις πρόδηλου τυπικού σφάλµατος, το
οποίο κρίνεται από την επιτροπή που διενήργησε την εξέταση. Στη
συνέχεια η Επιτροπή του άρθρου 23 καταρτίζει τους πίνακες διο-
ριστέων από τους αναµορφωµένους πίνακες κατάταξης και απορ-
ριπτέων όπως προκύπτουν µετά από τις απαιτούµενες, κατά
περίπτωση, διαδικασίες της παρ. 1, µε βάση τη σειρά που έχουν
οι υποψήφιοι, σε συνδυασµό µε τη δήλωση προτίµησής τους. Οι
πίνακες περιλαµβάνουν αριθµό διοριστέων που δεν µπορεί να
υπερβαίνει τον αριθµό των θέσεων που προκηρύχθηκαν και κυρώ-
νονται µε απόφαση του Υπουργού Δικαιοσύνης.»

Άρθρο 17
Διορισµός επιλεγοµένων για την πλήρωση των θέσεων 
του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας - 

Αντικατάσταση άρθρου 27 ν. 4963/2022

Το άρθρο 27 του ν. 4963/2022 (A’ 149) αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 27
Διορισµός επιλεγοµένων για την πλήρωση των θέσεων του αστυ-

νοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας

1. Οι υποψήφιοι που περιλαµβάνονται στον οριστικό πίνακα διο-
ριστέων, διορίζονται στη Δικαστική Αστυνοµία, µε απόφαση του
αρµοδίου προς διορισµό οργάνου του Υπουργείου Δικαιοσύνης
κατά τα οριζόµενα στον Κώδικα Κατάστασης Δηµοσίων Πολιτικών
Διοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ.. Η επίδοση της
απόφασης διορισµού διενεργείται από την εισαγγελία του τόπου
κατοικίας του διοριζόµενου σύµφωνα µε τα άρθρα 155 έως 165
του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας  (ν. 4620/2019, Α’ 96). Παράταση
της προθεσµίας ορκωµοσίας δεν επιτρέπεται εκτός από την περί-
πτωση ανωτέρας βίας και για όσο χρόνο διαρκεί το απρόβλεπτο
γεγονός.

2. Το Υπουργείο Δικαιοσύνης αναζητά αυτεπάγγελτα για τους
υποψηφίους που καλούνται για διορισµό τα εξής δικαιολογητικά:

α. αντίγραφο ποινικού µητρώου δικαστικής χρήσης,
β. πιστοποιητικό στρατολογικής κατάστασης, για όλους τους

άνδρες και για όσες γυναίκες έχουν υπηρετήσει στις ένοπλες δυ-
νάµεις,

γ. πιστοποιητικό της εισαγγελικής αρχής περί µη ύπαρξης ποι-
νικής εκκρεµότητας σε βάρος του διοριζοµένου,

δ. πιστοποιητικό περί µη θέσης σε δικαστική συµπαράσταση ή
απαγόρευση,

ε. πιστοποιητικό ότι ο υποψήφιος δεν έχει απολυθεί από θέση
δηµόσιας υπηρεσίας, Οργανισµού Τοπικής Αυτοδιοίκησης ή
άλλου νοµικού προσώπου του δηµοσίου τοµέα λόγω επιβολής της
πειθαρχικής ποινής της οριστικής παύσης ή λόγω καταγγελίας της
σύµβασης εργασίας για σπουδαίο λόγο οφειλόµενο σε υπαιτιό-
τητα του εργαζοµένου αν δεν παρέλθει πενταετία από την από-
λυση.

3. Στα κενά που δηµιουργούνται από τον, για οποιονδήποτε
λόγο, µη διορισµό υποψηφίων ή την παραίτηση όσων διορίσθηκαν
εντός ενός (1) έτους από τον διορισµό τους, καλύπτονται µε από-
φαση του αρµόδιου για διορισµό οργάνου του Υπουργείου Δικαιο-
σύνης, από τον πίνακα επιλαχόντων υποψηφίων της αντίστοιχης
κατηγορίας εκπαίδευσης.

4. Ο διοριζόµενος υποχρεούται να υπηρετήσει στην Υπηρεσία
Δικαστικής Αστυνοµίας για πέντε (5) τουλάχιστον χρόνια. Αν πα-
ραιτηθεί προτού συµπληρωθεί η πενταετία, επιστρέφει τις αποδο-
χές που εισέπραξε κατά τη διάρκεια της εισαγωγικής εκπαίδευσης
του άρθρου 33.»

Άρθρο 18
Μετατάξεις - Μετακινήσεις προσωπικού Δικαστικής 

Αστυνοµίας - Αντικατάσταση άρθρου 38 ν. 4963/2022

Το άρθρο 38 του ν. 4963/2022 (Α’ 149) αντικαθίσταται ως εξής:



«Άρθρο 38
Μετατάξεις - Μετακινήσεις

1. Το προσωπικό του πολιτικού και του αστυνοµικού τοµέα της
Δικαστικής Αστυνοµίας δεν µετατάσσεται ούτε αποσπάται σε άλ-
λους φορείς κατ’ εφαρµογή οποιασδήποτε γενικής ή ειδικής διά-
ταξης, µε την επιφύλαξη του άρθρου 40. Θέσεις του αστυνοµικού
τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας, για τις οποίες εκδίδεται προ-
κήρυξη πλήρωσής τους µε διορισµό, δεν καλύπτονται µε µετά-
ταξη.

2. Με απόφαση του προϊσταµένου της Εισαγγελίας Εφετών επι-
τρέπεται η µετακίνηση του προσωπικού του πολιτικού και του
αστυνοµικού τοµέα από οποιαδήποτε δικαστική ή εισαγγελική
αρχή εντός της εφετειακής περιφέρειας σε άλλη δικαστική ή ει-
σαγγελική αρχή εντός της ίδιας περιφέρειας, αν παρίσταται προς
τούτο ανάγκη, και για χρονικό διάστηµα που κρίνεται ανά περί-
πτωση. Με απόφαση του Γενικού Επιτρόπου της Επικρατείας των
Τακτικών Διοικητικών Δικαστηρίων επιτρέπεται η µετακίνηση του
προσωπικού του πολιτικού και του αστυνοµικού τοµέα των Τακτι-
κών Διοικητικών Δικαστηρίων, αν παρίσταται προς τούτο ανάγκη,
και για χρονικό διάστηµα που κρίνεται ανά περίπτωση.»

Άρθρο 19
Εξουσιοδοτικές διατάξεις - Τροποποίηση 

άρθρου 59 ν. 4963/2022

Στο άρθρο 59 του ν. 4963/2022 (Α’ 149) επέρχονται οι εξής αλ-
λαγές: α) η παρ. 1 τροποποιείται µε τη συµπλήρωση της εξουσιο-
δότησης για τη σύσταση νέων ή την κατάργηση υφιστάµενων
περιφερειακών υπηρεσιών προς προσαρµογή στο άρθρο 19 του
παρόντος, β) η περ. α’ της παρ. 2, και οι παρ. 5 και 8 διαγράφονται,
γ) στην παρ. 6 προστίθεται ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη
στα εξουσιοδοτούµενα όργανα και η φράση «αποδοχές των µελών
των Επιτροπών του άρθρου 22, των εξεταστών, των επιτηρητών
και των γραµµατέων των επιτροπών διαγωνισµού» αντικαθίσταται
µε τη φράση «αποζηµιώσεις των µελών και των γραµµατέων των
Επιτροπών των παρ. 1 και 4 του άρθρου 23», δ) προστίθεται παρ.
8Α και το άρθρο 59 διαµορφώνεται ως εξής: 

«Άρθρο 59
Εξουσιοδοτικές διατάξεις

1. Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µετά από πρόταση
των Υπουργών Δικαιοσύνης, Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών
και Εσωτερικών δύναται να συστήνονται νέες ή να καταργούνται
υφιστάµενες περιφερειακές υπηρεσίες της Δικαστικής Αστυνο-
µίας των περ. β’ και γ’ της παρ. 2 του άρθρου 3 και να καθορίζεται
η έδρα τους.

2. α. [Καταργείται].
β. Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µετά από πρόταση

των Υπουργών Δικαιοσύνης και Προστασίας του Πολίτη, καθορί-
ζονται οι λεπτοµέρειες σχετικά µε τη στολή και τον οπλισµό της
παρ. 7 του άρθρου 4, που φέρει το προσωπικό του αστυνοµικού
τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας.

3. Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µετά από πρόταση
των Υπουργών Προστασίας του Πολίτη, Δικαιοσύνης και Εσωτε-
ρικών, τίθενται οι ουσιαστικές και διαδικαστικές ρυθµίσεις για την
πλήρωση των θέσεων υπαλλήλων της Δικαστικής Αστυνοµίας του
άρθρου 15 και, κατά παρέκκλιση από τις διατάξεις που αφορούν
στους δηµόσιους διοικητικούς υπαλλήλους, καθορίζονται ειδικά
προσόντα και προϋποθέσεις για την πρόσληψη του αστυνοµικού
προσωπικού της Δικαστικής Αστυνοµίας, καθώς και κάθε άλλο
σχετικό θέµα για την εφαρµογή του άρθρου 15.

4. α. Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µετά από πρόταση
του Υπουργού Δικαιοσύνης, οι θέσεις του άρθρου 16 κατανέµον-
ται στη Διεύθυνση Δικαστικής Αστυνοµίας και στις περιφερειακές
υπηρεσίες.

β. Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µετά από πρόταση
των Υπουργών Δικαιοσύνης, Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών,
Προστασίας του Πολίτη και Εσωτερικών, δύνανται να συστήνονται
και να καταργούνται οργανικές θέσεις του άρθρου 16, καθώς και

να ανακατανέµονται ανά κατηγορία και κλάδο.
5. [Καταργείται].
6. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας και Οι-

κονοµικών, Προστασίας του Πολίτη και Δικαιοσύνης, ρυθµίζονται
τα θέµατα που σχετίζονται µε τις αποζηµιώσεις των µελών και των
γραµµατέων των Επιτροπών των παρ. 1 και 4 του άρθρου 23, τη
διαδικασία καταβολής τους, καθώς και κάθε άλλο σχετικό θέµα
για την εφαρµογή του άρθρου 23.

7. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Προστασίας του Πολίτη,
Δικαιοσύνης, Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών και Εσωτερι-
κών, καθορίζονται ο τόπος και ο τρόπος διενέργειας, καθώς και
το περιεχόµενο της εισαγωγικής εκπαίδευσης του άρθρου 33, το
εκπαιδευτικό προσωπικό, οι χώροι και οι εγκαταστάσεις που χρη-
σιµοποιούνται για την εκπαιδευτική διαδικασία, οι αµοιβές των εκ-
παιδευτών, ο τρόπος καταβολής αυτών και κάθε άλλης δαπάνης
σχετικής µε την εισαγωγική εκπαίδευση, καθώς και κάθε άλλη ανα-
γκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή του άρθρου 33. Με την ίδια
απόφαση ορίζεται ένας ανώτατος ή ανώτερος δικαστικός λειτουρ-
γός που υπηρετεί σε δικαστήριο της Αθήνας ως υπεύθυνος εκπαί-
δευσης για την εισαγωγική εκπαίδευση του πολιτικού προσωπικού
της Δικαστικής Αστυνοµίας και ένας Αστυνοµικός Διευθυντής ή
Αστυνοµικός Υποδιευθυντής ή Αστυνόµος Α’ της ΕΛ.ΑΣ., ως υπεύ-
θυνος εκπαίδευσης για την εισαγωγική εκπαίδευση του προσωπι-
κού του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας που
επιλέγεται µε διαταγή της Διεύθυνσης Εκπαίδευσης και Ανάπτυ-
ξης Ανθρωπίνων Πόρων του Αρχηγείου της ΕΛ.ΑΣ..

8. [Καταργείται].
8Α. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας και

Οικονοµικών και Δικαιοσύνης καθορίζονται οι πάσης φύσεως τα-
κτικές αποδοχές, επιδόµατα και απολαβές του Διευθυντή της Δι-
εύθυνσης Δικαστικής Αστυνοµίας, κατά παρέκκλιση κάθε γενικής
ή ειδικής διάταξης.»

Άρθρο 20
Μεταβατικές διατάξεις - Αντικατάσταση 

άρθρου 60 ν. 4963/2022

Στο άρθρο 60 του ν. 4963/2022 (Α’ 149) επέρχονται οι εξής αλ-
λαγές: α) οι παρ. 1 και 2 αντικαθίστανται, β) η παρ. 3 τροποποι-
είται ως προς το απώτατο χρονικό διάστηµα άσκησης
καθηκόντων του προσωπικού της ΕΛ.ΑΣ. και το άρθρο 60 δια-
µορφώνεται ως εξής:

«Άρθρο 60
Μεταβατικές διατάξεις

1. Κατά την πρώτη εφαρµογή του παρόντος, για την πλήρωση
των θέσεων των κατηγοριών ΠΕ και ΤΕ του πολιτικού τοµέα της
Δικαστικής Αστυνοµίας οι υγειονοµικές εξετάσεις και οι ψυχοτε-
χνικές δοκιµασίες διενεργούνται µεταξύ των υποψηφίων που πε-
ριλαµβάνονται στον πίνακα διοριστέων από τις αρµόδιες
επιτροπές της παρ. 4 του άρθρου 23, κατά τα οριζόµενα στην οι-
κεία προκήρυξη. Σε περίπτωση διαγραφής υποψηφίου από τον
πίνακα διοριστέων καλείται ο επόµενος κατά σειρά κατάταξης
υποψήφιος.

2. Κατά την πρώτη εφαρµογή του παρόντος και µέχρι την επι-
λογή των προϊσταµένων των οργανικών µονάδων του πολιτικού
και του αστυνοµικού τοµέα της Δικαστικής Αστυνοµίας για την
Κεντρική Υπηρεσία του Υπουργείου Δικαιοσύνης και τις περιφε-
ρειακές υπηρεσίες σύµφωνα µε τα οριζόµενα στο άρθρο 36, κα-
θήκοντα προϊσταµένου των τµηµάτων του πολιτικού τοµέα, ασκεί
υπάλληλος του πολιτικού τοµέα, κατηγορίας ΠΕ, που διαθέτει τα
περισσότερα τυπικά προσόντα και καθήκοντα προϊσταµένων των
τµηµάτων του αστυνοµικού τοµέα ασκούν υπάλληλοι του αστυ-
νοµικού τοµέα κατηγορίας ΠΕ που διαθέτουν τα περισσότερα
τυπικά προσόντα, και ελλείψει αυτών υπάλληλοι της κατηγορίας
ΤΕ µε τα περισσότερα τυπικά προσόντα. Η επιλογή γίνεται από
το υπηρεσιακό συµβούλιο του Υπουργείου Δικαιοσύνης.

3. Μέχρι τη στελέχωση της Δικαστικής Αστυνοµίας µε το προ-
σωπικό του αστυνοµικού τοµέα και πάντως όχι πέραν της
30ής.6.2024, το προσωπικό της ΕΛ.ΑΣ. συνεχίζει να ασκεί τα κα-
θήκοντά του που σχετίζονται µε τις δικαστικές υπηρεσίες.»

2992 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο 21
Καταργούµενες διατάξεις

1. To άρθρο 42 του ν. 4963/2022 (Α’149) περί του Κανονισµού
Λειτουργίας της Δικαστικής Αστυνοµίας, καταργείται.

2. Το π.δ. 6/2023 (Α’ 13), περί σύστασης Διεύθυνσης Δικαστι-
κής Αστυνοµίας, τεσσάρων περιφερειακών υπηρεσιών Δικαστι-
κής Αστυνοµίας, οργανικών θέσεων Δικαστικής Αστυνοµίας και
καθορισµού των αρµοδιοτήτων των περιφερειακών υπηρεσιών
της Δικαστικής Αστυνοµίας, καταργείται.

ΜΕΡΟΣ ΔΕΥΤΕΡΟ
ΛΟΙΠΕΣ ΡΥΘΜΙΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟΥ ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ

Άρθρο 22
Καθορισµός διαδικασιών εκκαθάρισης 

και είσπραξης της αποζηµίωσης των δικαιούχων 
της νοµικής βοήθειας µέσω διαδικτυακής εφαρµογής

της Ενιαίας Ψηφιακής Πύλης της Δηµόσιας Διοίκησης - 
Τροποποίηση παρ. 2 άρθρου 14 ν. 3226/2004

Στην παρ. 2 του άρθρου 14 του ν. 3226/2004 (Α’ 24) επέρχον-
ται οι εξής αλλαγές: α) στο δεύτερο εδάφιο µετά από τις λέξεις,
«και των αιτήσεων των δικαιούχων δικηγόρων και άλλων προσώ-
πων,» προστίθενται οι λέξεις «καθώς και η διαδικασία εκκαθάρι-
σης και είσπραξης µε απευθείας πληρωµή της αποζηµίωσης
στον δικαιούχο», β) προστίθεται τέταρτο εδάφιο και η παρ. 2 δια-
µορφώνεται ως εξής:

«2. Αρµόδιο όργανο για τη συλλογή των δικαιολογητικών και
των αιτήσεων των δικαιούχων δικηγόρων και άλλων προσώπων
για τη διαβίβασή τους στο Ταµείο Χρηµατοδοτήσεως Δικαστικών
Κτιρίων (ΤΑ.Χ.ΔΙ.Κ.) είναι η διοίκηση του αρµόδιου Δικαστηρίου.
Η συλλογή των δικαιολογητικών και των αιτήσεων των δικαιού-
χων δικηγόρων και άλλων προσώπων, καθώς και η διαδικασία εκ-
καθάρισης και είσπραξης µε απευθείας πληρωµή της
αποζηµίωσης στον δικαιούχο δύναται να υλοποιούνται και µέσω
διαδικτυακής εφαρµογής προσβάσιµης µέσω της Ενιαίας Ψηφια-
κής Πύλης της Δηµόσιας Διοίκησης (ΕΨΠ - gov.gr). Η είσοδος
των χρηστών στην εφαρµογή, πραγµατοποιείται µέσω των µονα-
δικών κωδικών αυθεντικοποίησης που προβλέπονται για την εί-
σοδο των χρηστών, στο Πληροφοριακό Σύστηµα της Ολοµέλειας
των Δικηγορικών Συλλόγων Ελλάδας. Με κοινή απόφαση των
Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, Δικαιοσύνης και
Ψηφιακής Διακυβέρνησης, καθορίζεται η διαδικασία εκκαθάρι-
σης και είσπραξης µε απευθείας πληρωµή της αποζηµίωσης
στον δικαιούχο και δύνανται να καθορίζονται τα ειδικότερα ζη-
τήµατα σχετικά µε τη λειτουργία της ηλεκτρονικής εφαρµογής
του πρώτου εδαφίου, η είσοδος των χρηστών και η συλλογή των
δικαιολογητικών και των αιτήσεων των δικαιούχων δικηγόρων και
άλλων προσώπων, οι απαιτούµενες διαλειτουργικότητες µε άλλα
πληροφοριακά συστήµατα ή µητρώα του δηµόσιου τοµέα, τα τε-
χνικά και οργανωτικά µέτρα για την ασφάλεια της επεξεργασίας
των δεδοµένων προσωπικού χαρακτήρα και κάθε αναγκαία, τε-
χνική ή άλλη λεπτοµέρεια για την εφαρµογή του παρόντος.»

Άρθρο 23
Επιµόρφωση µελών των Συµβουλίων Επιθεώρησης 
και των επιθεωρητών - Αντικατάσταση άρθρου 99
Κώδικα Οργανισµού Δικαστηρίων και Κατάστασης 

Δικαστικών Λειτουργών

Το άρθρο 99 του Κώδικα Οργανισµού Δικαστηρίων και Κατά-
στασης Δικαστικών Λειτουργών [ν. 4938/2022 (Α’ 109)] αντικαθί-
σταται ως εξής:

«Άρθρο 99
Επιµόρφωση επιθεωρητών

Πριν από την άσκηση των αρµοδιοτήτων τους, τα µέλη των
Συµβουλίων Επιθεώρησης και οι επιθεωρητές των δικαστικών

λειτουργών, παρακολουθούν υποχρεωτικά έκτακτα προγράµ-
µατα επιµόρφωσης που διοργανώνονται από το Ανώτατο Δικα-
στήριο της δικαιοδοσίας του επιθεωρητή.»

Άρθρο 24
Επιτροπή Στρατηγικού Σχεδιασµού 

Υπουργείου Δικαιοσύνης

1. Στο Υπουργείο Δικαιοσύνης συστήνεται Επιτροπή Στρατη-
γικού Σχεδιασµού, µε αρµοδιότητα τον άµεσο και µεσοµακρο-
πρόθεσµο σχεδιασµό των δράσεων του Υπουργείου. Η Επιτροπή
συγκροτείται µε απόφαση του Υπουργού Δικαιοσύνης και απο-
τελείται από: α) τον Γενικό Γραµµατέα Δικαιοσύνης ως πρόεδρο,
β) τον Υπηρεσιακό Γραµµατέα του Υπουργείου, γ) τον προϊστά-
µενο της Γενικής Διεύθυνσης Δικαιοσύνης του Υπουργείου, δ)
τον προϊστάµενο της Γενικής Διεύθυνσης Οικονοµικών Υπηρε-
σιών του Υπουργείου, ε) τον προϊστάµενο της Διεύθυνσης Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης του Υπουργείου, στ) έναν (1)
εκπρόσωπο της Οµοσπονδίας Δικαστικών Υπαλλήλων Ελλάδας
και ζ) έναν (1) δικηγόρο που ορίζεται από τον Πρόεδρο της Ολο-
µέλειας Δικηγορικών Συλλόγων Ελλάδας µε τον αναπληρωτή
του. Χρέη γραµµατέα εκτελεί υπάλληλος του κλάδου ΠΕ Διοικη-
τικού-Οικονοµικού του Υπουργείου Δικαιοσύνης. 

2. Η Επιτροπή είναι αρµόδια για να: 
α) παρακολουθεί τις εξελίξεις στον χώρο της Δικαιοσύνης, να

σχεδιάζει και να εισηγείται στην πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Δικαιοσύνης άµεσες και µακροπρόθεσµες παρεµβάσεις, 

β) αξιολογεί προηγούµενες ή και εν εξελίξει δράσεις του
Υπουργείου και να εισηγείται έγκαιρες διορθωτικές κινήσεις ή
επικαιροποίηση των δράσεων,

γ) βρίσκεται σε διαρκή συνεργασία και συντονίζει όλες τις επι-
τροπές παρακολούθησης έργων και δράσεων, ώστε να αξιοποι-
ούνται όλα τα διαθέσιµα µέσα για την ταχύτερη και
αποτελεσµατικότερη υλοποίηση των στόχων του Υπουργείου Δι-
καιοσύνης. 

3. Η Επιτροπή δύναται κατά τις συνεδριάσεις της να προσκα-
λεί κατά την κρίση της εµπειρογνώµονες, πρόσωπα που διαθέ-
τουν τις κατά περίπτωση απαιτούµενες ειδικές νοµικές ή τεχνικές
γνώσεις ή εµπειρία και ιδίως, µέλη Διδακτικού Ερευνητικού Προ-
σωπικού Ανωτάτων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων, δικηγόρους, ειδι-
κούς πληροφορικής και ηλεκτρονικών υπολογιστών, µηχανικούς,
καθώς και υπηρεσιακούς παράγοντες του Υπουργείου Δικαιοσύ-
νης. 

4. Η συµµετοχή στην Επιτροπή είναι άµισθη. Τα µέλη της Επι-
τροπής και όσοι προσκαλούνται στις συνεδριάσεις της υπέχουν
υποχρέωση εµπιστευτικότητας.  

ΜΕΡΟΣ ΤΡΙΤΟ
ΛΟΙΠΕΣ ΕΠΕΙΓΟΥΣΕΣ ΡΥΘΜΙΣΕΙΣ ΤΩΝ ΥΠΟΥΡΓΕΙΩΝ 

ΥΠΟΔΟΜΩΝ ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΚΛΙΜΑΤΙΚΗΣ 
ΚΡΙΣΗΣ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ

Άρθρο 25
Διαδικασίες κατεπείγουσας εκτέλεσης έργων 

σε καταστάσεις έκτακτης ανάγκης 
πολιτικής προστασίας

1. Στις περιοχές που κηρύσσονται σε κατάσταση έκτακτης
ανάγκης πολιτικής προστασίας, σύµφωνα µε το άρθρο 25 του ν.
4662/2020 (Α’ 27) και απαιτείται η κατεπείγουσα εκτέλεση έργων
που συνδέονται, άµεσα ή έµµεσα, µε την αποκατάσταση των
υποδοµών τους, το Υπουργείο Υποδοµών και Μεταφορών δύνα-
ται να αναλαµβάνει, δια των υπηρεσιών και των εποπτευόµενων
φορέων του, τον σχεδιασµό, την ανάθεση και την εκτέλεση των
κατεπειγόντων έργων αποκατάστασης βλαβών των υποδοµών,
ακόµα και όταν δεν υπάγονται στις αρµοδιότητές του, σύµφωνα
µε τη διαδικασία του παρόντος.

2. Για την ανάληψη της αρµοδιότητας της παρ. 1, για έργα που
δεν υπάγονται στις αρµοδιότητες του Υπουργείου Υποδοµών και
Μεταφορών, απαιτείται, µετά την κήρυξη περιοχής σε κατά-
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σταση έκτακτης ανάγκης πολιτικής προστασίας, Πράξη Υπουρ-
γικού Συµβουλίου, κατόπιν σχετικής εισήγησης του Υπουργού
Υποδοµών και Μεταφορών, στην οποία περιλαµβάνεται  συνο-
πτική περιγραφή των σχετικών έργων. 

3. Με αποφάσεις του Υπουργού Υποδοµών και Μεταφορών
εξειδικεύονται τα προς εκτέλεση έργα που είναι κατεπείγοντα,
τελούν σε άµεση συνάφεια και είναι αναγκαία, αποκλειστικά για
την αποκατάσταση βλαβών στις υποδοµές και δεν περιλαµβά-
νουν εργασίες συµπλήρωσης ή επέκτασης αυτών, µε την εξαί-
ρεση απολύτως απαραίτητων συνοδών έργων, ιδίως
αντιπληµµυρικής προστασίας στο σύνολο της λεκάνης απορ-
ροής, καθορίζονται οι υπηρεσίες του Υπουργείου Υποδοµών και
Μεταφορών ή οι εποπτευόµενοι φορείς  του Υπουργείου Υποδο-
µών και Μεταφορών που αναλαµβάνουν τον σχεδιασµό, την ανά-
θεση και την εκτέλεση των έργων της παρ. 2, καθώς και τυχόν
ειδικότερες λεπτοµέρειες ως προς αυτά. Για την έκδοση της
απόφασης του πρώτου εδαφίου απαιτείται η σύµφωνη γνώµη
του Τεχνικού Συµβουλίου Δηµόσιων Έργων του Υπουργείου Υπο-
δοµών και Μεταφορών. 

4. Σε κάθε περίπτωση που Αναθέτουσα Αρχή έργων του πα-
ρόντος είναι ή καθίσταται µε τη διαδικασία της παρ. 2, το Υπουρ-
γείο Υποδοµών και Μεταφορών ή εποπτευόµενοι φορείς αυτού,
ακολουθείται η διαδικασία ανάθεσης των επόµενων παραγρά-
φων. 

5. Για την ανάθεση έργων του παρόντος δεν εφαρµόζονται τα
άρθρα 49 και 50 του ν. 4412/2016 (Α’ 147) και αρκεί η σύνταξη
και έγκριση εκ µέρους της αναθέτουσας αρχής του τεύχους της
τεχνικής περιγραφής των προς εκτέλεση εργασιών, του χρονο-
διαγράµµατος εκτέλεσης αυτών, του προϋπολογισµού δηµοπρά-
τησης και του τεύχους Ειδικής Συγγραφής Υποχρεώσεων
(Ε.Σ.Υ.). Για τη σύνταξη των στοιχείων αυτών η αναθέτουσα αρχή
µπορεί να υποβοηθηθεί από Νοµικούς και Τεχνικούς Συµβούλους
µε τους οποίους συνάπτεται σύµβαση, έναντι αµοιβής µέχρι των
ορίων των περ. β) και δ), αντίστοιχα, του άρθρου 5 του ν.
4412/2016. Το είδος και ο ανώτατος αριθµός των συµβούλων του
προηγούµενου εδαφίου δύνανται να καθορίζονται µε απόφαση
του Υπουργού Υποδοµών και Μεταφορών. Η σύναψη της σύµ-
βασης του συµβούλου γίνεται µε τη διαδικασία της παρ. 2 του
άρθρου 128 του ν. 4412/2016, χωρίς να απαιτείται γνώµη του αρ-
µοδίου Τεχνικού Συµβουλίου Δηµόσιων Έργων του Υπουργείου
Υποδοµών και Μεταφορών και χωρίς να απαιτείται η χρησιµοποί-
ηση του Εθνικού Συστήµατος Ηλεκτρονικών Δηµοσίων Συµβά-
σεων (Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ.).

6. Η εκπόνηση των µελετών γίνεται µε µέριµνα και δαπάνες
του αναδόχου, σύµφωνα µε τους ισχύοντες κανονισµούς και δια-
τάξεις. Σε περίπτωση τεχνικού έργου γεφύρωσης ποταµού ή
υδατορέµατος, εφαρµόζεται το άρθρο 4 του ν. 4258/2014 (Α’ 94).
Η εκπόνηση της µελέτης κτηµατογράφησης και κτηµατολογίου
γίνεται µε µέριµνα και δαπάνες του αναδόχου του έργου.

7. Η ανάθεση των έργων του παρόντος έπεται της έκδοσης
απόφασης εξαίρεσης από τη διαδικασία περιβαλλοντικής αδει-
οδότησης, κατ’ εφαρµογή της διαδικασίας της περ. α) της παρ.
2α του άρθρου 1 του ν. 4014/2011 (Α’ 209). Ως αρµόδια περιβαλ-
λοντική αρχή νοείται το αρµόδιο όργανο του Υπουργείου Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας ανεξαρτήτως της κατάταξης της παρ.
1 του άρθρου 1 του ν. 4014/2011 του έργου ή της δραστηριότη-
τας. Στην απόφαση της παρούσας συµπεριλαµβάνονται και οι
υποστηρικτικοί χώροι για την υλοποίηση των απαιτούµενων ερ-
γασιών, ιδίως εργοταξιακοί χώροι, αποθεσιοθάλαµοι και δανει-
οθάλαµοι γεωδών υλικών.

8. Αναγκαστικές απαλλοτριώσεις εκτάσεων για την εκτέλεση
έργου του παρόντος διενεργούνται µε τη διαδικασία του άρθρου
7Α του Κώδικα Αναγκαστικών Απαλλοτριώσεων Ακινήτων (ν.
2882/2001, Α’ 17), χωρίς να αποκλείεται και η διαδικασία επίτα-
ξης των προς απαλλοτρίωση εκτάσεων µετά των συστατικών
τους και των επικειµένων, για την έγκριση της οποίας δεν απαι-
τείται γνώµη του Τεχνικού Συµβουλίου Δηµοσίων Έργων του
Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών.

9. Η διαδικασία επιλογής του αναδόχου για την εκτέλεση
έργου του παρόντος πραγµατοποιείται, σύµφωνα µε την περ. γ)
της παρ. 2 του άρθρου 32 του ν. 4412/2016. Στη διαδικασία προ-

σκαλούνται τρεις (3) τουλάχιστον εργοληπτικές επιχειρήσεις, οι
οποίες έχουν αποδεδειγµένη εµπειρία στην εκτέλεση έργων αν-
τίστοιχης  κατηγορίας υποδοµών, εφόσον µε την προσφορά τους
και επί ποινή αποκλεισµού, αποδέχονται εγγράφως την εκτέλεση
και παράδοση του έργου εντός της τασσόµενης προθεσµίας που
προσδιορίζεται στην πρόσκληση και εκκινεί από την υπογραφή
της οικείας σύµβασης, προκειµένου να υποβάλουν την προ-
σφορά τους εντός δέκα (10) εργάσιµων ηµερών από την πρό-
σκληση της αναθέτουσας αρχής. Αποκλειστικό κριτήριο
ανάθεσης της σύµβασης του παρόντος, είναι η πλέον συµφέ-
ρουσα από οικονοµική άποψη προσφορά βάσει τιµής. Με από-
φαση του Υπουργού Υποδοµών και Μεταφορών δύνανται να
καθορίζονται ειδικότερες προϋποθέσεις πρόσκλησης εργοληπτι-
κών επιχειρήσεων ανά κατηγορία υποδοµών για την εφαρµογή
της παρούσας.

10. Οι προσκαλούµενες κατά την παρ. 9 του παρόντος εργο-
ληπτικές επιχειρήσεις υποχρεούνται να υποβάλουν την προ-
σφορά κατ’ αποκοπή για ολόκληρο το έργο, σύµφωνα µε τα
στοιχεία των παρ. 6 και 11. Οι οικονοµικές προσφορές συντάσ-
σονται υποχρεωτικά επί του εντύπου που χορηγεί η αναθέτουσα
αρχή ή βάσει υποδείγµατος που περιλαµβάνεται ως Παράρτηµα
στα έγγραφα της σύµβασης. Με τα έγγραφα της σύµβασης µπο-
ρεί να ζητείται και ανάλυση της κατ’ αποκοπήν προσφοράς από
τον οικονοµικό φορέα.

11. Στο κατ’ αποκοπήν τίµηµα περιλαµβάνονται ανηγµένα: α)
η εκπόνηση όλων των µελετών, από µελετητές που διαθέτουν τα
νόµιµα προσόντα κατά τις διατάξεις του ν. 4412/2016 η διενέρ-
γεια όλων των αναγκαίων ερευνών και δοκιµών, καθώς και η αξιο-
λόγηση αυτών, β) οι δαπάνες για το σύνολο των αναφερόµενων
στο τεύχος της Ε.Σ.Υ. λοιπών υποχρεώσεων εκ µέρους του ανα-
δόχου, γ) το ποσοστό για γενικά έξοδα και όφελος αναδόχου, δ)
οι πάσης φύσεως απρόβλεπτες δαπάνες κατά την κατασκευή
του έργου, ε) οι δαπάνες για την εκτίµηση της αξίας των απαλ-
λοτριωµένων ακινήτων µετά των συστατικών τους και των επικει-
µένων και στ) οι δαπάνες για την εκπόνηση της Τεχνικής
Περιβαλλοντικής Μελέτης  της περ. β’ της παρ. 2β του άρθρου
1 του ν. 4014/2011, όπου απαιτείται, και την υλοποίησή της.

12. Καθυστερήσεις στην υλοποίηση του έργου οφειλόµενες
σε υπαιτιότητα της αναθέτουσας αρχής, πλην των περιπτώσεων
ανωτέρας βίας, δεν δηµιουργούν, υπέρ του αναδόχου, δικαίωµα
για την υποβολή όχλησης για την καταβολή οιασδήποτε αποζη-
µίωσης εκ µέρους της αναθέτουσας αρχής, περιλαµβανόµενης
και της δαπάνης αναθεώρησης τιµών.

13. Για την αντιµετώπιση των αναγκών του Υπουργείου Υπο-
δοµών και Μεταφορών που προκύπτουν από την εφαρµογή του
παρόντος άρθρου, επιτρέπεται, κατά παρέκκλιση κάθε αντίθετης
γενικής ή ειδικής διάταξης, µε κοινή απόφαση των αρµοδίων ορ-
γάνων του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών και του φορέα
προέλευσης και για το αναγκαίο χρονικό διάστηµα που δεν επι-
τρέπεται να υπερβαίνει τα δύο (2) έτη µε δυνατότητα ανανέωσης
µόνο µία φορά για χρονικό διάστηµα που δεν επιτρέπεται να
υπερβαίνει τα δύο (2) ακόµη έτη,  η απόσπαση  υπαλλήλων µο-
νίµων και µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου,
που υπηρετούν σε υπηρεσίες του δηµοσίου τοµέα υπό την έν-
νοια της περ. (α) της παρ. 1 του άρθρου 14 του ν. 4270/2014 (Α’
143) ή η πρόσληψη µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου ορι-
σµένου χρόνου εξειδικευµένου προσωπικού, σε υπηρεσίες του
Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών, κατ’ εφαρµογή του άρ-
θρου 36 του ν. 4765/2021 (Α’ 6). 

14. Ο Υπουργός Υποδοµών και Μεταφορών δύναται να συστή-
νει, για τη µελέτη και παρακολούθηση ειδικών θεµάτων που αφο-
ρούν στην εφαρµογή του παρόντος, Οµάδες Εργασίας από
υπαλλήλους του Υπουργείου, ειδικούς επιστήµονες και άλλα
κατά την κρίση του κατάλληλα πρόσωπα. 

Άρθρο 26
Αποζηµίωση επιτροπών, κλιµακίων αυτοψίας 

και οµάδων συντονισµού για φυσικές καταστροφές - 
Τροποποίηση άρθρου 18 ν. 4797/2021

1. Στο άρθρο 18 του ν. 4797/2021 (Α’ 66), περί αποζηµίωσης
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επιτροπών και κάλυψης δαπανών, στον τίτλο προστίθενται οι λέ-
ξεις «κλιµακίων αυτοψίας και οµάδων συντονισµού», στην παρ.
1 προστίθενται τα µέλη των κλιµακίων που διενεργούν αυτοψίες
και των οµάδων συντονισµού και υποστήριξης της διαδικασίας
των ενισχύσεων, η παρ. 2, περί αποζηµιώσεων, αντικαθίσταται,
και το άρθρο 18 διαµορφώνεται ως εξής:

«Άρθρο 18
Αποζηµίωση επιτροπών, κλιµακίων αυτοψίας και οµάδων 

συντονισµού - Κάλυψη δαπανών

1. Εφόσον απαιτηθεί µετακίνηση εκτός περιφερειακής ενότη-
τας µελών των επιτροπών κρατικής αρωγής, κλιµακίων διενερ-
γούντων αυτοψίες και οµάδων συντονισµού και υποστήριξης της
διαδικασίας των ενισχύσεων, για την εκτέλεση των καθηκόντων
τους προς τους σκοπούς του παρόντος, καταβάλλονται δαπάνες
µετακίνησης, κατά την υποπαρ. Δ.9 του άρθρου 2 του ν.
4336/2015   (Α’ 94).

2. Σε εξαιρετικές περιπτώσεις µεγάλης έκτασης ζηµιών σε επι-
χειρήσεις ή µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα φορείς ή νοικοκυριά
ή κτήρια, µετά από εισήγηση της Επιτροπής του άρθρου 13, δύ-
ναται να χορηγείται αποζηµίωση στις επιτροπές κρατικής αρω-
γής, στα κλιµάκια που διενεργούν τις αυτοψίες και καταγραφές
για τα µέτρα ενισχύσεων, καθώς και στις οµάδες που συστήνον-
ται για τον συντονισµό, τη διασταύρωση στοιχείων και την υπο-
στήριξη της διαδικασίας των ενισχύσεων, στο πλαίσιο του έργου
της Γενικής Γραµµατείας Αποκατάστασης Φυσικών Καταστρο-
φών και Κρατικής Αρωγής, κατά παρέκκλιση του άρθρου 21 του
ν. 4354/2015   (Α’ 176). 

3. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών, Εσωτερικών και Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής
Προστασίας, καθορίζονται το ύψος, οι όροι, η διαδικασία και οι
προϋποθέσεις καταβολής της αποζηµίωσης.»

2. Η ισχύς του παρόντος άρχεται από την 1η Ιουλίου 2023.

Άρθρο 27
Κάλυψη των εξόδων έκτακτου ελέγχου ηλεκτρικών 
εγκαταστάσεων και έκδοσης υπεύθυνης δήλωσης 

αδειούχου ηλεκτρολόγου εγκαταστάτη για τους 
πληγέντες από τις πληµµύρες - Προσθήκη παρ. 4A

στο άρθρο 36 του ν. 4508/2017

Στο άρθρο 36 του ν. 4508/2017 (Α’ 200) προστίθεται παρ. 4β,
σχετικά µε την ενίσχυση των πληγέντων εξαιτίας της κακοκαιρίας
«Daniel», ως εξής:

«4A. α) Για τις Εσωτερικές Ηλεκτρικές Εγκαταστάσεις (ΕΗΕ)
των κτισµάτων που επλήγησαν από τις πληµµύρες, σε περιοχές
της επικράτειας, που κηρύχθηκαν σε κατάσταση έκτακτης ανάγ-
κης πολιτικής προστασίας, σύµφωνα µε το άρθρο 25 του ν.
4662/2019 (Α’ 27), από την κακοκαιρία «Daniel», καλύπτονται τα
έξοδα έκτακτου ελέγχου των ηλεκτρικών εγκαταστάσεων και έκ-
δοσης υπεύθυνης δήλωσης αδειούχου εγκαταστάτη (ΥΔΕ), κατά
το άρθρο 2 του ν. 4483/1965 (Α’ 118) και τις σχετικές κανονιστι-
κές διατάξεις, σύµφωνα µε την παρούσα.

Οι πιστώσεις που προκύπτουν καλύπτονται από τον ειδικό λο-
γαριασµό του άρθρου 36 του ν. 4508/2017            (Α’ 200). Προς
αυτό τον σκοπό, ποσό έως δώδεκα εκατοµµύρια (12.000.000,00)
ευρώ από τα διαθέσιµα του ειδικού λογαριασµού της παρ. 2 δια-
τίθεται για τα έξοδα έκτακτου ελέγχου και την κάλυψη των εξό-
δων έκδοσης υπεύθυνης δήλωσης αδειούχου ηλεκτρολόγου
εγκαταστάτη του παρόντος. Το ποσό του κόστους έκδοσης ΥΔΕ
καταβάλλεται εφάπαξ από την Δ.Ε.Δ.Δ.Η.Ε. Α.Ε., ο οποίος έχει
ορισθεί ως διαχειριστής του ειδικού λογαριασµού, µετά την επα-
νασύνδεση της παροχής, απευθείας στον Αδειούχο Ηλεκτρο-
λόγο Εγκαταστάτη. Για τη διάθεση του ποσού αυτού δεν
εφαρµόζεται η υπουργική απόφαση που εκδίδεται σύµφωνα µε
την παρ. 3.

β) Με κοινή απόφαση των Υπουργών Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών και Κλιµατικής Κρί-
σης και Πολιτικής Προστασίας, καθορίζονται οι δικαιούχοι, η
διαδικασία, το ύψος της οικονοµικής ενίσχυσης ανά παροχή, τα
δικαιολογητικά, οι εµπλεκόµενες υπηρεσίες και οι επιµέρους αρ-
µοδιότητές τους, ο χρόνος και ο τρόπος κάλυψης των εξόδων,
καθώς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή
της περ. α).»

2. Το  ως άνω ποσό της οικονοµικής ενίσχυσης του παρόντος
είναι αφορολόγητο, ανεκχώρητο και ακατάσχετο στα χέρια του
Δηµοσίου ή τρίτων, κατά παρέκκλιση κάθε γενικής και ειδικής
διάταξης, δεν υπόκεινται σε οποιαδήποτε κράτηση, τέλος ή ει-
σφορά συµπεριλαµβανοµένης και της ειδικής εισφοράς αλλη-
λεγγύης του άρθρου 43Α του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος
(ν. 4172/2013, Α’ 167), δεν δεσµεύεται και δεν συµψηφίζεται µε
βεβαιωµένα χρέη προς τη φορολογική διοίκηση και το Δηµόσιο
εν γένει, τους δήµους, τις περιφέρειες, τα ασφαλιστικά ταµεία ή
τα πιστωτικά ιδρύµατα και δεν υπολογίζεται στα εισοδηµατικά
όρια για την καταβολή οποιασδήποτε παροχής κοινωνικού ή προ-
νοιακού χαρακτήρα.

Άρθρο 28
Παράταση αναστολής 

οικοδοµικών εργασιών στον Υµηττό 

Στο άρθρο 72 του ν. 4843/2021 (Α’ 193), περί παράτασης ανα-
στολής οικοδοµικών εργασιών στον Υµηττό, α) παρατείνεται η
προθεσµία αναστολής, β) προστίθεται εξαίρεση, και το άρθρο
72 διαµορφώνεται ως εξής:

«Άρθρο 72
Παράταση αναστολής οικοδοµικών 

εργασιών στον Υµηττό

Παρατείνεται η αναστολή της έκδοσης προεγκρίσεων οικοδο-
µικών αδειών, οικοδοµικών αδειών, εγκρίσεων εργασιών µικρής
κλίµακας και της εκτέλεσης κάθε οικοδοµικής εργασίας, που ορί-
ζεται στην υπ’ αρ. 40399/29.9.2017 κοινή απόφαση του Υπουρ-
γού και του Αναπληρωτή Υπουργού Περιβάλλοντος και
Ενέργειας (Α.Π.Π. 229), όπως η ισχύς αυτής παρατάθηκε µε την
υπό στοιχεία ΥΠΕΝ/ΔΝΕΠ/6Ο327/3187/ 1.10.2018 κοινή από-
φαση του Υπουργού και του Αναπληρωτή Υπουργού Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας (Α.Α.Π. 213), µε το άρθρο τέταρτο της από
30.9.2019 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου, η οποία κυρώ-
θηκε µε το άρθρο 2 του ν. 4638/2019 (Α’ 181) και µε το άρθρο 85
του ν. 4722/2020 (Α’ 177), εξαιρουµένης της έκδοσης των απαι-
τούµενων διοικητικών πράξεων και της εκτέλεσης εργασιών για
την τοποθέτηση προκατασκευασµένων σχολικών αιθουσών του
άρθρου 220 του ν. 4610/2019 (Α’ 70), καθώς και της διαµόρφω-
σης υπαίθριων αθλητικών εγκαταστάσεων στη Δηµοτική Ενότητα
Βούλας, από τη λήξη της και έως τη θεσµοθέτηση του νέου προ-
εδρικού διατάγµατος περί καθορισµού µέτρων προστασίας της
περιοχής του όρους Υµηττού και των Μητροπολιτικών Πάρκων
Γουδή - Ιλισσίων και πάντως όχι πέραν της 31ης Δεκεµβρίου
2023.»

ΜΕΡΟΣ ΤΕΤΑΡΤΟ
ΕΝΑΡΞΗ ΙΣΧΥΟΣ

Άρθρο 29
Έναρξη ισχύος 

Η ισχύς του παρόντος αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφορετικά
στις επιµέρους διατάξεις του.

Αθήνα,................................2023
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ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το
Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου. 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Το Σώµα

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Με τη συ-

ναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.56’ λύεται η συνεδρίαση για
αύριο, ηµέρα Πέµπτη 14 Σεπτεµβρίου 2023 και ώρα 10.00’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) Επετειακές Αναφορές
από τον Προεδρεύοντα της Συνεδρίασης για την Ηµέρα Εθνικής
Μνήµης της Γενοκτονίας των Ελλήνων της Μικράς Ασίας και τή-
ρηση ενός λεπτού σιγής, καθώς και την Παγκόσµια Ηµέρα της
Δηµοκρατίας και β) νοµοθετική εργασία: 1) µόνη συζήτηση και
ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Κύρωση της Πράξης της Γε-
νεύης του Διακανονισµού της Χάγης για τη διεθνή καταχώριση
των βιοµηχανικών σχεδίων και υποδειγµάτων, η οποία εγκρίθηκε
στη Γενεύη στις 2 Ιουλίου 1999» και 2) µόνη συζήτηση και ψή-
φιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλητι-
σµού: «Κύρωση της Συµφωνίας Έδρας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Ευρωπαϊκού Κέντρου για την
Ανάπτυξη της Επαγγελµατικής Κατάρτισης (CEDEFOP)», σύµ-
φωνα µε τη συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη που σας έχει δια-
νεµηθεί.
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